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Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-

γίας καταθέτει την έκθεσή της στην αίτηση της εισαγγελικής
αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτού, σελ. 20893

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 20875, 20878, 20880,
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1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 1ης Οκτωβρίου 2021, σελ. 20881
2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και αναφορών-ερωτή-

σεων: 
α) Προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων: 
i.  µε θέµα: «Κατάφωρη αδικία σε βάρος των υποψηφίων

που θα κληθούν να εξεταστούν στο µάθηµα των Λατινικών
στις Πανελλήνιες Εξετάσεις 2022 ενώ δεν το έχουν διδαχ-
θεί», σελ. 20875

ii. µε θέµα: «Την ισότιµη µεταχείριση των αποφοίτων της
Οµάδας Προσανατολισµού Ανθρωπιστικών Σπουδών των
σχολικών ετών 2019-2020 και 2021-2022 στις Πανελλαδικές
Εξετάσεις», σελ. 20875

β) Προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Παράνοµη και εκ-
δικητική πειθαρχική δίωξη γιατρού από τον Ιατρικό Σύλλογο
Αθηνών (ΙΣΑ)», σελ. 20879

γ) Προς τον Υπουργό Μετανάστευσης και Ασύλου, µε
θέµα: «Υπάρχει πρόθεση συγκρότησης «Μηχανισµού Επο-
πτείας Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων» στα σύνορα;», σελ. 20881

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση Εκθέσεων Διαρκών Επιτροπών:
i. Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας
και Νησιωτικής Πολιτικής» «Κύρωση συµφωνίας τροποποί-
ησης της από 24.6.2016 Σύµβαση Παραχώρησης που τιτλο-
φορείται «Σύµβαση Παραχώρησης σχετικά µε τη χρήση και
την εκµετάλλευση ορισµένων χωρών και περιουσιακών στοι-
χείων εντός του Λιµένος Πειραιώς» µεταξύ του Ελληνικού Δη-
µοσίου και της «ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΛΙΜΕΝΟΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ Α.Ε.»,
σελ. 20875     

ii  Η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει
την έκθεσή της στο σχέδιο νό�ου του Υπουργείου Εργασίας
και Κοινωνικών Υποθέσεων: «Πρόληψη και αντι�ετώπιση πε-
ριστατικών κακοποίησης και παρα�έλησης ανηλίκων, Πρό-
γρα��α «ΚΥΨΕΛΗ» για την αναβάθ�ιση της ποιότητας των
παρεχό�ενων υπηρεσιών σε βρεφικούς, βρεφονηπιακούς και
παιδικούς σταθ�ούς, διατάξεις για την προώθηση της αναδο-
χής και της υιοθεσίας, «Προσωπικός Βοηθός για τα άτοµα µε
αναπηρία» και άλλες διατάξεις , σελ.20908                                                                                                                                                                                                        

iii. H  Διαρκής Επιτροπή καταθέτει την  Έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας «Κύρωση της από
26.7.2021 τροποποίησης και αντικατάστασης της από
3.6.2019 επιµέρους Σύµβασης Δωρεάς για το  Έργο VI της

από 6.9.2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος «Κοι-
νωφελές  Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος» και του Ελληνικού
Δηµοσίου για την ενίσχυση και αναβάθµιση των υποδοµών
στον τοµέα της υγείας και των παραρτηµάτων της και άλλες
επείγουσες διατάξεις για την αντιµετώπιση της πανδηµίας
του κορωνοϊού COVID-19», σελ. 20919

2. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων,
της τροπολογίας και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής: «Κύρωση
συµφωνίας τροποποίησης της από 24.6.2016 Σύµβασης Πα-
ραχώρησης που τιτλοφορείται «Σύµβαση Παραχώρησης σχε-
τικά µε τη χρήση και την εκµετάλλευση ορισµένων χώρων και
περιουσιακών στοιχείων εντός του Λιµένος Πειραιώς» µεταξύ
του Ελληνικού Δηµοσίου και της "Οργανισµός Λιµένος Πει-
ραιώς Α.Ε."», σελ. 20884

3. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Οικονοµικών, Εργασίας και Κοι-

νωνικών Υποθέσεων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Εσωτερι-
κών, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Επικρατείας,
καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κατέθε-
σαν στις 29/9/2021 σχέδιο νόµου: «Ταχεία πολιτική δίκη, προ-
σαρµογή των διατάξεων της πολιτικής δικονοµίας για την
ψηφιοποίηση της πολιτικής δικαιοσύνης, άλλες τροποποι-
ήσεις στον Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας και λοιπές διατάξεις
του Υπουργείου Δικαιοσύνης», σελ. 20948
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Αθήνα, σήµερα στις 29 Σεπτεµβρίου 2021, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 9.14’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την
έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής: «Κύρωση συµφωνίας τροποποίησης της από
24-6-2016 Σύµβαση Παραχώρησης που τιτλοφορείται «Σύµβαση
Παραχώρησης σχετικά µε τη χρήση και την εκµετάλλευση ορισµέ-
νων χωρών και περιουσιακών στοιχείων εντός του Λιµένος Πει-
ραιώς» µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της «Οργανισµός
Λιµένος Πειραιώς Α.Ε.».

Εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Σας ενηµερώνω ότι θα συζητηθούν τέσσερις ερωτήσεις. Επί-
σης, δεν θα συζητηθούν κατόπιν συνεννόησης η υπ’ αριθµ.
1083/23-9-2021 του κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς την
Υπουργό Πολιτισµού, η υπ’ αριθµ. 1088/24-9-2021 του κ. Κρίτωνα
Αρσένη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, η υπ’ αριθµ.
1095/27-9-2021 του κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, η υπ’ αριθµ. 1085/23-9-2021 του κ. Ανα-
στάσιου Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, η 1099/27-9-2021 της κ. Χαράς Καφαντάρη προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, η υπ’ αριθµ. 1096/27-9-2021
του κ. Νίκου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας και τέλος δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Βου-
λευτή η υπ’ αριθµ. 3423/21-7-2021 αναφορά του κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Υγείας.

Οι δύο πρώτες ερωτήσεις θα συζητηθούν ταυτόχρονα γιατί
είναι το ίδιο θέµα, διατηρουµένων των χρόνων των συναδέλφων.
Είναι η δεύτερη µε αριθµό 1079/20-9-2021 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία κ. Νικόλαου Φίλη προς την Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, µε θέµα: «Κατάφωρη αδικία σε βάρος των υποψηφίων
που θα κληθούν να εξεταστούν στο µάθηµα των Λατινικών στις
πανελλήνιες εξετάσεις 2022 ενώ δεν το έχουν διδαχθεί» και η τέ-
ταρτη µε αριθµό 1094/27-9-2021 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς την Υπουργό Παιδείας
και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Την ισότιµη µεταχείριση των απο-
φοίτων της Οµάδας Προσανατολισµού Ανθρωπιστικών Σπουδών
των σχολικών ετών 2019 - 2020 και 2021 - 2022 στις πανελλαδικές
εξετάσεις».

Θα συζητηθούν ταυτόχρονα χωρίς να επηρεάζονται τα δικαιώ-
µατα των οµιλητών ως προς τον χρόνο οµιλίας τους σε εφαρ-
µογή της διάταξης της παραγράφου 4 του άρθρου 131 του
Κανονισµού της Βουλής.

Ξεκινάµε µε τον κ. Φίλη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, το κλίµα στα σχολεία είναι βαρύ αυτή την πε-

ρίοδο. Η πανδηµία εξαπλώνεται. Το ένα στα τρία κρούσµατα που
ανακοινώνει ο ΕΟΔΥΥ είναι από παιδιά και εφήβους και τα µέτρα
στα σχολεία δεν υπάρχουν. Εννοώ την αραίωση του µαθητικού
πληθυσµού, τα rapid test να γίνονται µε ευθύνη του ΕΟΔΥΥ. Αυτά
δεν υπάρχουν.

Ταυτοχρόνως έχουµε την τιµωρητική αξιολόγηση που προωθεί
το Υπουργείο. Αναστατώνει την εκπαιδευτική κοινότητα, δηµι-
ουργεί επιβαρύνσεις στην εκπαίδευση. Το 92% των εκπαιδευτι-
κών ψήφισαν εναντίον αυτού του µέτρου που αναστατώνει την
εκπαίδευση και δηµιουργεί παιδεία πολλών ταχυτήτων. Και σαν
να µην έφταναν όλα αυτά έχουµε και την τσαπατσουλιά, τη σκο-
πιµότητα µε βάση την οποία προσπαθείτε να αλλάξετε τον τρόπο
εισαγωγής στα πανεπιστήµια, διώχνοντας παιδιά από εκεί.

Φέτος µε νέα προβλήµατα που έχουν να κάνουν µε το ζήτηµα
της διδασκαλίας της Κοινωνιολογίας. Βγάλατε αυτό το µάθηµα
κι έχετε βάλει τα Λατινικά. Έχετε βάλει έξι ώρες Λατινικά στην Γ’
λυκείου και δύο ώρες στη Β’ λυκείου. Τα παιδιά που δεν έχουν
διδαχθεί Λατινικά αναγκάζονται να δώσουν Λατινικά για να µπουν
στις ανθρωπιστικές σχολές. Αυτό είναι κατά τη γνώµη µας διπλό
πρόβληµα. Πρώτα-πρώτα αντίκειται στην αρχή της ίσης µεταχεί-
ρισης, καθώς οι υποψήφιοι αυτοί θα εξεταστούν σε ένα απαιτη-
τικό µάθηµα, όπως είναι τα Λατινικά, που χρειάζεται οκτώ ώρες
συστηµατικής διδασκαλίας, όπως για δύο χρόνια βάζετε, όταν οι
συνυποψήφιοί τους το διδάχθηκαν από πέρυσι. Και δεύτερον,
είναι το άρθρο 16 του Συντάγµατος, η ισότητα: το θεµελιώδες
δικαίωµα των πολιτών να απολαµβάνουν δωρεάν εκπαίδευση.
Και τώρα τι λέτε εσείς; Τα παιδιά που δεν διδάχθηκαν Λατινικά
στο σχολείο να πάνε φροντιστήριο για να τα µάθουν. Υπήρχε
απλή λύση. Να δώσουν εξετάσεις, όπως είχε γίνει και παλιότερα.
Να δώσουν Λατινικά ή Κοινωνιολογία. Να επιλέξουν τα παιδιά.
Και να µπουν στα πανεπιστήµια όσοι θα πετύχαιναν στα µαθή-
µατα αυτά. Είχε γίνει στην προηγούµενη αλλαγή.

Οι εισαγωγικές εξετάσεις θέλουµε να είναι προέκταση της
σχολικής διδασκαλίας. Εσείς κατοχυρώνετε µε τη βούλα το
φροντιστήριο. Αυτό κάνετε τώρα. Πρέπει να γνωρίζουµε ότι κατά
το παρελθόν, που υπήρξε αντίστοιχη αλλαγή στο σύστηµα εξε-
τάσεων, οι υποψήφιοι έδωσαν Λατινικά και όχι Κοινωνιολογία.
Ήταν σωστή αυτή η επιλογή. Τώρα που αλλάζει το σύστηµα πρέ-
πει να µπορούν να δίνουν Κοινωνιολογία και όχι Λατινικά. 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ
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Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω. Το ζήτηµα δεν έχει τόση µεγάλη ση-
µασία, θα µπορούσε να πει κάποιος, γιατί αφορά ένα µικρό
αριθµό παιδιών. Αλλά και ένα παιδί να αφορά, ενός παιδιού να
αµφισβητούνται τα δικαιώµατα, αυτό είναι ένα µείζον ζήτηµα
γιατί είναι ένα ζήτηµα εκπαιδευτικών και κοινωνικών αποκλεισµών
στην εκπαίδευση. Γι’ αυτό ζητάµε εξηγήσεις για το τι θα κάνετε,
ώστε τα παιδιά που είναι απόφοιτοι και συµµετείχαν στις πανελ-
λήνιες εξετάσεις πέρυσι να εξεταστούν στο µάθηµα της Κοινω-
νιολογίας που έχουν διδαχθεί και όχι στα Λατινικά που δεν έχουν
διδαχθεί. 

Το βαρύ κλίµα στην εκπαίδευση δυστυχώς επιβαρύνεται κι απ’
αυτά που έγιναν χτες στη Σταυρούπολη Θεσσαλονίκης. Φασιστι-
κές συµµορίες µε ορµητήρια σχολεία της Σταυρούπολης επιτέ-
θηκαν σε φοιτητές. Περιµένουµε µια καταδίκη από το Υπουργείο.
Το ξαναλέω. Μια καταδίκη, ένα µέτρο. Να δούµε τι έχει συµβεί
ακριβώς. Εµείς περιµένουµε να υπάρξει µια απάντηση αν έχει
γίνει διοικητική έρευνα για το πώς διέρρευσαν τα προσωπικά δε-
δοµένα των νηπίων τα οποία δηµοσιοποίησε κατά τρόπο προκλη-
τικό και αναίσχυντο ο κ. Μπογδάνος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Για το ίδιο θέµα, τον

λόγο έχει ο κ. Δελής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, στη Βουλή πρέπει να αντανακλάται και η επι-

καιρότητα. Αυτή τη στιγµή που µιλάµε στο ΕΠΑΛ της Σταυρού-
πολης γίνονται νέες επιθέσεις φασιστικών οµάδων στους
συγκεντρωµένους φοιτητές και τους µαθητές. Νοµίζω ότι είναι
καιρός πια το Υπουργείο και η κυβέρνηση να πάρουν θέση και
κυρίως να αναλάβει τις ευθύνες της. Δεν µπορεί να συνεχιστεί
αυτό το πράγµα. 

Ως προς την ερώτηση νοµίζω ότι όλοι συµφωνούµε, κάθε λο-
γικός άνθρωπος, ότι δεν νοείται εξεταστικό σύστηµα χωρίς να
υπάρχει ισότιµη µεταχείριση όλων των υποψηφίων. Είναι το βα-
σικό. Το βασικότερο απ’ όλα. Αυτό συζητάµε σήµερα µε την ερώ-
τηση µας. Αυτό θέτουµε ακριβώς. Φέτος, λοιπόν, οι υποψήφιοι
των πανελλαδικών εξετάσεων από την κατεύθυνση των ανθρω-
πιστικών σπουδών εξετάστηκαν στα γνωστά µαθήµατα της Νε-
οελληνικής Γλώσσας και Λογοτεχνίας, των Αρχαίων Ελληνικών,
της Ιστορίας και της Κοινωνιολογίας. Σύµφωνα µε τον νόµο που
ψήφισε η κυβέρνηση πέρυσι τον Ιούνιο, τον ν.4692 περί αναβάθ-
µισης του σχολείου –τέλος πάντων, κατ’ ευφηµισµόν- από τη φε-
τινή σχολική χρονιά το µάθηµα της Κοινωνιολογίας
αντικαθίσταται από το µάθηµα των Λατινικών. Άρα αυτό το µά-
θηµα θα δοθεί στις πανελλαδικές εξετάσεις που θα γίνουν τον
Ιούνιο ή τον Ιούλιο του 2022, στο τέλος της σχολικής χρονιάς,
δηλαδή. Στον νόµο αυτόν, όµως, δεν είχε προβλεφθεί, δεν γίνε-
ται καµµία αναφορά αν αυτή η αντικατάσταση θα ισχύσει για
τους φετινούς αποφοίτους ή και τους παλαιότερους οι οποίοι
εξετάστηκαν στο µάθηµα της Κοινωνιολογίας και επιθυµούν να
λάβουν ξανά µέρος στις εξετάσεις, όπως έχουν αυτό το δικαίωµα
φυσικά. Εάν δεν υπάρξει κάποια ρύθµιση και τελικά ισχύσει αυτό
που λέει µέσα ο νόµος δηµιουργείται πρόβληµα σοβαρό στους
υποψηφίους των προηγουµένων ετών, καθώς θα πάνε να εξετα-
στούν σε ένα µάθηµα το οποίο δεν έχουν διδαχθεί καθόλου, το
µάθηµα των Λατινικών.

Προκύπτει, λοιπόν, σοβαρό ζήτηµα ίσης µεταχείρισης. Είναι
σοβαρότατο και αυτονόητο. Βέβαια προκύπτει ζήτηµα για τον
ίδιο τον ρόλο του σχολείου, τον µορφωτικό του ρόλο και την προ-
ετοιµασία των υποψηφίων για τις πανελλαδικές εξετάσεις. Για
την παροχή των δυνατοτήτων δηλαδή, των ίσων δυνατοτήτων,
των ίσων ευκαιριών που πρέπει να παρέχει η εκπαίδευση.

Σας ρωτάµε τώρα. Έχετε δύο επιλογές. Θα λάβετε, θα ψηφί-
σετε, θα προβείτε σε µεταβατικές ρυθµίσεις έτσι ώστε να µπο-
ρέσουν οι υποψήφιοι αυτοί που είχαν επιλέξει τα προηγούµενα
χρόνια την κοινωνιολογία, να συνεχίσουν στις πανελλαδικές εξε-
τάσεις µε την κοινωνιολογία; Σε περίπτωση που επιµείνετε στη
ρύθµιση σας για τα λατινικά, τι µέτρα θα πάρετε έτσι ώστε αυτά
τα παιδιά αυτοί οι υποψήφιοι να προετοιµαστούν, βεβαίως χωρίς
κανένα δικό τους έξοδο, αλλά µε µέριµνα της πολιτείας, στη νέα
εξεταστέα ύλη των λατινικών; Περιµένουµε να σας ακούσουµε,
όπως περιµένουν και τα ίδια τα παιδιά να ακούσουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Υπουργέ, έχετε
τον λόγο για έξι λεπτά.

ΖΕΤΤΑ ΜΑΚΡΗ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Πράγµατι υπάρχει και η επικαιρότητα εκτός από την ερώτηση.
Επειδή καταλαβαίνω ότι οι συνάδελφοί µου κυρίως στην επικαι-
ρότητα εστιάζουν και τα άλλα τα λένε κυρίως για λόγους πολιτι-
κής αναγκαιότητας κι όχι σκοπιµότητας, θα µιλήσω κι εγώ
επιγραµµατικά για τα µέτρα που έχουµε πάρει για την πανδηµία
και την αξιολόγηση –το ανέφερε ο κ. Φίλης- καθώς και για τις κα-
ταλήψεις.

Ξεκινώ από το δεύτερο που το θέσατε και οι δυο συνάδελφοι.
Το Υπουργείο µας καταδικάζει απερίφραστα κάθε προσπάθεια
παράνοµης διακοπής των µαθηµάτων. Δεν υπάρχει καµµία αµφι-
βολία γι’ αυτό. Νοµίζω ότι είναι κάτι γνωστό και ως εκ περισσού
το επαναλαµβάνω και από το Βήµα της Βουλής. 

Σε ό,τι αφορά στην πανδηµία, κύριε Υπουργέ, κύριε Φίλη,
πράγµατι η πανδηµία είναι ένα θέµα το οποίο απασχολεί την Κυ-
βέρνησή µας πάρα πολύ. Είµαι σίγουρη ότι παρακολουθείτε τα
µέτρα που έχουµε λάβει. Είναι τα αυστηρότερα. Να ακούει και ο
Υπουργός, κ. Πλεύρης. Είµαι σίγουρη ότι παρακολουθείτε και τις
εισηγήσεις των ειδικών. Είναι τα αυστηρότερα µέτρα που έχουν
ληφθεί σε ευρωπαϊκό, αλλά ενδεχοµένως και σε παγκόσµιο επί-
πεδο. Δεν είναι ελληνική πρωτοτυπία η αυξηµένη εξέταση είτε
µε rapid είτε µε self test. Είναι οι οδηγίες που δίνει η ιατρική επι-
στήµη. Εµείς το κάνουµε σε βαθµό σχεδόν καθηµερινό για στε-
νές επαφές των κρουσµάτων και σίγουρα πολύ πιο αυξηµένα απ’
ό,τι άλλες χώρες, χωρίς να υπολογίζουµε τη δαπάνη του ελληνι-
κού κράτους.

Θέλω να πω επίσης, ότι τα κρούσµατα που µέχρι τώρα έχουν
παρουσιαστεί στις σχολικές µονάδες µε την εξέταση που γίνεται
είτε µε self είτε µε rapid test είναι λιγότερα από εκείνα που είχαν
σηµειωθεί κατά τον µήνα Αύγουστο που τα παιδιά κυκλοφορού-
σαν χωρίς µέτρα και βεβαίως και ο έλεγχος ήταν πολύ πιο πε-
ριορισµένος. 

Σε ότι αφορά την αξιολόγηση, θα πω µόνο µία κουβέντα. Δεν
είναι τιµωρητική. Η αξιολόγηση σε εκείνους που θα κριθούν ότι
δεν έχουν ικανοποιητική απόδοση έχει ως αποτέλεσµα µόνο την
επιµόρφωση και τίποτα άλλο.

Στο θέµα µας, λοιπόν, που είναι σοβαρό και σηµαντικό θα πω,
κύριοι συνάδελφοι, ότι κάθε χρόνο λίγο πριν αρχίσουν οι πανελ-
λαδικές εξετάσεις ο χρόνος µετρά αντίστροφα για τους υποψή-
φιους και είναι µια περίοδος αρκετά στρεσογόνος κατά την
οποία και οι µαθητές και οι µαθήτριες, αλλά και οι απόφοιτοι των
περασµένων ετών, πρέπει να διαχειριστούν την πίεση, το άγχος,
αλλά και τον φόβο της αποτυχίας και µαζί µε εκείνους, βεβαίως,
οι γονείς και οι κηδεµόνες, αλλά και η ευρύτερη οικογένεια. Για
κάποια από τα παιδιά τα πράγµατα είναι ευκολότερα γιατί δεν
τους καταβάλει το άγχος, για άλλα παιδιά, όµως, η κατάσταση
είναι πιο δύσκολα διαχειρίσιµη και πολλές φορές δεν µπορούν
να συγκεντρωθούν και χάνουν τους στόχους τους. Είναι, λοιπόν,
η Γ’ λυκείου µια απαιτητική χρονιά, χρειάζεται ψυχική δύναµη,
υποµονή, επιµονή και σωστή καθοδήγηση.

Γι’ αυτό λοιπόν και δικό µας πρώτιστο µέληµα είναι να λάβουµε
µια σειρά από ουσιαστικά µέτρα, ενεργά, να στηρίξουµε όσο το
δυνατόν περισσότερο και να διευκολύνουµε τους υποψήφιους
και κυρίως να τους στηρίξουµε ψυχοσυναισθηµατικά. Έτσι, λοι-
πόν, το Υπουργείο µας για τη χρονιά που πέρασε παρείχε οδη-
γίες για τη µαθησιακή και ψυχοκοινωνική προσαρµογή των
υποψηφίων ως αντιστάθµισµα στις δύσκολες συνθήκες της παν-
δηµίας. Επιπλέον, µερίµνησε και στήριξε τους υποψήφιους και
τις οικογένειές τους µε τις γραµµές ψυχολογικής υποστήριξης
για τις πανελλαδικές εξετάσεις, που λειτούργησαν σε όλες τις
περιφερειακές διευθύνσεις εκπαίδευσης της χώρας. Μέσω
αυτών των γραµµών οι υποψήφιοι και οι γονείς τους πήραν πλη-
ροφορίες, απαντήσεις, συµβουλές από ειδικούς για τη διαχεί-
ριση της κρίσιµης περιόδου των πανελλαδικών. Και παράλληλα
µειώσαµε και την εξεταστέα ύλη για την εισαγωγή στην τριτο-
βάθµια εκπαίδευση µε αναλογική µείωση σε όλα τα πανελλαδι-
κώς εξεταζόµενα µαθήµατα στην Γ’ τάξη του συνόλου των
γενικών και επαγγελµατικών λυκείων της χώρας, σύµφωνα µε την
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πρόοδο που είχε πραγµατοποιηθεί στη διδασκαλία της ύλης
µέχρι την ηµεροµηνία που ανεστάλη καθολικά η διά ζώσης λει-
τουργία των σχολείων. 

Τώρα θα έρθω σε αυτό που ο κ. Φίλης απεκάλεσε «τσαπατσου-
λιά» αλλά για εµάς είναι µια πολύ µεθοδική και επιβεβληµένη δια-
χείριση, πολιτική, αλλά και εκπαιδευτική. Οι περίπου ογδόντα
χιλιάδες απόφοιτοι του γενικού λυκείου της χρονιάς που µας πέ-
ρασε στις πανελλαδικές εξετάσεις του Ιουνίου εξετάστηκαν στην
Κοινωνιολογία, µάθηµα το οποίο µε την απόφαση της κυβέρνησης
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ αντικατέστησε τα Λατινικά για µια διετία. Στις εξε-
τάσεις του ’22 όσοι θα δοκιµάσουν την τύχη τους εκ νέου θα εξε-
ταστούν στα Λατινικά. Το ΙΕΠ, που είναι ο επιστηµονικός
βραχίονας του Υπουργείου µας, εισηγήθηκε το ’20 τα νέα ωρολό-
για προγράµµατα βάσει της πράξης 28 στις 5-6-20 του Δ.Σ.. Έτσι,
τα ισχύοντα πλέον ωρολόγια προγράµµατα του γενικού λυκείου
επανακαθορίστηκαν µε τον ν.4692/20 και εξειδικεύτηκαν µε τη
σχετική υπουργική απόφαση που υπογράφηκε από την προκάτοχό
µου, κ. Σοφία Ζαχαράκη, δηµοσιεύτηκε στις 15-6-20 στο ΦΕΚ και
σύµφωνα µε το άρθρο 7 του ν.4692 οι υποψήφιοι της Οµάδας
Προσανατολισµού Ανθρωπιστικών Σπουδών εξετάζονται υποχρε-
ωτικά στα µαθήµατα Νεοελληνική Γλώσσα και Λογοτεχνία, Αρχαία
Ελληνικά, Ιστορία και Λατινικά. Σύµφωνα µε το πέµπτο κεφάλαιο
µε τις µεταβατικές και καταργούµενες διατάξεις του πρώτου µέ-
ρους και συγκεκριµένα στο άρθρο 61 παράγραφος 3 αναφέρεται
ότι «από το σχολικό έτος ’21 – ’22 οι υποψήφιοι για την εισαγωγή
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση της Οµάδας Προσανατολισµού Αν-
θρωπιστικών Σπουδών εξετάζονται στα µαθήµατα της παραγρά-
φου 7 του ν.4692/20 και δεν υπάρχουν περαιτέρω µεταβατικές
διατάξεις για το υφιστάµενο θέµα». Στη συγκεκριµένη πολιτική
απόφαση η ηγεσία του ΥΠΕΘ οδηγήθηκε λαµβάνοντας υπ’ όψιν
µία σειρά από παιδαγωγικούς λόγους, όπως το ΙΕΠ υπέδειξε.
Υπάρχουν πολλοί ουσιαστικοί λόγοι που κλίνουν υπέρ αυτής της
απόφασης και δεν άπτονται αποκλειστικά της χρησιµότητας του
επιλεγέντος µαθήµατος σε σχολές, αλλά συνδέονται µε τη γενι-
κότερη ανάγκη για αναβάθµιση των κλασικών γραµµάτων.

Τα νέα ωρολόγια προγράµµατα ήταν αποτέλεσµα συνειδητής
προσπάθειας και στροφής προς τα κλασικά γράµµατα για την κλα-
σική παιδεία µε όρους που θέτουν πάντα στο επίκεντρο τον µα-
θητή. Στο πρόγραµµα σπουδών µέσω της επιχειρούµενης αυτής
στροφής δίνεται έµφαση στην καλλιέργεια της δηµιουργικότητας,
της φαντασίας, των αξιών της δηµοκρατίας και της ισότητας, των
εννοιών του πολίτη και της πολιτείας, της αειφορίας, της αλληλεγ-
γύης, της ενσυναίσθησης, αλλά και της αποδοχής της διαφορετι-
κότητας και της ανάπτυξης της ευρωπαϊκής συνείδησης µε τη σε
βάθος γνωριµία της ευρωπαϊκής ιστορίας και του πολιτισµού και
ενισχύεται η γλώσσα, όχι µόνο ως βασικό µέσο επικοινωνίας µε-
ταξύ των ανθρώπων, αλλά και ως υπόβαθρο για την κατάκτηση
δεξιοτήτων, αξιών και στάσεων. Τα Λατινικά µαζί µε τα Αρχαία Ελ-
ληνικά αποτελούν τη βάση του ευρωπαϊκού πολιτισµού και µέσα
από αυτά ο µαθητής και η µαθήτρια αποκτούν µια ολοκληρωµένη
αντίληψη για τις δύο γλώσσες που συνδιαµόρφωσαν τα ευρω-
παϊκά γράµµατα.

Ωστόσο, το ΙΕΠ, αναγνωρίζοντας την αξία των µαθηµάτων των
κοινωνικών επιστηµών –έχω απαντήσει και σε σχετική ερώτηση-
επεκτείνει το µάθηµα της Κοινωνικής και Πολιτικής Αγωγής της Γ’
γυµνασίου κατά µία ώρα, ώστε να διδάσκεται συνολικά κατά τρεις
ώρες. Δεν επιµένω άλλο σε αυτό το θέµα, για να µην παίρνω πε-
ρισσότερο χρόνο από την οµιλία µου. 

Θα ήθελα να επικεντρωθώ –τελειώνοντας- στους προβληµατι-
σµούς σας για τη δυνατότητα εξέτασης στο µάθηµα της Κοινω-
νιολογίας αντί των Λατινικών στις πανελλαδικές εξετάσεις του ’22
για τους αποφοίτους προγενέστερων ετών. Είναι γεγονός ότι την
προηγούµενη φορά το ’20 που άλλαξε το σύστηµα οι υποψήφιοι
είχαν κατηγοριοποιηθεί στους απόφοιτους παλαιότερων ετών που
εξετάστηκαν µε το προηγούµενο σύστηµα και σε εκείνους µε το
νέο, µε πολλούς -γονείς και µαθητές- να διαµαρτύρονται ότι αδι-
κήθηκαν στην κατανοµή των θέσεων στα ΑΕΙ. Τέτοια φαινόµενα
δεν θέλουµε και υποθέτω δεν θέλετε κι εσείς να επαναληφθούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Συνεπώς νέες νοµοθετικές προβλέψεις δεν µπορούν να λη-

φθούν, προκειµένου οι απόφοιτοι να εξεταστούν στο µάθηµα της
Κοινωνιολογίας που έχουν ήδη διδαχθεί γιατί η απόφαση αυτή,
κύριε Φίλη –θα αντιστρέψω το δικό σας επιχείρηµα- θα δηµιουρ-
γούσε υποψηφίους δύο ταχυτήτων στην εξέταση γιατί είναι πάρα
πολύ πιθανό να ανακύψει θέµα ισότητας ως προς την πρόσβαση
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση, εφόσον οι υποψήφιοι θα εξετά-
ζονται σε διαφορετικά µαθήµατα µε διαφορετικό θεµατικό αντι-
κείµενο. Σηµαίνει ότι τα θέµατα σε ένα από τα δύο µαθήµατα
µπορεί να κριθούν ευκολότερα σε σχέση µε το άλλο µάθηµα και
να φανεί πως η δοκιµασία είναι ευνοϊκότερη για κάποιους υπο-
ψήφιους έναντι των άλλων. Για λόγους ίσης µεταχείρισης, λοι-
πόν, θα πρέπει και οι νυν υποψήφιοι και οι απόφοιτοι να
εξεταστούν στο µάθηµα των Λατινικών. Άλλωστε, ψηφίστηκε διά-
ταξη πριν από δύο χρόνια και είναι κάτι το οποίο ήταν γνωστό. 

Η υποχρέωση της πολιτείας είναι να προετοιµάζει τους υπο-
ψήφιους µαθητές και τις µαθήτριες για τα εξεταζόµενα µαθή-
µατα, είναι η προέκταση της σχολικής διδασκαλίας, όπως είπε
verbatim ο κ. Φίλης. Και να θυµίσω –τελειώνοντας- ότι πολλοί
απόφοιτοι έχουν εξεταστεί στη διάρκεια των ετών σε πολλά και
ετερόκλητα ζητήµατα εισαγωγής στα πανεπιστήµια και δεν είναι
κάτι που συµβαίνει πρώτη φορά.

Ευχαριστώ, Πρόεδρε, για την υποµονή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Φίλη, έχετε τον

λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Περίµενα µία ρητή και απερίφραστη κα-

ταγγελία για τη φασιστική επιδροµή στη Σταυρούπολη. Βγήκαν
από το σχολείο µε καδρόνια τραµπούκοι, µε τις ευλογίες της
Χρυσής Αυγής. Έβγαλε ανακοίνωση η Χρυσή Αυγή για το θέµα.

Άκουσα µια γενικόλογη τοποθέτηση από την κυρία Υπουργό
ότι καταδικάζει οποιαδήποτε διακοπή µαθήµατος. Αυτό συνέβη
στη Σταυρούπολη; Διακοπή µαθήµατος; Δεν είδε φωτογραφίες;
Δεν είδε στα µέσα ενηµέρωσης, στις τηλεοράσεις κ.λπ. τι έγινε;
Δεν έχετε την τόλµη να καταδικάσετε µία κίνηση η οποία έγινε
µε τις ευλογίες της Χρυσής Αυγής, έναν τραµπουκισµό, που σή-
µερα είναι σε εξέλιξη, όπως ακούσαµε πριν λίγο και από τον κ.
Δελή; Τόσο πολύ είσαστε, λοιπόν, προσδεµένοι στο άρµα της
ακροδεξιάς για τα ψηφουλάκια; Αυτή είναι η πολιτική σας; Αρ-
νείστε να πείτε κάτι για τον Μπογδάνο; Αρνείστε να πάρετε τα
νόµιµα µέτρα να δείτε πώς διέρρευσαν τα στοιχεία των νηπίων
και πώς τα αξιοποίησε ο Μπογδάνος; Δεν καταλαβαίνω. Εσείς τι
διασφαλίζετε ακριβώς; Η δηµοκρατία στο σχολείο είναι πρωταρ-
χικό στοιχείο και δυστυχώς δεν κάνετε τίποτα. Αφήνετε τους
τραµπούκους και τη Χρυσή Αυγή να αλωνίζουν. Ντροπή, ντροπή,
ντροπή!

Σχετικά, τώρα, µε τα ευχολόγια που είπατε για την πανδηµία.
Ακούνε οι γονείς. Ξέρουν τι έγινε πέρυσι ή µάλλον τι δεν έγινε, τι
τράβηξαν οι άνθρωποι µε την ιστορία της Cisco και τα άλλα ζη-
τήµατα. Άρα µη µας λέτε τώρα για ψυχοσυναισθηµατική υποστή-
ριξη. Τα καταβαραθρώσατε τα παιδιά. Ξέρουν όλοι οι ψυχίατροι,
οι παιδοψυχίατροι και οι ψυχολόγοι πως εκτοξεύτηκε η επισκε-
ψιµότητα των παιδιών µε διάφορα ζητήµατα αναγκαίας ψυχικής
υποστήριξης.

Με τα µαθησιακά κενά, τα καταστρέφετε τα παιδιά τώρα που
µετατρέπονται τα σχολεία ξανά από φέτος σε εξεταστικά κέντρα.
Αντί να έχουµε έµφαση στο µάθηµα, έχουµε έµφαση στις εξετά-
σεις.

Σχετικά τώρα µε το θέµα των Λατινικών. Μας είπατε ότι δεν θα
εφαρµοστεί φέτος αυτό που έγινε σε προηγούµενα χρόνια, Λα-
τινικά ή Κοινωνιολογία, αναλόγως ποιο µάθηµα έχουν διδαχθεί
τα παιδιά στο σχολείο, για να µην κατηγοριοποιηθούν τα παιδιά
και για λόγους ίσης µεταχείρισης. Ακούστε κάτι, από διαφορετι-
κές δέσµες δίνουν εξετάσεις τα παιδιά σε διαφορετικά µαθήµατα
και µπαίνουν σε ίδιες σχολές. Το ξέρετε αυτό; Εκεί δεν υπάρχει
θέµα κατηγοριοποίησης; Δεν υπάρχει θέµα πολλών ταχυτήτων;
Αφήστε, λοιπόν, τις φθηνές δικαιολογίες που δεν έχουν καµµία,
µα καµµία βάση. 

Θέλετε να καταργήσετε τα µαθήµατα κοινωνικού προβληµατι-
σµού και δηµοκρατικής διαπαιδαγώγησης στο σχολείο. Αυτό κά-
νετε. Τα έχετε καταργήσει στην ουσία στην Α’, Β’ και Γ’ λυκείου
και υπάρχει διεθνής αντίκτυπος από αυτή την ενέργειά σας. Η
Ένωση Κοινωνιολόγων της Βρετανίας έστειλε επιστολή σε εσάς
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που σας λέει µέσα στην πανδηµία, που υπάρχει ανάγκη το παιδί
να καταλάβει την κοινωνία, να καταλάβει την εξέλιξη των προ-
βληµάτων των µεγάλων, εσείς επιλέξατε να καταργήσετε τα µα-
θήµατα κατανόησης της κοινωνίας. Αυτό κάνετε. Αυτό το σχολείο
θέλετε, ένα σχολείο τιµωρίας, εξεταστικό κέντρο, ένα φθηνό
σχολείο. Αυτό κάνετε.

Όταν βγάζετε από τα σχολεία τη δηµοκρατική κοινωνική δια-
παιδαγώγηση, τι µήνυµα στέλνετε στους χρυσαυγίτες; Σε ποιους
υποκλίνεστε µε αυτή την κίνηση σας; Τι µήνυµα στέλνετε; Βε-
βαίως, να έχετε τα Λατινικά, εναλλακτικά όµως, ένα µάθηµα, το
οποίο θα µπορεί να διαλέγει το παιδί και να δίνει εξετάσεις. Επα-
ναλαµβάνω όµως, εναλλακτικά και όχι έξι ώρες Λατινικά στην Γ’
λυκείου και δύο στην Β’ λυκείου, οκτώ ώρες. Και αντί των οκτώ
ωρών που διδάχθηκε ένα παιδί σήµερα για τα Λατινικά για να
δώσει εξετάσεις, τι κάνει το άλλο παιδί; Του λέτε να πάει στο
φροντιστήριο; Αυτό είναι ισότητα; Αυτό δεν είναι κατηγοριοποί-
ηση; Είναι υποβάθµιση του δηµόσιου σχολείου. Λυπούµαι. Καλύ-
πτετε την Χρυσή Αυγή, πετάτε την Κοινωνιολογία από την
εκπαίδευση και χωρίζετε τα παιδιά µε τον τρόπο που ξέρετε
εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Δελή, έχετε τον
λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κυρία Υπουργέ, δεν µιλάµε για µια απλή
διακοπή µαθηµάτων στη Σταυρούπολη αυτή τη στιγµή. Αυτή τη
στιγµή, σας το ξαναλέµε, δεν µιλάµε για επεισόδια. Μιλάµε για
επιθέσεις φασιστικών οµάδων ενάντια σε φοιτητές και µαθητές.
Και πρέπει η Κυβέρνηση, το Υπουργείο σας -διαλέξτε ποιος θα
είναι αυτός- να πάρει θέση. Θα περιµένουµε και στην δευτερο-
λογία σας. 

Κύριε Πρόεδρε, είναι γνωστό ότι κάθε λίγο και λιγάκι όλες οι
κυβερνήσεις κάνουν αλλαγές στις πανελλαδικές εξετάσεις και
την πληρώνουν συνήθως τα παιδιά, τα οποία µένουν ξεκρέµαστα.
Κάθε δύο, τρία χρόνια έχουµε αλλαγές. 

Να θυµίσω ότι το µάθηµα των Λατινικών υπήρχε. Ήλθε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το έβγαλε αφού το κατηγόρησε και το αντικατέστησε µε
την Κοινωνιολογία. Δεν θα µπούµε εµείς σε αυτή την άγονη συ-
ζήτηση αντιπαράθεσης ανάµεσα στα µαθήµατα, γιατί θεωρούµε
εξίσου χρήσιµα και τα δύο. Και να γιατί. Τα Λατινικά θα σε βοη-
θήσουν να κατανοήσεις καλύτερα τις κοινωνίες, την κοινωνία
εκείνης της εποχής, τις κοινωνικές και πολιτικοκοινωνικές συν-
θήκες. Αυτό όµως, θυµίζει κοινωνιολογία και αµέσως µας δείχνει
πόσο χρήσιµο είναι και το µάθηµα της Κοινωνιολογίας. 

Αντί λοιπόν, να αντιπαρατίθενται αυτά τα δύο µαθήµατα, µπο-
ρούν µια χαρά να λειτουργήσουν και τα δύο µέσα στο σχολικό
πρόγραµµα. Όσο για το ΙΕΠ, το Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πολι-
τικής, ανάλογα µε το τι παραγγέλνουν οι κυβερνήσεις σερβίρει
και αυτό. Άλλη φορά να φύγουν τα Λατινικά, άλλη φορά να φύγει
η Κοινωνιολογία.

Θα επαναφέρουµε µια πρόταση που είχαµε κάνει και τότε για
να τελειώσει και αυτή η άγονη κόντρα. Μπορούν και τα δύο µα-
θήµατα να ενταχθούν στα πανελλαδικώς εξεταζόµενα, ανάλογα
βέβαια µε το τµήµα ή µε τη σχολή που επιλέγει ο µαθητής. Αλλού
θα χρειάζεται η κοινωνιολογία, αλλού θα χρειάζονται τα Λατινικά.
Ήταν µία πρόταση που την κάναµε και πέρυσι στο Υπουργείο
Παιδείας, αλλά δυστυχώς δεν έγινε δεκτή. Την επαναφέρουµε
και θεωρούµε ότι είναι µια δίκαιη πρόταση.

Κυρία Υπουργέ, να το πούµε απλά. Η Κυβέρνηση σας βάζει τα
παιδιά των προηγούµενων ετών να εξεταστούν σε ένα µάθηµα,
στο µάθηµα των Λατινικών, το οποίο δεν έχουν διδαχθεί. Πώς
µπορεί να γίνει αυτό; Πού ακούστηκε αυτό; Να µιλήσουµε για
την ανισοτιµία της πρόσβασης; Νοµίζω είναι λίγο αυτό που θα
πούµε. Να µιλήσουµε για το ότι ενισχύετε µε αυτόν τον τρόπο
τις διακρίσεις; Τα βάζετε δηλαδή αυτά τα παιδιά των δύο, τριών
προηγούµενων ετών που δεν είχαν διδαχτεί τα Λατινικά να µπουν
στον κόπο και στα έξοδα µέσα σε πέντε, έξι µήνες να µάθουν δι-
δακτέα ύλη δύο ετών για να πάνε να δώσουν πανελλαδικές εξε-
τάσεις, επειδή αρνείστε να κάνετε µία µεταβατική ρύθµιση;

Τρία ήταν τα βασικά σας επιχειρήµατα. Νοµίζουµε ότι δεν αν-
τέχουν στην κριτική, για να µην πούµε ότι και ορισµένα από αυτά
είναι προκλητικά. Όπως ας πούµε αυτό που λέτε ότι θα ετίθετο
εάν γινόταν η µεταβατική ρύθµιση ζήτηµα ίσης µεταχείρισης.

Ακριβώς το αντίθετο. Δεν εξετάζονται µαθήµατα στις εξετάσεις,
κυρία Υπουργέ. Εξετάζονται παιδιά, εξετάζονται µαθητές. Αν λοι-
πόν ένας µαθητής δεν έχει διδαχθεί ένα µάθηµα, πώς µπορεί να
εξεταστεί σε αυτό; Δεν µπορώ να το καταλάβω, αδυνατώ.

Όσο για την υποχρέωση του κράτους που είπατε ότι οφείλει
να προετοιµάζει τα παιδιά στα πανελλαδικά εξεταζόµενα µαθή-
µατα, ελάτε τώρα. Η δική σας η Κυβέρνηση είναι αυτή –όχι ότι
και η προηγούµενη δηλαδή έκανε πολύ δουλειά γι’ αυτό- που ένα
σωρό ειδικά µαθήµατα δεν τα διδάσκει στο δηµόσιο σχολείο και
ταυτόχρονα αυτά εξετάζονται στις πανελλαδικές εξετάσεις. Θέ-
λετε να σας µιλήσω για το σχέδιο, για τη µουσική; Να µην προ-
χωρήσω. 

Όσο για το ότι «ο νόµος έχει ψηφιστεί εδώ και δύο χρόνια και
άρα το ήξεραν», τι θα πει αυτό; Τι θα πει αυτό για τους µαθητές,
για τα παιδιά αυτά; Ότι θα έπρεπε να αλλάξουν δηλαδή τις επι-
λογές τους και ξαφνικά εκεί που προετοιµάζονταν τα προηγού-
µενα χρόνια να πάνε σε µία κατεύθυνση, έπρεπε να την
αλλάξουν; 

Τίποτε από αυτά δεν ισχύει. Η ουσία είναι ότι χιλιάδες παιδιά
αγωνιούν, ταλαιπωρούνται, ξοδεύονται. Θα το ξαναπούµε: οφεί-
λετε, έχετε την υποχρέωση απέναντι σε αυτά τα παιδιά να προ-
χωρήσετε σε µια δίκαιη µεταβατική ρύθµιση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ελάτε, κύριε Δελή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Τέλος, θέλουµε να επαναφέρουµε -και τε-

λειώνω- και την πρόταση που λέµε και ξαναλέµε -και στην προ-
ηγούµενη κυβέρνηση τη λέγαµε και την απέρριψε- για την
κατοχύρωση της βαθµολογίας σε ορισµένα µαθήµατα, κάτι που
υπήρχε παλιότερα και καταργήθηκε µε τον γνωστό νόµο Αρσένη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μη βάλετε όλα τα θέ-
µατα της παιδείας τώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Η πρόταση αυτή συγκεντρώνει δύο πλεο-
νεκτήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Άλλη είναι η ερώ-
τηση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι σχετική µε την ερώ-
τηση.

Πρώτον, εξασφαλίζει σε µεγάλο βαθµό τη δυνατότητα του
υποψηφίου να εισάγεται στη σχολή της πρώτης του προτίµησης
-και αυτό δεν είναι λίγο, πιστέψτε µε- και δεύτερον, αποτελεί και
µια µορφή προστασίας και δικαιοσύνης απέναντι σε τέτοιες ρυθ-
µίσεις που φέρνουν συνεχώς οι κυβερνήσεις. 

Το ζήτηµα, η ουσία είναι ότι η πολιτική σας προκαλεί αντιδρά-
σεις. Τροφοδοτεί αγωνιστικές κινητοποιήσεις στους εκπαιδευτι-
κούς, στους γονείς αλλά και στους µαθητές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Υπουργέ, ορί-
στε.

ΖΕΤΤΑ ΜΑΚΡΗ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα πω κι εγώ δύο κουβέντες για τις καταλήψεις µιας και η δευ-
τερολογία είχε αυτή την αναφορά. Και θα αναφερθώ κυρίως
στον κ. Φίλη, θεωρώντας ότι απερίφραστα καταδίκασα, ίσως όχι
µε τον τρόπο που θα θέλατε εσείς ή µε τις λέξεις που θέλατε να
χρησιµοποιήσω. Δεν χαρακτήρισα ατολµία τη δικιά µου δήλωση.
Είµαι άκρως προνοητική ως δικηγόρος και ξέρω σε ποιον µιλώ,
γιατί δεν θέλω να πάρω θέση για πράγµατα τα οποία δεν γνωρίζω
από µέσα. Ήµουν απερίφραστη και υποθέτω η κατηγορία σας
για συµπόρευση µε τη Χρυσή Αυγή ή µε κάποιους άλλους δεν
έχει αποδέκτη εµένα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Υπάρχει ανακοίνωση της Χρυσής Αυγής.
Δεν την διαβάσατε;

ΖΕΤΤΑ ΜΑΚΡΗ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):
Δεν έχει αποδέκτη εµένα η συµπόρευση. Είµαι σίγουρη ότι δεν
το είπατε για µένα. Αν κάνω λάθος, διορθώστε µε και θα επα-
νέλθω. 

Εξήγησα νοµίζω σαφώς στην πρωτολογία µου τους λόγους
για τους οποίους η Υπουργός και το Υπουργείο µας αποφάσισε
να προβεί σε αυτή τη ρύθµιση. Μετά από εισηγήσεις του ΙΕΠ,
επειδή γνωρίζει ότι πρέπει τα παιδιά που είναι προετοιµασµένα
για δύο χρόνια να εξεταστούν ισότιµα. Δεν χρειάζεται να επα-
νέλθω, γιατί θα συµφωνήσω, κύριε Δελή, ότι είναι ένα ευαίσθητο
θέµα. Τα παιδιά έχουν αγωνία. Περιµένουν οι γονείς και οι οικο-
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γένειες. Αν επιµείνουµε περισσότερο, νοµίζω ότι δηµιουργούµε
περισσότερο άγχος.

Είπατε και οι δύο συνάδελφοι ότι είναι και επικαιρότητα η διε-
ξαγωγή αυτής της κοινοβουλευτικής διαδικασίας. Θα σας πω και
εγώ λοιπόν -λόγω της επικαιρότητας ότι ενάµιση χρόνο τώρα µε
αντίξοες συνθήκες εν µέσω πανδηµικής κρίσης µε τον κ. Φίλη να
µας κατηγορεί χωρίς στοιχεία πως ήλθαµε στη διά ζώσης εκπαι-
δευτική διαδικασία, χωρίς να έχουµε λάβει τα ανάλογα µέτρα,
ξεχνώντας ότι πέρυσι, µετά το Πάσχα, που λειτουργήσαµε πάλι
διά ζώσης δεν επιβάρυνε η λειτουργία των σχολείων τη δηµόσια
υγεία, αλλά το αντίθετο, το self-testing που δοκιµάστηκε πρώτα
στα σχολεία ήταν και οδηγός και για τις άλλες επαγγελµατικές
και επιστηµονικές τάξεις, και επειδή δεν λέτε κανέναν καλό λόγο,
απλώς µας κατηγορείτε-, τα εξής: είχαµε δράσεις που θωράκι-
σαν τη νέα γενιά και τη χώρα και αντιµετωπίσαµε τις προκλήσεις
στις πρωτόγνωρες συνθήκες της παγκόσµιας υγειονοµικής κρί-
σης. Δώσαµε στα παιδιά, άσχετα από τις οικονοµικές δυνατότη-
τες και την προέλευσή τους ίσες ευκαιρίες και εφόδια.
Υλοποιήσαµε την εξ αποστάσεως εκπαίδευση που επιβλήθηκε
αναγκαστικά και βεβιασµένα λόγω των υγειονοµικών συνθηκών
-σε κάποια στιγµή και καθολικά- και κράτησε ζωντανή και λει-
τουργική την εκπαιδευτική διαδικασία. Αναβαθµίσαµε και ρυθµί-
σαµε το δηµόσιο σχολείο, καλύπτοντας όλα τα επίπεδα της
νηπιακής, της πρωτοβάθµιας και της δευτεροβάθµιας εκπαίδευ-
σης. Εκσυγχρονίσαµε την ιδιωτική εκπαίδευση και το ιδιωτικό
σχολείο. Ενδυναµώσαµε την αρχική επαγγελµατική εκπαίδευση,
την κατάρτιση και τη διά βίου µάθηση. Δηµιουργήσαµε έξι πρό-
τυπα ΕΠΑΛ. Εφαρµόσαµε το παράλληλο µηχανογραφικό για να
έχουν εναλλακτικές οι νέοι µας. Καθολική δίχρονη προσχολική
εκπαίδευση στο νηπιαγωγείο: τίποτα από την κυβέρνησή σας,
κύριε Φίλη στο θέµα αυτό. Αναβαθµίσαµε µεθοδικά το σύγχρονο
σχολείο µε ανανεωµένο περιεχόµενο και φιλοσοφία, εισάγοντας
εκατόν είκοσι τρία νέα προγράµµατα σπουδών, εντάσσοντας τα
εργαστήρια δεξιοτήτων για τα οποία έχουµε βραβευθεί στο υπο-
χρεωτικό ωρολόγιο πρόγραµµα και την αγγλική γλώσσα στο νη-
πιαγωγείο, για την οποία επίσης επαινεθήκαµε.

Οργανώσαµε σύγχρονα πρότυπα και πειραµατικά σχολεία, τα
διπλασιάσαµε. Επενδύσαµε στο ανθρώπινο δυναµικό, στους εκ-
παιδευτικούς, τους επιµορφώσαµε οριζόντια. Διορίσαµε έντεκα
χιλιάδες επτακόσιους εκπαιδευτικούς, τους πρώτους µετά από
δώδεκα ολόκληρα χρόνια, τεσσεράµισι χιλιάδες πέρυσι, τους
πρώτους στην εκπαιδευτική διαδικασία στα ειδικά σχολεία.
Εφαρµόζουµε τη σχολική αυτονοµία, την ενδυνάµωση των
δοµών υποστήριξης του εκπαιδευτικού έργου, την αξιολόγηση
και τη βελτίωση των εκπαιδευτικών, των στελεχών της εκπαίδευ-
σης. Εφαρµόζουµε την τράπεζα θεµάτων.

Και, κύριε Φίλη, κάνουµε ενισχυτική διδασκαλία για όλα τα πα-
νελλαδικώς εξεταζόµενα µαθήµατα και στο σχέδιο που αναφερ-
θήκατε και στη µουσική και στις ξένες γλώσσες µέσα στις
σχολικές µονάδες. 

Και παροτρύνουµε και πείθουµε µε επιχειρήµατα -γιατί για τον
εµβολιασµό δεν άκουσα κάτι εδώ πέρα και γενικώς θεωρώ ότι
στην προσπάθεια αυτή θα έπρεπε να συνεισφέρετε και εσείς µε
πειθώ, µε ενιαίο λόγο, µε επιχειρήµατα- κάνουµε έκκληση στους
εκπαιδευτικούς, τους ελάχιστους, αλλά σηµαντικό αριθµό για
εµάς που δεν έχουν εµβολιαστεί να το κάνουν. Κάνουµε έκκληση
στους γονείς να προχωρήσουν στον εµβολιασµό των παιδιών
από δώδεκα ετών και πάνω σε συνεννόηση µε τους γιατρούς. 

Έχουµε κάνει ήδη ένα σεµινάριο διαδικτυακό µε ενηµέρωση
της κ. Θεοδωρίδου και της κ. Παπαευαγγέλου που είναι στη διά-
θεση όλων και απάντησε στις ερωτήσεις χιλίων γονέων. Έχουµε
ήδη πάρει πρωτοβουλία να γίνει συνεργασία µε δύο νέες ενηµε-
ρώσεις µε τους δήµους και τις σχολικές µονάδες.

Νοµίζω ότι σε όλα αυτά τα θέµατα και πολιτικές που ξεπερ-
νούν τις αντιπαραθέσεις µας, τις διαφορετικές αφετηρίες µας,
θεµιτές, γνώστες, ενδεχοµένως και αγεφύρωτες, αλλά γι’ αυτό
το συγκεκριµένο θέµα πιστεύω ότι πρέπει να έχουµε ένα γόνιµο
και εποικοδοµητικό διάλογο, ουσιαστικό, να µην είναι στείρος και
εµπαθής και να µην επισκιάζεται από µικροπολιτικές αντιπαλό-
τητες και αντιπαραθέσεις. 

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε.
Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 7820/6-7-2021 ερώτηση

του κύκλου των αναφορών και ερωτήσεων του Βουλευτή Ρεθύ-
µνου του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Ανδρέα Ξανθού
προς τον Υπουργό Υγείας,µε θέµα: «Παράνοµη και εκδικητική
πειθαρχική δίωξη γιατρού από τον Ιατρικό Σύλλογο Αθηνών
(ΙΣΑ)».

Ορίστε, κύριε Ξανθέ, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θεώρησα σκόπιµο να καταθέσω ως επίκαιρη

ερώτηση µία γραπτή ερώτηση, η οποία δεν είχε απαντηθεί από
την προηγούµενη πολιτική ηγεσία του Υπουργείου και η οποία
αφορά κατά την άποψή µου µια πολύ προκλητική περίπτωση αυ-
θαίρετης και παράνοµης απόφασης του διοικητικού συµβουλίου
του µεγαλύτερου ιατρικού συλλόγου της χώρας, του Ιατρικού
Συλλόγου Αθήνας, του οποίου µάλιστα Πρόεδρος είναι ο Περι-
φερειάρχης Αττικής.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε την απόφαση του Ιατρικού Συλλόγου
Αθήνας ασκήθηκε πειθαρχική δίωξη και ζητήθηκε πειθαρχικός
έλεγχος απέναντι στον συνάδελφο γιατρό, πνευµονολόγο - εν-
τατικολόγο, διευθυντή ΕΣΥ στη ΜΕΘ στο Νοσοκοµείο «Άγιος Αν-
δρέας» Πάτρας, του Τάκη Γεωργακόπουλου, ο οποίος το
διάστηµα ’15 έως ’19 υπηρέτησε ως Αντιπρόεδρος του ΕΟΠΥΥ.

Προσέξτε, λοιπόν. Βγαίνει ο Ιατρικός Σύλλογος Αθήνας και
ασκεί πειθαρχική δίωξη σε ένα µη µέλος του -ο κ. Γεωργακόπου-
λος είναι µέλος του Ιατρικού Συλλόγου Αχαΐας- αυτεπάγγελτα,
χωρίς να υπάρχει καµµία καταγγελία και κυρίως για ένα θέµα
που δεν έχει σχέση µε τον κώδικα ιατρικής δεοντολογίας, µε την
άσκηση του ιατρικού έργου, αλλά µε την άσκηση διοίκησης σε
έναν εποπτευόµενο από το Υπουργείο φορέα, όπως είναι ο
ΕΟΠΥΥ. 

Τον κατηγορεί, λοιπόν, ο ΙΣΑ για υπέρβαση καθήκοντος,
επειδή λέει άκουσον - άκουσον έλεγξε τα πορίσµατα ελέγχου
που είχαν διενεργήσει οι υπηρεσίες του ΕΟΠΥΥ, ζήτησε έγγρα-
φες εξηγήσεις και επέβαλε τα κατά νόµο πρόστιµα, πειθαρχικές
ποινές σε παρανοµούντες και υπερσυνταγογραφούντες για-
τρούς. Αυτή είναι η κατηγορία. 

Θεωρώ ότι πραγµατικά είναι πρόκληση, είναι όνειδος για τον
ιατρικό συνδικαλισµό αυτή η απόφαση. Το σήµα είναι ότι ο Ιατρι-
κός Σύλλογος Αθήνας υπερασπίζεται όχι τα καλώς νοούµενα
επαγγελµατικά συµφέροντα των γιατρών, αλλά πρακτικές παρα-
βατικότητας, µη τήρησης του νόµου, µη τήρησης των κανόνων
ορθής ιατρικής πρακτικής, τεκµηριωµένης ιατρικής.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι το πρόβληµα το πολιτικό βεβαίως προκύ-
πτει από το γεγονός ότι κάνει ο κ. Γεωργακόπουλος ιεραρχική
προσφυγή, αίτηση θεραπείας στον Υπουργό τον αρµόδιο, ο
οποίος εποπτεύει την λειτουργία κατά νόµο των ιατρικών συλλό-
γων και ο Υπουργός δεν απαντά, αφήνοντας ουσιαστικά ακάλυ-
πτο το συνάδελφο βορά σε µία προσπάθεια σπίλωσης και κυρίως
εκφοβισµού.

Πραγµατικά θέλω µία σαφέστατη και κατηγορηµατική απάν-
τηση σήµερα ότι αυτή η υπόθεση θα πάει στο αρχείο. Είναι ανε-
πίτρεπτο και µόνο το γεγονός ότι υπάρχει ως εκκρεµότητα και
ότι ο Υπουργός Υγείας θα εγκαλέσει και θα ελέγξει ως προϊστά-
µενος ιεραρχικά του Ιατρικού Συλλόγου Αθήνας αυτούς που
πήραν αυτή την κατάπτυστη απόφαση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Πλεύρη, έχετε τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πραγµατικά µου
προκάλεσε έκπληξη η ερώτηση, η οποία κάνατε και θα σας πω
γιατί. 

Αυτή τη στιγµή στην πραγµατικότητα µεταφέρουµε µια εικόνα
των αρµοδιοτήτων που έχει ο Υπουργός ως προς τον έλεγχο
αποφάσεων του Νοµικού Προσώπου Δηµοσίου Δικαίου του Ια-
τρικού Συλλόγου. Εάν µπούµε στη λογική την οποία φέρνετε σή-
µερα στο Κοινοβούλιο στην πραγµατικότητα ο Υπουργός είναι
ένα δευτεροβάθµιο όργανο, το οποίο δεν κρίνει επί της νοµιµό-
τητας των πράξεων, αλλά κρίνει επί της ουσίας.

Και θα σας πω συγκεκριµένα, εγώ διάβασα όλο το σκεπτικό
και έχω και άποψη και ακούω αυτά που λέει ο κ. Γεωργακόπου-
λος κατά πόσο αυτά τα οποία έχει κάνει, τα έχει κάνει µε την ιδιό-
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τητά του ως Αντιπρόεδρος του ΕΟΠΥΥ και αν µπορεί να ελεγχθεί
ως ιατρός. Είναι δουλειά του Υπουργού αυτή; 

Διότι αν θεωρήσετε ότι αυτή είναι δουλειά του Υπουργού ση-
µαίνει ότι οποιοδήποτε πειθαρχικό αν κάνει ο Ιατρικός Σύλλογος
και κάποιος θεωρεί ότι θίγεται θα κάνει µια ιεραρχική προσφυγή
στον Υπουργό και ο Υπουργός, ο οποίος εποπτεύει τον Ιατρικό
Σύλλογο, θα παίρνει θέση για θέµατα ουσίας. Το αν τυχόν προ-
σβάλλει ο κ. Γεωργακόπουλος µε τις πράξεις το ιατρικό επάγ-
γελµα καίτοι εκείνη τη χρονική στιγµή ήταν Αντιπρόεδρος του
ΕΟΠΥΥ είναι κάτι το οποίο είναι θέµα ουσίας. Διότι και εγώ τελώ
σε αναστολή, κύριε Ξανθέ, αλλά είµαι µέλος του δικηγορικού
συλλόγου και ο δικηγορικός σύλλογος έχει τη δυνατότητα να πα-
ρέµβει σε εµένα, παρ’ όλο που αυτή τη στιγµή δεν ασκώ στον
σκληρό πυρήνα το επάγγελµα του δικηγόρου.

Ξέρετε, όµως, ποιο είναι το εντυπωσιακό, κύριε Ξανθέ; Να
προσχωρήσω, λοιπόν, στη δική σας θέση ότι εγώ αυτή τη στιγµή
ως Υπουργός ελέγχω τις αποφάσεις του Ιατρικού Συλλόγου και
αυτός ο έλεγχος µου δεν χρειάζεται ιεραρχική προσφυγή, γίνεται
αυτεπαγγέλτως.

Ο κ. Γεωργακόπουλος µου ζητά να ανακαλέσω δύο αποφάσεις
του Ιατρικού Συλλόγου ως παράνοµες. Η µία είναι 24-4-2018 επί
υπουργίας σας, κύριε Ξανθέ. Η πρώτη απόφαση της δίωξης είναι
24-4-2018. Η ιεραρχική προσφυγή γίνεται το ’21, αλλά εσείς ως
Υπουργός αυτεπαγγέλτως ελέγχετε τις αποφάσεις του Ιατρικού
Συλλόγου. Αν προσχωρήσουµε στη θέση σας δεν λέει πουθενά
ότι οι αποφάσεις του Ιατρικού Συλλόγου ελέγχονται κατόπιν προ-
σφυγών, λέει ότι ο Υπουργός εποπτεύει τον Ιατρικό Σύλλογο.
Από τις 24-4-2018 που βγήκε η απόφαση του πειθαρχικού ελέγ-
χου της αυτεπάγγελτης πειθαρχικής διαδικασίας του Ιατρικού
Συλλόγου Αθηνών µέχρι τον Ιούλιο του ’19 δεν είδατε αυτή την
παράνοµη απόφαση για την οποία σήµερα κάνετε ερώτηση,
ώστε ως Υπουργός να κάνετε αυτό που µου ζητάτε σήµερα να
κάνω εγώ;

Η δεύτερη είναι 19-9-2019. Αλλά ευθέως σας ρωτώ. Επί ενά-
µιση χρόνο υπήρχε τέτοια παράνοµη απόφαση του Ιατρικού Συλ-
λόγου και εσείς ως Υπουργός δεν ασκήσατε τα καθήκοντά σας;
Διότι η ιεραρχική προσφυγή προσχηµατικά γίνεται τρία και δυό-
µιση χρόνια µετά τις πράξεις. Για να µπορέσετε σήµερα εσείς να
κάνετε ερώτηση και να µιλήσετε για τυχόν διώξεις και εγώ σας
ερωτώ ευθέως αποδεχθήκατε επί υπουργίας σας δεκαέξι µήνες
να υπάρχει παράνοµη απόφαση του Ιατρικού Συλλόγου -αν
υπάρχει- και δεν ασκήσατε εσείς τα καθήκοντά σας ως Υπουρ-
γός, αυτά που µου ζητάτε σήµερα;

Διότι και το άρθρο 290, που λάθος το αναφέρει εδώ πέρα στην
αίτηση, γιατί αναφέρεται στον έλεγχο στα οικονοµικά του Ιατρι-
κού Συλλόγου, αλλά και το άρθρο 309, παράγραφος 2 αναφέρε-
ται στον έλεγχο του Υπουργού για τις αποφάσεις του Δ.Σ.. Εάν
είχατε αρµοδιότητα να ελέγξετε, όπως λέτε σήµερα, τότε εσείς
για δεκαέξι µήνες δεν κάνατε τίποτα, για δεκαέξι µήνες. 

Ξέρετε, όµως, ότι δεν είχατε θέµα να ελέγξετε, γιατί ο Υπουρ-
γός δεν µπορεί να ελέγχει την ουσία και δεν θέλουµε έναν
Υπουργό που θα πηγαίνει στα όργανα και θα παίρνει τις πειθαρχι-
κές διαδικασίες και θα λέµε πως θα κάνει τον πειθαρχικό έλεγχο. 

Αν ο κ. Γεωργακόπουλος έχει δίκιο σε αυτά τα θέµατα τα
οποία λείπουν και λέει ότι είναι θέµατα ουσίας, δεν είναι δουλειά
του Υπουργού να κρίνει. Είναι δουλειά του Ιατρικού Συλλόγου µε
τα πειθαρχικά του όργανα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Ξανθέ, ορίστε
έχετε το λόγο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Κύριε Υπουργέ, εκπλήσσοµαι πραγµα-
τικά. Εκπλήσσοµαι πραγµατικά! Έρχεστε εδώ πέρα τώρα και
προσπαθείτε µε νοµικισµούς να αποφύγετε την ουσία.

Προφανώς, δεν είχα γνώση αυτής της απόφασης του Ιατρικού
Συλλόγου Αθήνας γιατί δεν είχε κάνει προσφυγή και αίτηση θε-
ραπείας ο εν λόγω γιατρός. Προφανώς, δεν είχα γνώση. Και είναι
ντροπή, κλήθηκε σε απολογία εν µέσω πανδηµίας. Ένας γιατρός
της πρώτης γραµµής, άνθρωπος που έχει δώσει µάχη στην εν-
τατική του Νοσοκοµείου «Άγιος Ανδρέας» της Πάτρας, καλείται
εν µέσω πανδηµίας σε απολογία, επειδή δεν προστάτευσε τους
συναδέλφους του και δεν προσέφερε ασυλία σε παρανοµούντες
γιατρούς. Αυτή είναι η κατηγορία. 

Επ’ αυτού του θέµατος θα πάρετε θέση ή θα καλύψετε τον κ.
Πατούλη και τη γαλάζια πλειοψηφία του Διοικητικού Συµβουλίου
του Ιατρικού Συλλόγου Αθήνας; Αυτό είναι το µήνυµα που στέλ-
νετε, κύριε Υπουργέ; Αυτή είναι η µηδενική ανοχή απέναντι στην
κατασπατάληση του δηµόσιου χρήµατος, στην προκλητική ζή-
τηση, στη σπατάλη και στη διαφθορά; 

Υπάρχει ή δεν υπάρχει ζήτηµα ηθικοποίησης στο σύστηµα
υγείας στη χώρα µας; Και µε τέτοια στάση της πολιτικής ηγεσίας
ποιο είναι το µήνυµα που δίνουµε; Ότι οι παρανοµούντες θα
έχουν ασυλία.

Είναι πρόκληση η στάση του Ιατρικού Συλλόγου, αλλά νοµίζω
ότι είναι διπλή πρόκληση η δική σας στάση σήµερα. Πραγµατικά
το να νίπτετε τας χείρας σας αυτή τη στιγµή, όταν είναι εν γνώσει
σας αυτό το θέµα, θεωρώ ότι είναι εκτός πολιτικής λογικής. 

Πρέπει να τοποθετηθείτε µε σαφήνεια. Είναι λάθος σήµα αυτό
το οποίο δίνετε και απέναντι σε µια µειοψηφία. Δεν ήταν η πλει-
ονότητα των γιατρών, µειοψηφία ήταν αυτοί οι συνάδελφοι, οι
οποίοι µάλιστα είχαν και εκκρεµότητες από πριν, από την προ-
ηγούµενη περίοδο που υπήρχαν τα ασφαλιστικά ταµεία προ
ΕΟΠΥΥ. Ελέγχθηκαν από τις αρµόδιες υπηρεσίες του ΕΟΠΥΥ.
Εισηγήθηκε η αρµόδια υπηρεσία το κατά νόµον πρόστιµο. 

Ο κ. Γεωργακόπουλος τους κάλεσε να δώσουν εξηγήσεις. Σε
κάποιες περιπτώσεις που υπήρχε τεκµηριωµένες αντίλογος,
µπήκε η υπόθεση στο αρχείο. Όµως, όπου υπήρχε οφθαλµοφα-
νής παρανοµία, επιβλήθηκαν τα απαραίτητα πρόστιµα.

Πού είναι, λοιπόν, ο ψόγος; Πραγµατικά, τι δεν καταλαβαίνετε
από όλο αυτό το χειρισµό; Περιµένω µια σαφέστατη και κατηγο-
ρηµατική δήλωση ότι δεν είναι ανεκτές τέτοιου τύπου συµπερι-
φορές και µάλιστα από το µεγαλύτερο Ιατρικό Σύλλογο της
χώρας, του οποίου ηγείται, εξακολουθεί να ηγείται ένα σηµαίνον
στέλεχος της κυβερνητικής παράταξης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Υπουργέ,
υπήρξα σαφέστατος και δεν µπορείτε να µιλάτε για άγνοια, τη
στιγµή που τον κ. Γεωργακόπουλο εσείς τον είχατε βάλει στη
θέση του Αντιπροέδρου του ΕΟΠΥΥ.

Δεν γνωρίζατε, λοιπόν …
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Και είµαστε υπερήφανοι γι’ αυτό!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Βεβαίως!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Εσείς είστε υπερήφανοι για τη στάση

των γαλάζιων συνδικαλιστών σας;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ένα λεπτό! Ωραία,

είστε υπερήφανοι, αλλά µη διακόπτετε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Υπερήφανος να

είστε, λέτε όµως στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι γι’ αυτόν που
είχατε διορίσει στον ΕΟΠΥΥ δεν γνωρίζατε ότι η πειθαρχική
δίωξη ξεκινάει επί υπουργίας σας, από τις 24-4-2018. Και γιατί
έρχεται ο κ. Γεωργακόπουλος να κάνει αίτηση θεραπείας τρία
χρόνια µετά; 

Και γνώση είχατε και καλή γνώση είχατε, αλλά ξέρατε ότι ως
Υπουργός δεν έχετε αρµοδιότητα να κάνετε αυτά που λέτε σή-
µερα. Εάν είχατε αρµοδιότητα, κύριε Ξανθέ, τότε ο ψόγος είναι
σε εσάς. Διότι όλα αυτά που περιγράφετε για τον κ. Γεωργακό-
πουλο ως θετικά, εσείς τα επιτρέψατε. Διότι από τις 24-4-2018
και εντεύθεν θα µπορούσατε ως Υπουργός, αν είχατε την αρµο-
διότητα, να ελέγξετε την απόφαση του Ιατρικού Συλλόγου και να
πείτε: «είναι παράνοµη η απόφαση». 

Δεν κάνατε τίποτα. Τίποτα δεν κάνατε! Και επικαλείστε άγνοια.
Ο Υπουργός Υγείας επικαλείται άγνοια για ένα τέτοιο κοµβικό
θέµα ως Υπουργός και επικαλείται γνώση ως Βουλευτής που
ερωτά τον Υπουργό. Με τον κ. Γεωργακόπουλο, που τον είχατε
διορίσει, δεν µιλούσατε; Δεν σας είχε πει ότι έχει ξεκινήσει η αυ-
τεπάγγελτη δίωξη επί υπουργίας σας; 

Γιατί η ουσία είναι –και εδώ πέρα είναι η διαφορά µας, κύριε
Ξανθέ- ότι εσείς και τώρα επιθυµείτε αυτό που διαχρονικά έδειξε
η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ: τον Υπουργό να κάνει το δικαστή! 

Ο κ. Γεωργακόπουλος έκανε κάποιους ελέγχους. Από αυτούς
τους ελέγχους, που τους είπατε όλους επιόρκους, υπάρχει κό-
σµος που έχει πάει στα δικαστήρια και έχει δικαιωθεί, κύριε
Ξανθέ. Άρα προφανώς γι’ αυτούς οι έλεγχοι δεν ήταν σωστοί.
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Προφανώς, θα έκανε και ελέγχους οι οποίοι ήταν σωστοί. Εάν
κατά τη διάρκεια των ελέγχων έχει σφάλει, θα τον ελέγξω εγώ
ως Υπουργός; Βλέπετε δεν παίρνω θέση για τον κ. Γεωργακό-
πουλο. Έχω άποψη, δεν παίρνω θέση. Είµαι ο Υπουργός Υγείας. 

Έρχεστε, λοιπόν, εδώ πέρα και ζητάτε από τον Υπουργό
Υγείας να πάρει θέση ότι οι έλεγχοι που έκανε ο κ. Γεωργακό-
πουλος ήταν σωστοί, ότι αυτοί που πήγανε στα δικαστήρια και
δικαιώθηκαν, κακώς δικαιώθηκαν στα δικαστήρια αφού ήταν οι
έλεγχοι σωστοί, και αν κατά τους ελέγχους προσέβαλε ή όχι το
ιατρικό επάγγελµα επειδή ήταν σε αναστολή.

Όλα αυτά είναι θέµατα ουσίας. Αν θέλετε ο Υπουργός Υγείας
να παρεµβαίνει στα πειθαρχικά των οργάνων, να παρεµβαίνει
στις διαδικασίες και µάλιστα να κάνει και αυτό το οποίο ζητάτε
στην προσφυγή, δηλαδή να ελέγξω πειθαρχικά τα όργανα και τα
διοικητικά συµβούλια που αποφασίζουν αν η απόφαση του Ιατρι-
κού Συλλόγου είναι λανθασµένη και παράνοµη, στο κοµµάτι της
ουσίας θα δικαιωθεί ο κ. Γεωργακόπουλος και θα µπορέσει και
να την προσβάλλει, όπως ξέρετε. 

Όµως, επιµένω σε αυτό, κύριε Ξανθέ. Και εδώ πέρα δεν µε πεί-
θετε. Εσείς ως Υπουργός επειδή ακριβώς ξέρατε ότι η ερώτηση
που κάνετε σήµερα δεν έχει έρεισµα στο νόµο, δεν κάνατε τί-
ποτα. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Τι λες τώρα;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεκαέξι µήνες

υπήρχε ισχυρή αυτή η απόφαση, µιλούσατε µε τον κ. Γεωργακό-
πουλο, την ξέρατε. Ως Υπουργός δεν κάνατε αυτό το οποίο µου
ζητάτε σήµερα. Και έρχεται ο κ. Γεωργακόπουλος τρία χρόνια
µετά, αποκλειστικά και µόνο για να δηµιουργηθεί ένα θέµα υπο-
τιθέµενης δίωξης, να κάνει ιεραρχική προσφυγή στον προηγού-
µενο Υπουργό, στον κ. Κικίλια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε, κύριε
Υπουργέ. Τα είπατε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Γιατί δεν την
έκανε το 2018; Γιατί αυτεπαγγέλτως δεν ελέγξατε τις αποφάσεις,
κύριε Ξανθέ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τα έχετε πει αυτά,
µην τα επαναλαµβάνουµε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Νοµίζω ότι είναι
ξεκάθαρο ότι πάτε στην πραγµατικότητα να δηµιουργήσετε ένα
πολιτικό ζήτηµα που, αν υπάρχει, ευθύνεστε εσείς πρώτος γιατί
δεκαέξι µήνες το επιτρέψατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία εντάξει. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Είναι ξεκάθαρη η πολιτική στρεψοδικία

σας. Αυτό είναι ξεκάθαρο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, στο σηµείο αυτό έχω την τιµή να ανακοινώσω το δελ-
τίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 1ης Οκτωβρίου 2021. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 1084/23-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Νικολακόπουλο
προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Έγ-
κριση από την Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ε.Ε. για τον
αυτοκινητόδροµο Πάτρα - Πύργος και χρονοδιάγραµµα κατα-
σκευής του έργου».

2. Η µε αριθµό 1086/24-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ.
Χρήστου Γιαννούλη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφο-
ρών, µε θέµα: «Το ακριβές ποσό του αποθεµατικού της “ΑΤΤΙΚΟ
ΜΕΤΡΟ Α.Ε.”».

3. Η µε αριθµό 1080/20-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Μιχάλη Κατρίνη προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Ποιο είναι το
ακριβές χρονοδιάγραµµα εργασιών του Πάτρα - Πύργος;».

4. Η µε αριθµό 1093/27-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Λεωνίδα Στολτίδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα:
«Άστεγα το 1ο και το 2ο Γυµνάσιο του Δήµου Λαγκάδα στην ΠΕ
Θεσσαλονίκης».

5. Η µε αριθµό 1090/26-9-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού Β’ Πειραιώς του ΜέΡΑ25 κ. Φωτεινής Μπακαδήµα προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων, µε θέµα: «Διεθνές Κέντρο
Θαλάσσιας Τεχνολογίας και Καινοτοµίας στη Σύρο».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1087/24-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία κ. Νικόλαου Παππά προς τον Υπουργό Υποδοµών και
Μεταφορών, µε θέµα: «Η Ν.Δ. «πάγωσε» τα µεγάλα έργα στη
Θεσσαλονίκη και σήµερα τα επανεξαγγέλλει. Μεγάλες καθυστε-
ρήσεις και υψηλό κόστος για τους φορολογούµενους πολίτες».

2. Η µε αριθµό 1082/22-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Χαλκιδικής του Κινήµατος Αλλαγής κ. Απόστολου Πάνα
προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Αντι-
πληµµυρική θωράκιση της Ολυµπιάδας Χαλκιδικής».

3. Η µε αριθµό 1098/27-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σω-
κράτη Βαρδάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών,
µε θέµα: «Να αποσαφηνίσει η κυβέρνηση τις προθέσεις της, για
την αξιοποίηση της έκτασης του αεροδροµίου Ηρακλείου “Ν. Κα-
ζαντζάκης”».

4. Η µε αριθµό 1097/27-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα:
«Αξιοποίηση του αεροδροµίου “Ν. Καζαντζάκης” προς όφελος
της τοπικής κοινωνίας».

5. Η µε αριθµό 1100/27-9-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα:
«Άµεσα µέτρα ανακούφισης των πληγέντων στην ευρύτερη πε-
ριοχή του Δήµου Μινώα Πεδιάδας από τον σεισµό των 5,8 ρί-
χτερ».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 7382/17-6-2021 ερώτηση του Βουλευτή Φθιώ-
τιδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Ιωάννη Σαρακιώτη
προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Υπο-
βάθµιση της Φθιώτιδας µέσω της µη εκτέλεσης σειράς δροµο-
λογίων στο σιδηροδροµικό δίκτυο της - Χαρακτηριστικά τα
παραδείγµατα της υπολειτουργίας σε Μπράλο, Μώλο, Στυλίδα».

2. Η µε αριθµό 7686/30-6-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φά-
µελλου προς τον Υπουργό Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας, µε θέµα: «Το πρόβληµα πυροπροστασίας στο Σέιχ
Σου θέλει άµεση λύση και όχι διαγκωνισµούς αρµόδιων και αναρ-
µόδιων».

3. Η µε αριθµό 7797/651/5-7-2021 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φάµελλου προς τον Υπουργό
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, µε θέµα: «Στο
Εθνικό Πάρκο Σχινιά - Μαραθώνα συντελείται ακόµη ένα έγκληµα
σε βάρος του περιβάλλοντος και της προστασίας της βιοποικι-
λότητας».

Κύριοι συνάδελφοι, µένει µία επίκαιρη ερώτηση και επειδή ήδη
ήρθε να αναλάβει υπηρεσία ο συνάδελφος ο κ. Κωνσταντινόπου-
λος, να σας ενηµερώσω ότι δεν θα υπάρξει διακοπή ούτε πεντά-
λεπτη. Παρακαλώ τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες να στείλουν
εισηγητές και Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους γιατί θα µπούµε
αµέσως στη συζήτηση του νοµοσχεδίου µετά την τελευταία ερώ-
τηση. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-
ζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 1089/24-9-2021 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Μανούσου – Κωνσταντίνου Βολουδάκη προς τον Υπουργό Με-
τανάστευσης και Ασύλου, µε θέµα: «Υπάρχει πρόθεση συγκρό-
τησης “Μηχανισµού Εποπτείας Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων” στα
σύνορα;».

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
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ΜΑΝΟΥΣΟΣ - ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Πριν µπω στο θέµα, λαµβάνοντας τον λόγο σε αυτή την Αί-
θουσα σήµερα, αισθάνοµαι την ανάγκη να εκφράσω –µε τη συν-
τριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων πιστεύω- τον ενθουσιασµό µου
για τη νέα µας αµυντική συµµαχία µε τη Γαλλία, µια συµµαχία –
σε συνδυασµό µε το εξοπλιστικό πρόγραµµα που τη συνοδεύει-
η οποία µας επιτρέπει να κοιτάζουµε το µέλλον µε µια νέα εθνική
αυτοπεποίθηση.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα. Πριν µερικές µέρες, κύριε Υπουργέ,
διαβάσαµε ανάρτηση της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ για τα
ανθρώπινα δικαιώµατα, στην οποία εκφραζόταν ικανοποίηση
γιατί –όπως ισχυρίστηκε η Ύπατη Αρµοστεία στην ανάρτηση
αυτή- η ελληνική Κυβέρνηση προτίθεται να δηµιουργήσει στα σύ-
νορά µας έναν µηχανισµό εποπτείας των ανθρωπίνων δικαιωµά-
των. Η ανάρτηση συνοδευόταν µε ένα έγγραφο, στο οποίο
υπάρχουν υποδείξεις προς την ελληνική Κυβέρνηση δέκα ση-
µείων για το πώς ακριβώς πρέπει να είναι και να λειτουργεί αυτός
ο µηχανισµός. 

Ο µηχανισµός που περιγράφεται έχει ευρύτατες αρµοδιότη-
τες, ευρύτατες παρεµβατικές αρµοδιότητες. Ουσιαστικά, αν
υπήρχε, θα ήταν ένας µηχανισµός που θα βρισκόταν µόνιµα στα
σύνορά µας ή θα είχε δυνατότητα απροειδοποίητων επισκέψεων,
ώστε να ελέγχει όλες τις υπηρεσίες και αρχές που σήµερα εµ-
πλέκονται στη διαχείριση του µεταναστευτικού. 

Αυτό προκαλεί ανησυχίες προφανείς, κυρίως γιατί στην ίδια
την ανάρτηση συνδέεται η πρόταση για τον µηχανισµό αυτό µε
την εν εξελίξει διαπραγµάτευση γύρω από το νέο σύµφωνο για
το άσυλο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Για την ακρίβεια, πρόκειται
για ένα σχέδιο συµφώνου µε πολλά προβλήµατα για την πατρίδα
µας, που έχουµε αναδείξει στη Βουλή, που βρίσκεται, όµως, εν
εξελίξει, δεν έχει καταλήξει ακόµα. Προκαλεί, λοιπόν, κατάπληξη
η βιασύνη του ΟΗΕ να προκαταλάβει τις αποφάσεις των ευρω-
παϊκών οργάνων.

Με αυτά τα δεδοµένα, ρωτώ, κύριε Υπουργέ: Υπάρχει πράγ-
µατι βούληση της Κυβέρνησης να δηµιουργήσει έναν µηχανισµό
όπως τον περιγράφει η Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ για τους πρό-
σφυγες στα σύνορά µας; Επιπροσθέτως, ρωτώ: Έχει γίνει τέτοια
συζήτηση στο πλαίσιο της διαπραγµάτευσης για το νέο σύµφωνο
για το άσυλο, µιας που το νέο σύµφωνο για το άσυλο πράγµατι
προβλέπει έναν τέτοιο µηχανισµό, αλλά αφήνει τη νοµοθέτηση
στη διακριτική ευχέρεια του κράτους-µέλους, µε κατευθυντήριες
γραµµές που θα εκδοθούν;

Σας ευχαριστώ και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-

λου): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για την ερώτηση. Διάβασα κι εγώ

αυτό το δηµοσίευµα. Η πραγµατικότητα είναι ότι, αφ’ ενός, η
χώρα µας φυσικά φυλάσσει τα σύνορά της. Η Ελλάδα έχει χερ-
σαία και θαλάσσια σύνορα. Υπάρχουν ευρωπαϊκοί κανονισµοί
που διέπουν τον τρόπο προστασίας και ασφάλειας των συνόρων
και η χώρα µας φυλάει τα σύνορά της µε απόλυτο σεβασµό στο
ελληνικό, ευρωπαϊκό και Διεθνές Δίκαιο. Ως αποτέλεσµα µιας συ-
νολικής πολιτικής που έχουµε για τη µείωση των µεταναστευτι-
κών ροών σήµερα µιλάµε για µείωση 90% στις ροές σε σχέση µε
το 2019. 

Αφ’ ετέρου, η Ελλάδα τηρεί απολύτως και απαρέγκλιτα τις δια-
τάξεις για την προστασία των θεµελιωδών δικαιωµάτων ως
µέρος του ευρωπαϊκού κεκτηµένου, ως µέρος της Συνθήκης της
Γενεύης, ως µέρος διεθνών συµφωνιών και συνθηκών για την
προστασία της ανθρώπινης ζωής στη θάλασσα. 

Από εκεί και πέρα, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή πράγµατι τον Σε-
πτέµβριο του 2020 πρότεινε ένα πακέτο κανονισµών τα οποία
ονοµάστηκαν «Το νέο Σύµφωνο Μετανάστευσης και Ασύλου». Εί-
µαστε αρκετά νωρίς ακόµα στη διαπραγµάτευση και δεν ξέρω
πόσα χρόνια θα χρειαστούν τελικά για να καταλήξουµε σε µια
συµφωνία.

Σε αυτή τη συµφωνία δεν υπάρχει πρόταση για µηχανισµό
ελέγχου συνόρων. Υπάρχει µια πρόταση στον κανονισµό του

ελέγχου των συνοριακών διαδικασιών να υπάρχουν µηχανισµοί
ελέγχου της διαδικασίας ασύλου µετά την άφιξη κάποιου στο ευ-
ρωπαϊκό έδαφος. Αλλά, και αυτό ακόµα δεν έχει τύχει της έγκρι-
σης των κρατών-µελών. Δεν έχει τύχει της έγκρισης του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Κατά συνέπεια δεν αποτελεί µέρος
της ευρωπαϊκής νοµοθεσίας. 

Διαβάζω σκέψεις και προτάσεις που έρχονται από µη κυβερ-
νητικές οργανώσεις αναφορικά µε το πώς η Ελλάδα πρέπει να
φυλάει τα σύνορά της. Και βλέπω και κάποιες νοµοθετικές ακρο-
βασίες οι οποίες προσπαθούν να πουν ότι τα κράτη δεν έχουν
σύνορα. Αυτές δεν είναι οι απόψεις της ελληνικής Κυβέρνησης,
δεν είναι οι απόψεις όλων των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Οι χώρες έχουν σύνορα και υπάρχουν διαδικασίες για
να έρθει κάποιος σε αυτά.

Από κει και πέρα, ως προς τον έλεγχο της Κυβέρνησης και ως
προς τον έλεγχο των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων
Ασφαλείας, στα δηµοκρατικά πολιτεύµατα αυτό δε γίνεται µε
έκτακτες ειδικές επιτροπές στις οποίες συµµετέχουν εκπρόσω-
ποι οργανώσεων ή άλλων φορέων είτε διεθνών είτε της κοινωνίας
των πολιτών. Κάτι τέτοιο θα αντίβαινε την έννοια της εθνικής κυ-
ριαρχίας. 

Ο έλεγχος των κυβερνήσεων σε ένα ευνοµούµενο δηµοκρα-
τικό πολίτευµα γίνεται από την ανεξάρτητη δικαιοσύνη, από τις
αρχές της δικαιοσύνης, οι οποίες έχουν το καθήκον να ελέγχουν
οποιαδήποτε καταγγελία, να κάνουν τις απαραίτητες ανακρίσεις
και, αν χρειαστεί, να φέρουν υποθέσεις έµπροσθεν των δικαστη-
ρίων. Αυτό γίνεται, λοιπόν, στη δηµοκρατία. Άρα δεν θεωρώ ότι
η χώρα µας έχει κανένα λόγο να προχωρήσει στη δηµιουργία
οποιουδήποτε έκτακτου ειδικού µηχανισµού. 

Σας λέω και πάλι ότι δεν υπάρχει συγκεκριµένη σχετικά µε
αυτό νοµοθετική πρωτοβουλία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που
αφορά όλα τα κράτη-µέλη. Αν υπάρξει πρόταση που αφορά όλα
τα κράτη-µέλη, η Ελλάδα θα το συζητήσει στο πλαίσιο του Συµ-
βουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Εµείς µόνοι µας να κάνουµε
κάτι για ένα θέµα που εµείς δεν θεωρούµε ότι υπάρχει αντιλαµ-
βάνεστε ότι δεν είναι στις προτεραιότητές µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε συ-
νάδελφε, έχετε τον λόγο. 

ΜΑΝΟΥΣΟΣ - ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για τη σαφέστατη και καθαρή
απάντηση ότι δεν υπάρχει τέτοια πρόθεση και ότι δεν υπάρχει
καν τέτοια συζήτηση. Ιδιαιτέρως χαιρετίζω την επισήµανσή σας
ότι στις δηµοκρατίες ο έλεγχος επί των πεπραγµένων των υπη-
ρεσιών δεν γίνεται από έκτακτες επιτροπές και µηχανισµούς σαν
αυτούς που περιγράφονται ούτε από τις µη κυβερνητικές οργα-
νώσεις, τις διεθνείς ή άλλες που µπορεί να εµπλέκονται, αλλά
από την οργανωµένη πολιτεία, όπως πολύ σωστά αναφέρατε. 

Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι τα δύο τελευταία χρόνια έχει
συντελεστεί ένας πραγµατικός άθλος στην πατρίδα µας σε
σχέση µε τη διαχείριση της παράνοµης µετανάστευσης. Αναφέ-
ρατε τη µείωση κατά 90% των ροών. Θυµόµαστε όλοι την κρίση
του Έβρου που απετέλεσε σηµείο καµπής, πιστεύω, και στην επι-
τυχή της αντιµετώπιση και στο τι ακολούθησε. 

Αυτά όλα µας κάνουν να αισθανόµαστε την ανάγκη ότι πρέπει
πολλές φορές στον έξω κόσµο και σε κάποιες ισχυρές πολιτικές
δυνάµεις να ξεκαθαρίσουµε µερικά πράγµατα αυτονόητα. Και
είναι µια καλή αφορµή αυτό το έγγραφο και αυτή η τάση που
φαίνεται να υπάρχει και στην Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ για τα
ανθρώπινα δικαιώµατα. 

Υπάρχει σήµερα ένα ολόκληρο οικοσύστηµα, ένα πολύ ισχυρό
οικοσύστηµα από διεθνείς οργανισµούς, πολιτικές δυνάµεις, µη
κυβερνητικές Οργανώσεις που πιέζουν προς µια κατεύθυνση ου-
σιαστικά των ανοιχτών συνόρων. Το είδαµε να λειτουργεί αυτό
το οικοσύστηµα ασκώντας πίεση στην πατρίδα µας. Είδαµε κα-
ταγγελίες κατά της πατρίδας µας και κατά της FRONTEX, του
Ευρωπαϊκού Οργανισµού Φύλαξης των Συνόρων, οι οποίες κα-
τέπεσαν βεβαίως. Είδαµε καταγγελίες για παραβίαση των αν-
θρωπίνων δικαιωµάτων, οι οποίες σε πολλές περιπτώσεις είχαν
αφετηρία τους την παραπληροφόρηση τουρκικών υπηρεσιών
στην περίπτωσή µας. Ελέγχθηκαν οι καταγγελίες αυτές από ει-
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δική επιτροπή του Ευρωκοινοβουλίου στην οποία µετείχαν και
αυτοί που µας κατήγγειλαν και δεν προέκυψε τίποτα, γιατί η πα-
τρίδα µας σέβεται πραγµατικά τα ανθρώπινα δικαιώµατα. 

Η πατρίδα µας, κύριε Υπουργέ, όπως και εσείς αναγνωρίζετε,
έχει µια ιδιαιτερότητα. Στα σύνορά της δεν υφίσταται µόνο την
πίεση του µεταναστευτικού, στα σύνορά της υφίσταται απειλές
της κυριαρχίας της. Ακόµα, στα σύνορά της υφίσταται συχνά
υβριδικές απειλές, όπως η εργαλειοποίηση του µεταναστευτικού
και των µεταναστευτικών ροών από την Τουρκία. 

Αυτά τα µηνύµατα θα πρέπει, κύριε Υπουργέ, να τα διαβιβά-
σετε και στον ΟΗΕ και στην Ύπατη Αρµοστεία για τα Ανθρώπινα
Δικαιώµατα και στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στην οποία υπάρχουν
πολλές φωνές προς την κατεύθυνση την οποία ανέφερα και πριν,
προς την κατεύθυνση της πίεσης για τα ανοιχτά σύνορα. Και τις
βλέπουµε τις φωνές αυτές και στις ευρωπαϊκές υπηρεσίες και
στην επιτροπή την ίδια και στο Ευρωκοινοβούλιο. 

Η Ελλάδα, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σέ-
βεται τα ανθρώπινα δικαιώµατα, έχει, όµως, δικαίωµα να προ-
στατεύει και τα σύνορά της. Αυτό το δικαίωµα το ασκεί και θα το
ασκεί. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-

λου): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κάνατε δύο πολύ σωστές παρατηρήσεις στη δευτερολογία

σας. Πράγµατι, υπάρχει ένα οικοσύστηµα οργανώσεων οι οποίες
συντηρούνται από τη διατήρηση της µεταναστευτικής κρίσης. 

Η πραγµατικότητα, όµως, είναι ότι για τη χώρα µας το µετα-
ναστευτικό αποτέλεσε ένα ιδιαίτερο βάρος από το 2015 µέχρι
και το 2019. Η χώρα µας είπε ξεκάθαρα ότι «δεν θέλουµε να εί-
µαστε η πύλη εισόδου για τα κυκλώµατα λαθροδιακινητών που
εµπορεύονται τον ανθρώπινο πόνο» και βάλαµε ως Κυβέρνηση
δύο συγκεκριµένους και µετρήσιµους στόχους: 

Πρώτον, την ουσιαστική µείωση των ροών. Σας είπα τα αποτε-
λέσµατα: 90% µείωση των ροών φέτος σε σχέση µε το 2019. Και

δεύτερον, τον δραστικό περιορισµό των επιπτώσεων της κρίσης
στις τοπικές κοινωνίες, όπου από εκατό είκοσι µία δοµές που λει-
τουργούσαν στη χώρα µας πέρυσι σήµερα έχουµε τριάντα πέντε.
Κλείσαµε τη δοµή στη Σάµο που ήταν µέσα στην πόλη και παρα-
δίδεται στον Δήµο της Ανατολικής Σάµου την Παρασκευή. Αυτό
είναι ένα παράδειγµα πώς η νέα πολιτική προστασίας της χώρας
µας επηρεάζει πλέον θετικά τον τρόπο ζωής στις τοπικές κοινω-
νίες. 

Το δεύτερο σηµείο που θίξατε και µας βρίσκει απολύτως σύµ-
φωνους, είναι ότι υπάρχει και µια αλλαγή της φύσης του µετα-
ναστευτικού. Πλέον, βλέπουµε σε πολλές περιπτώσεις την
εργαλειοποίηση του µεταναστευτικού, την εργαλειοποίηση αν-
θρώπων για πολιτικούς λόγους, όπως έγινε πέρυσι στη χώρα
µας, όπως γίνεται φέτος από τη Λευκορωσία προς Πολωνία, Λι-
θουανία, Λετονία. Και αντίστοιχα, έχουµε δει περιπτώσεις στη
Μεσόγειο. 

Αυτό σηµαίνει ότι η Ευρώπη πρέπει να δει διαφορετικά πλέον
τη µεταναστευτική κρίση. Υπήρξε πρόσφατα µια επιστολή έξι
Υπουργών Εσωτερικών µε κοινή πρωτοβουλία της Ολλανδίας και
της Ελλάδος προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, καλώντας την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή να αναλογιστεί αυτό το νέο πλαίσιο που έχει
δηµιουργηθεί στην ευρωπαϊκή ήπειρο καθώς προχωράει σε νο-
µοθετικές πρωτοβουλίες για το νέο σύµφωνο.

Πιστεύω ότι το νέο σύµφωνο είναι µια µεγάλη ευκαιρία να θω-
ρακίσουµε την Ευρώπη και να δείξουµε ένα καθεστώς έµπρα-
κτης αλληλεγγύης στα κράτη-µέλη. Για µας αυτά τα δύο είναι
βασικά σηµεία και στο πλαίσιο της συµµαχίας των χωρών της Με-
σογείου η χώρα µας παίζει πλέον έναν καταλυτικό ρόλο στη δια-
πραγµάτευση. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα διακόψουµε

τη συνεδρίαση για λίγα λεπτά και θα συνεχίσουµε µε νοµοθετική
εργασία. 

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής: «Κύρωση συµφωνίας τροποποίησης της από
24.6.2016 Σύµβασης Παραχώρησης που τιτλοφορείται «Σύµβαση
Παραχώρησης σχετικά µε τη χρήση και την εκµετάλλευση ορι-
σµένων χώρων και περιουσιακών στοιχείων εντός του Λιµένος
Πειραιώς» µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της "Οργανισµός
Λιµένος Πειραιώς Α.Ε."».

Ειδικότερα, ως προς την οργάνωσή της συζήτησης, προτείνε-
ται εκτός από τους εισηγητές, ειδικούς αγορητές, Κοινοβουλευ-
τικούς Εκπροσώπους, καθώς και τους Υπουργούς, ένας κύκλος
κατά προτεραιότητα που θα περιλαµβάνει έναν οµιλητή από κάθε
Κοινοβουλευτική Οµάδα, καθώς και δύο δωδεκαµελείς κύκλους
οµιλητών µε αναλογία έκαστος: Πέντε από τη Νέα Δηµοκρατία,
τρεις από τον ΣΥΡΙΖΑ, ένας από το Κίνηµα Αλλαγής, ένας από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ένας από την Ελληνική Λύση
και ένας από το ΜέΡΑ25, που θα συµµετέχουν στη συζήτηση µε
φυσική παρουσία. Οµοίως κατανεµηµένη σε έναν δωδεκαµελή
κύκλο θα είναι και οι Βουλευτές που θα συµµετέχουν µε τηλεδιά-
σκεψη ή και µε φυσική παρουσία. 

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί σε µία συνεδρίαση ενιαία επί της
αρχής, των άρθρων και της τροπολογίας. Τα ονόµατα των οµι-
λητών έχουν ήδη οριστεί από τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες µε
σχετικές επιστολές.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Το Σώµα

συνεφώνησε. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-

καλώ, κύριε Σαντορινιέ. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Σας ενηµερώνω ότι καταθέτουµε αίτηµα ονοµαστικής ψηφο-

φορίας βάσει του άρθρου 72 του Κανονισµού της Βουλής επί του
νοµοσχεδίου που τιτλοφορείται: «Σύµβαση Παραχώρησης σχε-
τικά µε τη χρήση και την εκµετάλλευση ορισµένων χώρων και πε-
ριουσιακών στοιχείων εντός του Λιµένος Πειραιώς» µεταξύ του
Ελληνικού Δηµοσίου και της "Οργανισµός Λιµένος Πειραιώς»,
ούτως ώστε κάθε ένας και κάθε µία από εµάς να πάρει θέση απέ-
ναντι σε µία τέτοια ντροπιαστική τροποποίηση της σύµβασης. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε, κύριε Σαντορινιέ. 
Να ενηµερώσω το Σώµα, επειδή δεν γνωρίζουµε τι ώρα θα τε-

λειώσει όλη αυτή η διαδικασία και για να υπάρξει µια διευκό-
λυνση όλων µας, ότι η ονοµαστική ψηφοφορία, όπως και
οποιοδήποτε άλλο αίτηµα για ονοµαστική κατατεθεί από οποι-
οδήποτε άλλο κόµµα, θα γίνει αύριο στις 12:00’ αµέσως µετά την
ολοκλήρωση της συζήτησης του νοµοσχεδίου και πριν την
έναρξη του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εργασίας. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βασίλειος

Γιόγιακας. Ελάτε, κύριε συνάδελφε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ: Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, δεν µπορώ να µην αναφερθώ στην εξαιρετική συµ-
φωνία της πατρίδας µας µε τη Γαλλία για την αµυντική συµφωνία
και τον επαναπροσδιορισµό της θέσης της Ελλάδος στην γεω-
πολιτική σκακιέρα, τη στιγµή που παραδοσιακές συµµαχίες ανα-
διατάσσονται και δηµιουργούνται νέοι πόλοι ισχύος. Είναι,
λοιπόν, πράγµατι µία σηµαντική συµφωνία για τα εθνικά µας συµ-
φέροντα. 

Πάµε τώρα στο νοµοσχέδιό µας. Με τη συµφωνία τροποποί-

ησης της σύµβασης παραχώρησης µεταξύ του ελληνικού Δηµο-
σίου και του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς διευθετείται το ζή-
τηµα των καθυστερήσεων στην υλοποίηση συγκεκριµένων
επενδύσεων, όπως αυτές προβλέπονται στη σύµβαση παραχώ-
ρησης του 2016. 

Παράλληλα, ανοίγει ο δρόµος για τη µεταβίβαση ενός επιπρό-
σθετου 16% των µετοχών του ΟΛΠ από το ΤΑΙΠΕΔ στην
«COSCO», έναντι τιµήµατος 88 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Προϋπόθεση για την απόκτηση αυτού του δεύτερου πακέτου
µετοχών ήταν η ολοκλήρωση συγκεκριµένων υποχρεωτικών
επενδύσεων µέσα στην πρώτη πενταετία από τη µεταβίβαση του
αρχικού 51% του µετοχικού κεφαλαίου. Tο πρόγραµµα υποχρε-
ωτικών επενδύσεων της πρώτης περιόδου περιλάµβανε έργα µε
συνολικό κόστος αναφοράς 293,8 εκατοµµυρίων ευρώ. Μεταξύ
αυτών ήταν η επέκταση του νοτίου επιβατικού λιµένα, η βελτίωση
και συντήρηση διαφόρων υποδοµών στο λιµάνι, η κατασκευή
νέου προβλήτα πετρελαιοειδών και η βελτίωση υποδοµών της
ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης.  

Οι επενδύσεις συµβατικού αντικειµένου που έχουν ολοκληρωθεί
µέχρι σήµερα, σύµφωνα µε τα στοιχεία που κατέθεσαν οι κύριοι
Υπουργοί στην αρµόδια επιτροπή, ανέρχονται στα 99.000.000
ευρώ. Να σηµειωθεί εδώ, ότι από αυτά, τα 51.000.000 αφορούν
την τριετία καλοκαίρι 2016 - καλοκαίρι 2019, δηλαδή επί διακυβέρ-
νησης ΣΥΡΙΖΑ και τα 48.000.000 την τελευταία διετία, επί διακυ-
βέρνησης Νέας Δηµοκρατίας και, µάλιστα, εν µέσω πανδηµίας. 

Έχοντας δεδοµένη την καθυστέρηση της υλοποίησης των
συµφωνηµένων υποχρεωτικών επενδύσεων της πρώτης πενταε-
τίας, υπήρχαν δύο επιλογές, δύο δρόµοι. Ο ένας ήταν αυτός της
συνεννόησης, της συνδιαλλαγής µε σκοπό να διασφαλιστεί η συ-
νέχιση και η ολοκλήρωση των επενδύσεων. Ο άλλος ήταν αυτός
της διαιτητικής επίλυσης των διαφορών και της δικαστικής διέ-
νεξης, στον οποίο θα οδηγούσε αναπόφευκτα η ενεργοποίηση
των προβλεπόµενων ποινικών ρητρών από το ελληνικό δηµόσιο.
Αυτό -το αντιλαµβανόµαστε, νοµίζω, όλοι- θα προκαλούσε νέες
καθυστερήσεις και παρατεταµένη αβεβαιότητα στην υλοποίηση
του προγράµµατος υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Προκειµένου να αποτραπεί αυτός ο κίνδυνος, επιλέχθηκε ο
πρώτος δρόµος, η διαπραγµάτευση των δύο µερών και η συµ-
φωνία τους για την τροποποίηση συγκεκριµένων διατάξεων της
σύµβασης, τροποποιήσεις µε τις οποίες αποσαφηνίζονται µε
ακρίβεια οι όροι εκπλήρωσης του συνόλου των υποχρεώσεων
του επενδυτή και µε τις οποίες διασφαλίζεται ότι αν και η µετα-
βίβαση του δεύτερου µετοχικού πακέτου, του 16%, γίνεται πριν
ολοκληρωθούν οι προβλεπόµενες στη σύµβαση παραχώρησης
υποχρεωτικές επενδύσεις, λαµβάνεται ειδική πρόνοια για την
προστασία συµφερόντων του ελληνικού δηµοσίου. 

Με τη συµφωνία τροποποίησης παρατείνεται για πέντε χρόνια
από τη µεταβίβαση του επιπρόσθετου 16% των µετοχών το χρο-
νικό διάστηµα για την ολοκλήρωση των υποχρεωτικών επενδύ-
σεων της πρώτης περιόδου. Το χρονικό αυτό διάστηµα µπορεί
να παραταθεί µέχρι άλλα πέντε έτη µόνο για περιορισµένους και
εξαιρετικούς λόγους, οι οποίοι εµποδίζουν την πρόοδο των
έργων και είναι πέρα από το πεδίο ευθύνης του ΟΛΠ και της
«COSCO», η λεγόµενη αναστολή περιόδου υλοποίησης. Η ανα-
στολή θα δίνεται µόνο όταν συντρέχουν σαφώς προσδιορισµένοι
λόγοι εκτός της σφαίρας επιρροής του ΟΛΠ και της «COSCO»,
οι οποίοι σχετίζονται µε ήδη αδειοδοτηµένα έργα των πρώτων
υποχρεωτικών επενδύσεων και µπορεί να επιφέρουν µερική ή
ολική αναστολή της πορείας υλοποίησης τους. 

Στους λόγους αυτούς τα λεγόµενα γεγονότα αναστολής, πε-
ριλαµβάνονται δικαστικές αποφάσεις που προκαλούν αναστολή
εργασιών ή ακυρώνουν αποφάσεις διοικητικών οργάνων ως µη
νόµιµων, τροποποίηση όρων και προϋποθέσεων του υφιστάµε-
νου πλαισίου, η εύρεση αρχαιοτήτων κατά την υλοποίηση µιας
πρώτης υποχρεωτικής επένδυσης, η εκτέλεση µιας επένδυσης
σε γειτνιάζον µνηµείο. Ο συνολικός χρόνος αναστολής για όλα
τα γεγονότα αναστολής δεν µπορεί να διαρκέσει για περισσό-
τερα από πέντε χρόνια. Η παρακολούθηση ενός γεγονότος ανα-
στολής, καθώς και η εκτίµηση και η αξιολόγηση της επίδρασης
του στην υλοποίηση των επενδύσεων, θα πιστοποιείται από ανε-
ξάρτητο µηχανικό που θα συντάσσει τριµηνιαία αναφορά.

20884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Προκειµένου να επιλύονται τυχόν διαφωνίες κατά την υλοποί-
ηση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων λόγω των γεγονότων
αναστολής, προβλέπεται κλιµακούµενη διαδικασία διαβούλευσης
φιλικού διακανονισµού και διαιτησίας ανάµεσα στο ελληνικό δη-
µόσιο και τον ΟΛΠ. 

Σε κάθε περίπτωση -και αυτό είναι ιδιαίτερα σηµαντικό- ανα-
φέρεται ρητά ότι καµµία από τις προτεινόµενες ρυθµίσεις που
αποσκοπούν στην αντιµετώπιση του ζητήµατος, δεν µπορεί να
οδηγήσει στην απαλλαγή του ΟΛΠ από τη συµβατική υποχρέωση
ολοκλήρωσης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων.

Επίσης, δίνεται η δυνατότητα να ξεκινήσει η υλοποίηση των
υποχρεωτικών επενδύσεων της δεύτερης περιόδου και πριν από
τη δέκατη επέτειο της ηµεροµηνίας έναρξης ισχύος της τροπο-
ποιηµένης σύµβασης παραχώρησης, δηλαδή πριν τη συµπλή-
ρωση των πέντε συν πέντε χρόνων. Κριτήριο για αυτό είναι η
διαλειτουργικότητα των δεύτερων µε τις πρώτες υποχρεωτικές
επενδύσεις και εφόσον το επιτρέπει η πρόοδος υλοποίησης των
τελευταίων. 

Επιπλέον, οι µη υποχρεωτικές επενδύσεις στο εξής θα µπο-
ρούν να αξιοποιούν κατά αναλογία τη διαδικασία fast track, που
προβλέπεται στη σύµβαση παραχώρησης, για την αδειοδότηση
των υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις συνεδριάσεις της αρµόδιας
επιτροπής αναφερθήκαµε τόσο εγώ, όσο και οι συναρµόδιοι
Υπουργοί, σε µία σειρά προβλέψεων εκτός της υπό κύρωσης
συµφωνίας τροποποίησης, µε τις οποίες προστατεύεται το συµ-
φέρον του ελληνικού δηµοσίου και οι οποίες λειτουργούν ως κί-
νητρο για την έγκαιρη ολοκλήρωση των συµφωνηµένων
επενδύσεων. 

Πρώτον, η µεταβίβαση του 16% τελεί υπό διαλυτική αίρεση
της µη υλοποίησης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων µε
υπαιτιότητα της «COSCO» ή του ΟΛΠ µέσα στα επόµενα πέντε
χρόνια ή µέσα στα επόµενα δέκα χρόνια αν προκύψουν λόγοι
εκτός ελέγχου του ΟΛΠ και της «COSCO» και δοθεί περίοδος
αναστολής. Με τη διαλυτική αίρεση τα αποτελέσµατα της δικαιο-
πραξίας -στην περίπτωσή µας η µεταβίβαση των µετοχών- παρά-
γονται αµέσως, αλλά ανατρέπονται και επανέρχεται αυτοδικαίως
η προηγούµενη κατάσταση εάν πραγµατοποιηθεί το µελλοντικό
και αβέβαιο γεγονός, δηλαδή η µη υλοποίηση των πρώτων υπο-
χρεωτικών επενδύσεων. Αυτές, µάλιστα, θα πρέπει να έχουν ολο-
κληρωθεί σε ποσοστό τουλάχιστον 98% του συνολικού τους
προϋπολογισµού και κατά 95% του προϋπολογισµού της κάθε
υποχρεωτικής επένδυσης. Δηλαδή, αν µέσα στο προβλεπόµενο
χρονικό διάστηµα δεν πραγµατοποιηθούν οι επενδύσεις στο
βαθµό που ορίζεται και για αυτό ευθύνεται η «COSCO» ή ο ΟΛΠ,
τότε το 16% των µετοχών επιστρέφεται αυτοµάτως στο ΤΑΙΠΕΔ
και το ΤΑΙΠΕΔ επιστρέφει το τίµηµα των 88.000.000 ευρώ. 

Δεύτερον, εισάγεται η υποχρέωση κατάθεσης της «COSCO»
πρόσθετης εγγυητικής επιστολής υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ για τη µετα-
βίβαση του 16% των µετοχών. Το ύψος της εγγυητικής επιστολής
είναι στα 29.000.000 ευρώ και αντιστοιχεί στο 1/3 του προϋπο-
λογισµού των ανεκτέλεστων πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων
κατά το µέρος του ποσοστού συµµετοχής του ΟΛΠ.

Να σηµειωθεί εδώ, ότι η εν λόγω εγγυητική επιστολή έρχεται
να προστεθεί στην εγγυητική επιστολή ύψους 15.000.000 ευρώ,
που έχει ήδη χορηγηθεί υπέρ του ελληνικού δηµοσίου στο πλαί-
σιο της σύµβασης παραχώρησης. 

Σε περίπτωση µη υλοποίησης των επενδύσεων της πρώτης πε-
ριόδου στους προβλεπόµενους χρόνους και στα προβλεπόµενα
ποσοστά και για αυτό ευθύνεται ο ΟΛΠ και η «COSCO» είτε απο-
κλειστικά είτε πάνω από 90%, η εγγυητική επιστολή καταπίπτει
σε βάρος της «COSCO» και υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ. 

Τρίτον, για όσο χρονικό διάστηµα εκκρεµεί η πλήρωση της δια-
λυτική αίρεσης προβλέπεται δικαίωµα αρνησικυρίας, δηλαδή
άσκησης βέτο εκ µέρους του ΤΑΙΠΕΔ σε αποφάσεις που συνδέ-
ονται µε την ολοκλήρωση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύ-
σεων και οι αποφάσεις που θα οδηγούσαν σε αποδυνάµωση της
θέσης του ΤΑΙΠΕΔ στον ΟΛΠ. Αντισταθµίζεται, έτσι, η µείωση
του αριθµού των µελών του ταµείου από τρεις σε έναν λόγω της
µείωσης της συµµετοχής του ταµείου στο µετοχικό κεφάλαιο του
οργανισµού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το σύνολο των ρυθµίσεων
που αποτυπώνονται στην τροποποιηµένη σύµβαση παραχώρη-
σης και στη συνακόλουθη σύµβαση αγοραπωλησίας µετοχών
προκύπτουν συγκεκριµένα οφέλη τα οποία και αξίζει να επιση-
µάνουµε.

Αποσοβείται, όπως είπαµε, ο κίνδυνος καθυστερήσεων λόγω
προσφυγής των συµβαλλοµένων µερών στη διαιτητική επίλυση
των διαφορών τους. Περιορίζεται η πιθανότητα γενικευµένης αν-
τιδικίας µέσω της κλιµακούµενης διαδικασίας επίλυσης κάθε δια-
φωνίας χωριστά. Υποστηρίζεται η ταχύτερη δυνατή ολοκλήρωση
του υποχρεωτικού επενδυτικού προγράµµατος µε τον προσδιο-
ρισµό των λόγων αναστολής και τη συνδροµή ανεξάρτητου µη-
χανικού για την επιβεβαίωσή τους. Η «COSCO», αποκτά µεν το
16% του µετοχικού κεφαλαίου του ΟΛΠ, πριν την υλοποίηση των
πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, αλλά µε αυξηµένη προστα-
σία του δηµοσίου συµφέροντος, ενώ το ΤΑΙΠΕΔ εισπράττει κα-
νονικά το τίµηµα των 88 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Το ενδεχόµενο πλήρωσης της διαλυτικής αίρεσης και της κα-
τάπτωσης της εγγυητικής επιστολής παρέχει στον ΟΛΠ ισχυρό
κίνητρο για την υλοποίηση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύ-
σεων. Διατηρείται η υποχρέωση του ΟΛΠ και της «COSCO» για
την υλοποίηση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, ανεξάρ-
τητα αν πληρωθεί ή όχι η διαλυτική αίρεση. Διασφαλίζεται η υλο-
ποίηση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, χωρίς χρονικό
περιορισµό µε την παροχή νέας εγγυητικής επιστολής, η οποία
αντιστοιχεί στο σύνολο της αξίας των ανεκτέλεστων επενδύ-
σεων. Ακόµα, προστατεύονται τα αποµένοντα µετοχικά δικαιώ-
µατα του ΤΑΙΠΕΔ στον ΟΛΠ και ενισχύεται η επιρροή του στη
λήψη αποφάσεων σχετικά µε την υλοποίηση των πρώτων υπο-
χρεωτικών επενδύσεων.

Έχουµε, λοιπόν, µία συµφωνία από την οποία κερδίζουν και τα
δύο µέλη. Η οµαλή συνέχιση ενός φιλόδοξου επενδυτικού προ-
γράµµατος σηµαίνει την αναβάθµιση των υποδοµών και υπηρε-
σιών του µεγαλύτερου λιµένα της χώρας και άρα την ενίσχυση
του ρόλου του διεθνούς του κέντρου κρουαζιέρας και διαµετα-
κοµιστικού εµπορίου, µε θετικό αποτύπωµα στην εθνική οικονο-
µία, στην απασχόληση, στη γεωπολιτική σηµασία της χώρας µας.
Παράλληλα στέλνουµε ένα ισχυρό µήνυµα προς τη διεθνή επεν-
δυτική κοινότητα ότι το ελληνικό κράτος καταβάλλει διαρκή προ-
σπάθεια για την προώθηση των ξένων επενδύσεων στη χώρα
µας.

Εποµένως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κρίσιµο ερώτηµα
παραµένει: Θέλετε να στηρίξετε την επένδυση στον Πειραιά µε
όποια οφέλη αυτό συνεπάγεται ή µας λέτε να τα τινάξουµε όλα
στον αέρα; Τα υπόλοιπα είναι είτε εκτός θέµατος είτε προφάσεις
εν αµαρτίαις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε και για τον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Σαντορινιός από τον ΣΥΡΙΖΑ για δε-
καπέντε λεπτά µε ανοχή.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν µπω στην

ουσία της συζήτησης του νοµοσχεδίου, θα ήθελα να τοποθετηθώ
επί της τροπολογίας που αναλαµβάνουµε σήµερα την πρωτοβου-
λία να καταθέσουµε.

Καταθέτουµε, λοιπόν, µία νοµοθετική ρύθµιση για την έκτακτη
µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα, διότι αυτή
τη στιγµή έχουµε µία Κυβέρνηση η οποία παρίσταται και χαιρε-
τίζει. Βλέπει το κύµα ακρίβειας να διαλύει τους οικογενειακούς
προϋπολογισµούς, να οδηγεί τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις σε
απόγνωση και δεν παρεµβαίνει µε κανένα ουσιαστικό µέτρο για
την ανάσχεση του κύµατος ακριβείας. Ξεπουλά τα φυσικά µονο-
πώλια της ενέργειας, ξεπουλά τη ΔΕΗ –το µόνο εργαλείο που θα
µπορούσε να έχει αυτή τη στιγµή για να ανασχέσει αυτό το κύµα
ακρίβειας- και δεν παρεµβαίνει στα κερδοσκοπικά παιχνίδια που
παίζονται αυτή τη στιγµή.

Καταθέτουµε, λοιπόν, αυτή την τροπολογία η οποία µπορεί να
αποτελέσει ανάσα στα νοικοκυριά για τη θέρµανση, για την ακρί-
βεια στους προϋπολογισµούς, ανάσα στις µικροµεσαίες επιχει-
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ρήσεις, ιδίως τις βιοτεχνίες ή τις βιοµηχανίες που µεγάλο µέρος
του λειτουργικού τους κόστους είναι τα καύσιµα. Προσπαθούµε
να συγκρατήσουµε την ακρίβεια µε αυτή τη νοµοθετική και ζη-
τάµε να την κάνετε αποδεκτή, για να συγκρατηθεί το κύµα ακρί-
βειας που ωθείται και από το αυξηµένο κόστος ενέργειας και
καυσίµων. Η πρόταση είναι στα κατώτατα όρια των συντελεστών
ειδικού φόρου κατανάλωσης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ανάλο-
γες µειώσεις και πρωτοβουλίες παίρνουν οι κυβερνήσεις σε όλη
την Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως για παράδειγµα οι Ισπανοί.

Περνώ τώρα στο κυρίως θέµα της συζήτησης. 
Κύριε Υπουργέ, πέρασαν τρεις συνεδριάσεις επιτροπών, τρεις

τοποθετήσεις Υπουργών –δύο δικές σας και µία του Υπουργού
Οικονοµικών- για να ακούσουµε τίποτα! Κρυφτήκατε αναµασών-
τας συγκεκριµένα «τσιτάτα» και δεν µπορείτε να πείσετε κανέναν
για αυτό το οποίο έρχεστε σήµερα και ζητάτε από τη Βουλή να
ψηφίσει. Δεν µπορείτε να πείσετε την κοινωνία ούτε τους φορείς.
Το είδαµε χθες στη διαβούλευση των φορέων. Σχεδόν το σύνολο
των φορέων είναι απέναντι σε αυτή την τροποποίηση την οποία
φέρνετε σήµερα. Να δούµε αν θα καταφέρετε να πείσετε και
τους Βουλευτές. Θα τους ακούσουµε το επόµενο χρονικό διά-
στηµα στη συζήτηση.

Είναι µία τροποποίηση η οποία χαρίζει –σας το αποδείξαµε
στις επιτροπές, θα το αποδείξω και τώρα- στον ΟΛΠ έως και 90
εκατοµµύρια ευρώ! Αθωώνει τον ΟΛΠ για τις ευθύνες που έχει
για τη µη υλοποίηση συγκεκριµένων υποχρεωτικών επενδύσεων,
τις οποίες ζήτησε το ελληνικό κράτος να υλοποιήσει. Αλλιώς δεν
γινόταν αυτή η σύµβαση. Υποτίθεται ότι αυτή η σύµβαση έγινε
γιατί θα έπρεπε να αναβαθµιστεί το λιµάνι του ΟΛΠ µέσα από
συγκεκριµένες επενδύσεις. Έγιναν; Πόσες έγιναν από αυτές;
Μέσα σε πέντε χρόνια έγιναν επενδύσεις 90 εκατοµµυρίων ευρώ,
από τα 290 εκατοµµύρια ευρώ, όταν µάλιστα τα 130 εκατοµµύρια
ευρώ είναι από το ΕΣΠΑ. Και σε αυτά τα 90 εκατοµµύρια ευρώ,
τα 20 εκατοµµύρια ευρώ είναι και πάλι από το ΕΣΠΑ. Έχει καθυ-
στερήσει να υλοποιήσει κρίσιµες υποδοµές για το λιµάνι, τις
οποίες όπως γνωρίζουµε –και ακούσαµε χθες από τους φορείς-
έχουν ανάγκη οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, έχει ανάγκη η ναυ-
πηγοεπισκευή. Είναι επενδύσεις που έχουν ανάγκη οι χρήστες
του λιµανιού και η εθνική οικονοµία. 

Αντί να εφαρµόσετε τη σύµβαση που έχετε στα χέρια σας και
έχει προβλέψει αυτά τα σενάρια, εσείς επιλέγετε να µεταφέρετε
το φταίξιµο στο δηµόσιο και στους πολίτες. Αθωώνετε τον ΟΛΠ
και λέτε ότι δεν έχει ευθύνη. Μα σε µία σύµβαση που είναι δύο
εταίροι, αν ο ένας δεν έχει ευθύνη που δεν υλοποιήθηκε η σύµ-
βαση, τότε ποιος έχει ευθύνη; Ο άλλος! Εκτός αν έχει κάποια θε-
οµηνία, αν έχει ευθύνη ο θεός!

Έρχεστε, λοιπόν, και κατηγορείτε το δηµόσιο και τους πολίτες
ότι δεν επέτρεψαν στον ΟΛΠ πέντε χρόνια να κάνει αυτές τις έν-
τεκα υποχρεωτικές επενδύσεις!

Σας το επεσήµαναν όλοι οι φορείς! Επεσήµαναν τις κραυγα-
λέες καθυστερήσεις. Μάλιστα, επεσήµαναν και κάτι άλλο οι φο-
ρείς. Επεσήµαναν ότι ενώ εµείς το 2016, σε µία σε µία δύσκολη
κατάσταση κληθήκαµε να υπογράψουµε αυτή τη σύµβαση, µία
σύµβαση που µας αφήσατε που δεν προστάτευε ούτε τους φο-
ρείς ούτε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις ούτε παραχωρούσε χώ-
ρους στην τοπική αυτοδιοίκηση ούτε προστάτευε την κοινωνία
και εµείς προσπαθήσαµε µέσα από συνεχή διαβούλευση µε τους
φορείς και την «COSCO» να µετατρέψουµε αυτή τη σύµβαση σε
µία σύµβαση η οποία θα µπορούσε να υλοποιηθεί και να έχει
αποτέλεσµα και συµφέρον για τον Πειραιά και την εθνική οικο-
νοµία, εσείς κάνατε αυτή την τροποποίηση χωρίς να ενηµερώ-
σετε κανέναν! Κανέναν!

Κι ακόµα χειρότερα, κύριε Υπουργέ. Ειλικρινά περίµενα ότι θα
καταλαβαίνατε κάτι από αυτά που είπαµε αυτές τις µέρες. Κι
άκουσα αυτό το θλιβερό χθες, θλιβερό πραγµατικά, να έρχεστε
και να προσπαθείτε να τεκµηριώσετε φταίξιµο στις υπηρεσίες.
Ήρθατε να µας πείτε ότι για τρία έργα, που πήραν περιβαλλον-
τική αδειοδότηση το 2019 –και θα εξηγήσω γιατί πήραν περιβαλ-
λοντική αδειοδότηση το 2019- συνολικού ύψους 26,5
εκατοµµυρίων, δηλαδή λιγότερο από το 10% της συνολικής επέν-
δυσης, φταίει το ελληνικό δηµόσιο που καθυστέρησε και όχι ο
ΟΛΠ. Και άρα γι’ αυτό δεν πρέπει να ψέξουµε τον ΟΛΠ και να

του δώσουµε δέκα χρόνια παράταση, µπας και προλάβει να υλο-
ποιήσει τις επενδύσεις. 

Ταυτόχρονα, ψέγετε τους πολίτες κι αυτό είναι χυδαίο. Είναι
χυδαίο να ψέγετε τους πολίτες, γιατί θέλουν να προστατέψουν
το περιβάλλον από τις παράνοµες βυθοκορήσεις. Είναι χυδαίο
να ψέγετε τους πολίτες, γιατί θέλουν η µελέτη περιβαλλοντικών
επιπτώσεων να προβλέπει ότι δεν θα υπάρχει επιβάρυνση στον
αέρα, επιβάρυνση στο κυκλοφοριακό της πόλης. 

Σας ρώτησα χθες και δεν µου απαντήσατε. Ελπίζω να µου
απαντήσετε σήµερα. Πόσες µέρες καθυστέρηση προκλήθηκε σε
ένα από αυτά τα έντεκα έργα από τις αντιδράσεις των πολιτών;
Μία βδοµάδα; Ένας µήνας; Δύο µήνες; Για δύο µήνες τους δί-
νετε δέκα χρόνια καθυστερήσεις. 

Αλλά ξέρετε κάτι; Για το συγκεκριµένο θα σας πω. Το 2016,
όταν ζήτησε ο ΟΛΠ να κάνει ανανέωση των περιβαλλοντικών
όρων, είχε ενηµερωθεί ότι θα πρέπει να γίνει µια συνολική ανα-
νέωση για όλες τις επενδύσεις. Το 2016. Ξέρετε πότε κατέθεσε
για αυτές τις επιπλέον τρεις επενδύσεις -γιατί οι προηγούµενες,
όπως θα σας εξηγήσω στη συνέχεια, είχαν περιβαλλοντική αδει-
οδότηση; Τον Οκτώβρη του 2019, τρία χρόνια και δύο µήνες
αφότου ενηµερώθηκε ότι πρέπει να καταθέσει µελέτες περιβαλ-
λοντικών επιπτώσεων. Τότε! Ποιος φταίει γι’ αυτή την καθυστέ-
ρηση; Το δηµόσιο, οι πολίτες ή η θεοµηνία; Για να ξέρουµε τι
λέµε εδώ µέσα!

Και µονολογείτε, ψευδώς, ότι η µόνη λύση είναι να βρούµε
συµβιβαστική λύση, γιατί αλλιώς θα έχουµε νοµικά προβλήµατα,
Ε, όχι, κύριε Υπουργέ! Δεν είναι η µόνη λύση. Διότι η σύµβαση
έχει συγκεκριµένες ρυθµίσεις. Το ‘χει προβλέψει. Επιβάλλετε τις
ποινικές ρήτρες. Συνεχίζεται η σύµβαση. Δεν κατάλαβα, αν επι-
βάλλει κάποιος ποινικές ρήτρες, και έστω κι αν προσφύγει η
«COSCO» στη διαιτησία, σταµατάνε οι συµβάσεις ξαφνικά; Τι
έγινε; Ξαφνικά δηλαδή όλες οι συµβάσεις, επειδή θα έχουµε µια
δικαστική διαµάχη µε τον άλλο φορέα, θα σταµατήσει η σύµ-
βαση; Ας σταµατήσει να υλοποιεί τα έργα. Ξέρετε τι σηµαίνει
αυτό; Ότι στη δεκαετία οι ποινικές ρήτρες, που τώρα θα είναι
20% επί του ανεκτέλεστου, θα είναι 120% επί του ανεκτέλεστου.
120% επί του ανεκτέλεστου! Ας πάει, λοιπόν, να πληρώσει τώρα
τα 40 εκατοµµύρια και ας µην κάνει τα υπόλοιπα 200 και να πλη-
ρώσει µετά και άλλα 240 εκατοµµύρια στη δεκαετία. Αυτό είναι. 

Λέτε ψέµατα ότι θα σταµατήσουν οι επενδύσεις. Δεν θα στα-
µατήσουν οι επενδύσεις. Εσείς καθυστερείτε τις επενδύσεις,
γιατί τους δίνετε δέκα χρόνια τράτο, για να ολοκληρώσουν -
πέντε συν πέντε είναι, κύριε Μαρκόπουλε- κρίσιµες επενδύσεις,
που έπρεπε να είχαν ολοκληρωθεί στις 11/8. Επιβραβεύετε µε
αυτόν τον τρόπο ποιον; Τον ασυνεπή εταίρο. Ταυτόχρονα υπο-
βαθµίζετε το λιµάνι από τη µη έγκαιρη υλοποίηση των επενδύ-
σεων. Υποβαθµίζεται από τη µη επαρκή παροχή υπηρεσιών.
Ακόµα κι αυτό παρατείνετε, τον χρόνο που µπορεί ο ΟΛΠ να µην
παρέχει επαρκείς υπηρεσίες στους φορείς. Και τι σηµαίνει αυτό;
Τα έλεγε χθες ο κ. Κανακάκης από τους ναυπηγοεπισκευαστές.
Σηµαίνει ότι δεν έχουν καν ρεύµα σε µερικές επιχειρήσεις. Αυτό
σηµαίνει. Κι εσείς το δέχεστε αυτό! Το δέχεστε αυτό και το πα-
ρατείνετε κιόλας. Μπράβο, συγχαρητήρια! Υποβαθµίζετε ταυτό-
χρονα την ανταγωνιστικότητα των υπηρεσιών του λιµανιού. 

Και κάνετε και κάτι άλλο, κάτι άλλο ακόµα χειρότερο. Τους δί-
νετε τη δυνατότητα να τροποποιήσουν ακόµα κι αυτές τις επεν-
δύσεις οι οποίες θεωρούνται κρίσιµες για το λιµάνι, µε διάφορα
νοµικά τερτίπια που θα βρούνε, ότι δεν µπορούν να υλοποιήσουν
την τάδε επένδυση ή αυτή µπορούν να την υλοποιήσουν µερικά.
Για παράδειγµα, δεν έχουν ολοκληρώσει τις υποδοµές στην ναυ-
πηγοεπισκευή και µπορούν να πουν «Βρήκαµε προβλήµατα, δεν
µπορούµε να το ολοκληρώσουµε όλο και άρα σταµατάµε εδώ.»
και θα κάνουν επενδύσεις αντίστοιχου ύψους -δεν λέµε ότι δεν
θα είναι αντίστοιχου ύψους- αλλά αυτές που θέλουν αυτοί και
όχι αυτές που θέλει το δηµόσιο συµφέρον, αυτές που θέλει το
λιµάνι, αυτές που θέλει η κοινωνία, αυτές που θέλουν οι φορείς.
Και ποιες θα είναι αυτές, κύριε Υπουργέ, το mall ή ο προβλήτας
4, ο οποίος θα καταστρέψει το Κερατσίνι και το Πέραµα; Αυτό
θέλετε; Αυτό τους δίνετε, λευκό χαρτί να κάνουν τον προβλήτα
4;

Τόσες µέρες σας καταγγέλλουµε συγκεκριµένα και σας λέµε
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ότι επί πενήντα µέρες, από τις 11 Αυγούστου, που δεν έχετε επι-
βάλει όσα προβλέπονται στη σύµβαση, διαπράττετε αδικήµατα,
παράβαση καθήκοντος και µάλιστα βαρύτατη, βλάβη των συµ-
φερόντων του δηµοσίου και συνολικά βλάβη στο δηµόσιο, η
οποία µπορεί να φτάσει µέχρι και 90 εκατοµµύρια ευρώ, εάν
πάµε στο ακραίο σενάριο της δεκαετίας. Και σας το εξήγησα και
θα σας το εξηγήσω και τώρα. Ποινικές ρήτρες 40 εκατοµµύρια,
το 20% των 200 εκατοµµυρίων υπολειπόµενων επενδύσεων. 

Κι ενώ εµείς είχαµε την αναβλητική αίρεση ότι όταν τελει-
ώσουν τις επενδύσεις θα πάρουν το 16%, εσείς βάζετε κάτι άλλο.
Βέβαια δεν µας έχετε δώσει τη συµφωνία αγοραπωλησίας µετο-
χών να το δούµε, µας το λέτε. Άλλο ένα κρίσιµο ζήτηµα. Λέτε
«Θα σας δώσουµε το 16% και άµα δεν κάνετε τις επενδύσεις, θα
καταπέσει µια εγγυητική επιστολή τότε και ταυτόχρονα θα πά-
ρετε τώρα τις µετοχές.». Τι σηµαίνει όµως ότι θα πάρουν τις µε-
τοχές; Σηµαίνει ότι για δέκα χρόνια θα παίρνουν 5 εκατοµµύρια
ευρώ τον χρόνο, 40 εκατοµµύρια, λοιπόν, τις ποινικές ρήτρες και
5 εκατοµµύρια τον χρόνο από τα κέρδη, ίσον 50, δηλαδή 90 εκα-
τοµµύρια ζηµιά. 90 εκατοµµύρια, που θα έµπαιναν ζεστά στα δη-
µόσια ταµεία. Αυτό είναι η βλάβη του δηµοσίου που προκαλείτε.
Και λέτε παραπλανητικά ότι θα πάµε σε διαµάχες και εποµένως
θα σταµατήσουν τα έργα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να πάρω και µέρος της
δευτερολογίας µου. Ευχαριστώ πολύ.

Σας λέµε, λοιπόν, ότι η λύση είναι απλή. Σας τα λέω µε βήµατα
για να µην µπερδευτείτε. Επιβάλλονται οι ποινικές ρήτρες, 40
εκατοµµύρια, µεταφέρεται η υποχρέωση από την πρώτη στη
δεύτερη επενδυτική περίοδο της υλοποίησης των υποχρεωτικών
συµβάσεων και αν και τότε δεν υλοποιηθούν, τότε για το υπολει-
πόµενο ποσό οι ποινικές ρήτρες είναι 120%, όχι 20%, αλλά 120%,
βάσει του παραρτήµατος 16.2 της σύµβασης. Δεν τους δίνετε το
16% των µετοχών. Άρα το δηµόσιο για κάθε χρόνο που δεν έχουν
υλοποιήσει τις επενδύσεις παίρνει 5 εκατοµµύρια ευρώ τον
χρόνο, χρήµα στο ταµείο, για να ξέρουµε ακριβώς τι λέµε. Και
επιβάλλετε και ποινικές ρήτρες, γιατί δεν έχουν τα ελάχιστα επί-
πεδα υπηρεσιών.

Και όταν λέµε ελάχιστα επίπεδα υπηρεσιών δεν είναι κάτι θε-
ωρητικό, δεν είναι κάτι αόριστο. Οι υπηρεσίες που πρέπει να πα-
ρέχουν είναι υπηρεσίες για να µπορούν να λειτουργούν οι
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, άσχετα που θέλουν να τις πετάξουν
τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και να κάνουν δικές τους θυγατρι-
κές. Το είπε χθες ο Κορκίδης αυτό, οποίος κατά τα άλλα ήταν
στο αφήγηµά σας. Είπε όµως ότι ο ΟΛΠ θέλει να πετάξει τις ελ-
ληνικές µικροµεσαίες επιχειρήσεις από το λιµάνι και εσείς τον
κάνετε πανίσχυρο για να πετάξει τις ελληνικές επιχειρήσεις από
το λιµάνι. Αυτό κάνετε µε την τροποποίηση της σύµβασης που
καταθέτετε σήµερα. 

Και, επειδή δεν θέλω να κρατήσω πάρα πολύ επιπλέον το
χρόνο, κύριε Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ για την ανοχή, θα σας
πω µερικά πράγµατα. Υπήρξαν καθυστερήσεις στις αδειοδοτή-
σεις; Όχι, δεν υπήρξαν διότι σχεδόν το σύνολο των έντεκα έργων
καλύπτεται από την περιβαλλοντική µελέτη και την αντίστοιχη
απόφαση έγκρισης περιβαλλοντικών όρων, η οποία τροποποι-
ήθηκε και παρατάθηκε το 2018. Για ποια έργα δεν υπήρχαν; Για
αυτά τα τρία που ανέφερε ο κύριος Υπουργός, που σας είπα ότι
καθυστέρησε τρία χρόνια ο ΟΛΠ να φέρει τις µελέτες. 

Χρειαζόταν το master plan; Διότι χθες µας είπε ο κύριος
Υπουργός ότι «κάναµε το master plan βοηθήσαµε την επένδυση».
Δεν χρειαζόταν. Γιατί µε τον ν.4504 άρθρο 86 –τον οποίο εσείς
τον παρατείνατε µετά- δεν χρειάζεται το master plan για αυτές
τις επενδύσεις. Μπορεί κάθε µία από αυτές να έχει από µόνη της
άδεια έγκρισης. Και σας έφερα ένα παράδειγµα: Οι βελτιώσεις
υποδοµών ναυπηγοεπισκευής είχαν αδειοδοτήσεις από το 2017.
Ξεκινήσανε πότε; Το 2020. Και χθες µας είπε ο πρόεδρος των
ναυπηγοεπισκευαστών ότι είναι δύο άνθρωποι εκεί από τον Φε-
βρουάριο και χτυπάνε ένα σφυρί. Αυτό γίνεται! Έτσι γίνονται τα
έργα! Έτσι γίνονται αυτές οι µεγάλες επενδύσεις! Γι’ αυτό τους
δίνετε και δέκα χρόνια τράτο. Γιατί δυο άνθρωποι να χτυπάνε ένα
σφυρί θέλει χρόνο για να ολοκληρωθεί αυτή η επένδυση. 

Κλείνω λοιπόν. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν εµείς υπο-
χρεωθήκαµε να υπογράψουµε αυτή τη σύµβαση φέραµε µία
σύµβαση η οποία προστάτευε τα συµφέροντα του ελληνικού δη-
µοσίου. Αποδεικνύεται σήµερα πόσο καλή ήταν η σύµβαση και
τι ρήτρες είχε µέσα για να προστατεύσει τα συµφέροντα του ελ-
ληνικού δηµοσίου. Φέραµε µία σύµβαση η οποία ήταν σε συνεχή
διαβούλευση µε τους τοπικούς φορείς, µε την τοπική αυτοδιοί-
κηση, µε τις επιχειρήσεις του Πειραιά για να µπορέσουµε να προ-
στατεύσουµε τις επιχειρήσεις του Πειραιά, να µπορέσουµε να
πάρουµε τα µέγιστα για τους τοπικούς φορείς. Και πήραµε τα λι-
πάσµατα, πήραµε χώρους για την τοπική αυτοδιοίκηση για να
ανασάνουν οι πολίτες του Πειραιά. Πήραµε εγγυήσεις ότι θα
µπορέσει να γίνει το µεγαλύτερο λιµάνι της χώρας ένα, πραγµα-
τικά, ανταγωνιστικό λιµάνι. 

Δεν υλοποιήθηκαν αυτές οι εγγυήσεις και εσείς αντί να ζητή-
σετε να υλοποιηθούν τους χαρίζετε λεφτά και τους δίνετε παρά-
ταση. Με αυτόν τον τρόπο δεν βοηθάτε το επιχειρηµατικό κλίµα
στη χώρα. Με αυτόν τον τρόπο δηµιουργείτε ένα επιχειρηµατικό
κλίµα το οποίο δεν αντιστοιχεί σε ευρωπαϊκή χώρα, αλλά σε µια
χώρα του τρίτου κόσµου, αντιστοιχεί σε µπανανία. Και εµείς µπα-
νανία την Ελλάδα δεν τη θέλουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θέλω να
σας πω για να γνωρίζετε ότι έχουν αποµείνει δύο λεπτά για τη
δευτερολογία σας.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

έχει ο κ. Μπιάγκης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, θα µου επιτρέψετε πριν ξε-

κινήσω να δώσω ένα δεδοµένο, µια διάσταση που έχουµε δει πε-
ρίτρανα τις τελευταίες µέρες. Όλη η κριτική από όλες τις
παρατάξεις, από όλα τα µέρη της Βουλής έχει να κάνει µε το αν
είναι ή δεν είναι προς όφελος του δηµοσίου η συγκεκριµένη τρο-
ποποίηση της σύµβασης. Ο αντίλογος από τη µεριά τη δική σας
είναι ότι υπάρχει µια διαλυτική αίρεση και ότι υπάρχει µια επι-
πλέον εγγυητική η οποία έρχεται και καλά να ισοσκελίσει τα
όποια προβλήµατα εµείς -οι υπόλοιπες παρατάξεις- λέµε και
έχουµε καταλογίσει σε αυτή την τροποποίηση. Και για πρώτη
φορά ενώ το ζητάµε το σύνολο µετά το αίτηµα του εισηγητή του
ΣΥΡΙΖΑ, το έχουµε ζητήσει σχεδόν το σύνολο των παρατάξεων,
δεν είχατε την ευγένεια θα έλεγα, τίποτα περισσότερο, να µας
προσκοµίσετε το συγκεκριµένο έγγραφο το οποίο αποδεικνύει
την ύπαρξη ή όχι της διαλυτικής αίρεσης, αποδεικνύει την
ύπαρξη ή όχι µεγαλύτερης εγγυητικής, αποδεικνύει όλα αυτά τα
οποία λέτε. 

Εµείς, λοιπόν, µιλάµε µε τα δεδοµένα που έχουµε και µε τα δε-
δοµένα που έχετε γνωστοποιήσει σε εµάς και ευρύτερα στην κοι-
νωνία. Τα άλλα τα κρατάτε µυστικά. Ποιος ξέρει τι άλλο µπορεί
να κρατάτε. Αυτό επιτρέψτε µου σαν αρχή για να µπορέσουν,
πραγµατικά, να καταλάβουν και όσοι µας ακούνε τη διάσταση
του θέµατος και τι παίζεται πάνω από το τραπέζι και τι ίσως προ-
φανώς κάτω από το τραπέζι θα έλεγα εγώ. 

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, προτού περάσω στο πολιτικό κοµµάτι του παρόντος νοµο-
σχεδίου, θα ήθελα δύο λεπτά και µόνο να σταθώ σε αυτό που
ζήσαµε εδώ και δύο συνεχόµενες µέρες. Κατά την επεξεργασία
του παρόντος νοµοσχεδίου παρακάµφθηκαν πλήρως οι αρχές
και οι κανόνες του νοµοθετείν. Μέσα σε δύο µέρες τρέχαµε πα-
νικόβλητοι από τη µια αίθουσα στην άλλη, µπαίναµε-βγαίναµε. Ο
λόγος; Άγνωστος, ακόµα δεν τον ξέρουµε. Περιµένουµε απαν-
τήσεις. Η µόνη απάντηση που έχουµε στον ισχυρισµό µας και
στην κριτική την οποία κάνουµε να µας φέρετε σαν παράδειγµα
τον τρόπο µε τον οποίο νοµοθέτησε τη συγκεκριµένη σύµβαση
το 2016 η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και λέτε, «επειδή αυτοί νοµο-
θέτησαν έτσι, εµείς κατ’ έτι παραπάνω άρα είµαστε στην καλή
κατεύθυνση». 

Όχι, κύριε Υφυπουργέ. Σε καµµία περίπτωση αν θέλετε ακόµα
και τα όποια κακώς κείµενα είχε η διακυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και
δη στη συγκεκριµένη σύµβαση δεν δηµιουργούν εθιµικό δίκαιο
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για να έρθετε και να κρυφτείτε πίσω από αυτό για τα κακώς κεί-
µενα του τρόπου µε τον οποίο νοµοθετείτε σήµερα. Να το ξεκα-
θαρίσουµε και αυτό. 

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παράταξή
µας από την πρώτη στιγµή είχε ταχθεί υπέρ της παραχώρησης
επιµέρους δραστηριοτήτων του λιµένα του Πειραιά χωρίς πώ-
ληση του πλειοψηφικού πακέτου των µετοχών, µε ύπαρξη απο-
τελεσµατικού θεσµικού πλαισίου για την εξασφάλιση συνθηκών
υγιούς ανταγωνισµού, παρακολούθηση δε τήρησης των όρων
των συµβάσεων παραχώρησης και φυσικά για τη διασφάλιση της
προστασίας του φυσικού περιβάλλοντος. 

Θεωρούσαµε και θεωρούµε πάντα αυτονόητη την ύπαρξη
ισχυρής Ρυθµιστικής Αρχής Λιµένων στα πρότυπα της Ρυθµιστι-
κής Αρχής Ενέργειας, µιας πραγµατικά ανεξάρτητης και µε ου-
σιαστικές ρυθµιστικές και ελεγκτικές αρµοδιότητες αρχής, η
οποία να παρακολουθεί την αγορά και τις λιµενικές δραστηριό-
τητες. Μια αρχή που εσείς θεωρήσατε ότι δεν λειτουργεί σωστά
και άρα όχι να διορθώσετε τα κακώς κείµενα αλλά ουσιαστικά να
την καταργήσετε. Στο πλαίσιο αυτό, λοιπόν, θα µπορούσε κάλλι-
στα η συγκεκριµένη αρχή να ασκεί και τις αρµοδιότητες του ανε-
ξάρτητου µηχανικού µέσω κατάλληλα καταρτισµένων στελεχών
της. 

Δυστυχώς όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, η σύµβαση παραχώ-
ρησης του ΟΛΠ, όπως ψηφίστηκε και λειτούργησε την τελευταία
πενταετία, δηµιούργησε ένα καθεστώς ιδιότυπου ιδιωτικού µο-
νοπωλίου χωρίς ουσιαστικό και συνεχή έλεγχο της λειτουργίας
του. Συνέπεια αυτού στο τέλος της πρώτης επενδυτικής περιό-
δου µε ευθύνη των πρόσφατων κυβερνήσεων έχουµε φτάσει στη
θλιβερή διαπίστωση ότι ο ανάδοχος δεν έχει υλοποιήσει τις συµ-
βατικές του υποχρεώσεις, όπως την ολοκλήρωση βασικών επεν-
δύσεων υποδοµών αξίας αρκετών εκατοντάδων εκατοµµυρίων
ευρώ. Πού θα αντανακλούσαν όλες αυτές οι επενδύσεις; Πού θα
ωφελήσουν; Την τοπική κοινωνία.

Και ενώ από την υφιστάµενη σύµβαση παραχώρησης υφίστα-
ται τουλάχιστον η ασφαλιστική δικλίδα των αναβλητικών αιρέ-
σεων για τη µεταβίβαση του επιπλέον ποσοστού του 16% των
µετοχών λόγω µη υλοποίησης των συγκεκριµένων επενδύσεων
και ενώ από την υφιστάµενη σύµβαση παραχώρησης υφίσταται
η δυνατότητα επιβολής των προβλεπόµενων οικονοµικών ρη-
τρών της τάξης δεκάδων εκατοµµυρίων εντούτοις η Κυβέρνησή
σας, κύριε Υφυπουργέ, δεν το εκµεταλλεύεται, προκειµένου να
διαπραγµατευτεί. 

Και εδώ αν θέλετε, επιτρέψτε µου, είναι αλήθεια ότι η σύµβαση
του 2016 όπως είχε υπογραφεί θα έφερνε αργά ή γρήγορα τον
Δήµο του Πειραιά να µην έχει εκπρόσωπο στο διοικητικό συµ-
βούλιο. Είναι αλήθεια. Μετά τη πώληση και τη µεταβίβαση και
του 16% ο εκπρόσωπος πλέον του ΤΑΙΠΕΔ θα ήταν ένας και όχι
τρεις που είναι σήµερα και άρα µέσα από αυτόν τον αριθµό ήταν
και ο εκπρόσωπος του Δήµου του Πειραιά.

Μπορούσατε, όµως, µέσα από τη γενόµενη πρακτική της εται-
ρείας να το διαπραγµατευθείτε αυτό, έτσι ώστε, τουλάχιστον,
στο µεγαλύτερο λιµάνι της πατρίδος µας ο δήµος να είχε τον εκ-
πρόσωπό του. Ούτε αυτό δεν κάνατε! Ούτε σε αυτή τη διαδικα-
σία τουλάχιστον δεν κερδίσατε!

Εντούτοις, η Κυβέρνηση όχι µόνο δεν εκµεταλλεύεται προκει-
µένου να πετύχει τους καλύτερους όρους, τουλάχιστον της εξα-
σφάλισης της υλοποίησης των επενδύσεων, όχι µόνο δεν
προσέφυγε σε διαιτησία, όπως η ίδια παραδέχεται, επειδή θεω-
ρεί, όπως αναφέρει στην ανάλυση συνεπειών, ότι από αυτό θα
προκαλούσε άδηλες οικονοµικές συνέπειες και ανεπιθύµητες
πρόσθετες καθυστερήσεις –προδικάζοντας, δηλαδή, αρνητικό
αποτέλεσµα- όχι µόνο δεν παρουσιάζει σαφή και επαρκή τεκµη-
ρίωση για όσα δεν κάνει, αλλά και για αυτά που αποφασίζει να
πράξει µέσω του εν λόγω νοµοσχεδίου, ενώ θα µπορούσε να ζη-
τήσει, όπως και όφειλε να κάνει οποιαδήποτε χρηστή διοίκηση.

Αυτό θα έκανε, σχετική γνωµοδότηση από τη ΡΑΛ, κύριε Υφυ-
πουργέ, όχι µόνον σε σχέση µε τους θεσµούς και αποκρύπτον-
τας την όποια πραγµατικότητα, µε συνέπεια ακόµα και στην
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους να αναφέρεται ότι
σύµφωνα µε τους επισπεύδοντες, δηλαδή την Κυβέρνηση, δεν
προκαλείται δαπάνη σε βάρος του κρατικού προϋπολογισµού

από την εν λόγω ρύθµιση, που αποτελεί και έµµεση αµφισβήτηση
από τον αρµόδιο για τον εν λόγω έλεγχο κρατικό φορέα.

Προχωρά, όµως, σε µια προφανώς αντίθετη µε τα συµφέροντα
του ελληνικού δηµοσίου σκανδαλώδη ρύθµιση. Τροποποιεί την
υφιστάµενη σύµβαση παραχώρησης µονοµερώς υπέρ των συµ-
φερόντων του αναδόχου και χωρίς κανένα απολύτως κέρδος για
το ελληνικό δηµόσιο. Με την εν λόγω τροποποίηση το ελληνικό
δηµόσιο απεµπολεί τα ελάχιστα διαπραγµατευτικά του όπλα,
όπως τη µεταβίβαση του 16% των µετοχών του ΟΛΠ, χωρίς του-
λάχιστον να εξασφαλίζει ότι οι οφειλόµενες εδώ και πέντε έτη
από την «COSCO» επενδύσεις θα πραγµατοποιηθούν όχι στα
επόµενα δέκα ή δεκαπέντε χρόνια, αλλά όσο γίνεται πιο γρή-
γορα.

Άραγε, αν οι σαφώς ευνοϊκότεροι όροι που προβλέπονται στο
εν λόγω σχέδιο νόµου είχαν ταχθεί εξαρχής στην προκήρυξη,
µήπως θα υπήρχε δυνατότητα για επιπλέον οφέλη για το δηµό-
σιο ή ακόµη και για κάποιον άλλο ανάδοχο; Λέω εγώ, ερωτήµατα
που προκύπτουν. Μήπως το ελληνικό δηµόσιο θα είχε µεγαλύ-
τερα οφέλη από αυτά που αποµένουν για να προσδοκά;

Κύριε Υπουργέ, δεν µπορούµε, πραγµατικά, να παρακολουθή-
σουµε το πιο βασικό σας επιχείρηµα, µε το οποίο ισχυρίζεστε ότι
αν δεν προχωρήσετε στην εν λόγω ρύθµιση, δεν θα πραγµατο-
ποιηθούν οι οφειλόµενες από την «COSCO» επενδύσεις. Πώς το
προδικάζετε αυτό, κύριε Πλακιωτάκη, κύριε Υφυπουργέ; Μήπως
έχετε κάποια πληροφόρηση από την αντισυµβαλλόµενη εταιρεία
την οποία εµείς δεν γνωρίζουµε;

Στη χθεσινή σας, µάλιστα, τοποθέτηση θεωρήσατε ως δεδο-
µένο ότι υπό τις παρούσες συνθήκες η αντισυµβαλλόµενη εται-
ρεία δεν πρόκειται να αποδεχθεί τις ποινικές ρήτρες που της
αναλογούν και θεωρήσατε µάλλον ως δεδοµένη την αναστολή
της σύµβασης και την προσφυγή σε διαιτησία. Σπεύσατε, µάλι-
στα, να αποδεχθείτε ότι το ελληνικό δηµόσιο έχει αν όχι την
πλήρη, τουλάχιστον µέρος της ευθύνης για την καθυστέρηση
υλοποίησης των υποχρεώσεων της «COSCO».

Αντιλαµβάνεστε τον ρόλο και την ευθύνη σας ως επισπεύ-
δοντα Υπουργό της ελληνικής Κυβέρνησης, που έχει ως καθή-
κοντα τη διασφάλιση των συµφερόντων του ελληνικού δηµοσίου;
Γιατί µε την παρούσα τροποποίηση, αλλά δυστυχώς και µε αυτά
που δηλώνετε ενώπιον του Κοινοβουλίου -λυπάµαι που το λέω-
δηµιουργείτε εντυπώσεις προς όφελος της «COSCO».

Αναφερθήκατε δε και στο ρίσκο που εµπεριέχει η διαιτησία.
Αυτό το αντιλαµβανόµαστε, κύριε Υπουργέ, µε την Κυβέρνησή
σας ως αντίδικο από την πλευρά του δηµοσίου σε τυχόν µια δι-
αιτησία που δεν µπορείτε πραγµατικά να στηρίξετε.

Άραγε, κύριε Υπουργέ, όπως συνάγεται από την τοποθέτησή
σας και προκύπτει από τις διατάξεις της υπό συζήτηση ρύθµισης,
όταν κάποιος αντισυµβαλλόµενος µε το ελληνικό δηµόσιο δεν
τηρεί τα συµφωνηθέντα από µια δεσµευτική σύµβαση, από την
οποία έχει ήδη σαφώς επωφεληθεί και µάλιστα µονοπωλιακά για
µεγάλο χρονικό διάστηµα, θα πρέπει να αναστέλλει τις υποχρε-
ώσεις ή τις προβλεπόµενες ποινικές ρήτρες µε δική του ιδίως
πρωτοβουλία και για χρονικό διάστηµα στα µέτρα του ιδιώτη, µε
προϋποθέσεις µάλιστα και επιπλέον επιµήκυνσης.

Ακόµη και αν παραβλέψουµε, λοιπόν, την προφανή απαράδε-
κτη για τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου µεθόδευση, πώς
είστε σίγουρος, κύριε Υπουργέ, ότι η ανάδοχος θα αντεπεξέλθει
στις υποχρεώσεις της ακόµη και µετά τα χρόνια που της δώσατε,
δέκα, δεκαπέντε και έχει ο θεός; Τι θα τον υποχρεώσει τον ανά-
δοχο να τις τηρήσει αυτή τη φορά; Οι ποινικές ρήτρες που εξα-
κολουθούν να ισχύουν ίσως; Μα, αυτές υπάρχουν και σήµερα και
ο ανάδοχος τις αγνόησε!

Γιατί, λοιπόν, να µην τις αγνοήσει και στο µέλλον, όταν µάλιστα
τα επόµενα δέκα, δεκαπέντε χρόνια θα έχουν πολλαπλασιαστεί
τα κέρδη τους και θα έχουν ισχυροποιηθεί περαιτέρω, µιας και
η θέση τους, όπως είπαµε, είναι δεσπόζουσα και µονοπωλιακή;
Μήπως θα τον προβληµατίσει η ενδεχόµενη αποφασιστική στάση
της ελληνικής Κυβέρνησης που δεν διεκδικεί τις όποιες ποινικές
ρήτρες; Μα, ήδη θα έχει αντιληφθεί ότι οι ενδοτικές κυβερνήσεις,
όπως η δική σας, δεν µπορούν να εµπνεύσουν τον σεβασµό ως
προς την επιβολή των αντίστοιχων κυρώσεων. Τι δεν θα εµποδί-
σει τον ανάδοχο να σκεφτεί ότι η ελληνική Κυβέρνηση θα του
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προτείνει στο µέλλον και άλλη παράταση και άλλη και άλλη και
άλλη;

Μήπως, λοιπόν, έτσι όχι µόνο ο συγκεκριµένος αλλά τυχόν και
άλλοι ανάδοχοι αντίστοιχων συµβάσεων θα σκεφτούν κάτι ανά-
λογο; Κινδυνεύουµε, λοιπόν, να υποστούµε στραπάτσο, θα
έλεγα, το αντίθετο από αυτό που εσείς λέτε, δηλαδή και να µην
πραγµατοποιηθούν οι οφειλόµενες επενδύσεις και να δηµιουρ-
γηθεί ένα κακό προηγούµενο για τις µελλοντικές συµβάσεις του
ελληνικού δηµοσίου σε όλους τους τοµείς.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, έχετε µήπως αναλο-
γιστεί καθόλου τι αποδέχεται η Κυβέρνησή σας µε τη µονοµερή
της υποχώρηση; Μα, βεβαίως, αποδέχεται όλα τα επιχειρήµατα
και τις αιτιάσεις της αναδόχου, ότι δήθεν η καθυστέρηση ολο-
κλήρωσης των επενδύσεων δεν οφείλεται σε δικές της παραλεί-
ψεις, αλλά σε εξωγενείς παράγοντες, όπως για παράδειγµα
–κοιτάξτε!- οι προσφυγές πολιτών ή φορέων στη δικαιοσύνη και
η καθυστέρηση έκδοσης δικαστικών αποφάσεων.

Και πώς αποτυπώνει την αποδοχή της αυτή; Η Κυβέρνηση τι
κάνει; Όχι µόνο µε την απευθείας παροχή χρονικής παράτασης
ολοκλήρωσης των οφειλοµένων, αλλά και συµπεριλαµβάνοντας
τη λίστα δυνατών αιτιάσεων καθυστέρησης του αναδόχου µέσω
του νέου παραρτήµατος 7.2.α. που τιτλοφορείται «Πίνακας Γε-
γονότων Αναστολής Πρώτης Επενδυτικής Περιόδου». Και φυ-
σικά, για να θολώσει τα νερά, προβλέπει τη γνωµοδότηση του
λεγόµενου «ανεξάρτητου µηχανικού», ο οποίος, βέβαια, πώς
µπορεί να θεωρείται ανεξάρτητος, όταν στεγάζεται στα γραφεία
του ΟΛΠ και αµείβεται από αυτόν τον ΟΛΠ;

Ενδεικτικά µόνο να αναφέρουµε στον κύριο Υπουργό ότι η
πρώτη προκήρυξη του ΟΛΠ πριν από δύο, τρία χρόνια που αφο-
ρούσε την υλοποίηση επενδύσεων στο λιµάνι του Πειραιά κρί-
θηκε ως καταχρηστική από το Συµβούλιο της Επικρατείας, γιατί
δεν συµµορφωνόταν η εταιρεία, η «COSCO», µε τις σχετικές δια-
τάξεις της κείµενης νοµοθεσίας. Άραγε, της έφταιγε το ελληνικό
δηµόσιο της αναδόχου εταιρείας για τη σκόπιµη ή µη από την
πλευρά της παράλειψη συµµόρφωσης µε την κείµενη νοµοθεσία
στον χώρο, στο κράτος, στην πατρίδα που ήρθε να επενδύσει;

Μήπως πιστεύετε, κύριε Υπουργέ, ότι η µη συµµόρφωση µε το
Εθνικό Δίκαιο είναι λόγος αποδοχής ως δικαιολογηµένα καθυ-
στερηµένης της οφειλόµενης επένδυσης;

Κύριε Υπουργέ, µπορούµε να αναφέρουµε πλήθος περιπτώ-
σεων καθυστερήσεων µε αποκλειστική υπαιτιότητα της
«COSCO», όπως όταν προσπάθησε να εντάξει στο master plan
που εκπόνησε τη διενέργεια ναυπηγοεπισκευαστικών δραστη-
ριοτήτων, οι οποίες ρητώς δεν προβλέπονται από τη σύµβαση
παραχώρησης και, βεβαίως, δεν έγινε επιτρεπτό. Από ποιον; Από
την Επιτροπή Σχεδιασµού και Ανάπτυξης Λιµένων, την ΕΣΑΛ και
µετά από αντιδράσεις επαγγελµατιών, φορέων και µετά από ανά-
δειξη το θέµα πήρε τη σωστή του λύση.

Και φυσικά, έχει προλειάνει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας τον ολισθηρό δρόµο της απαράδεκτης µεθόδευσης που επι-
χειρεί. Με τον ν.4720/2021 άρθρο 51 έχει επιφέρει τον
ευνουχισµό ως προς τις αρµοδιότητες και τις δυνατότητες ου-
σιαστικής παρέµβασης της µάλλον ενοχλητικής για τις πρακτικές
της Ρυθµιστικής Αρχής Λιµένων. Αντί να ενισχύσει την ανεξαρ-
τησία και τον θεσµικό ρόλο της, αντιθέτως, κατάργησε όλες τις
κανονιστικές ρυθµίσεις και εποπτικές αρµοδιότητές της και πα-
ράλληλα, ενίσχυσε τις δυνατότητες ανεξέλεγκτων τουλάχιστον
θεσµικά παρεµβάσεων από τη µεριά του Υπουργείου.

Στη βιασύνη της δε -ή µε έντεχνη σκοπιµότητα- ξέχασε να κα-
θορίσει ποιος είναι πλέον αρµόδιος για την επιβολή και επιµέ-
τρηση ποινικών ρητρών σε βάρος του ΟΛΠ, σύµφωνα µε την
απόφαση ΦΕΚ 4892/Β, για να φαίνεται ότι αποτυπώνουµε την
πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, µετά την αφαίρεση της αρµο-
διότητας αυτής από τη ΡΑΛ. Προφανώς, στην Κυβέρνηση θεω-
ρούν αδιανόητη την περίπτωση καταλογισµού ποινικών ρητρών
στον συγκεκριµένο ανάδοχο ή σε άλλους αντίστοιχους στο µέλ-
λον.

Χαρακτηριστική είναι η αναφορά της ΡΑΛ -και πρέπει να το επι-
σηµάνουµε- στο υπόµνηµα που κατέθεσε στο πλαίσιο ακρόασης
των φορέων χθες στην τρίτη συζήτηση της Επιτροπής Παραγω-
γής και Εµπορίου, όπου δηλώνει το εξής εκπληκτικό, ακούστε

το, κύριοι συνάδελφοι: «Μέχρι τη σύνταξη της παρούσης» -χθες
δηλαδή- «η Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων δεν έχει καταστεί γνώστης
ή αποδέκτρια του εισαγόµενου κείµενου της τροποποίησης σύµ-
βασης παραχώρησης».

Μετά και την ακρόαση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, των εκ-
προσώπων της τοπικής αυτοδιοίκησης και των παραγωγικών και
επαγγελµατικών φορέων και επιµελητηρίων διαπιστώσαµε σύσ-
σωµα ότι η συντριπτική τους πλειοψηφία συµµερίζεται τις προ-
τάσεις µας για το ποιο θα ήταν το βέλτιστο µοντέλο λειτουργίας
του λιµανιού, αλλά και για την υλοποίηση λιµανιών της χώρας
για το δηµόσιο συµφέρον και τις τοπικές κοινωνίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στον βαθµό που θα χρειαστεί, κύριε Πρόεδρε, πάρτε και από
τη δευτερολογία µου. Ευχαριστώ πολύ.

Οµόφωνα η τοπική αυτοδιοίκηση και οι φορείς συνοµολογούν
τα σηµεία κριτικής και τα επιχειρήµατα που έχουν διατυπώσει
έναντι του παρόντος σχεδίου νόµου. Στο σύνολό τους επιβεβαι-
ώνουν την παντελή έλλειψη προσπάθειας διαλόγου της Κυβέρ-
νησης µε αυτούς κατά την εκπόνηση του εν λόγω σχεδίου νόµου,
όπου αγνοήθηκαν οι σαφώς διατυπωµένες και γνωστές θέσεις. 

Στο σύνολό τους οι εκπρόσωποι της τοπικής αυτοδιοίκησης
δηλώνουν ότι δεν γνωρίζουν ή δεν αναγνωρίζουν υπαιτιότητα του
ελληνικού δηµοσίου για τις καθυστερήσεις ολοκλήρωσης των
υποχρεωτικών επενδύσεων της «COSCO». Αντιθέτως, µιλούν για
βεβαιωµένες περιβαλλοντολογικές παραβάσεις της αναδόχου
και αδυναµία ανεξάρτητου µηχανικού παρακολούθησης του χρο-
νοδιαγράµµατος υλοποίησης των έργων αλλά και των περιβαλ-
λοντικών επιπτώσεων εν γένει.

Ο εκπρόσωπος δε του Δικηγορικού Συλλόγου Πειραιά εκφρά-
ζοντας τη νοµική του γνώση επιχειρηµατολόγησε αµφισβητών-
τας την άποψη περί µη ουσιώδους αλλοίωσης της αρχικής
σύµβασης παραχώρησης που διατυπώνει η Κυβέρνηση µε βάση
τη σχετική απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Τι είπε; Σηµεί-
ωσε σε απάντηση της χθεσινής σχετικής αποπροσανατολιστικής
παρέµβασης του Υπουργού Οικονοµικών ότι το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο εκτελεί προσυµβατικό έλεγχο, µε βάση, όµως, τα στοιχεία
που του διατίθενται µεταξύ των οποίων και η παραπειστική
άποψη της Κυβέρνησης περί ευθύνης του ελληνικού δηµοσίου.
Αυτά ήταν τα δεδοµένα που δώσατε στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας και αυτά είναι τα δεδοµένα που δώσατε στο Ελεγκτικό Συ-
νέδριο. 

Επισηµάνθηκε, επίσης, η χαµένη ως φαίνεται ευκαιρία επανα-
διαπραγµάτευσης καλύτερων όρων της σύµβασης παραχώρη-
σης µε δεδοµένη την παραβίαση των όρων από την «COSCO»
και την ύπαρξη ακόµη του διαπραγµατευτικού ατού της αναβλη-
τικής αίρεσης µεταβίβασης του 16% των µετοχών του ΟΛΠ. 

Σηµαντική είναι και η επισήµανση των εκπροσώπων των παρα-
γωγικών φορέων της ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης ότι η παρά-
ταση που δίνεται για ολοκλήρωση των έργων που µπορεί να
φτάσει υπό προϋποθέσεις τα πέντε, δέκα και δεκαπέντε χρόνια,
αποτελεί ουσιαστικό καίριο πλήγµα για την ανάπτυξη και βιωσι-
µότητα των επιχειρήσεών τους και ανασταλτικό παράγοντα νέων
επενδύσεων που έχουν ήδη κάνει. 

Απαρνείται, λοιπόν, η Κυβέρνηση µε το παρόν σχέδιο νόµου
αν µη τι άλλο, µη επαρκώς τεκµηριωµένα, θα έλεγα εγώ, αν όχι
σκοπίµως, τη διεκδίκηση και διασφάλιση των συµφερόντων του
δηµοσίου από τη µονοµερή αθέτηση βασικότατων όρων της σύµ-
βασης από τον ανάδοχο. Επιχειρεί να προχωρήσει περαιτέρω σε
σκανδαλώδη ρύθµιση υπέρ των συµφερόντων του ίδιου υπονο-
µεύοντας το µέλλον του µεγάλου λιµανιού του Πειραιά και των
όµορων δήµων της ευρύτερης οικονοµικής δραστηριότητας, των
εργαζοµένων, του περιβάλλοντος. 

Κύριε Υφυπουργέ, είναι υπόλογοι η Κυβέρνησή σας και οι αρ-
µόδιοι Υπουργοί και θα συνεχίσετε να είστε υπόλογοι ακόµη και
µετά την ψήφιση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριο συστατικό των προπαρα-
σκευαστικών χειρισµών της Κυβέρνησης και ειδικότερα των νο-
µοθετικών πρωτοβουλιών του Υπουργού Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής είναι η αποφυγή ευρείας ανοιχτής και ει-
λικρινούς διαβούλευσης µε τους κοινωνικούς και οικονοµικούς
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εταίρους, η νοµοθετική αιφνιδιασµοί των κοµµάτων και των Βου-
λευτών, η µη τήρηση των βασικών αρχών της αρχής νοµοθέτη-
σης και η συγκεντρωτική αντίληψη άσκησης της εξουσίας,
ιδιαίτερα σε θέµατα λιµενικής πολιτικής. 

Η Κυβέρνηση και ο αρµόδιος Υπουργός χαρακτηρίζεστε από
µια πλήρη έλλειψη κεντρικού σχεδιασµού και στρατηγικής αλλά
και από αποσπασµατικές προσπάθειες κάλυψης ή συγκάλυψης
των λανθασµένων επιλογών ή της αδράνειας. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, και λέµε όχι στο παρόν νοµοσχέδιο και κα-
λούµε την Κυβέρνηση να αποσύρει την απαράδεκτη αυτή ρύθ-
µιση, να προχωρήσει σε κάθε νόµιµη ενέργεια που απορρέει από
τις διατάξεις της υφιστάµενης σύµβασης παραχώρησης και της
κείµενης νοµοθεσίας, να διαπραγµατευτεί τυχόν τροποποίηση
της σύµβασης λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα όποια διαπραγµατευτικά
πλεονεκτήµατα κατόπιν σοβαρής µελέτης και τεκµηρίωσης µε
γνώµονα τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου και µόνο και
µε τη βοήθεια και τη γνωµοδότηση της αρµόδιας Ρυθµιστικής
Αρχής Λιµένων, τις προτάσεις των κοινωνικών και οικονοµικών
εταίρων, της τοπικής αυτοδιοίκησης, των επαγγελµατιών και των
επιστηµονικών φορέων της περιοχής. 

Είναι πολιτικό έγκληµα πια να περνάµε νοµοσχέδια για τόσο
κρίσιµα ζητήµατα από την πίσω πόρτα της Βουλής µε πλήρη κυ-
βερνητική υπαγωγή και µε µηδενική κοινωνική ενηµέρωση και
ανοχή. 

Δεν θα ήθελα να συµπληρώσω κάτι περισσότερο, σεβόµενος
και τον χρόνο που µου δώσατε, κύριε Πρόεδρε. Θα ήθελα να σας
ευχαριστήσω επιφυλασσόµενος για τη συνέχεια και ό,τι άλλο
χρειαστεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Εγώ δεν

δίνω παραπάνω χρόνο. Τον χρόνο σας πήρατε, όπως και Σαντο-
ρινιός και έχετε άλλα δυόµισι λεπτά.

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι και το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας κατέθεσε αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας επί της
αρχής του σχεδίου νόµου και, όπως είπαµε νωρίτερα, η ψηφο-
φορία θα διεξαχθεί µαζί µε την ονοµαστική ψηφοφορία που έχει
καταθέσει ο ΣΥΡΙΖΑ αύριο στις 12.00’ αµέσως µετά την ολοκλή-
ρωση της συζήτησης του νοµοσχεδίου και πριν το σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Εργασίας, όπως έχουµε πει. Και όποιος άλλος
καταθέσει, το ίδιο θα συµβεί. 

Συνεχίζουµε τώρα µε την κ. Μανωλάκου από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Με αυτή την κύρωση τροποποί-
ησης της σύµβασης του 2016 η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας παίρνει τη σκυτάλη από την προηγούµενη κυβέρνηση του
ΣΥΡΙΖΑ που είχε δώσει το 51% των µετοχών του ΟΛΠ στην
«COSCO». Μιλάµε για το µεγαλύτερο λιµάνι της χώρας και το
µεγαλύτερο της Ανατολικής Μεσογείου που είναι ιδιαίτερης γε-
ωστρατηγικής σηµασίας. Υπήρχε δέσµευση ότι θα υλοποιούσε
το κινεζικό µονοπώλιο υποχρεωτικά έργα και τότε θα έπαιρνε και
ένα 16%, δηλαδή, συνολικά 67%. 

Τι µας είπε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση; Ότι οι υποχρεωτικές
επενδύσεις τέθηκαν για να λειτουργήσει πιο σωστά το λιµάνι και
να γίνει πιο καλή η επένδυση. Έλεος! Να πάτε να τα πείτε στους
εργαζόµενους στο λιµάνι που βιώνουν τη µπότα της «COSCO»,
στο Κερατσίνι µε τη σκόνη από τα εργοτάξια της να τους πνίγουν
και κυρίως να τα πείτε στους κατοίκους της περιοχής της Πει-
ραϊκής. 

Μια περιοχή ιδιαίτερου κάλλους µε πολιτιστική κληρονοµιά,
χώρους αναψυχής για όλο το Λεκανοπέδιο, αλιείας, κολύµβησης,
πολιτιστικών εκδηλώσεων καταστρέφεται ήδη από το στάδιο της
κατασκευής της. Μετατρέπεται σε βιοµηχανική ζώνη και θα παίρ-
νουν πούλµαν, φορτηγά, θα έχει καυσαέρια από κρουαζιερό-
πλοια, γίγαντες, ηχορύπανση και άλλα. 

Δίκια προκάλεσε οργή αγανάκτησης στους κατοίκους του Πει-
ραιά και κανονικά θα έπρεπε να έχει σταµατήσει, αφού είναι δε-
δοµένα και διαπιστωµένα η περιβαλλοντική καταστροφή της
Πειραϊκής για το κέρδος του κινέζικου κεφαλαίου. Μάλιστα κα-
τασκευάζεται µε τσάµπα χρήµα, λεφτά του ΕΣΠΑ. Εγκρίθηκε η
χρηµατοδότηση του από την περιφέρεια επί Δούρου χωρίς να
έχει συζητηθεί, χωρίς να έχει εγκριθεί η στρατηγική µελέτη πε-

ριβαλλοντικών επιπτώσεων, ούτε οι χρήσεις γης και οι όροι δό-
µησης που εκκρεµούσαν. Δόθηκαν περιβαλλοντικές εκπτώσεις
το 2018 από το Υπουργείο Περιβάλλοντος. Δηλαδή όλες οι Κυ-
βερνήσεις -ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία- έχετε βάλει πλάτη
για την «COSCO».

Η περιφερειακή αρχή του κ. Πατούλη έδωσε και την πρώτη
δόση για να καταστραφεί η Πειραϊκή ολότελα. Έχετε σύµπνοια
στην ενίσχυση του κινέζικου µονοπωλίου. Την αξιοποιεί στο έπα-
κρον. Ακόµα και τον Μάρτιο του 2020, εν µέσω πανδηµίας του
κορωνοϊού, ξεκίνησε βυθοκορήσεις και απόρριψη των βυθοκο-
ρηµάτων µεταξύ Αίγινας και Σαλαµίνας προκαλώντας διαµαρτυ-
ρίες και καταγγελίες γιατί υπήρχαν αναλύσεις από το Εθνικό
Μετσόβιο Πολυτεχνείο και από το Ελληνικό Κέντρο Θαλάσσιας
Έρευνας. Εντοπίστηκαν ιζήµατα µε υψηλές συγκεντρώσεις επι-
κίνδυνων βαρέων µετάλλων. 

Βλέπετε, οι καταστροφικές συνέπειες εκδηλώνονται στη φάση
κατασκευής και υπάρχουν αποδεικτικά στοιχεία. Υπήρξαν και κα-
ταδίκες και πρόστιµα από την περιφέρεια κατόπιν αυτοψίας για
µη τοποθέτηση πλωτών φραγµάτων προστασίας στο ταφικό µνη-
µείο του Θεµιστοκλή, για επιχωµατώσεις, για µεταφορά υλικών
από βαριά οχήµατα χωρίς άδεια από το Δήµο του Πειραιά που
περνούσαν µέσα από την πόλη. 

Το µονοµελές πρωτοδικείο απαγόρευσε τις επιχωµατώσεις
στη θάλασσα και επέβαλε ασφαλιστικά µέτρα. Αλλά και το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας µε προσωρινή διαταγή απαγόρεψε βυ-
θοκορήσεις και απόρριψή τους στον Σαρωνικό Κόλπο. Αυτά
είχατε εγκρίνει και όταν ζητάµε να πραγµατοποιηθούν οι ανα-
γκαίοι έλεγχοι από το ΕΛΚΕΘΕ για την προστασία του θαλάσσιου
περιβάλλοντος λένε ότι τέτοια αρµοδιότητα έχει µόνο ο ΟΛΠ και
η «COSCO». Δηλαδή ο ελεγκτής είναι και ελεγχόµενος σύµφωνα
µε τη σύµβαση του 2016 επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ.

Έτσι πνίγετε τα δικαιώµατα στην προστασία της δηµόσιας
υγείας και του περιβάλλοντος, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας
Δηµοκρατίας, που αντάµα τα εφαρµόζετε.

Για τα δικαιώµατα, τις συνθήκες δουλειάς, τροµοκρατίας, για
την αγωνία για το µεροκάµατο, τα εργατικά ατυχήµατα εργαζοµέ-
νων στην «COSCO» τα περιέγραψε στην ακρόαση ο πρόεδρος του
Εργατικού Κέντρου Πειραιά. Τα αναφέρω γιατί µέσα από τους
ψευτοκαυγάδες σας προσπαθείτε να κάνετε διαγωνισµό µοντέλων
καλύτερης ιδιωτικοποίησης όταν είσαστε συνυπεύθυνοι γι’ αυτά
που τραβάει ο λαός και η χώρα. Ποιο είναι το άλλοθι σας; Προ-
στατεύετε το δηµόσιο συµφέρον, δηλαδή την «COSCO» που όλα
αυτά τα χρόνια σπάει το ένα ρεκόρ µετά το άλλο κερδοφορίας.
Ορίστε και για τα Πρακτικά τα κέρδη πρώτου εξαµήνου ανεβα-
σµένα και συνεχίζει την κατασκευή της προβλήτας κρουαζιέρας
στην Πειραϊκή και επιδιώκει την 4η προβλήτα για τα εµπορευµα-
τοκιβώτια που αυξάνονται.

Αυτή την κερδοφορία τη χτίζει πάνω στην ένταση της εκµετάλ-
λευσης των λιµενεργατών και συνολικά των εργαζοµένων στο λι-
µάνι που επικρατούν εργολαβικές σχέσεις -κεφάλια µετράνε, όχι
ανθρώπους-, τα ελλιπή µέτρα υγείας και ασφάλειας που είναι
ακόµα πιο οξυµένα σε περίοδο πανδηµίας, µε εντατικοποίηση
δουλειάς, εργοδοτική τροµοκρατία, στοχοποίηση πρωτοπόρων
συνδικαλιστών εργατών, ενώ τα δικαιώµατα του λαού του Πει-
ραιά για καλύτερη ποιότητα ζωής, για λιµενικές υπηρεσίες που
να καλύπτουν τις ανάγκες του για πρόσβαση στη θάλασσα και
ελεύθερους χώρους για αναψυχή, για προστασία του περιβάλ-
λοντος και του φυσικού τοπίου ασφυκτιούν κάτω από τη µετα-
τροπή του λιµανιού του Πειραιά σε ένα τέρας µε κοντέινερ και
κρουαζιερόπλοια δίπλα στις ήδη επιβαρυµένες λαϊκές συνοικίες
που υπάρχουν καζάνια πετρελαιοειδών και παντελής έλλειψη
ελεύθερων χώρων.

Ωστόσο και σε αυτά που δεσµεύτηκε εκεί εντοπίζει ο ΣΥΡΙΖΑ
ότι η «COSCO» δεν υλοποίησε τις επενδύσεις που έχει δεσµευ-
τεί, όταν µαζί της υπέγραψε την εξευτελιστική συµφωνία του
2016. ‘Οµως, ακριβώς αυτές οι επενδύσεις είναι που συνθλίβουν
τα δικαιώµατα και τις ανάγκες των εργατικών λαϊκών στρωµάτων.
Η αλήθεια είναι ότι ακόµα και το 100% να υλοποιούσε πάλι για
τους εργαζόµενους στις προβλήτες θα σήµαινε εντατικοποίηση
και σκληρή εκµετάλλευση, προβλήτα κρουαζιέρας στην Πει-
ραϊκή, καζάνια δίπλα στο λιµάνι. Το λιµάνι θα µετατρεπόταν σε
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ένα τέρας από κοντέινερ και κρουαζιερόπλοια και οι ανάγκες του
λαού δεν θα ικανοποιούνταν.

Γιατί τροποποιείτε σήµερα τη σύµβαση παραχώρησης του
2016; Μα θέλετε να µην επιβληθούν οι ποινικές ρήτρες στο κινε-
ζικό µονοπώλιο από τις καθυστερήσεις υλοποίησης των υποχρε-
ωτικών έργων και να την µπουκώσετε µε το 16% των µετοχών,
ενώ δεν το δικαιούται και να την απαλλάσσετε από τις παραβά-
σεις που έχουν προκαλέσει λαϊκές αντιδράσεις και µαζικές κινη-
τοποιήσεις σωµατείων, συλλόγων, συνδικάτων µε τον
συντονισµό του Εργατικού Κέντρου Πειραιά. Όλα αυτά εσείς τα
πετάτε στη θάλασσα, γιατί αφορούν λαϊκές ανάγκες και συµφέ-
ροντα και προχωρήσατε στη µεταβίβαση του 16% των µετοχών
στην «COSCO» και πριν έξι µέρες υπογράψατε, αν και δεν πλη-
ρούσε τις προϋποθέσεις. Με διαδικασίες fast track φέρνετε τους
νέους όρους της νέας σύµβασης. Με τέτοιες ταχύτητες δεν κι-
νείστε ούτε για την αποκατάσταση των πυρόπληκτων, που πολλοί
έχασαν σπίτι και εργασία, δεν έχουν πού την κεφαλήν κλίναι,
ούτε καν για πρόχειρα αντιπληµµυρικά έργα σε καµένες περιο-
χές, ούτε για τους σεισµοπαθείς της Κρήτης που αρχίζουν αύριο
και οι µεγάλες βροχές και είναι µέσα σε σκηνές.

Εάν κάποιο λαϊκό νοικοκυριό ή µικροµάγαζο δεν θα τηρούσε
τις οικονοµικές του υποχρεώσεις -από αδυναµία, όχι από επι-
λογή- τότε ούτε παρατάσεις, ούτε συµφωνίες, ούτε άλλες ευκαι-
ρίες, αλλά ηλεκτρονικός πλειστηριασµός. Κι αν υπάρχει
κινητοποίηση διαµαρτυρίας τότε ποινικοποιείται σύµφωνα µε τον
νόµο του ΣΥΡΙΖΑ που εφαρµόζει και η σηµερινή Κυβέρνηση.
Έτσι είναι το αστικό κράτος. Με κάθε ευκαιρία τσακίζει µισθούς
και λαϊκό εισόδηµα, εκτοξεύει φοροληστεία, είναι το ίδιο κράτος
που σηκώνει τα χέρια ψηλά µπροστά στην ακρίβεια και τις ανα-
τιµήσεις προϊόντων, γιατί εκεί κυριαρχούν οι νόµοι της ελεύθε-
ρης οικονοµίας και αγοράς, δηλαδή η κερδοφορία του
κεφαλαίου. Γι’ αυτό καταθέσαµε τροπολογία κατάργησης του
ΦΠΑ και ειδικών φόρων σε ρεύµα, νερό, τηλέφωνο και κατάρ-
γηση του ΕΝΦΙΑ. Μικρή ανακούφιση εάν θα περάσει, όµως σας
καλούµε να την ψηφίσετε.

Ποια είναι τελικά η ουσία µέσα από την κύρωση της τροποποί-
ησης; Ότι δίνει νέα προνόµια, πλεονεκτήµατα και πάρα πολλές
διευκολύνσεις στην «COSCO» για την κερδοφορία του και βε-
βαίως είναι ήδη η συνέχεια της σύµβασης που είχε υπογράψει o
ΣΥΡΙΖΑ και την ψηφίσατε όλοι εκτός από το KKE. Είναι σε βάρος
των συµφερόντων της χώρας και του λαού και βαριές θα είναι οι
επιπτώσεις οι οποίες ήδη έχουν ξεκινήσει και είναι εµφανείς στον
πειραιώτικο λαό. Γι’ αυτό δεν υπάρχει καλή και κακή σύµβαση.
Είναι µια στρατηγική που ευνοεί το µονοπώλιο της «COSCO».

Εµείς επιβεβαιωθήκαµε. Το 2016 καταψηφίσαµε και σήµερα
θα καταψηφίσουµε, αλλά βλέπουµε ότι µε φωτογραφικές διατά-
ξεις νοµιµοποιούνται ακόµα και αυτές οι παρανοµίες και παρα-
τυπίες και µας λέτε ότι δεν φταίει για τις καθυστερήσεις το
κινεζικό µονοπώλιο. Πείτε µας τότε, ποιος φταίει; Όχι ότι θα άλ-
λαζε τη ζωή του πειραιώτικου λαού και στη χώρα κάτι, αλλά
αυτός που χρεώνεται τις χρονικές καθυστερήσεις έχει και ποινι-
κές ρήτρες και δεν θέλετε να τις βάλετε. 

Τροποποιείτε τους χρόνους προ της επενδυτικής περιόδου,
από πέντε που ήταν σε δεκαπέντε χρόνια. Ωστόσο δεν µας εί-
πατε, ποιος θα είναι αυτός που θα εκτιµάει τον χρόνο παράτασης
ή ακόµα για µερικό ή ολικό ανασταλτικό αποτέλεσµα; Ποιος θα
το ορίζει; Δίνετε τη δυνατότητα νέας διαπραγµάτευσης της συµ-
φωνίας και ορίζετε και µεσολαβητή. Ο χρόνος διαµεσολάβησης
θα θεωρείται χρόνος αναστολής. Δεν θα υπολογίζεται. Δίνετε τη
δυνατότητα να γίνει αντικατάσταση της πρώτης υποχρεωτικής
επένδυσης µε άλλο έργο ή εξεύρεση κοινά αποδεκτής λύσης και
θα είναι στη συµβατική υποχρέωση του «ΟΛΠ - COSCO» και στο
πλαίσιο της σύµβασης. Αυτό ουσιαστικά αποτελεί δυνατότητα
νέας διαπραγµάτευσης της συµφωνίας χωρίς να είσαστε υπο-
χρεωµένοι να την περάσετε από τη Βουλή. Θέλει 4η προβλήτα η
«COSCO»; Θα τη δώσετε και εµείς εδώ µέσα δεν θα ξέρουµε τί-
ποτα. 

Δώσατε τη δυνατότητα η δεύτερη επενδυτική περίοδος να ξε-
κινήσει νωρίτερα, όµως, δηµιουργείται ένα εύλογο ερώτηµα.
Όταν η πρώτη περίοδος λήγει στα δεκαπέντε χρόνια πώς είναι
δυνατόν και η δεύτερη κυβερνητική περίοδος να φτάσει δεκα-

πέντε χρόνια; Εγκρίνετε και προσθέτετε µε fast track διαδικασία
και για τις µη υποχρεωτικές επενδύσεις. Το πιο ουσιαστικό είναι
ότι µε τις ποινικές ρήτρες φροντίσατε να απαλλάξετε µε διάφορα
άλλοθι και δικαιολογίες το κινεζικό µονοπώλιο. Διαφορετικά µάς
λέτε ότι θα ερχόταν ο κατακλυσµός του Νώε, όλα θα ισοπεδώ-
νονταν. Κοιτάξτε να σας πω, τέτοιο φιλέτο το µονοπώλιο δεν θα
το έβρισκε ξανά, γιατί είναι η είσοδός του προς την Ευρωπαϊκή
Ένωση και τη µεγάλη αγορά.

Επίσης, εξασφαλίζετε ότι δεν θα ενεργοποιήσετε καταβολές
ποινικών ρητρών, ούτε θα οδηγήσετε σε καταγγελία της παρού-
σας σύµβασης. Είναι απαράδεκτο και προκλητικό, αφού δίνετε
εγγυήσεις ότι δεν πρόκειται να παρέµβετε για όλες τις παραβά-
σεις στον «ΟΛΠ - COSCO» έως το 2022, δηλαδή δεν θα υπάρξει
καταβολή ποινικής ρήτρας. Τους επιβραβεύετε πολλαπλά. Κά-
νουν ό,τι θέλουν και εσείς τους εξυπηρετείτε.

Αναφέρεται ακόµα ότι µετά από δέκα µε δώδεκα χρόνια ίσως
µπορεί να επιβληθούν ποινικές ρήτρες, ωστόσο λέτε ότι αν το
κάνετε, θα είναι µε κάθε επιφύλαξη και µε πολύ δυσκολία. Το πα-
ράρτηµα που ο πίνακας γεγονότων αναστολής της πρώτης επεν-
δυτικής περιόδου είναι φωτογραφικό περιλαµβάνει και αναφέρει
ό,τι παρανοµίες και παρατυπίες έχουν συµβεί και υπάρχουν µά-
λιστα και ποινές.

Ωστόσο τα ονοµάζετε γεγονότα αναστολής για να υπάρχει πα-
ράταση χρόνου και να µην καταλογιστούν οι ποινικές ρήτρες.
Φτάνετε στο σηµείο ακόµα και οι εργασίες που πρέπει να γίνουν
από τον «ΟΛΠ - COSCO», όπως ναυάγια ή εκτέλεση υποχρεωτι-
κών έργων σε γειτνίαση µε µνηµείο -ήταν και δεν κρατούσε
µέτρα προστασίας- και αυτά να θεωρούνται γεγονότα αναστολής
προκειµένου να υπάρχει παράταση χρόνου. 

Τελικά και αυτή η κύρωση συµφωνίας τροποποίησης που προ-
τείνει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, όπως και η προηγού-
µενη σύµβαση παραχώρησης του ΟΛΠ του 2016, τα συµφέροντα
του µονοπωλίου εξυπηρετούν και όχι του ελληνικού λαού. Γι’
αυτό είναι απορριπτέες. Είναι καταδικαστέες και βεβαίως εµείς
τις καταψηφίζουµε. Δίκαια τα εργατικά συνδικάτα του Πειραιά
οργανώνουν σήµερα συλλαλητήριο ενάντια στην απόφαση της
Κυβέρνησης να παραχωρήσει ένα επιπλέον 16% των µετοχών
του ΟΛΠ στην «COSCO». Μια εξέλιξη που χαρακτηρίζουν και
είναι ενάντια στις ανάγκες των εργαζοµένων των αυτοαπασχο-
λουµένων και της νεολαίας του Πειραιά. Γι’ αυτό τα αιτήµατά
τους είναι όλα για το λαό. Τα καταθέτω στα Πρακτικά. 

Απαιτούν να µην προχωρήσει η υλοποίηση του master plan της
«COSCO». Τα έργα της κρουαζιέρας στην Πειραϊκή, η επέκταση
στο µόλο της ΔΕΗ και της προβλήτας στον Αρµό να µην προχω-
ρήσουν. Όπως και στη βιοµηχανική λιµενική ζώνη του Πειραιά µε
τη δηµιουργία του ναυπηγείου στην ακτή Περάµατος που µπορεί
να αποτελέσει µια νέα ωρολογιακή βόµβα στην πόλη. 

Οι παρεµβάσεις σε εγκαταλελειµµένα βιοµηχανικά κτήρια και
αποθήκες να µην αλλάζει τους όρους δόµησης και να µην απα-
γορεύει την πρόσβαση του λαού του Πειραιά στη θάλασσα. Να
γίνεται σεβαστό το περιβάλλον, η ιστορική και πολιτιστική κλη-
ρονοµιά της πόλης και βεβαίως ζητούν και δίκαια οι ελεύθεροι
χώροι να αποδοθούν στον λαό του Πειραιά ενάντια σε όλους
τους επιχειρηµατικούς σχεδιασµούς που επιβαρύνουν την πε-
ριοχή, µεγαλώνουν την εκµετάλλευση, οδηγούν σε νέους κινδύ-
νους για τη ζωή, την εργασία και τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων. 

Καταψηφίζουµε και δεν θα πάψουµε µαζί µε τον πειραιώτικο
λαό να διεκδικούµε λιµάνι στην υπηρεσία του λαού και όχι στην
κερδοφορία του κεφαλαίου. Κανένας συµβιβασµός µε αυτή την
κατάσταση εκµετάλλευσης που προωθούν οι αστικές κυβερνή-
σεις και είναι στην υπηρεσία των µονοπωλίων. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Διαµάντω Μανωλάκου κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ): Ευχα-
ριστούµε. 

Συνεχίζουµε, τώρα, µε τον κ. Βασίλειο Βιλιάρδο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
«Ξεπουλάει τη ΔΕΗ η Κυβέρνηση», είπε ο εισηγητής του ΣΥ-
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ΡΙΖΑ. Δεν γνωρίζει, πως το 34% της ΔΕΗ έχει µεταφερθεί από το
δικό του κόµµα στο Υπερταµείο των ξένων, ενώ το 17% στη θυ-
γατρική του, στο ΤΑΙΠΕΔ, το 2012; Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ίδρυσε, το
2016, το Υπερταµείο των ξένων, που ήταν προαπαιτούµενο του
τρίτου µνηµονίου, το οποίο υπέγραψε µαζί µε τη Νέα Δηµοκρατία
και το ΚΙΝΑΛ; Δεν είναι ντροπή να εµπαίζει τους Έλληνες, να
λέει, πως ξεπουλιέται, κάτι που δεν τους ανήκει, αφού έχει ήδη
παραχωρηθεί έναντι του χρέους, ενός χρέους που δεν παύει να
αυξάνεται; 

Στο θέµα µας τώρα, το λιµάνι του Πειραιά είναι το µεγαλύτερο
της Ελλάδας, ένα από τα είκοσι µεγαλύτερα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όσον αφορά στη διακίνηση εµπορευµάτων, καθώς επί-
σης, ένα από τα δέκα µεγαλύτερα στην Ευρώπη σε σχέση µε την
επιβατική κίνηση, µε οκτώ εκατοµµύρια επιβάτες το 2016. Θα κα-
ταθέσουµε, φυσικά, γι’ όλα πίνακες στα Πρακτικά.

Εκτείνεται σε ακτογραµµή µήκους άνω των είκοσι τεσσάρων
χιλιοµέτρων και σε συνολική έκταση της τάξης των πέντε χιλιά-
δων στρεµµάτων, δίπλα στον αστικό ιστό στον Πειραιά, µε καλή
συγκοινωνιακή δοµή, που αναβαθµίζεται µε νέα γραµµή µετρό
και µε απευθείας σύνδεση µε το αεροδρόµιο. Αυτός είναι ο
λόγος που µπορούν να αναπτυχθούν και άλλες δραστηριότητες
εκεί, όπως άλλωστε σχεδιάζουν οι Κινέζοι, δηλαδή, εµπορικό κέν-
τρο, ξενοδοχεία και ναυπηγείο. Εποµένως, είναι κάτι παραπάνω
από µία απλή επιχείρηση, εκτός από τη στρατηγική σηµασία του
λιµανιού για την ασφάλεια της χώρας µας και για την οικονοµία.
Το λιµάνι, τώρα, το διαχειρίζεται ο ΟΛΠ, που έχει το δικαίωµα
χρήσης και εκµετάλλευσης του, έως τις 13 Φεβρουαρίου του
2052, ενώ µέσω της απόκτησης των µετοχών του ο έλεγχος του
λιµανιού έχει µεταφερθεί στην κινεζική «COSCO». 

Ο συνολικός κύκλος εργασιών του ΟΛΠ, ο ετήσιος τζίρος του,
δηλαδή, ήταν 132 εκατοµµύρια το 2020, ενώ το 2007, πριν την
παραχώρηση, ο κύκλος εργασιών ήταν 171 εκατοµµύρια. Το
2019, πριν την πανδηµία ήταν 149 εκατοµµύρια. Η πρώτη µας
απορία, λοιπόν, ήταν πώς είναι δυνατόν να έχει µειωθεί ο κύκλος
εργασιών παρά την άνοδο της κίνησης από την «COSCO». Πόσω
µάλλον όταν έχουν προστεθεί τα έσοδα από την υπό παραχώ-
ρηση των προβλητών 2 και 3 στην «COSCO» από τον ΟΛΠ, σε
σχέση µε πριν το 2008, ειδικά όταν έχει υπάρξει αλµατώδης αύ-
ξηση των διακινούµενων κοντέινερ. Λογικά, εποµένως, ρωτήσαµε
εάν έχει ληφθεί υπ’ όψιν το καταγεγραµµένο λαθρεµπόριο από
την «COSCO» στο λιµάνι της Νάπολης που διαχειρίζεται, όπως
θα καταθέσουµε βέβαια στα Πρακτικά. Πόσω µάλλον, όταν η
OLAF στην Ελλάδα της έχει επιβάλλει πρόστιµο 200 εκατοµµύρια
ευρώ για φοροδιαφυγή µέσω του λιµανιού. Διεξάγεται δε,
έρευνα για παράνοµη εισαγωγή υποτιµηµένων κλωστοϋφαν-
τουργικών προϊόντων µε απώλεια δασµών από τα τελωνεία
ύψους 202,3 εκατοµµύρια ευρώ, όπως, βέβαια, θα καταθέσουµε
στα Πρακτικά. Ρωτήσαµε γενικότερα εάν γίνονται σοβαροί έλεγ-
χοι στον Πειραιά στην «COSCO» για λαθρεµπόριο, χωρίς όµως
να πάρουµε καµµία απάντηση. 

Από γεωπολιτικής πλευράς, τώρα, το λιµάνι του Πειραιά βρί-
σκεται σε µια πολύ σηµαντική στρατηγική θέση, στο σταυρο-
δρόµι θαλάσσιων οδών που συνδέουν την Ασία, µέσω του Σουέζ,
την Αφρική και τη Μέση Ανατολή µε την Ευρώπη, όπως επίσης,
µε τη Μαύρη Θάλασσα. Ο Πειραιάς συµµετέχει δε στον νέο
Δρόµο του Μεταξιού της Κίνας, που έχει πλέον εξελιχθεί σε γε-
ωστρατηγικό σχηµατισµό, ο οποίος, περιλαµβάνει εκατόν σα-
ράντα χώρες στον δρόµο από την Κίνα έως την Ευρώπη αλλά και
στη Λατινική Αµερική, µε την Κίνα να υπόσχεται επενδύσεις συ-
νολικού ύψους 100 δισεκατοµµυρίων δολαρίων. Οφείλουµε να
σηµειώσουµε, εδώ, πως η διαδροµή µέσω του Σουέζ και της Ελ-
λάδας είναι κατά τέσσερις ηµέρες συντοµότερη από αυτή του
Ατλαντικού για τα πλοία από την Κίνα. Αναπτύσσονται, βέβαια,
εναλλακτικές διαδροµές µεταξύ της Κίνας και της Ευρώπης,
όπως η χερσαία σιδηροδροµική σύνδεση της Κίνας µε τη Γερµα-
νία, διαρκείας δέκα έως δώδεκα ηµερών, καθώς επίσης, η Βό-
ρεια Θαλάσσια, που µε το λιώσιµο των πάγων θα ανοίξει σε
σταθερή βάση για εκµετάλλευση, έως το 2030. 

Τέλος, ο ΟΛΠ διαθέτει ικανότητα ναυπηγοεπισκευής σε δικές
του εγκαταστάσεις µε δύο σταθερές δεξαµενές και τρεις πλω-
τές, συνολικά, εκατόν σαράντα πέντε χιλαίδων τόνων, έναντι εκα-

τόν δέκα πέντε χιλιάδων τόνων της Σύρου, διακοσίων δώδεκα χι-
λιάδων τόνων της Ελευσίνας και εννιακοσιών δώδεκα χιλιάδων
τόνων του Σκαραµαγκά. 

Συνεχίζοντας µε το ιστορικό της σύµβασης, η προσέγγιση της
Κίνας µε τον Πειραιά ξεκίνησε το 2006, ενώ υπεγράφη η συµφω-
νία εκµετάλλευσης του σταθµού εµπορευµατοκιβωτίων στις προ-
βλήτες 2 και 3, το 2008. 

Ο στόχος ήταν να αυξηθεί η δυναµικότητα από ενάµισι εκα-
τοµµύριο κοντέινερ στα τέσσερα εκατοµµύρια επτακόσιες χιλιά-
δες εκατοµµύρια κοντέινερ το 2015. Στόχος που έχει πλέον
επιτευχθεί. 

Το 2011, τώρα, αφού είχε οδηγηθεί η Ελλάδα στο ΔΝΤ από το
ΠΑΣΟΚ –θυµίζοντας, πως η Ελλάδα είναι η πρώτη χώρα που χρε-
οκόπησε έχοντας χρήµατα στους οργανισµούς του δηµοσίου,
από 20 έως 40 δισεκατοµµύρια ευρώ, κωµικοτραγικό, προφανώς,
σύµφωνα µε το ΔΝΤ- το 74% του ΟΛΠ µεταφέρθηκε στο ΤΑΙΠΕΔ
ενώ το 26% διατέθηκε στο χρηµατιστήριο. Αργότερα, το 2016, η
«COSCO» αποφάσισε να αγοράσει το 67% των µετοχών του ΟΛΠ
σε δύο δόσεις, η πρώτη µε 280,5 εκατοµµύρια ευρώ για το 51%
και η δεύτερη 88 εκατοµµύρια ευρώ για το 16%, µε την προϋπό-
θεση διεξαγωγής επενδύσεων ύψους 293,8 εκατοµµυρίων, έως
τον Αύγουστο του 2021. Έτσι, υπέγραψε τη σύµβαση µε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ο οποίος, µετά το 2015 είχε σκύψει το κεφάλι και έκανε ό,τι
του έλεγαν οι Γερµανοί, επικαλούµενος µνηµόνια, προαπαιτού-
µενα κ.λπ., χωρίς καµµία ντροπή. 

Παρά το ότι, τώρα, τα 130 εκατοµµύρια ευρώ θα προέρχονταν
από ευρωπαϊκή χρηµατοδότηση, τα µισά δηλαδή περίπου, όπως
άλλωστε συµβαίνει και µε τη «FRAPORT», επενδύθηκαν µόλις
περί τα 100 εκατοµµύρια ευρώ, επειδή, σύµφωνα µε την
«COSCO», γεγονότα αναστολής συνέβαλαν στην καθυστέρηση
της υλοποίησής τους, για τα οποία δεν ήταν ουσιαστικά -κατά
την ίδια- υπαίτιος αυτή αλλά το δηµόσιο, οι πολίτες δηλαδή. Δυ-
στυχώς, είναι σύµφωνη µε την άποψη της «COSCO» και η ελλη-
νική Κυβέρνηση, αφού της µεταβιβάζει το συµφωνηθέν 16% του
ΟΛΠ έναντι 88 εκατοµµυρίων ευρώ, παρά το ότι δεν τηρήθηκε η
συµφωνία, δίνοντάς της επιπλέον παράταση για τη διεξαγωγή
των επενδύσεων, χωρίς τη νόµιµη πληρωµή ρητρών της τάξης
των 40 εκατοµµυρίων ευρώ. Τα χρήµατα αυτά, βέβαια, θα τα ει-
σπράξει το ΤΑΙΠΕΔ για να τα συµψηφίσει µε το δηµόσιο χρέος
µας, ένα χρέος, που συνεχίζει να αυξάνεται ανεξέλεγκτα, έχον-
τας υπερβεί τα 387 δισεκατοµµύρια ευρώ, παρά το ξεπούληµα
και την κατάρρευση του βιοτικού επιπέδου των Ελλήνων µε τα
συνεχή µνηµόνια. 

Σε κάθε περίπτωση, εµείς τονίσαµε, πως η συγκεκριµένη µε-
ταβίβαση µετοχών αποτελεί ευθεία παραβίαση καθήκοντος από
τους αρµόδιους Υπουργούς, δηλαδή, ποινικό αδίκηµα. Εύλογα,
αφού εκτός από τη ζηµία που προκαλείται στο δηµόσιο συµφέ-
ρον, µε την απώλεια της ρήτρας και µε τη µη είσπραξη µερισµά-
των έως ότου διενεργηθούν οι επενδύσεις, η τροποποίηση
αποτελεί δεδικασµένο, το οποίο θα εκµεταλλεύονται στο µέλλον
όλοι όσοι διενεργούν ανάλογες συναλλαγές µε το κράτος µας. 

Εν προκειµένω, το µήνυµα που στέλνει η Κυβέρνηση στους
Έλληνες πολίτες και στους εγχώριους ή ξένους επενδυτές είναι
το ότι, δεν είναι απαραίτητη η τήρηση των συµβατικών υποχρε-
ώσεών τους απέναντι στο κράτος µας, πως στην πορεία της υλο-
ποίησης των επενδυτικών σχεδίων µπορούν να αλλάξουν οι όροι
και οι προϋποθέσεις της αρχικής συµφωνίας, χωρίς να επιβάλ-
λονται οι συµφωνηθείσες ποινικές ρήτρες στους υπεύθυνους µε
το πρόσχηµα των γεγονότων αναστολής.

Συνεχίζοντας µε τη σύµβαση, έχει ως νόµος, δύο άρθρα, όπου
το πρώτο περιλαµβάνει τις αλλαγές στη συµφωνία του 2016 και
το δεύτερο αναφέρεται στην έναρξη ισχύος. Εν προκειµένω, οι
βασικές αλλαγές είναι οι εξής:

Πρώτον, µε τις παραγράφους 1 και 2 γίνονται αλλαγές διατύ-
πωσης στο προοίµιο, λόγω της παράτασης των ηµεροµηνιών,
καθώς επίσης, στους ορισµούς.

Δεύτερον, µε την παράγραφο 3, αλλάζει το άρθρο 7, όπου πα-
ρατείνεται για πέντε έτη η περίοδος για τις υποχρεωτικές επεν-
δύσεις, χωρίς να αλλάζει κάτι σε αυτές ή στο κόστος, που
παραµένει το ίδιο, ενώ ανάλογα παρατείνεται και η δεύτερη πε-
ρίοδος στα δέκα χρόνια. Παρέχεται, επιπλέον, η προσφυγή σε
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ανεξάρτητο µηχανικό και σε διαµεσολάβηση, σε περίπτωση επέ-
λευσης γεγονότων αναστολής των επενδύσεων, όταν καθυστε-
ρούν, δηλαδή, οι επενδύσεις, καθώς επίσης, η δυνατότητα
τροποποίησης τους. Δεν διευκρινίζεται, όµως, µε ποια κριτήρια
θα επιλέγεται ο ανεξάρτητος µηχανικός που αναφέρεται, αυτός
που αναλαµβάνει σοβαρές αρµοδιότητες, όπως το να διαπιστώ-
νει τα γεγονότα αναστολής, να προσδιορίζει τη διάρκεια του ανα-
σταλτικού αποτελέσµατός τους, καθώς επίσης να συντάσσει και
να υποβάλλει τριµηνιαία έκθεση προόδου, χωρίς κανέναν απο-
λύτως έλεγχο. Είναι τουλάχιστο απαράδεκτο. 

Τρίτον, µε την παράγραφο 4 τροποποιείται το άρθρο 8 της
σύµβασης µε τον επιµερισµό των ευθυνών για τη διευκόλυνση
των επενδύσεων. 

Τέταρτον, στην παράγραφο 5, τροποποιείται το άρθρο 16,
όπου το δηµόσιο παραιτείται από ρήτρες, κάτω από ορισµένες
συνθήκες. 

Τέλος, στην παράγραφο 6, αναφέρεται η ανανέωση της εγ-
γυητικής επιστολής και µε την παράγραφο 8, προσκοµίζεται το
παράρτηµα 7.2 µε τα γεγονότα αναστολής των επενδύσεων της
πρώτης επενδυτικής περιόδου. Περαιτέρω, η µη υλοποίηση των
επενδύσεων, χωρίς την πληρωµή της νόµιµης ρήτρας, δεν είναι
η µόνη πηγή ανησυχιών για τη συγκεκριµένη σύµβαση. 

Θα παραθέσω µερικά από τα προβλήµατα που έχουν ενσκή-
ψει: Πρώτον, ο ΟΛΠ έχει δροµολογήσει µια προκήρυξη για τη
σύνταξη µητρώου αναδόχων στη ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη
του Περάµατος, κάτι που έχει δηµιουργήσει πολλές αντιδράσεις,
µε την έννοια, πως προσπαθεί να ελέγξει, ποιος δραστηριοποι-
είται εκεί ενώ δεν είναι, φυσικά, µέρος της αρµοδιότητάς του. 

Δεύτερον είχε εγκριθεί, απαράδεκτα από τον ΣΥΡΙΖΑ, σχέδιο
του ΟΛΠ για τη µετατροπή της παγόδας και δύο αποθηκών σε
ξενοδοχεία, στο πλαίσιο µιας επένδυσης ύψους 110 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ, όπως θα καταθέσουµε στα Πρακτικά, ενώ πάγωσε
λόγω της πανδηµίας η κατασκευή εµπορικού κέντρου και τεσσά-
ρων πολυτελών ξενοδοχείων στον Πειραιά. Εδώ πρόκειται,
σαφώς, για τουριστικές επενδύσεις, που αλλάζουν εντελώς τη
µορφή της σύµβασης, ενώ θα αφαιρέσουν τζίρο από την υπό-
λοιπη περιοχή, τουλάχιστον όσον αφορά στο εµπορικό κέντρο,
το mall. Εάν παρ’ ελπίδα συµβεί, τότε θα πρέπει τουλάχιστον, να
αλλάξει η αποτίµηση του ΟΛΠ, αφού έχει άλλη αξία ένα εγκατα-
λελειµµένο κτήριο στο λιµάνι ως αποθήκη και άλλη, εάν πουληθεί
για να γίνει ξενοδοχείο. 

Περαιτέρω, επειδή θέλουµε να είµαστε εποικοδοµητικοί ως
Ελληνική Λύση, εκτός από τη γεωπολιτική σηµασία της συνερ-
γασίας µε την Κίνα, θεωρούµε, πως θα πρέπει τουλάχιστον να
την εκµεταλλευτούµε για την προώθηση επενδύσεων εκ µέρους
των Κινέζων, εκτός τουρισµού -αρκετά µε τον τουρισµό- δηλαδή
σε υποδοµές και στην παραγωγή, όπως άλλωστε δροµολογεί η
Κίνα στην Κεντρική Ευρώπη και στις άλλες χώρες, του Δρόµου
του Μεταξιού. 

Ακόµη περισσότερο, θα πρέπει να επιδιώξουµε να συµβάλλει
η Κίνα, µε την παρούσα άκρως προνοµιακή σύµβαση, γενικό-
τερα, στην ανάπτυξη του ναυτιλιακού συµπλέγµατος του Πει-
ραιά, σε συνεργασία µε τα ναυπηγεία Ελευσίνας και Σκαραµαγκά
για την εξυπηρέτηση της ποντοπόρου ναυτιλίας, ελληνόκτητης
και κινεζικής. Ειδικότερα, όπως είναι γνωστό, η Ελλάδα έχει τε-
ράστια παρουσία στον ναυτιλιακό τοµέα και µεγάλη παράδοση
στον ναυπηγοεπισκευαστικό, οι οποίοι µαζί µε τον εφοδιασµό και
τα logistics θα µπορούσαν να αποτελέσουν την κινητήρια δύναµη
για ολόκληρο τον χώρο της εξυπηρέτησης της ναυτιλίας, καθώς
επίσης για την οικονοµία. Όπως καταθέσαµε στα Πρακτικά ο
ΕΒΕΠ εκτιµά ότι, το παραπάνω σύµπλεγµα του Πειραιά µπορεί
να προσθέσει στην οικονοµία 18 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ η
«ERNST & YOUNG» αυξάνει τις εκτιµήσεις της για το ναυτιλιακό
σύµπλεγµα της Ελλάδας, συνολικά, στα 25,9 δισεκατοµµύρια µε
πεντακόσιες πενήντα χιλιάδες θέσεις εργασίας. 

Όπως σωστά αναφέρεται, θα µπορούσε το σύµπλεγµα του
Πειραιά, σε συνδυασµό µε την αναβάθµιση της σιδηροδροµικής
υποδοµής που έχουµε κάνει τα τελευταία χρόνια, να είναι αντα-
γωνιστικό µε άλλες πύλες εισόδου της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
όπως του Ρότερνταµ ή της Ιταλίας, όπου ήδη, οι Κινέζοι έχουν
κάνει συµφωνία και µε την Τεργέστη, εκτός από τη Νάπολη. Αξί-

ζει να σηµειώσουµε, εδώ, πως το ολλανδικό σύµπλεγµα, µε έξι
λιµάνια, αλλά κυρίως µε αυτό του Ρότερνταµ, έχει κύκλο εργα-
σιών, τζίρο, δηλαδή, ετήσιο, 59 δισεκατοµµύρια ευρώ, το 2019,
όπως θα καταθέσουµε στα Πρακτικά. Έχει 59 δισεκατοµµύρια,
όταν ο Πειραιάς έχει µόλις 149 εκατοµµύρια ευρώ. Είναι αδια-
νόητο. 

Με δεδοµένο δε, το ότι ο ελληνόκτητος στόλος είναι πολύ µε-
γαλύτερος του ολλανδικού, θεωρούµε, πως το σύµπλεγµα του
Πειραιά έχει πολύ µεγάλα περιθώρια ανάπτυξης αρκεί να υπάρ-
ξει, επιτέλους, µια κυβέρνηση µε όραµα που θα έχει αυτούς τους
στόχους και όχι απλά να αναπροσαρµόζει συµφωνίες εις βάρος
της Ελλάδας και προς όφελος των εκάστοτε ξένων. 

Τέλος, βλέποντας την απαράδεκτη σηµερινή σύµβαση -που
ασφαλώς θα καταψηφίσουµε- θα θέλαµε να επιστήσουµε την
προσοχή στα άλλα δέκα σηµαντικά λιµάνια της χώρας µας, που
έχουν παραχωρηθεί στο ΤΑΙΠΕΔ, ενώ προωθείται, επίσης, η εκ-
ποίησή τους παρά το ότι αποτελούν στρατηγικό κεφάλαιο για µια
ναυτική και νησιωτική χώρα, όπως είναι η Ελλάδα. 

Εκτός αυτού, υπάρχει µια µεγάλη οικονοµική παρατυπία, για
να µην την χαρακτηρίσουµε διαφορετικά. Ειδικότερα, τα λιµάνια,
όπως και όλα τα πάγια που µεταφέρθηκαν στο Υπερταµείο των
ξένων, οδηγήθηκαν εκεί χωρίς καµµία απολύτως αποτίµηση, κάτι
που έχει τονιστεί και από το Ελεγκτικό Συνέδριο στον απολογι-
σµό του κράτους. Με βάση τη λογιστική τους αξία -όπως θα κα-
ταθέσουµε στα Πρακτικά- ακριβώς όπως αναφέρεται στον
απολογισµό του κράτους το 2018 εκτιµώνται και τα δέκα λιµάνια
στα 112 εκατοµµύρια ευρώ περίπου. Μόλις στα 112 εκατοµµύρια
τα δέκα µεγάλα λιµάνια της Ελλάδας, κάτι που είναι αδύνατο να
ισχύει, πόσω µάλλον αφού είναι κερδοφόρα, αν και τέτοιου εί-
δους υποεκτιµήσεις έχουµε δει σε πολλά άλλα πάγια του δηµο-
σίου. 

Σε κάθε περίπτωση, θα πρέπει να γίνει σωστή αποτίµησή τους,
όπως και για όλα τα περιουσιακά στοιχεία του δηµοσίου, που µε-
ταφέρθηκαν στο Υπερταµείο των ξένων. Επίσης, να µας παρα-
σχεθούν τα οικονοµικά τους στοιχεία, που δεν είχαµε, για
παράδειγµα, όσον αφορά στα δεκατέσσερα αεροδρόµια της
«FRAPORT» πριν την παραχώρηση -δεν τα είχαµε- τα οποία κυ-
ριολεκτικά τα χαρίσαµε στους Γερµανούς µε µία σκανδαλώδη -
κυριολεκτικά σκανδαλώδη σύµβαση- και µε την επιπλέον
χρηµατοδότησή τους από τις δικές µας τράπεζες και από τα δικά
µας ΕΣΠΑ, δωρίζοντάς τους, πρόσφατα, επιπλέον, 177 εκατοµ-
µύρια για την πανδηµία. Δεν είναι ντροπή; 

Κλείνοντας, φυσικά, καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο, ενώ θεω-
ρούµε, εντελώς, απαράδεκτη τη διαδικασία που ακολουθήθηκε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Βιλιάρδος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Έχω να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επι-

τροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας καταθέτει την έκθεσή της
στην αίτηση της εισαγγελικής αρχής για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτού. 

Συνεχίζουµε µε τον κ. Γεώργιο Λογιάδη από το ΜέΡΑ25. Θα
θέλαµε να µεταφέρει τα θερµά συλλυπητήρια όλων µας για την
απώλεια του πατέρα του, στον Γενικό Γραµµατέα, τον κ. Βαρου-
φάκη. 

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΟΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ’ όλα θα ήθελα και εγώ να εκφράσω τα θερµά µου

συλλυπητήρια στον Πρόεδρό µας, τον Γιάνη τον Βαρουφάκη, ο
οποίος σήµερα έχασε τον πατέρα του. Να είναι καλά να τον θυ-
µάται, όπως, επίσης, και τη µητέρα του. 

Ως Βουλευτής Ηρακλείου θα ήθελα να αναφερθώ κατ’ αρχάς
στους πρόσφατους, µεγάλους και καταστροφικούς σεισµούς
στην περιοχή του Καστελλίου Ηρακλείου στον δήµο όπου κατα-
σκευάζεται το νέο διεθνές αεροδρόµιο. Ενώ η σεισµική διέγερση
είχε ξεκινήσει εδώ και µήνες στην περιοχή αυτή, δίνοντας πολ-
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λούς καθηµερινούς σεισµούς της τάξης των 3,5 περίπου ρίχτερ,
δεν έγινε καµµία προετοιµασία όλον αυτόν τον καιρό για την
έλευση ενός αναµενόµενου και πολύ µεγαλύτερου σεισµού.
Κραυγαλέα είναι, επίσης, η απουσία κοινωνικών δοµών για την
ψυχολογική υποστήριξη των πολιτών. Αυτό όφειλε να είναι το
πρώτιστο µέληµα, διότι αυτό που χρειάζεται ένας σεισµόπλη-
κτος, του οποίου το σπίτι έχει ουσιαστικά καταρρεύσει, το πιο
ιερό του στοιχείο, είναι η ψυχολογική του υποστήριξη και συµ-
παράσταση. Και δεν είδα τίποτε απολύτως σε όλον αυτόν τον
δήµο σχετικά µε αυτό το θέµα. 

Σε άλλα θέµατα υγιεινής, οι τουαλέτες και οι ντουζιέρες είναι
ανύπαρκτες, όπως επίσης µέχρι χθες βράδυ υπήρχε έλλειψη σε
ράντζα και στρώµατα, σε αυτονόητα πράγµατα, δηλαδή. 

Από την άλλη, βέβαια, είναι συγκινητική και συγκλονιστική η
συµµετοχή και ο εθελοντισµός των πολιτών και των επιχειρήσεων
για να πράξουν το αυτονόητο ή ό,τι άλλο το κράτος δεν έπραξε.
Από καθαρή τύχη δεν θρηνήσαµε νεκρούς διότι ο σεισµός έγινε
στις 9.20’ το πρωί. Εάν είχε συµβεί νύχτα θα είχαµε πάρα πολ-
λούς καταπλακωµένους και θύµατα. 

Πού είχε γίνει τόσον καιρό προσεισµικός έλεγχος από την πο-
λιτεία, παρά τους πολλούς σεισµούς; Πουθενά. Στον δήµο αυτόν,
όπου τώρα χτίζεται το νέο αεροδρόµιο Ηρακλείου, υπάρχει µόνο
ένας -τονίζω, µόνο ένας- πολιτικός µηχανικός στην πολεοδοµία
του δήµου. Αυτή είναι η απαξίωση των δήµων ως αποτέλεσµα
των µνηµονίων, που υπέγραψαν και οι τρεις κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ
- ΚΙΝΑΛ, Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ. Είναι µνηµόνια που επι-
βάλλουν τεράστια και δυσβάσταχτα πρωτογενή πλεονάσµατα τα
οποία για να επιτευχθούν, συν τοις άλλοις, όλος ο δηµόσιος το-
µέας είναι πλήρως υποστελεχωµένος και απαξιωµένος. Και τώρα
έρχονται οι αρχηγοί των κοµµάτων αυτών, για καθαρά και µόνο
επικοινωνιακούς λόγους, δήθεν, για να συµπαρασταθούν στον
λαό, αυτοί που τον έφεραν εδώ στην κατάσταση που είναι υπο-
γράφοντας τα µνηµόνια. Και οι τρεις έρχονται µε κροκοδείλια δά-
κρυα και εµπαιγµό της νοηµοσύνης. 

Κλείνοντας για το θέµα του αεροδροµίου, θέλω να τονίσω τα
εξής: 

Πρώτον, εκκρεµούν ακόµη οι δικαστικές αποφάσεις της ενέρ-
γειας των κατοίκων του Καστελλίου κατά της εταιρείας «ΤΕΡΝΑ»,
του εθνικού εργολάβου που κατασκευάζει το αεροδρόµιο, για
περιβαλλοντικούς λόγους. 

Δεύτερον, ο σεισµολόγος και διευθυντής του γεωδυναµικού
ινστιτούτου Αθηνών, ο κ. Άκης Τσελέντης, επισηµαίνει στην πο-
λιτεία και στην κατασκευάστρια εταιρεία του νέου αεροδροµίου
την ανάγκη για αναβάθµιση της αντισεισµικής θωράκισης και όχι
εκείνη που αφορά οποιαδήποτε συµβατική κατασκευή, βάσει των
υφιστάµενων αντισεισµικών κανονισµών, διότι η περιοχή γειτνιά-
ζει µε δύο ενεργά ρήγµατα. 

Και τι κάνει η πολιτεία για τα δύο αυτά θέµατα; Απολύτως τί-
ποτα. Ο κύριος Πρωθυπουργός έριξε χθες µε τις δηλώσεις του
την ευθύνη, πάλι, στους πολίτες.

Για το πρώτο θέµα, εκκρεµούν και χρονίζουν δικαστικές απο-
φάσεις. Για το δεύτερο, καµµία περαιτέρω ενέργεια αναβάθµι-
σης της αντισεισµικότητας του νέου αεροδροµίου δεν έχει γίνει. 

Τώρα, το σηµερινό σχέδιο νόµου αφορά την κύρωση συµφω-
νίας για την τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης, που είχε
γίνει στις 24 Ιουνίου του 2016, µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου
και της «ΟΛΠ Α.Ε.». Ο ΟΛΠ, το λιµάνι του Πειραιά, το µεγαλύτερο
λιµάνι της χώρας, ως δηµόσια περιουσία έχει παραχωρηθεί από
το Υπερταµείο στην «COSCO». Έχει ιδιωτικοποιηθεί, έχει ξεπου-
ληθεί. Η σηµερινή συµφωνία έγινε µεταξύ των συναρµόδιων
Υπουργών και της κινεζικής «COSCO» όπου όλοι οι φορείς
αγνοήθηκαν, όπως ανέφερε ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Επιχει-
ρήσεων της Ναυπηγικής Βιοµηχανίας κ. Βασίλης Κανακάκης.

Πρόκειται για µια συµφωνία τεράστιας σηµασίας, µε πάρα
πολλές επιπτώσεις, αλλά πάλι έρχεται µε εξπρές διαδικασίες και
-τονίζω- εν κρυπτώ από την Ολοµέλεια της Βουλής. Η σύµβαση
αυτή έχει υπογραφεί από την ελληνική Κυβέρνηση και τη
«COSCO» και η Βουλή σήµερα καλείται µόνο να την επικυρώσει
ή να µην την επικυρώσει, για τίποτε άλλο. 

Σηµειώνω ότι η «COSCO» το 2016 είχε υποσχεθεί επενδύσεις
ύψους άνω των 600 εκατοµµυρίων ευρώ στο λιµάνι του Πειραιά,

εκ των οποίων οι µισές ήταν υποχρεωτικές και οι άλλες µισές
προαιρετικές. Αλλά τελικά είναι ζήτηµα αν µέχρι σήµερα οι επεν-
δύσεις της ξεπέρασαν τα 100 εκατοµµύρια ευρώ. Μάλιστα, ορι-
σµένες από αυτές, που έχουν ήδη ολοκληρωθεί, έχουν
αµφισβητηθεί από τους χρήστες του λιµένα ως προς το πραγ-
µατικό ύψος της επένδυσης, ως προς το πραγµατικό ποσό. Όσο
πιο σπουδαία η σηµασία της συµφωνίας, τόσο πιο γρήγορες οι
διαδικασίες. Τον λόγο τον αντιλαµβάνεται ο καθένας µας ακόµη
και ο πιο απλός πολίτης.

Εµείς, το ΜέΡΑ25 θεωρούµε τις θέσεις της εκάστοτε τοπικής
κοινωνίας ακρογωνιαίο λίθο για κάθε συµπολίτη.

Σχετικά ο Δήµαρχος Πειραιά, κ. Μόραλης, ανέφερε ότι το λι-
µάνι εκτείνεται σε τέσσερις δήµους. Και οι τέσσερις δήµοι ήµα-
σταν αντίθετοι µε την ιδιωτικοποίηση του λιµανιού και µε τον
τρόπο που έγινε αυτή. Ο Δήµαρχος Κερατσινίου - Δραπετσώνας,
κ. Χρήστος Βρεττάκος, τόνισε ότι απλά γίνεται για διαβούλευση
και δεν είναι τίποτε άλλο παρά µία διαβούλευση για τα µάτια της
υποχρέωσης που έχουµε. Επίσης, είπε ότι δεν ακούτε τίποτα. Ο
Δήµαρχος Περάµατος, κ. Ιωάννης Λαγουδάκης εξέφρασε κι
αυτός την αντίθεσή του να µεταβιβάσει η Κυβέρνηση επιπλέον
16% των µετοχών του ΟΛΠ στην κινέζικη «COSCO», η οποία θα
κατέχει πλέον το 67% του ΟΛΠ. Αυτή η τροποποίηση της παρα-
χώρησης είπε είναι µόνο προς όφελος της «COSCO» και εις
βάρος των συµφερόντων του δηµοσίου. Και τέλος, ο Δήµαρχος
Σαλαµίνας, κ. Παναγόπουλος στο ίδιο µήκος κύµατος, αναφέρ-
θηκε στην προστασία του αρχαιολογικού χώρου όπου έγινε η
Ναυµαχία της Σαλαµίνος από τα έργα επέκτασης της «COSCO»
µέσα σε αυτόν τον αρχαιολογικό χώρο. 

Οι φορείς ανέδειξαν επίσης, πως εκχωρείτε τη λιµενική αρχή
στον επενδυτή, στην κινέζικη «COSCO» ενώ θα έπρεπε να δια-
τηρηθεί η κρατική εποπτεία της ρυθµιστικής αρχής λιµένος, η
οποία δεν έχει καταστεί γνώστης ή αποδέκτρια του κειµένου της
συµφωνηθείσας τροποποίησης της σύµβασης-παραχώρησης
όπως το επεξεργάστηκαν τα αρµόδια υπουργεία µε επίσπευση
των διαδικασιών. Η ΡΑΛ δεν τοποθετήθηκε επί της συµφωνίας
αυτής. 

Το ίδιο όµως ακριβώς κάνατε ως Κυβέρνηση και µε τα αερο-
δρόµια, όπου δώσατε στους ιδιώτες, στη «FRAPORT», τον πολύ
ευαίσθητο τοµέα της ασφάλειας των αεροδροµίων, νοµοσχέδιο
το οποίο το ΜέΡΑ25 επίσης καταψήφισε. Η ασφάλεια των αερο-
δροµίων και των λιµανιών πρέπει να τελεί υπό κρατικό έλεγχο,
για εθνικούς λόγους στο κρίσιµο στρατηγικό γεωγραφικό σηµείο
της Ελλάδας.

Αυτές οι ανεξάρτητες αρχές, µόνο ανεξάρτητες δεν είναι. Είναι
καθαρά εξαρτώµενες από τον κάθε ιδιοκτήτη τους, όπως για πα-
ράδειγµα η ΑΑΔΕ από την τρόικα, η Αρχή Πολιτικής Αεροπορίας
από τη γερµανική «FRAPORT», η Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων από
τη «COSCO» και πάει λέγοντας. Κράτος ΙΧ, Βουλή ΙΧ, Μητσοτά-
κης Α.Ε.. 

Όλη αυτή η σηµερινή συµφωνία, αλλά και κάθε συµφωνία -
σύµβαση του Υπερταµείου, του ΤΑΙΠΕΔ µε τον εκάστοτε ιδιώτη,
στον οποίο παραχωρεί το ΤΑΙΠΕΔ δηµόσια περιουσία τελεί υπό
τη ρήτρα της εµπιστευτικότητας, την οποία εσείς έχετε όλοι υπο-
γράψει το 2016. Άρα, ποτέ ο ελληνικός λαός δεν θα µαθαίνει τι
γίνεται πίσω από την πλάτη του, στα κρυφά. 

Και επειδή πάλι µπορεί να πείτε ότι για όλα φταίει ο Βαρουφά-
κης, ο οποίος, βεβαίως, δεν έχει υπογράψει τίποτε από όλα αυτά,
κανένα µνηµόνιο, καµµία κρυφή συµφωνία, σας προκαλούµε να
φέρουµε όλοι µαζί τον φάκελο της χρεοκοπίας του 2015 στη
Βουλή για να µάθουµε τι ακριβώς έγινε τότε. Αν δεν το κάνετε,
φοβάστε, δειλιάζετε. Γιατί άραγε;

Ως Βουλευτής Κρήτης θα ήθελα να επισηµάνω ότι ο Υπουργός
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής ήλθε πρόσφατα στην Κρήτη
και εξήγγειλε τη χρηµατοδότηση έργων ελληνικής υποδοµής. Τα
λιµάνια ως δηµόσια περιουσία έχουν παραχωρηθεί, δεσµευθεί,
στο Υπερταµείο, όπως γνωρίζουµε. Άρα ο ελληνικός λαός, ο φο-
ρολογούµενος πολίτης θα πληρώνει για την αναβάθµιση περιου-
σιακών στοιχείων τα οποία στην πραγµατικότητα δεν του
ανήκουν, αφού ανήκουν στο Υπερταµείο και µετά αυτά θα τα
πουλάει σε ιδιώτες. Αυτό γίνεται. 

Ως ΜέΡΑ25 δεν θα σταθώ περαιτέρω στα αρνητικά, στα
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άρθρα της συµφωνίας αυτής που συζητάµε, αν είναι καλή ή
κακή, προφανέστατα χείριστη και αχαρακτήριστη. Γιατί ευθύς εξ
αρχής είµαστε ουσιαστικά οι µόνοι που δεν έχουµε υπογράψει
µνηµόνια και παραχώρηση δηµόσιας περιουσίας σε κανέναν.

Την ιδιωτική του περιουσία, κυρίες και κύριοι, µπορεί ο καθέ-
νας µας να την κάνει ό,τι θέλει. Τη δηµόσια όµως, περιουσία µας
για την οποία όλοι οι πρόγονοί µας έχουν χύσει το αίµα τους δεν
έχει κανείς το δικαίωµα να την παραχωρήσει. Να υπογραµµί-
σουµε ότι η φράση «παραχώρηση των δηµοσίων εκτάσεων της
χώρας» έχει αυστηρώς νοµικό περιεχόµενο και χαρακτήρα και
σηµαίνει δεσµευτική παραχώρηση της αποκλειστικής χρήσης και
οικονοµικής εκµετάλλευσης της δεσµευµένης έκτασης µόνο από
το ΤΑΙΠΕΔ το οποίο έχει δικαίωµα επ’ αυτής, δηλαδή, είναι απο-
κλειστικά αρµόδιο µε µονοµερή εξουσία του να κάνει χρήση και
οικονοµική αξιοποίηση, εκµετάλλευση της έκτασης όπως αυτό
κρίνει, χωρίς να δεσµεύεται από κανέναν δήµο και καµµία άλλη
δηµόσια αρχή. 

Συνεπώς, εν προκειµένω η παραχώρηση αποτελεί συγκεκα-
λυµµένη µορφή υποθήκευσης, υποδούλωσης της ελληνικής δη-
µόσιας έκτασης. Η παραχώρηση αυτή αποτελεί οιονεί
απεµπόληση της δηµόσιας περιουσίας και της εθνικής κυριαρ-
χίας και παραπέµπει σε αδίκηµα εθνικής προδοσίας. 

Για µας το ΜέΡΑ25 η µοναδική λύση είναι η ρήξη, το βέτο, το
όχι. Το βέτο όπως είναι θεσµοθετηµένο από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Όχι, λοιπόν, στο σηµερινό σχέδιο νόµου, το οποίο κατα-
ψηφίζουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε πολύ.
Έχει ζητήσει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΣΥΡΙΖΑ, κ. Ιωάννης Ραγκούσης.
Ορίστε, κύριε Ραγκούση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε συνέχεια όσων έχουµε πει στη διάρκεια συνεδριάσεων των

επιτροπών και όσων είπε και σήµερα ο εισηγητής µας, ο κ. Σαν-
τορινιός, θα ήθελα να ξεκινήσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
της Πλειοψηφίας και µέλη της Κυβέρνησης, απευθυνόµενος
στον κ. Σταϊκούρα και στον κ. Πλακιωτάκη, λέγοντάς τους πως
νοµίζω ότι µετά τις συνεδριάσεις των επιτροπών µετά τα όσα εί-
παµε εκεί ταιριάζει απόλυτα αυτό που ο λαός µας λέει, ότι είσα-
στε «άξιοι της µοίρας σας». Σας είπαµε χωρίς ίχνος διάθεσης
ποινικοποίησης της πολιτικής ζωής του τόπου, πάρτε πίσω αυτή
τη σύµβαση «απάτη» για το ελληνικό δηµόσιο, για την πειραϊκή
κοινωνία, για τους εργαζόµενους, για τις επιχειρήσεις. Αλλά
εσείς εκεί -εδώ δηλαδή, στην Ολοµέλεια σήµερα-, για κύρωση
αυτής της σύµβασης «απάτης». Ταιριάζει και το άλλο που λέει ο
λαός µας, «κακό του κεφαλιού σας». 

Ποια είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Ολοµέλειας του
Κοινοβουλίου και πρωτίστως της Πλειοψηφίας, τα πραγµατικά
περιστατικά επί των οποίων συζητούµε σήµερα την κύρωση τρο-
ποποίησης αυτής της σύµβασης; Μια διαφανής σύµβαση του
2016, που έθετε έναν καθοριστικό όρο για να µπορέσει να απο-
κτήσει η «COSCO» τον πλήρη έλεγχο του λιµανιού του Πειραιά.
Ποιος ήταν αυτός ο ένας και καθοριστικός όρος; Θα υλοποιήσει
µέσα σε µία πενταετία, πέντε χρόνια συγκεκριµένα δηλαδή και
όχι περισσότερα, έντεκα υποχρεωτικές επενδύσεις. Το αποτέλε-
σµα; Απογοητευτικό. Με ποιανού την ευθύνη το κρίσιµο θέµα, η
ταµπακιέρα; Με ποιανού την ευθύνη; 

Σας είπαµε ότι όχι µε βάση αυτά που λέµε εµείς, αλλά µε βάση
αυτά που έχουν πιστοποιήσει οι εκθέσεις του ανεξάρτητου µη-
χανικού και άλλων υπηρεσιών, την αποκλειστική ευθύνη για τη
συντριπτική πλειοψηφία των επενδύσεων που δεν έγιναν, έχει η
«COSCO», ο «ΟΛΠ - COSCO» και κανείς άλλος. Ούτε το δηµόσιο,
ούτε ο θεός ο ίδιος, ούτε η ανωτέρα βία, ούτε πολύ περισσότερο
οι πολίτες.

Πώς αυτό αποδεικνύεται; Αποδεικνύεται µε όλες τις εκθέσεις
του ανεξάρτητου µηχανικού σε ανύποπτο χρόνο για την πορεία
των υποχρεωτικών επενδύσεων και την ευθύνη του «ΟΛΠ -
COSCO»: «Αδυναµία µέχρι σήµερα του ΟΛΠ να προχωρήσει
στην προσωρινή παραλαβή», για την επένδυση νούµερο 2. Για
την επένδυση, την υποχρεωτική νούµερο 3, ο ανεξάρτητος µη-

χανικός σε ανύποπτο χρόνο: «Η σηµαντική καθυστέρηση στη
λήψη τελικής απόφασης από τον ΟΛΠ». Νούµερο 4: «Η σηµαν-
τική καθυστέρηση του ΟΛΠ στην εκπόνηση των τελικών τευχών
δηµοπράτησης», «Η καθυστέρηση του ΟΛΠ στην αξιολόγηση
των προσφορών», για την υποχρεωτική επένδυση νούµερο 5
κ.ο.κ..

Τα καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχει µόνο ο ανεξάρτητος µηχανικός που το πιστοποιεί
αυτό; Για την αθλιότητα που διαπράξατε, να φέρετε στη Βουλή
το δήθεν ψευτοεπιχείρηµα της ευθύνης των πολιτών για τις κα-
θυστερήσεις που εσείς έχετε στο δικό σας κεφάλι σαν να έχουν
γίνει; Για τα θέµατα που είπατε και ο κ. Σταϊκούρας και ο κ. Πλα-
κιωτάκης, απόφαση της Περιφέρειας της Αττικής στις 27 Ιανουα-
ρίου του 2021. Τίτλος: «Επιβολή διοικητικών κυρώσεων στην
ΟΛΠ Α.Ε.». Από την περιφέρεια του 2021, δηλαδή από την περι-
φέρεια Πατούλη,πού τι αποφάσισε τον Ιανουάριο του 2021;
«Σύµφωνα µε όσα ορίζουν σχετικώς οι διατάξεις του άρθρου 30
του ν.1650/1986 όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 21 του
ν.4014/2011 και ισχύει, αποφασίζουµε την επιβολή διοικητικών
κυρώσεων (προστίµου) ύψους 6 χιλιάδων ευρώ (6.000�) στην
ΟΛΠ Α.Ε. για παραβάσεις της περιβαλλοντικής νοµοθεσίας».

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι ισχυρίζεται η Κυβέρνηση και πώς εξαπατά και την πειραϊκή
κοινωνία και τη Βουλή και το Ελεγκτικό Συνέδριο; Ισχυρίζεται oτι
δεν φταίει η «COSCO». Δεν φταίει, γι’ αυτό και µπορέσετε να
φτάσετε σήµερα στην υποβολή αυτής εδώ της σύµβασης.

Από την ώρα, όµως, που σας ενηµερώσαµε και γι’ αυτά τα έγ-
γραφα στην επιτροπή, ακριβώς γιατί δεν θέλουµε την ποινικο-
ποίηση της πολιτικής ζωής του τόπου και θέλαµε να σας
προλάβουµε από την οριστική και µε απόδειξη του δόλου που
έχετε για τη διάπραξη αυτών των ποινικών αδικηµάτων, τότε δεν
υπάρχει πια στην πλευρά σας καµµία απολύτως δικαιολογία. 

Και πώς το λέτε; Το λέτε στη σύµβαση και το είπατε και στο
Ελεγκτικό Συνέδριο. Και µάλιστα, όταν σας το θέσαµε υπ’ όψιν
σας στην επιτροπή για να προλάβουµε το κακό που πάτε να κά-
νετε στον Πειραιά, στην Α’ και Β’ Πειραιά, εσείς αντιδράσατε µε
ένα πολιτικό επιχείρηµα που αξίζει τον κόπο να το αντιλέξει κα-
νείς -και θα το κάνω στη συνέχεια- αλλά και µε δύο παροιµιώδεις
αντιδράσεις µία προερχόµενη από τον κ. Πλακιωτάκη και µία
εχθές από τον κ. Σταϊκούρα σε αυτή εδώ την Αίθουσα.

Τι είπε ο κ. Πλακιωτάκης, προσπαθώντας να αµυνθεί σε αυτή
την βαρύτατη κατηγορία ότι έχετε εξαπατήσει το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο, ότι έχετε εξαπατήσει την κοινωνία και τώρα πάτε να εξα-
πατήσετε και τους Βουλευτές; Λέει: Ποιος σας είπε ότι µπορείτε
-απευθυνόµενος σε µένα- να αποφανθείτε ότι φταίει η «COSCO»;
Τέτοιες αποφάσεις παίρνει µόνο το διαιτητικό δικαστήριο. 

Μα, αν παίρνει τέτοιες αποφάσεις µόνο το διαιτητικό δικαστή-
ριο, τότε πώς αποφανθήκατε εσείς ότι η ευθύνη δεν υπάρχει σε
καµµία περίπτωση στην πλευρά της «COSCO»;

Η δεύτερη αντίδραση, που βέβαια οµολογώ, κύριε Πλακιω-
τάκη, ότι ξεπέρασε και τη δική σας αντίδραση, ήταν του κ. Σταϊ-
κούρα, ο οποίος εχθές είπε το εξής παροιµιώδες. 

Όταν διάβασε ξανά το απόσπασµα της απόφασης Ελεγκτικού
Συνεδρίου το οποίο τι αναφέρει κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
Επαναλαµβάνω, τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί είµα-
στε στην Ολοµέλεια και πολλοί συνάδελφοι αυτά δεν τα έχουν
ξανακούσει τι αναφέρει η απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου.
Αναφέρει επιλέξει: «Εν όψει της λήξης της ανωτέρω περιόδου
πενταετούς διάρκειας δεν έχει ολοκληρωθεί από την «ΟΛΠ Α.Ε,’»
δηλαδή από την «COSCO», η υλοποίηση του συνόλου των ανω-
τέρω συµφωνηµένων επενδύσεων, έντεκα τον αριθµό, χωρίς
υπαιτιότητα της εταιρείας» -γράφει η απόφαση- «όπως συνοµο-
λογεί το ελληνικό δηµόσιο». 
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Και έρχεται τώρα εδώ ο Υπουργός Οικονοµικών χθες, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, και τι λέει παροιµιώδες; Λέει ότι αυτή είναι
αξιολογική κρίση του δικαστηρίου. 

Μα, δεν ντρεπόσαστε καθόλου πια; Δεν ντρεπόσαστε καθό-
λου; Δικαστική απόφαση που αναφέρει ότι έχει συνοµολογήσει
το δηµόσιο ότι δεν ευθύνεται η «COSCO», εσείς την χαρακτηρί-
ζετε ως αξιολογική εκτίµηση του δικαστηρίου; 

Αυτό που έκανε ο Υπουργός Οικονοµικών της χώρας δεν πρέ-
πει να έχει προηγούµενο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Αν κύριε Σαντορινιέ, έχετε κανέναν στη Ρόδο, ο όποιος φάει
καµµία ποινή δέκα χρόνια, να µην πει ότι τον καταδίκασε το δι-
καστήριο. Να πει, έλα µωρέ, αξιολογική κρίση του δικαστηρίου
ήταν. Τι συµβαίνει; Τίποτα δεν συµβαίνει. 

Και είναι αλήθεια αυτό που είπε πέραν του ότι είναι παροιµιώ-
δες και πραγµατικά φτάνει στα όρια της γελοιότητας ο κ. Σταϊ-
κούρας ή είναι και ψέµατα ταυτόχρονα πέραν από το γελοίο;
Είναι και ψέµατα. Γιατί;

Πρώτον, στην απόφαση 381 του καλοκαιριού τι αναφέρει το
Ελεγκτικό Συνέδριο; Επαναλαµβάνω τι αναφέρει στην απόφασή
του; «Στην προκειµένη περίπτωση από τα στοιχεία του φακέλου
προκύπτουν τα ακόλουθα: Εν όψει της λήξης της ανωτέρω πε-
ριόδου πενταετούς διάρκειας, χωρίς να έχει ολοκληρωθεί από
την «ΟΛΠ Α.Ε.» η υλοποίηση του συνόλου των ανωτέρω συµφω-
νηµένων επενδύσεων λόγω εξωγενών παραγόντων (βλέπε την
ανωτέρω γνωµοδότηση).» Άρα υπάρχει και γνωµοδότηση που
έχει κατατεθεί στο Ελεγκτικό Συνέδριο από το δηµόσιο είτε από
το Υπουργείο είτε από το ΤΑΙΠΕΔ «που δεν ανάγονται στη
σφαίρα επιρροής της εταιρείας». Και αυτά είναι στοιχεία του φα-
κέλου λέει η δικαστική απόφαση.

Και έρχεται εδώ ο παροιµιώδης Υπουργός Οικονοµικών και
λέει: «Έλα µωρέ τι είναι αυτό; Μια αξιολογική κρίση του δικαστη-
ρίου». 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και επειδή είπατε και κάτι άλλο, κύριε Πλακιωτάκη. Το Ελεγκτικό
Συνέδριο έχει δώσει την έγκρισή του στο πλαίσιο του προσυµβα-
τικό ελέγχου για τη σύµβαση που σήµερα ζητάνε οι Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας µόνοι τους και αποµονωµένοι να κυρώ-
σουν; Την έχει δώσει; Δεν την έχει δώσει και το έχετε αποκρύψει
από τους Βουλευτές σας αυτό. Έχει κυρώσει µόνο στο πλαίσιο
του προσυµβατικού ελέγχου τη σύµβαση µεταξύ «COSCO» και
ΤΑΙΠΕΔ. Τη σύµβαση που εσείς σήµερα ζητάτε να πάρετε την
ψήφο των Βουλευτών σας δεν την έχει κυρώσει το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο, γιατί όταν τέθηκε υπόψη του το θέµα, αλλά είσαστε τόσο
πρόχειροι, τόσο ανεύθυνοι και τόσο ανεπαρκείς να υπηρετείτε το
δηµόσιο συµφέρον που όταν σας τα δίνουµε -σας τα δώσαµε στην
επιτροπή- δεν σας ενδιαφέρει καν να τα διαβάσετε.

Τι λέει η απόφαση 382 του Ελεγκτικού Συνεδρίου γι’ αυτή εδώ
τη σύµβαση που πάει να κυρώσει σήµερα η Βουλή; «Για τους λό-
γους αυτούς απαραδέκτως εισάγεται ενώπιον του κλιµακίου για
έλεγχο το υποβληθέν (µε αριθµό πρωτοκόλλου 40416) έγγραφο
του Γενικού Γραµµατέα Οικονοµικής Πολιτικής του Υπουργείου
Οικονοµικών, σχέδιο σύµβασης». Απαραδέκτως εισήχθη και σας
το επέστρεψε και δεν δέχτηκε να δώσει τη σύµφωνη γνώµη στο
πλαίσιο του προσυµβατικού ελέγχου. Καταθέτω για τα Πρακτικά
την απόφαση 382 του Ελεγκτικού Συνεδρίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μην το παιδεύουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνειδητά
και χωρίς καµµία δικαιολογία µετά την ενηµέρωση που σας κά-
ναµε από τις επιτροπές έχετε διαπράξει βαρύτατα ποινικά αδι-
κήµατα. 

Και τώρα θα ήθελα να περάσω πέρα από αυτό το σκέλος και
στο πολιτικό επιχείρηµα µε το οποίο έχετε προσέλθει σε αυτή τη
συζήτηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ λίγο χρόνο και από τη δευτερολογία µου, κύριε
Πρόεδρε. 

Ποιο ήταν το βασικό σας πολιτικό επιχείρηµα, το οποίο το
έχετε διατυπώσει κατ’ επανάληψη όλοι σας; Ότι είχαµε δύο δρό-
µους. Ο ένας δρόµος είναι αυτός εδώ µε αυτή τη σύµβαση,
απάτη που την χαρακτηρίζουµε εµείς. Ο άλλος δρόµος ήταν να
µπλέξουµε, να µπλέξουµε δικαστικά, να µπλέξουµε µε καθυστε-
ρήσεις, κ.λπ..

Είναι αλήθεια ότι υπήρχαν µόνο δύο δρόµοι; Παραµύθια της
Χαλιµάς. Ψέµατα λέτε. Γιατί; Γιατί υπήρχε τρίτος δρόµος. Και
ποιος ήταν αυτός ο τρίτος δρόµος; Ήταν απλούστατα να δείτε
µε φιλική διάθεση τις καθυστερήσεις, ναι, να διαπραγµατευτείτε
παράταση ενδεχοµένως για την υλοποίηση των επενδύσεων
αυτών ιδίως εκεί που θα µπορούσαν πράγµατι να υπάρχουν και
επενδύσεις που δεν προχώρησαν, όπως προχώρησαν χωρίς
υπαιτιότητα της «COSCO». Αλλά ποιος ήταν ο τρίτος δρόµος;
Να µην τους εκχωρήσετε το 16% των µετοχών. Αυτός ήταν ο τρί-
τος δρόµος που µπορούσε να υπηρετήσει το δηµόσιο συµφέρον
και δεν τον ακολουθήσατε. Μπορούσατε να διαπραγµατευτείτε
τις παρατάσεις, µπορούσατε να διαπραγµατευτείτε φιλικά και να
κρατήσετε το 16% για το ελληνικό δηµόσιο. 

Γιατί είναι κρίσιµο το 16% για το δηµόσιο; Γιατί, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, η «COSCO» µετά το 2016, αφού υπέγραψε τη
συµφωνία, εκδήλωσε κάποιες πάρα πολύ σοβαρές επεκτατικές
διαθέσεις, βλαπτικές για το δηµόσιο συµφέρον το οικονοµικό και
το κοινωνικό και του λιµανιού και της πόλης, οι οποίες δεν είχαν
κανένα έρεισµα στη σύµβαση και τις οποίες τις πάλευε και τις
παλεύει και θα τις παλεύει συνέχεια. Εµφάνισε την επιθυµία και
την επιδίωξη να φτιάξει ναυπηγείο, να φτιάξει mall, να φτιάξει τέ-
ταρτο προβλήτα. Έδειξε παντελή αδιαφορία για την προστασία
του περιβάλλοντος και των αρχαιολογικών χώρων και βεβαίως
και παντελή αδιαφορία για τις συνθήκες ανταγωνισµού, έστησε
διάφορα µονοπώλια.

Τι σηµαίνει να φτιαχτεί mall από τον ΟΛΠ; Έτσι το λέµε να
φτιαχτεί mall; Σηµαίνει καταστροφή όλης της µικροµεσαίας επι-
χειρηµατικότητας και των εργαζοµένων που εργάζονται σε αυτές
τις επιχειρήσεις του Πειραιά και της ευρύτερης περιοχής και της
Β’ Πειραιά. 

Τι σηµαίνει να κάνει ναυπηγείο η «COSCO» που επιδιώκει; Ση-
µαίνει  καταστροφή της ναυπηγοεπισκευής, δεν είναι άντε να κά-
νουµε ένα ναυπηγείο. Καταστρέφει την ναυπηγοεπισκευή, το
κλαδί πάνω στο οποίο κάθεται η βασική οικονοµία του Πειραιά
δεκαετίες τώρα. 

Τι σηµαίνει να κάνει τέταρτη προβλήτα; Σηµαίνει τέλος το Κε-
ρατσίνι, όποιος µένει, εκεί θα σηκωθεί να φύγει. Θα απαξιωθούν
οι περιουσίες του κόσµου. Και σηµαίνει επίσης ότι θα καταστρα-
φεί και για ένα παραπάνω λόγο η ναυπηγοεπισκευή, η οποία απα-
σχολεί χιλιάδες εργαζόµενους. 

Γι’ αυτό είναι απολύτως κρίσιµο το 16% που έπρεπε να κρατή-
σει το δηµόσιο στον έλεγχό του, γιατί ήταν η τελευταία ασπίδα
µε την οποία µπορούσε να αµυνθεί η κοινωνία, η Κυβέρνηση, η
Βουλή, οι φορείς απέναντι σε αυτές τις βλαπτικές, τις ζηµιογόνες
επεκτατικές µονοπωλιακές διαθέσεις της «COSCO».

Άρα παραδίδοντας το 16%, στην πραγµατικότητα, παραδίδετε
το µοναδικό και τελευταίο όπλο, πυρηνικό όπλο, που είχε στα
χέρια της η κοινωνία και οι πολιτικές δυνάµεις του τόπου. Ουσια-
στικά, παραδίδετε το τελευταίο κυριαρχικό µας δικαίωµα. 

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης και, κατά την τα-
πεινή µου γνώµη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι Βουλευτές της
Συµπολίτευσης, την ύστατη ώρα έχετε µία δυνατότητα, την
ύστατη ώρα, για να υπηρετήσετε το δηµόσιο συµφέρον: να απο-
σύρετε αυτή τη σύµβαση-απάτη, να επαναδιαπραγµατευτείτε µε
την «COSCO», να δείτε τις ηµεροµηνίες και, για να φέρετε µια
συµφωνία που θα τους εκχωρεί το 16% στη βάση της συµφωνίας
του 2016, να εξασφαλίσετε από την «COSCO» νοµικά, κύριε Πλα-
κιωτάκη:

Πρώτον, ότι δεν θα διεκδικήσει την κατασκευή ναυπηγείου. 
Δεύτερον, για να της δώσετε το 16%, θα δεσµευτεί ότι δεν θα

διεκδικήσει τον τέταρτο προβλήτα. 
Τρίτον, ότι δεν θα διεκδικήσει την κατασκευή mall. 
Με νοµικές δεσµεύσεις οι οποίες θα διατυπωθούν είτε από την
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«COSCO», όχι από εσάς τώρα, φληναφήµατα, να βγουν εδώ οι
Υπουργοί και να λένε δεν θα αφήσουµε να γίνει το ένα, δεν θα
αφήσουµε να γίνει το άλλο. Μιλάµε για νοµικές δεσµεύσεις της
εταιρείας µέσα ή έξω από τη σύµβαση, που θα τη δεσµεύουν και
για το ότι δεν θα κάνει mall και για το ότι δεν θα κάνει ναυπηγείο
και για το ότι δεν θα προχωρήσει στον τέταρτο προβλήτα και για
το ότι θα σεβαστεί τους αρχαιολογικούς χώρους, το περιβάλλον
και θα πάψει να στήνει µονοπώλια. 

Αν θέλετε να υπηρετήσετε το δηµόσιο συµφέρον, αυτή τη
στρατηγική θα ακολουθούσατε. Θα λέγατε: Είµαστε υπέρ της
επένδυσης. Υπάρχουν µεικτές οι ευθύνες. Είµαστε εδώ να τις ξε-
περάσουµε, να τους δώσουµε παράταση, γιατί τις θέλουµε τις
επενδύσεις και ό,τι καλό αυτές φέρνουν, αλλά, κύριοι της
«COSCO», θα δεσµευτείτε για όλα εκείνα που είναι εκτός της
σύµβασης του 2016 και τα οποία επιδιώκετε ότι θα πάψετε να τα
επιδιώκετε. Αυτό, µάλιστα, θα υπηρετούσε το δηµόσιο συµφέ-
ρον. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και κλείνω µε αυτή την
αναφορά- δεν υπάρχει καµµία απολύτως αµφιβολία ότι για ό,τι
καταστροφικό συµβεί από εδώ και στο εξής στο Δήµο Κερατσι-
νίου και στο Δήµο Περάµατος µε την κατασκευή και από την κα-
τασκευή τέταρτου προβλήτα, µε ό,τι καταστροφικό συµβεί για
τη ναυπηγοεπισκευή, µε το ενδεχόµενο η «COSCO» να προχω-
ρήσει στον τέταρτο προβλήτα ή να φτιάξει ναυπηγείο, µε ό,τι κα-
ταστροφικό συµβεί για τον εµπορικό κόσµο, για τη µικροµεσαία
επιχειρηµατικότητα και τους χιλιάδες εργαζόµενους από την κα-
τασκευή mall, για ό,τι συµβεί σε βάρος των αρχαιολογικών
χώρων της Σαλαµίνας, του Πειραιά, αλλά και του περιβάλλοντος,
αποκλειστικά µα αποκλειστικά υπεύθυνη θα είναι η Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη και η κύρωση αυτής της συγκεκριµέ-
νης συµφωνίας, που ξεπουλάει κυριολεκτικά το ένα και µοναδικό
όπλο που είχαµε στα χέρια µας, για να υπερασπιστούµε το δη-
µόσιο συµφέρον. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε,
κύριε Ραγκούση. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος Βελόπουλος. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά θα
µπούµε στον κατάλογο των οµιλητών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αµέσως µετά, ναι,
ανοίγει ο κατάλογος των οµιλητών. Και βέβαια ενδιάµεσα µπο-
ρούν να µιλήσουν όσοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι δεν έχουν
µιλήσει. 

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα προκαταβολικά να αναρωτηθώ, ρε παιδί µου, σε τι

χώρα ζούµε. Είναι απίστευτο αυτό που συµβαίνει µε τους τρεις
συνενόχους των µνηµονίων. Οι τρεις «εγκληµατικές οµάδες» -
εντός εισαγωγικών το «εγκληµατικές οµάδες», για να µη κοροϊ-
δευόµαστε, αναφέροµαι στην πολιτική τους διάσταση- µαλώνουν
σήµερα γι’ αυτά που ψηφίζουν οι ίδιοι. 

Δηλαδή, τι συζητάµε σήµερα; Για την παραχώρηση του 16%
του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς από τη Νέα Δηµοκρατία στην
«COSCO», δηλαδή, στους Κινέζους, µη κοροϊδευόµαστε. Όµως,
η ουσία είναι ότι το 74% έχει δοθεί από το ΠΑΣΟΚ το 2011 στο
ΤΑΙΠΕΔ των ξένων -αυτή είναι η αλήθεια- που πούλησε το 51%
το 2016 επί ΣΥΡΙΖΑ στους Κινέζους. 

Κρατηθείτε λίγο. Ενθυµούµαι τον Γιώργο Παπανδρέου επί Κα-
ραµανλή, αν δεν κάνω λάθος, που έκανε πορείες ο ίδιος, ο Πα-
πανδρέου του ΠΑΣΟΚ -µια ζωή άδεια είναι τα έδρανα, δεν ξέρω,
πού έχουν πάει, ψηφίζουν, έχουν συνέδριο;- έκαναν, λοιπόν, πο-
ρείες οι ίδιοι και όταν έγιναν κυβέρνηση, πούλησαν το λιµάνι! 

Ξέρετε, αυτή είναι η τραγικότητα και επιδεικνύετε µία αλαζο-
νική στάση και θέση, που ειλικρινά είναι η επένδυση στην κοντή
µνήµη των Ελλήνων. Και αναφέροµαι στους συριζαίους του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και τους πασόκους. 

Εδώ βγήκε ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, ο κ. Οικονόµου,
προχθές και µας είπε: «Ο Τσίπρας ψήφισε να πουλάµε για να πη-
γαίνουν τα λεφτά στους δανειστές.». Δήλωση του Κυβερνητικού
σας Εκπροσώπου είναι αυτή. Την έκανε σε κανάλι. Δηλαδή,
επειδή ο Τσίπρας ψήφισε… 

ΣΥΡΙΖΑ, να ’χαµε να λέγαµε και δαύτοι. Σήµερα βγαίνουν πάνω
στα έδρανα και φωνάζουν, ότι πουλάτε, κάνετε. Μα, αυτοί τα
υπογράψανε! Δηλαδή, αυτοί υπογράφουν, οι άλλοι πουλάνε.
Ενοχλούνται µάλλον γιατί πουλάνε οι άλλοι και δεν πούλησαν
αυτοί. Τι λογική, πραγµατικά, του παραλόγου είναι αυτή, που δεν
µπορώ να την καταλάβω!

Και βέβαια δεν φταίνε αυτοί. Φταίνε οι πολίτες που δεν κατα-
λαβαίνουν ότι ΣΥΡΙΖΑ, ΝΔ και ΚΙΝΑΛ είναι η ίδια τρόικα εσωτερι-
κού που ψηφίζει µαζί τα πάντα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Απλά ο ένας υποδύεται το ρόλο της αντιπολιτεύσεως όταν

είναι στην αντιπολίτευση και όταν γίνεται κυβέρνηση, υποδύεται
το ρόλο της κυβέρνησης. Μιλάµε για ηθοποιούς, πραγµατικά για
ηθοποιούς και µε ενοχλεί και το λέω αβίαστα. Βέβαια στην πολι-
τική χρειάζεται και η υποκριτική δεινότητα, αλλά έχετε ξεπεράσει
και τον καλύτερο ηθοποιό του Χόλυγουντ εσείς εδώ!

Σήµερα διαµαρτύρονται οι του ΣΥΡΙΖΑ γιατί πουλάει η Νέα Δη-
µοκρατία. Αν ήταν η Νέα Δηµοκρατία αντιπολίτευση, θα διαµαρ-
τυρόταν γιατί πουλάει ο ΣΥΡΙΖΑ. Ε, δεν είναι λογικές αυτές. 

Ας δούµε λίγο τα γεωπολιτικά παιχνίδια και τα γεωοικονοµικά.
Ας µπούµε λίγο στις ειδήσεις πραγµατικά. Τι συµβαίνει µε το λι-
µάνι; Γιατί οι Κινέζοι θέλουν το λιµάνι; Έχετε καταλάβει ποτέ τι
σηµαίνει «λιµάνι του Πειραιά»; Δεν το κατάλαβε ποτέ κανένας
σας εδώ µέσα ή δεν θέλετε να το καταλάβετε. 

Το λιµάνι του Πειραιά είναι η πύλη για την Ευρώπη για τα εµ-
πορεύµατα των Κινέζων. Γιατί µέχρι να κάνουν το δρόµο του µε-
ταξιού οι Κινέζοι, χρειάζονται ένα λιµάνι για να µεταφέρουν τα
εµπορεύµατά τους και κοντινότερο σηµείο από τον Πειραιά από
το Σουέζ δεν υπάρχει άλλο, βρε παιδί µου. Τι να κάνουµε τώρα;

Και αντί αυτό να το εκµεταλλευθεί η Ελλάδα ως ατού, ως άσσο
για να εκβιάζει την Κίνα αν θέλει κάτι να επενδύσει στην Ελλάδα
πραγµατικά και όχι να εξαγοράσει φθηνά, εµείς τα δίνουµε
τζάµπα, για να κάνουµε τους Κινέζους µάγκα µε τα µαϊµού προ-
ϊόντα και οτιδήποτε άλλο.

Τι να πω τώρα; Δεν ξέρω, δηλαδή κάποια στιγµή, το πρόβληµα
είναι η επιφάνεια των θέσεων, απόψεων, αντιλήψεων του γεωοι-
κονοµικού, γεωπολιτικού περιβάλλοντος παγκοσµίως. 

Έχουµε µια σύγκρουση τεράστια Ηνωµένων Πολιτειών και
Κίνας. Αφού έχετε ταχθεί µε την Αµερική, γιατί πουλάτε στους
Κινέζους το λιµάνι; Αφού είστε στοιχισµένοι πίσω από τα αµερι-
κάνικα κελεύσµατα, γιατί πουλάτε τζάµπα το λιµάνι στους Κινέ-
ζους;

Έτσι δηµιουργείται και πρόβληµα στις ελληνοαµερικανικές
σχέσεις που εσείς επαίρεστε ότι είναι σηµαντικές και ταυτοχρό-
νως δίνετε τζάµπα στους Κινέζους, χωρίς να πάρουµε µία επέν-
δυση πραγµατική στη χώρα από την Κίνα. Πού είναι ο άσσος στο
µανίκι της χώρας µας;

Θα µπορούσα να µιλάω ώρες ατελείωτες για το µεγάλο αυτό
θέµα, αλλά έτσι κι αλλιώς δεν είµαστε κυβέρνηση. Γιάννης κερ-
νάει, Γιάννης πίνει. Είστε ΣΥΡΙΖΑ - Νέα Δηµοκρατία το ίδιο
πράγµα. Ψηφίζει ο ΣΥΡΙΖΑ περίπου το 60% των νοµοσχεδίων της
Νέας Δηµοκρατίας και κάνει αντιπολίτευση! Όταν ψηφίζεις το
60% των νοµοσχεδίων της Νέας Δηµοκρατίας και το ΠΑΣΟΚ το
80% των νοµοσχεδίων της Νέας Δηµοκρατίας, σηµαίνει ότι
έχουµε µια καλή κυβέρνηση, µια καλή, αλλιώς δεν µπορεί να
τους κάνετε κριτική. Αφού είναι καλή η Κυβέρνηση, πώς τους κά-
νετε κριτική; Ενώ εµείς ψηφίζουµε το πολύ το 35% - 40%, αλλά
µε διάθεση εποικοδοµητικής κριτικής και προτάσεων. 

Έχουµε κάτι που έγινε πρωί πρωί και πρέπει να το αναλύ-
σουµε. Σήµερα το πρωί το Στέιτ Ντιπάρτµεντ ανακοίνωσε επ’ αό-
ριστον χρονική παράταση της αµυντικής συνεργασίας Ελλάδος
- Ηνωµένων Πολιτειών για τις βάσεις. 

Για πρώτη φορά στα χρονικά, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας,
η αµερικανοδουλεία επιβεβαιώνεται µε το χείριστο τρόπο. Η συµ-
φωνία για τις βάσεις γινόταν κάθε φορά κατά ένα έτος. Τώρα
εσείς ως Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη, η Νέα Δηµοκρατία, δε-
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σµεύετε τη χώρα για τα επόµενα -δεν ξέρω πόσα, πέντε, δέκα,
δεκαπέντε- χρόνια, επ' αόριστον, για τις αµερικανικές βάσεις,
χωρίς να κερδίσει τίποτα η χώρα µας. Τους δίνετε βάσεις σε Αλε-
ξανδρούπολη, σε Καβάλα, σε νησιά, στη Σούδα, τους τα δίνετε
όλα στους Αµερικανούς και δεν παίρνετε το παραµικρό!

Είστε η ντροπή του loser! Είστε losers!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

Δεν είστε win-win και αυτό µε εξοργίζει!
Και επειδή τέλειωσαν τα πυροτεχνήµατα και έπεσε το σκοτάδι

για την περιβόητη αµυντική συµφωνία µε τους Γάλλους που
πρώτη η Ελληνική Λύση και προσωπικά ο Πρόεδρός της επεσή-
µαναν στον Πρωθυπουργό της χώρας να αγοράσει Rafale και
πήρε…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
…που πρώτη η Ελληνική Λύση και προσωπικά ο Πρόεδρός της

επεσήµαναν στον Πρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας να πάρει τα
γαλλικά πλοία που είναι καλύτερα και αρτιότερα γιατί τα ήθελαν
οι ναύαρχοί µας, σας έλεγε «πάρτε τα», όµως τώρα έρχεται να
σας πει τα κενά που έχει αυτή η ιστορία. 

Εµείς ως Ελληνική Λύση µαθαίνουµε διαβάζοντας και διαβά-
ζουµε και µαθαίνουµε. Εσείς εδώ µέσα µε πυροτεχνήµατα ασχο-
λείστε. 

Άλλο «συµφωνία» µε Γαλλία και άλλο «συνθήκη» ή «διεθνείς
όροι». Τελείως διαφορετικός όρος η «συµφωνία» και τελείως δια-
φορετικός όρος η «συνθήκη». 

Ακούστε τώρα τη φράση ένα στη Συµφωνία Ελλάδος - Γαλλίας.
Άρθρο 1: «Για την πλήρη εφαρµογή τους…». Αυτό είναι αµφισηµία,
τι θα πει «την πλήρη εφαρµογή των όσων συµφωνήσαµε»; Μπο-
ρούµε, λοιπόν, συµπερασµατικά να πούµε ότι υπάρχουν µέσα στη
συµφωνία δηµιουργικές ασάφειες. Δεν είναι ξεκάθαρη η συµφω-
νία και θα σας τα πω µε πραγµατικά περιστατικά σε λίγο. 

Ακούστε, όµως, το χειρότερο, γιατί εδώ µπαίνει η ουσία των
πραγµάτων. Λέει η συµφωνία ότι συνεργάζονται οι δύο χώρες.
Το αντιλαµβάνοµαι. Αυτή είναι η συµφωνία. Θα την παραθέσω
στα Πρακτικά, για να την καταθέσω εδώ για να υπάρχει στην
ιστορία. Η συµφωνία δεν βεβαιώνει αµυντική συνδροµή της Γαλ-
λίας σε περίπτωση επιθέσεως από νατοϊκή χώρα. Γιατί στο
άρθρο 3 και στο άρθρο 8 είναι ξεκάθαρη, ρητή η δέσµευση Ελ-
λάδος και Γαλλίας ότι προκρίνουν πρώτα το ΝΑΤΟ για οποιαδή-
ποτε εµπλοκή, παρά την κοινή συµφωνία των δύο µερών Γαλλίας
και Ελλάδος. Δηλαδή, αν η Τουρκία, χώρα-µέλος του ΝΑΤΟ, επι-
τεθεί στην Ελλάδα, δεν δεσµεύεται η Γαλλία, ενώ παίρνει περί-
που 10 δισεκατοµµύρια από τους Έλληνες, να συνδράµει
αµυντικά. Και αυτό είναι προσωπική αποτυχία του Πρωθυπουρ-
γού της χώρας, ο οποίος δεν έκανε τίποτα ώστε να δεσµεύσει
τους Γάλλους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εγώ αυτό του ζητούσα, όχι να πάρω όπλα σαν ιθαγενής, χωρίς

να έχω αµυντική συνδροµή. Δεν υπάρχει πουθενά. Όπου εµπλέ-
κεται το ΝΑΤΟ υπάρχει πρόβληµα. Υπό αίρεση είναι η συµφωνία,
γιατί το ΝΑΤΟ είναι παγιωµένος βραχίονας. Καταλάβετέ το. Μην
κοροϊδεύετε τον κόσµο. 

Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός την ώρα που χειροκροτούσαν οι νε-
οδηµοκράτες, τα τρολ, στο Twitter και το Facebook για τη µε-
γάλη συµφωνία, που κάνατε µιλάει και επιµένει σε διαφορές για
θαλάσσιες ζώνες. 

Μέσα στις θαλάσσιες ζώνες, κύριε Πρωθυπουργέ και κύριε
Πλακιωτάκη, περιλαµβάνονται η αιγιαλίτιδα ζώνη, αέρας και θά-
λασσα. Αν περιλαµβάνεται και η αιγιαλίτιδα ζώνη, είναι µονοµε-
ρώς ασκούµενο δικαίωµα της χώρας και δεν το
διαπραγµατεύεσαι µε κανέναν. Πώς κάνει τέτοιες δηλώσεις ο
Έλληνας Πρωθυπουργός; Δεν διαπραγµατεύεσαι µονοµερή δι-
καιώµατα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός στη γαλλική τηλεόραση µίλησε για

υποχωρήσεις την ώρα που παίρναµε τα πλοία και ήµασταν έτοι-
µοι να γίνουµε «Μιαούληδες», «Κανάρηδες», να γίνουµε όλοι
ναύαρχοι µαζί µε τους Γάλλους, «Ελλάς - Γαλλία Συµµαχία», «θα
ξιφουλκήσουµε εναντίον των Τούρκων». Την ίδια ώρα ο Πρωθυ-
πουργός στη γαλλική τηλεόραση µιλάει για µονοµερείς κουβέν-
τες και κυρίως για αµοιβαίες υποχωρήσεις. Και ρωτώ εγώ σας.

Παίρνω όπλα για να κάνω υποχώρηση; Σε τι πράγµα θα κάνω
υποχώρηση; Στη µειωµένη επήρεια που επικαλούνται οι Τούρκοι;
Εκεί θα κάνετε υποχώρηση; 

Και να µία ακόµη δικαίωση της Ελληνικής Λύσης. Μιλούσαµε
και καταψηφίσαµε αυτή την ιστορία για την Αίγυπτο και την Ιτα-
λία. Δώσατε µειωµένη επήρεια, δηλαδή µειωµένη εθνική κυριαρ-
χία σε Ιταλούς και Αιγύπτιους. Τι λένε οι Τούρκοι τώρα; Με βάση
αυτή τη συµφωνία που υπογράψατε, ελάτε να κάνουµε συνυπο-
σχετικό και να πάµε στη Χάγη για µειωµένη επήρεια Καστελόρι-
ζου. Αυτό λέγεται µε δύο λέξεις «εθνική προδοσία». Όποιος το
καταλαβαίνει, το καταλαβαίνει. Λέγεται «εθνική προδοσία»!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ζητά ο Πρωθυπουργός υποχωρήσεις. Σε τι πράγµα; Μας είπε;

Οι Τούρκοι διεκδικούν. Πού θα υποχωρήσουµε; 
Επίσης, το χειρότερο όλων. Γιατί έχετε όλα τα µέσα µαζί σας.

Τους «λαδώνετε» όλους, τους «γρασάρετε» όλους για να σας «λι-
βανίζουν». Και το λέω ωµά. Αποκρύπτει η ελληνική Κυβέρνηση,
αποκρύπτει ο Πρωθυπουργός ότι έχει νοµιµοποιηθεί από το «πα-
ράθυρο» το παράνοµο τουρκολιβυκό σύµφωνο µεταξύ Τουρκίας
και Λιβύης. Ο λόγος, λοιπόν, της υποτονικής αντίδρασης ανατο-
λικά της Κρήτης τις τελευταίες µέρες οφείλεται εκεί. Στον πίνακα
του ΟΗΕ των καταχωρήσεων επισήµως στο buletin 104221 του
ΟΗΕ στο Τµήµα Ωκεανογραφικών Υποθέσεων και Δικαίου της
Θάλασσας και του Γραφείου Νοµικών Υποθέσεων είναι αναρτη-
µένη επίσηµα η τουρκολιβυκή συµφωνία. Θα την καταθέσω στα
Πρακτικά. 

Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, θα σας πω ακόµα µία φορά, ότι
είστε ψεύτες. Είστε ψεύτες! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Λέτε ψέµατα στον ελληνικό λαό, γιατί δεν αµύνεστε, γιατί δεν

κάνετε το παραµικρό. Λέτε ψέµατα, δυστυχώς. 
Και δεν αναφέροµαι στους Βουλευτές. Ξέρω ότι οι Βουλευτές

εµφορούνται από πατριωτικά συναισθήµατα, πολλοί εκ των Βου-
λευτών. Αλλά, φοβούνται την απλή αναλογική. Αν γίνουν εκλο-
γές, οι εβδοµήντα θα µπουν στη Βουλή. Και οι υπόλοιποι τι θα
κάνουν; Αυτό είναι το πρόβληµά τους. Η κοµµατική τους πειθαρ-
χία δηµιουργεί µία ψυχική αναταραχή στα εθνικά τους πατριω-
τικά αισθήµατα. Τους παρακαλώ: Μην ψηφίζετε ό,τι σας φέρνει
η Κυβέρνηση. Σας λένε ψέµατα. Κάνετε εθνικά εγκλήµατα. 

Τον προκάλεσα εδώ τον Έλληνα Πρωθυπουργό και του είπα:
«Πες µου, συµφωνείς µε τη δήλωση Δένδια ότι η Ελλάς δε θα
κάνει εξόρυξη;» και δεν µου απάντησε. Πήγε, όµως, στον ΟΗΕ
στις Ηνωµένες Πολιτείες και είπε το εξής: «Τα πετρέλαια είναι
διαµάχη του περασµένου αιώνος για ένα αγαθό που χάνει την
αξία του».

Ο άνθρωπος αυτός, ο Έλληνας Πρωθυπουργός, έχει πραγµα-
τικά κακούς συµβούλους. Δεν µπορεί Έλληνας Πρωθυπουργός
να λέει ότι το φυσικό αέριο χάνει την αξία του, που είναι το µε-
ταβατικό φυσικό ορυκτό εναντίον του διοξειδίου του άνθρακα.
Και τον ρωτώ: Δεν ξέρει την έκθεση του Ευρωπαϊκού Κέντρου
Αριστείας που είναι κατατεθειµένη στην Deutsche Bank και οµιλεί
για 300 δισεκατοµµύρια ευρώ δυνητικά κέρδη για τη χώρα από
την εξόρυξη φυσικού αερίου; Έγγραφο σοκ. Θα την καταθέσω
στα Πρακτικά. Η έκθεση της «DEUTSCHE BANK», της γερµανι-
κής τράπεζας είναι εδώ. Όποιος θέλει να τη διαβάσει. 

Όταν χαρίζει Έλληνας Πρωθυπουργός 300 δισεκατοµµύρια την
ώρα που πεινάει ο ελληνικός λαός, την ώρα που ο Έλληνας δεν
έχει µεροκάµατο, δεν παίρνει τη σύνταξή του, την ώρα που δεν
πληρώνουµε συντάξεις στους συνταξιούχους µας, όταν κάνει κάτι
τέτοιο αδειάζοντας 300 δισεκατοµµύρια συν 270 δισεκατοµµύρια
για τους λιγνίτες -είναι περίπου 570 δισεκατοµµύρια ευρώ, χρή-
µατα των Ελλήνων- και τα πετάει στα «σκουπίδια», τότε διαπράττει
εθνικό έγκληµα. Τίποτα περισσότερο, τίποτα λιγότερο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Έχω εξοργιστεί. Θα το πω ευθέως. Ίσως είναι η ιδεολογική

διαφορά µας. Είστε απαρχαιωµένα κόµµατα. Λειτουργείτε µε
βάση τη λογική του ’80 και του ’90, µε βάση την αντίληψη «Ανή-
κοµεν εις τη Δύσιν». Αυτή η αντίληψη δεν είναι ρεαλιστική, αλλά
δεν είναι και πολιτική αντίληψη. Είναι λαθεµένη αντίληψη. Είναι
µια συµπεριφορά, που προέρχεται από ένα ζωώδες παρελθόν
µεταξύ δύο πόλων: Της Σοβιετικής Ενώσεως και των Αµερικανών
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του Ψυχρού Πολέµου. Αυτή η αντίληψη του «Ανήκοµεν εις την
Δύσιν» ανήκει πραγµατικά στην άρνηση της σκέψης. Αρνείται τη
σκέψη, υπονοµεύει την προσπάθεια προσαρµογής στο πραγµα-
τικό διεθνές περιβάλλον που έχει αλλάξει. Δεν υπάρχουν δύο
πόλοι, υπάρχουν πολύ πόλοι. 

Ναι, υπάρχουν σχέσεις ετεροβαρείς. Οι ισχυρές χώρες, όπως
η Αµερική και η Γερµανία, έχουν ετεροβαρείς σχέσεις µε χώρες
όπως η Ελλάδα. Δεδοµένο. Αλλά τώρα υπάρχει και η Ινδία και η
Κίνα και η Γαλλία. Δεν είναι µονοπολικό το σύστηµα, δεν είναι δι-
πολικό, είναι πολυπολικό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Μην ανήκετε σε καµµία δύση. Θα ανήκετε, όπως λέει η Ελλη-

νική Λύση, όπου ανήκει το εθνικό συµφέρον του τόπου, το εθνικό
συµφέρον της πατρίδος, το εθνικό συµφέρον των Ελλήνων. Δεν
γίνεται αλλιώς. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και φοβούµαι ότι η βασική προτεραιότητα του ελληνικού πο-

λιτικού συστήµατος δεν είναι η ακεραιότητα και η εδαφική κυ-
ριαρχία της πατρίδας µας. Δυστυχώς, το λέω. Αλλά είναι µε κάθε
τίµηµα η επιβίωση των ίδιων σε υπουργικές καρέκλες, σε θώκους
βουλευτικές, για να µπορούν να βιοπορίζονται ή για να υπάρχουν
πολιτικά. Δεν είναι αυτοσκοπός η πολιτική, δεν είναι ζητούµενο
µια καρέκλα Βουλευτού ή Υπουργού. Αυτό το αυτονοµηµένο από
τα προβλήµατα της κοινωνίας σύστηµα πρέπει να αλλάξει χθες.
Εµείς είµαστε το καινούργιο, είστε το απαρχαιωµένο. Εµείς θα
αλλάξουµε όλο το σύστηµα, θα το κάνουµε καινούργιο, γιατί το
απαρχαιωµένο ανήκει στο χθες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κύριοι συνάδελφοι, οι Βουλευτές δεν επιλέγονται και εκλέγον-

ται από τον ελληνικό λαό για να αντιπροσωπεύουν τον ελληνικό
λαό. Κάνετε λάθος. Γιατί εσείς οι Βουλευτές των κοµµάτων γίνε-
στε πρώτα εκπρόσωποι των κοµµάτων σας και µετά γίνεστε αν-
τιπρόσωποι του λαού. Κάνετε λάθος. Οι Βουλευτές εκλέγονται,
όχι για να αντιπροσωπεύουν τους Έλληνες και την Ελλάδα, αλλά
για να εκπροσωπούν τον κάθε Έλληνα ξεχωριστά, για να εκπρο-
σωπούν τους Έλληνες και την Ελλάδα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτή είναι η διαφορά της δικής µας φιλοσοφίας και απευθυ-

νόµαστε στον κάθε Έλληνα ξεχωριστά: 
Έλληνα, είναι πολιτική παράνοια να επιµένεις στο ίδιο λάθος

περιµένοντας άλλο αποτέλεσµα. Συνέλληνά µας, είναι λάθος να
κάνεις το ίδιο ακριβώς συνεχώς, να ψηφίζεις το λιγότερο κακό.
Είναι λάθος να επιλέγεις αυτόν, για να µην βγει ο άλλος. Έλληνα,
περιµένεις ένα καλύτερο αποτέλεσµα που δεν έρχεται ποτέ, γιατί
έρχεται το χειρότερο και µετά σκοτάδι. Γι’ αυτό έχουµε αναπα-
ραγωγή του φαύλου, του απαρχαιωµένη πολιτικού συστήµατος. 

Ήρθε, λοιπόν, η λύση, η µοναδική λύση, η ελληνική λύση, η
πατριωτική λύση, η Ελληνική Λύση των Ελλήνων, που θα δώσει
διέξοδο σε αυτή τη σκοτεινή διαδροµή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εµείς ζητάµε, λοιπόν, από το 55% των Ελλήνων που δεν ψήφι-

σαν ανθρώπους, που είναι απογοητευµένοι, που είναι αδικηµένοι,
που είναι στεναχωρηµένοι, που είναι πελαγωµένοι, να πάνε µία
Κυριακή, µία Κυριακή να χαρίσουν στον εαυτό τους και στα παι-
διά τους, και θα τους χαρίσει η Ελληνική Λύση χιλιάδες µέρες,
χρόνια, καλύτερες µέρες, ευτυχισµένες µέρες για τον Έλληνα
και την Ελληνίδα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και θέλω να κάνω µία µικρή παρένθεση πριν κλείσω. Καταγ-

γέλλω σήµερα όλα τα κόµµατα του ελληνικού Κοινοβουλίου γιατί
ουδέποτε άκουσαν την Ελληνική Λύση. Σας έχουµε πει, κύριοι
συνάδελφοι των κοµµάτων, κυρίως της Αριστεράς και της ψευ-
τοαριστεράς: Σταµατήστε να πηγαίνετε στα σχολεία! Σταµατή-
στε να ελέγχετε τα σχολεία! Έξω τα κόµµατα από τα σχολεία!
Έξω τα κόµµατα, έξω από ψευτοϊδεολογίες από τα σχολεία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Το σχολείο είναι χώρος µάθησης, διαπαιδαγώγησης και αγω-

γής. Δεν είναι χώρος κοµµατικής συναλλαγής. Είτε δηµοτικό
σχολείο, είτε γυµνάσιο, είτε λύκειο, είτε πανεπιστήµιο, έξω τα
κόµµατα από τα σχολεία το φωνάζουµε!

Είδαµε τα τραγικά αποτελέσµατα. Τι καταφέρατε; Αναγεννή-

σατε από τις στάχτες του τον φοίνικα, τα ναζισταριά! Με κακές
επιλογές και µε το να µοιράζετε κοµµατικά φυλλάδια αναγεννή-
σατε τους ναζιστές! Εσείς φταίτε! Ρίχνετε λάδι στη φωτιά, κύριοι
της Αριστεράς! Κάνετε κοµµατικό προσηλυτισµό. Επωάζεται το
αυγό του φιδιού και αναγεννάται ο ναζισµός στη χώρα µας! Μα-
κριά από την Ελλάδα ολιγαρχικά, απολυταρχικά, φασιστικά, να-
ζιστικά καθεστώτα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πρέπει να ντρέπεστε! Βγάλτε τα κόµµατα από τα σχολεία και

τα πανεπιστήµια, φωνάζει η Ελληνική Λύση από την πρώτη
στιγµή. Ντροπή σε όλους σας είναι να βγαίνουν τα ναζισταριά
και να χαιρετάνε ναζιστικά. Μπράβο σας! Μπράβο σας! Το κα-
τορθώσατε κι αυτό. Τους εξαφάνισε ο ελληνικός λαός και τους
εµφανίζετε ξανά από τα παράθυρα εσείς. Και βγαίνουν δηµοσιο-
γράφοι από το πρωί και αναφέρονται σε µερικούς νέους ναζι-
στές. 

Να σοβαρευτούµε όλοι. Τέρµα η πλάκα. Τα κόµµατα µακριά
από τα οποιαδήποτε πανεπιστήµια και σχολεία. Όταν κυβερνήσει
η Ελληνική Λύση -και εκείνη η µέρα είναι κοντά- κι όταν ανατείλει
πραγµατικά ο ήλιος της αισιοδοξίας για την Ελλάδα, τα κόµµατα
θα ξηλωθούν από τα σχολεία και τα πανεπιστήµια! Δεν θα υπάρ-
χει ούτε µία παράταξη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα ήθελα λίγο να µιλήσω και για την οικονοµία. Ένα κράτος,

κύριοι συνάδελφοι, για να θεωρείται σοβαρό, εύρωστο και στι-
βαρό, πρέπει να έχει βασικούς κανόνες: Πρέπει να έχει ένα ΑΕΠ
δυνατό και ισχυρό, ισοζύγιο εµπορικών συναλλαγών θετικό,
ενεργειακή αυτάρκεια, αυτάρκεια τροφίµων, κόκκινα δάνεια επι-
χειρήσεων και ιδιωτών ανύπαρκτα, ελλείµµατα ελάχιστα και δη-
µόσια περιουσία. 

Πείτε µου το κράτος της Νέας Δηµοκρατίας, του ΚΙΝΑΛ και
του ΣΥΡΙΖΑ τι απ’ όλα αυτά έχει για να θεωρείται κράτος εύρω-
στο και ισχυρό; Εξευτελίσατε την Ελλάδα, εξευτελίσατε τους Έλ-
ληνες, εξευτελίσατε όλο αυτό το έθνος των Ελλήνων µε λάθος
οικονοµικές επιλογές και συνεχίζετε να κάνετε λάθη. 

Το κακό, όµως, είναι ότι έχετε τα Μέσα µαζί σας. Παραπλανάτε
τον κόσµο µε πληρωµένα Μέσα εκατοµµυρίων. Τα κανάλια έχουν
πάρει 200-300 εκατοµµύρια µέχρι σήµερα, τώρα που µιλάµε. Να
το µάθει ο ελληνικός λαός. Έχουν πάρει λεφτά για να µπορούν
να λιβανίζουν τον κ. Μητσοτάκη και τους Υπουργούς του και
κάθε µέρα να βλέπω στασίδι Υπουργούς από το πρωί µέχρι το
βράδυ στα κανάλια. 

Πώς το κάνουν αυτό; Υπάρχουν δέκα τρόποι παραπλάνησης:
Τρόπος πρώτος. Αντιστροφή της προσοχής ή παραπλάνησης.
Σκόπιµες ειδήσεις που παρουσιάζονται ως ειδήσεις για να έρθει
µετά η λύση. Δηλαδή, τι κάνετε; Διογκώνετε ένα πρόβληµα στα
µέσα ενηµερώσεως ότι υπάρχει και την επόµενη µέρα έρχεται ο
Υπουργός και δίνει τη λύση. Και λέµε τι ωραίος ο Υπουργός, τι
ωραία η Κυβέρνηση!

Δεύτερον, σκόπιµη δηµιουργία προβληµάτων µε ταυτόχρονη
παροχή λύσεων από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό. Έµαθα ο Πρω-
θυπουργός αυτό, έδωσε τη λύση. Γιατί; Αυτή είναι η επικοινω-
νιακή πολιτική όλων των αυταρχικών κρατών τύπου Βόρειας
Κορέας. Καταλάβετέ το! Στα µυαλά των ψηφοφόρων της Ελλη-
νικής Λύσης δεν περνάνε αυτά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Τρίτον, κάνετε διαβάθµιση δυσάρεστων ειδήσεων, ώστε η

µάζα να ελπίζει. Θα περάσει κι αυτό µωρέ. Θα περάσει κι αυτό
και θα γίνουν καλύτερα τα πράγµατα. 

Τέταρτον, µετάθεση επιδιωκόµενων αλλαγών στο µέλλον. Αυ-
ξάνεται η πιθανότητα έτσι αποδοχής επειδή ο πολίτης συνηθίζει
στην ιδέα, όπως έγινε µε την πανδηµία. Η πανδηµία -µεγάλο πρό-
βληµα- θα περάσει. Συνηθίσαµε την ιδέα, θα κάνουµε το εµβόλιο,
θα κάνουµε και πέµπτο εµβόλιο και έκτο εµβόλιο και όγδοο εµ-
βόλιο, ξεχνώντας ότι δεσµεύτηκε µε διάγγελµα του ο Πρωθυ-
πουργός ότι µε ένα εµβόλιο τελειώσαµε. Τώρα έχουµε και τρίτο
και τέταρτο και πέµπτο. Έτσι λειτουργεί η Νέα Δηµοκρατία. Θυ-
µίζει, θα το πω ευθέως πλέον, απολυταρχικά καθεστώτα. 

Πέµπτον, η οµιλία στις µάζες σαν να πρόκειται για µικρά παι-
διά. Νιώθουν ανάλογα ασήµαντοι και είναι ευκολότερο κάποιος
να τους δυσαρεστήσει. Φέρεστε στον ελληνικό λαό σαν να είναι
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ένα χαζό παιδάκι. Ξέρω εγώ, το κράτος, καλύτερα από σένα.
Ξέρω εγώ ο Υπουργός και Πρωθυπουργός καλύτερα από εσένα.
Ξέρει ο επιστήµονας καλύτερα από εσένα. Θα κάνεις αυτό που
σου λέµε. Ο επιστήµονας, όµως, λαδώνεται. Όταν µπαίνεις στη
«ΔΙΑΥΓΕΙΑ» βλέπεις 1 εκατοµµύριο ο ένας, 700 χιλιάδες ο άλλος,
500 χιλιάδες ο άλλος, µόνο και µόνο για να κάνουν τη βρώµικη
δουλειά τη δική σας.

Έκτον, έµφαση σε συναίσθηµα, όχι σε λογική. Έτσι εµποδίζε-
ται η κριτική σκέψη. Διατήρηση της κοινωνίας και των πολιτών
σε άγνοια. Οι µάζες δεν πρέπει να είναι σε θέση να κατανοούν. 

Όλα αυτά, λοιπόν, γιατί παραπλανάτε µε τα πληρωµένα ΜΜΕ
τους Έλληνες.

Όγδοον, χειραγώγηση σκέψης λαού ώστε να πειστεί ότι είναι
µετριότητα ο Έλληνας. Το έκανε το ΠΑΣΟΚ κατά το παρελθόν.
«Μαζί τα φάγαµε». Έδωσες το ενοχικό σύνδροµο στον Έλληνα
ότι τα έφαγε µαζί σου. Δεν τα έφαγε µαζί σου ο Έλληνας. Αν από
τα 100 ευρώ έφαγε 10 ο Έλληνας, τα 90 τα φάγανε οι κολλητοί
σας και του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ. Η
οικονοµοπολιτική ελίτ του Κολωνακίου που εκεί µοιράζει δισεκα-
τοµµύρια ευρώ των Ελλήνων πρέπει να ξηλωθεί αύριο το πρωί!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ένατον, µετάλλαξη της αντίστασης σε συναίσθηµα κακής συ-

νείδησης. Χωρίς καµµία ενέργεια δεν υπάρχει καµµία άµυνα.
Όταν η κοινωνία πείθεται συλλογικά ότι είναι ανόητη, διεφθαρ-
µένη και ανίκανη, άρα ένοχη για τα δεινά, εξουδετρερώνεται πλή-
ρως. Αυτό κάνατε. Εξουδετερώσατε τις αντιστάσεις της
κοινωνίας. Έχετε κάνει τον Έλληνα ενοχικό. Τον έχετε κάνει τον
Έλληνα µικροαπατεώνα -είσαι απατεώνας, είσαι λωποδύτης,
είσαι κλέφτης-  και αισθάνεται ενοχή. 

Όλα αυτά, µαζί µε το δέκατο που είναι γνώση των ανθρώπων
καλύτερα από τους ίδιους. 

Εδώ, φίλες και φίλοι, θα µείνω λίγο σε κάτι που το προσπερ-
νάµε όλοι µας και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Χθες το βράδυ άκουσα
µε τα ίδια µου τα αυτιά τον Πρόεδρο των µικρών σουπερµάρκετ
–όχι των µεγάλων- τον κ. Γιάννη Πηλίδη να λέει το εξής: «Οι πο-
λυεθνικές εταιρείες που έχουν άσυλο και ασυλία στην Ελλάδα
πουλάνε 15% πιο ακριβά τα ίδια τρόφιµα στην Ελλάδα, απ’ ό,τι
στη Γερµανία, στη Γαλλία και στην Αγγλία. Αντί να σηκώσει ο
Υπουργό το τηλέφωνο, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός -γιατί 15% πιο
αυξηµένα στο σουπερµάρκετ σηµαίνει 40%-50% τοις εκατό στο
πορτοφόλι του Έλληνα- και να ψάξει να βρει το θέµα. Δεν µπορεί
να πωλούνται προϊόντα οµοειδή στην Ελλάδα ακριβότερα κατά
70% και 80% απ’ ό,τι στη Γερµανία, στη Γαλλία, στην Ιταλία.
Βάλτε τέλος την αισχροκέρδεια! Βάλτε τέλος στα καρτέλ! Βάλτε
τέλος στις πολυεθνικές! Δεν γίνεται να συνεχίζεται αυτή ιστορία! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πεινάει ο Έλληνας και δεν µπορεί να πάρει γάλα για το παιδί

του γιατί είναι πιο ακριβό από τη Γερµανία. Στη Γερµανία το γάλα
κάνει 0,70 και 0,80 και 0,90 και κάνει 1,30 και 1,40 και 1,50, όπως
θέλει ο καθένας. Αν τα παίρνουµε από την πολυεθνική 15% πιο
ακριβά σου λέει το σουπερµάρκετ απ’ ό,τι οι Γερµανοί, δεν θα βά-
λουµε κι εµείς ένα 30% επάνω; Πού να ξέρουν, όµως, οι άνθρωποι
από οικονοµία; Σπάνε ουσιαστικά την οικονοµική δοµή της χώρας.
Μόνο πεντακόσιες πενήντα επιχειρήσεις στην Ελλάδα απασχο-
λούν διακόσιους πενήντα εργαζόµενους, κύριε Υπουργέ µόνο.
Μόνο πεντακόσιες πενήντα, όχι παραπάνω. Το 95% απασχολούν
κάτω από εννέα. Αυτά τα λέει ο κ. Χατζηθεοδοσίου. 

Σκοτώνουν τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και βγαίνει ο Υπουρ-
γός και χαίρεται. «Δεν θα δώσουµε δάνεια στους µικρούς. Είναι
λίγοι. Θα δώσουµε στους πολλούς». Ποιοι είναι οι πολλοί; Λίγοι
είναι οι πολλοί, µε περισσότερο χρήµα στην τσέπη.  

Και προκαλεί πραγµατικά γέλιο, θυµηδία, να ακούς Υπουργούς
να είναι τόσο αδαείς. Δήλωση Υπουργού της Νέας Δηµοκρατίας:
«Υπάρχουν εργαζόµενοι που θέλουν να είναι ελεύθεροι συνερ-
γάτες. Τους έχω συναντήσει». Να είναι ελεύθεροι συνεργάτες,
να µην έχουν δηλαδή σύµβαση. Κάτι εξωγήινοι φαντάζοµαι, απ’
τον Άρη. 

Δεύτερη δήλωση Υπουργού: Βγαίνουν στα κανάλια και τα λένε
κιόλας. «Απορρόφηση των ανατιµήσεων µε µείωση φόρων και ει-
σφορών». Κι ο φτωχός που δεν πληρώνει φόρους ή αυτός που
δεν έχει να πληρώσει την ασφαλιστική εισφορά; Με τους ανέρ-

γους τι θα γίνει; 
Δήλωση τρίτη από Υπουργό, «παπαγαλάκι» των δανειστών:

«Μιλήσαµε για µη χρηµατοδότηση µικρών επιχειρήσεων και κλεί-
σιµο». 

Ο Χριστός και η Παναγία! Υπουργός στη σπονδυλική στήλη
της ελληνικής οικονοµίας, στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, µί-
λησε, λέει, ο ίδιος για µη χρηµατοδότησή τους. Αντί να χρηµα-
τοδοτήσουν τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, να δώσουν κίνητρα
για να δουλέψουν, να πάρουν εννέα, δέκα, έντεκα, δεκαπέντε ερ-
γαζόµενους για να υπάρχει οικονοµία, αυτοί τους κολλητούς
τους, τους πεντακόσιους πενήντα ολιγάρχες! Αν δεν προσέξει
τους πεντακόσιους πενήντα ολιγάρχες, ποιους θα προσέξει η
Νέα Δηµοκρατία, όπως και τα υπόλοιπα κόµµατα που έχουν
σχέση µε τους ολιγάρχες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Δύο λεπτά ακόµα, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.

Λέω, λοιπόν, το εξής: Ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης δεν
συναντήθηκε ποτέ µε κανέναν ολιγάρχη, µε κανέναν εφοπλιστή,
µε κανέναν καναλάρχη. Ας το πουν και οι υπόλοιποι Πρόεδροι των
κοµµάτων εδώ µέσα, ότι δεν συναντήθηκαν ποτέ και δεν ήπιαν
καφέ, ούτε έφαγαν µαζί τους. Και δεν θα το κάνω ποτέ! Είναι αδια-
νόητα αυτά που συµβαίνουν στην ελληνική κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κλείνοντας να πω, ότι υπάρχει και δήλωση τέταρτη, κύριε

Υπουργέ. Υπουργός: «Δεν υπάρχουν διαφορές µεγάλες µεταξύ
Ελλάδας και Ευρωπαϊκής Ενώσεως.» Υπουργός είπε ότι εµείς δεν
έχουµε διαφορές µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Έχει πάει ποτέ στην
Ευρώπη ο άνθρωπος; Έχει βγει να δει πώς ζουν οι ευρωπαίοι και
πώς ζουν οι Έλληνες; 

Δήλωση πέµπτη: «Το δηµόσιο χρέος µας αυξήθηκε µόνο ως πο-
σοστό του ΑΕΠ.» Καλά, αυτά ποιος τα µαθαίνει, ρε παιδιά; Ας τους
πάρει ο Σταϊκούρας να τους κάνει κανένα σεµινάριο. Λέει ότι το
δηµόσιο χρέος µας αυξήθηκε µόνο ως ποσοστό του ΑΕΠ. Δεν έχει
δει ότι χάσαµε 70 δισεκατοµµύρια; Δεν το καταλαβαίνει; Δεν τα
αντιλαµβάνονται οι άνθρωποι; Υπουργός: «Η πετυχηµένη οικονο-
µική πολιτική της Κυβέρνησης οδηγεί σε αύξηση τιµών». Πού το
έχετε δει αυτό γραµµένο; Σε ποιο οικονοµικό βιβλίο; Να µου πείτε
κι εµένα. 

Η χώρα, λοιπόν -και κλείνω- βυθίζεται στα χρέη, στα ελλείµµατα.
Η Κυβέρνηση αναφέρεται σε θριαµβολογίες και είναι µια κυβέρ-
νηση που θυµίζει τον «Τιτανικό». Στον «Τιτανικό», λοιπόν, πριν τη
σύγκρουση µε το παγόβουνο -στην πρώτη θέση ήταν όλοι οι καλοί,
ξέρετε, όπως οι Υπουργοί εδώ- έπιναν σαµπάνιες µε τον πλοίαρχο,
έκαναν αστειάκια, χαµογελούσαν, λέγανε τα δικά τους και δεν κα-
τάλαβαν ότι βυθίστηκαν. Έτσι και η Κυβέρνηση. Και στις επόµενες
εκλογές θα βυθιστεί αυτή η Κυβέρνηση. Γι’ αυτό τους έχουν δια-
σωληνωµένους τα µέσα ενηµέρωσης και όποτε χρειάζεται, πετούν
και µία δηµοσκόπηση. Διότι η διασωλήνωση χρειάζεται καλό οξυ-
γόνο, οξυγόνο για να υπάρχουν οι δηµοσκοπήσεις και τα παπα-
γαλάκια οι δηµοσιογράφοι που τους χαϊδεύουν όλη µέρα.

Κλείνοντας, θα πω το εξής: Κάνατε την Ελλάδα την ακριβότερη
χώρα στην Ευρώπη. Σας λέγαµε για αποθήκευση πετρελαίου ή
για αγορά πετρελαίου πριν ενάµιση χρόνο. Το έλεγα εγώ εδώ.
Εδώ! Το έλεγα! Τώρα το πετρέλαιο καλπάζει. Αν κάνατε το αυτο-
νόητο και αγοράζαµε πετρέλαιο νωρίτερα, µαζί µε φυσικό αέριο
και αποθήκευση, θα είχαµε υπεραξία κέρδους. Όµως, είστε τόσο
αφελείς, είστε τόσο αδαείς, είστε τόσο ανίκανοι που δεν ξέρετε τι
σηµαίνει επιχειρηµατικότητα. Γιατί «επιχείρηση» σηµαίνει ότι στις
δύσκολες στιγµές προετοιµάζοµαι, ώστε όταν έρθουν οι ευκολό-
τερες στιγµές, να κερδίσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Έτσι πρέπει να ασκηθεί η διοίκηση. Ακριβότερο ρεύµα στην Ευ-
ρώπη, ακριβότερο web στην Ευρώπη, ακριβότερο κινητό στην
Ευρώπη, το πιο αργό internet στην Ευρώπη, ακριβότερα ρούχα
και παπούτσια, ακριβότερα όλα τα είδη διατροφής, ακριβότερα
δέκα βασικά ψώνια του σουπερµάρκετ. 

Είστε ακριβοί. Κοστίζετε πολύ ακριβά στους Έλληνες ως διοί-
κηση. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Ευχαρι-
στώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Είστε µία κυβέρνηση των υπηρετών, των ολιγαρχών, της οικονο-
µικοπολιτικής ελίτ. Κοιτάτε την τσέπη τη δική σας και την τσέπη
των φίλων σας και όχι την τσέπη του Έλληνα. Εµείς απαιτούµε,
φωνασκούµε, αλαλιάζουµε: Πρώτα οι Έλληνες, πρώτα η Ελλάδα,
µία τετραετία και θα τα αλλάξουµε όλα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα επανιδρύσουµε, πραγµατικά, ένα κράτος ελληνικό, ένα κρά-

τος Ελλήνων, ένα κράτος που θα έχει Έλληνες, οι οποίοι θα προ-
στατεύονται από το ίδιο το κράτος που σήµερα το κράτος Νέας
Δηµοκρατίας τον έχει παγιδεύσει και τον έχει οδηγήσει στην πενία
και στη φτώχεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Να είστε καλά, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για τις παρενοχλή-
σεις.

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος
Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εισερχόµαστε
τώρα στον κύκλο των οµιλητών µε φυσική παρουσία. Πρώτος είναι
ο κ. Γιάννης Κεφαλογιάννης από τη Νέα Δηµοκρατία και αµέσως
µετά ο κ. Tρύφων Aλεξιάδης από τον ΣΥΡΙΖΑ.

Ορίστε, κύριε Κεφαλογιάννη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Προτού εισέλθω στα του νοµοσχεδίου, θα ήθελα να παρακα-

λέσω τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελληνικής
Λύσης να πάψει να παραβιάζει κατά συνήθεια, κατά συρροή και
κατ’ επάγγελµα τον Κανονισµό της Βουλής, διότι είναι άλλο
πράγµα να υπάρχει ανοχή δύο, τριών λεπτών και άλλο αντί για
δεκαπέντε λεπτά να µιλάει είκοσι εννέα. Αυτό είναι προσβολή
προς τους συναδέλφους Βουλευτές που τον άκουγαν τόση ώρα.

Θα αναφερθώ, όµως, και στο ζήτηµα της Συµφωνίας Ελλάδας
- Γαλλίας, γιατί, δυστυχώς, παρέθεσε ψευδή γεγονότα. Αναφέ-
ροµαι στο άρθρο 2 -επί λέξει- της συµφωνίας, το οποίο λέει τα
εξής: «Τα µέρη παρέχουν το ένα στο άλλο βοήθεια και συνδροµή
µε όλα τα κατάλληλα µέσα που έχουν στη διάθεσή τους και εφό-
σον υφίσταται ανάγκη µε τη χρήση ένοπλης βίας, εάν διαπιστώ-
σουν από κοινού ότι µία ένοπλη επίθεση λαµβάνει χώρα εναντίον
της επικράτειας ενός από τα δύο, σύµφωνα µε το άρθρο 51 του
Χάρτη των Ηνωµένων Εθνών.» 

Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια κλασική ρήτρα
αµοιβαίας αµυντικής συνδροµής. Και, βεβαίως, πουθενά δεν ανα-
φέρεται καµµία προαίρεση, καµµία αίρεση και πουθενά δεν προ-
βλέπεται ότι αν υπάρχει επιθετικότητα από πλευράς Τουρκίας,
δεν θα υπάρξει η αντίστοιχη αµοιβαία συνδροµή από πλευράς
Γαλλίας. 

Εποµένως, καλό θα είναι όταν µιλάµε ιδιαίτερα για ζητήµατα
εθνικής ασφάλειας, εξωτερικής πολιτικής, να µην παραπλανούµε
τον ελληνικό λαό.

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νο-
µίζω ότι οι περισσότεροι σε αυτή την Αίθουσα θα συµφωνήσουµε
ότι επιθυµούµε να υλοποιηθούν όλες οι αναγκαίες, υποχρεωτικές
επενδύσεις, που προβλέπει ο ν.4406/2016, ο οποίος ψηφίστηκε
από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ και Ανεξαρτήτων Ελλήνων. Η µεν πα-
ράταξη της Νέας Δηµοκρατίας διαχρονικά έχει θετική στάση στο
συγκεκριµένο ζήτηµα και ως Κυβέρνηση -µην ξεχνάτε ότι επί κυ-
βέρνησης του Κώστα Καραµανλή ήρθε αυτή η µεγάλη επένδυση
στη χώρα µας- και από την άλλη, βεβαίως, και ο ΣΥΡΙΖΑ, φαντά-
ζοµαι, ότι ως κυβέρνηση η οποία ψήφισε τον νόµο, θέλει να προ-
χωρήσουν οι αµοιβαίες και οι αναγκαίες, αν θέλετε, υποχρεώσεις
που προκύπτουν από τη συµφωνία αυτή.

Πού διαφωνούµε; Διαφωνούµε, στην ουσία, στον ενδεδειγµένο
τρόπο προκειµένου αυτές οι επενδύσεις να υλοποιηθούν το συν-

τοµότερο δυνατό και, βεβαίως, σύµφωνα µε τα προβλεπόµενα
στην υφιστάµενη σύµβαση. 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, δια του εισηγητή της, θεωρεί πως
πρέπει να καταλογιστούν ποινικές ευθύνες και ποινικές ρήτρες
και στον βαθµό, µάλιστα, που αυτές δεν έχουν καταλογιστεί -το
είπε και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος- έχουν βγάλει ήδη δι-
καστική απόφαση για παράβαση καθήκοντος και για απιστία
κατά δηµοσίου. Ειπώθηκε, µάλιστα, από τον εισηγητή της Αντι-
πολίτευσης και από τον συνάδελφο -αν θυµάµαι καλά- τον κ. Δρί-
τσα -το είπε ευθέως- ότι η «COSCO» εσκεµµένα καθυστέρησε
τις επενδύσεις, ποντάροντας σε µία πιο ευνοϊκή σε αυτήν µελ-
λοντική κυβέρνηση, η οποία θα αλλάξει τους όρους της σύµβα-
σης προς το ευνοϊκότερο. 

Όµως, ας υποθέσουµε ότι έστω η Κυβέρνηση καταλογίζει ποι-
νικές ρήτρες. Θεωρείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµα-
τικά, ότι µε αυτό τον τρόπο θα προχωρήσουν ταχύτερα και θα
ολοκληρωθούν οι επενδύσεις; Η απάντηση, βεβαίως, είναι «όχι»
και για τυπικούς και για ουσιαστικούς λόγους. 

Στο µεν τυπικό κοµµάτι η ίδια η σύµβαση στο άρθρο 16 θέτει
συγκεκριµένες προϋποθέσεις για την επιβολή ποινικών ρητρών.
Η επιβολή τους προϋποθέτει ότι η µη έγκαιρη υλοποίησή τους
εξαρτάται από γεγονότα που ήταν υπό τον έλεγχό του ΟΛΠ.
Μπορείτε να αποδείξετε, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης,
ότι αυτό συνέβη; Μπορεί να το αποδείξει ο ανεξάρτητος µηχανι-
κός; Αναφέρθηκε, µάλιστα από προηγούµενους οµιλητές. Αυτό
δεν είναι στη δικαιοδοσία του. Ο ανεξάρτητος µηχανικός µπορεί
να διαπιστώσει µόνο το ποσοστό υλοποίησης των επενδύσεων
και όχι τον λόγο για τον οποίο αυτές δεν έχουν υλοποιηθεί. Μπο-
ρεί, τέλος, να το αποδείξει ελληνική κυβέρνηση, δηλαδή ο άλλος
αντισυµβαλλόµενος;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα σας πω, κύριε συνάδελφε.
Ξέρετε πολύ καλά ότι σε ένα κράτος δικαίου αυτός ο όποιος

αποφαίνεται επί των διαφορών των δύο µερών είναι µόνο το δι-
καστήριο και, βεβαίως, όχι ένας εκ των δύο αντισυµβαλλόµενων.
Και όταν το δικαστήριο αποφανθεί, τότε προφανώς και επιβάλλει
τις όποιες ποινικές ρήτρες. Το πραγµατικό, όµως, ερώτηµα είναι
αν πρέπει να φτάσουµε εκεί και αν µε αυτό τον τρόπο, ξεπερ-
νούνται τα πραγµατικά εµπόδια στην υλοποίηση των επενδύ-
σεων, που σε τελική ανάλυση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
και το πραγµατικό συµφέρον του ελληνικού δηµοσίου και της ελ-
ληνικής κοινωνίας.

Νοµίζω ότι σε αυτό το ερώτηµα έρχεται να απαντήσει η νοµο-
θετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης. Ο νοµικός µας πολιτισµός
ξέρετε, πολύ καλά, ότι διαθέτει πάρα πολλούς τρόπους για να
εγγυηθεί κανείς την καλή εκτέλεση µιας σύµβασης. Και, βεβαίως,
δεν είναι πάντοτε ο πιο αποτελεσµατικός η επιβολή ποινικών ρη-
τρών. Όταν, για παράδειγµα, προβλέπεις στη νέα σύµβαση ότι
στην περίπτωση που, πρώτον, οι υποχρεωτικές επενδύσεις δεν
υλοποιηθούν σε ποσοστό τουλάχιστον 98% του συνολικού προ-
ϋπολογισµού εντός χρονικού ορίου πέντε ετών από την µεταβί-
βαση των µετοχών και, δεύτερον, όταν αυτό συµβεί µε
υπαιτιότητα του ΟΛΠ, τότε η κυριότητα των µετοχών επανέρχε-
ται στο ΤΑΙΠΕΔ, τότε, βεβαίως, έχουµε βάλει µία πολύ ισχυρή
ρήτρα.

Πάµε, όµως, και στους ουσιαστικούς λόγους αυτής της σύµ-
βασης. Την τελευταία εικοσαετία όλες οι κυβερνήσεις ανεξαιρέ-
τως –συµπεριλαµβανοµένης, βεβαίως, και του ΣΥΡΙΖΑ- έχουν
επιλέξει και έχουν στηρίξει -µε τις όποιες, ίσως, επιµέρους δια-
φορετικές προσεγγίσεις- µία στρατηγική συµµαχία µε οικονοµι-
κές και γεωπολιτικές προεκτάσεις: αυτή της Ελλάδας και της
Κίνας, κυρίως, µέσα από την ανάπτυξη του λιµανιού του Πειραιά
και τη µετατροπή του σε πύλη της Ευρώπης για τα εµπορεύµατα
της Ασίας. 

Το λιµάνι του Πειραιά σήµερα προσφέρει συντοµότερο ταξίδι
κατά τουλάχιστον πέντε ηµέρες για τα φορτία που έρχονται από
το Σουέζ, σε σχέση µε το Ρότερνταµ που αποτελεί µέχρι και σή-
µερα την κύρια πύλη εισόδου για την Ευρώπη. Ο Πειραιάς είναι
το πιο ταχέως αναπτυσσόµενο λιµάνι της Μεσογείου και υπό
προϋποθέσεις µπορεί να απειλήσει την κυριαρχία των λιµανιών
της βορείου Ευρώπης ως προς την είσοδο των εµπορευµάτων. 
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Επιθυµούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως έθνος αυτή την
εξέλιξη; Επιθυµούµε τα επόµενα δέκα χρόνια ο Πειραιάς να γίνει
η κεντρική πύλη εισόδου για τα εµπορεύµατα της Ασίας προς
την Ευρώπη; Έχουµε σκεφτεί τι συνεπάγεται για την οικονοµία
της χώρας, τις εµπορευµατικές µεταφορές, την ανάπτυξη του
σιδηροδρόµου, την εφοδιαστική αλυσίδα; Έχουµε συνειδητοποι-
ήσει τι σηµαίνει αυτό ως προς την γεωπολιτική αναβάθµιση της
χώρας; 

Αν ναι, θα πρέπει πραγµατικά να πιστέψουµε σε αυτήν τη
στρατηγική επιλογή, τη στρατηγική συµµαχία µε τη χώρα της
Κίνας, µια συµµαχία η οποία δεν µπορεί να χτιστεί πάνω σε ανέ-
ξοδες καταγγελίες, συνωµοσιολογικές προσεγγίσεις και λύσεις
επιλογής οι οποίες θα λύσουν ως διά µαγείας όλα τα προβλή-
µατα. Βεβαίως δεν µπορεί να κτιστεί και σε οβιδιακές µεταµορ-
φώσεις συναδέλφων που άλλα λένε ως αντιπολίτευση, άλλα
πράττουν όταν έρχονται στην κυβέρνηση και βεβαίως µεταβάλ-
λουν εκ νέου άποψη όταν επανέλθουν στην αντιπολίτευση. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε, ειδικά και για την τήρηση του χρόνου.

Ο κ. Τρύφων Αλεξιάδης έχει τον λόγο και αµέσως µετά θα
πάρει τον λόγο ο Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής.

Ορίστε, κύριε Αλεξιάδη, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε . 
Σήµερα συζητάµε κάτι το οποίο δεν θα το ακούσουµε ούτε σε

ραδιόφωνο ούτε σε τηλεοράσεις, ούτε θα το διαβάσουµε σε εφη-
µερίδες, αλλά σήµερα αυτό που συζητάµε στη Βουλή, είναι στην
ουσία ένα πειρατικό ρεσάλτο στο λιµάνι του Πειραιά, ένα πειρα-
τικό ρεσάλτο το οποίο δεν έχει µόνο από την πλευρά των πειρα-
τών συµµάχους, αλλά έχει και κάποιους οι οποίοι θέλουν να
ενεργοποιούνται σε αυτήν την περιοχή.

Κύριε Γιόγιακα, όπως χθες σας εξέφρασα τα συγχαρητήριά
µου, µπράβο σας και σήµερα που είστε εδώ! Υπερασπιστήκατε
επάξια δύο µέρες το νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης. Δύο Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας από την περιοχή του Πειραιά είναι
αυτή τη στιγµή στην Αίθουσα. Οι άλλοι απουσιάζουν από την Αί-
θουσα. Δεν ξέρω αν θα µιλήσουν όλοι. Απουσίασαν δυο µέρες
και από τη διαδικασία της συζήτησης στην επιτροπή. Δεν ακού-
σαµε τοποθετήσεις τους. Ορισµένοι δε από αυτούς, ούτε µία
ερώτηση δεν έκαναν στους φορείς του Πειραιά, για τους οποί-
ους τόσο πολύ καίγονται ή για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και
όλα αυτά.

Και αντί, κύριε Γιόγιακα, σήµερα να είστε στην όµορφη Παρα-
µυθιά, είστε εδώ και δίνετε µία µάχη πολιτική, την οποία έπρεπε
άλλοι να δώσουν. Όµως, απ’ ό,τι βλέπω από τον κατάλογο οµι-
λητών, ούτε καν όλοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας Α’ και
Β’ Πειραιώς δεν έχουν γραφτεί σήµερα οµιλητές. Γιατί άραγε;
Περιµένουµε να τους ακούσουµε. Κι εµείς τους δώσαµε και µία
τελευταία ευκαιρία µε την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας να
τοποθετηθούν, διότι υπάρχει η επόµενη µέρα. Μπορεί να µην
υπάρχει πολιτικά επόµενη µέρα για κάποιους στον Πειραιά, αλλά
εκεί θα κυκλοφορούν αναγκαστικά και υπάρχει η επόµενη µέρα
για την κοινωνία του Πειραιά και τους πολίτες του Πειραιά. 

Καταλαβαίνουµε όλοι τον λόγο, διότι καταλαβαίνουµε ότι όσοι
δεν συµφωνούµε στο πειρατικό ρεσάλτο, όσοι δεν συµφωνούµε
στα σχέδια της «COSCO» και άλλων οικονοµικών κύκλων, για το
τι θέλουν να κάνουν στις επιχειρήσεις, στον Πειραιά, στο λιµάνι,
στην πόλη, έχουµε ένα κόστος, ενώ όσοι συµφωνούν σ’ αυτά τα
σχέδια και εντάσσονται σε αυτή τη λογική έχουν ένα όφελος, πο-
λιτικό ή οικονοµικό. Έχουν ένα όφελος, το οποίο µε διάφορους
τρόπους αποδεικνύεται και καταγράφεται.

Όπως είπα πριν, αυτό που συζητάµε σήµερα εδώ δεν υπάρχει
σε εφηµερίδες, σε περιοδικά, σε site, σε τηλεοράσεις! Ούτε καν
τα ραδιόφωνα και οι τηλεοράσεις που έχουν την έδρα τους στην
περιοχή του Πειραιά δεν αφιερώνουν έστω λίγα λεπτά ή οτιδή-
ποτε άλλο. Εύλαλη σιωπή ή, για να το πω πιο λαϊκά, µούγκα!
Μούγκα από επαΐοντες δηµοσιογράφους, οικονοµικούς αναλυ-
τές, κ.λπ., για ευνόητους λόγους.

Επειδή, µάλιστα, µε αφορµή αυτό το νοµοσχέδιο ανοίγει η συ-
ζήτηση από ορισµένους ένθεν κακείθεν του ΣΥΡΙΖΑ, για τις δήθεν

ευθύνες του ΣΥΡΙΖΑ, θυµίζω αυτό που είπα και χτες, ότι δηλαδή
δεν ξεκίνησε η ιστορία της χώρας όταν ο ΣΥΡΙΖΑ έγινε κυβέρ-
νηση. Υπάρχει προϊστορία σε αυτή τη χώρα. Ο ΣΥΡΙΖΑ έπρεπε
να διαχειριστεί πολύ δύσκολες υποθέσεις, όπως και τη σύµβαση
µε την «COSCO» που έκαναν άλλες κυβερνήσεις. Άρα, µη µας
κουνούν κάποιοι το δάχτυλο!

Και επειδή ορισµένοι θέλουν να συζητήσουµε γι’ αυτό το θέµα,
εµείς τους προκαλούµε. Μιας και βλέπω τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, όπως τον προκαλούµε πολλές φορές –αλλά αρνείται να το
κάνει ακόµα- να κάνουµε µια συζήτηση για τα θέµατα φορολογι-
κής πολιτικής και να αποκαλυφθεί η υπερφορολόγηση Νέας Δη-
µοκρατίας- ΠΑΣΟΚ, ΠΑΣΟΚ-Νέας Δηµοκρατίας στη χώρα και όχι
αυτά που λέει η προπαγάνδα, έτσι τους καλούµε και όποτε θέ-
λουν να κάνουµε µία συζήτηση σε επίπεδο Βουλής ή οπουδήποτε
αλλού για το τι γίνεται στον Πειραιά. 

Επειδή µεγάλωσα εκεί, κατοικώ εκεί µαζί µε την οικογένειά
µου, τους φίλους µου, τις παρέες µου, τους συντρόφους µου,
επειδή εργάστηκα δύο χρόνια στη ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη
στο Πέραµα, έχω δικαίωµα να καταγγέλλω αυτή σας τη στάση. 

Θα ήθελα, µάλιστα, εδώ να τονίσω και κάτι άλλο. Για πρώτη
φορά η ελληνική Κυβέρνηση εγκαταλείπει την τακτική που είχε
µέχρι τώρα, µέχρι χτες, ότι για όλα έφταιγαν οι Έλληνες πολίτες.
Η ελληνική κυβέρνηση δεν έφταιγε για τίποτα. Έφταιγαν οι Έλ-
ληνες πολίτες για την πανδηµία, για την ακρίβεια, για τα πάντα.
Πήγε ο Αρχηγός σας σε ανέστιους ανθρώπους, σε ανθρώπους
των οποίων έχουν καταστραφεί οι περιουσίες και τα σπίτια τους
και τους καταλόγισε ευθύνες ακόµα και για το πώς έχτισαν τα
σπίτια τους! Εκεί έχετε φτάσει. Για όλα φταίνε οι πολίτες! 

Βέβαια, δεν είναι για όλα, γιατί όταν έρχεται η ώρα της
«COSCO», εκεί ανακαλύπτετε τις ευθύνες του ελληνικού δηµο-
σίου! Βαρύτατο πολιτικό ατόπηµα αυτό που κάνετε µε αυτό το
νοµοσχέδιο και το οποίο δεν τελειώνει ούτε σήµερα ούτε αύριο.
Θα σας βαρύνει και πολιτικά και µε άλλους τρόπους που θα τους
βρείτε µπροστά σας. 

Σας προκάλεσα και χτες να µας πείτε αν υπάρχει ένας δήµαρ-
χος ή αντιπεριφερειάρχης –δεν είναι όλοι ΣΥΡΙΖΑ οι άνθρωποι,
αλλά είναι λογικοί άνθρωποι και καταλαβαίνουν ότι πρέπει να
περπατούν όρθιοι στον Πειραιά- που αναγνωρίζουν ότι µε ευθύ-
νες του ελληνικού δηµοσίου έχουν καθυστερήσει οι επενδύσεις.
Ούτε ένας! Ούτε ένας δήµαρχος ή αντιπεριφερειάρχης δεν ανα-
γνώρισε κάτι τέτοιο. Το κάνετε εσείς. Γιατί το κάνετε; Διότι έχετε
συγκεκριµένη πολιτική κατεύθυνση από την ηγεσία σας και εξυ-
πηρετείτε οικονοµικά συµφέροντα και όχι το δηµόσιο συµφέρον. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας κάλεσα χτες να µου πείτε από το Υπουργείο Οικονοµικών
ή από το Υπουργείο Ναυτιλίας αν υπάρχει κάποια υπηρεσία που
σας ζήτησε αυτό το οποίο αποτυπώνετε στο νοµοσχέδιο. Και σας
ζήτησα αν υπάρχει κάποια υπηρεσία, να µας προσκοµίσει το σχε-
τικό έγγραφο, διότι έτσι ξεκινούν τα νοµοσχέδια. Κάποια διεύ-
θυνση ή κάποιο τµήµα προτείνει κάτι, προχωρά η διαδικασία και
γίνεται νοµοσχέδιο. 

Δεν υπάρχει, λοιπόν, αυτό το έγγραφο, γιατί είναι πολιτική
απόφαση. Δεν µας προσκοµίσατε κανένα τέτοιο έγγραφο. Και
δεν το λέµε εµείς. Φιλικά διακείµενο στη Νέα Δηµοκρατία site
στις 30-7-2021, τότε που εγώ σας κατήγγειλα για πρώτη φορά
εδώ µέσα για παράβαση καθήκοντος, αναφέρει ότι µε πολιτική
απόφαση έκλεισε η διαµάχη µε την «COSCO», παρά το γεγονός
ότι δεν έκαναν τις επενδύσεις των 293 εκατοµµυρίων ευρώ. Λέει
πιο κάτω, µάλιστα, «Μετά τη συναλλαγή και βάσει της συµφω-
νίας…», κ.λπ..

Σας το καταθέτω αυτό για τα Πρακτικά, για να καταλάβετε τι
λένε ακόµα και οι δικοί σας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Φοβηθήκατε τον διάλογο µε την κοινωνία, µε την περιφέρεια,
µε τους δήµους, µε τους παραγωγικούς φορείς, διότι ξέρετε ότι
έχετε άδικο.

Όµως, δεν φτάνουν αυτά. Εγώ θέλω να σας καταθέσω ερώ-
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τηση, όπως το έκανα και χθες. Για το πώς ξεκίνησε το νοµοσχέ-
διο, το είπαµε. Ήταν πολιτική απόφαση κι έχετε πάρει εσείς την
ευθύνη για ό,τι επακολουθήσει. Όµως, ρωτώ τον παριστάµενο
Υπουργό Οικονοµικών. Δεν ρωτάω τους επτά Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας Α’ και Β’ Πειραιώς, διότι πολλοί από αυτούς
δεν είναι καν στην Αίθουσα. Ελπίζω να έρθουν και να µιλήσουν
αργότερα. 

Ρωτάω λοιπόν τον Υπουργό Οικονοµικών: Χθες εδώ δύο φο-
ρείς µάς κατέθεσαν επίσηµα, έχει καταγραφεί στα Πρακτικά της
Βουλής, καταγγελία για υπερτιµολόγηση, θα το διερευνήσετε
αυτό το θέµα µε τις αρµόδιες υπηρεσίες; Διότι αν έχει γίνει κάτι
τέτοιο, είναι σίγουρα φορολογικό αδίκηµα και, αν υπερβαίνει ένα
όριο, είναι και ποινικό αδίκηµα. Περιµένω λοιπόν την απάντηση
από εσάς για αυτά τα ζητήµατα. 

Και τέλος, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή,
επειδή εµείς µιλάµε και για το σήµερα, έχουµε καταθέσει µία
τροπολογία για την οποία, κύριε Σταϊκούρα, κύριε Υπουργέ, ανα-
µένουµε τη δική σας απάντηση. Μία τροπολογία που ευνοεί κυ-
ρίως τη µεσαία τάξη, τα φτωχά λαϊκά στρώµατα για µειώσεις
στον ειδικό φόρο κατανάλωσης ενεργειακών προϊόντων. Δώστε
µία απάντηση λοιπόν αν θα αποδεχτείτε αυτή την τροπολογία µε
βάση την οποία θα ωφεληθεί όλη η χώρα, οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις, η ανταγωνιστικότητα, ο τουρισµός, η χώρα ολόκληρη
ή θα επιµένετε σε µια πολιτική η οποία ωφελεί τους έχοντες και
κατέχοντες.

Ευχαριστώ πολύ και για τον χρόνο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε και
εµείς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει
Υπουργός Οικονοµικών. Ζήτησε τον λόγο για δυο λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Στην ώρα του θα µιλήσει, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Γιατί διαµαρτύρε-
στε, δεν το κατάλαβα. Υπάρχει ένας Κανονισµός, όλοι τον παρα-
βιάζουν για λίγα λεπτά ή άλλος περισσότερο. Δεν είδα να
διαµαρτύρεστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Το κάνει συστηµατικά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κύριος Υπουρ-

γός Οικονοµικών παρίσταται εδώ. Ποιο είναι το πρόβληµα;
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε. Ένα λεπτό θα χρειαστώ.
Δεν θα απαντήσω στα ερωτήµατα περί φορολογικής πολιτικής.

Είναι πάρα πολύ εύκολο να σας πω δείτε τη φορολογική σας δή-
λωση φέτος και πριν από δύο χρόνια και µετά ελάτε να συζητή-
σουµε. Δεν θα απαντήσω για την κυβίστησή σας, είναι
συνηθισµένη, το 2016 µε το 2021. 

Θα απαντήσω όµως σε ένα σηµείο. Είπατε ότι αλλάξαµε τα-
κτική εδώ και σε αυτό το νοµοσχέδιο υποστηρίζουµε ότι δεν
φταίνε οι πολίτες. Βρείτε τα µεταξύ σας. Ο εισηγητής χθες είπε
«κάνετε κάτι χυδαίο, αποδίδετε ευθύνη στους πολίτες». Βρείτε
τα µεταξύ σας και µετά κουνήστε το δάκτυλο σε εµάς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός κ. Γιάννης Πλακιωτάκης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-
τικής Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι στον κοινοβουλευτικό βίο
υπάρχουν ορισµένα νοµοσχέδια που συνιστούν διαχρονικά ορό-
σηµα, τα οποία αξιολογούνται όχι απλά µε βάση τα ποιοτικά νο-
µοθετικά τους στοιχεία, αλλά κρίνονται µε βάση τον τρόπο µε
τον οποίο καταγράφονται σε αυτά κρίσιµες πολιτικές και οικονο-
µικές πολιτικές και στρατηγικές. 

Ακράδαντα πιστεύω ότι το Βήµα της Βουλής δίνει την ευκαιρία
να αναπτύξουµε και να συνθέσουµε θέσεις και απόψεις µε γνώ-
µονα το κοινό συµφέρον, που συχνά υπερβαίνει το σχέδιο ενός
νόµου. Πολλές φορές το αληθινό διακύβευµα µιας νοµοθετικής
πρωτοβουλίας κείται εκτός των στενών ορίων ενός κειµένου
νόµου, διαχέεται και επιδρά σε ένα πολύ ευρύτερο φάσµα κοι-

νωνικών και οικονοµικών δράσεων που εν τέλει αφορά την ίδια
τη χώρα. 

Το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής για την κύρωση της συµφωνίας τροποποίησης της από
24-6-2016 σύµβασης παραχώρησης µεταξύ του ελληνικού δηµο-
σίου και της «Οργανισµός Λιµένος Πειραιώς Α.Ε.», που σήµερα
καλούµαστε να ψηφίσουµε, αναµφισβήτητα συγκαταλέγεται σε
αυτά τα νοµοσχέδια, που αποκαλύπτουν τη στάση ευθύνης που
οφείλουν να έχουν τα εκλεγµένα κόµµατα και όχι µόνο έναντι του
ελληνικού λαού και το µέλλον της Ελλάδος γενικότερα. 

Είναι ένα νοµοσχέδιο του οποίου το νοµοθετικό αντικείµενο
αφορά στην τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης της
«ΟΛΠ Α.Ε.» του 2016, αλλά κανείς δεν αµφιβάλλει ότι το ουσια-
στικό αντικείµενο εντοπίζεται τελικά στο µοντέλο διακυβέρνησης
που επιθυµούµε να έχουµε ως όχηµα για να εξυπηρετήσουµε το
δηµόσιο συµφέρον µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. 

Εποµένως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα ερωτήµατα που
τίθενται σήµερα στην Εθνική Αντιπροσωπεία µπορούν να συνο-
ψιστούν στα εξής: Θέλουµε ανάπτυξη σε αυτόν τον τόπο; Θέ-
λουµε υγιείς επενδύσεις µε ίσα, διαφανή και ξεκάθαρα βάρη,
δικαιώµατα και υποχρεώσεις για το δηµόσιο και τον επενδυτή;
Τι µήνυµα θέλουµε να εκπέµψουµε στην επενδυτική κοινότητα;
Επιθυµούµε να λέµε δήθεν ναι στις επενδύσεις και ακολούθως
να τις εγκαταλείπουµε στις σκοτεινές διελκυστίνδες και τα θολά
µονοπάτια της αµφισβήτησης; 

Επειδή πράγµατι η υπόθεση του Οργανισµού Λιµένος Πει-
ραιώς έχει µακρά ιστορία, επιτρέψτε µου να προβώ σε µία σύν-
τοµη ιστορική αναδροµή και αµέσως µετά να τοποθετηθώ επί
του περιεχόµενου των τροποποιήσεων της αρχικής σύµβασης.
Το 1999 λοιπόν µε τον ν.2688 ο ΟΛΠ µετατρέπεται σε ανώνυµη
εταιρεία, που θα οδηγήσει τρία χρόνια µετά, το 2002, στην υπο-
γραφή της πρώτης σύµβασης παραχώρησης µεταξύ «ΟΛΠ Α.Ε.»
και του ελληνικού δηµοσίου σύµφωνα µε την οποία το ελληνικό
δηµόσιο παραχωρεί για σαράντα χρόνια το αποκλειστικό δι-
καίωµα χρήσης, εκµετάλλευσης των γηπέδων, κτηρίων και εγκα-
ταστάσεων της χερσαίας λιµενικής ζώνης του λιµένος Πειραιώς. 

Το 2003 η «ΟΛΠ Α.Ε.» εισάγεται στο χρηµατιστήριο µε διάθεση
στο κοινό ποσοστού 25,5% ενώ το 2008 επί κυβερνήσεως Κώστα
Καραµανλή η παραχώρηση του ελληνικού δηµοσίου προς την
«ΟΛΠ Α.Ε.» επεκτείνεται στα πενήντα χρόνια. Ήδη από το 2009
η κινεζική εταιρεία «COSCO» ξεκινά τη µίσθωση µέρους του λι-
µένα από την «ΟΛΠ Α.Ε.» έναντι 100 εκατοµµυρίων ευρώ ετη-
σίως. Το 2014 και µε τον ΣΥΡΙΖΑ να βρίσκεται στις πλατείες το
ΤΑΙΠΕΔ αρχίζει τις διαδικασίες διάθεσης της συµµετοχής του ελ-
ληνικού δηµοσίου στην «ΟΛΠ Α.Ε.». 

Όµως το 2016 µε τον ΣΥΡΙΖΑ εδώ στη Βουλή και στα κυβερ-
νητικά έδρανα εν µέσω λύπης και δακρύων τροποποιήθηκε η
σύµβαση παραχώρησης του 2002 µεταξύ του ελληνικού δηµο-
σίου και «ΟΛΠ Α.Ε.» µε σκοπό την τµηµατική πώληση του 67%
των µετοχών του ελληνικού δηµοσίου στην «COSCO», το 51%%
άµεσα και το λοιπό 16% µετά από µία πενταετία, πράγµατι υπό
τον όρο ολοκλήρωσης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Τον Αύγουστο του 2021 έληξε η πρώτη πενταετία από τότε
που ο ΣΥΡΙΖΑ προχώρησε στην υπογραφή της σύµβασης. Η
«ΟΛΠ Α.Ε.» µέσα σε αυτήν την πενταετία είχε συµβατική υποχρέ-
ωση να έχει ολοκληρώσει έντεκα υποχρεωτικές επενδύσεις, που
περιλαµβάνουν µεταξύ άλλων την επέκταση του επιβατικού λι-
µένα, την κατασκευή του νέου προβλήτα πετρελαιοειδών, τη βελ-
τίωση υποδοµών στη ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη και την
επέκταση του σταθµού διακίνησης αυτοκινήτων. 

Κατά την προχθεσινή συζήτηση στην κοινοβουλευτική Επι-
τροπή Παραγωγής και Εµπορίου κατέθεσα την έκθεση του ανε-
ξάρτητου µηχανικού, που περιλαµβάνει τα έργα, το ποσοστό
ολοκλήρωσης αυτών και το ποσοστό συµβασιοποίησης επίσης.
Τι αποδεικνύεται µε αυτή την έκθεση; Πρώτον, το ποσοστό ολο-
κλήρωσης των έργων στην πρώτη πενταετία -η πρώτη πενταετία
αποτελείται από τρία έτη διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και δύο έτη δια-
κυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας εκ των οποίων ο ενάµισης χρό-
νος σε κατάσταση πανδηµίας και lockdown- το ποσοστό
ολοκλήρωσης των έργων λοιπόν ανέρχεται συνολικά στο 33,9%.
Το ποσοστό αυτό αντιστοιχεί σε περίπου 100 εκατοµµύρια, για
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την ακρίβεια 99,6 εκατοµµύρια ευρώ, από τα συνολικά 293,8 εκα-
τοµµύρια των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων. Δεύτερον,
από την άλλη πλευρά, και τονίζω την ουσιαστική του σηµασία,
το συµβασιοποιηµένο κοµµάτι είναι πολύ κοντά στο 90%, για την
ακρίβεια 89,85%. 

Εποµένως, συµπέρασµα πρώτο: Πράγµατι δεν έχουν τηρηθεί
τα συµφωνηµένα της πρώτης πενταετίας για διάφορους λόγους
για τους οποίους θα κάνω αναφορά στη συνέχεια. Ωστόσο οι
προθέσεις του ΟΛΠ είναι αναντίρρητα αναφορικές µε την ανά-
πτυξη του λιµένα, ανάπτυξη που επιβεβαιώνεται µε έργα και όχι
απλά λόγια.

Οι αιτίες, λοιπόν, της καθυστέρησης είναι πολλές και σύνθετες
και προφανώς, σε περίπτωση διαµάχης µεταξύ των δύο πλευ-
ρών, θα έκριναν τα δικαστήρια ποιες ήταν και κατά πόσο κάθε
µία θα οφειλόταν σε υπαιτιότητα της µίας ή της άλλης ή και των
δύο πλευρών.

Σηµειώνω ότι για την υποχρεωτική επένδυση που αφορά την
επέκταση του επιβατικού σταθµού, που αντιστοιχεί στο 46,4%
του συνόλου των υποχρεωτικών επενδύσεων -αδειοδότηση που
εσείς δώσατε- η καθυστέρηση οφείλεται σε πλήθος αιτήσεων
αναστολής, αιτήσεων ακύρωσης στο Σ.τ.Ε. και προσωρινών δια-
ταγών. Προφανώς, κάθε πολίτης ή φορέας έχει το νόµιµο δι-
καίωµα να προσφύγει στη δικαιοσύνη. Είναι, όµως, γεγονός ότι
αυτές οι δικαστικές εµπλοκές εµποδίζουν την υλοποίηση του
µισού περίπου όγκου των υποχρεωτικών επενδύσεων. Ανάλογα
ισχύουν και αναφορικά µε το master plan, που ενώ έπρεπε να
είχε εγκριθεί εντός ενενήντα ηµερών από την υποβολή του, τε-
λικά εγκρίθηκε από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µόλις
δύο µήνες αφού αναλάβαµε τη διακυβέρνηση της χώρας.

Την ίδια στιγµή, επειδή ακούστηκαν οι εκτιµήσεις του ανεξάρ-
τητου µηχανικού, µε την ενδέκατη, δωδέκατη και δέκατη τρίτη
έκθεση του ανεξάρτητου µηχανικού για τις υποχρεωτικές επεν-
δύσεις «03, 04, 5,3, 07, 10 και 11β» η καθυστέρηση οφείλεται στο
ελληνικό δηµόσιο, αφού δεν είχε προχωρήσει η έκδοση απόφα-
σης έγκρισης περιβαλλοντικών όρων, κάτι το οποίο έγινε τελικά
στις 11 Δεκεµβρίου 2020. Αυτές οι επενδύσεις αντιστοιχούν στο
19,9% του συνόλου των υποχρεωτικών επενδύσεων. Είναι, συνε-
πώς, φανερό ότι µία δικαστική διαµάχη θα είχε εξαιρετικά αµφί-
βολο αποτέλεσµα, αφού ο ΟΛΠ θα προέβαλε αξιώσεις.

Το πιο σηµαντικό, όµως, είναι ότι η δικαστική διαµάχη θα σή-
µαινε αυτοµάτως τη διακοπή της επένδυσης µε τεράστια ζηµιά
για την ελληνική οικονοµία, µε τεράστια ζηµιά για τους φορείς
και την τοπική κοινωνία, µε τεράστια ζηµιά για τις σχέσεις της
Ελλάδος µε µία ισχυρή τρίτη χώρα, µε τεράστια ζηµιά για το
επενδυτικό κλίµα, σε εποχή µάλιστα που µετά την πανδηµία η
προσέλκυση ξένων επενδύσεων αποτελεί σηµαντική προϋπό-
θεση για τη µεσοµακροπρόθεσµη ανάπτυξη.

Προφανώς, η δικαστική διαµάχη, η διαιτησία, µε άγνωστη κα-
τάληξη µετά από χρόνια όχι µόνο δεν θα έδινε λύση, αλλά θα δη-
µιουργούσε τεράστιο πρόβληµα. Αυτή την απολύτως
προβληµατική για τους λόγους που ήδη έχω αναλύσει προοπτική
προτείνει ουσιαστικά ο ΣΥΡΙΖΑ. Το δήλωσε µε τον πιο γλαφυρό
τρόπο τόσο κατά τη διάρκεια της Επιτροπής Παραγωγής και Εµ-
πορίου, το δήλωσε και σήµερα στην Ολοµέλεια, «καταγγείλτε τη
σύµβαση!» -που ο ίδιος ο ΣΥΡΙΖΑ υπέγραψε- «πάρτε τις ποινικές
ρήτρες, ο ΟΛΠ φταίει, πέντε χρόνια δεν έκανε τίποτα».

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Είπαµε «καταγγείλτε τη σύµ-
βαση!»;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-
τικής Πολιτικής): Έφτασε, µάλιστα, ο ΣΥΡΙΖΑ ακόµη στο σηµείο
να εκτοξεύει νοµικά αστήρικτες απειλές ότι δήθεν αν δεν το κά-
νουµε, θα υπάρξουν ποινικές κυρώσεις για παράβαση καθήκον-
τος και απιστία.

Ας κοιτάξουµε, όµως, πιο προσεκτικά την επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ.
Προσέξτε, σας το είπα και στην επιτροπή: Άλλο καταπίπτει η ποι-
νική ρήτρα, άλλο εισπράττεται, άλλο κεφάλαιο η καταγγελία της
σύµβασης, άλλο ποιος θα κληθεί πραγµατικά να πληρώσει τα σπα-
σµένα µίας τέτοιας επιλογής και οικονοµικά, αλλά και στρατηγικά.
Για να υφίσταται ποινική ρήτρα θα πρέπει η υπαιτιότητα της µη
εκτελέσεως των έργων να βαρύνει τον ΟΛΠ. Στη σύµβαση που φέ-
ρατε το 2016 το γράφει στην παράγραφο 16.5. Το ξεχάσατε;

Έρχεται, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ και ουσιαστικά φορά τον µανδύα
του δικαστή, δικάζοντας και καταδικάζοντας. Θεωρώ ότι κάποια
στιγµή το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης πρέπει να δια-
κρίνει τις τρεις διακριτές εξουσίες του Συντάγµατος. Ήταν σε
σύγχυση επί διακυβερνήσεώς του, εξακολουθεί να τις συγχέει
και σήµερα.

Η σύµβαση προβλέπει ρητά ότι αρµόδιο για την απόφαση του
ποιος είναι υπαίτιος είναι το διαιτητικό δικαστήριο.

Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, υπάρχει σίγουρη απόφαση; Το
αποτέλεσµα της διαιτησίας θα είναι προς όφελος της ελληνικής
πολιτείας και του δηµοσίου συµφέροντος; Τις συνοδές συνέ-
πειες τις έχετε λάβει υπ’ όψιν; Διαιτησία για µήνες ή και χρόνο,
δικαστικές διαµάχες κατόπιν για χρόνια. Και η επένδυση; Η επέν-
δυση κατεστραµµένη, αυτό είναι το αποτέλεσµα. Το πλήγµα στη
διεθνή αξιοπιστία της χώρας δεν το λαµβάνετε υπ’ όψιν; Το
πλήγµα στο λιµάνι, τους δήµους -που τόσο πολύ κόπτεσθε σή-
µερα- στους χρήστες, στην κοινωνία το λαµβάνετε υπ’ όψιν; Τον
αρνητικό αντίκτυπο και τα µηνύµατα στους ξένους, αλλά και τους
Έλληνες επενδυτές τον λαµβάνετε υπ’ όψιν; Όχι µόνο δεν θα
προσελκύσετε ξένους και Έλληνες επενδυτές, θα διώξετε µε τη
δικιά σας πολιτική και αυτούς που είναι σήµερα στην Ελλάδα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο Κυριάκος Μητσοτάκης και η
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έχει καταφέρει στη διετία της
διακυβέρνησής µας να αναβαθµίσει και το επενδυτικό status της
χώρας και αυτό βρίσκει ανταπόκριση στις αγορές. Η εµπιστο-
σύνη που έχει κερδίσει η Ελλάδα κατακτήθηκε µε κόπο.

Η επιλογή ΣΥΡΙΖΑ είναι µία καταστροφική επιλογή.
Αντιθέτως, εµείς µε καλή πίστη διαπραγµατευτήκαµε µε τον

επενδυτή και φέρνουµε ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας
την τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης, που επιτυγχάνει
δύο βασικούς στόχους, πρώτον, την ολοκλήρωση των επενδύ-
σεων και δεύτερον, την οµαλή εκτέλεση της σύµβασης.

Άλλωστε, οι τροποποιήσεις περιορίζονται στο απολύτως κατά
τις περιστάσεις αναγκαίο µέτρο, ώστε να πετυχαίνουν τους σκο-
πούς τους και να µην ανατρέπεται η συµβατική ισορροπία που
απορρέει από αυτές. Συγχρόνως, επιβεβαιώνουν την πρόθεση
του κράτους για υγιή συνεργασία µε την ιδιωτική πρωτοβουλία,
επιδεικνύουν ισχυρά δείγµατα γραφής του φιλοεπενδυτικού κλί-
µατος που εκπέµπει η χώρα και κυρίως, αποτρέπουν τους κινδύ-
νους ανώµαλης εξέλιξης της συµβατικής µας σχέσης µε τον
ΟΛΠ, αποτρέπουν την αβεβαιότητα και τις πιθανές δυσµενείς οι-
κονοµικές συνέπειες και διασφαλίζουν την επιτυχή ολοκλήρωση
των επενδύσεων.

Αυτό κάνουν, άλλωστε, οι υπεύθυνες διοικήσεις ανά την υφή-
λιο, οι υπεύθυνες κυβερνήσεις διασφαλίζουν και την υλοποίηση
µιας µεγάλης και σηµαντικής στρατηγικής σηµασίας επένδυσης
και τα συµφέροντα από την άλλη του ελληνικού δηµοσίου.

Ειδικότερα, λοιπόν, δίδεται παράταση έως πέντε ετών για την
πλήρη ολοκλήρωση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων
ύψους 293,8 εκατοµµυρίων ευρώ εκ µέρους του Οργανισµού Λι-
µένος Πειραιώς. Είµαστε πεπεισµένοι και προσδοκούµε στην
υλοποίηση πριν τη λήξη της πενταετίας. Δίδεται, όµως και η δυ-
νατότητα παράτασης της πενταετίας αυτής -όχι πέραν των πέντε
ετών- σε περίπτωση που προκύψουν γεγονότα αναστολής πέρα
και εκτός του ευλόγου ελέγχου του ΟΛΠ. Τα γεγονότα αυτά είναι
πλήρως και περιοριστικώς καταγεγραµµένα και συµφωνηµένα
από τα µέρη. Ενδεικτικά αναφέρω ότι τέτοια γεγονότα είναι µε-
ταξύ άλλων δικαστικές αποφάσεις που προκαλούν µερική ή ολική
αναστολή στην εξέλιξη των επενδύσεων, ανακάλυψη αρχαιοτή-
των και ναυαγίων στις περιοχές των κατασκευών.

Επειδή, όµως, πρέπει να αντιληφθούµε ότι οι επενδύσεις, που
προβλέπονται στη σύµβαση παραχώρησης αποτελούν ένα
πλέγµα, προβλέπουµε στην τροποποίηση άλλες δύο αλλαγές,
που θα συστηµατοποιήσουν την ολοκλήρωσή της, δηλαδή, πρώ-
τον, παρέχεται η δυνατότητα έναρξης υλοποίησης των δεύτερων
υποχρεωτικών επενδύσεων και πριν από τη δέκατη επέτειο της
ηµεροµηνίας ενάρξεως ισχύος µε κριτήριο τη διαλειτουργικό-
τητά τους µε τις πρώτες υποχρεωτικές επενδύσεις, εφ’ όσον
αυτό είναι δυνατό βάσει της προόδου υλοποίησης των τελευ-
ταίων και δεύτερον, οι µη υποχρεωτικές επενδύσεις πλέον θα δύ-
νανται να κάνουν χρήση της ταχύρρυθµης διαδικασίας –fast
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track- που προβλέπει η σύµβαση παραχώρησης για την αξιοποί-
ηση και αδειοδότηση των υποχρεωτικών επενδύσεων. Και αυτό
κατ’ αναλογία θα συµβάλλει στην πρόοδο υλοποίησης –απρό-
σκοπτα, βέβαια- και στην αποφυγή επιπλοκών που ενδέχεται να
προκύψουν για την ολοκλήρωσή τους.

Συνεπώς, επιγραµµατικά: Έως πέντε χρόνια παράταση για την
υλοποίηση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, δυνατότητα
παράτασης µέχρι επιπλέον πέντε χρόνια, εάν επέλθουν γεγονότα
αυστηρά καταγεγραµµένα που είναι εκτός της σφαίρας επιρ-
ροής του ΟΛΠ και πρόνοιες για την ταυτόχρονη υλοποίηση πρώ-
των, δεύτερων και µη υποχρεωτικών επενδύσεων.

Πέραν των ανωτέρω, µεταβιβάζεται το 16%των µετοχών του
ΤΑΙΠΕΔ έναντι του ποσού των 88 εκατοµµυρίων ευρώ, χρήµατα
που εισρέουν άµεσα στα ταµεία του κράτους. Αξίζει δε να σηµει-
ωθεί ότι αν δει κανείς τα οικονοµικά στοιχεία των τελευταίων
ετών, τα µερίσµατα που εισπράττει το ελληνικό δηµόσιο από τον
ΟΛΠ κάθε χρόνο είναι κατά µέσο όρο 4 µε 5 εκατοµµύρια ευρώ.
Συνεπώς, το ποσό που εισπράττεται άµεσα είναι το συνολικό µέ-
ρισµα δεκαέξι έως δεκαεπτά ετών. 

Εντούτοις, η συµφωνία αυτή συνοδεύτηκε από συµφωνίες εξα-
σφάλισης των συµφερόντων του δηµοσίου και κινητροδότησης
του επενδυτή να ελαχιστοποιήσει τις καθυστερήσεις και να ολο-
κληρώσει όσο το δυνατόν ταχύτερα τα έργα. Στο πλαίσιο αυτό
προστίθεται στην ήδη υπάρχουσα εγγυητική επιστολή καλής
εκτελέσεως ύψους 15 εκατοµµυρίων ευρώ, επιπλέον εγγύηση
ύψους 29 εκατοµµυρίων ευρώ ως κίνητρο στον παραχωρησιούχο
για ολοκλήρωση των έργων και εξασφάλιση του δηµοσίου. 

Το ποσό αυτό αντιστοιχεί στο ένα τρίτο της αξίας των ανεκτέ-
λεστων πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, αφαιρουµένων των
συγχρηµατοδοτούµενων ποσών. Το κίνητρο αυτό, όπως αντιλαµ-
βάνεστε, ενισχύεται καθώς η εγγυητική αποµειώνεται όσο ολο-
κληρώνονται τα έργα ετησίως, αλλά σε κάθε περίπτωση η
µείωση δεν δύναται να υπερβεί το 10% της αξίας της πρόσθετης
εγγυητικής επιστολής. 

Πιο σηµαντικό, όµως, είναι η εισαγωγή της διαλυτικής αίρεσης
δηλαδή το γεγονός ότι στην περίπτωση που οι πρώτες υποχρε-
ωτικές επενδύσεις δεν υλοποιηθούν σε ποσοστό τουλάχιστον
98% του συνολικού τους προϋπολογισµού και 95% του προϋπο-
λογισµού εκάστης πρώτης υποχρεωτικής επένδυσης, εντός του
χρονικού διαστήµατος των πέντε ετών από τη µεταβίβαση του
10% και σε κάθε περίπτωση εντός απώτατου χρονικού διαστή-
µατος δέκα ετών µε υπαιτιότητα της «COSCO» ή του ΟΛΠ, η κυ-
ριότητα των µετοχών επανέρχεται στο ΤΑΙΠΕΔ και το ΤΑΙΠΕΔ
επιστρέφει το τίµηµα των µετοχών στην «COSCO». 

Ακριβώς γι’ αυτόν τον σκοπό τίθενται οι µετοχές υπό µεσεγ-
γύηση σε συστηµικό ελληνικό πιστωτικό ίδρυµα για την εξασφά-
λιση της επιστροφής των τίτλων χωρίς την ανάγκη διεκδίκησης
αυτών σε περίπτωση πλήρωσης της διαλυτικής αίρεσης. Συγχρό-
νως, όµως, καταπίπτουν σε βάρος τους εγγυητικές επιστολές.
Ταυτόχρονα, η «COSCO» εκδίδει νέα εγγυητική επιστολή υπέρ
του ΤΑΙΠΕΔ που, όµως, µπορεί να εκχωρηθεί στο ελληνικό δη-
µόσιο για ποσό, που αντιστοιχεί στο σύνολο της αξίας των ανε-
κτέλεστων πλέον πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων κατά τον
χρόνο πλήρωσης της διαλυτικής αιρέσεως. Σε κάθε περίπτωση,
όµως, και το τονίζω, διατηρείται η υποχρέωση του ΟΛΠ διά της
«COSCO» να ολοκληρώσει τις πρώτες υποχρεωτικές επενδύσεις. 

Ετέθη το ερώτηµα και συµφωνήθηκε από τα µέρη ότι υπάρχει
ανάγκη ελέγχου της προόδου των έργων σε περιοδική βάση.
Έτσι θεσπίζεται η ανά τρίµηνο εξέταση και αναφορά του ανεξάρ-
τητου µηχανικού κατά ανεξάρτητη κρίση σύµφωνα µε τις κρα-
τούσες βέλτιστες πρακτικές και την εξέλιξη των επενδύσεων,
ώστε να υφίσταται η απαιτούµενη ανάδραση και να ξεπερνιούν-
ται τα προβλήµατα που τυχόν προκύπτουν έγκαιρα και αποτελε-
σµατικά. 

Ο ανεξάρτητος µηχανικός πέραν αυτών, επιφορτίζεται µε την
υποχρέωση και την αρµοδιότητα στην τριµηνιαία έκθεσή του να
συµπεριλαµβάνει αναφορά για την πιθανή επέλευση του όποιου
γεγονότος αναστολής και την εκτιµώµενη διάρκεια του γεγονότος
αυτού. Προφανώς ανά τρίµηνο επικαιροποιείται η έκθεση αυτή
σύµφωνα µε τα νέα δεδοµένα που θα προκύπτουν. Αυτή, λοιπόν,
η διαδικασία θεωρούµε ότι θα είναι και γρήγορη και αποδοτική. 

Τελευταία δικλείδα προστασίας των συµφερόντων του δηµο-
σίου είναι το δικαίωµα της αρνησικυρίας, το βέτο. Με την µετα-
βίβαση του 16% των µετοχών του ΟΛΠ η µείωση του ποσοστού
του ΤΑΙΠΕΔ συµπαρασύρει και τον αριθµό των µελών του διοι-
κητικού συµβουλίου που αυτό ορίζει.

Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα γινόταν και µε την αρ-
χική σύµβαση, που υπεγράφη από εσάς το 2016. Η διαφοροποί-
ηση, όµως, που εισαγάγαµε στη συµφωνία των µετόχων ως
αποτέλεσµα της παρούσας τροποποίησης είναι ότι το ΤΑΙΠΕΔ
πλέον θα έχει το δικαίωµα-βέτο ως προς τις αποφάσεις τόσο σε
επίπεδο στρατηγικής όσο και επί της πιστής τήρησης των υπο-
χρεώσεων του ΟΛΠ επί των έργων και των υποχρεωτικών επεν-
δύσεων. 

Για παράδειγµα, υφίσταται δικαίωµα-βέτο προς όφελος του δη-
µοσίου σε περίπτωση πιθανής αύξησης µετοχικού κεφαλαίου µε
σκοπό την αποµείωση του ποσοστού του ΤΑΙΠΕΔ στον ΟΛΠ. Έτσι
προασπίζεται η αποµένουσα συµµετοχή του ΤΑΙΠΕΔ στο µετοχικό
κεφάλαιο του ΟΛΠ, επιδιώκεται η διατήρηση της επιχειρησιακής
και οικονοµικής επάρκειας του ΟΛΠ µε σκοπό την ολοκλήρωση
των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων και ενισχύεται ταυτό-
χρονα η επιρροή του ΤΑΙΠΕΔ κατά τη λήψη αποφάσεων που
άπτονται της υλοποίησης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύ-
σεων. 

Ενώ, λοιπόν, στη συµφωνία µετόχων θα µειωνόταν ούτως η
άλλως σε ένα µέλος του διοικητικού συµβουλίου η συµµετοχή του
ελληνικού δηµοσίου, µε την τροποποίηση αυτή το εναποµείναν
µέλος προκύπτει και ενισχυµένο και µε περισσότερα δικαιώµατα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα επίσης να απαντήσω ει-
δικότερα για τις αιτιάσεις της Αντιπολίτευσης περί ύπαρξης δήθεν
κρυφών συµφωνιών, που δεν έρχονται προς κύρωση ή δεν κατα-
τίθενται, όπως η σύµβαση πώλησης των µετοχών ή η συµφωνία
µετόχων. Όµως τη συµφωνία µετόχων του 2016, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, ήρθε στη Βουλή; Κατατέθηκε τότε στην
Εθνική Αντιπροσωπεία; Μήπως η σύµβαση για την εγγυητική επι-
στολή καλής εκτέλεσης, τροποποιούµενη σύµβαση παραχώρησης
το 2016 ήρθε στη Βουλή; Μήπως η τότε Κυβέρνηση είχε υπογρά-
ψει ρήτρα εµπιστευτικότητας µε το άρθρο 27 και το άρθρο 10 της
σύµβασης πώλησης µετοχών και τη σύµβαση µετοχών του 2016
αντίστοιχα; Μήπως έρχεται υποκριτικά πάλι ο ΣΥΡΙΖΑ και µας λέει
ότι δεν ζητήθηκε ποτέ; Δηλαδή αν είχε ζητηθεί, τις δύο συµβάσεις
τότε µπορούσατε να τις δηµοσιοποιήσετε;

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η τροποποίηση που έχετε ενώ-
πιόν σας, όπως το 2016 έτσι και σήµερα συνδέεται µε τις συµ-
βάσεις αγοραπωλησίας και τη συµφωνία των µετόχων οι οποίες
αποτελούν, όπως σας είπα και στην επιτροπή, ιδιωτικά έγγραφα
και όχι δηµόσια. 

Πράγµατι η σύµβαση παραχώρησης έχει δύο µέρη. Το ελλη-
νικό δηµόσιο και την «ΟΛΠ Α.Ε.» και αυτό γιατί τα περιουσιακά
στοιχεία του λιµένα ανήκουν στην ελληνική πολιτεία και ό,τι επεν-
δύσεις γίνονται είναι περιουσία του ελληνικού δηµοσίου. Αυτό
θέλω να το καταλάβετε, διότι έχετε µία διαφορετική αντίληψη
περί αξιοποίησης των λιµένων. 

Αυτός, λοιπόν, είναι και ο λόγος που υπογράφεται τόσο από
τον Υπουργό Ναυτιλίας όσο και από τον παριστάµενο Υπουργό
Οικονοµικών. Αυτός είναι ο λόγος που έρχεται προς κύρωση στη
Βουλή των Ελλήνων. Η συµφωνία για την πώληση των µετοχών
της «ΟΛΠ Α.Ε.», στην οποία περιλαµβάνεται και η διαλυτική αί-
ρεση, τα δικαιώµατα αρνησικυρίας και η συµφωνία των µετόχων
που περιλαµβάνει τις εξουσίες του µέλους που ορίζει το ΤΑΙΠΕΔ
και την πρόσθετη εγγυητική επιστολή έχει υπογραφές του ΤΑΙ-
ΠΕΔ και της «COSCO». 

Ο ΣΥΡΙΖΑ όµως, µάλλον σκόπιµα, αποκρύπτει ότι η διεθνής
πρακτική είναι αυτές οι ιδιωτικές συµφωνίες να παραµένουν εµ-
πιστευτικές και µάλιστα η ρήτρα εµπιστευτικότητας και στις δύο
συµβάσεις συµφωνήθηκε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί ηµε-
ρών δικών σας. Η αναφορά µας σε αυτές τις συµφωνίες γίνεται
πρώτα απ’ όλα µε γνώµονα τον σεβασµό στην εµπιστευτικότητα,
αλλά και σε συνάρτηση µε την τεκµηρίωση ότι σε κάθε βήµα των
συµφωνιών προστατεύεται, όπως είναι καθήκον µας, το δηµόσιο
συµφέρον. 

Με άλλα λόγια, οι εγγυήσεις που δίδει η «ΟΛΠ Α.Ε.-COSCO»
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απευθύνονται στο ΤΑΙΠΕΔ και ανακλαστικά στο ελληνικό δηµό-
σιο. Και οι δύο αυτές συµβάσεις εγκρίθηκαν από το Ελεγκτικό
Συνέδριο. Ως προς τους λόγους που οδήγησαν στην ανάγκη τρο-
ποποίησης, το Ελεγκτικό Συνέδριο αποφάνθηκε -όπως εντελώς
αβάσιµα υποστηρίζει η Αντιπολίτευση- ότι υπήρχε υπαιτιότητα
του ελληνικού δηµοσίου, καθώς ένα τέτοιο ζήτηµα ουσίας ουδέ-
ποτε αποτέλεσε και ούτε θα µπορούσε άλλωστε να αποτελέσει,
θέµα αρµοδιότητας του Ελεγκτικού Συνεδρίου. 

Επ’ αυτού ας προστεθεί ότι ούτε έµµεσα µπορεί να συναχθεί
υπαιτιότητα του ελληνικού δηµοσίου εξαιτίας της αναφοράς
στην απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου της έλλειψης υπαιτιό-
τητας της άλλης πλευράς. Το ότι δεν υπάρχει, δηλαδή, υπαιτιό-
τητα του ΟΛΠ δεν σηµαίνει αυτόµατα ότι συντρέχει υπαιτιότητα
του ελληνικού δηµοσίου, όπως εσφαλµένα ισχυρίστηκε ο ειση-
γητής της Μειοψηφίας. Πρόκειται για ένα λογικό άλµα το οποίο
έχει σαθρή νοµική βάση και είναι ξεκάθαρα αποπροσανατολι-
στικό. Εξαιτίας, λοιπόν, αυτής της αβεβαιότητας τα µέρη αναµ-
φίβολα θα οδηγούνταν σε διαιτησία µε αµφίβολη έκβαση και
σίγουρη καθυστέρηση και επιβάρυνση για το ελληνικό δηµόσιο.

Τι µας είπε επίσης ο κ. Ραγκούσης; Ότι γι’ αυτήν την τροπο-
ποίηση της συµβάσεως που συζητάµε δεν έχουµε την έγκριση
του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Τι λέει, όµως, το Ελεγκτικό Συνέδριο
για την τωρινή τροποποίηση της σύµβασης; Ότι απαραδέκτως
εισάγεται για άσκηση προσυµβατικού ελέγχου νοµιµότητας κα-
θόσον ούτε το σχέδιο της αρχικής σύµβασης που συνήφθη στις
13 Φεβρουαρίου του 2002, ούτε οι µεταγενέστερες κατά τα έτη
2008 και 2016 επί ηµερών σας τροποποιήσεις που δεν διήλθαν
τον προσυµβατικό έλεγχο νοµιµότητας.

Κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, η προσπάθεια ποινικοποίησης
της πολιτικής ζωής είναι έωλη και σε κάθε περίπτωση δεν µπορεί
να αποτελεί άλλοθι για τον λαϊκισµό του ΣΥΡΙΖΑ.

Καταλήγοντας θα ήθελα να κλείσω µε δύο σκέψεις. Είναι εύ-
κολη η ρητορική της καταγγελίας. Είναι εύκολη η κατηγορία της
παράβασης καθήκοντος και της απιστίας. Δεν αντιλαµβάνεστε,
όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, την έννοια της
παράβασης καθήκοντος και της απιστίας. Παράβαση καθήκον-
τος είναι το πάγωµα της επένδυσης. Απιστία στη χώρα είναι η
καταστροφή του επενδυτικού περιβάλλοντος που από την πρώτη
µέρα προσπαθούµε και χτίζουµε. Παράβαση καθήκοντος είναι
το να µην λαµβάνονται υπ’ όψιν οι εργαζόµενες οικογένειες στο
λιµάνι. Απιστία είναι το να θέσει η Κυβέρνηση την επένδυση σε
κίνδυνο, χωρίς να λαµβάνει υπ’ όψιν την πιθανότητα να συναντή-
σουν δυσκολίες οι κλάδοι που συνδέονται µε την επένδυση, από
την ακτοπλοΐα -που τόσο πολύ νοιάζεστε- µέχρι τα ρυµουλκά που
συνδράµουν τα έργα, από την ναυπηγοεπισκευή µέχρι το τουρι-
στικό αποτύπωµα της κρουαζιέρας.

Πραγµατικά αντιλαµβάνεστε την ουσία της πρότασής σας; Η
προσφυγή στην πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ είναι πράξη µείζονος ελ-
λείµµατος ευθύνης και τελικά συνιστά ενέργεια µη εξυπηρέτη-
σης των συµφερόντων του δηµοσίου. Η επίλυση της διαφοράς
µέσω της συµφωνίας των µερών της κύρωσης από την Εθνική
Αντιπροσωπεία και της εµπέδωσης σχέσης εµπιστοσύνης είναι
αδιαµφισβήτητα επιλογή ευθύνης.

Κύριε Πρόεδρε, καταλήγω και ευχαριστώ για την ανοχή. Η Κυ-
βέρνηση διαπραγµατεύτηκε µε αποφασιστικότητα και µέτρο και
πέτυχε η τροποποίηση της σύµβασης να υπηρετεί τον διπλό
στόχο, υλοποίηση της επένδυσης και διασφάλιση των συµφερόν-
των του δηµοσίου. Το οµολογήσατε άλλωστε εχθές: Δεν θέλετε
την επένδυση. Δεν θέλετε επενδύσεις στα λιµάνια. Όσοι ενδεχο-
µένως ποτέ δεν την ήθελαν, αλλά αναγκάστηκαν –δικές σας είναι
οι δηλώσεις- να προχωρήσουν στην υπογραφή της σύµβασης το
2016 προσπαθούν για µια ακόµα φορά να τη δυναµιτίσουν.

Για τον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη και για ολόκληρη
την Κυβέρνηση η επένδυση στο λιµάνι του Πειραιά είναι κοµβικής
σηµασίας για την πόλη, την τοπική κοινωνία, την εθνική οικονο-
µία, τη γεωστρατηγική θέση της πατρίδας µας στην ευρύτερη
περιοχή.

Με την τροποποίηση της σύµβασης διασφαλίζουµε την εξέλιξή
της, διασφαλίζουµε τα συµφέροντά µας, διασφαλίζουµε τα
οφέλη για την τοπική κοινωνία. Στον µηδενισµό απαντάµε µε
έργο. Στην κινδυνολογία απαντάµε µε σίγουρες κινήσεις. Στον

λαϊκισµό απαντάµε µε υπευθυνότητα. Γι’ αυτό οι πολίτες εµπι-
στεύονται τη Νέα Δηµοκρατία και τον Κυριάκο Μητσοτάκη. Γι’
αυτό η πατρίδα µας αποτελεί επενδυτικό προορισµό και η οικο-
νοµία µας βαδίζει σταθερά σε δρόµους ανάπτυξης. Γι’ αυτό η
Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πηγαίνει µπροστά.

Σας ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας. Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ καλοδεχούµενη η κατάθεση αιτήµατος
για ονοµαστική ψηφοφορία. Θα επιβεβαιωθεί για µια ακόµα
φορά και µάλιστα ονοµαστικά η υπευθυνότητα της Νέας Δηµο-
κρατίας και ο λαϊκισµός του ΣΥΡΙΖΑ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Τον λόγο έχει για δύο λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Ραγκούσης .
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Δύο λεπτά είναι αρκετά για να απαν-

τήσει κανείς σε αυτά τα λόγια που είναι φτώχεια.
Κύριε Πλακιωτάκη, ειλικρινά ακούγοντάς σας επί µισή ώρα δεν

ξέρω τι άλλο θα άκουγε η Εθνική Αντιπροσωπεία, αν σ’ αυτό το
Βήµα είχε ανέβει ο νοµικός εκπρόσωπος της «COSCO». Ειλικρινά
δεν ξέρω τι άλλο θα λέγανε. Τίποτα περισσότερο από αυτά που
είπατε εσείς, µιλήσατε όχι ως Υπουργός της ελληνικής Κυβέρ-
νησης.

Και σας ρωτώ ευθέως για µια ακόµη φορά εκ µέρους όλων των
συναδέλφων που σας έχουµε ρωτήσει κατ’ επανάληψη ρητά για
τους συναδέλφους σας, αυτούς σεβαστείτε, αφήστε εµάς, εννοώ
τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Υπάρχει υποχρεωτική
επένδυση που δεν έχει πραγµατοποιηθεί και για τη µη πραγµα-
τοποίηση έχει υπαιτιότητα η «COSCO», ναι ή όχι, κύριε Πλακιω-
τάκη; Πείτε τώρα. Υπάρχει; Υπάρχει υποχρεωτική επένδυση για
την οποία έχει υπαιτιότητα η «COSCO»; Γιατί δεν απαντάτε; Γιατί
αποφεύγετε; Γιατί πήγατε στο Ελεγκτικό Συνέδριο και δηλώσατε
ψευδώς ότι δεν έχει υπαιτιότητα η «COSCO»; Και έτσι εξαπατή-
σατε το Ελεγκτικό Συνέδριο και το οδηγήσατε στην απόφαση
που το οδηγήσατε.

Το ερώτηµα που θα κληθείτε αναπόφευκτα να απαντήσετε,
κύριε Πλακιωτάκη, είτε εδώ είτε στην κοινωνία, είναι αυτό που
σας έκανα πριν από λίγο και το οποίο θα το έχετε συνέχεια µπρο-
στά σας.

Και επειδή µιλήσατε για το τι είναι παράβαση καθήκοντος και
απιστία, παράβαση καθήκοντος και απιστία, κύριε Πλακιωτάκη,
είναι να µην εφαρµόζεις τη σύµβαση του ελληνικού δηµοσίου,
είναι να µην επιβάλλεις τη ρήτρα που σου έχει αναθέσει την ευ-
θύνη να επιβάλεις το ελληνικό Κοινοβούλιο σε κάποιον που αθέ-
τησε τις δεσµεύσεις του για να είσαι δίκαιος -πέραν όλων των
άλλων- απέναντι σε όλες τις επιχειρήσεις της χώρας, σε όλους
τους επενδυτές που κάνουν τη δουλειά τους, όπως έχουν συµ-
φωνήσει µε το ελληνικό δηµόσιο.

Παράβαση καθήκοντος και απιστία, κύριε Πλακιωτάκη, είναι
να αφήσεις να γίνει mall στον Πειραιά από τη «COSCO», είναι να
αφήσεις να γίνει ναυπηγείο από την «COSCO» στον Πειραιά και
να καταστρέψεις την ναυπηγοεπισκευή. Παράβαση καθήκοντος
και απιστία είναι να αφήσεις να γίνει τέταρτος προβλήτας στο
Κερατσίνι και να καταστρέψει το Κερατσίνι, είναι να αφήνεις να
καταστρέφονται οι αρχαιολογικοί χώροι και το περιβάλλον.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής): Θα δώσω µια σύντοµη απάντηση, αλλά ο κ.
Ραγκούσης δεν µε παρακολουθεί.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Στο ερώτηµα παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής): Βεβαίως.
Το ποιος ευθύνεται δεν θα το αποφασίσω εγώ. Θα το αποφα-

σίσουν…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τους καλύπτετε, δηλαδή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής): Θα µε αφήσετε να ολοκληρώσω; Κύριε Ραγ-
κούση, είστε νέος στον Πειραιά. Δεν µε παρακολουθείτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Ραγκούση,
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σας έδωσα τον λόγο. Δεν σας διέκοψε. Αφήστε να απαντήσει
τώρα εκείνος. Θα σας πω και εγώ, εάν θέλετε, µετά νοµικά πώς
λειτουργεί αυτή η διαλυτική αίρεση. Στην ουσία είναι υπαναχώ-
ρηση που λειτουργεί υπέρ του δηµοσίου, αλλά τέλος πάντων.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Δεν ρώτησα εσάς, κύριε Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής): Αυτός που θα αποφασίσει ποιος φταίει είναι η
διαιτησία και στη συνέχεια οι δικαστικές διαµάχες. Τι δεν κατα-
λαβαίνετε; Αυτό, όµως, που θα πρέπει εσείς να απαντήσετε είναι
το εξής: Τελικά τι θέλετε; Να σταµατήσει η επένδυση; Πείτε το
ξεκάθαρα. «Εµείς θέλουµε να σταµατήσει η επένδυση, δεν θέ-
λουµε επενδυτές στη χώρα, θέλουµε να φορολογούµε τους πο-
λίτες και να µοιράζουµε επιδόµατα».

Με προκάλεσε για µια ακόµα φορά ο κ. Ραγκούσης. Επειδή
κόπτεται για τη ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη τι θα γίνει και τι θα
γίνει µε τις επενδύσεις ευρύτερα στην περιοχή, το δήλωσα και
χθες, κύριε Ραγκούση. Στο νέο αναθεωρηµένο master plan που
εγκρίθηκε από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας δεν περι-
λαµβάνεται η άδεια ίδρυσης ναυπηγείου. Τι δεν καταλαβαίνετε;

Το έχω δηλώσει ευθαρσώς πάρα πολλές φορές στη Βουλή.
Εµάς όµως, ως Κυβέρνηση, κύριε Ραγκούση, µας ενδιαφέρει να
προχωρούν οι επενδύσεις. Μας ενδιαφέρει να διασφαλίζουµε τα
συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου και µ’ αυτή την κύρωση
τροποποίησης σύµβασης επιτυγχάνουµε και τα δυο. Εσείς όµως
ξέρετε τι καταφέρατε µε τη δικιά σας παρέµβαση; Όχι µόνο να
µη δηµιουργείτε κίνητρα για την προσέλκυση επενδύσεων από
ξένους αλλά και Έλληνες επενδυτές αλλά µε τη δική σας στάση
κι αυτοί που δραστηριοποιούνται αυτή τη στιγµή στην πατρίδα
µας θα φύγουν. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Ραγκούση,

ακούστε. Δεν τελειώνουµε ποτέ. Είναι µια διαφορετική νοµική
προσέγγιση. 

Οι διαλυτικές αιρέσεις όταν ενεργοποιηθούν διαλύεται η σύµ-
βαση εξ υπ’ αρχής. Όπως είναι διατυπωµένα, όπως είπε ο Υπουρ-
γός, ενέχει την έννοια της υπαναχώρησης του δηµοσίου και τα
µέχρι τότε ωφελήµατα παραµένουν υπέρ του δηµοσίου. Αυτή
είναι η ουσία. 

Το διάβασα µε προσοχή. Όλα τα νοµοθετήµατα τα διαβάζω.
Γι’ αυτό το λέω. 

Έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πλακιωτάκη, αντιπαρέρχοµαι

για πολλοστή φορά αυτόν τον επενδυτικό λαϊκισµό για το ποιος
δεν θέλει την επένδυση κ.λπ.. Θέλουµε τη νοµιµότητα. Θέλουµε
τον ανταγωνισµό, θέλουµε τη διαφάνεια, θέλουµε τους ίσους
όρους που θα ισχύουν για όλους τους επενδυτές στη χώρα µας.
Δεν θέλουµε την Ελλάδα Μπανανία. Πρώτον αυτό.

Δεύτερον. Τι είπε, κύριε Πρόεδρε, πριν από λίγο ο κ. Πλακιω-
τάκης; «Εγώ», λέει, «δεν θα σας πω αν έχει ευθύνη η «COSCO»».
Στην οµιλία σας, κύριε Πλακιωτάκη, ξέρετε πόσες φορές είπατε
ότι έχει ευθύνη το ελληνικό δηµόσιο; Πώς τολµάτε να έρχεστε
εδώ και να λέτε ότι έχει ευθύνη το ελληνικό δηµόσιο και να δι-
στάζετε να πείτε ότι έχει ευθύνη η «COSCΟ»; Μετά σας φταίει
κανείς όταν σας λέµε ότι δεν µιλάτε, δεν τοποθετείστε ως Υπουρ-
γοί της Κυβέρνησης, αλλά σαν νοµικοί εκπρόσωποι της εται-
ρείας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-
τικής Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ένα λεπτό κι
εσείς, κύριε Υπουργέ. Και σας παρακαλώ, να σταµατήσει εδώ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-
τικής Πολιτικής): Ο κ. Ραγκούσης συστηµατικά σε όλες τις συ-
νεδριάσεις και κατά τη διάρκεια της Επιτροπής Παραγωγής και
Εµπορίου και σήµερα διαστρεβλώνει συστηµατικά τις τοποθετή-
σεις µου. 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Εσείς τι κάνετε; Είπατε πράγ-
µατα που δεν είπαµε ποτέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-
τικής Πολιτικής): Καταλαβαίνω τη δύσκολη θέση στην οποία βρί-
σκεστε σήµερα. Αναγκαστήκατε να κυρώσετε τη σύµβαση
παραχώρησης του 2016. Δεν πιστεύετε στις επενδύσεις. Πείτε

το ξεκάθαρα. Ποια είναι η δική σας θέση; Θέλετε να προχωρήσει
η υλοποίηση της εκπαίδευσης; 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Εµείς ναι, εσείς όχι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής): Κόπτεστε για την τοπική κοινωνία και την το-
πική επιχειρηµατικότητα; Τι είπαν οι φορείς χθες; Οι φορείς
επιθυµούν να προχωρήσουν.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Εσείς κόπτεστε µόνο υπέρ της
«COSCO», όχι υπέρ της επένδυσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-
τικής Πολιτικής): Οµολογήστε το, λοιπόν. Δεν είστε υπέρ της
επενδύσεως. 

Σας απάντησα σε όλες σας τις τοποθετήσεις. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Σε τίποτα δεν απαντήσατε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής): Κι αυτό που ανέφερα ήταν οι εκτιµήσεις του
ανεξάρτητου µηχανικού. Εγώ ποτέ δεν έβγαλα κρίση για το ποιος
φταίει. Γι’ αυτό και είπα επειδή ακριβώς υπάρχει αυτή η θο-
λούρα, φταίει η «COSCO», φταίει το ελληνικό δηµόσιο γι’ αυτό
εµείς προχωρήσαµε σε φιλικό διακανονισµό προκειµένου να δια-
σφαλίσουµε τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου αλλά και
να προχωρήσει η υλοποίηση της επένδυσης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Αυτή είναι
η τοποθέτηση του Υπουργού. 

Ο κ. Απόστολος Πάνας από το Κίνηµα Αλλαγής έχει τον λόγο
κι αµέσως µετά ο κ. Ιωάννης Τραγάκης από τη Νέα Δηµοκρατία.

Κύριε Πάνα, έχετε τον λόγο. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΠΑΝΑΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, δεν γίνεται να µην σχολιάσω το πόσο ανεπίτρεπτο
είναι ένα νοµοσχέδιο, όπως το σηµερινό, να κατατίθεται στη
Βουλή µε διαδικασίες fast track. Όπως δεν γίνεται να µην ανα-
φέρω για ακόµη µια φορά πως η παράταξή µας, το Κίνηµα Αλ-
λαγής, από την πρώτη στιγµή τάχθηκε υπέρ της παραχώρησης
δραστηριοτήτων του λιµένος Πειραιά χωρίς όµως την πώληση
του πλειοψηφικού πακέτου των µετοχών, έτσι ώστε να υπάρξει
ένα αποτελεσµατικό θεσµικό πλαίσιο για την εξασφάλιση συνθη-
κών υγιούς ανταγωνισµού, παρακολούθησης, τήρησης των όρων
των συµβάσεων παραχώρησης και φυσικά για τη διασφάλιση της
προστασίας του φυσικού περιβάλλοντος. 

Ήµασταν και συνεχίζουµε να είµαστε υπέρ των επενδύσεων
που θα οδηγήσουν στη δηµιουργία έργων υποδοµών που τόσο
έχει ανάγκη η χώρα µας και που θα δηµιουργήσουν νέες θέσεις
εργασίας διασφαλίζοντας πάντα τις ήδη υπάρχουσες, όπως φυ-
σικά και της ποιότητας ζωής των κατοίκων. Ήδη η τροποποίηση
της σύµβασης παραχώρησης που είχε υπογραφεί τον Ιούνιο του
2016 µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και του Οργανισµού Λιµέ-
νος Πειραιά από την προηγούµενη κυβέρνηση προβληµάτισε,
καθώς παραχωρήθηκε έξτρα περιοχή στην «COSCO» και µάλι-
στα µια περιοχή υψηλής αρχαιολογικής σηµασίας. 

Επίσης, θέλω να υπενθυµίσω στους συναδέλφους της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης πως µε την κύρωσή της από 24-06-2016
τροποποίησης και κωδικοποίησης της από 13ης Φεβρουαρίου
2002 σύµβασης παραχώρησης µεταξύ ελληνικού δηµοσίου και
της ΟΛΠ διευθετήθηκε το ζήτηµα των καθυστερήσεων στην υλο-
ποίηση συγκεκριµένων επενδύσεων µετά τη µεταβίβαση του 51%
των µετοχών του οργανισµού στην «COSCO». Αυτήν όµως τη
στιγµή έχουµε µπροστά µας µια νέα κύρωση σύµβασης. Αντί, λοι-
πόν, να συζητάµε για τη σοβαρή βλάβη που έχει επιφέρει ο αντι-
συµβαλλόµενος ΟΛΠ στα νόµιµα συµφέροντα του δηµοσίου µη
έχοντας υλοποιήσει τις συµβατικές του υποχρεώσεις µε τις επεν-
δύσεις, παραδίδουµε την ασφαλιστική δικλίδα των αναβλητικών
αιρέσεων για τη µεταβίβαση του επιπλέον ποσοστού 16% των
µετοχών της «ΟΛΠ Α.Ε.» που θα πρέπει να παραδοθεί όταν ολο-
κληρωθούν οι υποχρεώσεις. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την υφιστά-
µενη σύµβαση παραχώρησης υφίσταται η δυνατότητα επιβολής
των προβλεπόµενων οικονοµικών ρητρών της τάξης δεκάδων
εκατοµµυρίων ευρώ και µας ζητάτε να µην εκµεταλλευτούµε το
νόµιµο δικαίωµά µας προκειµένου να διαπραγµατευτούµε αν όχι
καλύτερους όρους τουλάχιστον την εξασφάλιση της υλοποίησης
αυτών το ταχύτερο δυνατό. Είναι απορίας άξιον σε τούτη η ρύθ-
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µιση που τροποποιεί την υφιστάµενη σύµβαση παραχώρησης µο-
νοµερώς υπέρ των συµφερόντων του αναδόχου και χωρίς κα-
νένα απολύτως κέρδος για το ελληνικό δηµόσιο. Έτσι, µε την εν
λόγω τροποποίηση το ελληνικό δηµόσιο παραδίδει τα όποια ελά-
χιστα διαπραγµατευτικά µας όπλα, όπως η µεταβίβαση του 16%
των µετοχών της ΟΛΠ χωρίς έστω να εξασφαλίζει τις οφειλόµε-
νες εδώ και πέντε έτη από την «COSCO» επενδύσεις. 

Κύριε Υπουργέ, ο ανάδοχος έχει ήδη αγνοήσει επιδεικτικά και
µε τη δική σας ανοχή τις όποιες ποινικές ρήτρες όρισε η υφιστά-
µενη σύµβαση. Γιατί, λοιπόν, να µην τις αγνοήσει και στο µέλλον
που ήδη θα έχει πολλαπλασιάσει τα κέρδη του και θα έχει ισχυ-
ροποιήσει περαιτέρω τη δεσπόζουσα µονοπωλιακή του θέση; Η
υποχωρητική στάση της ελληνικής κυβέρνησης δεν αποπνέει κα-
νένα σεβασµό και αυτό µας θλίβει βαθύτατα. Η παρούσα σύµ-
βαση µεταφέρει τις ευθύνες για το γεγονός ότι δεν
υλοποιήθηκαν επί πέντε χρόνια οι επενδύσεις στο ελληνικό δη-
µόσιο ενώ πριν λίγες µέρες ο εισηγητής της Πλειοψηφίας µετέ-
θεσε τις ευθύνες στους πολίτες που διαµαρτύρονται για ένα
έργο µε το οποίο διαφωνούν. Τους ακούσαµε µάλιστα χθες να
θέτουν τους έντονους προβληµατισµούς στην επιτροπή παρα-
γωγής και εµπορίου κατά τη διαδικασία ακρόασης των φορέων. 

Δεν θέλω να επεκταθώ περαιτέρω στο παράρτηµα 7,2 και στον
πίνακα γεγονότων αναστολής προ της επενδυτικής περιόδου.
Δεν θα επεκταθώ επίσης περαιτέρω σε µία σύµβαση που ευνοεί
τις επεκτατικές διευθύνσεις της όποιας εταιρείας, που πλήττει
τα νόµιµα εθνικά συµφέροντα και τα δικαιώµατα των πολιτών.
Όπως, λοιπόν, η στάση µας ήταν ξεκάθαρη και στην κύρωση της
επενδυτικής συµφωνίας µεταξύ της «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ» όπου
εκεί νοµοθετήσατε υπέρ µιας εταιρείας και εµείς καταψηφίσαµε
τη σύµβαση, όπως σε εκείνη τη σύµβαση προσπαθήσαµε να κα-
ταλάβουµε πώς θα είναι αποτελεσµατικός ο περιβαλλοντικός
έλεγχος µε την πρόσληψη ανεξάρτητου περιβαλλοντικού ελεγ-
κτή από την εταιρεία, έτσι και σε αυτή τη σύµβαση προσπαθούµε
να πιστέψουµε κατά πόσο αµερόληπτος θεωρείται και θα είναι ο
γνωµοδοτηµένος ανεξάρτητος µηχανικός ο οποίος θα στεγάζε-
ται στα γραφεία του ΟΛΠ και θα αµείβεται από αυτόν. 

Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι το συγκεκριµένο κείµενο που
διαπραγµατεύθηκε η Κυβέρνηση και το οποίο τροποποιεί την
υφιστάµενη ρύθµιση δεν λαµβάνει υπ’ όψιν του και όλα όσα είχαν
προηγηθεί ούτε διασφαλίζει στην ουσία το δηµόσιο συµφέρον
από την άποψη των δικαιωµάτων του και των εσόδων του.

Ευχαριστώ πολύ για τον χρόνο σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα.
Η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την έκ-

θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων: «Πρόληψη και αντιµετώπιση περιστατικών
κακοποίησης και παραµέλησης ανηλίκων, Πρόγραµµα «ΚΥ-
ΨΕΛΗ» για την αναβάθµιση της ποιότητας των παρεχόµενων
υπηρεσιών σε βρεφικούς, βρεφονηπιακούς και παιδικούς σταθ-
µούς, διατάξεις για την προώθηση της αναδοχής και της υιοθε-
σίας, «Προσωπικός Βοηθός για τα Άτοµα µε Αναπηρία» και άλλες
διατάξεις».

Τον λόγο έχει ο κ. Τραγάκης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υποµονετικά είµαστε εδώ από τις δέκα το πρωί οι συνάδελφοι

της Νέας Δηµοκρατίας, παρά τα όσα είπε ο κ. Αλεξιάδης. Εµείς,
ήµασταν εδώ από την αρχή.

Επιτρέψτε µου να κάνω ένα σχόλιο, γιατί αναφέρθηκε σε µένα
ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης.

Στις δεκαετίες που είµαι εδώ, έχω δει πολλά µικρά κόµµατα,
καταγγελτικά µικρά κόµµατα. Η καταγγελία δεν ωφέλησε ποτέ.
Κανένα από αυτά τα κόµµατα δεν επιβίωσε πολιτικά. Αυτό να το
λάβει πολύ σοβαρά υπ’ όψιν του, όταν µόνο καταγγέλλει και απει-
λεί. Και µάλιστα, απείλησε και τον ίδιο τον κύριο Πρωθυπουργό.
Θα πρέπει να το λάβει πολύ σοβαρά υπ’ όψιν του για τη µετέ-
πειτα πορεία του κόµµατός του.

Αναφερόµενος στους συναδέλφους της Μειοψηφίας, οι οποίοι
είπαν ότι απουσιάζουµε, θα πω ότι ήµασταν παρόντες και δεν εί-

µαστε τώρα παρόντες. Εγώ προσωπικά είµαι παρών από το 2002,
από την αρχή που ξεκίνησε η υπόθεση της «COSCO». Διαχρο-
νικά, η Νέα Δηµοκρατία ήταν υπέρ της επένδυσης. Διαχρονικά.
Δεν άλλαξε ποτέ πορεία. Άλλοι άλλαξαν πορεία, υποκριτικά, τε-
λείως υποκριτικά. Και όλος ο καταγγελτικός τους λόγος, ο υπο-
κριτικός τους λόγος κρύβει την αµηχανία τους σε αυτά τα οποία
οι ίδιοι έλεγαν το 2016. 

Και πρέπει να πούµε το κυριότερο απ’ όλα. Τότε, το 2016 αυτοί
δεν έβαλαν τη διαλυτική αίρεση, η οποία είναι υπέρ του δηµοσίου
και σωστά το ανέφερε ο Πρόεδρος. Δεν έφεραν τίποτα επ’
αυτού, για τη διαλυτική αίρεση. Το σηµαντικότερο όπλο που
έχουµε στα χέρια µας είναι η διαλυτική αίρεση σε αυτήν την πε-
ρίπτωση.

Κι εγώ θα ρωτήσω: Έκανε κάτι η «COSCO» για τον Πειραιά;
Ναι, έκανε. Θα το πω ευθέως. Τα εξακόσιες χιλιάδες εµπορευ-
µατοκιβώτια τα έφτασε στα οκτώ εκατοµµύρια µε προοπτική να
γίνουν δέκα, να πάνε έντεκα. Και να µην αναφέρω την έκθεση
του ΙΟΒΕ, την οποίαν οι κύριοι συνάδελφοι δεν έλαβαν υπ’ όψιν
τους. Η έκθεση του ΙΟΒΕ λέει ότι µέσα σε χρόνο δεκαετίας το
ελληνικό δηµόσιο θα εισπράξει εµµέσως ή αµέσως 858 εκατοµ-
µύρια από αυτήν την επένδυση. Έχουν αντίρρηση γι’ αυτό; Και
επίσης, δεν διάβασαν την έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας
της Βουλής, η οποία έκθεση αναφέρεται ρητά στο ότι η συµφω-
νία και η ρήτρα εµπιστευτικότητας ακολούθησε -κρατήστε το
αυτό, διαβάστε την έκθεση προσεκτικά- όλες τις συµφωνίες που
έχουν γίνει. Όλες οι συµφωνίες που έχουν γίνει. Όλες! Ακόµα και
για την οδοποιία, για τους σιδηροδρόµους. Όλες οι συµφωνίες,
ανέφερε η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βουλής.

Θα ήθελα να αναφερθώ και στο νοµοσχέδιο τώρα, εκτός από
τη διαλυτική αίρεση που ένα πολύ σηµαντικό θέµα. Νοµίζω ότι
πολύ σηµαντικό θέµα επίσης, είναι τα οφέλη που αποκτά το ελ-
ληνικό δηµόσιο από αυτήν τη συµβατική ρύθµιση. Εκτός από τα
88 εκατοµµύρια, εκτός όλων των άλλων τα οποία θα γίνουν επεν-
δύσεις, τους δίνει το δικαίωµα αυτά τα πέντε χρόνια παράτασης
που προβλέπει η σύµβαση, το πλάνο το οποίο είχαν να το επιση-
µοποιήσουν και να το εφαρµόσουν. 

Θα πείτε «η ολοκλήρωση όµως δεν έχει γίνει σε ορισµένα θέ-
µατα». Εδώ, κύριε Υπουργέ, θέλω λίγο την κατανόησή σας και
την προσοχή σας. Αναφέρατε σωστά τα 293 εκατοµµύρια κ.λπ..
Είπατε ότι η επέκταση του επιβατικού λιµένα -για την κρουαζιέρα
δηλαδή είναι αυτό- είναι 136 εκατοµµύρια, είναι σχεδόν τα µισά.
Η ερώτησή µου είναι προς την Αξιωµατική Αντιπολίτευση: Είναι
υπέρ της κρουαζιέρας; Είναι υπέρ του να γίνουν προβλήτες
κρουαζιέρας; Ρώτησαν τους ανθρώπους της κρουαζιέρας; Ρώ-
τησαν τους εργαζόµενους στη ναυτιλία σε ό,τι αφορά την κρουα-
ζιέρα; Ο Πειραιάς είχε αναδειχθεί πραγµατικά σε ένα κέντρο
κρουαζιέρας. Εµείς θέλουµε την κρουαζιέρα. Επιδιώκουµε την
κρουαζιέρα. 

Το άλλο θέµα που έθεσαν είναι ένα θέµα το οποίο έχουµε
λύσει και έχουµε ασχοληθεί διαχρονικά. Και το θέµα ότι δεν πρό-
κειται να γίνει ναυπηγοεπισκευή από την «COSCO», δεν πρόκει-
ται να γίνει. Ακόµα και ο κύριος Πρωθυπουργός έχει αναφερθεί
σε αυτό το θέµα για την προβλήτα 4, καθώς και ο Υπουργός επα-
νειληµµένως. Αυτή είναι η πολιτική απόφαση. Εδώ ακούσαµε το
πρωτόγνωρο ότι τους νόµους τους εισηγούνται οι γενικοί διευ-
θυντές και οι διευθυντές των Υπουργείων. Αν είναι δυνατόν! Τέ-
τοια ακούστηκαν εδώ. Αυτά είναι στα απολυταρχικά καθεστώτα.
Στη δηµοκρατία, τους νόµους τους φέρνει η αρµόδια πολιτική
ηγεσία. Κανένας άλλος. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, θέλω να κάνω µια αναφορά. Τα έκανε
όλα καλά η «COSCO»; Όχι. Ασφαλώς όχι. Από τα 55 εκατοµµύρια
-αυτή είναι η έκθεση νοµίζω του κ. Κόλλια από τη «HILL INTER-
NATIONAL» που είναι ο ανεξάρτητος µηχανικός- για τη βελτίωση
υποδοµών ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης συµπεριλαµβανοµέ-
νων και των πλωτών δεξαµενών, τουλάχιστον τα 25 εκατοµµύρια
πήγαν στις πλωτές δεξαµενές. Εδώ καταγγέλλω την «COSCO»
ότι δεν έκανε σχεδόν κανένα έργο εντός της ζώνης. Σχεδόν κα-
νένα έργο. Εµείς που περπατάµε τη ζώνη, βλέπουµε ότι οι συν-
θήκες είναι ίδιες όπως ήταν και παλαιότερα. Και το χειρότερο;
Δεν υπάρχει ρεύµα. Το ξέρετε ότι δεν µπορούν να πάρουν ρεύµα
τα πλοία, τα οποία κάνουν χρήση της προβλήτας; Χρησιµοποιούν
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υποχρεωτικά όλοι µηχανισµούς τέτοιους, οι οποίοι επιβαρύνουν
το κόστος κατασκευής. 

Αντιλαµβάνεστε λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ πρέπει να πιε-
στούν και να δηµιουργήσουν τις προϋποθέσεις. Τι µπορεί να
τους πιέσει; Αυτό που είπατε εσείς. Τι µπορεί να τους πιέσει; Οι
ποινικές ρήτρες. Πώς µπορούν να τους πιέσουν οι ποινικές ρή-
τρες; Όσο πηγαίνουν προς ολοκλήρωση τα ποσοστά των συµ-
βασιοποιηµένων έργων τόσο θα εκπίπτουν οι ποινικές ρήτρες.
Άρα έχουν και οι ίδιοι οικονοµικό κίνητρο να προχωρήσουν αυτά
τα θέµατα.

Υπήρξε στην επιτροπή µία παρέµβαση από τους φορείς, στην
οποία εγώ έλαβα θέση, που µιλούσαν για τις µη υποχρεωτικές
επενδύσεις. Εδώ, κύριε Υπουργέ θα πρέπει να είµαστε όλοι πολύ
προσεκτικοί για τις µη υποχρεωτικές επενδύσεις. Δηλαδή, γι’
αυτές οι οποίες δεν είναι πρώτες υποχρεωτικές επενδύσεις.
Υπήρξε ο φόβος ότι πιθανώς στις µη υποχρεωτικές επενδύσεις
θα µπορούσαν να µπουν και άλλα. Η ασφαλιστική δικλίδα ότι για
τις µη υποχρεωτικές επενδύσεις απευθύνονται στον γενικό διευ-
θυντή -ο ίδιος κάνει την πρόταση, ο γενικός διευθυντής-, µας κα-
τήγγειλαν επίσης ότι αναθέτουµε σε γενικό διευθυντή, κάτι το
οποίο θα έπρεπε να υπάρχει στη διοίκηση. Όχι. Οι µη υποχρεω-
τικές επενδύσεις δεν αναφέρονται. Το αρχικό πλάνο θα είναι
εκείνο το οποίο θα εφαρµοστεί µέχρι κεραίας. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. 

Θέλοντας, λοιπόν, να συνεχίσω και εγώ για τις επενδύσεις στις
οποίες αναφέρθηκαν όλοι, κύριε Υπουργέ, είναι ευκαιρία να ρί-
ξουµε µια µατιά σε τρεις επενδύσεις. Κατ’ αρχάς είναι η αξιοποί-
ηση των ναυπηγείων. Θα πρέπει να αξιοποιήσουµε στο έπακρον
µέσω του νέου επενδυτή τα ναυπηγεία Σκαραµαγκά. Στα ναυπη-
γεία Σκαραµαγκά υπάρχουν υδατοδεξαµενές οι οποίες είναι
µέχρι πεντακόσιες χιλιάδες τόνους, που θα µας δώσει το δι-
καίωµα να κάνουµε επισκευές µεγάλων πλοίων. Θα πρέπει να
δούµε και τα ναυπηγεία της Ελευσίνας που βρίσκονται σε µια
διαπραγµάτευση, αλλά όπως ξέρετε από όλους τους ναυπηγοε-
πισκευαστές, από το Βιοµηχανικό Πάρκο Σχιστού υπάρχει η πρω-
τοβουλία, η πρόταση, η ελπίδα ότι θα λειτουργήσουν τα
ναυπηγεία ώστε να έρχονται οι Έλληνες πλοιοκτήτες στα ελλη-
νικά ναυπηγεία και να µην πηγαίνουν στα τουρκικά παράλια για
επισκευές. Και ξέρετε ότι έχουµε το καλύτερο εργατοδυναµικό
προσωπικό που υπάρχει σε ό,τι αφορά την επισκευή. 

Αντιλαµβάνεστε ότι ακόµα και στην Κορέα παίρνουν εργατο-
τεχνίτες από την Ελλάδα για να κάνουν τις επισκευές και ασχο-
λούνται επαγγελµατίες δικοί µας, οι οποίοι πηγαίνουν σε όλα
αυτά τα µέρη. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να ρίξουµε µια µατιά στο θέµα αυτό και σε
ένα θέµα το οποίο έθεσε ο πρόεδρος της «ΒΙΠΑΣ», ο κ. Πολυ-
χρονόπουλος. Ζητάνε µια επέκταση, κύριε Πρόεδρε, να έρθουµε
σε επαφή µε την εκκλησία, ώστε οι άνθρωποι αυτοί οι οποίοι
έχουν επενδύσει εκεί, περίπου, 450 εκατοµµύρια ιδιωτικά κεφά-
λαια και έχουν πελάτες από όλο τον κόσµο να µπορέσουν να επε-
κτείνουν τις δραστηριότητές τους.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε.

Τον λόγο έχει η κ. Παναγιώτα Δούνια από την Νέα Δηµοκρα-
τία.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ (ΝΟΝΗ) ΔΟΥΝΙΑ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως Βουλευτής
της πρώτης περιφέρειας του Πειραιά και των νησιών µας, αλλά
και ως Πειραιώτισσα έχω ιδιαίτερο ενδιαφέρον για την ανάπτυξη
της πόλης µου και την καλύτερη δυνατή αξιοποίηση του λιµανιού
της, του µεγαλύτερου δηλαδή λιµένα της χώρας µας. 

Το ίδιο ενδιαφέρον έχει αδιαµφισβήτητα και συνολικά η Νέα
Δηµοκρατία, πράγµα που απέδειξε από την πρώτη στιγµή που
ανέλαβε τη διακυβέρνηση της χώρας φροντίζοντας να δηµιουρ-
γήσει ένα φιλικό περιβάλλον για τις επενδύσεις και την επιχειρη-
µατικότητα και να διαµορφώσει ένα πλέγµα αντιµετώπισης των
εµποδίων, που τυχόν εµφανιστούν, κατά την πραγµατοποίηση
των εκάστοτε επενδύσεων. 

Το τελευταίο κρίθηκε απαραίτητο, καθώς οι καθυστερήσεις
στις υλοποιήσεις των επενδυτικών σχεδίων εκτός από το σηµαν-
τικό οικονοµικό κόστος που έχουν, αµαυρώνουν τη διεθνή εικόνα
της Ελλάδας ως τόπου προσέλκυσης επενδύσεων. Για να απο-
φύγουµε, λοιπόν, µια τέτοια πολύπλευρη ζηµιά καλούµαστε σή-
µερα να κυρώσουµε τη συµφωνία τροποποίησης της σύµβασης
παραχώρησης µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και του Οργανι-
σµού Λιµένος Πειραιώς, που έχει υπογραφεί το καλοκαίρι του
2016. 

Όπως θυµόµαστε όλοι µε βάση τις αρχικές εκτιµήσεις το συγ-
κεκριµένο έργο επρόκειτο να ολοκληρωθεί σε δυόµισι περίπου
χρόνια από την υπογραφή της σύµβασης παραχώρησης. Η πρό-
οδος του έργου καθυστέρησε ωστόσο σηµαντικά λόγω των αλ-
λεπάλληλων διακοπών των εργασιών µε αποτέλεσµα η
τροποποίηση των διατάξεων της σύµβασης να καταστεί µονό-
δροµος. 

Το περιεχόµενο της τροποποιητικής συµφωνίας προήλθε µετά
από εντατική διαπραγµάτευση µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου,
του Ταµείου Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου και
της «COSCO». Η διαπραγµάτευση ανάµεσα στους παραπάνω
ήταν αναγκαία προκειµένου να αποτραπεί ο κίνδυνος νέων κα-
θυστερήσεων και να αποφευχθεί µια παράταση της αβεβαιότη-
τας στην περίπτωση που οι δύο πλευρές προσέφυγαν στη
διαιτητική επίλυση των διαφορών τους. Και αυτό επειδή σε µία
τέτοια περίπτωση το ελληνικό δηµόσιο θα βρισκόταν αντιµέτωπο
µε δυσβάσταχτες οικονοµικές συνέπειες λόγω της µη υλοποί-
ησης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, ενώ θα δεχόταν
και ανταξιώσεις της «COSCO» λόγω της καθυστέρησης. 

Ας δούµε, όµως, πιο συγκεκριµένα τι προβλέπει η τροποποι-
ηµένη σύµβαση Με αυτήν διευθετείται το θέµα των καθυστερή-
σεων στην υλοποίηση συγκεκριµένων επενδύσεων µετά τη
µεταβίβαση του 51% των µετοχών του οργανισµού στην
«COSCO». Την ίδια στιγµή ανοίγει ο δρόµος για τη µεταβίβαση
ενός επιπρόσθετου 16% των µετοχών του ΟΛΠ από το Ταµείο
Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου στην «COSCO»
έναντι τιµήµατος 88 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Με τις τροποποιούµενες διατάξεις ακόµα παρατείνεται για
πέντε χρόνια από τη µεταβίβαση του επιπρόσθετου 16% των µε-
τοχών το χρονικό διάστηµα για την ολοκλήρωση των υποχρεω-
τικών επενδύσεων της πρώτης περιόδου. Το χρονικό αυτό
διάστηµα µπορεί να παραταθεί µέχρι άλλα πέντε έτη µόνο όµως
για συγκεκριµένους εξαιρετικούς λόγους. Ασφαλώς, επειδή η
προβλεπόµενη από τη σύµβαση παραχώρησης µεταβίβαση του
16% πραγµατοποιείται πριν την ολοκλήρωση των πρώτων υπο-
χρεωτικών επενδύσεων λαµβάνεται ειδική πρόνοια για την προ-
στασία των συµφερόντων του ελληνικού δηµοσίου.

Για την προστασία των συµφερόντων µας, λοιπόν, η µεταβί-
βαση αυτού του 16% τελεί υπό τη διαλυτική αίρεση της µη υλο-
ποίησης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων µε υπαιτιότητα
της «COSCO» ή του ΟΛΠ µέσα στα επόµενα πέντε χρόνια ή µέσα
στα επόµενα δέκα χρόνια αν προκύψουν λόγοι εκτός ελέγχου
του ΟΛΠ και της «COSCO» και δοθεί περίοδος αναστολής. Η δια-
λυτική αίρεση σηµαίνει ότι η µεταβίβαση των µετοχών γίνεται µεν
αµέσως, αλλά ανατρέπεται και επανέρχεται αυτοδικαίως η προ-
ηγούµενη κατάσταση αν δεν υπάρξει η υλοποίηση των πρώτων
υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Με λίγα λόγια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν µέσα στο
συγκεκριµένο µέγιστο χρονικό διάστηµα δεν πραγµατοποιηθούν
οι επενδύσεις στο βαθµό που ορίζεται και γι’ αυτό ευθύνεται η
«COSCO» ή ο ΟΛΠ, τότε το ποσοστό των µετοχών επιστρέφεται
αυτοµάτως στο ΤΑΙΠΕΔ. Παράλληλα, όµως, διατηρείται η συµ-
βατική υποχρέωση να ολοκληρωθούν όλες οι πρώτες υποχρεω-
τικές επενδύσεις που µέχρι τότε θα είναι σε εκκρεµότητα.

Σαν ένα δεύτερο δίχτυ ασφαλείας τώρα εισάγεται στην τρο-
ποποίηση της αρχικής συµφωνίας η υποχρέωση κατάθεσης πρό-
σθετης εγγυητικής επιστολής της «COSCO» υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ
για τη µεταβίβαση του 16% των µετοχών ύψους 29 εκατοµµυρίων
ευρώ. Σε περίπτωση µη υλοποίησης των επενδύσεων τις πρώτες
περιόδους στους προβλεπόµενους χρόνους και στα προβλεπό-
µενα ποσοστά µε αποκλειστική ή έστω µε ευθύνη πάνω από το
90% του ΟΛΠ και της «COSCO» η εγγυητική επιστολή καταπίπτει
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σε βάρος της «COSCO» και υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ. Θυµίζω ότι η εν
λόγω εγγυητική επιστολή έρχεται να προστεθεί στην εγγυητική
επιστολή ύψους 15 εκατοµµυρίων ευρώ, που έχει ήδη χορηγηθεί
υπέρ του ελληνικού δηµοσίου στο πλαίσιο της αρχικής σύµβα-
σης παραχώρησης. 

Ταυτόχρονα µε τα παραπάνω στην τροποποιηµένη σύµβαση
προβλέπεται αναστολή της περιόδου υλοποίησης των πρώτων
υποχρεωτικών επενδύσεων. Η αναστολή θα δίνεται µόνο όταν
συντρέχουν λόγοι εκτός της σφαίρας επιρροής του ΟΛΠ και της
«COSCO», τα λεγόµενα γεγονότα αναστολής αναφορικά µε ήδη
αδειοδοτηµένα έργα των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων. Η
παρακολούθηση ενός γεγονότος αναστολής, καθώς και η εκτί-
µηση και η αξιολόγηση της επίδρασής του στην υλοποίηση των
επενδύσεων θα πιστοποιείται από ανεξάρτητο µηχανικό που θα
συντάσσει σχετική αναφορά προκειµένου να επιλύονται τυχόν
διαφωνίες.

Τέλος, στην τροποποιηµένη συµφωνία παρατηρείται µία ενί-
σχυση του ρόλου του ΤΑΙΠΕΔ στη λήψη αποφάσεων του ΟΛΠ.
Ειδικότερα προβλέπεται δικαίωµα άσκησης βέτο του ΤΑΙΠΕΔ σε
αποφάσεις που συνδέονται µε την ολοκλήρωση των πρώτων
υποχρεωτικών επενδύσεων και σε αποφάσεις που θα οδηγούσαν
σε αποδυνάµωση της θέσης του ΤΑΙΠΕΔ στον ΟΛΠ λόγω της µεί-
ωσης της συµµετοχής του Ταµείου στο µετοχικό κεφάλαιο του
οργανισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως µπορούµε όλοι να κατα-
λάβουµε οι τροποποιήσεις της αρχικής σύµβασης παραχώρησης
µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και του Οργανισµού Λιµένος Πει-
ραιώς περιορίζονται στο απολύτως αναγκαίο µέτρο και δεν ανα-
τρέπουν επ’ ουδενί την ισορροπία του αρχικού κειµένου.
Αποσκοπούν στην ταχύτερη δυνατή ολοκλήρωση του υποχρεω-
τικού επενδυτικού προγράµµατος µε αµοιβαίο, επωφελή για όλα
τα εµπλεκόµενα µέρη τρόπο και έχουν ως βασικό ζητούµενο τη
διασφάλιση των συµφερόντων του ελληνικού δηµοσίου και την
απρόσκοπτη συνέχιση ενός φιλόδοξου επενδυτικού προγράµµα-
τος στο µεγαλύτερο λιµάνι της χώρας, στον Πειραιά µας για τη
µεγαλύτερη δυνατή αξιοποίηση του οποίου νοιαζόµαστε και µα-
χόµαστε όλοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας όχι µε κορώ-
νες και αιτιάσεις, όπως δυστυχώς έκανε ο συνάδελφός µας από
τον ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Αλεξιάδης, προσπαθώντας να στοχοποιήσει για
λόγους εντυπωσιασµού και µικροπολιτικής τόσο εµένα όσο και
τους υπόλοιπους Βουλευτές της περιφέρειας του Πειραιά, αλλά
ουσιαστικά µε πράξεις, µε αποφάσεις και κινήσεις που πάνε την
πόλη µας µπροστά, που δίνουν στον Πειραιά την ώθηση και τη
θέση που του αξίζει, µετατρέποντάς τον σε έναν πόλο έλξης
επενδύσεων και πόλη πρότυπο για την τουριστική, αλλά και επι-
χειρηµατική της ανάπτυξη. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ για τον χρόνο σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Χήτας.
Κύριε Χήτα, επειδή µίλησε και ο Αρχηγός σας, θα έχετε λιγό-

τερο χρόνο µε µία ανοχή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πλακιωτάκη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έζησα εδώ

µέσα αυτό το θέατρο του παραλόγου. Είδα και πριν αυτό το
ωραίο σόου που στήσατε. Μετά την οµιλία σας πήρε τον πύρινο
λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ και απαντή-
σατε εσείς. 

Ξέρετε, το χειρότερο είναι ότι αν τα πιστεύετε κιόλας αυτά που
κάνετε είναι πολύ πιο επικίνδυνο. Αν υπάρχει µια οµολογία ότι
είναι µια ωραία θεατρική παράσταση, να πούµε ότι και εµείς συµ-
µετέχουµε, έχουµε και δωρεάν θέαση από εδώ µέσα και µια
χαρά. Αν τα πιστεύετε κιόλας, όµως, είναι πραγµατικά ανατριχια-
στικό. Γιατί; Γιατί δεν έχετε κανένα πεδίο αντιπαράθεσης. Αυτό
είναι το πρόβληµα πλέον Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ κυρίως.
Για το Κίνηµα Αλλαγής δεν ξέρω, έχει τα δικά του θέµατα, δεν
είναι εδώ, όποτε έρθει µπορεί να τα βρει. 

Αυτοί φέρνουν, εσείς υπογράφετε. Το κράτος έχει συνέχεια
σε όλα. Αυτοί οι πολιτικά «φουκαράδες» δεν έχουν λόγο αντιπα-
ράθεσης. Τι να πουν; Πού να αντιπολιτευτούν; Τι να πουν σε

εσάς, αφού αυτοί τα φέρανε; Και µόνο και µόνο για το θεαθήναι
στήνεται ένα ωραίο θεατράκι εδώ µέσα και φέρνουν αυτά που
φέρνουν και τα ψηφίζετε εσείς και δεν θα ψηφίζουν αυτοί. Μα,
αφού εσείς τα φέρατε; Είναι τρέλα. Δηλαδή, αν καταλάβει ο κό-
σµος και βλέπουµε αντιπαραθέσεις παράλογες και στηµένες τι
να πω πραγµατικά;

Πείτε µου, κύριε Πλακιωτάκη, µία χώρα, µία ευρωπαϊκή χώρα
–εγώ δεν αναφέροµαι τώρα ούτε στη Νέα Δηµοκρατία ούτε σε
κανέναν- που έχει πουλήσει το νερό, το ρεύµα, το αέριο, τα αε-
ροδρόµια, τα τρένα, τα λιµάνια, τις τηλεπικοινωνίες της. Πείτε
µου µία! Μία που τα έχει πουλήσει όλα, όλα! 

Αυτή είναι η Ελλάδα, τα έχει κάνει η Ελλάδα. Τα έχει κάνει η
Ελλάδα η δική σας κυβερνητικά των τριών κοµµάτων που την κυ-
βέρνησαν και την καταστρέψανε και την φέρανε εδώ. Κι έχετε το
θράσος το πολιτικό όλοι σας και έρχεστε εδώ µέσα σήµερα και
ξιφουλκείτε «έχουµε άλλη άποψη», αφού είστε ίδιοι!

Πείτε µου τι να πούµε για το νοµοσχέδιο σήµερα αυτό. Πείτε
µου πραγµατικά. Τι να πούµε; Τι αξία έχουν για εσάς, για όλους
εσάς –αν έχουν κάποια αξία- θεµελιώδεις έννοιες και αξίες; Γιατί
υπάρχουν αυτές οι λέξεις «θεµελιώδεις έννοιες και αξίες» για την
προστασία του δηµοσίου συµφέροντος, για την προάσπιση των
δικαιωµάτων του ελληνικού λαού, για την αξιοποίηση της ελλη-
νικής περιουσίας, για το καλό της χώρας, για το καλό των Ελλή-
νων. Έχουν για κάποιους από εσάς αυτά αξία, για την
Κυβέρνησή σας, που επενδύετε; 

Πού επενδύετε; Εκεί που επένδυσαν και αυτοί. Πού επένδυσαν
αυτοί; Γιατί για εσάς η λέξη «επένδυση» έχει άλλη έννοια. Επέν-
δυση είναι ξεπούληµα. Απλά, ξεκάθαρα. Συνεχίζουν οι µνηµονια-
κές υποχρεώσεις, τα νταβατζιλίκια του παρελθόντος που µας
φόρτωσαν και πρέπει να είµαστε διεκπεραιωτές πλέον εµείς. Δεν
κυβερνάµε. Διεκπεραιώνουµε. 

Αυτό κάνετε. Κυβερνάτε εδώ και δύο χρόνια –και παραπάνω-
και η προτεραιότητά σας είναι να ικανοποιήσετε αυτά που έφε-
ραν οι ξένοι, τα συµφέροντα των ξένων, των τρίτων, των δανει-
στών, των τραπεζών, τα ακαταδίωκτα, όλα αυτά που έχετε
ψηφίσει εδώ µέσα και φυσικά να δώσετε και τα προνόµια στους
µετανάστες, στους παράνοµους που έρχονται, όλα αυτά. Γιατί
όλα είναι οι ευρωπαϊκές εντολές. Α, η Ελλάδα δεν είναι αποκοµ-
µένη! 

Μιλάτε τόσο καιρό για επενδύσεις. Μιλάτε τόσο καιρό για απο-
κρατικοποιήσεις, για τα τεράστια οφέλη που θα έχει η χώρα µας
από αυτές. Όµως, η αλήθεια είναι διαφορετική και την ξέρετε
πάρα πολύ καλά, ότι εξυπηρετείτε συµφέροντα που καµµία
σχέση δεν έχουν µε το ελληνικό δηµόσιο, µε το ελληνικό συµφέ-
ρον. Τουλάχιστον να µη χάνουµε τον χρόνο µας. Φέρτε τα, ψη-
φίστε τα όλοι µαζί χέρι-χέρι και µη στήνετε εδώ καυγάδες
πολιτικούς fake για τα µάτια του κόσµου. Εδώ πρέπει να έχει και
ουσία. 

Και η ουσία, κύριε Πλακιωτάκη, κύριε Υπουργέ, που στο πρό-
σωπό σας σήµερα βλέπουµε και την Κυβέρνηση, είναι τα πολι-
τικά κόµµατα, οι πολιτικές δυνάµεις να έχουν ένα σοβαρό λόγο
µε προτάσεις. Και νιώθουµε πολύ ικανοποιηµένοι, όχι επειδή
έχουµε αποδοχή από τον κόσµο, όχι µόνο αυτό, αλλά γιατί είµα-
στε µια φωνή λογικής που όλες οι προτάσεις της Ελληνικής
Λύσης –και θα τις αριθµήσω τώρα εδώ, για να µείνουν και στα
Πρακτικά της Βουλής για άλλη µια φορά- έχουν γίνει πράξη. 

Γιατί, κύριε Πλακιωτάκη και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, δι-
καιωθήκαµε. Δικαιωθήκαµε σε όλα. Δικαιωθήκαµε στο ότι ήµα-
σταν οι πρώτοι και ο Αρχηγός µας πήρε τηλέφωνο τον
Πρωθυπουργό και του είπε για τα Rafale και τα πήρατε. Είναι µια
µεγάλη δικαίωση για εµάς και είµαστε ένα κόµµα µε ουσιαστική
Αντιπολίτευση και προτάσεις. 

Δικαιωθήκαµε µε τις φρεγάτες που δώσαµε µάχη να µην πά-
ρετε τελευταία στιγµή τα σαπάκια τα αµερικάνικα, αλλά να πά-
ρετε τις Μπελχάρα ή Μπελαρά –όπως θέλετε πείτε τις- τις
γαλλικές. Δικαιωθήκαµε στο «Ελλάς-Γαλλία συµµαχία». Ακόµα
αντηχούν τα λόγια του Προέδρου της Ελληνικής Λύσης εδώ
µέσα: «Ελλάς-Γαλλία συµµαχία». 

Όµως, προσέξτε τώρα. Αφ’ ενός συµφωνούµε –αφού εµείς το
προτείναµε- αλλά ό,τι λέµε πρέπει να το κάνετε σωστά. Δεν τα
κάνετε όλα σωστά. Κάνετε λάθη, παραλείψεις. Ξέρετε, ο διάβο-
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λος κρύβεται στα ψιλά γράµµατα και στα συµβόλαια και στις τρά-
πεζες όταν πας και στις συµφωνίες όταν υπογράφεις. Στα ψιλά
γράµµατα!

Σας τα είπε ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης πριν από λίγο
που µίλησε εδώ. Τι σας είπε για τη συµφωνία αυτή; Τι κερδίζει η
Ελλάδα; Προσέξτε είµαστε υπέρ. Ξαναλέµε, εµείς προτείναµε τις
Belharra, η Ελληνική Λύση. Εµείς προτείναµε τα Rafale, η Ελλη-
νική Λύση. Εµείς ήµασταν υπέρ του «Ελλάς-Γαλλία συµµαχία», η
Ελληνική Λύση. 

Όµως, επισηµαίνουµε το εξής: Τι λέει µέσα η συµφωνία; Ότι
ουδέποτε η Γαλλία θα στραφεί εναντίον κράτους του ΝΑΤΟ.
Άρα; Άρα; Ποιος είναι ο εχθρός µας; Η Τουρκία. Κούφια η ώρα,
αν γίνει κάτι, τι θα πει η Γαλλία; «Μέρος του ΝΑΤΟ η Τουρκία,
νίπτω τας χείρας µου». Καταλάβατε; Ναι µεν, αλλά. Τα ψιλά
γράµµατα. 

Φωνάζαµε για το τείχος στον Έβρο. Συνεχίζω. Πήγαµε µετά
κάνατε έναν φράχτη, όχι τείχος, αλλά τουλάχιστον αντιληφθή-
κατε την αναγκαιότητα να το κάνετε. Φωνάζαµε από την αρχή.
Εσείς κάνατε δήθεν κλειστά κέντρα για τους παράνοµους, αλλά
σε κατοικηµένες περιοχές ενώ πρέπει να πάνε σε ακατοίκητα
νησιά. Σας το λέµε. Θα πάτε πάλι στα λόγια µας. Πάτε σιγά-σιγά.
Θα δείτε ότι θα οδηγηθείτε σε 

Το µεγάλο λάθος το οποίο καταψηφίσαµε: ΑΟΖ, που ψηφίσατε
και υπογράψατε και συµφωνήσατε, µειωµένη επήρεια. Είναι η
ΑΟΖ που ψήφισε η ελληνική Βουλή και η Νέα Δηµοκρατία πλην
της Ελληνικής Λύσης µε Αίγυπτο και Ιταλία.

Γιατί αυτό είναι έγκληµα, κύριε Πλακιωτάκη. Είναι και το
Υπουργείο σας τέτοιο. Είναι έγκληµα η µειωµένη επήρεια στα
νησιά µας. Κι εµείς οι ίδιοι, η χώρα µας να υπογράφει και να δίνει
µειωµένη, κύριε Πρόεδρε, επήρεια στα νησιά µας και προς δυ-
σµάς, µε τη συµφωνία µε την Ιταλία, αλλά και µε τη συµφωνία µε
την Αίγυπτο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και πάνω εκεί πατάνε τώρα οι Τούρκοι, η οποία Τουρκία σή-
µερα δέσµευσε περιοχή από το Καστελόριζο µέχρι την κυπριακή
ΑΟΖ µε Navtex, περικλείει το Καστελόριζο, εκτείνεται εντός της
κυπριακής ΑΟΖ. Η Κύπρος έχει αντιδράσει. Εµείς σιγή ασυρµά-
του, τίποτα.

Και πού βασίζεται και πατάει η Τουρκία, κύριε Βρούτση µου;
Εδώ, στη συµφωνία αυτή µε την Αίγυπτο. Και τι λέει; «Με βάση
λοιπόν, τις συµφωνίες που κάνατε µε την Αίγυπτο και την Ιταλία,
µε µερική επήρεια των νησιών σας, θα πάµε κι εµείς στη δική µας
συµφωνία». 

Την πατήσαµε! Αυτό φωνάζαµε. Γι’ αυτό δεν το κάναµε και δεν
υπογράψαµε και δεν συµφωνήσαµε µαζί σας. 

Κι εµείς τι άλλο λέµε; Και πρέπει να τα κάνετε και θα τα κάνετε,
µε καθυστέρηση πάλι. Ελπίζουµε να µας ακούσετε και εδώ: Ενι-
αίο αµυντικό δόγµα µε την Κύπρο, ΑΟΖ µε Κύπρο, δώδεκα ναυ-
τικά µίλια, θαλάσσιες ζώνες και προστασία της αλιείας. Τα λέµε.
Θα τα κάνετε; Κάντε τα! Δικαιωνόµαστε σε όλα και είµαστε υπε-
ρήφανοι γι’ αυτό, για το έργο µας, τη δουλειά µας, τις προτάσεις
µας, το ήθος µας και το αποτέλεσµα της δουλειάς µας. Δεν µπο-
ρεί κανείς να βγει να πει το αντίθετο και χαιρόµαστε πολύ.

Και δικαιωθήκαµε και σε άλλα θέµατα και στα θέµατα της
υγείας. Από την πρώτη µέρα, η πιο σοβαρή, η πιο ξεκάθαρη
στάση: Όχι στην υποχρεωτικότητα, ναι στη δηµοκρατία. 

Τι άλλο είπαµε; Λάθος τα lockdown. Αποδείχτηκε.
Τι άλλο είχαµε πει; Φάρµακα. Αποδείχτηκε. Ξηλώθηκε όλο το

Υπουργείο Υγείας, κύριε Υπουργέ. Όλο το Υπουργείο Υγείας που
χειρίστηκε ενάµιση χρόνο την πανδηµία ξηλώθηκε και οι Υπουρ-
γοί έφυγαν και οι Γραµµατείς έφυγαν και οι Φαρισαίοι έφυγαν.
Και αυτό είναι οµολογία ήττας και αποτυχίας. 

Έχετε τρελάνει τον κόσµο και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Είχαµε
µια συνάντηση προχθές, κύριε Πρόεδρε, µε τους ανθρώπους του
ΕΚΑΒ. Πιθανώς οι άνθρωποι να έχουν πάει σε όλους. Όµως, το
δράµα που είδαµε ανθρώπους πενήντα, πενήντα πέντε, εξήντα
χρονών να κλαίνε σαν µικρά παιδιά γιατί µετά από τριάντα χρόνια
υπηρεσίας τα πληρώµατα επάνω του ΕΚΑΒ, που έχουν σώσει
ζωές, να είναι σε αναστολή επειδή δεν εµβολιάστηκαν και να µην
πληρώνονται και να µην έχουν να ταΐσουν τα παιδιά τους, είναι

πραγµατικά ντροπιαστικό για την Ελλάδα, για τη δηµοκρατία
µας, για τη φιλοσοφία µας σαν χώρα, αλλά και για την Κυβέρ-
νησή σας. Είναι ντροπή, πραγµατικά ντροπή. 

Κάθε µέρα έχουµε τους τροµολάγνους να παρελαύνουν απ’
τα κανάλια. Μαζέψτε τους, τους δηµοσιογράφους τους καλοπλη-
ρωµένους. Βγήκε ο άλλος σήµερα ο Πορτοσάλτε και τι µας είπε;
«Να µην παίρνουν σύνταξη οι ανεµβολίαστοι»! 

Καλά, είναι δυνατόν; Τα έχουµε χάσει τελείως; Έχουµε τρελα-
θεί; Έχουµε χαζέψει τελείως; «Να µην παίρνουν σύνταξη οι ανεµ-
βολίαστοι»! Παπαγαλάκι, βγήκε και το είπε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε. Έχετε πάει στα δέκα λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αλλά
είναι πραγµατικά να τρελαίνεται κανείς.

Κλείνω µε το εξής και θα το λέµε κάθε φορά. Καταργείστε το
ακαταδίωκτο στους γιατρούς για να πείσετε τους πάντες για το
εµβόλιο. 

Και επειδή το καλοκαίρι φεύγει, οι τουρίστες φεύγουν, το lock-
down έρχεται. Τώρα θυµηθήκαµε πάλι τα κόκκινα στις πόλεις –
το καλοκαίρι ήταν όλα ανοιχτά-, τώρα που πλησιάζει ο Άη
Δηµήτρης, τώρα που πλησιάζουν οι παρελάσεις, τώρα που πλη-
σιάζουν όλα αυτά. Θα κλείσετε και τα Χριστούγεννα. Θα τα κλεί-
σετε πάλι όλα. Πολύ ωραία πολιτική.

Κύριε Πρόεδρε, όλα έχουν και το όριό τους. 
Ευχαριστώ πολύ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Να είστε καλά. 
Σας ευχαριστώ. 
Η κ. Χαρούλα Καφαντάρη από τον ΣΥΡΙΖΑ έχει τον λόγο. 
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επιτρέψτε µου

να κάνω µια αναφορά που αφορά και τον Υπουργό Οικονοµικών.
Έρχεται το εν λόγω σχέδιο νόµου, η κύρωση συµφωνίας σχετικά
µε τη χρήση και εκµετάλλευση ορισµένων χωρών περιουσιακών
στοιχείων εντός του Λιµένος Πειραιώς µεταξύ του ελληνικού δη-
µοσίου και του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς, µια σύµβαση που
σαφώς θα υπογράψει και ο αρµόδιος Υπουργός Οικονοµικών. 

Αυτή τη στιγµή έρχοµαι από µία συνάντηση -απευθύνοµαι στον
κύριο Υπουργό Οικονοµικών, µπορεί να µην είναι παρών, αλλά
φαντάζοµαι ότι παρακολουθεί- µε απολυµένες καθαρίστριες του
Υπουργείου Οικονοµικών, οι οποίες δούλευαν δεκαοκτώ και εί-
κοσι χρόνια και αυτή τη στιγµή βρίσκονται στον δρόµο και στις
αίθουσες των δικαστηρίων για να διεκδικήσουν το αυταπόδεικτο,
το δικαίωµα στη δουλειά. Ας σκύψει ο κ. Σταϊκούρας µε σοβαρό-
τητα στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Νοµίζω ότι για εβδοµήντα άτοµα
δεν είναι τόσο µεγάλο το πρόβληµα για να δώσει µία λύση. 

Την ίδια στιγµή, µε το εν λόγω σχέδιο νόµου δικαιώµατα του
δηµοσίου ουσιαστικά χαρίζονται και εκχωρούνται σε ιδιώτες.

Εσείς ως Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ -εκπροσωπείτε την Κυ-
βέρνηση αυτή τη στιγµή, µιλάω γενικότερα- πιστοί στις νεοφιλε-
λεύθερες ιδεοληψίες σας συνεχίζετε ακάθεκτοι, σαν να σας
κυνηγάει κάτι, να εκποιείτε τη δηµόσια περιουσία, την περιουσία
του ελληνικού λαού. Από το 2019 που βγήκατε στην Κυβέρνηση
µε την ψήφο του λαού -σαφώς και κανείς δεν το αµφισβητεί
αυτό- έχετε δείξει έναν αξιολάτρευτο ζήλο στην εκποίηση και το
ξεπούληµα. 

Τι να πούµε; Να πούµε για τα ζητήµατα της ενέργειας; Να
πούµε για τα ζητήµατα του ΔΕΔΔΗΕ; Να πούµε για τη «ΔΕΠΑ
ΥΠΟΔΟΜΩΝ»; Όλα αυτά πρόσφατα. Και το τελευταίο φυσικά, η
εκποίηση ουσιαστικά και η ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ, της µεγαλύ-
τερης ενεργειακής εταιρείας της χώρας. Θεοποιείτε την αγορά,
η αγορά τα λύνει όλα, κατά τη δική σας λογική. 

Μάλιστα, ο τέως Υπουργός Περιβάλλοντος είχε πει ότι η απε-
λευθέρωση της ενέργειας και ο ανταγωνισµός θα ρίξει τις τιµές.
Και ερχόµαστε σήµερα και βλέπουµε ακριβώς το αντίθετο. Αυ-
ξάνονται οι τιµές της ηλεκτρικής ενέργειας. Ούτε η Κυβέρνηση
ούτε οι αρµόδιοι φορείς, είτε ΡΑΕ είτε Επιτροπή Ανταγωνισµού
είτε οτιδήποτε, παίρνουν µέτρα, πέραν του 20% που αυξήθηκε
τον Σεπτέµβρη του ‘19 το ρεύµα και µε βάση το ότι είµαστε πρω-
ταθλητές στην ακριβή ενέργεια στην Ευρώπη. Λοιπόν, ποιους
εξυπηρετείτε τελικά; 
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Αυτά είναι πάρα πολύ σοβαρά ζητήµατα και δεν πρέπει να τα
ξεπερνάµε εύκολα και δεν τα ξεπερνάει ο κόσµος και δεν τα ξε-
περνούν και τα συνδικάτα. Μάλιστα, πληροφορήθηκα ότι υπήρξε
και µία ενέργεια από την πλευρά του αρµόδιου οικονοµικού ει-
σαγγελέα για το ζήτηµα της ΔΕΗ σήµερα το πρωί. 

Από την άλλη µεριά, φέρνετε ένα καινούργιο µνηµόνιο στη
χώρα όταν η χώρα είναι εκτός µνηµονίων. Και, όπως έλεγα εγώ
προσωπικά, το µνηµόνιο του κ. Μητσοτάκη υλοποιείτε αυτή τη
στιγµή. Το έλεγα προεκλογικά. 

«Για όλα φταίει ο ΣΥΡΙΖΑ», γιατί δεν έχετε επιχειρήµατα. Το
ίδιο και γι’ αυτή τη σύµβαση µε τον ΟΛΠ και την «COSCO»: «Πάλι
ο ΣΥΡΙΖΑ φταίει» γι’ αυτά που είχε κάνει το ’16 κ.λπ.. Όµως, τι
ψηφίζετε εσείς µε το εν λόγω σχέδιο νόµου; 

Για τις καθυστερήσεις που παρουσιάστηκαν κατά την εκτέ-
λεση υποχρεωτικών επενδύσεων ευθύνεται το ελληνικό δηµόσιο
και όχι η ίδια η εταιρεία. Αυτό είναι το κεντρικό σας επιχείρηµα,
ώστε να τροποποιηθούν οι όροι της σύµβασης, να διασφαλιστεί
δήθεν η οµαλή εκτέλεση, αλλά και η εκτέλεση των έργων των
υποχρεωτικών επενδύσεων. Το λέτε καθαρά στο προοίµιο της
σύµβασης: Ό,τι εκφεύγει από την αρµοδιότητά της «COSCO», οι
λόγοι για τους οποίους δεν µπόρεσε να υλοποιήσει τις επενδύ-
σεις της. Δηλαδή, το ελληνικό δηµόσιο ευθύνεται για το γεγονός
ότι δεν υλοποιήθηκαν επί πέντε χρόνια επενδύσεις ή φταίνε οι
πολίτες; Να το πούµε και αυτό. 

Γνωρίζουµε ότι η «COSCO» για να πάρει το 16% των επιπλέον
µετοχών του ΟΛΠ έπρεπε να έχει υλοποιήσει κάποιες υποχρεω-
τικές επενδύσεις. Απ’ αυτά που η ίδια η «COSCO» µε ίδια κεφά-
λαια έπρεπε να εισφέρει προκειµένου να πραγµατοποιηθούν
αυτές οι επενδύσεις δεν έχει εισφέρει παρά µόλις το 38% µέχρι
και το τέλος της επενδυτικής περιόδου των πέντε ετών. Ευθύνε-
ται ή δεν ευθύνεται ο ΟΛΠ ή η «COSCO» για τη µη πραγµατο-
ποίηση των υποχρεωτικών επενδύσεων; 

Πάνω από σαράντα ηµέρες ένας επενδυτής έχει καταπατήσει
τη σύµβαση µε το ελληνικό δηµόσιο και δεν ενεργοποιείται ούτε
µία ποινική ρήτρα. Ενώ η περίοδος υλοποίησης των πρώτων υπο-
χρεωτικών επενδύσεων έχει λήξει από τις πρώτες µέρες του Αυ-
γούστου του ’21, η ελληνική Κυβέρνηση, παρά τη δυνατότητα
που της έδινε και της δίνει η κατοχυρωµένη από τη Βουλή σύµ-
βαση του ’16, ούτε έχει ενεργοποιήσει ποινικές ρήτρες ούτε έχει
κάνει χρήση υπέρ της εγγυητική επιστολή ύψους 15.000.000
ευρώ. 

Αντίθετα, εσείς αποφασίζετε να βγάλετε λάδι τον επενδυτή
από τις υποχρεώσεις του και να προκληθεί ζηµιά και στο δηµό-
σιο. Για σας είναι λογικό πάντα το δηµόσιο, δηλαδή εµείς όλοι,
ο ελληνικός λαός, οι πολίτες, να αποζηµιώνει εταιρείες και ποτέ
να µην πληρώνουν. Ποια είναι αυτή η ανάπτυξη και το µοντέλο
που προτείνετε; Τι µήνυµα µε αυτή την κίνηση δίνετε στους επεν-
δυτές διεθνώς; «Ελάτε εδώ, ό,τι θέλετε γίνεται στην Ελλάδα,
κάνει ο καθένας ό,τι θέλει»; Αυτό είναι ένα πολύ επικίνδυνο -επι-
τρέψτε µου να πω- µήνυµα το οποίο δίνετε στις διεθνείς αγορές. 

Για δέκα χρόνια θα έχουµε ένα λιµάνι το οποίο το δώσαµε για
να γίνει καλύτερο και δεν θα υπάρχει ούτε το ελάχιστο επίπεδο
παρεχόµενων υπηρεσιών. Τι γίνεται µε τις περιβαλλοντικές µε-
λέτες και την εφαρµογή τους; Τι γίνεται µε τα σοβαρά προβλή-
µατα αέριας ρύπανσης που υπάρχουν στο λιµάνι; Τι γίνεται µε
το θόρυβο, έναν σοβαρό περιβαλλοντικό ρύπο, τον οποίο δεν
πρέπει να υποτιµάµε; Τι γίνεται µε το κυκλοφοριακό στο λιµάνι; 

Πράγµατι, εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ πήραµε το 2016 µία σύµβαση που
έδινε τα πάντα στον ΟΛΠ και την τροποποιήσαµε. Βάλαµε υπο-
χρεωτικές επενδύσεις, για τις οποίες µιλάµε σήµερα. Βάλαµε ρή-
τρες για την υλοποίηση υποχρεωτικών επενδύσεων. Είχαµε την
πρόνοια το 16% του µετοχικού κεφαλαίου να δοθεί µετά την ολο-
κλήρωση συµβάσεων. Παραχωρήσαµε χώρους στα λιπάσµατα,
το πέρασµα, την τοπική αυτοδιοίκηση. Μεριµνήσαµε για τη δια-
σφάλιση συµφερόντων του δηµοσίου. Διασφαλίσαµε εργασιακά
δικαιώµατα. Αναγνωρίστηκε ο δηµόσιος χαρακτήρας ακτοπλοΐας
και βάλαµε και τρεις φορείς δηµοσίου να ελέγχουν τη σύµβαση. 

Δεν είναι τυχαίο ότι η τοπική αυτοδιοίκηση και στη δεύτερη
συνεδρίαση της επιτροπής για το εν λόγω σχέδιο νόµου ήταν αρ-
νητική, η τοπική αυτοδιοίκηση της ευρύτερης περιοχής και ο δή-
µαρχος Πειραιά κ.λπ.. 

Για να µην παρεξηγηθούµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εµείς
είµαστε υπέρ των επενδύσεων, αλλά για επενδύσεις µε κανόνες,
µε συγκεκριµένο πλαίσιο, να διασφαλίζεται το δηµόσιο συµφέ-
ρον και η βιωσιµότητα στις τοπικές κοινωνίες, να εξασφαλίζεται
δικαίωµα δράσης, λειτουργίας και ανάπτυξης των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, να ζουν και να αναπνέουν οι κάτοικοι, όπως σή-
µερα πρέπει να γίνεται στο λιµάνι. Εσείς, όµως, τα δίνετε όλα
στον ΟΛΠ. Όποιος δεν συµφωνεί θα βάλει λουκέτο. 

Σχετικά µε αυτό, ο κ. Γεωργιάδης, ο Υπουργός Ανάπτυξης, το
είπε: Ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις θα «τελειώσουν», αν δεν
κάνουν αυτά που αυτός θεωρεί λογικά. 

Σήµερα το λιµάνι κινδυνεύει από την πολιτική σας, κινδυνεύει
ο Πειραιάς. Θα έλεγα µάλιστα, κύριε Υπουργέ, ότι κινδυνεύει συ-
νολικά ό,τι δηµόσιο έχει αποµείνει σ’ αυτή τη χώρα από την επέ-
λαση της Κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Βρούτσης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρ’ ότι το σηµερινό νοµοσχέδιο, κατά τη γνώµη τη
δική µας, είναι ένα τυπικό νοµοσχέδιο υπό την έννοια της αξιο-
λόγησης της τροποποίησης µιας σύµβασης -αυτή είναι δική µας
οπτική- πάντα µε παρονοµαστή τη διασφάλιση του δηµοσίου
συµφέροντος, εγέρθηκαν έντονες αντιθέσεις και διαφορετικές
προσεγγίσεις, κυρίως από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, σε ζητήµατα
τα οποία πλέον ανάγουν το συγκεκριµένο νοµοθέτηµα σε άλλα
κεφαλαιώδη πολιτικά ζητήµατα: 

Πρώτο. Είµαστε υπέρ των επενδύσεων; Ναι ή όχι; Και πώς το
εννοούµε αυτό; 

Δεύτερο. Διασφαλίζεται µέσα από τη συγκεκριµένη επένδυση
το δηµόσιο συµφέρον; Ναι και αν ναι, πώς; Ή αν όχι, πώς; 

Τρίτον, να κάνουµε µία ψύχραιµη αξιολόγηση, επειδή το οφεί-
λουµε µε όλα αυτά τα οποία ακούστηκαν, στο αν σωστά η πολι-
τεία από το 1999 επέλεξε την ιδιωτικοποίηση του λιµανιού του
Πειραιά. Στην ιστορική πορεία µετά από είκοσι δύο χρόνια και
στη µετεξέλιξή της να περάσει στα χέρια της «COSCO», ωφελή-
θηκε ή όχι το ελληνικό δηµόσιο, οι Έλληνες εργαζόµενοι, η
αγορά εργασίας, τα δηµόσια έσοδα; 

Αυτά νοµίζω πλέον πρέπει να απαντηθούν και στο κλείσιµο της
διαδικασίας οφείλουµε όλοι, ψύχραιµα, να αποτυπώσουµε µε
νούµερα και στοιχεία την πραγµατικότητα. 

Ξεκινώ µε την ιστορική διαδροµή -την είπε και ο Υπουργός, θα
είµαι πιο σύντοµος- γιατί αξίζει µια τέτοια συζήτηση να αναδείξει
και την ιστορική πορεία των πραγµάτων. Το 1999, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, µε το ν.2688 ο Οργανισµός Λιµένος Πειραιώς
έγινε ανώνυµη εταιρεία. Το 2002 ήταν η πρώτη υπογραφή σύµ-
βασης παραχώρησης από το ελληνικό δηµόσιο για σαράντα χρό-
νια στον Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς ως ανώνυµη εταιρεία
πλέον. Το 2003 ο «Οργανισµός Λιµένος Πειραιώς Α.Ε.» µπαίνει
στο χρηµατιστήριο. Σηµαντική στιγµή. Το 2008, κυβέρνηση Κων-
σταντίνου Καραµανλή, Νέας Δηµοκρατίας, προχωράει η παρα-
χώρηση για πενήντα χρόνια από σαράντα στον Οργανισµό
Λιµένος Πειραιώς. Το 2009 η «COSCO» µισθώνει τµήµατα του
Οργανισµού Λιµένα Πειραιά Ανώνυµη Εταιρεία. Το 2014 το ΤΑΙ-
ΠΕΔ διαθέτει στον «ΟΛΠ Α.Ε.» τα περιουσιακά στοιχεία. Το 2016
επί ΣΥΡΙΖΑ, γίνεται σύµβαση παραχώρησης του 51%. Και το 2021
είναι αυτό το οποίο συζητάµε σήµερα το επίµαχο νοµοσχέδιο µε
την τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης. Αυτή είναι η
ιστορική διαδροµή.

Εγείρεται ένα ερώτηµα. Σε όλα αυτά τα είκοσι δύο χρόνια
ποιος πολιτικός φορέας ήταν συνεπής και αξιόπιστος στα ιδεο-
λογικά, αξιακά του πιστεύω και ποιοι ήταν οι κατά καιρούς, όπως
τους λέµε στα νησιά «ανεµοδούρες» που πήγαιναν όπου και όταν
τους σύµφερε το κύµα; 

Απαντώ. Ο πιο αξιόπιστος πολιτικός φορέας ήταν πάντα η Νέα
Δηµοκρατία. Σε όλες αυτές τις χρονικές στιγµές ορόσηµα η Νέα
Δηµοκρατία, είτε ως Συµπολίτευση είτε ως αντιπολίτευση, ήταν
πάντα υπέρ. Κύριε Σαντορινιέ, το 2016, επί ηµερών σας, η Νέα
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Δηµοκρατία ήταν εδώ στη Βουλή και ψήφισε την παραχώρηση
που φέρατε στη Βουλή. Η Νέα Δηµοκρατία επί ΠΑΣΟΚ τότε, το
2009, όταν γινόταν η µεταβίβαση των κτηρίων και των ακινήτων
της «ΟΛΠ Α.Ε.» στην «COSCO», ήταν εδώ και σταθερά αξιόπιστα
και µε συνέπεια ψήφισε υπέρ.

Το παράδοξο τώρα. Όποτε η Νέα Δηµοκρατία ήταν κυβέρνηση
κι έφερνε τροποποιήσεις, όπως αυτό που γίνεται σήµερα, όλο το
σύστηµα ήταν απέναντι. Αυτό τι δείχνει, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι; Δείχνει ότι είµαστε ένας πολιτικός φορέας που µε συνέ-
πεια και αξιοπιστία, ανεξαρτήτως αν είµαστε Κυβέρνηση ή
Αντιπολίτευση, δεν λειτουργούµε µικροκοµµατικά, αλλά κοιτάµε
πάντα ψηλά, το εθνικό συµφέρον. Και το εθνικό συµφέρον ήταν
όλη αυτή η ιστορική διαδροµή, µια ιστορική διαδροµή που δια-
πέρασε όλα τα κόµµατα, που όταν ήταν κυβέρνηση το υποστή-
ριζαν και όταν ήταν αντιπολίτευση ήταν απέναντι, µε εξαίρεση τη
Νέα Δηµοκρατία. 

Άρα, λοιπόν, το πρώτο συµπέρασµα που βγάζει κάποιος είναι
ότι αυτή η παράταξη που λέγεται Νέα Δηµοκρατία -σήµερα στο
τιµόνι της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Ναυτιλίας είναι ο
Γιάννης Πλακιωτάκης- µε αξιοπιστία και συνέπεια κάνει αυτό που
ιδεολογικά και αξιακά πιστεύουµε. Πιστεύουµε στις επενδύσεις,
πιστεύουµε στην ιδιωτική πρωτοβουλία και το αποδεικνύουµε
άλλη µια φορά σήµερα. 

Το δεύτερο. Ας δούµε ψύχραιµα κάποια στοιχεία τα οποία
είναι αναγκαία σήµερα πλέον, διότι η «COSCO» κατασυκοφαν-
τήθηκε και µε αυτά τα οποία ακούστηκαν εδώ πέρα όλο αυτό το
διάστηµα δείχνει ότι είναι ένα τερατούργηµα, το οποίο υπονο-
µεύει το δηµόσιο συµφέρον, κατατρώει τα συµφέροντα των ερ-
γαζοµένων, δηµιουργεί ανεργία, είναι υπεύθυνη για πολλά
πράγµατα. Ας δούµε, λοιπόν, µερικά στοιχεία -η οικονοµική µου
δυνατότητα µου δίνει την ευχέρεια να προστρέχω και να βλέπω
µερικά στοιχεία- τα οποία θα ακούσετε στη Βουλή για πρώτη
φορά. 

Και εξηγούµαι. Από το 2016 έως και το 2020 είναι το χρονικό
διάστηµα που θα αποτυπώσουν τα στοιχεία. Το διάστηµα αυτό
των πέντε ετών ο µέσος όρος εργαζοµένων που σταθερά βρί-
σκεται είναι περίπου τρεις χιλιάδες τριακόσιοι εργαζόµενοι στον
Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς και στο τµήµα των εµπορευµατο-
κιβωτίων του Πειραιά. Μεσοσταθµικά, τρεις χιλιάδες τριακόσιοι
εργαζόµενοι εργάζονται τα πέντε χρόνια. Κάθε χρόνο έχουµε
αυτήν την απασχόληση. Δεν είναι και αµελητέο γεγονός. Η µι-
σθοδοσία σε ετήσια βάση γι’ αυτούς τους εργαζόµενους είναι
µεσοσταθµικά 120 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως. Κάντε µια διαί-
ρεση απλή για να δούµε ότι οι αµοιβές που υπάρχουν εδώ πέρα
είναι πολύ υψηλότερες από τις αµοιβές οι οποίες υπάρχουν στην
αγορά εργασίας ευρύτερα στη χώρα. 

Τρίτο στοιχείο. Το σύνολο των αµοιβών που έχουν καταβληθεί
για µισθοδοσία τα πέντε αυτά χρόνια ξεπερνάει το 0,5 δισεκα-
τοµµύριο. Είναι 527.627.000 και κάτι υπόλοιπα ευρώ. 

Τέταρτο στοιχείο. Οι φόροι και οι δασµοί που έχουν καταβλη-
θεί αυτά τα πέντε χρόνια ξεπερνάνε τα 77 εκατοµµύρια. Είναι
77.061.959 ευρώ. Οι ασφαλιστικές εισφορές, τα έσοδα των
ασφαλιστικών ταµείων που είναι για τις συντάξεις των εργαζο-
µένων που έρχονται υπέρ του δηµοσίου είναι 74.788.000 και οι
καταβολές στους δήµους -ήταν οι δήµοι οι οποίοι εξεγέρθησαν
εναντίον της «COSCO»- ξεπερνάνε τα 22 εκατοµµύρια ευρώ τα
πέντε αυτά χρόνια. 

Τι σηµαίνει αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Σηµαίνει ότι η
επιλογή της ελληνικής πολιτείας, των κοµµάτων διαχρονικά και
του ΣΥΡΙΖΑ, που επιλέξατε να στηρίξετε, να παραχωρήσετε το
51% κι εµάς που υπερασπιζόµαστε όχι µόνο σήµερα, ευκαιριακά,
αλλά διαχρονικά, αξιόπιστα και µε συνέπεια τη συγκεκριµένη
επένδυση, ήταν σωστή. Η ελληνική πολιτεία επέλεξε σωστά από
το 1999 µέχρι σήµερα, σταθερά, µε προσανατολισµό υπέρ της
ιδιωτικής πρωτοβουλίας, µε αυτά τα συγκεκριµένα αποτελέ-
σµατα.

Θα µου πείτε, θα µπορούσε να είναι καλύτερα; Πιθανόν, αν
όλα αυτά τα χρόνια υπήρχε µια διαφορετική προσέγγιση στα οι-
κονοµικά. Επειδή, όµως, δεν µπορείς να µιλάς πάντα υπέρ του
θεωρητικού, συγκρίνεις µε το τι υπήρχε και το τι έφερε αυτή η
επένδυση. Αυτά εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι τα στοι-

χεία που µας καταµαρτυρούν µια σωστή επιλογή της πολιτείας
και της παράταξής µας, της Νέας Δηµοκρατίας, που σταθερά
όταν και όποτε προκλήθηκε ψήφισε «ναι», θετικά υπέρ αυτής της
επένδυσης. 

Πάµε τώρα στο συγκεκριµένο ζήτηµα περί διασφάλισης του
δηµόσιου συµφέροντος ή όχι. Ακούστηκαν απόψεις οι οποίες
έχουν να κάνουν ότι «COSCO», η εταιρεία, ο όµιλος, δεν προχώ-
ρησε στις συµβατικές υποχρεώσεις οι οποίες ήταν της τάξεως
των 293,7 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτή είναι µια πραγµατικότητα.
Δεν προχώρησε. 

Τι έπρεπε να πούµε στην περίπτωση αυτή; Έπρεπε να αξιολο-
γήσουµε γιατί δεν προχώρησε. Έπρεπε να πάµε και να βάλουµε
τσεκούρι και να πούµε σταµατάµε την επένδυση κι όλα αυτά που
διάβασα πριν να τιναχθούν στον αέρα; Έτσι λειτουργούν τα
κράτη; Πρέπει να αξιολογήσουµε τους λόγους, τα αίτια τα οποία
οδήγησαν στο να µην υλοποιηθεί αυτή η προγραµµατική σύµ-
βαση. 

Πριν πάµε, όµως, στα αίτια, εγώ θα επαναλάβω τα στοιχεία
αυτού που συνολικά το πολιτικό σύστηµα δέχτηκε ως αξιόπιστο,
τον «Ανεξάρτητο Μηχανικό». Ο «Ανεξάρτητος Μηχανικός» -τα
στοιχεία είναι εδώ καταγεγραµµένα- δηλώνει ότι η συµβατική
υποχρέωση της εταιρείας ήταν πράγµατι 293,7 εκατοµµύρια
ευρώ. Το είπε και ο Υπουργός, το είπαν όλοι. Δεν το αµφισβητεί
κανένας. Από αυτά έχει υλοποιηθεί το 33,89% των επενδύσεων,
ήτοι περίπου 100 εκατοµµύρια έχουν γίνει πραγµατικές επενδύ-
σεις. Τι υπολείπεται; Υπολείπεται το 89,85%. 

Ερώτηση. Δεν έκανε τίποτα ο όµιλος της «COSCO» γι’ αυτό το
πράγµα; Όχι, έκανε. Τα έχει συµβασιοποιήσει. Μπορεί να µην
έχουν υλοποιηθεί στη βάση των πραγµατικών στοιχείων που εµ-
πόδισαν να υλοποιηθούν, αλλά έχουν συµβασιοποιήσει, που υπο-
δηλώνει, αφενός την πρόθεση και αφετέρου ότι πράγµατι, αυτά
τα χρήµατα θα πέσουν ως επένδυση στην ελληνική οικονοµία. 

Άρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα στοιχείο είναι ότι δεν
υποκρύπτεται κάτι το µοχθηρό, το υποχθόνιο όπως είπατε, κάτι
το κρυφό, πίσω από τη συγκεκριµένη διαδικασία, αλλά πραγµα-
τικά περιστατικά που εµπόδισαν να υλοποιηθεί αυτό. 

Είναι η πρώτη φορά που βλέπουµε εδώ, όταν συζητάµε σε νο-
µοσχέδια διάφορα ή όταν είµαστε έξω, τις δυσκολίες της γρα-
φειοκρατίας, τα προβλήµατα, τους δικαστικούς αγώνες που
εµποδίζουν πολλά πράγµατα να εξελιχθούν; Είµαστε από αλλού;
Δεν γνωρίζουµε την ελληνική πραγµατικότητα;  

Τι συνέβη στην πράξη; Πολύ απλά, δεκάδες αγωγές, που φτά-
νουν µέχρι το Συµβούλιο της Επικρατείας, από δήµους και από
πολίτες εναντίον της οποιασδήποτε κίνησης, περιβαλλοντικής
µελέτης, επένδυσης. Αυτά είναι ανασταλτικοί παράγοντες. 

Φυσικά, δεν είναι µόνο η «COSCO». Δεκάδες επιχειρήσεις στη
χώρα µας υποφέρουν από αυτό το πράγµα όταν και όποτε θέ-
λουν να βάλουν µπροστά µία επένδυση και να την προχωρήσουν.
Εγώ δεν λέω ότι δεν έχουν το δικαίωµα. Βεβαίως και έχουν το δι-
καίωµα. 

Ας διαβάσω, όµως, τώρα κάποια πράγµατα τα οποία αφορούν
τα αίτια της αναστολής ή της µη εξέλιξης µε ταχύτερο τρόπο της
επένδυσης. 

Πρώτον, η υποχρεωτική επένδυση 0.1 που αντιστοιχεί σε πο-
σοστό περίπου 46,4% των υποχρεωτικών επενδύσεων βρίσκεται
σε αναστολή εκτέλεσης, βάσει δικαστικών αποφάσεων για πε-
ρισσότερο από δυόµιση χρόνια. Το γεγονός αυτό είναι αδιαµφι-
σβήτητο και εκτός του ελέγχου της ΟΛΠ Α.Ε.. Ξεφεύγει, λοιπόν,
από τη δυνατότητα της ίδιας της επιχείρησης να είναι συνεπής
σε αυτά που έχει υπογράψει, µε όχι δική της ευθύνη. 

Δεύτερον, οι υποχρεωτικές επενδύσεις 3, 4, 7, 10 και 11β’ δεν
µπορούσαν να υλοποιηθούν µέχρι το Δεκέµβριο του 2020, λόγω
καθυστερήσεων από πλευράς του ελληνικού δηµοσίου στην πε-
ριβαλλοντολογική αδειοδότηση. Οι εν λόγω επενδύσεις αντιστοι-
χούν σε ένα επιπλέον ποσοστό 19,9% των υποχρεωτικών
επενδύσεων. 

Τρίτον, από τα παραπάνω -1 και 2- το συνολικό ποσοστό των
έργων που δεν ήταν δυνατή η εκτέλεσή τους, για λόγους που
δεν ανήκαν στην υπαιτιότητα του ΟΛΠ έως και τις αρχές του
2021, είναι 66,3%. 

Τέταρτον, µε βάση την αναφορά του ανεξάρτητου µηχανικού,
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το ποσό των επενδύσεων του Οργανισµού Λιµένα Πειραιώς από
το 2016 ως το Δεκέµβριο του 2020 ανέρχεται στο ποσό των 59,2
εκατοµµυρίων ευρώ, µη λαµβάνοντας υπόψη το υλοποιηµένο κό-
στος επένδυσης για την υποχρεωτική επένδυση 0.1 και το οποίο
αντιστοιχεί σε ποσοστό 20,1% επί του συνόλου των επενδύσεων
και το υπολειπόµενο 33,7% που ήταν στον έλεγχο του ΟΛΠ να
υλοποιήσει.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Είµαστε αδιάφοροι; Κλείνουµε
τα µάτια και λέµε «αυτά δεν τα έκανες, δική σου η ευθύνη»;  Εγώ
δεν θα αφαιρέσω ότι µπορεί να υπάρχουν και στοιχεία που να
αδράνησε και η ίδια η «COSCO». Όµως, µε αυτά τα στοιχεία που
περιέγραψα λίγο πριν, τα οποία είναι αδιαµφισβήτητα, επιβεβαι-
ώνεται ότι ήταν χωρίς την ευθύνη της επιχείρησης, η όποια
έδειξε την πρόθεσή της µέσα από τα στοιχεία του ανεξάρτητου
µηχανικού -υπήρχε η βούληση, η πρόθεση- να προχωρήσει και
εµποδίστηκε. Τι πρέπει να κάνουµε; Να διακόψουµε την επέν-
δυση; Να σταµατήσουµε εδώ αυτά τα στοιχεία τα οποία περιέ-
γραψα πριν;

Εγώ βλέπω τον κ. Σαντορινιό να λέει, «φυσικά όχι». Χαίροµαι,
κύριε Σαντορινιέ.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Μα, ποιος το είπε αυτό;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Το 16% ήταν το πρόβληµα…
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Το είπε κάποιος αυτό;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: …στη συµβατική υποχρέωση της πα-

ραχώρησης του 16%; Καλοπροαίρετα το λέω, κύριε Σαντορινιέ.
Επειδή σας βλέπω µπροστά µου, γι’ αυτό το λέω. Στην ίδια
πλευρά πιστεύω ότι είµαστε, όσον αφορά στο δηµόσιο συµφέ-
ρον. Απλά, εσείς τώρα και για λόγους µικροκοµµατικούς πρέπει
να πείτε και κάτι άλλο. Λογικό είναι. 

Η παραχώρηση του 16% που γίνεται µε βάση τη συγκεκριµένη
σύµβαση, ήρθε ανέξοδα; Όχι. Είναι 88.000.000 ευρώ -τόσα δεν
είναι, κύριε Υπουργέ;- τα έσοδα στο δηµόσιο ταµείο µε την πα-
ραχώρηση του 16%.  Προκαταλαµβάνεται το µέρισµα των
5.000.000, που έλεγε ο κ. Ραγκούσης, ως απώλεια του ελληνικού
δηµοσίου. Προκαταλαµβάνεται. 

Άρα, έχουµε µπροστά µας έναν καθαρό δρόµο, αλλά δύσκολο.
Όλα τα πράγµατα προχωράνε στην πατρίδα µας µε δυσκολίες,
όπως οι επενδύσεις. Το ξέρουµε. Πρέπει όµως, κύριε Υπουργέ,
αυτό να το κρατάµε στο µυαλό µας. Τίποτα δεν είναι απόλυτα
καθαγιασµένο και στον ιδιωτικό τοµέα. Όλοι θέλουν τον έλεγχο
του κράτους. Το κράτος πρέπει να είναι εκεί να ελέγχει, να πα-
ρατηρεί, να βάζει πρόστιµα, να ελέγχει συµβατικές υποχρεώσεις.
Αυτός είναι ο ρόλος και του Υπουργείου Ναυτιλίας και της Κυ-
βέρνησης -της κάθε κυβέρνησης- των Υπουργών και της συντε-
ταγµένης πολιτείας. Αυτό είναι υποχρέωση της πολιτείας, όπως
υποχρέωση της πολιτείας είναι να ανοίγει δρόµους για επενδύ-
σεις. Γιατί είτε το θέλουµε είτε όχι, ο µόνος δρόµος που µπορεί
να αλλάξει την Ελλάδα, ο µόνος δρόµος που µπορεί να βελτιώσει
το βιοτικό επίπεδο των Ελλήνων, ο µόνος δρόµος που µπορεί να
δηµιουργήσει θέσεις εργασίας καλά αµειβόµενες είναι ο δρόµος
των επενδύσεων και της ιδιωτικής πρωτοβουλίας, που πρέπει να
τους εµπιστευτούµε και να τους δώσουµε χώρο να υπάρξουν, να
έχουν οξυγόνο, πάντα υπό τον έλεγχο της νοµιµότητας, γιατί
αυτό αποτελεί και την ασφάλεια για το µέλλον για όλους µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κύριε Βρούτση.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα για
µισό λεπτό τον λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Α, είστε Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος. 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Για µισό λεπτό επί προσωπικού
ζητάω τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κ. Ραγκούσης…
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Αναφέρθηκε επανειληµµένως το

όνοµά µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Έχει µιλήσει ο κ.

Ραγκούσης. Έχει εξαντλήσει όλο τον χρόνο.
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχει διαστρε-

βλώσει τα λεγόµενά µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν υπάρχει προ-
σωπικό.

Ο κ. Θεοχάρης έχει τον λόγο.
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Έχει διαστρεβλώσει τα λεγόµενά

µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μα, υπάρχει προ-

σωπικό; Αν κάνουµε αυτή τη δουλειά τώρα…
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Μία δήλωση, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κ. Ραγκούσης

έχει…
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Μισό λεπτό ζητάω, κύριε Πρό-

εδρε. Δεν ζητάω παραπάνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, έχετε τον

λόγο, κύριε Σαντορινιέ. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βρούτση -δεν απευθύνοµαι κυρίως σε εσάς- έχει γίνει

µια τεράστια διαστρέβλωση. Κανένας -κανένας!- και ιδίως εγώ,
επειδή έχω αναλάβει κυρίως το βάρος από την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση να τοποθετηθώ επί του νοµοσχεδίου, δεν έχει πει να
σταµατήσει η επένδυση. Ίσα-ίσα λέµε ότι πρέπει να συνεχίσει η
επένδυση, η σύµβαση είναι ισχυρή και υπάρχει συγκεκριµένος
τρόπος που καθορίζεται το πώς θα συνεχιστεί η επένδυση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το θέµα αυτό δεν
είναι προσωπικό.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Εποµένως, µην καταλογίζετε σε
εµάς πρόθεση να σταµατήσει η επένδυση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
Ο κ. Θεοχάρης έχει τον λόγο.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε, πάρα πολύ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι φανερό ότι έχουµε

σύγκρουση δύο κόσµων. Δεν είναι µια απλή συζήτηση αυτή για
µια σύµβαση του δηµοσίου η οποία πρέπει να κυρωθεί άρον-
άρον ή γιατί πρέπει για τυπικούς λόγους να περάσει από τη
Βουλή. Η συζήτηση αυτή που κάνουµε -και νοµίζω ότι φάνηκε και
από τα στοιχεία που παρέθεσε τόσο παραστατικά ο Κοινοβου-
λευτικός µας Εκπρόσωπος κ. Βρούτσης, αλλά και από την αντι-
παράθεση που ακούµε όλες αυτές τις µέρες και ακούσαµε και
στην επιτροπή- αποδεικνύει πως έχουµε δύο κόσµους µπροστά
µας. Έχουµε τον κόσµο της ανάπτυξης, της εργασίας, της ευη-
µερίας, της ωφέλειας όλων και από την άλλη έχουµε τον κόσµο
της µιζέριας, της οπισθοδρόµησης, της ανέχειας και του κατε-
βάσµατος όλων προς τα κάτω. 

Αυτό πρέπει να είναι ξεκάθαρο και πρέπει να το ακούει ο ελ-
ληνικός λαός, διότι µε αυτές τις επιλογές θα πάει και στις εκλο-
γές, αυτές τις επιλογές θα έχει για να επιλέξει, µεταξύ αυτών των
δύο κόσµων θα έχει να επιλέξει και να ψηφίσει. 

Θέλω να πω ότι αυτά δεν είναι απλά λόγια, διότι αποδεικνύον-
ται από νούµερα. Όταν το 2009 διακινούνταν εξακόσιες χιλιάδες
κιβώτια από τον ΟΛΠ, το 2018 4,9 εκατοµµύρια και το 2019 ξε-
πέρασαν και τα πέντε, όταν το λιµάνι του Πειραιά καταφέρνει να
πιάνει όλους τους στόχους και να είναι το πρώτο στην πραγµα-
τικότητα -να παλεύει πρώτο δεύτερο µε τη Βαλένθια- στη Μεσό-
γειο και το πέµπτο στην Ευρώπη και κατακτάµε τέτοιους
σηµαντικότατους στόχους, όταν το 2009 είχαµε ζηµιές σε
128.000.000 τζίρο -ζηµιές στον ΟΛΠ, για πρώτη φορά στην ιστο-
ρία του µάλιστα- και το 2018 είχαµε σε 133.000.000 τζίρο -περί-
που τον ίδιο- 42.000.000 κέρδη, καταλαβαίνουµε ότι εδώ έχουµε
να κάνουµε µε µια ιστορία πολύ επιτυχηµένη. 

Αυτή ακριβώς η ιστορία, είπα και πριν, είναι που συγκρούεται.
Αυτές οι δύο εικόνες του 2009. Φυσικά, χρησιµοποιώ τα τελευ-
ταία στοιχεία πριν την πανδηµία, γιατί προφανώς, στην πανδηµία
τα πράγµατα αλλάζουν σηµαντικά. 

Όµως, η χώρα µας ήδη έχει ανάψει τις µηχανές για µετά την
πανδηµία και θα δούµε ξανά να πιάνουµε αυτού του είδους τα
νούµερα. 

Λέτε, λοιπόν, «όχι», κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπο-
λίτευσης, γιατί δεν θέλετε ανάπτυξη, επειδή φοβάστε ότι αυτή η
ανάπτυξη η οποία φτάνει στις τσέπες του ελληνικού λαού είναι
αυτή η οποία θα αποκλείσει τη δυνατότητά σας να διεκδικήσετε
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την ψήφο του, όπως ακριβώς το βλέπαµε µε την αντίθεσή σας
όλο αυτό το διάστηµα στο άνοιγµα του τουρισµού. Βλέπατε κα-
ταστροφές δεξιά και αριστερά και κατέληξε η χώρα µας να είναι
ένα παγκόσµιο «success story», όταν η Ευρώπη είναι η πιο ανε-
πτυγµένη ήπειρος που ανέκτησε τον τουρισµό και η Ελλάδα είναι
η πρώτη χώρα ανάκτησης στην Ευρώπη. 

Όµως, έχουµε και µια σύγκρουση, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, όχι µόνο µεταξύ αυτών των δύο κόσµων. Έχουµε και µια
σύγκρουση µεταξύ δύο ΣΥΡΙΖΑ. Έχουµε τον ΣΥΡΙΖΑ της Αντιπο-
λίτευσης εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ της κυβέρνησης. Παλιά είχαµε
ΚΚΕ εσωτερικού και ΚΚΕ εξωτερικού, τώρα έχουµε ΣΥΡΙΖΑ Αν-
τιπολίτευση - ΣΥΡΙΖΑ κυβέρνηση.

Εγώ προσωπικά, έχω ζαλιστεί µε τις κωλοτούµπες. Από τότε
που ανακοινώθηκε επί κυβέρνησης Καραµανλή αυτή η επένδυση,
ήσασταν εναντίον αυτής της επένδυσης, µε καταλήψεις, κλεισί-
µατα, κ.λπ., ώστε να µη γίνει αυτή η επένδυση. Βέβαια, όταν κυ-
βερνήσατε το 2016, φέρατε µια σύµβαση άρον-άρον στη Βουλή,
γιατί είχαµε και τη συνάντηση του Πρωθυπουργού µε τον Πρό-
εδρο της Κίνας και έπρεπε να λυθεί το ζήτηµα αυτό, αλλιώς δεν
θα µπορούσε να γίνει η επίσκεψη και η συνάντηση υψηλού επι-
πέδου. Άρα, είχαµε το φαινόµενο άρον-άρον να είστε υπέρ.
Τώρα, ξανά πάλι. Πόσες φορές θα χορεύετε αυτόν τον πεντο-
ζάλη; Θυµάµαι ότι οι αγορές θα χόρευαν πεντοζάλη, τελικά ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ χορεύει πεντοζάλη µε αυτές τις θέσεις, τις οποίες αλλάζει.

Ίσως, λοιπόν, η πίεση µε αυτές τις αλλαγές να εξηγεί και την
προχειρότητα αυτής της σύµβασης, που είχατε φέρει τότε.
Αυτήν την προχειρότητα αναγκαζόµαστε σήµερα να θεραπεύ-
σουµε µε το νοµοσχέδιο, το οποίο φέρνει το Υπουργείο Ναυτι-
λίας και φυσικά το Υπουργείο Οικονοµικών.

Λέτε «όχι», λοιπόν, γιατί δεν µπορείτε να αποφασίσετε τι θέ-
λετε. Θέλετε να κυβερνήσετε ή θέλετε να είστε µόνιµα στην Αν-
τιπολίτευση; Νοµίζετε, επίσης, ότι µπορείτε να λέτε τα ανάποδα
απ’ αυτά που λέτε όταν είστε Αντιπολίτευση, όταν είστε κυβέρ-
νηση και να σας πιστέψει ο ελληνικός λαός; Αποφασίστε τι θέ-
λετε ή χωριστείτε. Πηγαίνετε οι κυβερνητικοί από τη µια µεριά
και οι αντιπολιτευτικοί από την άλλη, προκειµένου να δούµε ποιοι
είναι ποιοι και πόσοι είναι από κάθε µεριά, για να έχετε µία κοινή
γραµµή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πάµε όµως να πούµε δυο λόγια
επιγραµµατικά για το ίδιο το ζήτηµα της σύµβασης. Ακούστηκαν
πολλά σχετικά µε τον λόγο για τον οποίο βρισκόµαστε εδώ σή-
µερα, για τον λόγο που είναι αναγκασµένη η Κυβέρνηση να έρθει
να τροποποιήσει αυτή τη σύµβαση. Άλλοι µιλούν για τις καθυ-
στερήσεις, λόγω δικαστικών παρεµβάσεων, άλλοι λένε για τον
κορωνοϊό που καθυστέρησε τα πράγµατα. Ακούστηκαν πάρα
πολύ λόγοι.

Εγώ, λοιπόν, θα σας πω ότι είµαστε εδώ λόγω της προχειρό-
τητας της προηγούµενης σύµβασης, που δεν είχε κανέναν µηχα-
νισµό παρακολούθησης των καθυστερήσεων και ότι ερχόµαστε
πέντε χρόνια µετά, χωρίς να έχουµε δει καµµία έκθεση προόδου
από τον ανεξάρτητο µηχανικό κάθε τρεις µήνες, όπως προβλέ-
πεται από αυτή τη σύµβαση, ώστε να προλαµβάνουµε τα προ-
βλήµατα και να µη χρειάζεται να έρθουµε να τα θεραπεύουµε
µέσα στη Βουλή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γι’ αυτό είµαστε εδώ. Είµαστε εδώ από τα λάθη της δικιάς σας
κυβερνητικής αστοχίας στην προηγούµενη σύµβαση. Είµαστε
εδώ γιατί η προηγούµενη σύµβαση πήγαινε από το άσπρο στο
µαύρο. Πήγαινε από το «όλα πάνε καλά, µέλι-γάλα και προχω-
ράµε στην υλοποίηση», στο «πάµε κατευθείαν στη διαιτησία», δη-
λαδή σε µια συγκρουσιακή εν τέλει διαδικασία και δεν προέβλεπε
κανένα σταδιακό ανέβασµα της κουβέντας αρχικά του διακανο-
νισµού και των υπόλοιπων σταδίων, τα οποία προβλέπονται από
αυτή τη σύµβαση. Αυτή η σύµβαση που ψηφίζουµε σήµερα είναι
η εγγύηση ότι δεν θα χρειαστεί να ψηφίσουµε ξανά. 

Βέβαια, υπάρχουν και πράγµατα τα οποία δεν µπορούν να
προβλεφθούν. Υπάρχουν και δικαστικές αποφάσεις. Υπάρχει και
ο κορωνοϊός. Υπάρχει και µια παγκόσµια κρίση, η οποία έχει
φέρει τα πάνω κάτω στην εφοδιαστική αλυσίδα. Καταλαβαίνετε
ότι παρακολουθούµε τη Μεγάλη Βρετανία να µην έχει καύσιµα;

Παρακολουθούµε ελλείψεις στα ράφια πολλών χωρών. Υπάρχει
πραγµατικά µία αναστάτωση. Επίσης, µια άλλη παρόµοια ανα-
στάτωση που δεν µπορούµε να προβλέψουµε τώρα, µπορεί να
συµβεί τα επόµενα χρόνια και να χρειαστεί να δοθεί κάποια συγ-
κεκριµένη και επιµέρους παράταση. Και αυτό το προβλέπει αυτή
η σύµβαση, ώστε να µη χρειάζεται να ερχόµαστε κάθε τρεις και
λίγο εδώ. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Εδώ, λοιπόν, δεν συζητάµε µε έναν αντισυµβαλλόµενο, ο
οποίος είναι καινούργιος, νεοφώτιστος και ήρθε τώρα στη χώρα
µας. Η «COSCO» έχει κάνει παραπάνω από 600 εκατοµµύρια
ευρώ επενδύσεων. Ξέρουµε ότι µπορεί να κάνει τις επενδύσεις.
Ξέρουµε ότι θα κάνει τις επενδύσεις αυτές. Ξέρουµε ότι έχουν
ήδη ξεκινήσει. Συνεπώς, ερχόµαστε εδώ να δώσουµε τον απα-
ραίτητο χρόνο ώστε όλα τα προβλήµατα του παρελθόντος που
δεν ήταν φυσικά στον έλεγχο του ελληνικού δηµοσίου σε πολλές
περιπτώσεις, φυσικά ούτε και της «COSCO», να θεραπευτούν.

Τέλος -κλείνω µε αυτό- είναι αυτή η διαδικασία της παράτα-
σης και το γεγονός ότι δίνουµε τις µετοχές και παίρνουµε το τί-
µηµα η βέλτιστη δυνατή; Βεβαίως, είναι η βέλτιστη δυνατή, διότι
αυτή τη στιγµή αυτό που συµβαίνει είναι ότι και τα χρήµατα πη-
γαίνουν στο ΤΑΙΠΕΔ και οι µετοχές αυτές πάνε σε µεσεγγύηση
και αυτόµατα θα επανέλθουν στο ΤΑΙΠΕΔ, σε περίπτωση που δεν
ολοκληρωθούν οι επενδύσεις µε αυτόµατο τρόπο, χωρίς διαιτη-
σίες και χωρίς κανένα άλλο τέτοιο τρόπο. 

Τελειώνω, λοιπόν, λέγοντας ότι εδώ ήρθαµε να θεραπεύσουµε
τις αδυναµίες και τις αντιφάσεις του ΣΥΡΙΖΑ Αντιπολίτευση και
του ΣΥΡΙΖΑ κυβέρνηση. Η ελληνική κυβέρνηση διασφαλίζει τα
συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου µε αυτήν εδώ τη σύµβαση.
Μάλιστα, όχι απλώς διασφαλίζει, αλλά εξασφαλίζει ότι η ανά-
πτυξη θα έρθει σε κάθε νοικοκυριό µιας περιοχής, η οποία είναι
πολύπαθη και έχει ανάγκη από αυτού του είδους την ανάπτυξη,
για την οποία κατά τα άλλα µόνο στα λόγια κόπτεστε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής

είναι ο κ. Ιωάννης Μιχαήλ Λοβέρδος από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΙΩΑΝΝΗΣ - ΜΙΧΑΗΛ (ΓΙΑΝΝΗΣ) ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το νοµοσχέδιο που συζητούµε

σήµερα δεν αφορά µόνο µια σύµβαση ανάµεσα στο ελληνικό δη-
µόσιο και στην «COSCO». Για µένα είναι κάτι πολύ πιο σηµαντικό
και πιο σπουδαίο. Αφορά την ίδια τη φύση και τη λειτουργία της
οικονοµίας και της κοινωνίας µας στην Ελλάδα. Ξέρετε, αυτό το
νοµοσχέδιο είναι αφορµή για να βγουν στην επιφάνεια οι τερά-
στιες διαφορές, που χωρίζουν ιδεολογικά και πολιτικά τη δική
µας παράταξη, τη Νέα Δηµοκρατία η οποία έχει σήµερα την πλει-
οψηφία του ελληνικού λαού µε το µέρος της και τις παρατάξεις
της Αντιπολίτευσης.

Είναι χαρακτηριστικό ότι όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης
έχουν ενστάσεις για την επένδυση της «COSCO», όχι τώρα, αλλά
εδώ και πολλά χρόνια. Δεν ξεχνάω τι έλεγε ακόµα και το ΠΑΣΟΚ
επί Γιώργου Παπανδρέου ή ακόµα και ο ΣΥΡΙΖΑ. Θα µιλήσει σε
λίγο ο κ. Δρίτσας, που θα µας θυµίσει ότι ως Υπουργός Εµπορι-
κής Ναυτιλίας ήταν κατά της «COSCO», αλλά υποχρεώθηκε κι
αυτός να είναι υπέρ. 

Είναι µια εντελώς διαφορετική προσέγγιση των πραγµάτων.
Εµείς είµαστε υπέρ των ιδιωτικών επενδύσεων. Είµαστε υπέρ της
ελεύθερης αγοράς. Είµαστε υπέρ του να µη φορτώνουµε το ελ-
ληνικό δηµόσιο µε περίσσιο κόστος, εις βάρος των παιδιών µας
και των µελλοντικών γενεών. Αυτό κάναµε όλοι µας -κακώς, κά-
κιστα- επί σαράντα χρόνια και υπονοµεύσαµε το µέλλον της πα-
τρίδας µας. Γι’ αυτό χρεοκοπήσαµε πριν από δέκα χρόνια.

Αυτό έπρεπε να αλλάξει και αλλάζει αργά, όχι εύκολα. Δύ-
σκολα αλλάζει, γιατί υπάρχουν πολύ µεγάλες αντιστάσεις. Βλέ-
πετε, ο κρατισµός και ο λαϊκισµός είναι πανίσχυροι και δεν
αφορούν µόνο την Αριστερά. Έτσι; Υπάρχουν και δεξιοί, οι
οποίοι είναι κρατιστές και λαϊκιστές.

Επειδή, όµως, το θέµα της «COSCO» είναι πάρα πολύ ενδια-
φέρον, είναι ενδιαφέρον το γεγονός ότι ενώ οι επενδυτές προ-
έρχονται από µια χώρα που υποτίθεται πως είναι σοσιαλιστική,

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2021 20915



οι σοσιαλιστές είναι εναντίον της. Τέλος πάντων, είναι εναντίον
κάθε ξένης ή εγχώριας επένδυσης ή του ιδιωτικού τοµέα. Δεν
θέλουν ιδιωτικές επενδύσεις στην Ελλάδα. Τι να κάνουµε; Το κα-
ταλαβαίνω απόλυτα. Είναι µια άλλη οπτική γωνία, είναι µια άλλη
φιλοσοφία, µια άλλη ιδεολογία, εντελώς διαφορετικά πράγµατα.

Όµως, να θυµίσω, επειδή άκουσα πολλά και παράλογα, ότι ει-
πώθηκε -ας πούµε- από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΣΥΡΙΖΑ κ. Ραγκούση, ότι θα κάνει ναυπηγείο η «COSCO» και θα
υπονοµεύσει τη ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη του Περάµατος.
Ξέρετε ποιος υπονόµευσε τη ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη του
Περάµατος και την κατέστρεψε ουσιαστικά; Η Αριστερά µε τις
συνεχείς, αναίτιες, απρόκλητες και αστείες απεργίες, που προ-
καλούσε κάθε τόσο. Ξέρετε ποιος οδήγησε σε καταστροφή τα
ναυπηγεία, που ακόµα δεν µπορούµε να τα σώσουµε και δίνουµε
αγώνες ετών για να σωθούν τα ναυπηγεία της Ελευσίνας, του
Σκαραµαγκά, της Σύρου; Όλοι αυτοί οι κρατιστές που φόρτωναν
τα ναυπηγεία µε περίσσιο κόστος!

Να φανταστείτε ότι για πρώτη φορά αποκρατικοποιήθηκε το
ναυπηγείο της Ελευσίνας, το οποίο το είχε πάρει τότε, στη δε-
καετία του 1980 -αρχές 1990- αν θυµάστε καλά, η οικογένεια Πε-
ρατικού. Μετά τους δολοφόνησαν τους ανθρώπους. Μέχρι εκεί
είχαµε φτάσει, δολοφόνησαν επενδυτή. Τέλος πάντων. Τότε
υπήρχαν περισσότεροι διοικητικοί υπάλληλοι στο ναυπηγείο από
ό,τι ήταν οι εργαζόµενοι, οι εργάτες που έφτιαχναν τα πλοία και
υπήρχε µέχρι και επίδοµα κανονικότητας, δηλαδή ότι πηγαίνεις
κάθε µέρα στη δουλειά σου. Έπαιρνες επίδοµα επειδή πήγαινες
στη δουλειά σου. Αυτό το κράτος είχαµε φτιάξει.

Για να µην σας πω αυτά που γίνονταν στον ΟΛΠ επί σειράν
ετών, που είχαν φτάσει κάποιοι λιµενεργάτες να παίρνουν περισ-
σότερα από ό,τι έπαιρνε ο Πρόεδρος του Αρείου Πάγου.

Αυτή ήταν η αλήθεια εις βάρος του κρατικού συνόλου, εις
βάρος της εθνικής οικονοµίας και εις βάρος των µελλοντικών γε-
νεών.

Αυτή την αλήθεια, που εµείς θεωρούµε ότι κακώς συνέβη, θέ-
λουµε να την αλλάξουµε. Θέλουµε να κάνουµε µια χώρα ρεαλι-
στική, που να ζει από αυτά που βγάζει και όχι από δανεικά.
Θέλουµε να κάνουµε µια χώρα παραγωγική και ανταγωνιστική,
ώστε να έχουµε προϊόν που θα βγαίνει και θα το πουλάµε έξω.
Θέλουµε µια χώρα, που να είναι η πύλη εισόδου στην Ευρωπαϊκή
Ένωση κι αυτό θα πετύχουµε µε το να γίνει ένα σπουδαίο λιµάνι,
όπως είναι και πρέπει να είναι ο Πειραιάς. Δεν θα αφήσουµε στο
έλεός της την «COSCO» να κάνει ό,τι θέλει, σε καµµία περί-
πτωση. Άλλωστε, σας εξήγησε και ο Υπουργός κ. Πλακιωτάκης
και οι εκπρόσωποι της Νέας Δηµοκρατίας σάς εξήγησαν ενδε-
λεχώς και σαφώς ότι αντίθετα, µε το νοµοσχέδιο αυτό που σή-
µερα ψηφίζεται προστατεύονται και δεν υπονοµεύονται τα
συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου.

Όµως, εσείς έχετε διαφορετική αντιµετώπιση. Άκουσα πολύ
καλά τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σαντορινιό, τον οποίο εκτιµώ
ιδιαίτερα, να λέει «υποχρεωθήκαµε να υπογράψουµε τη σύµβαση
του 2016». Αυτό τα λέει όλα, «υποχρεώθηκαν», δεν το έκαναν
επειδή ήθελαν, επειδή κάποιοι άλλοι -υποθέτω ότι εννοούσε τους
δανειστές- τον υποχρέωσαν να την υπογράψει.

Εµείς δεν υποχρεωνόµαστε να φτιάξουµε αυτό τον νόµο. Αυτό
τον νόµο τον έφερε η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη µε
Υπουργό τον Γιάννη Πλακιωτάκη, για να προστατέψει τα συµφέ-
ροντα του ελληνικού δηµοσίου και για να προχωρήσει την επέν-
δυση στην «COSCO» µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, ούτως
ώστε το λιµάνι του Πειραιά να είναι η πύλη εισόδου στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και να είναι ένα λιµάνι που θα µας κάνει όλους πε-
ρήφανους και δυνατούς για ένα καλύτερο µέλλον για την
πατρίδα µας και τις επόµενες γενιές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής
είναι ο κ. Δηµήτριος Μαρκόπουλος από τη Νέα Δηµοκρατία.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συ-

νάδελφοι, άκουσα πριν τον συνάδελφο Τρύφωνα Αλεξιάδη, ο
οποίος είναι µε τον κ. Συρµαλένιο οι δύο µοναδικοί Βουλευτές
που αυτή τη στιγµή βρίσκονται από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ στην

Αίθουσα -τόσο κόπτεται ο ΣΥΡΙΖΑ γι’ αυτό το σηµαντικό νοµο-
σχέδιο και µια συµφωνία θεµελιώδη!- να επικαλείται -και όντως-
ότι είναι κάτοικος του Πειραιά και ως Πειραιώτης ξέρει τη ζώνη.

Και εγώ Πειραιώτης είµαι, όπως ξέρετε πολύ καλά, κύριε Αλε-
ξιάδη και γι’ αυτό, λοιπόν, τον λόγο να ξηγηθούµε πειραιώτικα:
Είστε εκτός θέµατος και λυπάµαι που το λέω. Άκουσα πριν τον
κ. Σαντορινιό, άκουσα τον κ. Ραγκούση, σας άκουσα εσάς να
λέτε «έχετε θέσει θέµα τέταρτου προβλήτα, έχετε θέσει ζήτηµα
για τα ναυπηγεία, για τη δηµιουργία ναυπηγείου στην “COSCO”».
Διαβάσατε καθόλου τη συγκεκριµένη σύµβαση; Διαβάσατε το νο-
µοσχέδιο; Έχετε διαβάσει για τι συζητάµε σήµερα; Είστε εκτός
θέµατος! Κανένας δεν συζητάει για ναυπηγείο. Η κόκκινη γραµµή
έχει τεθεί από τον ίδιο τον Υπουργό ξεκάθαρα. Κανένας δεν συ-
ζητά για τέταρτο προβλήτα.

Σε ό,τι αφορά το Κερατσίνι, άκουσα αυτά τα δάκρυα. Ξέρετε
αυτό το στυλ, «στη Δραπετσώνα πια δεν έχουµε ζωή», τη Β’ Πει-
ραιά την έχει πάει πίσω, δεν την έχει πάει µπροστά. Άκουσα ότι
θα γίνουν εκεί τα κοντέινερς και ο κόσµος θα ταλαιπωρηθεί και
θα βλέπουν τα κοντέινερς. Έχει τεθεί τέτοιο ζήτηµα σήµερα;

Εκτός, κύριε Υπουργέ, αν συζητάµε κάτι άλλο, µήπως έχουµε
κάτι άλλο και δεν έχουµε ενηµερωθεί, γιατί νοµίζω ότι τα έχουµε
πάρει όλα τα έγγραφα. Είστε, λοιπόν, εκτός θέµατος.

Εχθές το πρωί στην αρµόδια Κοινοβουλευτική Επιτροπή Πα-
ραγωγής και Εµπορίου είχαµε µια πολύ γόνιµη, µια πολύ ενδια-
φέρουσα και ειλικρινή συζήτηση. Ακούσαµε όλες τις απόψεις,
ακούσαµε αλήθειες. Ακούσαµε -να το παραδεχθούµε, γιατί εδώ
πέρα είπαµε ότι θα ξηγηθούµε σήµερα, κύριε Αλεξιάδη, πειραι-
ώτικα- προβλήµατα. Δεν είναι όλα ρόδινα στο λιµάνι, θα συµφω-
νήσουµε. Ποτέ δεν ήταν. Στη ζωή δεν είναι τα πράγµατα πάντοτε
ρόδινα. Από την άλλη πλευρά, όµως, θα πρέπει να είµαστε και
ειλικρινείς, θα πρέπει να δούµε και το συνολικό αποτύπωµα
αυτού του επενδυτή.

Επίσης, θα σας πω να µην µας το παίζετε αντάρτες και µην κά-
νετε τους Κινέζους, µια και θέλετε να πάµε να µιλήσουµε λίγο
και για τον επενδυτή. Ξέρετε, εσείς σήµερα βρίζετε αυτό για το
οποίο τρέχατε το 2016 να προλάβετε. Πήγαινε -θυµάµαι- ο κ. Τσί-
πρας στην Κίνα και επισπεύδατε γρήγορα, άρον-άρον, να γίνει
αυτή η συµφωνία εσείς. Μην «µας κάνετε τους Κινέζους» και µην
µας λέτε ψέµατα! Ξέρετε τι κάνατε στην «COSCO»; Τεµενάδες
κάνατε! Είχατε και έναν Δρίτσα εκεί να λέει, κάτι να κάνει και στο
τέλος πάντα τον µάζευε το Μαξίµου. Γι’ αυτό, θα το επαναλάβω
για τρίτη φορά: «Τους Κινέζους» σε εµάς εδώ «δεν θα τους κά-
νετε»! Νοµοθετήσατε το 2016 µε διαδικασίες-εξπρές και το παί-
ζετε εδώ τιµητές;

Η «COSCO», λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, για να εξηγούµα-
στε, επειδή εµείς τη ζούµε καθηµερινά στον Πειραιά, είναι µία
πραγµατικότητα. Είναι µια πραγµατικότητα, η οποία κρίνεται και
η οποία είναι εδώ. Αφού είναι πραγµατικότητα, αυτή την πραγ-
µατικότητα καλούµαστε να τη διαχειριστούµε. Δεν είναι εύκολο,
είναι σύνθετο. Είναι ένας επενδυτής µε µία άλλη φιλοσοφία,
όπως όλοι οι επενδυτές. Όποιος έρχεται στην Ελλάδα µας δεν
έχει την ελληνική νοοτροπία.

Εδώ, λοιπόν, δίνει καθηµερινά ο Υπουργός και το επιτελείο του
µία µάχη και κρατάει µια ισορροπία, όπως γίνεται σε όλο τον πλα-
νήτη και σε όλες τις επενδύσεις. Η επέκταση αυτής της σύµβα-
σης δεν γίνεται στο πόδι. Είναι προϊόν διαπραγµάτευσης, όπως
πάντοτε γίνεται -θα επαναλάβω- σε όλο τον πλανήτη. Έγινε δια-
βούλευση, γίνεται µε περίσκεψη.

Είναι σαφές πως η ρήξη µε έναν µεγάλο επενδυτή µε παγκό-
σµιο αποτύπωµα δεν αποτελεί επιλογή. Άκουσα και τον κ. Σαν-
τορινιό -αν δεν κάνω λάθος- να το λέει, ότι «εµείς…», σήκωσε και
τα χέρια. Η ρήξη, λοιπόν, δεν αποτελεί επιλογή. Δεν άκουσα, µά-
λιστα, να το λέει εχθές κανένας από τους θεσµικούς πειραϊκούς
φορείς ούτε εσείς. Θέλετε ρήξη; Να µας το πείτε.

Μια χώρα που θέλει κι άλλους επενδυτές, δεν µπορεί, λοιπόν,
να στέλνει αντιφατικά µηνύµατα. Βέβαια, επειδή είσαστε και µια
δύναµη που διαρκώς επικαλείται τον εργαζόµενο στην εξίσωση
σας -θα µπω και στην άλλη εξίσωση- θα πρέπει να συνυπολογί-
ζεται και τους χιλιάδες εργαζόµενους που δουλεύουν στο λιµάνι
και έχουν αυξηθεί οι θέσεις εργασίας. Πρέπει να µπει στην εξί-
σωση, γιατί είναι εργαζόµενοι και αυτοί. 
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Αυτό φυσικά, αγαπητοί συνάδελφοι -το λέω και για τους συ-
ναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας- δεν αποτελεί λευκή επιταγή.
Έχουµε δείξει και θα το ξαναδείξουµε αν χρειαστεί, ότι είµαστε
εδώ για να διαπραγµατευτούµε και να διαπραγµατευτούµε
σκληρά µε τον επενδυτή. Και αν θέλετε κιόλας, η «COSCO» οφεί-
λει να ακούσει περισσότερο το λιµάνι. Πρέπει ως επενδυτής να
σκύψει πάνω στα θέµατα των χρηστών, να δει τις υποδοµές, να
επισπεύσει τις επενδύσεις, να φτιάξει -και γιατί όχι- καλύτερες
σχέσεις µε την τοπική κοινωνία και τους επαγγελµατίες. Κανένας
δεν είναι υπεράνω κριτικής και η Νέα Δηµοκρατία και το Υπουρ-
γείο πάντοτε µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον κινούνται. Πρέ-
πει, λοιπόν, να βελτιωθούν τα επίπεδα ολοκλήρωσης των
επενδύσεων. Πρέπει η «COSCO» να γίνει πιο κοινωνική και για
να το πω και διαφορετικά, να γίνει και πιο πειραϊκή. 

Όµως, δεν είναι µικρό πράγµα αυτό, το οποίο έχει συντελεστεί
τα τελευταία χρόνια στο λιµάνι µας. Έχουν αυξηθεί οι θέσεις ερ-
γασίας. Ο Πειραιάς είναι ανταγωνιστικό λιµάνι σε πανευρωπαϊκό
επίπεδο. Έχει αυξηθεί η διακίνηση των κοντέινερς. Η Ελλάδα
πλέον είναι ένα hub -για να πω κι εγώ τα αγγλικά µου- ένα κέντρο
σε ό,τι αφορά τη διακίνηση. Ας µην µειώνουµε αυτές τις επιτυ-
χίες, γιατί δεν µειώνουµε τον επενδυτή, µειώνουµε αυτούς που
δουλεύουν στον επενδυτή και στον επενδυτή δουλεύουν Έλλη-
νες. 

Όµως τα παραπάνω δεν µας αφαιρούν το δικαίωµα, ως πει-
ραϊκή κοινωνία, να επιδιώκουµε και το καλύτερο, να ζητούµε σε-
βασµό. Μακριά, λοιπόν, από περιττές κορώνες. Προχωράµε σε
µια σύµβαση, που θα επιτρέψει την ανάπτυξη του λιµανιού και
τη συνέχιση µιας επένδυσης στη χώρα. Δεν θίγονται -το επανα-
λαµβάνω- οι κόκκινες γραµµές, που η κοινωνία και η τοπική επι-
χειρηµατικότητα έχουν θέσει εδώ και καιρό.

Υπάρχει σεβασµός στο παρόν νοµοσχέδιο στις ανησυχίες της
ναυπηγοεπισκευαστικής και του λαού του Κερατσινίου και του
Περάµατος. Μην εργαλειοποιείτε τον κόσµο της Β’ Πειραιά, µην
εργαλειοποιείτε τον εργαζόµενο. Γνωρίζει πολύ καλά και όπως
πολύ εύστοχα είπε και ο συνάδελφος Γιάννης Λοβέρδος τον
έχετε ταλαιπωρήσει µε τις ιδεοληψίες σας. 

Μίκρυνε η ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη και φέρει ευθύνη -θα
το πω και αυτό- και το ΚΚΕ, εκτός από την Αριστερά συνολικά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου δώσετε ένα-δύο λεπτά, όπως σε όλους, κύριε Πρό-
εδρε. 

Μην ταλαιπωρήσετε ξανά το λιµάνι µε περιττές κινητοποιήσεις.
Το έχετε ταλαιπωρήσει. Φτώχυνε η Β’ Πειραιά από τις ενέργειες
αυτές. 

Υπάρχει διάθεση να τρέξουν οι επενδύσεις πιο γρήγορα; Ναι.
Θα θέλαµε κάποια πράγµατα να έχουν γίνει πιο γρήγορα;
Σαφώς. Πιέζουµε ως Κυβέρνηση γι’ αυτό; Προφανώς. όµως, ας
µην ακυρώσουµε µε τον λαϊκισµό µια συνολική προσπάθεια. Ας
µην κινούµαστε αποσπασµατικά. Όποιος έχει, στο κάτω-κάτω
της γραφής, να προτείνει κάτι διαφορετικό, να το πει. 

Πείτε µας, κύριε Σαντορινιέ, να φύγει η «COSCO»; Περιµένω
την απάντησή σας µε ενδιαφέρον και ειλικρινά το λέω. Προτεί-
νετε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ ρήξεις και δικαστικούς αγώνες, εσείς οι
οποίοι υπογράφατε τα πάντα. Η καταγγελία όταν είσαι αντιπολί-
τευση είναι εύκολη, όχι όµως καταγγελία γι’ αυτά που ως κυβέρ-
νηση προωθούσες. Να τα ξεκαθαρίσουµε αυτά. 

Δίνει, λοιπόν, η Κυβέρνηση -το είπε ξεκάθαρα ο Γιάννης  Πλα-
κιωτάκης- παράταση έως πέντε χρόνια για να υλοποιηθούν οι
υποχρεωτικές επενδύσεις µε δυνατότητα αναστολής, µόνο για
κάποιες συγκεκριµένες περιπτώσεις. Γιατί το αλλάζετε αυτό;
Γιατί λέτε κάτι το οποίο δεν υπάρχει; Μόνο για εξαιρετικούς λό-
γους θα γίνει. Θα ανοίξει ο δρόµος για να έρθουν 88 εκατοµµύ-
ρια ευρώ στα κρατικά ταµεία και να ολοκληρωθούν πράγµατα. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, µπορώ να πω και άλλα για το λιµάνι του
Πειραιά, γιατί το ζούµε καθηµερινά. Γι’ αυτή τη συµφωνία η Κυ-
βέρνησή µας και ο Υπουργός διαπραγµατεύτηκαν εντατικά,
σκληρά, απόλυτα. Η προσφυγή σε διαιτησία µπορεί να ακούγεται
ηρωική… 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μαρκόπουλε,
παρακαλώ ολοκληρώστε. Σας δώσαµε δύο λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω. Άλλοι συνάδελ-
φοι πήραν παραπάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ
πολύ. Δεν µπορείτε να καθορίζετε εσείς τον χρόνο σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ξέρω ότι σας έθιξα λίγο το
ΚΚΕ…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον χρόνο σας δεν
θα τον καθορίζετε εσείς. Σας παρακαλώ, ολοκληρώστε τώρα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, ολοκληρώνω.
Γι’ αυτό, λοιπόν, στηρίζουµε το παρόν νοµοσχέδιο, γιατί είναι

λειτουργικό. Προφανώς, λευκή επιταγή δεν δίνουµε πουθενά κι
αυτό πρέπει να γίνει κατανοητό απ’ όλες τις πλευρές. Όµως, δεν
µπορούµε να επιλέξουµε νεφελώδεις και λαϊκίστικες λύσεις, που
οδηγούν στο πουθενά, όπως είχαν οδηγήσει και στο παρελθόν
την ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη στο πουθενά, αγαπητέ Πρόεδρε
που προέρχεστε από το ΚΚΕ.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ
πολύ, κλείστε την οµιλία σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε απαράδεκτος. Η στάση
σας είναι καθαρά επειδή αναφέρθηκα στο κόµµα σας. Δεν αντέ-
χει αλήθειες το ΚΚΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής
είναι ο κ. Μαραβέγιας Κωνσταντίνος από τη Νέα Δηµοκρατία,
µετά ο κ. Σταµενίτης Διονύσιος και µετά ο κ. Σκανδαλίδης Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κινήµατος Αλλαγής. 

Θα παρακαλούσα πολύ όλους τους οµιλητές για την τήρηση
του χρόνου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση εργάζεται εντα-
τικά για την αξιοποίηση των µεγάλων εµπορικών και τουριστικών
λιµένων της χώρας. Εργαλεία σ’ αυτήν την προσπάθεια αποτε-
λούν οι συµφωνίες µε διεθνείς εταίρους για την παραχώρηση λι-
µανιών όπως του Πειραιά, την τροποποίηση της συµφωνίας, που
συζητάµε σήµερα βέβαια. 

Βέβαια, Ελλάδα, κύριε Υπουργέ, δεν είναι µόνο η Αθήνα. Έτσι
κι ο Πειραιάς δεν είναι το µόνο µεγάλο λιµάνι της χώρας. Στη Μα-
γνησία έχουµε το µεγαλύτερο λιµάνι της Κεντρικής Ελλάδας
στον Βόλο, που ταυτόχρονα αποτελεί κι ένα από τα µεγαλύτερα
λιµάνια της νότιας βαλκανικής. Αυτό το γεγονός αποτελεί πολύ-
τιµο συγκριτικό πλεονέκτηµα για την πατρίδα µας, που οφεί-
λουµε να εκµεταλλευτούµε. 

Η χθεσινή στρατηγική συµφωνία Ελλάδας-Γαλλίας δηµιουργεί
καινούργια δεδοµένα και για τον ευρύτερο θαλάσσιο χώρο, του
οποίου έχει την ευθύνη η πατρίδα µας. Πρόκειται για µια πολύ
µεγάλη εθνική επιτυχία, που ως αποτέλεσµα θα έχει τη διεύ-
ρυνση των ελληνικών ορίων ευθύνης σε αέρα και θάλασσα. Οι
νέες αµυντικές µας δυνατότητες θα επιτρέψουν τη διασφάλιση
συνθηκών ειρηνικής και εποικοδοµητικής συνύπαρξής µας µε
όλους τους γείτονες, ακόµα και µε εκείνους που δεν συνεργά-
στηκαν µέχρι τώρα µε την Ευρωπαϊκή Ένωση µε ειλικρινή διά-
θεση. 

Μια νέα εποχή ανατέλλει πλέον για την ανατολική µεσόγειο µε
ανεµπόδιστο διαµετακοµιστικό εµπόριο, µε ασφάλεια για τα υπό
δηµιουργία δίκτυα διασύνδεσης ενεργειακών πόρων και παρά-
κτιων ζωνών διαφορετικών χωρών της περιοχής. Έτσι η Ελλάδα
προετοιµάζεται για το µέλλον αυτό µε τη διεύρυνση των θαλάσ-
σιων δρόµων µεταφορών, που περνούν από τη χώρα µας. Βασι-
κός πυλώνας αυτής της πολιτικής είναι η ενίσχυση των λιµενικών
µας υποδοµών µε την προσέλκυση ξένων επενδύσεων και τη δι-
ευκόλυνση της υλοποίησής τους. 

Προς αυτή την κατεύθυνση, µε τις τροποποιούµενες διατάξεις
που συζητούµε παρατείνεται κατά πέντε έτη από τη µεταβίβαση
του 16% του µετοχικού κεφαλαίου το χρονικό διάστηµα ολοκλή-
ρωσης από τον ΟΛΠ των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων,
που είχαν συµφωνηθεί το 2016. Υπογραµµίζω ότι η εν λόγω χρο-
νική διευκόλυνση δεν αναιρεί καµµία από τις άλλες συνέπειες
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της υποχρεωτικότητας. Αντίθετα, βάζει και νέες ασφαλιστικές δι-
κλείδες, προκειµένου η ανάπτυξη των υποδοµών του λιµανιού
του Πειραιά, όχι µόνο να γίνει σύντοµα πραγµατικότητα, αλλά να
συνοδευτεί και από την επόµενη φάση υποχρεωτικών επενδύ-
σεων και πριν τη δέκατη επέτειο της έναρξης ισχύος της τροπο-
ποιηµένης σύµβασης παραχώρησης. 

Κύριε Υπουργέ, µιλάµε -πολύ σωστά- για έργα στο λιµάνι του
Πειραιά, αλλά όπως προείπα πρέπει να πούµε δυο λόγια και για
άλλα έργα σε άλλα µεγάλα λιµάνια, όπως αυτό της πόλης, που
έχω την τιµή να εκπροσωπώ. Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι
η µονάδα αποθήκευσης-αεριοποίησης υγροποιηµένου φυσικού
αερίου, που πήρε πριν από λίγες µέρες την πρώτη έγκριση από
την Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, µια επένδυση που εκτιµάται στα
400 εκατοµµύρια δολάρια και θα αφορά µονάδα δυναµικότητας
εκατόν ογδόντα χιλιάδων κυβικών µέτρων για την επαναεριοποί-
ηση υγροποιηµένου φυσικού αερίου στη Μαγνησία. Η εγκατά-
σταση αυτή θα συνοδεύεται από ηλεκτροπαραγωγή και µονάδα
συνδυασµένου κύκλου ισχύος 300 MW, η οποία, αναµφίβολα, θα
ενισχύσει την ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. 

Το σηµαντικό στοιχείο, της χρηµατοδότησης, βέβαια, εκτός
του προφανούς, είναι ο χρόνος. Πρόκειται για µια παράµετρο,
που στην Ελλάδα µέχρι πρότινος δεν τα πηγαίναµε και πολύ
καλά. Όπως όµως απέδειξε η στρατηγική συµφωνία, που πέτυχε
χθες η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη µε τη Γαλλία, η
χώρα µας µπορεί πλέον να κινείται ευέλικτα και κυρίως γρήγορα
στο διεθνές προσκήνιο, να παίρνει πρωτοβουλίες και να ευθυ-
γραµµίζει ξένα συµφέροντα µε τα δικά της, να κινείται µε αυτο-
πεποίθηση, τοποθετώντας την Ελλάδα στη θέση που της αξίζει
στη διεθνή σκηνή. 

Στο ίδιο αυτό πνεύµα της γρήγορης αξιοποίησης των ρα-
γδαίων εξελίξεων, που βλέπουµε και στην παγκόσµια οικονοµία
πρέπει να κινηθούµε και σε ό,τι αφορά τον χρονισµό των επεν-
δύσεων, γιατί δεν αρκεί να δίνουµε κίνητρα ή να απλουστεύουµε
τις αδειοδοτήσεις. Σηµασία έχει και το πότε τα κάνουµε όλα
αυτά.

Το λιµάνι του Βόλου, λοιπόν, δεν έχει µόνο µέλλον. Έχει κι ένα
πολύ ζωντανό παρόν µε σειρά έργων, που ήδη γίνονται για τη
βελτίωση του εξοπλισµού και των υποδοµών. Μόλις προχθές, εν-
τάχθηκε και στο ΕΣΠΑ η µεταφορά της δραστηριότητας διακίνη-
σης scrap, ένα έργο προϋπολογισµού 2,9 εκατοµµυρίων ευρώ
που κάνει τον ΟΛΠ ένα περιβαλλοντικά υπεύθυνο εταίρο της το-
πικής κοινωνίας, µειώνοντας τις επιπτώσεις από τη διακίνησή του
στην πόλη. Στην κατεύθυνση µεγιστοποίησης του υπάρχοντος
δυναµικού του λιµανιού κινείται και η πρόσφατη απόκτηση νέου
αυτοκινούµενο γερανού φορτοεκφόρτωσης 125 τόνων του µε-
γαλύτερου που διαθέτει ο Οργανισµός Λιµένος Βόλου, κόστους
3 εκατοµµυρίων ευρώ, αλλά και η περσινή προµήθεια µοναδικού
οχήµατος στοιβασίας εµπορευµατοκιβωτίων, επενδύσεις που αλ-
λάζουν τα δεδοµένα στον µηχανολογικό εξοπλισµό του λιµένα
Βόλου.

Κλείνοντας, θέλω να αναφερθώ και σε ένα θέµα της επικαιρό-
τητας, λόγω του Ταµείου Ανάκαµψης και όχι µόνο. Πρόκειται για
το διαχρονικό αίτηµα της σύνδεσης του λιµένα µε το σιδηροδρο-
µικό δίκτυο της χώρας που φυσικά, δεν αφορά µόνο το Υπουρ-
γείο Ναυτιλίας, αλλά και το Υπουργείο Υποδοµών. Ο λιµένας του
Βόλου, αν και είναι ο τρίτος µεγαλύτερος εµπορικός λιµένας της
χώρας, δεν έχει µέχρι σήµερα αξιοποιήσει το σύνολο των δυνα-
τοτήτων διασύνδεσης του τόσο µε τις ΒΕΠΕ ΒΙΠΕ του Βόλου,
όσο και µε τη βιοµηχανική συγκέντρωση στον Αλµυρό. Εκεί βρί-
σκονται πολλές εξωστρεφείς παραγωγικές επιχειρήσεις, που
αναζητούν νέες αγορές για τα προϊόντα τους από επεξεργα-
σµένα µέταλλα ως µεταποιηµένα αγροτικά προϊόντα.

Επίσης, στην ευρύτερη κεντρική Ελλάδα υπάρχουν οι βιοµη-
χανικές περιοχές της Λάρισας, της Καρδίτσας και της Λαµίας,
αλλά και αρκετές παραγωγικές µονάδες εκτός βιοµηχανικών πε-
ριοχών, που χρησιµοποιούν τις υπηρεσίες του ΟΛΠ και φυσικά,
θα επωφελούνταν και εκείνες από τη σιδηροδροµική πρόσβαση
στο λιµάνι του Βόλου.

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, η πλήρης σύνδεση µε το εθνικό σι-
δηροδροµικό και οδικό δίκτυο καθώς και µε το αεροδρόµιο της
Νέας Αγχιάλου που καλύπτει όλη την κεντρική Ελλάδα οφείλει

να παραµείνει βασικός µας στόχος, γιατί όχι µόνο θα µειώσει τα
κόστη µεταφοράς προϊόντων και πρώτων υλών για τις παραγω-
γικές δυνάµεις της Θεσσαλίας, αλλά θα δηµιουργήσει νέες προ-
οπτικές και για τον ΟΛΒ, ως τον κύριο εµπορικό λιµένα της
κεντρικής Ελλάδος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε και
για τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Νικόλαος Συρµαλένιος από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ήµασταν

κυβέρνηση από το 2015 έως το 2019 µας κατηγορούσατε ότι φο-
ρολογούσαµε ό,τι περπατάει και ό,τι πετάει, παραβλέποντας φυ-
σικά ότι πολλά από τα µέτρα της διακυβέρνησης της περιόδου
εκείνης ήταν προϊόντα καταναγκασµού για να χτυπηθεί εν τη γε-
νέσει της η ενδεχόµενη στροφή προς τα αριστερά και να απει-
λήσει το νεοφιλελεύθερο µοντέλο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Να θυµίσω, όµως, ότι εµείς µε αυτήν την πολιτική και των συµ-
βιβασµών βγάλαµε τη χώρα από τα µνηµόνια, ρυθµίσαµε το δη-
µόσιο χρέος, αφήσαµε στα ταµεία της χώρας ένα πολύ υψηλό
απόθεµα, το χρηµατοδοτικό µαξιλάρι των 37 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, το οποίο µας εξασφάλισε στον καιρό της πανδηµίας
υψηλή αξιοπιστία και χαµηλότοκο δανεισµό, δηλαδή διασφαλί-
σαµε το δηµόσιο συµφέρον τόσο της χώρας όσο και των πολι-
τών.

Εσείς αντίθετα, εδώ και δύο χρόνια, χωρίς δηµοσιονοµικούς
καταναγκασµούς, χωρίς σύµφωνα σταθερότητας, τα οποία επι-
βάλλουν στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης έναν στενό κορσέ,
τι κάνετε; Ιδιωτικοποιείτε και παραδίδετε σε σκοτεινά και αδια-
φανή συµφέροντα ό,τι διασφαλίζει το δηµόσιο συµφέρον, δίκτυα
ενέργειας, όπως το φυσικό αέριο και την ηλεκτρική ενέργεια,
υποδοµές, κοινωνικές υπηρεσίες και ό,τι έχει αποµείνει υπό δη-
µόσιο έλεγχο σε αυτήν τη χώρα, µε τελευταίο κραυγαλέο παρά-
δειγµα τη ΔΕΗ, ενώ δεν διασφαλίζετε ούτε αυτά που µε σκληρή
διαπραγµάτευση καταφέραµε εµείς να διασφαλίσουµε επί τα
βελτίω στις συµβάσεις, που εσείς είχατε προλάβει να υπογρά-
ψετε, όπως αυτή µε την «COSCO», που συζητάµε σήµερα.

Αυτό που γίνεται σήµερα είναι ένα ατόπηµα απιστίας, αφού
απεµπολείτε θεµελιώδη δικαιώµατα του δηµοσίου συµφέροντος,
χωρίς να έχουν εκπληρωθεί οι προϋποθέσεις της σύµβασης, δη-
λαδή ανειληµµένες υποχρεώσεις για συγκεκριµένες επενδύσεις,
που έπρεπε να έχουν πραγµατοποιηθεί σε συγκεκριµένα χρονικά
όρια και δεν έγιναν, ούτε βεβαίως διεκδικείτε ρήτρες που σε
αυτές τις περιπτώσεις προβλέπονται όταν αθετούνται σηµεία των
υπογεγραµµένων συµβάσεων.

Ο εισηγητής µας, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, αλλά και
όλοι οι οµιλητές του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία που προ-
ηγήθηκαν, ανέλυσαν και τεκµηρίωσαν µε επάρκεια και πληρό-
τητα τα τεκµήρια της απιστίας. Θα ήθελα µόνο συνοπτικά να
επαναλάβω κάποια από αυτά που βγάζουν µάτι και στον πιο κα-
λόπιστο και αντικειµενικό παρατηρητή. Η αναθεωρηµένη σύµ-
βαση του 2016 προέβλεπε επενδύσεις 294 εκατοµµύρια από τον
ΟΛΠ σε κρίσιµους κλάδους για την οικονοµία, όπως σε οδικές
συνδέσεις, κατασκευή προβλητών, έργα για υποβοήθηση ναυ-
πηγοεπισκευής εντός πενταετίας από την έναρξη ισχύος της
σύµβασης.

Σύµφωνα µε τα δεδοµένα που έχουµε µέχρι σήµερα, η τελική
παράδοση, η οποία έπρεπε να γίνει στις 11 Αυγούστου του 2021,
δεν έγινε κατά τα δύο τρίτα τουλάχιστον -από ό,τι καταγράφηκε
και από τα επίσηµα στοιχεία- µε αποτέλεσµα αυτό το οποίο εί-
χαµε αφήσει εµείς και είχαµε διασφαλίσει µε την αναθεωρηµένη
σύµβαση, αυτό που είχαµε πετύχει όσον αφορά το µετοχικό κε-
φάλαιο του ΟΛΠ να παραµείνει στο ελληνικό δηµόσιο ως εγ-
γύηση, προκειµένου η «COSCO» να υλοποιήσει εµπρόθεσµα τις
υποχρεωτικές επενδύσεις. Έτσι καταφέραµε την καίριας σηµα-
σίας αλλαγή από την πώληση του 67% να είµαστε στο 51%.

Επίσης, διασφαλίσαµε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που εµ-
πλέκονται στη λειτουργία του ΟΛΠ.

Τρίτον, αναγνωρίστηκε ο χαρακτήρας της δηµόσιας υπηρε-
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σίας για την ακτοπλοΐα, καθότι ο ΟΛΠ δεν µπορεί να αυξήσει τα
λιµενικά τέλη και γενικά τα τιµολόγια στην ακτοπλοΐα, χωρίς τη
σύµφωνη γνώµη του Υπουργείου Ναυτιλίας.

Τέταρτον, διασφαλίσαµε στα εργασιακά τη δυνατότητα µετα-
τάξεων των εργαζοµένων του ΟΛΠ και επίσης, στον κυρωτικό
νόµο της σύµβασης υπήρξε έγγραφη δέσµευση ότι η νέα ιδιο-
κτησία θα συµµορφώνεται µε όλες τις απαιτήσεις των εφαρµο-
στέων νόµων και κανονισµών.

Τέλος -λέω τα βασικά σηµεία, γιατί υπάρχουν κι άλλα- ιδρύ-
σαµε τη δηµόσια αρχή λιµένων κατά τα πρότυπα της ευρωπαϊκής
λιµενικής πολιτικής, όπου το φαινόµενο των παραχωρήσεων κυ-
ριαρχεί έναντι των ιδιωτικοποιήσεων. Θα έχετε ακούσει για τις
«port authorities» και για τις «autorita del porto»,+- όπως λέγονται
στη γειτονική µας Ιταλία, µε σκοπό τον θεσµικό έλεγχο της πα-
ροχής λιµενικών υπηρεσιών και µε στόχο την προστασία του δη-
µοσίου συµφέροντος.

Επειδή εσείς είστε ακραιφνείς ευρωπαϊστές, αποφασίσατε
µέσα σε µια νύχτα να καταργήσετε τη δηµόσια αρχή λιµένων,
αφήνοντας στον αέρα την επιτήρηση των δηµόσιων υπηρεσιών
στο λιµάνι. Υποβαθµίσατε τη ΡΑΛ και την ΕΣΑΛ και τις µετατρέ-
ψετε σε στενά κυβερνητικά όργανα. 

Τώρα, τι κάνετε µε τη σηµερινή σύµβαση; Με το άρθρο 1 ανα-
λαµβάνει η Κυβέρνηση την ευθύνη ότι το ελληνικό δηµόσιο ευ-
θύνεται για τις καθυστερήσεις των υποχρεωτικών επενδύσεων
και δεν ευθύνεται καθόλου η «ΟΛΠ Α.Ε.». Με το παραπλανητικό
αυτό επιχείρηµα προχωρά τώρα στην τροποποίηση των όρων
της σύµβασης, ώστε να διασφαλιστεί δήθεν η εκτέλεση των
έργων των υποχρεωτικών επενδύσεων.

Η πράξη αυτή, η ανάληψη ευθύνης από το ελληνικό δηµόσιο
συνιστά καταχρηστική πράξη εκ µέρους της Κυβέρνησης και
αποτελεί παράβαση καθήκοντος. Η «COSCO» προσπαθεί να
επιρρίψει ευθύνες για καθυστερήσεις στην υλοποίηση των επεν-
δύσεων είτε στο ελληνικό δηµόσιο είτε σε πολίτες που προσφεύ-
γουν δικαστικά. Σας απέδειξαν όµως όλοι οι οµιλητές, οι δικοί
µας, οι προηγούµενοι οµιλητές, ότι ουδεµία ευθύνη υπάρχει για
τις εγκρίσεις των περιβαλλοντικών µελετών ούτε για τις αδειοδο-
τήσεις από τις υπηρεσίες του δηµοσίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης της οµιλίας του
κυρίου Βουλευτή) 

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ένα λεπτό.
Επιπλέον δίνονται παρατάσεις στους χρόνους που ο ΟΛΠ πρέ-

πει να παραδώσει τα έργα των υποχρεωτικών επενδύσεων. 
Η δεύτερη πιο σκανδαλώδης τροποποίηση, που περνάει µε

αυτή τη σύµβαση: η Νέα Δηµοκρατία καταργεί τη δυνατότητα
επιβολής των ποινικών ρητρών για τη µέχρι τώρα µη επίτευξη
του ελάχιστου επιπέδου υπηρεσιών για ένα ακόµα χρόνο µετα-
τρέποντας το χρονικό διάστηµα ανοχής από τα τρία χρόνια, που
προβλεπόταν στην αρχική σύµβαση, στα έξι χρόνια. Για το επό-
µενο διάστηµα -άκουσον- άκουσον- ποινικές ρήτρες θα καταβάλ-
λονται µόνο στην περίπτωση που ο ΟΛΠ δεν αποδείξει ότι έλαβε
όλα τα µέτρα σχετικά µε την επίτευξη των στόχων του ελάχιστου
επιπέδου εργασιών. Φυσικά, δεν περιγράφεται σε ποιον και πώς
θα το αποδείξει αυτό. Πρόκειται, λοιπόν, για πλήρη απεµπόληση
των νόµιµων δικαιωµάτων του ελληνικού δηµοσίου και παραίτησή
του από στοιχειώδεις διασφαλίσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά τα παραπάνω, γιατί άραγε
διερωτάστε γιατί ένα σηµαντικό πλέον κοµµάτι του ελληνικού
λαού σάς αποκαλεί, αντί για Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
«κυβέρνηση ανώνυµη εταιρεία», µε στόχο τη διευθέτηση και εξυ-
πηρέτηση των πιο ισχυρών ιδιωτικών οικονοµικών συµφερόντων
εγχώριων και ξένων; Αναρωτιέστε, λοιπόν. 

Ένα τελευταίο. Τι θα κάνετε, κύριε Σταϊκούρα -δεν είστε εδώ-
µε την τροπολογία που έχουµε καταθέσει για τη µείωση του
φόρου κατανάλωσης των καυσίµων; Θα την ψηφίσετε ή θα την
απορρίψετε; 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Έχω την τιµή να

ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή καταθέτει την έκ-
θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Κύρωση
της από 26-7-2021 τροποποίησης και αντικατάστασης της από

3-6-2019 επιµέρους Σύµβασης Δωρεάς για το Έργο VI της από
6-9-2018 Σύµβασης Δωρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος «Κοινωφελές
Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος» και του Ελληνικού Δηµοσίου για
την ενίσχυση και αναβάθµιση των υποδοµών στον τοµέα της
υγείας και των παραρτηµάτων της και άλλες επείγουσες διατά-
ξεις για την αντιµετώπιση της πανδηµίας του κορωνοϊού COVID-
19». 

Θα δώσουµε τον λόγο τώρα στον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του Κινήµατος Αλλαγής, τον κ. Σκανδαλίδη. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, θέλω να αλλάξω λίγο το κλίµα της συζήτησης και να δούµε
µε αφορµή και την ελληνογαλλική συµφωνία τη µεγάλη εικόνα
και να τη συνδέσουµε µε τα τεκταινόµενα στην περιοχή, τη στρα-
τηγική της Κίνας και τη συγκεκριµένη συµφωνία. 

Είναι φανερό ότι αυτή την εποχή επιχειρούνται µεγάλες αλλα-
γές και ανακατανοµές της πολιτικής ισχύος σε παγκόσµιο επί-
πεδο. Δεν είναι τυχαίο ότι η συµφωνία του Ειρηνικού της
περιβόητης «AUKUS», που µεταφέρει το κέντρο βάρους από την
Ευρώπη στην Κεντρική και Ανατολική Ασία και από τον Ατλαντικό
στον Ειρηνικό έχει κατεύθυνση τη σύγχρονη αντιπαράθεση της
Δύσης µε την Κίνα. Επίσης, είναι µια στρατηγική, η οποία από
την δεκαετία του 1990 έχει σχεδιαστεί στις Ηνωµένες Πολιτείες.
Έχουν γραφεί συγγράµµατα πολλά γι’ αυτό από εγκεφάλους
που χαράζουν αυτή τη στρατηγική. Δεν δικαιολογείται η ευρω-
παϊκή ψευδαίσθηση, όταν ξαφνικά, δηλαδή, η Γαλλία χάνει ένα
µεγάλο οικονοµικό τίµηµα, µια µεγάλη αγοραπωλησία και ανα-
καλύπτουµε ότι δεν έχει προχωρήσει η Ευρώπη στην ενιαία αµυν-
τική της πολιτική και στην ενιαία εξωτερική της πολιτική, για να
είναι παίχτης σε αυτή την παγκόσµια αντιπαράθεση στον νέο
χάρτη που επιχειρείται να φτιαχτεί.

Τώρα ξαφνικά και µε τις πολιτικές αλλαγές που προµηνύονται
και στην Ευρώπη είναι φανερό ότι τα θέµατα θα τεθούν. Ελπίζω,
όχι µε τους µέχρι τώρα ρυθµούς, δηλαδή, θα συζητήσουµε σε
δύο χρόνια για τις αλλαγές που πρέπει να γίνουν στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και από τώρα ανοίγουµε τη συζήτηση και θα φτά-
σουµε κάποτε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και οι ευρωπαϊκοί
θεσµοί να πάρουν κάποια απόφαση. 

Δεν κρίνω την ελληνογαλλική συµφωνία στο οικονοµικό επί-
πεδο, µε το οποίο µπορεί να έχουµε διαφωνίες. Κατά τη γνώµη
µου, αποτελεί θετική εξέλιξη, από τη στιγµή που ενισχύει την
αποτρεπτική δύναµη της χώρας και κυρίως, από τη στιγµή που
κατοχυρώνει τη συµφωνία της αµοιβαίας συνδροµής. Είναι µια
κρίσιµη όψη της εθνικής στρατηγικής αυτή η ενίσχυση της απο-
τρεπτικής ικανότητας της χώρας. Μεθαύριο θα υπογραφεί και η
πενταετής συµφωνία αµυντικής συνεργασίας µε τις ΗΠΑ. Αυτό
σηµαίνει ότι η Ελλάδα κάνει την επιλογή της ανάπτυξης της απο-
τρεπτικής της δύναµης σε µια κρίσιµη στιγµή και µετά τα προ-
βλήµατα που εµφανίστηκαν τα τελευταία χρόνια και την όξυνση
της εξωτερικής απειλής, όπως επίσης και τα συµφέροντα που
συγκρούονται στην ευρύτερη περιοχή της Ανατολικής Μεσο-
γείου. 

Είναι φανερό ότι η χώρα πρέπει να επιδιώξει τη γεωστρατηγική
της αναβάθµιση στην περιοχή και δεν αφορά µόνο την ενίσχυση
της αποτρεπτικής της δύναµης, αλλά µια συνολική επαναδια-
πραγµάτευση του ρόλου της στο πλαίσιο των συµµαχιών της. Πι-
στεύω ότι αυτός ο στόχος είναι ο σύγχρονος ελληνικός στόχος
για τα επόµενα πολλά χρόνια, που θα έπρεπε να συνενώσει τις
πολιτικές δυνάµεις της χώρας στη χάραξη µιας νέας πολύπλευ-
ρης εθνικής στρατηγικής, όχι µόνο µε την ενεργητική διπλωµατία
και την ανάπτυξη της αποτρεπτικής δύναµης, αλλά και µε ευρύ-
τερες επιθετικές πρωτοβουλίες που έχουν σχέση µε το ρόλο της
Ελλάδας και στην Ευρωπαϊκή Ένωση και την Ανατολική Μεσό-
γειο. 

Ο ρόλος της Κίνας στην περιοχή είναι στρατηγικά αποφασι-
σµένος εδώ και πάρα πολύ καιρό. Θέλει να γίνει γέφυρα εισόδου
η Ελλάδα της Κίνας στο οικονοµικό και εµπορικό επίπεδο και στις
υποδοµές προς την Ευρώπη. Νοµίζω ότι είναι µια, κατά τη γνώµη
µου, συνεπής στρατηγική για τα δικά της συµφέροντα κι εµείς
πρέπει να την δούµε στο πλαίσιο µιας πολυδιάστατης πολιτικής,
αλλά µε σαφή επίγνωση των συσχετισµών, που υπάρχουν αυτή
τη στιγµή στην περιοχή. 
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Πού εγείρονται τα ερωτηµατικά; Θα φέρω ένα παράδειγµα. Τα
τελευταία χρόνια έχουν γίνει δύο ταξίδια Ελλήνων Πρωθυπουρ-
γών στην Ουάσιγκτον, κατά τη γνώµη µου χωρίς πολιτικά και οι-
κονοµικά ανταλλάγµατα. Ο τρόπος διαπραγµάτευσης έφερε την
καινούργια αµυντική συµφωνία, που θα υπογραφεί σε λίγο καιρό,
έφερε διεύρυνση βάσεων και καινούργιες βάσεις στη χώρα. Η
Ελλάδα είναι ένας συνεπής σύµµαχος, που όµως θα πρέπει και
η ίδια να έχει οφέλη πολιτικά, όχι απλές διακηρύξεις για τις ευ-
ρύτερες περιοχές και το πόσο καλοί είµαστε µε το Διεθνές Δί-
καιο, αλλά και τα συµφέροντά µας, που διακυβεύονται. Θα
πρέπει να έχει επίσης οικονοµικά ανταλλάγµατα, όπως για πα-
ράδειγµα θα ήταν µια επένδυση προστιθέµενης αξίας στην πο-
λεµική βιοµηχανία, σε τεχνολογική εξέλιξη κ.ο.κ.. Δηλαδή, σε
επενδύσεις που δεν έχουν µόνο σχέση αγοραπωλησίας ανάµεσα
σε εµάς και τους Αµερικανούς, αλλά ευρύτερες για την παραγω-
γική αναδιάρθρωση της χώρας και τις δυνατότητες, που ανοί-
γονται µπροστά µας. Άλλες χώρες διαπραγµατεύονται και έχουν
τέτοια ωφελήµατα, όπως είναι η Τουρκία, για παράδειγµα. 

Άρα, αυτός ο τρόπος της διαπραγµάτευσης κατά τη γνώµη
µου είναι λειψός. Έρχοµαι στο συγκεκριµένο. Αυτό ο τρόπος δεί-
χνει δυστυχώς, για µια ακόµα φορά, µια Κυβέρνηση συντηρητική
να είναι υποχωρητική και να αδυνατεί να υπερασπίσει το δηµόσιο
συµφέρον, γιατί είναι σαφές ότι οι συµφωνίες υπογράφονται για
να εφαρµόζονται. Στη Βουλή συνήθως έρχονται ρυθµίσεις, που
στην ουσία απεµπολούν το αυτονόητο δικαίωµα της χώρας να
απαιτήσει την εφαρµογή των οικονοµικών όρων και των συνε-
πειών από τη µη εκπλήρωση των συµφωνηθέντων. 

Δεν είναι η πρώτη φορά που η περίπτωση της «COSCO»
αφορά µια τέτοια διαπραγµάτευση. Το ίδιο έγινε µε το αεροδρό-
µιο, το ίδιο έγινε µε την Αττική Οδό, από παλιότερες διαδικασίες,
οι οποίες ουσιαστικά, απεµπολούσαν πόρους που έπρεπε να ει-
σπράξει η χώρα και αναπτυξιακές επιλογές που θα µπορούσε να
υλοποιήσει, προκειµένου να συνεχιστεί µια συµφωνία ετεροβα-
ρής. Για να µην παρεξηγούµαι, η «COSCO» είναι ευπρόσδεκτη,
αλλά θα πρέπει να είναι συνεπής µε τις υποχρεώσεις της. 

Θα σας πω και κάτι πιο ευρύ. Σήµερα η Κίνα έχει ρυθµούς ανά-
πτυξης τεράστιους σε σχέση µε τη Δύση. Είτε αναφερόµαστε
στο προϊόν της Ευρωπαϊκής Ένωσης είτε των Ηνωµένων Πολι-
τειών είναι τεράστιο το ποσοστό ανάπτυξης. Δεν µπορεί µε αυτή
τη σαφή υπεροπλία και ευχέρεια να µην ανταποκρίνεται σε βα-
σικές µικρές επενδύσεις, που πρέπει να γίνουν, µε βάση τις συµ-
φωνίες. Αυτό έχει να κάνει µε τη διαπραγµάτευση. Να σας πω
και κάτι πιο «εξτρεµιστικό». Εγώ αδυνατώ -αφορά όλες τις κυ-
βερνήσεις αυτό, όχι µόνο τη σηµερινή- να καταλάβω, παρ’ ότι τα
κινεζικά προϊόντα είναι ευπρόσδεκτα παντού και έχουν κατακλύ-
σει την Ευρώπη και τη χώρα µας, πως ας πούµε στο κέντρο της
Αθήνας µπορεί να γίνεται ένα ουσιαστικό γκέτο, αφορολόγητης
ουσιαστικά παρουσίας και εισροής προϊόντων και κάτω από τα
άγρυπνα µάτια των ελληνικών αρχών να γίνεται το παραεµπόριο,
χωρίς να υπάρχει κανενός τύπου έλεγχος. Δίνουµε την εικόνα
µιας χώρας υποτελούς, που στο όνοµα του να εισρεύσουν κά-
ποιοι πόροι στο εσωτερικό της, δίνει γη και ύδωρ. Το να δώσει
γη και ύδωρ σήµερα η Ελλάδα δεν την βοηθά να αποκτήσει τη
δύναµη που απαιτείται για να παίξει τον ρόλο της στην ευρύτερη
περιοχή και τον οικονοµικό και αναπτυξιακό της ρόλο. 

Νοµίζω λοιπόν -και εδώ ο Εισηγητής µας τα είπε πολύ αναλυ-
τικά για τη συµφωνία, την οποία δεν µπορούµε να ψηφίσουµε-
ότι πρέπει να πάψουµε να ταπεινωνόµαστε τόσο πολύ και να µην
µπορούµε να λέµε ουσιαστικά -έµµεσα ή άµεσα, δεν έχει σηµα-
σία, αυτό βγαίνει από τα συµφραζόµενα- προς τις αρχές µας ότι
έχει δίκιο η «COSCO», που δεν εφαρµόστηκε η συµφωνία και δεν
έχουν γίνει οι επενδύσεις που έπρεπε να γίνουν. Αυτό δεν βοηθά
ούτε τιµά τη χώρα. Πιστεύω ότι είναι καιρός να συζητήσουµε
πολύ σοβαρά για όσα θα συµβούν από εδώ και πέρα στην πε-
ριοχή, σε ένα κλίµα συναίνεσης για να αποκτήσει η Ελλάδα τη
στρατηγική που απαιτείται για τα επόµενα χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Σκανδαλίδη.
Θα δώσουµε τώρα τον λόγο στον κ. Διονύσιο Σταµενίτη, από

τη Νέα Δηµοκρατία.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, πριν ξεκινήσει η τοποθέ-

τησή µου θα ήθελα κι εγώ µε τη σειρά µου να στείλω τις ευχές
µου στους συµπολίτες µας στην Κρήτη, που χτυπήθηκε από ένα
πολύ δυνατό σεισµικό φαινόµενο, είχαµε και σήµερα επανάληψη
του φαινοµένου, και να συλλυπηθώ την οικογένεια και τους οι-
κείους του συµπολίτη µας, που έχασε τη ζωή του.

Χθες όµως ήταν επίσης και µια πολύ σηµαντική µέρα για τη
χώρα µας, µια ιστορική µέρα για την Ελλάδα και τη Γαλλία. Αξί-
ζουν συγχαρητήρια στον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη και
στους Υπουργούς. Η Ελλάδα αναβαθµίζει σταθερά τα δύο τε-
λευταία χρόνια το ρόλο της ως εγγυήτρια σταθερότητας και
ασφάλειας στις περιοχές της Ανατολικής Μεσογείου. Και αυτό
είναι προϊόν συντονισµένης και οργανωµένης δουλειάς, που
όπως βλέπουµε φέρνει αποτέλεσµα. 

Εισερχόµενος τώρα στο θέµα της σηµερινής συζήτησης που
είναι η τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης σχετικά µε τη
χρήση και την εκµετάλλευση ορισµένων χώρων και περιουσιακών
στοιχείων εντός του Λιµένα Πειραιώς, µεταξύ του ελληνικού δη-
µοσίου και της Οργανισµός Λιµένος Πειραιώς Α.Ε., θα σταθώ αρ-
χικά στον στόχο της, ο οποίος δεν είναι άλλος από την
εξασφάλιση της οµαλής εκτέλεσης της σύµβασης και της διευ-
θέτησης του ζητήµατος της καθυστέρησης των υποχρεωτικών
επενδύσεων της πρώτης περιόδου. Τροποποιήσεις αναγκαίες για
την αποφυγή µελλοντικού κινδύνου, επιπλέον καθυστερήσεων
και αβεβαιότητας, που θα έρχονταν ως αποτέλεσµα στην περί-
πτωση που τα συµβαλλόµενα µέρη προσέφευγαν στη δυτική επί-
λυση των διαφορών τους από τις τροποποιούµενες συµβάσεις. 

Δεν διαφωνεί κανένας ότι σε τέτοια περίπτωση το ελληνικό δη-
µόσιο θα βρισκόταν αντιµέτωπο µε δυσµενείς οικονοµικές συνέ-
πειες, εξαιτίας της µη υλοποίησης των πρώτων υποχρεωτικών
επενδύσεων και θα ερχόταν αντιµέτωπο µε ανταξιώσεις της
«COSCO», λόγω της καθυστέρησης. Άλλωστε, όπως σαφώς προ-
κύπτει από το κείµενο και όπως έχουν τονίσει και οι αρµόδιοι
Υπουργοί, οι συγκεκριµένες τροποποιήσεις επικεντρώνονται και
περιορίζονται στο απόλυτα αναγκαίο µέτρο για τις περιστάσεις,
έτσι ώστε να µην ανατρέπεται η συµβατική του ισορροπία, που
απορρέει από τις τροποποιηµένες συµβάσεις. 

Τι έχουµε µε λίγα λόγια; Έχουµε τη διασφάλιση της επένδυ-
σης σε συνδυασµό µε τη διασφάλιση των συµφερόντων του ελ-
ληνικού δηµοσίου και κατ’ επέκταση των Ελλήνων πολιτών. 

Προσωπικά, δεν θα σταθώ σε λεπτοµέρειες της σύµβασης.
Έχουν αναλυθεί επαρκώς και µε καθαρότητα από τους Υπουρ-
γούς και από τον εισηγητή της πλειοψηφίας. Επιτρέψτε µου να
σχολιάσω την πολιτική πλευρά της συζήτησης, που διεξάγεται
µε αφορµή το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούω αυτές τις ηµέρες τοπο-
θετήσεις συναδέλφων Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ και µάλιστα,
πρώην Υπουργών, που προφανώς προσπαθούν να δικαιολογή-
σουν την επιλογή τους το 2016, ώστε σήµερα να µπορούν να κά-
νουν τη γνωστή στείρα αντιπολίτευση. Από τα λεγόµενά τους
διαπιστώνω ότι για µια ακόµα φορά αυτή είναι η διαφορά µας µε
τον ΣΥΡΙΖΑ. Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία πιστεύουµε σε επενδύ-
σεις. Γι’ αυτό και µπορούµε να είµαστε αποτελεσµατικοί, προς
όφελος πάντοτε του ελληνικού δηµοσίου και των Ελλήνων πολι-
τών. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ από την άλλη ούτε πιστεύει σε επενδύσεις ούτε
όµως έχει κάποια εναλλακτική πρόταση για την ανάπτυξη της οι-
κονοµίας και την ευηµερία της κοινωνίας. Καµµία εναλλακτική
που να µπορεί να αναγνωστεί µε τις σύγχρονες προκλήσεις, να
απαντά σ’ αυτές και εν τέλει να µπορεί να αποδώσει. Η περίοδος
της διακυβέρνησης σας ήταν µια µαύρη σελίδα και στον τοµέα
αυτό, των επενδύσεων. Αναγκαστήκατε, όπως λέτε, να προχω-
ρήσετε το 2006 σε µια συµφωνία, την οποία επί της ουσίας δεν
στηρίξατε ποτέ στην πράξη. Βέβαια, από τα πεπραγµένα σας
αποδείχθηκε ότι και εσείς αυτόν τον τρόπο αναγνωρίζετε ως τον
κατάλληλο για την πρόοδο και την ανάπτυξη της χώρας. Γι’ αυτό
λοιπόν, αντί να έλθετε σήµερα εδώ, αλλά και τις προηγούµενες
ηµέρες, σε συνεδριάσεις της επιτροπής και να καταγγέλλετε, να
δικάζετε και να ισοπεδώνετε τα πάντα, να αποδίδετε ευθύνες
στους Υπουργούς µε βαρύτατους χαρακτηρισµούς, καλό θα
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είναι να δείτε αν και µε ποιον τρόπο µπορείτε να είστε χρήσιµοι
ως Αντιπολίτευση. Εγκλωβίζεστε όµως µέσα στις ιδεοληψίες
σας, που σε συνδυασµό µε την αναποτελεσµατικότητα σας, σας
καθιστούν επιζήµιους για τα συµφέροντα της χώρας. Το αποδεί-
ξαµε ως κυβέρνηση, που αποτύχατε παταγωδώς.

Τι να πρωτοθυµηθεί κανείς από τα πεπραγµένα σας. Να θυµη-
θούµε µήπως την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», που τη δώσατε για 50 εκατοµµύ-
ρια ευρώ, ενώ η προσφορά επί κυβερνήσεως Σαµαρά ήταν
τουλάχιστον 300 ή να θυµηθούµε το γνωστό θέµα, που έχει προ-
κύψει τώρα µε τη διαχείριση στο θέµα της ΔΕΗ; Θέµα για το
οποίο τώρα σκίζετε τα ιµάτια σας ως δήθεν προστάτες του δη-
µοσίου συµφέροντος. Αφού φτάσατε την επιχείρηση στο χείλος
του γκρεµού, την οποία παραλάβατε µε κέρδη 90 εκατοµµύρια
ευρώ, έρχεστε σήµερα να µας κατηγορήσετε για ξεπούληµα.
Βλέπετε δηλαδή, ξεπούληµα στην αύξηση του µετοχικού κεφα-
λαίου και στο πολλαπλασιασµό της µετοχής της ΔΕΗ. Ενώ τα
βλέπατε όλα εντάξει όταν το 2019 µε τους δικούς σας χειρι-
σµούς, τα έξοδα της ΔΕΗ ήταν οκτώ και εννέα φορές περισσό-
τερα από τα έσοδα και η χρηµατιστηριακή αξία ήταν κάτω από
300 εκατοµµύρια από τα δισεκατοµµύρια που ήταν το 2014. Να
µην αναφερθώ αναλυτικά στα νούµερα και τα στοιχεία. Τα ξέρετε
πολύ καλά, άσχετα αν και σήµερα ως Αντιπολίτευση εµφανίζετε
ότι έχετε έρθει στη χώρα πριν από δύο χρόνια.

Αγαπητοί και αγαπητές συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός στις
εκλογές στις 7 Ιουλίου 2019 εµπιστεύθηκε µε την ψήφο του τη
Νέα Δηµοκρατία για τη διακυβέρνηση της χώρας, δίνοντας σαφή
εντολή να επαναφέρει την ελληνική οικονοµία σε τροχιά ανάπτυ-
ξης, να αµβλύνει τις κοινωνικές αδικίες και να εργαστεί, ώστε να
ξεπεράσουµε οριστικά τις παθογένειες του παρελθόντος. 

Για την επίτευξη αυτών των στόχων ένας από τους βασικούς
δρόµους, που επιβάλλεται να ακολουθήσουµε, είναι η προσέλ-
κυση των ξένων επενδύσεων, αλλά και η διασφάλιση επιτυχούς
εξέλιξης και υλοποίησης των υφιστάµενων. Αυτό πιστεύουµε στη
Νέα Δηµοκρατία. Αυτό εφαρµόζει η Κυβέρνηση και µέχρι σή-
µερα, παρά τις δυσκολίες και τις εξωγενείς κρίσεις, τα έχουµε
καταφέρει πάρα πολύ καλά.

Η βελτίωση του οικονοµικού κλίµατος στην Ελλάδα, τα στοι-
χεία για ρυθµό ανάπτυξης της οικονοµίας που έφτασε το 16,2%
το δεύτερο τρίµηνο του έτους, ο δανεισµός µε µηδενικά επιτόκια,
αλλά και η εκτίµηση για την ανάπτυξη στο 5,9% για το 2021, η
οποία αναµένεται να είναι µεγαλύτερη, είναι αδιάσειστα στοιχεία
που δικαιώνουν το µίγµα πολιτικής, που ακολουθεί η σηµερινή
Κυβέρνηση και το οποίο υπερασπίζεται στο Κοινοβούλιο και στην
κοινωνία το σύνολο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δη-
µοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τροποποίηση της σύµβασης
που καλούµε σήµερα να κυρώσουµε διασφαλίζει τη µεγάλη επέν-
δυση στο λιµάνι του Πειραιά, µια εµβληµατική επένδυση καίριας
σηµασίας για την χώρα και τοπική κοινωνία µέσα από τη δηµι-
ουργία χιλιάδων θέσεων εργασίας, αλλά και τη συνολική ανά-
κτηση της εικόνας της περιοχής. Είναι µια επένδυση σηµαντική
για την οικονοµία της χώρας και τέλος, µια επένδυση ιδιαίτερης
στρατηγικής σηµασίας, καθώς βελτιώνει τη γεωστρατηγική θέση
στην ευρύτερη περιοχή µας. 

Αυτό, λοιπόν, σήµερα είναι το µεγάλο ερώτηµα. Είµαστε µε
µια τέτοια επένδυση; Θέλουµε να ολοκληρωθεί; Είµαστε µε το
συµφέρον του δηµοσίου; Θέλουµε την Ελλάδα χώρα ισχυρή;

Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία απαντούµε «ναι». Δυστυχώς, εσείς
στο ΣΥΡΙΖΑ απαντάτε «όχι». Γι’ αυτό ψηφίζουµε αυτήν τη συµ-
φωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο τώρα έχει
ο κ. Καλαµατιανός Διονύσιος από το ΣΥΡΙΖΑ.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ - ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Συζητάµε σήµερα άλλο ένα νοµοσχέδιο µε το οποίο παραχω-
ρείτε περιουσιακά στοιχεία του ελληνικού λαού. Τώρα που δεν
έχουµε οικονοµικό στραγγαλισµό, τώρα που δεν έχουµε µνηµό-
νια, αφού βγήκαµε απ’ αυτά τον Αύγουστο του 2018, τώρα που
πανευρωπαϊκά υπάρχει δηµοσιονοµική χαλαρότητα η Κυβέρνηση

αποφασίζει και επιλέγει και προχωρά σε αθρόες ιδιωτικοποι-
ήσεις, για να εξυπηρετήσει µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα.
Ξεπουλά την παραγωγή του ρεύµατος στη ΔΕΗ, ξεπουλά τα δί-
κτυα ΔΕΔΔΗΕ, ΑΔΜΗΕ και το δίκτυο φυσικού αερίου, τη ΔΕΠΑ.
Δεν επιλέγει προφανώς, την ενίσχυση του δηµοσίου και των ερ-
γαλείων που έχει για να χαράσσει και να υλοποιεί αναπτυξιακές
πολιτικές. Είναι προφανές ότι δεν λειτουργεί υπέρ του δηµοσίου
συµφέροντος και της µεγάλης κοινωνικής πλειοψηφίας. Ενεργεί
µε γνώµονα το συµφέρον των λίγων, το συµφέρον αυτών που θέ-
λουν να υφαρπάξουν τη δηµόσια περιουσία µε µηδαµινό τίµηµα. 

Και έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Επειδή ακούστηκαν πολλά θα
επαναλάβω κάποια δεδοµένα για να γίνει κατανοητό το πλαίσιο.
Είναι ξεκάθαρο και δεδοµένο για όποιον πραγµατικά θέλει να δει
την αλήθεια ότι το 2016 µέσα σε συνθήκες δηµοσιονοµικής
ασφυξίας και υπό το βάρος των δεσµεύσεων που οι δικές σας
κυβερνήσεις είχαν δέσει τη χώρα ο ΣΥΡΙΖΑ κατάφερε να δια-
πραγµατευτεί και να φέρει µια τροποποιηµένη συµφωνία µεταξύ
ελληνικού δηµοσίου και «COSCO», µια συµφωνία επωφελή για
το κοινωνικό σύνολο και το δηµόσιο συµφέρον. 

Αναφέρω ενδεικτικά ότι διασφαλίστηκε η υλοποίηση επενδύ-
σεων 294 εκατοµµυρίων ευρώ από τον ΟΛΠ σε κρίσιµους κλά-
δους της οικονοµίας µεταξύ των οποίων η ναυπηγοεπισκευή. Για
να διασφαλιστεί η υλοποίηση των επενδύσεων αυτών και των
υποχρεώσεων της εταιρείας καταφέραµε να διατηρήσουµε ένα
επιπλέον 16% του µετοχικού κεφαλαίου του ΟΛΠ στο ελληνικό
δηµόσιο. 

Η προηγούµενη κυβέρνηση, η δική σας κυβέρνηση είχε δε-
σµευτεί για την πώληση του 67% του ΟΛΠ. Εµείς καταφέραµε να
παραµείνει το 16% από αυτό το ποσοστό στο δηµόσιο για µία
πενταετία και µετά την πάροδο αυτού να µεταβιβαστεί υπό
όρους. Αυτό σηµαίνει ότι το ελληνικό δηµόσιο συνέχισε για πέντε
χρόνια τουλάχιστον να εισπράττει 5 εκατοµµύρια ευρώ τον
χρόνο για ένα λιµάνι που εσείς είχατε δεσµευτεί για την ολική
και άµεση πώληση. 

Καταφέραµε να εξασφαλίσουµε την εξαίρεση και παραχώ-
ρηση σηµαντικών χώρων για την τοπική κοινωνία και οικονοµία,
για τους δήµους, για την τοπική αυτοδιοίκηση, το Δήµο Πειραιά,
Κερατσινίου, Δραπετσώνας, για το Πέραµα και τη Σαλαµίνα. Κα-
ταφέραµε να διασφαλίσουµε χώρους και κτήρια, όπως το κτήριο
της Σχολής Λιµενοφυλάκων. Καταφέραµε να διασφαλίσουµε θέ-
σεις ελλιµενισµού των σκαφών του Λιµενικού Σώµατος µέσα στο
λιµάνι Πειραιά που για δεκαετίες χρησιµοποιούσε, αλλιώς
υπήρχε ο κίνδυνος να πληρώνει το Λιµενικό ενοίκιο για να ελλι-
µενίζει τα σκάφη του. 

Επιπλέον, διασφαλίσαµε τα εργασιακά δικαιώµατα των εργα-
ζοµένων. Αναγνωρίστηκε ο δηµόσιος χαρακτήρας της ακτο-
πλοΐας και δεν µπορούσε ο επενδυτής να αυξάνει αλόγιστα και
κερδοσκοπικά τα τιµολόγια. 

Και τι κάνετε τώρα εσείς; Παραχωρείτε αυτό το 16% και προ-
καλείτε σοβαρή βλάβη στα συµφέροντα του δηµοσίου, στα συµ-
φέροντα των κατοίκων του Πειραιά, στα συµφέροντα όλων των
Ελλήνων πολιτών και των επιχειρήσεων. 

Ακούσατε τι είπαν οι φορείς, οι εκπρόσωποι της επιχειρηµατι-
κότητας και της τοπικής αυτοδιοίκησης που στέκονται απέναντι
σε αυτές τις µεθοδεύσεις σας, αλλά εσείς συνεχίζετε να αδια-
φορείτε. Και το κάνετε αυτό όταν ο ΟΛΠ δεν έχει υλοποιήσει τις
συµβατικές υποχρεώσεις για τις υποχρεωτικές επενδύσεις που
θα έπρεπε να είχαν ολοκληρωθεί έως τις 11-8-2021. Γνωρίζετε
καλά ότι µε βάση τη σύµβαση οφείλατε να καταλογίσετε ποινικές
ρήτρες, να προχωρήσετε στην έκπτωση της εγγυητικής επιστο-
λής κατά το µέρος της µη καλής εκτέλεσης της σύµβασης, να
µεταφέρετε το ανεκτέλεστο αυτών των υποχρεωτικών επενδύ-
σεων στη δεύτερη επενδυτική περίοδο.

Αντί να κάνετε όλα αυτά, που προβλέπει βεβαίως η σύµβαση,
πάτε και παραδίδετε τώρα το 16% του µετοχικού κεφαλαίου, ενώ
γνωρίζετε ότι για να γίνει αυτό η εταιρεία όφειλε να έχει υλοποι-
ήσει ένα σύνολο υποχρεωτικών επενδύσεων, ενώ γνωρίζετε ότι
η εταιρεία µέχρι σήµερα έχει εισφέρει µόλις το 38% από όσα
όφειλε να εισφέρει µέχρι το τέλος της επενδυτικής περιόδου των
πέντε ετών µε ίδια κεφάλαια, προκειµένου να πραγµατοποιηθούν
αυτές οι υποχρεωτικές επενδύσεις.
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Ενώ, λοιπόν, δεν τα έχει κάνει όλα αυτά έρχεστε εσείς και µε
τη σύµβαση παραδέχεστε ότι δεν είναι ευθύνη της εταιρείας η
µη πραγµατοποίηση όλων αυτών των υποχρεωτικών επενδύσεων
επί πέντε χρόνια. Το κάνατε αυτό και ενώπιον του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου, όπως περιγράφεται στην απόφαση του. Υιοθετείτε δη-
λαδή τους ισχυρισµούς της εταιρείας. Και αλήθεια µετά λέτε ότι
προστατεύετε το δηµόσιο συµφέρον, ότι φροντίζετε και αγω-
νιάτε για αυτό, ενώ ουσιαστικά έχετε υιοθετήσει τους ισχυρι-
σµούς της εταιρείας και λέτε ότι θα πάει στη διαιτησία το θέµα,
ενώ εσείς οι ίδιοι εκ των προτέρων έχετε οµολογήσει τους ισχυ-
ρισµούς αυτούς.

Και το κάνετε αυτό ενώ γνωρίζετε ότι υπάρχει η έκθεση του
ανεξάρτητου µηχανικού που περιγράφει τις υποχρεωτικές επεν-
δύσεις της εταιρείας. Όταν γνωρίζετε ότι από την έκθεση αυτή
προκύπτει ότι το βάρος της ευθύνης για την µη υλοποίηση τους,
για την µη πρόοδό τους το έχει η εταιρεία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ξεκάθαρο ότι µε το νοµο-
σχέδιο αυτό δίνετε τα πάντα στον ΟΛΠ και τον κάνετε πανίσχυρο.
Θα µπορούσατε να διατηρήσετε το ποσοστό που εκχωρείτε, να
παρατείνετε τη σύµβαση, να υποχρεώσετε την εταιρεία να υλο-
ποιήσει τις συµβατικές υποχρεώσεις της.

Δεν το κάνετε αυτό. Απεµπολείτε το µεγάλο όπλο που έχει το
δηµόσιο για να αναγκάσει την εταιρεία να κάνει τις επενδύσεις
που οφείλει, απεµπολείτε το µεγάλο όπλο που έχει το δηµόσιο για
να αναγκαστεί η εταιρεία να σεβαστεί την ποιότητα ζωής των κα-
τοίκων και την πολιτιστική µας κληρονοµιά, απεµπολείτε το µεγάλο
όπλο που έχουµε για να προστατευθεί ο Πειραιάς, οι κάτοικοί του,
οι εµπορικές επιχειρήσεις και οι ναυπηγοεπισκευαστικές επιχειρή-
σεις που δραστηριοποιούνται εκεί. 

Εµείς ενδιαφερόµαστε για την προάσπιση του δηµοσίου συµ-
φέροντος και το αποδείξαµε. Ενδιαφερόµαστε για την επιβίωση
των επιχειρήσεων και των νοικοκυριών. Γι’ αυτό προτείνουµε και
µε τροπολογία την µείωση των συντελεστών του ειδικού φόρου
κατανάλωσης σε βασικά αγαθά. 

Εσείς ξεπουλάτε ό,τι έχει µείνει ως βασικό στρατηγικό εργα-
λείο στα χέρια του δηµοσίου για την άσκηση αναπτυξιακής και
επενδυτικής πολιτικής, ιδιωτικοποιείτε τα πάντα. Ακολουθείτε
αυτή την ατζέντα που είναι αποτυχηµένη και παρωχηµένη. 

Πήρατε µια χώρα µε γεµάτα ταµεία και θα παραδώσετε µια
χώρα ρηµαγµένη από συγκεκριµένα ιδιωτικά συµφέροντα. Οι πο-
λίτες θα σας απαντήσουν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε. 
Θα δώσουµε τώρα τον λόγο στον κ. Ιωάννη Ανδριανό από τη

Νέα Δηµοκρατία. 
Θα ακολουθήσει στο Βήµα ο κ. Μπουτσικάκης και εν συνεχεία

ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Καραθανασόπουλος. 

Κύριε Ανδριανέ, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, οι πολίτες θα απαντήσουν γιατί

γνωρίζουν και θα ψηφίσουν τη Νέα Δηµοκρατία και πάλι, µια και
η σηµερινή συζήτηση γίνεται την επαύριον της υπογραφής της
ελληνογαλλικής συµφωνίας στρατηγικής εταιρικής σχέσης για
τη συνεργασία στην άµυνα και την ασφάλεια. 

Πρόκειται λοιπόν για µια ιστορική συµφωνία, που έρχεται να
επιβεβαιώσει την ισχυρότατη εταιρική και συµµαχική σχέση των
δύο χωρών, αλλά και να επιβεβαιώσει ότι Ελλάδα και Γαλλία
έχουν τη βούληση και την ικανότητα να πρωτοπορήσουν στην
αναγκαία για την ήπειρό µας πορεία προς την ευρωπαϊκή στρα-
τηγική αυτονοµία, που δεν αντικαθιστά βεβαίως αλλά συµπλη-
ρώνει και ενισχύει τη διατλαντική συµµαχία. 

Σε µια λοιπόν συγκυρία τεράστιων γεωπολιτικών αλλαγών, η
χώρα µας µε σοβαρή προετοιµασία αναβαθµίζει διαρκώς τη
θέση της στην ευρύτερη περιοχή, ενισχύει ουσιαστικά την απο-
τρεπτική ικανότητά της και διαµορφώνει ευρείες συµµαχίες στη
βάση του Διεθνούς Δικαίου και των κοινών συµφερόντων απέ-
ναντι σε όσους τυχόν επιδιώκουν να εκµεταλλευτούν αυτή την
παγκόσµια αναστάτωση εις βάρος της Ελλάδος βεβαίως και της
διεθνούς νοµιµότητας. 

Η Νέα Δηµοκρατία υπό τον Κυριάκο Μητσοτάκη αποδεικνύει

για µια ακόµη φορά ότι είναι η πολιτική δύναµη των µεγάλων
εθνικών επιλογών, η πολιτική δύναµη που µπορεί να υπηρετεί µε
συνέπεια, στρατηγική και αποτελεσµατικότητα τα συµφέροντα
της χώρας και της κοινωνίας. 

Και στο σηµείο αυτό, µια και µιλάµε για στρατηγική πολιτική,
πολιτική η οποία έχει άµεση σχέση µε τις στρατηγικές που ακο-
λουθεί η χώρα µας, θέλω να επισηµάνω τα εξής: Όταν η Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας και του Κώστα Καραµανλή
προωθούσε στο πλαίσιο της πολύπλευρης εξωτερικής της πολι-
τικής τη στρατηγική σχέση Ελλάδας - Κίνας, που ως βασικό
άξονα είχε την επένδυση της «COSCO» στον λιµένα του Πειραιά,
βρήκε τότε ολόκληρη την Αντιπολίτευση απέναντι. 

Το ίδιο συνέβη και µετά, το 2014, όταν η προσπάθεια αυτή συ-
νεχίστηκε από την κυβέρνηση µε κορµό τη Νέα Δηµοκρατία και
Πρωθυπουργό τον Αντώνη Σαµαρά. Επιστρατεύτηκαν λοιπόν
όλοι οι πιθανοί τρόποι, για να ακυρωθεί αυτή η επένδυση, µε αρ-
χηγούς κοµµάτων της Αντιπολίτευσης να συµµετέχουν µέχρι και
σε διαδηλώσεις. 

Βεβαίως έκτοτε, όταν τόσο το ΠΑΣΟΚ όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ ανέ-
λαβαν τη διακυβέρνηση της χώρας, δεν αµφισβήτησαν στην
πράξη την ορθότητα της στρατηγικής αυτής επιλογής, µε απο-
κορύφωµα βεβαίως την υπογραφή της σύµβασης το 2016 από
την κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. 

Οφείλουµε λοιπόν πρώτα από όλα, εφόσον µάλιστα ακούστη-
καν ξανά στο πλαίσιο της επεξεργασίας στην επιτροπή περίπου
ίδιες κριτικές που διατυπώθηκαν και τότε, να θυµόµαστε και να
θυµίζουµε τη διάσταση ανάµεσα στην αντιπολιτευτική πρακτική
και τις επιλογές των ίδιων εκείνων πολιτικών δυνάµεων όταν βρέ-
θηκαν στο τιµόνι της χώρας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύµβαση την οποία καλούµα-
στε να κυρώσουµε απαντά σε ένα υπαρκτό ζήτηµα. Από το 2016
µέχρι σήµερα έχουν προκύψει καθυστερήσεις στην υλοποίηση
των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Τα τελευταία δύο χρόνια από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας αναλήφθηκαν συγκεκριµένες ενέργειες για την καλύ-
τερη πρόοδο στο πεδίο αυτό. Εγκρίθηκε το αναπτυξιακό master
plan για τη διαχείριση του λιµένα. Εγκρίθηκε η µελέτη περιβαλ-
λοντικών επιπτώσεων. Ορίστηκε το ΤΑΙΠΕΔ ως αρχή σχεδιασµού
της στρατηγικής µελέτης περιβαλλοντικών επιπτώσεων, η οποία
και υποβλήθηκε προς έγκριση. 

Ταυτόχρονα, εκκρεµεί µια σειρά από δικαστικές αποφάσεις
που περιλαµβάνουν αιτήσεις αναστολής, προσφυγές, αιτήσεις
αναστολής µετά την απόρριψη προσφυγών, αιτήσεις ακύρωσης
κατά του διαγωνισµού, παρεµβάσεις, αιτήσεις ακύρωσης κατά
της αδειοδότησης, αιτήσεις προσωρινής διαταγής, αιτήσεις
ασφαλιστικών µέτρων και ούτω καθεξής. 

Βεβαίως, σε καµµία περίπτωση, δεν αµφισβητώ το συνταγµα-
τικά κατοχυρωµένο δικαίωµα της προσφυγής στη δικαιοσύνη.
Όµως, υπογραµµίζω ότι η καθυστέρηση στην έκδοση αυτού του
είδους των αποφάσεων είναι, σύµφωνα µε τους σχετικούς διε-
θνείς δείκτες, το υπ’ αριθµόν ένα πρόβληµα σε ό,τι αφορά την
ελκυστικότητα της χώρας µας σε ξένες επενδύσεις. 

Η νέα λοιπόν συµφωνία είναι αποτέλεσµα της συνειδητής επι-
λογής των δύο µερών να αξιοποιήσουν τη δυνατότητα φιλικής
διευθέτησης, αποφεύγοντας τη χρονοβόρα εµπλοκή σε διαιτη-
σία. Ορίζεται γι’ αυτό πενταετής παράταση για την εκτέλεση των
υποχρεωτικών επενδύσεων και προσδιορίζονται τα συγκεκριµένα
γεγονότα που αναστέλλουν την υλοποίησή τους. 

Ταυτόχρονα, διασφαλίζεται το δικαίωµα αρνησικυρίας του ΤΑΙ-
ΠΕΔ από το µέλος του που θα εκπροσωπείται στη διοίκηση του
ΟΛΠ, ενώ το δηµόσιο εισπράττει 88 εκατοµµύρια από τη µεταβί-
βαση του 16% των µετοχών του ΤΑΙΠΕΔ στην «COSCO», σε συν-
δυασµό µε την πρόσθετη εγγυητική επιστολή ύψους 15
εκατοµµυρίων ευρώ που καταβάλλει η «COSCO» στο ΤΑΙΠΕΔ και
την πρόβλεψη επιστροφής του 16% στο ΤΑΙΠΕΔ, σε περίπτωση
µη υλοποίησης των υποχρεωτικών επενδύσεων µε υπαιτιότητα
της «COSCO» ή του ΟΛΠ, διασφαλίζοντας πλήρως και αποτελε-
σµατικά τα συµφέροντα του δηµοσίου, αλλά και τη στρατηγική
σηµασία της µεγάλης αυτής επένδυσης.

Πρόκειται, µε λίγα λόγια, για µια εύλογη και αναγκαία διαρ-
ρύθµιση, αναγκαία και βάσει του περιεχοµένου του συµβατικού
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κειµένου του 2016 που διασφαλίζει την αναπτυξιακή πορεία του
λιµένα και της ευρύτερης περιοχής, αποτρέποντας µια µακρά
περίοδο αβεβαιότητας και δικαστικών διαµαχών που θα οδη-
γούσε σε βέβαιη τελµάτωση, αλλά και θα υπονόµευε σοβαρά τις
περαιτέρω προσπάθειες να προσελκύσουµε µεγάλες επενδύσεις
στη χώρα µας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ανδριανό και για τη συνέπεια στο χρόνο. 

Θα δώσουµε τώρα τον λόγο στον κ. Μπουτσικάκη Χριστόφορο
από τη Νέα Δηµοκρατία. 

Θα ακολουθήσει, όπως προείπαµε, ο κ. Καραθανασόπουλος,
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
και εν συνεχεία θα πάρει το λόγο ο Υπουργός Οικονοµικών, ο κ.
Σταϊκούρας. 

Κύριε Μπουτσικάκη, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-

κρατίας διαµορφώνει ένα κράτος, το οποίο είναι στραµµένο στο
αύριο, ένα κράτος το οποίο είναι στραµµένο στο µέλλον, ένα
κράτος που υπηρετεί τον πολίτη, στηρίζει την εργασία, προωθεί
την επιχειρηµατικότητα, τις επενδύσεις και την ανάπτυξη. 

Τα πρώτα δύο χρόνια της διακυβέρνησης αποκαταστήσαµε
την αξιοπιστία της χώρας µας διεθνώς. Με τους νέους επενδυτι-
κούς νόµους απλοποιήσαµε τις διαδικασίες, ενθαρρύναµε την
ανάπτυξη της επιχειρηµατικής δράσης, µε στόχο τη δηµιουργία
νέων θέσεων εργασίας, την ανάκαµψη της εθνικής οικονοµίας
και τελικά την καλύτερη ζωή όλων των Ελλήνων. 

Χάρη σε αυτές τις πολιτικές µας, κερδίσαµε την εµπιστοσύνη
των αγορών και ήδη γινόµαστε πόλος εµβληµατικών επενδύ-
σεων. Όπως ξέρετε, το Νοέµβριο του 2019 υπογράψαµε δεκαέξι
νέες συµφωνίες για την προσέλκυση νέων επενδύσεων και κε-
φαλαίων από την Κίνα, κεφάλαια τα οποία δεν ερχόντουσαν όσο
ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ στην κυβέρνηση. 

Στο πλαίσιο αυτών των συµφωνιών λοιπόν, όλες οι πλευρές
δεσµεύτηκαν να ξεπεράσουν τα εµπόδια για την υλοποίηση του
επενδυτικού προγράµµατος της «COSCO» για το λιµάνι του Πει-
ραιά, ενώ επιπλέον δροµολογήσαµε έναν νέο κύκλο έργων.

Όµως, η υπογραφή των συµφωνιών δεν έχει καµµία αξία από
µόνη της, αν αυτές µένουν µόνο στα χαρτιά, όπως συνέβη το
2016 µε τη διακυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Η υπογραφή συµφωνιών
πρέπει να συνοδεύεται από διαρκείς πρωτοβουλίες για τη συνο-
λική και απρόσκοπτη υλοποίησή τους. 

Την καθυστέρηση στην υλοποίηση της δικής σας συµφωνίας
ερχόµαστε τώρα εµείς και την αντιµετωπίζουµε, γιατί µαζί µε τις
συµφωνίες που εµείς µετέπειτα υπογράψαµε στόχος µας είναι
να προχωρήσει και να ολοκληρωθεί αυτή η κολοσσιαία επέν-
δυση. 

Αντί να αναρωτιέστε, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, που δεν
είστε εδώ ούτε από την Α’ ούτε από τη Β’ Πειραιά, όπως είµαστε
εµείς, που ήµασταν εδώ στην Αίθουσα ή µε τηλεδιάσκεψη και πα-
ρακολουθούσαµε τις συνοµιλίες σας, καλό θα ήταν να µας πείτε
τι κάνατε εσείς για τις επενδύσεις αυτές. Ξέρουµε πάρα πολύ
καλά ότι δεν επιθυµείτε να γίνει κανένα µεγάλο έργο στη χώρα,
δεν επιθυµείτε καµία ανάπτυξη και προφανώς ούτε την ευηµερία
του τόπου. Όπως αποδείξατε όσο ήσασταν στην κυβέρνηση, η
πολιτική σας είναι ένας φτωχοποιηµένος λαός ο οποίος θα ζει
µόνο µε επιδόµατα. 

Άκουσα -αν µου επιτρέπετε- την κ. Αγαθοπούλου να λέει στην
τηλεόραση ότι θα κρατικοποιήσουν, κύριε Υπουργέ, τις µεγάλες
επενδύσεις τις οποίες προωθεί η Κυβέρνησή µας. Δηλαδή, αντί
να πάµε µπροστά τον τόπο, αυτοί θα τον πάνε πενήντα χρόνια
πίσω. 

Αυτά, όµως, τελειώνουν εδώ. Η οικονοµία ανακάµπτει, το βιο-
τικό επίπεδο των Ελλήνων ανεβαίνει και εσείς ανήκετε οριστικά
στο παρελθόν. Ο ιστορικός του µέλλοντος θα σας θυµάται µόνο
ως παράδειγµα προς αποφυγή, µε τα δηµοψηφίσµατα, τα κλει-
σίµατα των τραπεζών, τα capital controls, την προσπάθεια χειρα-
γώγησης των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, τις άδειες και το

ακόλουθο φιάσκο και τον διασυρµό της χώρας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και διεθνώς. 

Σήµερα αντιµετωπίζουµε, λοιπόν, το ζήτηµα της καθυστέρη-
σης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων στο λιµάνι, που προ-
βλέπονται από τη σύµβαση παραχώρησης του 2016. Αν τα µέρη
προσέφευγαν σε διαιτησία, το ελληνικό δηµόσιο θα κινδύνευε να
υποστεί δυσµενείς οικονοµικές συνέπειες µετά από πολυετή
αγώνα. Τα έργα θα καθυστερούσαν ακόµα περισσότερο, ενώ η
συνολική υλοποίηση του master plan θα τίθετο υπό αµφισβή-
τηση. 

Ακριβώς για να αποφύγουµε τη διακύβευση αυτού του επεν-
δυτικού σχεδίου προχωρήσαµε σε εντατικές διαπραγµατεύσεις
και καταλήξαµε σε λύσεις που διασφαλίζουν µε τον καλύτερο δυ-
νατό τρόπο τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου. Λύσεις
απόλυτα σύµφωνες µε την εθνική και ευρωπαϊκή νοµοθεσία. Λύ-
σεις οι οποίες διασφαλίζουν ότι δεν θα υπάρξουν άλλες καθυ-
στερήσεις και αβεβαιότητα. 

Διαµαρτύρεστε για τη µεταβίβαση του 16% του µετοχικού κε-
φαλαίου του ΟΛΠ. Μα, αυτό έχει συµφωνηθεί από εσάς ήδη από
το 2016, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Και αν γίνεται πριν από την ολοκλή-
ρωση των υποχρεωτικών επενδύσεων, αυτό γίνεται για να απο-
φύγουµε την άσκοπη προσφυγή στη διαιτησία. 

Τι κερδίζουµε, όµως, απ’ αυτό; Κερδίζουµε πολλά πράγµατα
και αυτό έχει σηµασία: Μεταφέρονται 87 εκατοµµύρια ευρώ στο
ΤΑΙΠΕΔ, διασφαλίζεται η επιτάχυνση και ολοκλήρωση των έργων
από την «COSCO» και σε περίπτωση που τα έργα δεν ολοκλη-
ρωθούν µέσα σε πέντε χρόνια, οι µετοχές επιστρέφουν στο ελ-
ληνικό δηµόσιο. Επιστρέφουν αυτοµάτως, γιατί διασφαλίσαµε
ότι µέχρι τότε θα τεθούν υπό µεσεγγύηση, ώστε να µην χρειάζε-
ται το ΤΑΙΠΕΔ να µπει στη διαδικασία να τις διεκδικήσει. 

Δεν µένουµε, όµως, µόνο σε αυτά. Στη σύµβαση προβλέπουµε
ότι ακόµα και µε τέτοια εξέλιξη η «COSCO» διατηρεί την υποχρέ-
ωση να ολοκληρώσει τα έργα που δεν έχουν ακόµα εκτελεστεί.
Επίσης, η «COSCO» υποχρεούται σε χορήγηση επιπλέον εγγυη-
τικής επιστολής 29 εκατοµµυρίων ευρώ. Τέλος, ενισχύουµε την
επιρροή του ΤΑΙΠΕΔ στο διοικητικό συµβούλιο µε το δικαίωµα
βέτο στη λήψη των αποφάσεων. 

Είναι, λοιπόν, σαφές, ακόµα και για τον πιο κακόπιστο, ότι δια-
σφαλίζουµε την υλοποίηση του επενδυτικού σχεδίου προστα-
τεύοντας τα συµφέροντα του δηµοσίου και του ελληνικού λαού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συµφωνία που ψηφίζουµε σή-
µερα αποδεικνύει την προσήλωση της Κυβέρνησης στην προ-
ώθηση των επενδύσεων. Αποδεικνύει την ικανότητά της να λύνει
προβλήµατα τα οποία είναι αναµενόµενο να ανακύπτουν στην
υλοποίηση ενός τόσο µεγάλου επενδυτικού σχεδίου. Η ολοκλή-
ρωση των έργων δεν θα αναβαθµίσει µόνο το λιµάνι του Πειραιά,
αλλά συνολικά τον Πειραιά και την ποιότητα ζωής των ίδιων των
Πειραιωτών. Η οικονοµική ανάπτυξη του Πειραιά, η µετεξέλιξή
του σε διεθνές ναυτιλιακό εµπορικό κέντρο θα διαδραµατίσει κα-
θοριστικό ρόλο στη συνολική ανάπτυξη της εθνικής οικονοµίας
της χώρας. 

Για τους λόγους αυτούς σας καλώ να υπερψηφίσουµε τη συµ-
φωνία. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νίκος Καραθανασόπουλος. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Θα ξεκινήσω την οµιλία µου σχολιάζοντας το πλέον πολιτικά
καινοφανές -για να χρησιµοποιήσω µία έκφραση όχι τόσο πολύ
φορτισµένη- επιχείρηµα το οποίο ακούστηκε από ορισµένους
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, ότι σήµερα και εξαιτίας του
συγκεκριµένου νοµοσχεδίου συγκρούονται δύο κόσµοι: Ο κό-
σµος της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας και ο κόσµος του
ΣΥΡΙΖΑ. Καλό το παραµύθι σας, αλλά δεν έχει δράκο. 

Αυτή η λογική των δύο κόσµων που συγκρούονται, Νέας Δη-
µοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ, εξυπηρετεί τον ΣΥΡΙΖΑ και το ξέρετε πολύ
καλά. Ρίχνετε «νερό στον µύλο» του ΣΥΡΙΖΑ, στηρίζετε τον ΣΥ-
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ΡΙΖΑ δίνοντάς του χαρακτηριστικά τα οποία δεν τα έχει και ούτε
ποτέ τα είχε ο ΣΥΡΙΖΑ αυτά τα χαρακτηριστικά. 

Γιατί το κάνετε αυτό; Γιατί θέλετε να στηρίξετε «µε νύχια και
µε δόντια» τον ΣΥΡΙΖΑ; Για να ισχυροποιήσετε τον άλλο πόλο του
συστήµατος, ούτως ώστε να διαµορφωθεί το διπολικό σύστηµα
και να εγκλωβίζεται η λαϊκή δυσαρέσκεια ανάµεσα στη «Σκύλλα
και τη Χάρυβδη». Αλλά, είναι παραµύθι το οποίο έχει παιχτεί
πάρα πολλές φορές και πλέον δεν βρίσκει ανταπόκριση στον
κόσµο, γιατί ακριβώς γνωρίζει πολύ καλά, όχι µόνο τα λόγια,
αλλά και τα έργα και της σηµερινής Κυβέρνησης και της προ-
ηγούµενης κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ.

Αλήθεια, συγκρούονται δύο κόσµοι, κύριοι Υπουργοί, ή αντί-
θετα συµφωνείτε µε τις στρατηγικές επιλογές και η Νέα Δηµο-
κρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και το ΚΙΝΑΛ; Πιο συγκεκριµένα, σε
σχέση µε τα λιµάνια, συµφωνείτε όλα αυτά τα κόµµατα, Νέα Δη-
µοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ, µε την πολιτική της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, µε την ενιαία ευρωπαϊκή λιµενική πολιτική;
Βεβαίως συµφωνείτε. Καµµία αντίρρηση δεν υπάρχει από κανέ-
ναν σας. Κανένας αστερίσκος, ούτε υποσηµείωση. Άλλωστε,
όσον αφορά τον ΣΥΡΙΖΑ, συνασπισµός του το 2008 είχε ψηφίσει
την ενιαία λιµενική πολιτική στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Τι βάζει αυτή η ενιαία ευρωπαϊκή πολιτική για τα λιµάνια; Την
απελευθέρωση των λιµενικών εργασιών. Δηλαδή, να καταργη-
θούν τα κρατικά µονοπώλια -τα λιµάνια ήταν κρατικά µονοπώλια-
και να µπορέσει να γίνει δυνατή η είσοδος ιδιωτικών επιχειρή-
σεων στις λιµενικές εργασίες, ούτως ώστε να διαµορφωθούν και
νέα πεδία κερδοφορίας για τα µονοπώλια. 

Αυτό γιατί το κάνει; Για να διευκολυνθεί ποιος; Η δηµιουργία
του ευρωπαϊκού δικτύου µεταφορών, ούτως ώστε να υπάρχει
ενοποιηµένη ευρωενωσιακή αγορά για να µεταφέρονται πολύ πιο
εύκολα, χωρίς εµπόδια, χωρίς καθυστερήσεις, χωρίς υπερβάλ-
λον κόστος τα εµπορεύµατα των πολυεθνικών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης στο εξωτερικό, αλλά και για να εισάγονται οι πρώτες
ύλες από το εξωτερικό. 

Άρα, λοιπόν, αυτή η ενιαία λιµενική πολιτική µε την απελευθέ-
ρωση των λιµενικών εργασιών εξυπηρετούσε και θωράκιζε την
ανταγωνιστικότητα των επιχειρηµατικών οµίλων και την κερδο-
φορία τους και δεν είχε καµµία σχέση µε την αναβάθµιση των λι-
µανιών και την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών, γιατί ακριβώς
αυτή ήταν η στρατηγική επιλογή, η στρατηγική σηµασία που
είχαν τα λιµάνια για τη δηµιουργία των διευρωπαϊκών δικτύων. 

Δεύτερο. Συµφωνείτε ή όχι και τα τρία κόµµατα, Νέα Δηµο-
κρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, ότι η Ελλάδα πρέπει να µετατραπεί σε
διαµετακοµιστικό κόµβο στην ευρύτερη περιοχή; Και άρα οι υπο-
δοµές, και οι υπάρχουσες αλλά και οι µελλοντικές που θα δηµι-
ουργηθούν, πρέπει πιστά να υπηρετούν αυτόν τον στόχο.
Δηλαδή, ποιον στόχο; Αφ’ ενός, τα διευρωπαϊκά δίκτυα και, αφ’
ετέρου, την υπόθεση της γεωστρατηγικής αναβάθµισης της άρ-
χουσας τάξης στη χώρα µας στην ευρύτερη περιοχή. Και σε
αυτό συµφωνείτε. Άρα, λοιπόν, δεν έχετε διαφορετικές επιλογές
στρατηγικού χαρακτήρα ούτε και τρόπου µε τον οποίον θα υλο-
ποιηθούν αυτά. 

Πού οδηγεί η υπόθεση της γεωστρατηγικής αναβάθµισης στην
ευρύτερη περιοχή, µε τις αντίστοιχες υποδοµές σε λιµάνια, αε-
ροδρόµια και σιδηροδρόµους; Οδηγεί στη βαθύτερη, βεβαίως,
εµπλοκή της χώρας µας στους γεωπολιτικούς ανταγωνισµούς,
αλλά και στα παζάρια τα οποία γίνονται ανάµεσα στα µεγάλα ιµ-
περιαλιστικά κέντρα. Από τη µια µεριά στις Ηνωµένες Πολιτείες
Αµερικής και την Κίνα και από την άλλη στις Ηνωµένες Πολιτείες
και στη Ρωσία υπάρχουν σφοδρότατοι ανταγωνισµοί οι οποίοι
εκδηλώνονται στην περιοχή. Οι Ηνωµένες Πολιτείες µε την Κίνα
για το ζήτηµα του διεθνούς εµπορίου και τον έλεγχο της πολιτι-
κής της Κίνας για τον νέο «Δρόµο του Μεταξιού» και ταυτόχρονα
µε τη Ρωσία για την περικύκλωση της Ρωσίας, την αποτροπή της
ενεργειακής σχέσης της Ρωσίας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και
την στρατιωτική υποβάθµιση και περιορισµό της Ρωσίας. 

Σε αυτό το πλαίσιο η Ελλάδα συµµετέχει ενεργητικά. Η νέα
συµφωνία η οποία υπογράφηκε µε τη Γαλλία, για την οποία πα-
νηγυρίζετε, η νέα στρατηγική εταιρική σχέση Ελλάδας - Γαλλίας
και η αγορά των τριών φρεγατών και κάποιων ενδεχοµένων κορ-
βετών, εξυπηρετεί ακριβώς την υλοποίηση των σχεδιασµών του

Ευρωατλαντικού Άξονα και τους ιµπεριαλιστικούς του σχεδια-
σµούς. 

Άλλωστε, η συµφωνία δεν είναι τυχαίο ότι µιλάει ξεκάθαρα για
ισχυροποίηση της ενιαίας ευρωπαϊκής αµυντικής πολιτικής, αλλά
και του ΝΑΤΟ στην ευρύτερη περιοχή. Άρα, λοιπόν, φωτογραφί-
ζει τα νέα επιθετικά σχέδια, τις νέες ιµπεριαλιστικές επεµβάσεις
στην περιοχή της Ανατολικής Μεσογείου, της Βόρειας Αφρικής,
της Μέσης Ανατολής. Από αυτή την άποψη, τα υπέρογκα εξοπλι-
στικά προγράµµατα στα οποία προβαίνει η Κυβέρνηση µε τη στή-
ριξη και των άλλων κοµµάτων, δεν έχουν καµµία σχέση µε την
εξυπηρέτηση των αµυντικών αναγκών της χώρας µας, αλλά υπη-
ρετούν ανοιχτά αυτούς τους ιµπεριαλιστικούς σχεδιασµούς. 

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο δεν είναι τυχαίο ότι είναι µία συµ-
φωνία την οποία βγήκαν να χαιρετήσουν οι Ηνωµένες Πολιτείες
Αµερικής, τονίζοντας ταυτόχρονα ότι προωθείται περαιτέρω η
εταιρική σχέση Ελλάδος - Ηνωµένων Πολιτειών µε την επ’ αόρι-
στο ύπαρξη των αµερικάνικων βάσεων στην Ελλάδα. Έτσι, λοι-
πόν, η χώρα µας µετατρέπεται σε ορµητήριο των ιµπεριαλιστικών
παρεµβάσεων στην περιοχή, αλλά και σε µαγνήτη προσέλκυσης
αντιποίνων. Είναι αυτές οι επιλογές που δεν σχετίζονται µε τη
θωράκιση των κυριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας µας, δεν
υπηρετούν τις λαϊκές ανάγκες, αλλά αντίθετα αυξάνουν πολύ πε-
ρισσότερο τους κινδύνους για τους λαούς στην περιοχή. 

Αυτός ο σφοδρός ανταγωνισµός ανάµεσα στα µεγάλα ιµπε-
ριαλιστικά κέντρα αντανακλάται και στην υπόθεση ελέγχου των
λιµανιών, ως στρατηγικές υποδοµές. Είναι τυχαίο ότι από τη
στιγµή που η «COSCO», η κινέζικη δηλαδή εταιρεία, έβαλε πόδι
στο λιµάνι του Πειραιά, παίρνοντας το πλειοψηφικό πακέτο των
µετοχών του ΟΛΠ, οι αµερικάνικες πιέσεις είναι σφοδρότατες,
για να περιοριστεί η ανάπτυξη της «COSCO» στον Πειραιά, για
να µην πάρει το Θριάσιο που το διεκδικούσε η «COSCO» ως εµ-
πορευµατικό κέντρο, για να απαγορευτεί η πρόσβαση στα ναυ-
πηγεία της περιοχής γιατί τα ήθελαν οι αµερικανικές εταιρείες
για τον 6ο Στόλο; 

Είναι τυχαία η προσπάθεια η οποία γίνεται ο ΟΛΘ, ο οποίος
έχει περάσει σε επιχείρηση συµφερόντων Σαββίδη, να παραµεί-
νει και να διατηρηθεί ως λιµάνι εξυπηρέτησης των στρατιωτικών
υποδοµών των Ηνωµένων Πολιτειών και της µεταφοράς στρα-
τευµάτων από το λιµάνι της Θεσσαλονίκης αµερικανονατοϊκών; 

Είναι τυχαίο ότι το «γεράκι» των ΗΠΑ στην περιοχή µας, δη-
λαδή ο πρέσβης, κ. Πάιατ, θεωρεί το λιµάνι της Αλεξανδρούπο-
λης ως έδαφος των Ηνωµένων Πολιτειών και το επισκέπτεται
συχνά πυκνά, όχι µόνο για στρατηγικούς λόγους, αλλά και για
ενεργειακούς λόγους και ότι θέλει και την Καβάλα; 

Δεν λέµε για τη Σούδα που είναι αµερικάνικο επί της ουσίας
λιµάνι ή για τον το ενδιαφέρον το οποίο δείχνουν εταιρείες τόσο
από τις Ηνωµένες Πολιτείες όσο και από το Ισραήλ να µπουν στο
λιµάνι του Βόλου.   

Αν όλα αυτά ισχύουν -που ισχύουν, γιατί δεν τα αµφισβητεί κα-
νείς- τότε καταλαβαίνουµε πάρα πολύ καλά πόσο σχέση έχουν
αυτοί οι ανταγωνισµοί, αυτές οι σφοδρές αντιθέσεις οι οποίες
ξεδιπλώνονται για τον έλεγχο των λιµανιών, µε την ανάγκη ικα-
νοποίησης των µεταφορικών αναγκών του λαού µας ή ακόµη και
των παραγωγικών αναγκών της χώρας. Έχουν τόση σχέση όση
έχει «ο φάντης µε το ρετσινόλαδο». Γιατί, όπως λέει ο λαός µας,
«όταν πλακώνονται τα βουβάλια, την πατάνε τα βατράχια». 

Βεβαίως, έχουµε πάρα πολλά παραδείγµατα για το τι σηµαίνει
ιδιωτικοποίηση και στον τοµέα της ενέργειας και των τηλεπικοι-
νωνιών και σε µια σειρά άλλους κλάδους, όπως και στα λιµάνια.
Ποιον εξυπηρετεί η ιδιωτικοποίηση των λιµανιών; Είναι σε βάρος
των εργαζοµένων. Ανατρέπονται εργασιακές σχέσεις, δεν υπάρ-
χουν ωράρια, εργολαβικοί εργαζόµενοι, µειώσεις των µισθών,
των συνδικαλιστικών τους δικαιωµάτων, διώξεις πρωτοπόρων
συνδικαλιστών. 

Οι ιδιωτικοποιήσεις είναι σε βάρος των επαγγελµατιών που
δραστηριοποιούνται σε εργασίες και κλάδους που εξυπηρετούν
τις λιµενικές ανάγκες. Συγκεντρώνεται η οικονοµική δραστηριό-
τητα µέσα στο λιµάνι, µέσα στην εταιρεία που ελέγχει το λιµάνι,
όπως έγινε στον Πειραιά, άρα οδηγεί σε µια συγκέντρωση της
οικονοµικής δραστηριότητας. 

Και βεβαίως, η κάθε ιδιωτικοποίηση είναι προς όφελος των επι-
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χειρηµατικών οµίλων. Για ποιο δηµόσιο συµφέρον µιλάτε αλή-
θεια; Δεν το ξέρετε ότι το αστικό κράτος πουλάει πολύ φτηνά
στους επιχειρηµατικούς οµίλους και αγοράζει πανάκριβα από
τους επιχειρηµατικούς οµίλους. Αυτοί είναι το διαχρονικό σκάν-
δαλο και η πηγή της διαφθοράς, γιατί µε αυτό τον τρόπο το
αστικό κράτος παίζει τον ρόλο του που δεν είναι άλλος παρά ως
θεµατοφύλακας των συµφερόντων των µονοπωλίων και όχι βε-
βαίως, των λαϊκών αναγκών. 

Έτσι, λοιπόν, όπως υπερασπιστήκατε το δηµόσιο συµφέρον
µε το Ελληνικό, έτσι υπερασπίζεται και η Κυβέρνηση της Νέα Δη-
µοκρατίας το δηµόσιο συµφέρον µε τον Οργανισµό Λιµένα Πει-
ραιά. Τα έχετε δώσει όλα και η σηµερινή Κυβέρνηση και οι
προηγούµενες κυβερνήσεις και του ΣΥΡΙΖΑ µαζί, στο να ικανο-
ποιηθούν οι ανάγκες των επιχειρηµατικών οµίλων. Τα δίνετε όλα
και µε τη σηµερινή σύµβαση την θεωρηµένη την οποία φέρνετε
εδώ. 

Δεν στέκεστε και δεν προβληµατίζεστε ούτε καν σε ζητήµατα
που αφορούν την προστασία της δηµόσιας υγείας, ούτε καν σε
ζητήµατα που αφορούν την προστασία της αρχαιολογικής µας
κληρονοµιάς. Όλα, ακόµη και τη δηµόσια υγεία και την αρχαι-
ολογική κληρονοµιά, τα υποτάσσετε στο όνοµα της κερδοφορίας
των επιχειρηµατικών οµίλων και των επενδυτικών τους σχεδίων. 

Έτσι, λοιπόν, από όλη αυτή τη διαδικασία είναι φανερό ότι οι
ιδιωτικοποιήσεις είναι σε βάρος της ικανοποίησης των λαϊκών
αναγκών και υποβαθµίζουν επί της ουσίας τις συνθήκες ποιότη-
τας ζωής των λαϊκών στρωµάτων. 

Από µία ακόµη παράµετρο, αυτή της απελευθέρωσης των ιδιω-
τικοποιήσεων, κύριε Πρόεδρε, επιβεβαιώνεται ότι η ανάπτυξη
στον καπιταλισµό ήταν, είναι και θα είναι µατωµένη για τους ερ-
γαζόµενους και για τους λαούς, ανεξάρτητα από το ποιος είναι
µηχανοδηγός κάθε φορά στην κυβέρνηση. Γιατί η καπιταλιστική
ανάπτυξη στον βωµό του καπιταλιστικού κέρδους και της ισχυ-
ροποίησης του καπιταλιστικού κέρδους θυσιάζει την ικανοποίηση
των λαϊκών αναγκών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και τον χρόνο της δευτερολογίας. 
Όλοι αυτοί από τη Νέα Δηµοκρατία οι οποίοι αναφέρθηκαν

στους δύο πόλους ταυτόχρονα, ζήλεψαν τον αγοραίο αντικοµ-
µουνισµό του κ. Βελόπουλου, τον οποίο ακούσαµε από το Βήµα
αυτό σήµερα, ότι φταίνε τα κόµµατα για τα επεισόδια στα σχο-
λεία και η δράση των κοµµάτων και ότι δεν φταίει η ύπαρξη πυ-
ρήνων της Χρυσής Αυγής µέσα στα σχολειά. Αθωώνει τη Χρυσή
Αυγή και τη δράση της και ταυτόχρονα στοχοποιεί τη δράση των
νεολαιίστικων οργανώσεων και των κοµµάτων. Όχι όλους γενικά.
Βεβαίως ξέρει πολύ καλά. Ταυτίζεται για ακόµη µια φορά και
στην επιχειρηµατολογία µε την Χρυσή Αυγή. 

Μόνιµο σύνθηµα της Χρυσής Αυγής ήταν «µακριά τα κόµµατα
από τα σχολεία». Το ίδιο σύνθηµα έχει και ο κ. Βελόπουλος. Είναι
τυχαίο άλλωστε; Όχι, γιατί έχουν αλλεργία. Σε ποιο πράγµα
έχουν αλλεργία; Έχουν αλλεργία στην ανάγκη να ενηµερώνονται
οι µαθητές από τα κόµµατα και από τις νεολαιίστικες οργανώ-
σεις. Τους δίνετε το δικαίωµα να ψηφίζουν, αλλά τους απαγο-
ρεύετε να ενηµερώνονται οι µαθητές του λυκείου; Πολύ ωραίο
αυτό. Και δεν είναι µόνο ζήτηµα ενηµέρωσης. Πάνω απ’ όλα αυτό
που τους φοβίζει και τους προκαλεί αλλεργία, είναι η πρωτοπόρα
δράση των κοµµουνιστών µέσα στους µαθητές για την ανάπτυξη
του µαθητικού κινήµατος, για την προάσπιση της δηµόσιας
υγείας µέσα στα σχολεία, για την αναβάθµιση της δηµόσιας παι-
δείας. Αυτό τους τροµοκρατεί. 

Και δεν είναι τυχαίο ότι ακριβώς αυτή την πρωτοπόρα δράση
στοχοποίησαν και οι προαναφερόµενοι Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας για τη ζώνη του Περάµατος. Ποιοι φταίνε, λέει, για
την υποβάθµιση της ζώνης του Περάµατος; Οι κοµµουνιστές, τα
συνδικάτα που διώχνουν τις δουλειές. Αυτό δεν έλεγε και η
Χρυσή Αυγή; Και όχι µόνο το έλεγε η Χρυσή Αυγή για τη ζώνη
του Περάµατος, να πετάξουν έξω τους κοµµουνιστές, αλλά έκα-
ναν και τη βίαιη, εγκληµατική ενέργεια απέναντι στους συνδικα-
λιστές στο Πέραµα. Τα ξεχάσατε αυτά; Αλήθεια, φταίνε οι
αγώνες των εργαζοµένων για την προάσπιση των δικαιωµάτων
και της αξιοπρέπειας στο χώρο δουλειάς, για την προστασία, για

τα µέτρα υγιεινής και ασφάλισης, για την υποβάθµιση της ναυ-
πηγοεπισκευαστικής ζώνης; 

Αυτό είναι µια συκοφαντία, γιατί γνωρίζετε πολύ καλά όλοι
ποιοι φταίνε για την υποβάθµιση της ζώνης του Περάµατος.
Φταίει καθαρά το εφοπλιστικό κεφάλαιο, γιατί έχει βρει ακριβώς
άλλες περιοχές, άλλους χώρους όπου µπορεί, µε πολύ µικρό-
τερο κόστος, να υπηρετεί και να στηρίζει την κερδοφορία τόσο
όσον αφορά την επισκευή, όσο και την ναυπήγηση των πλοίων.
Δεν ξέρετε ότι οι Έλληνες εφοπλιστές επισκευάζουν τα πλοία
τους σε ναυπηγοεπισκευαστικές ζώνες στην Τουρκία, παρά το
ότι είµαστε αντίπαλοι, υποτίθεται, και καλά; Βεβαίως, διότι έτσι
εξυπηρετούν τα συµφέροντά τους. 

Και απ’ αυτή την άποψη, συνολικά και γενικά οι επιχειρήσεις
στη χώρα µας έκλεισαν όχι από τους αγώνες των εργατών, αλλά
γιατί ακριβώς οι επιχειρηµατίες βρήκαν αλλού ή άλλα πεδία που
θα τους διασφάλιζαν ακόµη µεγαλύτερο κέρδος. 

Και απ’ αυτή την άποψη, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να τε-
λειώσω, λέγοντας ότι αυτή η διαπάλη, την οποία βλέπουµε και
σήµερα, είναι µια ψευδεπίγραφη διαπάλη, γιατί είναι ξένη προς
τις λαϊκές ανάγκες. 

Έτσι, λοιπόν, εµείς λέµε καθαρά, ότι σήµερα αυτό που πρέπει
να εκφραστεί από τους εργαζόµενους στο λιµάνι του Πειραιά,
από τους επαγγελµατίες του Πειραιά, από τα λαϊκά στρώµατα
µέσα στον Πειραιά, είναι η αντίθεση στην ίδια την ιδιωτικοποίηση,
αλλά και στις βίαιες αντιλαϊκές και αντεργατικές επιπτώσεις τις
οποίες έχει. Και σε αυτή τη βάση δίνουµε τη µάχη και στο λιµάνι
για να προστατευθούν τα εργασιακά δικαιώµατα, για να αναβαθ-
µιστεί η θέση του εργαζόµενου, για µέτρα υγιεινής και ασφάλι-
σης, για προστασία των συνδικαλιστικών δικαιωµάτων των
εργαζοµένων µέσα στο λιµάνι, για το ωράριο, ενάντια στην εν-
τατικοποίηση της εργασίας. 

Σε αυτή τη βάση ως ΚΚΕ καταθέσαµε και µια συγκεκριµένη
τροπολογία, που δείχνει τον πραγµατικό εχθρό, ότι για την ακρί-
βεια και την υποβάθµιση του βιοτικού επιπέδου των λαϊκών στρω-
µάτων δεν φταίει γενικά και αόριστα µια κυβερνητική επιλογή,
αλλά η συνολικότερη επίθεση η οποία ξεδιπλώνεται. Και απ’ αυτή
την άποψη δεν ζητάµε προσωρινά µέτρα περιορισµού του φαι-
νοµένου της ακρίβειας, αλλά µέτρα τα οποία θα ανακουφίσουν
τα λαϊκά εισοδήµατα µέσα από την κατάργηση των έµµεσων
φόρων, του ΦΠΑ στα καύσιµα, στην ενέργεια, στις τηλεπικοινω-
νίες, στο νερό…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Στον
ΕΝΦΙΑ…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και τον ΕΝΦΙΑ στις κα-
τοικίες. 

Από αυτή την άποψη, εµείς λέµε καθαρά, κύριε Υπουργέ -σας
κάνουµε πρόταση- το εξής: Θέλετε να αντισταθµίσετε την απώ-
λεια εσόδων την οποία θα έχετε; Βεβαίως. Φορολογήστε τους
επιχειρηµατικούς οµίλους, φορολογήστε τη µεγάλη ακίνητη πε-
ριουσία, πιάστε το µεγάλο πλούτο. Καταργήστε τις ΝΑΤΟϊκές δα-
πάνες και τους ΝΑΤΟϊκούς εξοπλισµούς. Αµέσως - αµέσως θα
εξοικονοµήσετε 5 δισεκατοµµύρια από αυτή την κατάργηση.

Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα ως πρόκληση. 
Αυτοί είναι λοιπόν, κύριε Υπουργέ, οι δύο κόσµοι που συγ-

κρούονται: ο κόσµος ανάµεσα σε αυτόν που υπηρετεί τα συµφέ-
ροντα της εργατικής τάξης, ο κόσµος, δηλαδή, των εργαζοµένων,
µε τον κόσµο της άρχουσας τάξης και του κεφαλαίου. Δηλαδή,
επί της ουσίας συγκρούονται ο καπιταλισµός που σαπίζει, µε το
σοσιαλισµό που αποτελεί το φωτεινό µέλλον, αλλά και την ελπίδα
της ανθρωπότητας. Και σε αυτό το δρόµο καλούµε το λαό να πε-
ράσει στην αντεπίθεση, βάζοντας στο στόχαστρο αυτόν που πραγ-
µατικά ευθύνεται, δηλαδή το σύστηµα το οποίο εσείς
υπερασπίζεστε µε νύχια και µε δόντια, τις ανάγκες του κεφαλαίου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Θα δώσουµε τώρα

τον λόγο στον κ. Σταϊκούρα, τον Υπουργό Οικονοµικών και θα
ακολουθήσουν οι κ.κ. Κόνσολας, Σπανάκης, Δρίτσας και Αµµα-
νατίδης. Αυτή είναι η τετράδα µετά τον κύριο Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
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Αξιότιµε κύριε συνάδελφε, πράγµατι συγκρούονται και σήµερα
δύο κόσµοι και δύο πολιτικές αντιλήψεις. Τη µία πολιτική αντί-
ληψη την εκφράζει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Είναι η
αντίληψη της συνέπειας και της υπευθυνότητας, όπως αποτυπώ-
νεται µε τη διαχρονική στήριξη σε µία µεγάλη επένδυση στο λι-
µάνι του Πειραιά, τόσο ως Κυβέρνηση όσο και ως Αντιπολίτευση
το 2008, το 2014, το 2016, το 2021. Την άλλη αντίληψη την εκ-
φράζει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ο ΣΥΡΙΖΑ, την αντίληψη της
ασυνέπειας και της ανευθυνότητας, όπως αποτυπώνεται µέσα
από τις οβιδιακές µεταµορφώσεις της στην πορεία του χρόνου.
Άλλα υποστηρίζει ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση το 2014 και το
2021 και άλλα υπέγραψε ως κυβέρνηση το 2016, βεβαίως µε
πόνο ψυχής! Και µε θράσος σήµερα έβλεπα -δεν είχα την τύχη
να είµαι εδώ- τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ δεκαπέντε λεπτά µετά
από µια τεράστια κυβίστηση που έκανε πάλι, να κουνά το δά-
χτυλο στην κυβερνητική πλειοψηφία χωρίς καµµία αιδώ. Πόση
υποκρισία ακόµα; 

Τελικά, οι δείκτες του ΣΥΡΙΖΑϊκού ρολογιού επιστρέφουν σή-
µερα και πάλι πίσω στο 2014. Αγκυλωµένοι στο παρελθόν εκφρά-
ζουν πολιτικά την οπισθοδρόµηση και τον τυχοδιωκτισµό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το 2016, όταν κυρώθηκε η
σύµβαση για τον λιµένα του Πειραιά, προέκυψαν σηµαντικές κα-
θυστερήσεις στην υλοποίηση των πρώτων υποχρεωτικών επεν-
δύσεων. Θα το επαναλάβω. Το είπε και ο Υπουργός. Μέχρι τον
Ιούνιο του 2019, µέσα σε χρονικό διάστηµα τριών ετών -και δεν
είναι, κύριε συνάδελφε, το ΕΣΠΑ, είναι τι έκανε η κυβέρνησή σας
για να µην γίνει η επένδυση, υπάρχουν αρκετά µέλη της κυβέρ-
νησής σας σήµερα εδώ, που δεν ήθελαν την επένδυση- είχαν
εκτελέσει επενδύσεις ύψους 51.000.000 ευρώ. Αντιθέτως, τη διε-
τία καλοκαίρι 2019 - καλοκαίρι 2021 εκτελέστηκαν επενδύσεις
ύψους 48.000.000 ευρώ και έτσι αθροίζουµε στα 99.000.000
ευρώ που είπε ο κύριος Υπουργός. 

Το σηµαντικότερο, όµως, είναι τι έγινε τη διετία 2019 - 2021
που δεν είχε γίνει στο παρελθόν. 

Όπως είπα και χθες, εγκρίθηκε από την Επιτροπή Σχεδιασµού
και Ανάπτυξης Λιµένων το Αναπτυξιακό Πρόγραµµα Διαχείρισης
Λιµένα, το master plan. Διατυπώθηκε από την Αντιπολίτευση -κυ-
ρίως από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση- ότι η έγκριση του mas-
ter plan -η οποία καθυστέρησε, βεβαίως, από το ΣΥΡΙΖΑ για δύο
χρόνια- δεν ήταν αναγκαία και, εποµένως, η καθυστέρηση στε-
ρείται σηµασίας. Όµως, οφείλατε να γνωρίζετε, αν ήσασταν υπέρ
των επενδύσεων -αλλά µόνο επενδύσεις δεν θέλατε και δεν θέ-
λετε, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης- ότι η υποβολή master
plan και η έγκριση αυτού αποτελεί διεθνή πρακτική που υπαγο-
ρεύεται και από το Ενωσιακό Δίκαιο. 

Επίσης εγκρίθηκε την τελευταία διετία η µελέτη περιβαλλον-
τικών επιπτώσεων η οποία αποτελεί αναγκαία προϋπόθεση για
την αδειοδότηση των έργων και συνακόλουθα για την εκτέλεσή
τους. Σηµειώνεται ότι η εν λόγω µελέτη εγκρίθηκε τριάντα εννέα
ολόκληρους µήνες µετά την κατάθεσή της που έγινε το 2017 και
η ολοκλήρωση αυτή πιστώνεται στις συνεχείς προσπάθειες που
κατέβαλε η παρούσα Κυβέρνηση, άλλως είναι πολύ πιθανόν
ακόµα να εκκρεµούσε. 

Επίσης να µην ξεχνάµε τις παλινωδίες της κυβέρνησης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, που αρχικώς ζητούσε ξεχωριστές µελέτες περιβαλλοντι-
κών επιπτώσεων για ορισµένες υποχρεωτικές επενδύσεις και
όταν αυτές υποβλήθηκαν έκανε στροφή εκατόν ογδόντα µοιρών,
κυβίστηση, και πλέον ζητούσε µια ενιαία µελέτη προκαλώντας
σύγχυση και ανακολουθίες στην όλη πραγµατοποίηση των επεν-
δύσεων. 

Τέλος, µε τον ν.4635/2019 ορίστηκε το ΤΑΙΠΕΔ ως αρχή σχε-
διασµού της στρατηγικής µελέτης περιβαλλοντικών επιπτώσεων,
της ΣΜΠΕ δηλαδή, η οποία υποβλήθηκε στις αρµόδιες αρχές
προς έγκριση. 

Φυσικά οι συντονισµένες ενέργειες της παρούσας Κυβέρνη-
σης δεν εξαντλούνται µόνο σε αυτά τα ζητήµατα. Ωστόσο προ-
τιµώ -το είπα και χθες- να επικεντρωθούµε στο από εδώ και πέρα
και όχι στο παρελθόν. Άλλωστε τοποθετήθηκα γι’ αυτό. 

Τα µέρη, λοιπόν, έκριναν σκόπιµη τη φιλική διευθέτηση του ζη-
τήµατος προς αποφυγή χρονοβόρας εµπλοκής τους σε διαιτη-
σία. Αποτέλεσµα των διαπραγµατεύσεων είναι η παρούσα

συµφωνία, καθώς και η τροποποίηση των συµβάσεων µεταξύ
ΤΑΙΠΕΔ και «COSCO» και συγκεκριµένα της σύµβασης αγορα-
πωλησίας µετοχών και της συµφωνίας µετόχων, οι οποίες εγκρί-
θηκαν από το Ελεγκτικό Συνέδριο. 

Ως προς τους λόγους που οδήγησαν στην τροποποίηση το
Ελεγκτικό Συνέδριο δεν αποφάνθηκε, όπως εντελώς αβάσιµα
υποστηρίζει η Αντιπολίτευση, ότι υπήρχε δήθεν υπαιτιότητα του
ελληνικού δηµοσίου. Ένα τέτοιο ζήτηµα ουσίας ουδέποτε απο-
τέλεσε ούτε θα µπορούσε άλλωστε να αποτελέσει θέµα αρµο-
διότητας του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Επ’ αυτού ας προστεθεί ότι
ούτε έµµεσα µπορεί να συναχθεί υπαιτιότητα του ελληνικού δη-
µοσίου εξαιτίας της αναφοράς στην απόφαση του Ελεγκτικού
Συνεδρίου της έλλειψης υπαιτιότητας της άλλης πλευράς. Το ότι
δεν υπάρχει, δηλαδή, υπαιτιότητα του ΟΛΠ, δεν σηµαίνει ότι συν-
τρέχει υπαιτιότητα του ελληνικού δηµοσίου, όπως εσφαλµένα
κάποιοι ισχυρίστηκαν. Πρόκειται για ένα άλµα, το οποίο έχει
σαθρή νοµική βάση και είναι ξεκάθαρα αποπροσανατολιστικό.
Εξαιτίας αυτής της αβεβαιότητας τα µέρη αναµφίβολα θα οδη-
γούνταν σε διαιτησία µε αµφίβολη έκβαση, ανεπιθύµητες πρό-
σθετες καθυστερήσεις, αναπόφευκτη διασάλευση των
συµβατικών σχέσεων και άδηλες οικονοµικές συνέπειες.

Και κάτι ακόµα. Οι τροποποιήσεις τις οποίες φέρνουµε στη
Βουλή είναι οι απολύτως αναγκαίες και βαδίζουν στις ράγες του
συµβατικού κειµένου που ψηφίστηκε το 2016. Αυτό επιβεβαιώνει
το Ελεγκτικό Συνέδριο επιλαµβανόµενο µε αποκλειστική αρµο-
διότητα στο πλαίσιο προσυµβατικού ελέγχου. 

Το Ελεγκτικό Συνέδριο, λοιπόν, υποστηρίζει ότι οι τροποποι-
ήσεις δεν είναι ουσιώδεις, ότι η επιµήκυνση του χρόνου της επεν-
δυτικής περιόδου δεν µεταβάλλει ουσιωδώς το κύριο αντικείµενο
της συµφωνίας, ότι δεν επέρχεται µεταβολή του οικονοµικού αν-
τικειµένου των υφιστάµενων συµβάσεων, ότι δεν επεκτείνεται
ανεπίτρεπτα το φυσικό αντικείµενο των αρχικών συµβάσεων,
καθώς οι όροι που τροποποιούνται είχαν προβλεφθεί στις αρχι-
κές συµβάσεις, και ότι δεν προκύπτει βούληση των µερών για
επαναδιαπραγµάτευση ουσιωδών όρων των τροποποιηµένων
συµβάσεων µε στόχο τη νόθευση του ανταγωνισµού, αλλά εισά-
γονται τροποποιήσεις που άπτονται ζητηµάτων εκτέλεσης και,
τέλος, ότι ο αγοραστής των µετοχών δεν αποκτά πλεονεκτήµατα
που ανατρέπουν δραµατικά την οικονοµική ισορροπία της σύµ-
βασης, αφού η παροχή σε αυτόν της δυνατότητας να αποκτήσει
άµεσα το υπόλοιπο 16% των µετοχών αφ’ ενός µεν είχε προβλε-
φθεί για το χρονικό σηµείο που θα λάβει χώρα, αφ’ ετέρου δε η
άρση των αναβλητικών αιρέσεων αντισταθµίζεται µε τη θέσπιση
διαλυτικής αίρεσης επί αθέτησης των συµφωνηθέντων, αναστρο-
φής της πώλησης και µεταβίβασης των µετοχών µε τη ρητή συµ-
φωνία περί διατήρησης των ρητρών αποζηµίωσης και κατάθεσης
δύο επιπλέον εγγυητικών επιστολών. Αυτά λέει, προς σαφήνιση
της αλήθειας. 

Συνεπώς, σκοπός της τροποποίησης είναι η διασφάλιση της
οµαλής εκτέλεσής της, ιδίως δε η πλήρης εκτέλεση των έργων
των υποχρεωτικών επενδύσεων µε θεµελιώδη στόχο τη βιώσιµη
ανάπτυξη του λιµένα Πειραιά. Να σηµειωθεί ότι οι τροποποιήσεις
προέκυψαν αξιοποιώντας την εµπειρία της εξέλιξης της συµβα-
τικής θέσης και σχέσης που υπεγράφη, κατά τα άλλα µε «πόνο
ψυχής», από την τότε κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ κατά τα τελευταία
πέντε έτη και δροµολογήθηκαν διορθώνοντας ή συµπληρώνον-
τας τις διαδικασίες, µε στόχο να υπάρχει ένα σαφές, αντικειµε-
νικό και εκ των προτέρων ορισµένο πλαίσιο υλοποίησης των
συµβατικών υποχρεώσεων.

Ποια είναι τα κύρια µέρη της συµφωνίας; 
Πρώτον, χορηγείται χρονική παράταση πέντε ετών για την

εκτέλεση των υποχρεωτικών επενδύσεων. Στο πλαίσιο αυτό ανα-
κλαστικά αναδιαµορφώνονται και οι προβλέψεις της σύµβασης
που αφορούν στα ελάχιστα επίπεδα υπηρεσιών, καθώς τα επί-
πεδα αυτά τελούν σε αντιστοιχία µε την πρόοδο των υποχρεωτι-
κών επενδύσεων. 

Δεύτερον, ταυτόχρονα προσδιορίζονται συγκεκριµένα γεγο-
νότα τα οποία αναστέλλουν την υλοποίηση των υποχρεωτικών
επενδύσεων. Πρόκειται για έναν αναλυτικό, έναν εξαντλητικό κα-
τάλογο γεγονότων εκτός της σφαίρας ελέγχου του ΟΛΠ, τα
οποία αφορούν σε ήδη αδειοδοτηµένα έργα των υποχρεωτικών
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επενδύσεων που µπορεί να επιφέρουν µερική ή ολική αναστολή
στην πορεία υλοποίησής τους. Τα εν λόγω γεγονότα είχαν ση-
µείο εκκίνησης ζητήµατα που προέκυψαν στην πράξη, αλλά δεν
περιορίστηκαν στην αντιµετώπιση αυτών. Αντιθέτως αποσκοπούν
στην οριζόντια επίλυση κάθε σχετικού λόγου εκτός σφαίρας
ελέγχου του ΟΛΠ, που θα µπορούσε να παρακωλύσει την πρό-
οδο των έργων εις βάρος όµως της επένδυσης και του δηµοσίου
συµφέροντος µεσοµακροπρόθεσµα.

Για την ευχερή παρακολούθηση της συνδροµής και της επιρ-
ροής ενός γεγονότος αναστολής στην υλοποίηση των υποχρεω-
τικών επενδύσεων προβλέπεται η σύνταξη τριµηνιαίας αναφοράς
από ανεξάρτητο µηχανικό. Ας σηµειωθεί στο σηµείο αυτό ότι ο
ανεξάρτητος µηχανικός, αντίθετα µε όσα αβάσιµα υποστηρίζει
η Αντιπολίτευση, πληροί όλα τα εχέγγυα της αντικειµενικότητας
και της αµεροληψίας. Συγκεκριµένα, η σύµβαση η οποία δεν έχει
τροποποιηθεί στο σηµείο αυτό, είναι όπως την υπέγραψε µε
«πόνο ψυχής» ο ΣΥΡΙΖΑ το 2016, εφαρµόζει τη διεθνή πρακτική
και προβλέπει έναν αδιάβλητο µηχανισµό επιλογής, άσκησης κα-
θηκόντων και καταβολής της αµοιβής του ανεξάρτητου µηχανι-
κού. Παραπέµπω στο άρθρο 27 της σύµβασης το οποίο
διατηρείται αναλλοίωτο και εξακολουθεί και µετά την τροποποί-
ηση να θέτει ένα υψηλό επίπεδο παροχής υπηρεσιών από το
πρόσωπο αυτό. 

Ταυτόχρονα για την επίλυση τυχόν διαφωνιών κατά την υλο-
ποίηση των υποχρεωτικών επενδύσεων εξαιτίας του γεγονότος
αναστολής προβλέπεται κλιµακούµενη διαδικασία διαβούλευ-
σης, φιλικού διακανονισµού και διαιτησίας ανάµεσα στο ελληνικό
δηµόσιο και τον ΟΛΠ. Με αυτόν τον τρόπο συµπληρώνεται το
κενό που υπήρχε στην προηγούµενη σύµβαση που ψηφίστηκε µε
«πόνο ψυχής» το 2016 και αναδείχθηκε από την εκτέλεσή της,
ενώ παράλληλα οι υποκείµενες συµβατικές σχέσεις απαλλάσ-
σονται από υποκειµενικές ερµηνείες και κρίσεις και εξοπλίζονται
µε ασφάλεια και αντικειµενικότητα. 

Επίσης, η δυνατότητα της αναστολής είναι χρονικά περιορι-
σµένη, µε απώτατο χρονικό όριο αυτό της πενταετίας. Επιπλέον,
ας σηµειωθεί ότι για την αντικατάσταση κάποιου έργου, σε περί-
πτωση διαπιστωµένης αδυναµίας υλοποίησης, ο ΟΛΠ δεν θα δρα
µονοµερώς, αλλά αντίθετα θα πρέπει να διαβουλεύεται µε το ελ-
ληνικό δηµόσιο για την εύρεση της βέλτιστης λύσης. 

Συνεπώς η υλοποίηση των έργων πάντα θα τελεί υπό τον
έλεγχο και τη στενή εποπτεία εκ µέρους του ελληνικού δηµο-
σίου. Διότι εντέλει ακόµα και η αντικατάσταση ενός έργου θα γί-
νεται για τη διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος, που
εξυπηρετεί συνολικά η επένδυση. 

Τρίτον, η µεταβίβαση των µετοχών, δηλαδή του 16%, από το
ΤΑΙΠΕΔ στην «COSCO» λαµβάνει χώρα υπό τη διαλυτική αίρεση
της υπαίτιας µη υλοποίησης των υποχρεωτικών επενδύσεων. Το
δηµόσιο είτε εισπράττει το αντίτιµο των µετοχών, ύψους 87 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, ενώ παραµένει ισχυρή και ήδη πολύ πιο σαφής
και καθορισµένη η υποχρέωση του ΟΛΠ στην ολοκλήρωση των
υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Τέταρτον, η «COSCO» καταβάλλει στο ΤΑΙΠΕΔ πρόσθετη εγ-
γυητική επιστολή, πλέον της αρχικής, που έχει ήδη εκδοθεί από
τον ΟΛΠ για το ποσό των 15 εκατοµµυρίων ευρώ, για ποσό που
αντιστοιχεί στο ένα τρίτο της αξίας των ανεκτέλεστων υποχρεω-
τικών επενδύσεων, κατά το ποσοστό συµµετοχής του ΟΛΠ στη
χρηµατοδότηση αυτών, αφαιρουµένης της συγχρηµατοδότησης
από το δηµόσιο. Η αξία των ανεκτέλεστων υποχρεωτικών επεν-
δύσεων, κατά τα ανωτέρω, υπολογίζεται ότι ανέρχεται στα 87
εκατοµµύρια ευρώ. Συνεπώς το ένα τρίτο αυτού του ποσού υπο-
λογίζεται στα 29 εκατοµµύρια ευρώ. Η πρόσθετη εγγυητική επι-
στολή καταπίπτει σε βάρος της «COSCO» στην περίπτωση
συνδροµής, αποκλειστικής ή που υπερβαίνει το 90%, υπαιτιότη-
τας της «COSCO» ή του ΟΛΠ ως προς τη µη ολοκλήρωση των
υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Με αυτές τις προβλέψεις καθιερώνεται ένας ισχυρός διασφα-
λιστικός µηχανισµός ως προς την εξέλιξη της συµβατικής σχέ-
σης και αποφεύγεται η διατάραξη που θα προκαλούνταν στις
σχέσεις µεταξύ των µερών σε περίπτωση εκκίνησης διαιτητικών
διαδικασιών. 

Εξάλλου ας µη λησµονείται από την πλευρά της Αξιωµατικής

Αντιπολίτευσης, που τόσο επιφανειακά και καιροσκοπικά προ-
σεγγίζει το ζήτηµα, ότι µια τέτοια διατάραξη επίσης θα επηρέαζε
αρνητικά τις σχέσεις των µερών. Διότι άλλως θα αποτελεί πρα-
κτική των αντισυµβαλλοµένων του ελληνικού δηµοσίου να απέ-
χουν από την εκπλήρωση των συµβατικών τους υποχρεώσεων
κατά τη διάρκεια µιας εκκρεµούς διαδικασίας ή διαιτητικής δια-
δικασίας διευθέτησης διαφορών, εκτός, όπως είπε και ο Υπουρ-
γός, αν αυτό θέλετε τελικά. 

Πέµπτον, κατά το χρονικό διάστηµα που εκκρεµεί η πλήρωση
της διαλυτικής αίρεσης, τα δικαιώµατα αρνησικυρίας του ΤΑΙ-
ΠΕΔ διευρύνονται. Χορηγείται στο ΤΑΙΠΕΔ δικαίωµα αρνησικυ-
ρίας από το ένα µέλος του διοικητικού συµβουλίου, που θα
εκπροσωπεί το ΤΑΙΠΕΔ στη διοίκηση του ΟΛΠ -δεν άλλαξε αυτό
από τη σύµβαση του 2016 και τη συµφωνία µερών- αναφορικά
µε τη λήψη αποφάσεων που έχουν ως αποτέλεσµα το dilution της
συµµετοχής του ΤΑΙΠΕΔ ή σχετίζονται µε την πιστή τήρηση από
τον ΟΛΠ των υποχρεώσεών του περί εκπλήρωσης των υποχρε-
ωτικών επενδύσεων µε βάση τη σύµβαση παραχώρησης. 

Έκτον, στην περίπτωση που οι υποχρεωτικές επενδύσεις δεν
υλοποιούνται στην προθεσµία που ορίζεται µε την τροποποίηση
µε υπαιτιότητα της «COSCO» ή του ΟΛΠ, η κυριότητα των µετο-
χών, δηλαδή το 16%, επανέρχεται στο ΤΑΙΠΕΔ και το ΤΑΙΠΕΔ επι-
στρέφει το τίµηµα στην «COSCO». Διατηρείται όµως η
υποχρέωση του ΟΛΠ να ολοκληρώσει τις υποχρεωτικές επενδύ-
σεις χωρίς χρονικό περιορισµό. Ταυτόχρονα, η «COSCO» εκδίδει
νέα εγγυητική επιστολή υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ, που όµως µπορεί να
εκχωρηθεί στο ελληνικό δηµόσιο για ποσό που αντιστοιχεί στο
σύνολο της αξίας των ανεκτέλεστων υποχρεωτικών επενδύσεων
κατά το χρόνο πλήρωσης της διαλυτικής αίρεσης. Αν δεν υλο-
ποιηθούν οι υποχρεωτικές επενδύσεις χωρίς υπαιτιότητα της
«COSCO» ή του ΟΛΠ, διατηρείται η υποχρέωση του ΟΛΠ να τις
ολοκληρώσει και η «COSCO» εκδίδει νέα εγγυητική επιστολή
υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ, που όµως µπορεί να εκχωρηθεί στο ελληνικό
δηµόσιο για ποσό που αντιστοιχεί στο σύνολο της αξίας των ανε-
κτέλεστων υποχρεωτικών επενδύσεων, κατά τον χρόνο εκπνοής
του διαστήµατος των πέντε ετών που δεν ολοκληρώθηκαν οι
υποχρεωτικές επενδύσεις ή -µόνο σε αυτή την περίπτωση- κατά
την πάροδο της περιόδου δέκα ετών κατ’ ανώτατο όριο, συµπε-
ριλαµβανοµένων των γεγονότων αναστολής. 

Συµπερασµατικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αξιοποιώντας,
όπως είπα και προχθές, τη γνώση και την εµπειρία που προέκυ-
ψαν στην πράξη από την εκτέλεση της σύµβασης, εντοπίζοντας
τα κενά και αρρύθµιστα σηµεία της υφιστάµενης συµβάσεως,
που δυσχεραίνουν και επηρεάζουν την οµαλή εκτέλεσή της, επι-
διώκοντας να αποτυπώσουµε ένα αντικειµενικό και εκ των προ-
τέρων καθορισµένο και προσδιορισµένο πλαίσιο, δίχως
ερµηνευτικά κενά, δίχως αµφισβητούµενα σηµεία, µε απώτερο
στόχο την πλήρη εκπλήρωση των συµβατικών υποχρεώσεων και
την αναβάθµιση του λιµένα και σεβόµενοι τη συµβατική ισορρο-
πία και το δικαιοπρακτικό θεµέλιο της υφιστάµενης σύµβασης,
του 2016, προέβησαν σε συντονισµένες και περιορισµένες τρο-
ποποιήσεις, που καθιστούν την παρούσα σύµβαση λειτουργική.
Έτσι αποσοβείται ο κίνδυνος µακροσκελών δικαστικών διαιτητι-
κών διενέξεων αβέβαιης έκβασης, θέσεως του λιµένα σε µια ιδιό-
τυπη κατάσταση οµηρίας και διατάραξης των συµβατικών
σχέσεων και καταστρώνεται ένας σαφής οδικός χάρτης υλοποί-
ησης και ολοκλήρωσης των συµβατικών υποχρεώσεων. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς, ευχαρι-
στούµε τον κύριο Υπουργό.

Κύριε Ραγκούση, θέλετε κάτι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό πα-

ρακαλώ. 
Κύριε Σταϊκούρα, ακούστε σας παρακαλώ πολύ δύο επισηµάν-

σεις. Η πρώτη είναι η εξής, επειδή το υφάκι µε το οποίο τοποθε-
τηθήκατε και ειρωνευτήκατε πάρα πολλές φορές, τα περί «πόνου
ψυχής» κ.λπ., δεν ξέρω µε πόσο πόνο ψυχής ποια κυβέρνηση
αναγκάστηκε να πάρει ποιες αποφάσεις κατά τη διάρκεια των
µνηµονίων. Ξέρω όµως, κύριε Σταϊκούρα, και το ξέρει όλος ο ελ-
ληνικός λαός ότι όλες οι λεγόµενες κυβερνήσεις της µνηµονια-
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κής περιόδου πράγµατι αναγκάστηκαν να κάνουν πράγµατα
πέρα από τη θέλησή τους, τα οποία επιβλήθηκαν από την τρόικα,
εξαιτίας, κύριε Σταϊκούρα, της χρεοκοπίας που εσείς και η πα-
ράταξή σας προκαλέσατε σ’ αυτή εδώ τη χώρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θέλει λοιπόν πολύ µεγάλο θράσος, κύριε Σταϊκούρα, να έρχε-

στε εδώ µε αυτό το υφάκι και να ειρωνεύεστε, γιατί είσαστε οι
υπαίτιοι της χρεοκοπίας της χώρας, είσαστε οι υπαίτιοι που
αναγκάσατε ένα σωρό κυβερνήσεις και βεβαίως κυρίως τον ελ-
ληνικό λαό να υποστεί τα δεινά των µνηµονίων. 

Το δεύτερο που πρέπει να σας επισηµανθεί, κύριε Σταϊκούρα,
είναι πως είσαστε χειρότερος από τον κ. Πλακιωτάκη. Ήρθατε
εδώ να αναφέρετε τις ευθύνες του δηµοσίου για τη µη πραγµα-
τοποίηση των επενδύσεων της «COSCO» και δεν είχατε το σθέ-
νος, το θάρρος και την ευθύτητα να αναφέρετε µία ευθύνη της
«COSCO». Άρα κύριε Σταίκούρα, επάξια κι εσείς είσαστε, άλλα
αυτή τη φορά όχι ο νοµικός, αλλά ο οικονοµικός εκπρόσωπος
της «COSCO». Αλλιώς δεν εξηγείται αυτή εδώ η τοποθέτηση Έλ-
ληνα Υπουργού Οικονοµικών. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς, κύριε Ραγ-
κούση.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για µια σύντοµη απάντηση σε
ένα λεπτό, αλλά µην το πάµε τώρα παρακάτω, για να συνεχί-
σουµε τον κατάλογο των οµιλητών. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Είκοσι λεπτά µίλησε, κύριε Πρό-
εδρε, να µην κάνει κατάχρηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Αφήστε τον
Υπουργό να απαντήσει. 

Παρακαλώ, ελάτε, κύριε Υπουργέ. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Ραγκούση, υποθέτω ότι έχετε ξεχάσει ότι είστε από µεταγραφή
από κάπου αλλού. Υποθέτω ότι έχετε ξεχάσει ότι έχετε υπηρε-
τήσει κυβερνήσεις οι οποίες έβαλαν τη χώρα στο µνηµόνιο και
υποθέτω ότι έχετε ξεχάσει ποιες είναι οι ρίζες του προβλήµατος,
που έρχονται πολλές δεκαετίες πριν. Αλλά ας αφήσουµε αυτό
στην άκρη. Δεν σας συµφέρει, ειδικά όταν είστε εκ µεταγραφής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεύτερον, δεν είχα κανένα υφάκι. Τοποθετήθηκα µε σαφήνεια

και είπα ότι υπάρχουν δύο κόσµοι, ο κόσµος που εκφράζει η Νέα
Δηµοκρατία και ο πιο συνεπής κόσµος αυτός το 2008, το 2014,
το 2016 ως Αντιπολίτευση και το 2021 στήριξε αυτή την επέν-
δυση. Εσείς το 2014 ως ΣΥΡΙΖΑ λέγατε «όχι», το 2016 µε πόνο
ψυχής ψηφίζατε και το 2021 πάλι ως Αντιπολίτευση λέτε «όχι»
και κουνάτε και το δάχτυλο. Μετά από τέτοια κυβίστηση κουνάτε
το δάχτυλο.

Και κάτι τελευταίο. Είπατε ότι εγώ και ο κ. Πλακιωτάκης εκ-
προσωπούµε τα συµφέροντα της «COSCO». Ίσως δεν ακούσατε
καλά τους φορείς χθες. Ξέρετε τι είπαν δύο εξ αυτών; Ότι το
2016 από την επιτροπή µέχρι την ολοµέλεια ήρθαν όλες οι νοµο-
τεχνικές βελτιώσεις που έκαναν τη σύµβαση καλύτερη για την
«COSCO»! Και λέτε για εµάς; Εσείς υπηρετούσατε τα συµφέ-
ροντα της «COSCO» το 2016 αποδεδειγµένα όχι από εµάς, αλλά
από τους φορείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς.
Τον λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Κόνσολας από τη Νέα Δηµοκρα-

τία.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές εγώ είµαι πολύ

χαρούµενος σήµερα που διεξάγεται αυτή η συζήτηση. Η αλήθεια
είναι ότι µε ξενίζει προσωπικά να ακούω «εµείς και εσείς». Είµα-
στε όλοι µαζί σε αυτή τη συγκυρία. Και σε αυτή τη συγκυρία η
χώρα είναι εξαιρετικά ενθουσιασµένη και κυρίως οι πολίτες της
µετά από αυτήν τη συµφωνία του Πρωθυπουργού µε τη σύµµαχο
Γαλλία. Η σηµερινή συνεδρίαση της Εθνικής Αντιπροσωπείας
συµπίπτει και πραγµατοποιείται στον απόηχο αυτής της κορυ-
φαίας διπλωµατικής και αµυντικής συµφωνίας για τη χώρα µας,
ίσως της µεγαλύτερης στρατηγικής συµφωνίας σε γεωπολιτικό
αποτύπωµα που έχει επιτευχθεί µε πολύ σηµαντικούς όρους. Μια
σηµαντική συµφωνία που τα τελευταία χρόνια την ξεχωρίζει.

Αποτυπώνει το µέλλον της χώρας σε ό,τι αφορά στα γεωστρα-
τηγικά αλλά και τα θέµατα που σχετίζονται µε την εθνική ασφά-
λεια. 

Είναι σηµαντικό το γεγονός ότι το κείµενο αυτής της στρατη-
γικής συµφωνίας ανάµεσα στην ελληνική και στη γαλλική δηµο-
κρατία δόθηκε στην δηµοσιότητα και έχουν πρόσβαση σε αυτό
όλοι -το τονίζω- οι πολίτες. Φωνές που ακούστηκαν από την Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση ότι πτυχές της συµφωνίας δεν έχουν γίνει
γνωστές και πανηγυρίζει ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση, δεν
ευσταθούν. Είναι γνωστές λοιπόν αυτές οι παράµετροι που έχουν
συζητηθεί και έχουν δηµοσιοποιηθεί και κανείς δεν µπορεί να µη-
δενίσει και να αµφισβητήσει αυτή την ξεκάθαρη διατύπωση του
άρθρου 2 για την αµοιβαία αµυντική συνδροµή.

Σε αυτό πρέπει να σταθούµε σήµερα, γιατί αυτό το σηµείο µας
ενώνει φαντάζοµαι και δεν διαφωνεί κανείς, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Αυτή η συµφωνία υπογράφηκε από τον Πρωθυπουργό
και την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Και όσοι δεν αρέ-
σκονται να αναφέρονται σε αυτό, είναι γεγονός αναµφισβήτητο
ότι έχει δυνητικά αλλά και δυναµικά στοιχεία και την υπογραφή
των έντεκα εκατοµµυρίων πολιτών αυτής της χώρας που αντι-
λαµβάνονται µε όρους εθνικής ενότητας, εθνικού συµφέροντος
αυτή τη σηµαντική συµφωνία που -όπως είπα- είναι ένα ισχυρό
γεωπολιτικό αποτύπωµα. Στοχεύει στην ειρήνη, στη σταθερό-
τητα, στην κυριαρχία των κανόνων του Διεθνούς Δικαίου στην
ευρύτερη περιοχή της Μεσογείου και όχι µόνο αλλά και εντάσ-
σεται σε µια νέα αρχιτεκτονική του δυνητικού συστήµατος ασφα-
λείας εντός του οποίου λειτουργεί η χώρα µας. 

Η αµήχανη αντίδραση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης λίγο
έως ελάχιστα απασχολεί τους πολίτες της χώρας. Διαχρονικά
άλλωστε είχε και έχει µια αδυναµία να αντιληφθεί το γεωπολιτικό
πεδίο και η αλήθεια είναι, για να επανέλθουµε και στο νοµοσχέ-
διο, ότι θα πρέπει να βρούµε σηµεία ενότητας. 

Ο κύριος Υπουργός των Οικονοµικών έκανε µια ξεκάθαρη απο-
σαφήνιση των όρων του ελληνικού δηµοσίου, του Οργανισµού
Λιµένος Πειραιώς µε την «COSCO». Θέλω να σταθώ στην εισή-
γηση του κ. Γιόγιακα που πολύ ξεκάθαρα αναδεικνύει τις αρχές
αυτής της συµφωνίας, της πρόσθετης συµφωνίας παραχώρησης
για χρήση χώρων του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς από τον
επενδυτή. Θέλω µε αυτή την αφορµή της συζήτησης να συγχαρώ
τον κύριο Υπουργό, τον Γιάννη Πλακιωτάκη και τους συνεργάτες
του γιατί πραγµατικά δούλεψαν πάρα πολύ συστηµατικά. Γιατί
δεν µιλάµε για άλλο λιµάνι. Οι πολίτες στην χώρα εστιάζουν την
προσοχή τους στο λιµάνι Πειραιά που έχουν αξιοποιήσει οι ίδιοι.
Και διαχρονικά το τελευταίο διάστηµα και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα
Δηµοκρατία συµφωνήσαµε ότι προχωράµε στη στρατηγική συµ-
φωνία µε την «COSCO». Κανείς δεν το αµφισβητεί αυτό. 

Ωστόσο άκουσα µε προσοχή τις αιτιάσεις που διατυπώνονται
για το νοµοσχέδιο και τη νέα σύµβαση για τον Οργανισµό Λιµέ-
νος Πειραιώς. Για να διατυπώσει κάποιος πολιτικό λόγο και πο-
λιτική θέση πρέπει να διαθέτει αξιοπιστία και φαντάζοµαι πως η
επίκληση του θείου από τον κ. Δρίτσα και τον κ. Σαντορινιό προ-
ηγουµένως είχε να κάνει µε την αναγνώριση, κύριε Υπουργέ,
στην προσπάθειά σας για να έρθει σήµερα η συζήτηση εδώ.
Εκτός εάν διαφωνείτε, κύριε Υπουργέ, για κάτι διαφορετικό, να
το πείτε εδώ.

Επιτρέψτε µου να ανακαλέσω από τη συλλογική µας µνήµη
στοιχεία και να υπενθυµίσω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ως Αντιπολίτευση είχε
χαρακτηρίσει ως ξεπούληµα τη σύµβαση πώλησης µετοχών του
Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς στην «COSCO». Τον Ιανουάριο
2015 ανακοίνωνε µάλιστα διά στόµατος Υπουργών του την ακύ-
ρωση της σύµβασης. Ποιος δεν το θυµάται αυτό; Στις προγραµ-
µατικές δηλώσεις της τότε κυβέρνησης ο κ. Δρίτσας ως
Υπουργός -ξέρετε την εκτίµησή µου, κύριε Υπουργέ- δήλωνε ότι
οι ίδιοι εξαγγείλαµε τη δέσµευσή µας για το σταµάτηµα της ιδιω-
τικοποίησης του ΟΛΠ και την κατοχύρωση του δηµόσιου χαρα-
κτήρα των λιµανιών της χώρας. Δεν θέλω να τα καταθέσω στα
Πρακτικά. Τα στοιχεία αυτά τα γνωρίζουν όλοι οι Έλληνες πολί-
τες. Τι άλλαξε από τότε, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευση Τι
διαφορετικό συµβαίνει σήµερα; Το τι έγινε τελικά, δεν χρειάζεται
να το επαναλάβω.

Η σύµβαση παραχώρησης του 51% του ΟΛΠ στην «COSCO»
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υπογράφτηκε και µε τη συµµετοχή του ίδιου του κ. Πιτσιόρλα
που τότε ήταν πρόεδρος του ΤΑΙΠΕΔ, αν θυµάστε καλά. Με τη
σύµβασή της η «COSCO» κατέβαλε 280,5 εκατοµµύρια ευρώ,
ενώ η σύµβαση παραχώρησης προέβλεπε πρόσθετο τίµηµα
ύψους 88 εκατοµµυρίων ευρώ για την απόκτηση επιπλέον 16%
του µετοχικού κεφαλαίου, εφόσον έχουν εκπληρωθεί οι όροι της
συµφωνίας που αφορούν την ολοκλήρωση του προγράµµατος
της πρώτης περιόδου. Το είπε και ο κ. Σταϊκούρας πριν πολύ ξε-
κάθαρα.

Θα ήθελα πρόσθετα να υπενθυµίσω, ότι η είσοδος της
«COSCO» ως επενδυτής στο λιµάνι του Πειραιά ήταν µια στρα-
τηγική επιλογή της κυβέρνησης του τότε πρωθυπουργού κ.
Κώστα Καραµανλή το 2008. Ακούσατε τον κ. Ανδριανό προηγου-
µένως που ανέφερε τι συνέβαινε τότε στην ελληνική κοινωνία και
τι συσπάσεις είχαµε από τα κόµµατα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης τότε. Δεν χρειάζεται να τα επαναλάβω. Μια στρατηγική
επιλογή τότε που και αυτή πολεµήθηκε από όσους αργότερα
έβαζαν τη µία υπογραφή πίσω από την άλλη σε αυτές τις συµ-
βάσεις. Γι’ αυτό αναφέρθηκε ο κ. Σταϊκούρας στον κ. Ραγκούση,
για να µην ξεχνιόµαστε.

Το ζητούµενο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το κατά
πόσο βελτιώθηκε µε όρους δηµοσίου συµφέροντος αυτή η στρα-
τηγική επιλογή. Το 2008 το λιµάνι του Πειραιά βρισκόταν στην
τριακοστή έβδοµη θέση της κατάταξης σε ό,τι αφορά τη διακί-
νηση των κοντέινερ. Και -ακούστε- το 2020 το λιµάνι του Πειραιά
βρίσκεται στην τέταρτη θέση της κατάταξης αφού διακινήθηκαν
πέντε εκατοµµύρια τετρακόσια τριάντα επτά κοντέινερ και ταυ-
τόχρονα αυξήθηκαν και τα έσοδα του ΟΛΠ. Συνεπώς το πρό-
σηµο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φανερό ότι είναι θετικό
και µόνο όσοι έχουν ιδεοληψίες δεν το αναγνωρίζουν.

Η νέα συµφωνία που έρχεται σήµερα προς ψήφιση στη Βουλή
αντιµετωπίζει το ζήτηµα των εγγενών δυσκολιών στην υλοποίηση
των επενδύσεων που έπρεπε να είχαν πραγµατοποιηθεί. Και όσοι
υπηρετήσαµε και σε κυβερνητικές θέσεις ξέρουµε τι σηµαίνει
γραφειοκρατία κι όσοι είµαστε Βουλευτές γνωρίζουµε από τους
πολίτες τι τραβάνε από τη γραφειοκρατία. Και γι’ αυτό παρατεί-
νεται κατά πέντε χρόνια από τη µεταβίβαση του 16% του µετοχι-
κού κεφαλαίου, χρονικό διάστηµα απαραίτητο για την
ολοκλήρωση των επενδύσεων που προβλέπονταν στην αρχική
συµφωνία. 

Παράλληλα κατοχυρώνονται πλήρως τα συµφέροντα του ελ-
ληνικού δηµοσίου, αφού προβλέπεται ότι σε περίπτωση που δεν
πραγµατοποιηθούν οι προβλεπόµενες επενδύσεις εντός της πεν-
ταετίας µε ευθύνη της «COSCO» ή του ΟΛΠ, τότε οι µετοχές που
µεταβιβάζονται στη «COSCO» θα επιστρέψουν αυτοδίκαια στο
ΤΑΙΠΕΔ. Μάλιστα η µεταβίβαση των µετοχών που αντιστοιχούν
στο 16% πέρα από το τίµηµα των 88 εκατοµµυρίων ευρώ, συνο-
δεύονται από µια πρόσθετη εγγυητική επιστολή της «COSCO»
ύψους 29 εκατοµµυρίων ευρώ, που αντιστοιχεί στο ένα τρίτο του
ποσού των επενδύσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τεκµηρίωση για το νοµοσχέδιο
που συζητάµε σήµερα ήρθε από την Κυβέρνηση, από τους δύο
Υπουργούς, και από τον εισηγητή αλλά και από την πλειοψηφία
των συναδέλφων που τοποθετήθηκαν σήµερα. Είναι µια ευκαιρία
να προχωρήσουµε µπροστά. Και όπως είπα στην εισαγωγή µου,
όλοι µαζί µπορούµε να τα καταφέρουµε. Σας καλώ να υπερψηφί-
σετε το νοµοσχέδιο για να µην βρεθείτε σε δύσκολη θέση µε την
ιστορία σας, που η αναντιστοιχία λόγων και έργων αναδείχθηκαν
σήµερα και στη Βουλή.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα
ο κ. Βασίλειος - Πέτρος Σπανάκης από τη Νέα Δηµοκρατία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα γίνεται µια ισχυρή
χώρα. Και µετά την υπογραφή της συµφωνίας Ελλάδας - Γαλλίας
για στρατηγική εταιρική σχέση σε άµυνα και ασφάλεια, γίνεται
µια δύναµη όχι µόνο για τη Μεσόγειο, αλλά µια δύναµη σταθε-
ρότητας της ευρύτερης περιοχής και φυσικά, µια χώρα που
υπάρχει το κλίµα εµπιστοσύνης, προκειµένου οι επενδυτές να

έρθουν να επενδύσουν και η οικονοµία µας να µπει σε µια τροχιά
ανάπτυξης. 

Εποµένως, για τον στόχο ανάπτυξης του 5,9%, οι εκτιµήσεις
δείχνουν ότι θα είναι πολύ µεγαλύτερο, δείχνει ότι θα υπάρχουν
καλύτερες µέρες, πραγµατικά καλύτερες µέρες, όχι θεωρητικά,
όχι σε συνθήµατα, για τον ελληνικό λαό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ελληνικό Κοινοβούλιο κυρώ-
νει σήµερα µε το παρόν νοµοσχέδιο την τροποποίηση της σύµ-
βασης παραχώρησης µεταξύ ΤΑΙΠΕΔ και ΟΛΠ, η οποία έχει
υπογραφεί τον Ιούνιο του 2016 και έχει κυρωθεί µε τον
ν.4401/2016. 

Με τη σύµβαση αυτή µεταβιβάστηκε το 51% των µετοχών της
«ΟΛΠ Α.Ε.» στην «COSCO» µε τίµηµα 280,5 εκατοµµύρια ευρώ.
Στην ίδια σύµβαση παραχώρησης προβλέπεται και η µεταβίβαση
επιπλέον 16% των µετοχών µε πρόσθετο τίµηµα 88 εκατοµµύρια
ευρώ, εφόσον θα έχουν εκπληρωθεί οι όροι για το πρόγραµµα
της πρώτης επενδυτικής περιόδου. 

Με την παρούσα τροποποίηση δροµολογείται και η µεταβί-
βαση αυτή του επιπλέον 16%. Μάλιστα -και να την κρατήσουµε
αυτή τη σηµαντική λεπτοµέρεια- για τη µεταβίβαση του 16% ει-
σάγεται η υποχρέωση κατάθεσης της «COSCO» πρόσθετης εγ-
γυητικής επιστολής υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ, το ύψος της οποίας είναι
στα 29 εκατοµµύρια ευρώ. Η συµφωνία τροποποίησης υπεγράφη
πριν από λίγες ηµέρες, συγκεκριµένα στις 22 Σεπτεµβρίου. Τι
φέρνει αυτή η τροποποίηση όµως και γιατί είναι τόσο σηµαντική; 

Όπως αναφέρεται στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, δεν προκαλείται καµµία δαπάνη σε βάρος του κρατικού
προϋπολογισµού. Καταλαβαίνουµε λοιπόν εύλογα πως µόνο πλε-
ονεκτήµατα µπορούν να υπάρξουν από αυτή την τροποποίηση.

Δεύτερον, χωρίς την υπογραφή αυτής της συµφωνίας τροπο-
ποίησης, αν είχαµε ακολουθήσει διαφορετικό δρόµο, θα µπαί-
ναµε σε πολλές περιπέτειες και µάλλον µε υψηλό τίµηµα. Για να
καταλήξει το ελληνικό δηµόσιο µε την «ΟΛΠ Α.Ε.» στην παρούσα
συµφωνία, υπήρξαν εντατικές διαπραγµατεύσεις ευτυχώς µε
αίσια έκβαση.

Η προσφυγή στη διαιτητική επίλυση διαφορών θα είχε πολύ
δυσµενείς συνέπειες για το ελληνικό δηµόσιο -όλοι το καταλα-
βαίνουµε αυτό- και οικονοµικές, αλλά και επιπλέον καθυστερή-
σεις στην εκτέλεση των έργων. 

Όλα τα παραπάνω αποφεύγονται, αποσοβούνται µε την προ-
τεινόµενη τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης, µε την
οποία διασφαλίζεται η εκτέλεση και ολοκλήρωση των έργων των
υποχρεωτικών επενδύσεων, καθώς επίσης και η αναβάθµιση του
µεγαλύτερου λιµανιού µας και η συµβολή του στην ανάπτυξη της
εθνικής, αλλά και της τοπικής οικονοµίας. 

Φυσικά το πιο εµβληµατικό έργο της επένδυσης είναι και ο
προβλήτας κρουαζιέρας, η νότια επέκταση του επιβατικού λι-
µένα. Το έργο αυτό ανήκει στις πρώτες υποχρεωτικές επενδύ-
σεις µε χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης την πρώτη πενταετία. Η
χώρα µας έχει να κερδίσει πολλά από την κρουαζιέρα. Να σηµει-
ώσουµε µάλιστα πως είναι ένας από τους κλάδους που επλήγη-
σαν όσο κανένας άλλος από την πανδηµία. Ενδεικτικά µόνο να
αναφέρω πως το 2020 είχαµε διακόσιες τέσσερις αφίξεις κρουα-
ζιερόπλοιων στη χώρα µας, ενώ το 2019 είχαµε τρεις χιλιάδες
οκτακόσιες ενενήντα εννέα. Μιλάµε για µια µείωση της τάξεως
του 95%. 

Ειδικότερα, στο λιµάνι του Πειραιά είχαµε το 2020 εβδοµήντα
έξι αφίξεις και αντίστοιχα δεκαέξι χιλιάδες εξακόσιους σαράντα
επιβάτες, ενώ το 2019 οι επιβάτες κρουαζιέρας που αφίχθησαν
ανέρχονταν στο ένα εκατοµµύριο ενενήντα οκτώ χιλιάδες, ενώ
τα κρουαζιερόπλοια σε εξακόσια είκοσι δύο. Εξαιτίας δηλαδή
µόνο της πανδηµίας είχαµε 98% µείωση στους επιβάτες και 88%
µείωση στα πλοία. 

Οπότε, πολύ εύκολα µπορούµε όλοι να καταλάβουµε και να
συµφωνήσουµε σχετικά µε τα περιθώρια ανάπτυξης που υπάρ-
χουν στη χώρα µας και στον κλάδο της κρουαζιέρας. Ήδη τα
πρώτα στοιχεία για τον κλάδο είναι ιδιαίτερα ελπιδοφόρα. Η
χώρα µας ήταν από τις πρώτες στις οποίες επανεκκίνησε ο κλά-
δος. 

Είναι επίσης πολλά τα σηµαντικά έργα και εκτός επενδύσεων
του ΟΛΠ που αλλάζουν και αναβαθµίζουν τον Πειραιά, όπως το
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µετρό. Ήδη οι τρεις πρώτοι σταθµοί µέχρι τη Νίκαια λειτουργούν
και όλα δείχνουν πως το επόµενο καλοκαίρι το µετρό θα φτάσει
στο µεγάλο λιµάνι, συνδέοντάς το απευθείας µε το αεροδρόµιο
της Αττικής, ενώ το τραµ αναµένεται να λειτουργήσει µέσα στο
επόµενο χρονικό διάστηµα. 

Επί των επιµέρους τροποποιήσεων στη σύµβαση παραχώρη-
σης που κυρώνεται µε το σηµερινό νοµοσχέδιο, οι κυριότερες
είναι οι εξής: 

Πρώτον, επιµήκυνση της διάρκειας της πρώτης επενδυτικής
περιόδου. Είναι επιπλέον πέντε έτη από τη µεταβίβαση του 16%
των µετοχών µε δυνατότητα παράτασης για πέντε ακόµη, για
συγκεκριµένους λόγους που σχετίζονται µε τα λεγόµενα γεγο-
νότα αναστολής. Κι αυτό είναι το δεύτερο βασικό σηµείο της
συµφωνίας: τα γεγονότα αναστολής. Η αναστολή δηλαδή της
περιόδου υλοποίησης των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων
αποκλειστικά για λόγους εκτός της σφαίρας επιρροής του ΟΛΠ
και της «COSCO» και για χρονικό διάστηµα που δεν µπορεί να
υπερβαίνει τα πέντε έτη. 

Για την καλύτερη παρακολούθηση ενός τέτοιου γεγονότος και
για την επίδραση που µπορεί να έχει στο σύνολο της επένδυσης,
προβλέπεται η σύνταξη τριµηνιαίας αναφοράς από ανεξάρτητο
µηχανικό. Να σηµειώσουµε επίσης πως η πενταετία για τα έργα
της πρώτης επενδυτικής περιόδου έληγε τον Αύγουστο του
2021. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας για ένα λεπτό.
Τρίτον, η µεταβίβαση του 16% των µετοχών γίνεται υπό τη δια-

λυτική αίρεση της µη υλοποίησης των πρώτων υποχρεωτικών
επενδύσεων, µε υπαιτιότητα του ΟΛΠ ή της «COSCO». Αυτό
πρακτικά σηµαίνει πως αν µέσα στο χρονικό διάστηµα των πέντε
ή των δέκα ετών που είναι το µέγιστο δεν πραγµατοποιηθούν οι
επενδύσεις, τότε οι µετοχές επιστρέφουν αυτόµατα στο ΤΑΙΠΕΔ,
ενώ παράλληλα παραµένει η υποχρέωση της ολοκλήρωσης των
επενδύσεων αυτών. 

Τέταρτον, στην πρόσθετη εγγυητική επιστολή των 29 εκατοµ-
µυρίων ευρώ που προστίθεται στα 15 εκατοµµύρια που ήδη
έχουν χορηγηθεί ως εγγυητική στο ελληνικό δηµόσιο αναφέρ-
θηκα ήδη.

Η πέµπτη αλλαγή αναφέρεται στον χρόνο έναρξης της δεύτε-
ρης επενδυτικής περιόδου που µπορεί να είναι και νωρίτερα από
τη δεκαετία.

Η έκτη: αλλάζουν επίσης οι όροι υλοποίησης των µη υποχρε-
ωτικών επενδύσεων που µπορούν να γίνουν και µε διαδικασίες
φαστ τρακ. 

Τέλος, παρ’ όλο που το ΤΑΙΠΕΔ θα εκπροσωπείται στο διοικη-
τικό συµβούλιο του ΟΛΠ από ένα µέλος, αντί για τρία, που ισχύει
σήµερα, ο ρόλος του αναβαθµίζεται και ειδικά ως προς τα δι-
καιώµατα και την άσκηση βέτο επί καίριων, επί σηµαντικών απο-
φάσεων. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θέλω να πω ότι η
συµφωνία µε την «COSCO» έχει φέρει τον ΟΛΠ σε πρωταγωνι-
στικό ρόλο στη Μεσόγειο, στην Ευρώπη -και γιατί όχι;-, σε παγ-
κόσµιο επίπεδο. 

Η τροποποίηση της συµφωνίας δίνει ώθηση στη µεγάλη επέν-
δυση, η οποία, µετά από µεγάλες καθυστερήσεις, θα προχωρή-
σει και θα µεταµορφώσει όχι µόνο το λιµάνι, αλλά ολόκληρη την
περιοχή, σε συνδυασµό µε τα έργα ανάπλασης που γίνονται σε
όλη την πόλη του Πειραιά, αλλά και τη µεγάλη ανάπλαση του φα-
ληρικού µετώπου και των νοτίων προαστίων. 

Και δεν µπορώ παρά να ρωτήσω τους συναδέλφους του ΣΥ-
ΡΙΖΑ που είπαν πως θα καταψηφίσουν: Θέλετε δηλαδή, κύριοι
συνάδελφοι, να σταµατήσει η επένδυση; Θέλετε να σταµατήσει
η επένδυση βάσει της συµφωνίας που εσείς υπογράψατε το 2016
και που βάζετε εµπόδια έκτοτε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι όλες οι πτέρυγες του
Κοινοβουλίου πρέπει να υπερψηφίσουν αυτό το νοµοσχέδιο που
µιλάει µε όρους µέλλοντος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλείται στο Βήµα ο
κ. Αλέξης Χαρίτσης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µου επιτρέψετε να ξεκινήσω µε δυο θέµατα εκτός ηµερή-

σιας διάταξης. Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να κάνω ένα σχόλιο για τις
τελευταίες εξόχως ανησυχητικές και εξαιρετικά εξοργιστικές, θα
έλεγα, εξελίξεις στη Σταυρούπολη Θεσσαλονίκης. Αυτό το οποίο
συµβαίνει τις τελευταίες ηµέρες είναι, δυστυχώς, να βλέπουµε
µπροστά στα µάτια µας να επωάζεται για µια ακόµη φορά στη
χώρα µας το αυγό του φιδιού. Και εδώ η ευθύνη όλων µας είναι
πάρα πολύ µεγάλη. Δεν µπορούµε ως δηµοκρατική συντεταγµένη
κοινωνία, αλλά και ως πολιτεία, το ελληνικό κράτος να εθελοτυ-
φλεί µπροστά σε αυτά τα φαινόµενα, τα οποία µάλιστα λαµβάνουν
χώρα και σε σχολικούς χώρους. Βεβαίως, δεν µπορούν Υπουργοί
της Κυβέρνησης να σχετικοποιούν αυτά τα οποία συµβαίνουν, µι-
λώντας απλώς και µόνο για µειοψηφίες και αρνούµενοι να ονοµα-
τίσουν το γεγονός ως αυτό που πραγµατικά είναι…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…δηλαδή νεοναζί, χρησιµοποιώντας ως ορµητήριο σχολικούς

χώρους, να επιτίθενται σε πολίτες.
Πρέπει όλοι, βεβαίως, αλλά πρωτίστως η Κυβέρνηση, να πά-

ρουν κατηγορηµατική θέση πάνω σε αυτό το ζήτηµα.
Δεύτερο θέµα εκτός ατζέντας. Κύριε Υπουργέ, µιας και είστε

εδώ, θα ήθελα να έχω µια ενηµέρωση από εσάς για ένα περιστα-
τικό το οποίο συνέβη στην περιοχή µου πριν από µια εβδοµάδα
και ρωτώ πραγµατικά καλοπροαίρετα. Δεν ξέρω εάν έχετε ενηµε-
ρωθεί, αλλά υπήρξαν είκοσι πέντε πρόσφυγες οι οποίοι έφτασαν
στο Βασιλίτσι της Κορώνης. Αφήνω στην άκρη το γεγονός ότι ο
τοπικός επικεφαλής του Λιµενικού, καθώς εγώ από την πρώτη
στιγµή προσπάθησα να επικοινωνήσω µαζί του, αρνήθηκε αυτή
την επικοινωνία. Το θεωρώ απαράδεκτο, αλλά το αφήνω στην
άκρη και µένω στην ουσία της υπόθεσης. Τι έχει γίνει µε αυτούς
τους ανθρώπους; Υπάρχουν µαρτυρίες κατοίκων της περιοχής,
υπάρχουν φωτογραφίες. Οι άνθρωποι αυτοί έχουν εξαφανιστεί.
Νοµίζω ότι οφείλετε, οφείλει το Υπουργείο να δώσει µια ξεκάθαρη
απάντηση, µια επίσηµη ενηµέρωση για το τι έχει συµβεί µε την
τύχη αυτών των είκοσι πέντε ανθρώπων οι οποίοι έφτασαν στο Βα-
σιλίτσι της Κορώνης το βράδυ της προηγούµενης Τετάρτης.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα το οποίο συζητούµε. Συζητούµε ένα
ζήτηµα το οποίο έχει απασχολήσει πολύ έντονα την κοινή γνώµη,
τους παραγωγικούς φορείς και βεβαίως την τοπική κοινωνία του
Πειραιά εδώ και δεκαπέντε χρόνια. Αφορά την παραχώρηση του
µεγαλύτερου λιµανιού της χώρας. Πρόκειται για µια συµφωνία, η
οποία ξεκινάει ήδη από το 2006 µε τη στρατηγική συνεργασία Ελ-
λάδας και Κίνας. Το 2015, µόλις δέκα µέρες πριν από την προκή-
ρυξη των εκλογών, η ελληνική Βουλή ψήφισε τροπολογία µε την
οποία κύρωνε τη συµφωνία πώλησης, µεταφέροντας το πλειοψη-
φικό πακέτο του ΟΛΠ στην «COSCO». Επρόκειτο τότε µάλιστα για
δέσµευση της τότε κυβέρνησης έναντι των θεσµών. Κάνω αυτή
την πολύ µικρή ιστορική, εάν θέλετε, αναδροµή, για να περιγράψω
το περιβάλλον µέσα στο οποίο κλήθηκε ο ΣΥΡΙΖΑ στη συνέχεια,
µετά το 2015, να διαχειριστεί αυτή την υπόθεση και να προχωρή-
σει στη σύµβαση παραχώρησης. Σύµβαση, η οποία πράγµατι υπο-
γράφηκε το 2016 µε τον ν.4404/2016. 

Σε αυτό το ασφυκτικό πλαίσιο, λοιπόν, σε δεδοµένες πολύ δύ-
σκολες δηµοσιονοµικές συνθήκες, η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ τότε
κατάφερε µέσω ουσιαστικής διαπραγµάτευσης να κερδίσει κά-
ποια πολύ σηµαντικά πράγµατα. Επιτρέψτε µου να αναφέρω, στα-
χυολογώντας, µερικά από αυτά: Να διασφαλίσει την υλοποίηση
επιπλέον επενδύσεων ύψους 300 εκατοµµυρίων ευρώ από τον
ΟΛΠ. Να ενισχύσει το δηµόσιο όφελος από τη διακίνηση των εµ-
πορευµάτων αυξάνοντας το ελάχιστο δυναµικό σε φορτία που
υποχρεώνονταν να εξασφαλίσει ο επενδυτής από τη λειτουργία
του λιµανιού. Να στηρίξει τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις της πε-
ριοχής, απαγορεύοντας στον ΟΛΠ να είναι πάροχος υπηρεσιών
για συγκεκριµένες δραστηριότητες, όπως για παράδειγµα στη
Ναυπηγοεπισκευαστική και µε την ισότιµη πρόσβαση των µικρο-
µεσαίων στις υποδοµές του λιµανιού. Να προστατεύσει τους ερ-
γαζόµενους υποχρεώνοντας µε ρητή δέσµευση στον νόµο για
τήρηση από τη µεριά της εταιρείας των συλλογικών συµβάσεων
εργασίας. Να προωθήσει την παραχώρηση σηµαντικών χώρων
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στην τοπική κοινωνία. Χαρακτηριστική περίπτωση η ακτογραµµή
των λιπασµάτων. Να ιδρύσει τη Δηµόσια Αρχή Λιµένων, µε σκοπό
το θεσµικό έλεγχο της παροχής λιµενικών υπηρεσιών, που δυστυ-
χώς καταργήθηκε εν µια νυκτί από τη Νέα Δηµοκρατία το 2020.
Να αναβαθµίσει τη Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων σε ανεξάρτητη αρχή.
Και τέλος, παρά την αρχική δέσµευση που υπήρχε από τις προ-
ηγούµενες κυβερνήσεις για παραχώρηση του 67%, να προχωρή-
σει στη µεταβίβαση του 51% και την πώληση του υπόλοιπου 16%
µετά από µια πενταετία βάσει συγκεκριµένων όρων και προϋπο-
θέσεων. 

Αυτές ακριβώς οι πρωτοβουλίες της τότε κυβέρνησης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ δείχνουν, κατά τη γνώµη µου, τι σηµαίνει ουσιαστική πολιτική
παρέµβαση που επιτρέπει τη βιώσιµη υλοποίηση µιας στρατηγικής
επένδυσης που διασφαλίζει το δηµόσιο συµφέρον και δίνει ουσια-
στικές προοπτικές ανάπτυξης, που προβλέπει την αναβάθµιση και
την ανάπτυξη όπως θέλουµε του λιµανιού, αλλά ταυτόχρονα και
την προστασία των δικαιωµάτων των εργαζοµένων και των µικρο-
µεσαίων επιχειρήσεων της περιοχής. 

Πού βρισκόµαστε σήµερα; Παρήλθε η πενταετία. Από το 2016
φτάσαµε στο 2021, ο ΟΛΠ δεν έχει ολοκληρώσει, δεν έχει καν
προχωρήσει τις περισσότερες από τις προβλεπόµενες υποχρεω-
τικές επενδύσεις ύψους 295 εκατοµµυρίων ευρώ. Τα είπαµε, τα
είπαν και ο εισηγητής µας και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσω-
πος. Σύµφωνα µε τα στοιχεία που εσείς δώσατε, κύριε Υπουργέ,
στη Βουλή, το ποσοστό αυτό σήµερα φτάνει µόλις στο 33,89%.
Και πώς, παρ’ ότι αυτό αποτελεί προϋπόθεση, επιλέγετε να ξεπε-
ράσετε αυτόν τον σκόπελο; Αποδέχεστε την ευθύνη του ελληνικού
δηµοσίου για τις όποιες καθυστερήσεις και απαλλάσσετε την
«ΟΛΠ Α.Ε.» από οποιαδήποτε ευθύνη. Με αυτόν τον τρόπο χάνει
η ελληνική πολιτεία το δικαίωµα ενεργοποίησης ποινικών ρητρών,
αλλά και του δικαιώµατος να µην προχωρήσει περαιτέρω η µετα-
βίβαση του 16%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το βασικό επιχείρηµα του επενδυτή, µε το οποίο προχώρησε
στο αίτηµα στο ΤΑΙΠΕΔ, ήταν ότι οι καθυστερήσεις οφείλονται στο
ελληνικό δηµόσιο. Αναλυτικά, όµως, από τα χρονοδιαγράµµατα
προκύπτει ότι αυτό δεν ισχύει στην προκειµένη περίπτωση. Η αν-
ταπόκριση των εµπλεκόµενων φορέων στις αδειοδοτήσεις ήταν
άµεση, σε αντίθεση µε τα αντανακλαστικά της εταιρείας που κα-
θυστερούσε χαρακτηριστικά σε συµπληρωµατικά στοιχεία που ζη-
τήθηκαν από τις υπηρεσίες.

Κύριε Υπουργέ, παρακολούθησα µε µεγάλη προσοχή την ακρό-
αση των φορέων. Εάν ένα ζήτηµα ήταν καθολικό και τέθηκε από
τους πάντες, αυτό αφορούσε στην παντελή απουσία οποιασδή-
ποτε διαβούλευσης µε τους εµπλεκόµενους φορείς. Δεν είναι δυ-
νατόν να προχωρούν τέτοιες σηµαντικές τροποποιήσεις χωρίς
διαβούλευση µε την τοπική αυτοδιοίκηση και τους παραγωγικούς
φορείς της περιοχής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας για δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, γιατί είχα και κά-
ποια ζητήµατα στην αρχή τα οποία έπρεπε να θίξω.

Πώς νοείται ανάπτυξη του λιµανιού, εάν δεν συνοδεύεται από
ανάπτυξη της ευρύτερης περιοχής; Πώς θα επωφεληθεί η τοπική
κοινωνία; Από τις κινήσεις σας µέχρι σήµερα, δυστυχώς, δεν
υπάρχει καµµία µέριµνα προς αυτή την κατεύθυνση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ κλή-
θηκε να υπογράψει µία συµφωνία µέσα σε ένα ασφυκτικό πράγ-
µατι πλαίσιο. Παρ’ όλα αυτά, κατάφερε σε συνεργασία µε την
τοπική κοινωνία, µε τους φορείς της περιοχής, µε την τοπική αυ-
τοδιοίκηση να υπογράψει αυτή τη δύσκολη συµφωνία, διασφαλί-
ζοντας όµως συγκεκριµένα οφέλη για το ελληνικό δηµόσιο. Η
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έρχεται σήµερα και επιλέγει
να προχωρήσει, καταπατώντας ουσιαστικά το δηµόσιο συµφέρον
µε την ηχηρή απουσία των τοπικών κοινωνιών από τη συζήτηση.
Αυτό, εάν θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς, δεν αποτελεί, κύριοι της
Κυβέρνησης, φιλοεπενδυτική πολιτική. Αυτό παραπέµπει σε
χώρες και εποχές που οι πλουτοπαραγωγικές πηγές και οι στρα-
τηγικές υποδοµές µιας χώρας γίνονταν και γίνονται αντικείµενο
ληστρικής εκµετάλλευσης, όχι επένδυσης και ανάπτυξης. Και

ερωτώ: Έτσι αντιλαµβάνεστε τη δηµιουργία κλίµατος φιλικού
προς τις επενδύσεις, στέλνοντας το σήµα ότι η χώρα έχει µία Κυ-
βέρνηση που δεν προστατεύει το οικονοµικό, κοινωνικό, περιβαλ-
λοντικό της συµφέρον, αλλά φτάνει στο σηµείο να αθετήσει µία
σύµβαση, επειδή έτσι βολεύει τον επενδυτή; 

Πρέπει επιτέλους –και νοµίζω ότι αυτή είναι µία πολύ σοβαρή
συζήτηση που πρέπει να κάνουµε- να συζητήσουµε τι εννοούµε
επένδυση σε αυτή τη χώρα, πώς αντιλαµβανόµαστε τον ρόλο των
στρατηγικών επενδύσεων. Θέλουµε επενδύσεις που σέβονται την
εργατική και περιβαλλοντική νοµοθεσία; Θέλουµε επενδύσεις που
είναι συµβατές µε τις εγχώριες παραγωγικές και εµπορικές δρα-
στηριότητες, των ελληνικών δηλαδή επιχειρήσεων; Θέλουµε επεν-
δύσεις που δηµιουργούν τεχνογνωσία για το παραγωγικό
σύστηµα της χώρας µας; Θέλουµε, εν ολίγοις, επενδύσεις που πα-
ράγουν εγχώρια προστιθέµενη αξία ή θέλουµε παραχωρήσεις ή
εκποιήσεις καλύτερα δηµόσιας περιουσίας που βρίσκονται σε
σύγκρουση µε τα οικονοµικά, κοινωνικά, περιβαλλοντικά συµφέ-
ροντα της ελληνικής κοινωνίας και της εθνικής παραγωγικής µας
βάσης; 

Αυτό είναι, κατά τη γνώµη µου, το δίληµµα. Σας περιέγραψα,
νοµίζω, όσο µπορούσα πιο συνοπτικά, πώς εµείς καταφέραµε να
διασφαλίσουµε το δηµόσιο συµφέρον σε αυτές τις πολύ δύσκολες
συνθήκες. Δυστυχώς, η σηµερινή Κυβέρνηση επιλέγει ξεκάθαρα
µία άλλη λύση, τη λογική της εκποίησης και αυτό είναι εξαιρετικά
επικίνδυνο για την κοινωνική συνοχή και την αναπτυξιακή προ-
οπτική της χώρας. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, σε τριάντα δευτερόλεπτα. Μία ανα-
φορά µόνο να κάνω στην τροπολογία που καταθέσαµε χθες σύσ-
σωµη η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία. Αφορά το φλέγον ζήτηµα των εκρηκτικών ανατιµήσεων
που απασχολεί όλη την ελληνική κοινωνία. Έχουµε επισηµάνει εδώ
και πολύ καιρό ότι απαιτούνται συγκεκριµένα µέτρα, προκειµένου
να δηµιουργήσουµε δίχτυ προστασίας για τους καταναλωτές, για
τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις. Με την τροπολογία αυτή ζη-
τάµε τη µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης σε ενεργειακά
προϊόντα και συγκεκριµένα στα βασικά είδη ευρείας κατανάλω-
σης, όπως το φυσικό αέριο, τη βενζίνη και το πετρέλαιο κίνησης
µέχρι την άνοιξη, τους δύσκολους αυτούς µήνες του χειµώνα δη-
λαδή. Οι αυξήσεις στην ενέργεια αυτήν τη στιγµή συµπαρασύρουν
όλη την ελληνική οικονοµία. Με αυτή την τροπολογία διασφαλί-
ζουµε την άµβλυνση, κατά το δυνατόν, των επιπτώσεων στα ελλη-
νικά νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Καλούµε την Κυβέρνηση να
σταµατήσει επιτέλους µετά από όλους αυτούς τους µήνες να
αδρανεί και να αποδεχθεί αυτήν την πολύ σηµαντική τροπολογία. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Θεόδωρος Δρίτσας από τον ΣΥΡΙΖΑ -

Προοδευτική Συµµαχία. Να ετοιµάζεται ο κ. Αµανατίδης από τη
Νέα Δηµοκρατία. 

Ορίστε, κύριε Δρίτσα.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επικαλούµενος

και την ιδιότητά µου ως Τοµεάρχης Άµυνας της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, να σχολιάσω
και να διαµαρτυρηθώ γιατί µόλις πριν λίγες ώρες ο κ. Μητσοτά-
κης ανακοίνωσε ότι θα υπάρξει πενταετής ανανέωση της αµυν-
τικής συµφωνίας µε τις Ηνωµένες Πολιτείες. Η πενταετής
ανανέωση είναι ήδη ακραία ρύθµιση, αντί για την παραδοσιακή
ετήσια ανανέωση που δίνει δυνατότητα στο κυρίαρχο ελληνικό
κράτος να επαναδιαπραγµατεύεται κάθε φορά. Δεν φτάνει αυτό.
Το Στέιτ Ντιπάρτµεντ διέψευσε τον κ. Μητσοτάκη κατηγορηµα-
τικά, ανακοινώνοντας ότι επίκειται επ’ αόριστον ανανέωση της
αµυντικής συµφωνίας. Απαιτείται άµεση απάντηση, τώρα, σή-
µερα. Την επ’  αόριστον εκχώρηση κυριαρχικών δικαιωµάτων σε
ελληνικό έδαφος δεν την έχει αποδεχθεί ποτέ καµµιά µεταπολι-
τευτική κυβέρνηση. Αυτό δείχνει και πόσο αναξιόπιστη κυβέρ-
νηση είναι, εάν επιβεβαιωθούν όλα αυτά. Δεν µπορεί να είναι
στον αέρα. Είναι επίσηµες ανακοινώσεις αυτές.

Προχωρώ στο νοµοσχέδιο. Θα καλούσα τους κυρίους Υπουρ-
γούς, τον κ. Σταϊκούρα, τον κύριο Υπουργό Ναυτιλίας και τους συ-
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νεργάτες τους που ενδεχοµένως συντάσσουν τις οµιλίες τους να
µην κουράζονται τόσο πολύ µε αναλυτικά επιχειρήµατα ότι δήθεν
κατοχυρώνεται για το µέλλον η εγγυηµένη εφαρµογή της σύµβα-
σης παραχώρησης και υπάρχουν ασφαλιστικές δικλείδες για αυτά
που τα περιέγραψε και ο ένας Υπουργός και ο άλλος. Μα, υπάρχει
παράδοση. «Φιλικός διακανονισµός». Και η τωρινή σύµβαση, από
τον ίδιο τον Υπουργό Ναυτιλίας, έτσι ονοµάστηκε. Την έχετε την
παράδοση αυτή από τον σταθµό εµπορευµατοκιβωτίων, την
«COSCO» τότε, από το 2008. Δύο φορές έχει αποδειχθεί επενδυ-
τής κατά συρροή, κατ’ εξακολούθηση και καθ’ υποτροπή αναξιό-
πιστος σε σχέση µε τις συµβατικές του υποχρεώσεις. Και στον
σταθµό εµπορευµατοκιβωτίων οι τότε Υπουργοί και η τότε κυβέρ-
νηση της Δεξιάς «φιλικό διακανονισµό» κάνανε εναντίον της νοµι-
µότητας, λες και οι υποχρεώσεις οι συµβατικές των επενδυτών
είναι για να γελάµε, αν και ψηφίζονται και ισχυροποιούνται και µε
νόµο στη Βουλή. Εκτός και αν είναι µονοµερής η σχέση αυτή και
δεν είναι αµφοτεροβαρής. Για σας, δεν είναι. Γιατί υπάρχει «φιλι-
κός διακανονισµός». Είναι κάτι που είναι υπερβολή δική µου; Είναι
κάτι που δεν το ξέρουµε στον Πειραιά και σε όλη την Ελλάδα;
Γιατί, λοιπόν, να µας λένε τόσες ώρες πράγµατα που δεν έχουν
νόηµα; Αφού και αν ακόµα συµβούν όλες αυτές οι ανάγκες για να
ενεργοποιηθούν οι ασφαλιστικές δικλείδες, εάν είναι στο χέρι
τους, πάλι φιλικό διακανονισµό θα κάνουν.

Και για να ξεκαθαρίζουµε ορισµένα πράγµατα, ποιος θέλει και
ποιος δεν θέλει επενδύσεις. Το πρώτο κραυγαλέο, πέρα από τα
µεγάλα λόγια, είναι ότι εµείς σε αυτήν τη συµφωνία για την παρα-
γωγική δραστηριοποίηση, εκµετάλλευση και ανάπτυξη του λιµα-
νιού του Πειραιά επιβάλαµε δεσµευτικές επενδύσεις. Αυτό
κάναµε. Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, του Μητσοτάκη και
όλων των «φιλικών διακανονισµών» των Υπουργών, έρχεται αυτές
τις επενδύσεις να τις αρνηθεί και να δικαιολογήσει γιατί δεν έγι-
ναν. Λέω πάλι καµµία υπερβολή; Λέω κάτι παράλογο; Λέω κάτι
εκτός πραγµατικότητας; Περί αυτού πρόκειται. 

Ακούσαµε ότι έγινε «σκληρή διαπραγµάτευση, πολύ σκληρή».
Έχουµε τρεις µήνες τώρα που διαβάζουµε στη «ΝΑΥΤΕΜΠΟ-
ΡΙΚΗ», στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», στα «ΝΕΑ», παντού, ακριβώς τις
ρυθµίσεις που επρόκειτο να έρθουν και που ήρθαν. Τις ξέρουµε
τόσο καιρό. Τόσο «σκληρή διαπραγµάτευση»! Και αν µεν τη διαρ-
ροή δεν την έδινε η Κυβέρνηση, αλλά την έδινε η «COSCO», η
«COSCO» δικαιώθηκε. Αυτά που ήθελε τα πήρε. Τόσο σκληρή δια-
πραγµάτευση του φιλικού διακανονισµού κόντρα στη νοµιµότητα!

Ας µην γελιόµαστε. Μία είναι η απάντηση που οφείλει να δώσει
η Κυβέρνηση και οι αρµόδιοι Υπουργοί, πώς είναι δυνατόν µε έναν
νόµο να νοµιµοποιούν µία παρανοµία και µία αντισυµβατική συµ-
περιφορά. Δεν µπόρεσαν να αποδείξουν σε κανένα επίπεδο -και
το απέφυγαν πάρα πολύ συστηµατικά- το ποιος ευθύνεται για τις
καθυστερήσεις. Όλα όσα ειπώθηκαν –δεν έχω τον χρόνο- είναι
στη σφαίρα του αστείου. 

Ζήσαµε την υποχρέωση της «COSCO» να φέρει το master plan
που το επικαλούνται και είναι –υποτίθεται- ισχυρό επιχείρηµα. Ξέ-
ρετε τι έφερε πολλούς µήνες µετά την υποχρέωσή της; Ένα ση-
µείωµα εννιά σηµείων ή επτά, δεν θυµάµαι καλά. Αυτό ήταν το
master plan, χωρίς µελέτη, χωρίς σχέδιο, χωρίς εξηγήσεις, χωρίς
τίποτα. Και όταν η Γραµµατεία Λιµένων και η ΕΣΑΛ τους είπε ότι
δεν είναι master plan αυτό, έκαναν άλλους έξι µήνες να φέρουν
κανονικό. Δεν θέλουν να κάνουν επενδύσεις, γιατί θέλουν να κά-
νουν επενδύσεις µόνο αυτές που αφορούν τη δική τους κερδοφο-
ρία και όχι την επένδυση που θα φέρει προστιθέµενη αξία για την
ελληνική οικονοµία, για την κοινωνία και για όλα τα άλλα προσδο-
κώµενα από µια αναπτυξιακή επενδυτική διαδικασία. 

Ειδική οικονοµική ζώνη επεδίωξαν να κάνουν και µέχρι ένα ση-
µείο το κατάφεραν τότε µε τον Καραµανλή και τον Κεφαλογιάννη
και όλους τους άλλους, αλλά εξεγέρθηκαν οι εργαζόµενοι, χωρίς
πολιτική επιρροή, µέσα σε µια νύχτα και απέκτησαν σωµατείο. Ει-
δική οικονοµική ζώνη θέλουν να κάνουν και το λιµάνι. Ο φιλικός
διακανονισµός της Νέας Δηµοκρατίας θα τους το δώσει κάποια
στιγµή, γιατί υπάρχουν πολλοί τρόποι για να γίνει αυτό, δεν χρει-
άζεται να κηρυχθεί διά νόµου ειδική οικονοµική ζώνη. Αυτή είναι
όλη η ιστορία. 

Και αντί γι’ αυτά να απαντήσουν ευθέως στις επιχειρήσεις του
Πειραιά, στους δήµους του Πειραιά και στους δηµάρχους, µας

είπε το Ναυτικό Επιµελητήριο ότι µέχρι τώρα µε την «COSCO»
το λιµάνι του Πειραιά δεν είναι ανταγωνιστικό. Μας είπαν άλλοι
εκπρόσωποι παραγωγικών φορέων και της ναυπηγικής ζώνης ότι
τα πλοία φεύγουν εξαιτίας της πολιτικής της «COSCO», γιατί η
«COSCO» θέλει τα δικά της πλοία. 

Αν µιλάµε τώρα για αναπτυξιακή προοπτική των λιµένων, είστε
πολύ βαθιά νυχτωµένοι, ακριβώς γιατί για εσάς οι επενδύσεις
είναι deal, είναι φιλικός διακανονισµός. Να µην κάνω σχόλια τι
προσδοκίες µπορεί να υπάρχουν από το κόµµα σας ή και από
άτοµα ακόµα για αυτές τις επενδύσεις.

Εν πάση περιπτώσει, είναι της λογικής του deal και όχι της
επενδυτικής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Δρίτσα, κατα-
νοώ ότι είναι η περιοχή σας. Σας παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ναι, ναι.
Στρατηγικός τοµέας τα λιµάνια της Ελλάδας και όλου του κό-

σµου, παντού, τον θεωρούν παράγοντα παραγωγικό και αναπτυ-
ξιακό στο πλαίσιο των συνδυασµένων µεταφορών, χερσαίων,
θαλασσίων και εναερίων. Στο πλαίσιο αυτό σχεδιάζεται κάθε επι-
λογή και κάθε στρατηγική.

Είχε υποσχεθεί η «COSCO» επενδύσεις στο «Θριάσιο». Είχε
υποσχεθεί η «COSCO» ένα σωρό άλλα πράγµατα που θα τα
έβαζε στις µη υποχρεωτικές επενδύσεις και στις άλλες προοπτι-
κές. Αυτή τη στιγµή δεν υπάρχει προστιθέµενη αξία. Τα κέρδη
της «COSCO» είναι µόνο για την ίδια και για τους φόρους για το
ελληνικό κράτος. Μόνο για την ίδια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε, κύριε
Δρίτσα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Από αυτή την άποψη, µην γελιέστε. Θα
συνεχιστεί ο αγώνας και η παρανοµία που διαπράττετε σήµερα
και την οποία αποκαλύπτει -δεν έχω τον χρόνο- και η Επιστηµο-
νική Επιτροπή της Βουλής, αναφερόµενη στην οδηγία 21423,
λέει ότι τέτοιου είδους ρυθµίσεις απαιτούν όλες τις ακόλουθες
προϋποθέσεις -η µία από τις τρεις δεν µας αφορά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελείωσα µε αυτό, κύριε Πρόεδρε.
Η τροποποίηση να µην µεταβάλλει τη συνολική φύση της πα-

ραχώρησης. Αυτό παίζεται και συζητιέται. Αλλά «η ανάγκη τρο-
ποποίησης να προέκυψε, λόγω περιστάσεων που δεν ήταν
δυνατόν να προβλεφθούν από επιµελή αναθέτουσα αρχή ή ανα-
θέτοντα φορέα». Δεν υπάρχει πουθενά τέτοιο προαπαιτούµενο
που η υποχρεωτική και δεσµευτική οδηγία, ψηφισµένη από το
ελληνικό Κοινοβούλιο, το επιβάλλει. Το επισηµαίνει και η Επιστη-
µονική Επιτροπή της Βουλής.

Παρανοµείτε. Και παρανοµείτε νοµιµοποιώντας µε έναν νόµο
την παρανοµία και την αντισυµβατική συµπεριφορά. Δεν θέλουµε
να διακοπεί η επένδυση. Το λιµάνι του Πειραιά πρέπει να συνε-
χίσει και θα µπορούσε να συνεχίσει, εάν εφαρµοζόταν ο νόµος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Δρίτσα, κλείστε
µε αυτό.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τι θα εµπόδιζε τη συνέχιση της λει-
τουργίας του Πειραιά µε την «COSCO», εάν εφαρµοζόταν ο
νόµος και οι συµβατικές υποχρεώσεις; Τα υπόλοιπα είναι για να
λέµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.

Πώς µε καταφέρνετε κάθε φορά στο δεκάλεπτο; Όλο αυτό µου
κάνετε.

Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Αµανατίδης από τη Νέα Δηµοκρα-
τία. Να ετοιµάζεται ο κ. Φίλιππος Φόρτωµας, επίσης, από τη Νέα
Δηµοκρατία. Κοιτάξτε σύµπτωση, µου έστειλαν µήνυµα ότι µας
παρακολουθεί το Σωµατείο Βετεράνων ο «ΦΙΛΙΠΠΟΣ».

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Αγαπητέ, κύριε Πρόεδρε, κύριοι
Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα καλούµαστε να
κυρώσουµε την τροποποίηση της από 24-6-2016 συναφούς σύµ-
βασης παραχώρησης, όπως αυτή υπογράφηκε στις 22 Σεπτεµ-
βρίου 2021 και επί της ουσίας, επιτρέψτε µου να πω, να την
προσαρµόσουµε στα νέα δεδοµένα. Βασικό ζητούµενο, βέβαια,
αποτελεί η συνοµολόγηση µιας επικαιροποιηµένης σχέσης µε-
ταξύ των συµβαλλόµενων, που είναι το ελληνικό δηµόσιο και ο
Οργανισµός Λιµένος Πειραιώς.
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Και γιατί αυτό; Γιατί στο διάστηµα που µεσολάβησε ενέκυψαν
ζητήµατα και κυρίως καθυστερήσεις στην εκτέλεση των έργων -
ποιον έργων;-, των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, για λό-
γους που βρίσκονται έξω από τα όρια του εύλογου ελέγχου του
Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς.

Οι βασικές προβλέψεις της αρχικά υπογραφείσας συµφωνίας,
όπως είναι φυσικό, δεν ακυρώνονται, καθόσον αποτέλεσαν προ-
ϊόν κοινά αποδεκτό έπειτα από διαγωνιστική διαδικασία. Για τον
λόγο αυτό, οποιεσδήποτε αιτιάσεις ακούστηκαν από προηγού-
µενους οµιλητές επί του θέµατος δεν είναι βάσιµες.

Αυτό που θα έπρεπε να αντιµετωπιστεί, και αυτό επιχειρείται
µε το παρόν σχέδιο νόµου, είναι οι δυσλειτουργίες αυτής της
συµφωνίας και η διαµόρφωση όρων οµαλής εκτέλεσής της, έτσι
ώστε να συµβάλει στον στόχο για βιώσιµη ανάπτυξη του λιµένα
Πειραιά και να συµβάλει, επίσης, στην τόνωση της εθνικής και
τοπικής οικονοµίας.

Οποιαδήποτε, εποµένως, κριτική, που ακούστηκε και προηγού-
µενα -όταν αυτή διατυπώνεται-, αφορά πρώτιστα και κύρια όχι
το παρόν σχέδιο νόµου, αλλά την από 24-6-2016 υπογραφείσα
αρχική σύµβαση παραχώρησης. Η δε κριτική θα πρέπει να µην
είναι γενική και αόριστη. Θα πρέπει να εδράζεται στο αν µέσα
από την τροποποιηµένη αυτή σύµβαση επιτυγχάνεται καλύτερα,
αποδοτικότερα και ασφαλέστερα ο βασικός στόχος της συµφω-
νίας και κατ’ επέκταση ο στόχος του ΟΛΠ, που αποτελεί και
εθνική προτεραιότητα.

Με την έννοια αυτή και µε σκοπό την πλήρη και σύµφωνα µε
τη στόχευση υλοποίηση της σύµβασης, τροποποιούνται συγκε-
κριµένες διατάξεις, µε έµφαση -και έγινε αρκετός λόγος για
αυτό- στη διάρκεια της επενδυτικής περιόδου. Προστίθενται νέοι
ορισµοί που συµβάλλουν στην καλύτερη οριοθέτηση των όρων,
καθώς και στην απόδοση σαφέστερης εικόνας, τόσο κατά τη
σύνταξη της τροποποιητικής συµφωνίας όσο και κατά την εκτέ-
λεσή της. Αν διαβάσει κανείς αναλυτικά, προκύπτει αβίαστα το
συµπέρασµα αυτό.

Έννοιες όπως «γεγονός αναστολής», «διαµεσολαβητής», «δι-
µερής επιτροπή», «πιστοποιητικό ουσιώδους ολοκλήρωσης»,
«µέτρο αναφοράς», καθώς και τροποποίηση υφιστάµενων εν-
νοιών, αποτυπώνουν και ξεκαθαρίζουν µε συγκεκριµένο και πιο
εστιασµένο τρόπο το περιεχόµενο της σύµβασης και συµβάλ-
λουν στην καλύτερη παρακολούθηση της πορείας και στη λήψη
των αναγκαίων µέτρων και αποφάσεων.

Στην περίπτωση δε αυτή θα πρέπει να αξιολογήσει κανείς τις
επιπτώσεις από τη µη διακοπή µιας σύµβασης, σε σχέση µε µία
βελτιωµένη και -επιτρέψτε µου να πω την έκφραση- επικαιροποι-
ηµένη συνέχισή της. Αυτό, δηλαδή, ακριβώς που κάνει το παρόν
σχέδιο νόµου.

Για τον λόγο αυτό οποιαδήποτε κριτική θα πρέπει να παίρνει
υπ’ όψιν όχι µόνον τη νοµική αλλά και την οικονοµική και τη χρο-
νική διάσταση. Η πρόβλεψη, παραδείγµατος χάριν, της παράτα-
σης για πέντε έτη της πρώτης επενδυτικής περιόδου θα πρέπει
να εδράζεται σε γεγονότα αναστολής, όπως αυτά περιγράφονται
και συνοµολογούνται, και όχι σε µη σαφώς προσδιορισµένες αι-
τίες. Και µην πει κανείς ότι η παράταση προτείνεται, για να κα-
λυφθούν καθυστερήσεις της τελευταίας διετίας. Άλλωστε, όσοι
ακούσαµε τον Υπουργό Οικονοµικών νωρίτερα, νοµίζω ότι
έχουµε πειστεί για το ακριβώς αντίθετο.

Η πρόβλεψη του ανεξάρτητου µηχανικού ενισχύει την ασφά-
λεια στη λήψη αποφάσεων. Κάθε γεγονός αναστολής θα προσ-
διορίζεται και θα περιγράφεται ρητά, ενώ θα υποβάλλονται
προτάσεις είτε για την αντικατάσταση τµήµατος του έργου είτε
για την εξεύρεση κοινά αποδεκτής λύσης.

Σε κάθε περίπτωση, το ελληνικό δηµόσιο διατηρεί το δικαίωµα
να υποδείξει µε καλή πίστη την καλύτερη λύση µεταξύ των περι-
πτώσεων είτε µεταφοράς του φυσικού αντικειµένου είτε καλύτε-
ρης διευθέτησής του.

Σηµαντική δικλίδα ασφαλείας αποτελεί ο τρόπος επιλογής του
ανεξάρτητου διαµεσολαβητή, στην περίπτωση βέβαια προσφυγής
σε αυτόν, όταν τα µέρη είτε δεν συµφωνούν από µόνα τους είτε
δεν συµφωνεί το έτερο µέρος στην πρόταση του ελληνικού δηµο-
σίου. Και βέβαια, ο χρόνος διαµεσολάβησης και διευθέτησης
τυχόν διαφωνιών λογίζεται ως χρόνος αναστολής των εργασιών.

Δεν υπολογίζεται, δηλαδή, στο χρονοδιάγραµµα υλοποίησης των
έργων της πρώτης ή της δεύτερης φάσης.

Το ελληνικό δηµόσιο διατηρεί τη δυνατότητα, το δικαίωµα
απόρριψης πιθανών προτάσεων που γίνονται από τον ΟΛΠ, λαµ-
βάνοντας πάντα το σχέδιο ανάπτυξης του λιµένα, το οποίο, από
ό,τι κατάλαβα, και αυτό αµφισβητήθηκε νωρίτερα.

Επιπρόσθετα, προβλέπεται κάτι πολύ σηµαντικό. που µπορεί
από µόνο του να οδηγήσει σε επιτάχυνση υλοποίησης της σύµ-
βασης. Η δεύτερη επενδυτική περίοδος µπορεί να ξεκινήσει πριν
από την ολοκλήρωση της πρώτης, µε τη µορφή λειτουργικών φά-
σεων, που η υλοποίησή της µίας δεν επηρεάζει την οµαλή υλο-
ποίηση της άλλης.

Η λειτουργική, ασφαλής και ολοκληρωµένη υλοποίηση των
επενδυτικών περιόδων είναι σηµαντική. Πώς επιτυγχάνεται; Επι-
τυγχάνεται µε το προβλεπόµενο σχέδιο οριστικής µελέτης που
συντάσσεται µε ευθύνη του ΟΛΠ και ελέγχεται από ανεξάρτητο
µηχανικό. Και βέβαια, το σχέδιο αυτό δεν είναι µία έκθεση. Θα
έχει ένα ελάχιστο περιεχόµενο, το οποίο επίσης περιγράφεται.

Προβλέπεται επίσης µε την εφαρµογή συγκεκριµένης διαδικα-
σίας η υποβολή από τον ΟΛΠ και η έγκριση από τον αρµόδιο κυ-
βερνητικό φορέα έργων που δεν εντάσσονται στις υποχρεωτικές
επενδύσεις. Γι’ αυτές συντάσσεται επίσης σχέδιο οριστικής µε-
λέτης που αξιολογείται από τον ανεξάρτητο µηχανικό εντός
τριών µηνών.

Η τροποποίηση που συζητάµε προβλέπεται και υπεισέρχεται
και στη φάση υλοποίησης της σύµβασης, σύµφωνα µε την οποία
ο ΟΛΠ δηµοπρατεί και αναθέτει και µάλιστα προβλέπεται ειδική
εξαίρεση από τις υφιστάµενες διαδικασίες ανάθεσης και υλοποί-
ησης δηµοσίων έργων µε στόχο την επιτάχυνσή τους. Επιταχύ-
νονται επίσης και οι χρόνοι για την παραγωγική αξιοποίηση των
έργων µε την έκδοση, όπως προβλέπεται, πιστοποιητικού προ-
σωρινής παραλαβής και ουσιώδους ολοκλήρωσης όταν στο σύ-
νολο το έργο υλοποιείται πάνω από 98% και κατά µέρος πάνω
από 95%. 

Επίσης, προβλέπονται ρητά ρήτρες ολοκλήρωσης των υπο-
χρεωτικών επενδύσεων, καθώς επίσης ναι µεν επιτρέπεται η πα-
ράταση της πρώτης φάσης, δηλαδή στην πρώτη εξαετία, όµως
τα πράγµατα γίνονται πολύ δυσκολότερα όταν κανείς θέλει να
επεκτείνει το χρονοδιάγραµµα εργασιών πάνω από τα δέκα έτη.
Εκεί ενεργοποιούνται και οι ρήτρες που ανέφερα νωρίτερα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, από τα παραπάνω προκύπτει ότι η τρο-
ποποίηση της από 24-6-2016 σύµβασης παραχώρησης ήταν ανα-
γκαία όχι µόνο γιατί παρατηρήθηκαν καθυστερήσεις, αλλά γιατί
προστίθενται ρυθµίσεις που την καθιστούν πιο λειτουργική, πιο
ελέγξιµη, µε στόχους, µε διαδικασίες και άρα τελικά πιο αποτε-
λεσµατική. Από την αποτελεσµατικότητα των ρυθµίσεων θα αξιο-
λογηθεί η χρησιµότητά της και η συµβολή της στην εθνική
οικονοµία και στην οικονοµία της περιοχής ενδιαφέροντος. Δεν
προσφέρει ερείσµατα για αµφισβήτηση και θα κριθεί βέβαια,
όπως η αρχική σύµβαση, µέχρι και σήµερα για την πρόοδό της.

Με τις σκέψεις αυτές υπερψηφίζω το παρόν σχέδιο νόµου και
εφόσον θέλουµε να έχουµε συνέπεια σ’ όσα λέγαµε πριν από µε-
ρικά χρόνια και σ’ όσα λέµε και πράττουµε τώρα, καλώ και τους
συναδέλφους από τις λοιπές παρατάξεις –και κυρίως από τον
ΣΥΡΙΖΑ- να το ψηφίσουν, γιατί επί της ουσίας δίνει υπεραξία σ’
αυτό το οποίο είχε εγκριθεί το 2016.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε κι εµείς
τον κ. Αµανατίδη.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Φίλιππος Φόρτωµας από τη Νέα Δηµο-
κρατία και ακολουθεί ο κ. Γιαννούλης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία.

Ορίστε, κύριε Φόρτωµα, έχετε τον λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΦΟΡΤΩΜΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε

πολλά και στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια σήµερα. Ας αρχί-
σουµε, όµως, και ας πούµε µερικά πράγµατα για την επένδυση. 

Η επένδυση στο λιµάνι του Πειραιά αποτελεί µια από τις πιο
σηµαντικές επενδύσεις στη χώρα. Ξεκίνησε επί κυβέρνησης
Κώστα Καραµανλή, συνεχίστηκε επί πρωθυπουργίας Αντώνη Σα-
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µαρά, για να φτάσουµε το 2016 όπου η τότε κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ
υπέγραψε τη σύµβαση παραχώρησης µεταξύ του ελληνικού δη-
µοσίου και του ΟΛΠ, την οποία σήµερα εµείς τροποποιούµε και
φέρνουµε προς κύρωση.

Όπως είπε και ο εισηγητής της Μείζονος Αντιπολίτευσης, υπο-
χρεώθηκαν να την υπογράψουν, άρα προφανώς και δεν πι-
στεύουν στις επενδύσεις, αλλά ιδιαίτερα σ’ αυτή την επένδυση.
Πρόκειται, λοιπόν, για µια τροποποίηση κάποιων άρθρων της αρ-
χικής συµφωνίας, η οποία έρχεται να επιλύσει προβλήµατα τα
οποία προκλήθηκαν από τις καθυστερήσεις στην υλοποίηση των
πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, όπως αρχικώς οριζόταν.

Ερχόµαστε, λοιπόν, µε τη σηµερινή κύρωση να επιδιορθώ-
σουµε, αλλά και να διασφαλίσουµε την οµαλή εξέλιξη των έργων
των υποχρεωτικών επενδύσεων, µε στόχο φυσικά τη βιώσιµη
ανάπτυξη του λιµένα Πειραιώς και εν συνεχεία την ανάπτυξη και
της τοπικής, αλλά και της εθνικής µας οικονοµίας. 

Επειδή ακούσαµε πολλά κυρίως στην επιτροπή αλλά και σή-
µερα και από τον εισηγητή και από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΣΥΡΙΖΑ, µου έκανε εντύπωση ότι µας κουνάγατε το
δάχτυλο. Εγώ προσωπικά λόγω και της ιδιότητάς µου ως ιστορι-
κός θα ήθελα να κάνω µια ιστορική αναδροµή, γιατί ακούσαµε
πολλά για το 2016, για όλα αυτά που κάνατε εσείς. Εγώ προσω-
πικά θα σας συνιστούσα µεγάλη προσοχή, ειδικά όταν υπάρχουν
καταγεγραµµένα και δηµόσια όλα αυτά τα οποία εσείς λέγατε
και το 2014 και το 2016, όταν είχατε φέρει στην Ολοµέλεια προς
ψήφιση τη σύµβαση παραχώρησης. Δεν θα σταθώ στο τι έχει
συµβεί. Θα σταθώ µόνο σε κάποια πράγµατα που έλεγε ο τότε
Υπουργός Ναυτιλίας το 2014 και το 2016. 

Το 2014 είχε προφανώς άλλη γνώµη ο κ. Δρίτσας γι’ αυτή την
επένδυση. Τελικά είναι υπέρ, είναι κατά; Εγώ προσωπικά δεν έχω
καταλάβει από την τοποθέτηση που έκανε πριν. Δήλωνε δηµόσια
το 2014 από το Βήµα αυτό ότι η επιλογή της κυβέρνησης να
φέρει προς συζήτηση το θέµα του ΟΛΠ –έλεγε- είναι ενδεικτική
της επιλογής της να προχωρήσει χωρίς την κοινωνία. Η ιδιωτικο-
ποίηση του ΟΛΠ –έλεγε- σηµαίνει καταδυνάστευση της πόλης,
δηλαδή του Πειραιά. «Το λιµάνι ανήκει στους πολίτες, είναι πε-
ριουσία του λαού». Αυτά έλεγε το 2014. Το 2016 ως Υπουργός
Ναυτιλίας δεν τον ενόχλησε προφανώς καθόλου να υπογράψει
αυτή τη συµφωνία και να µεταβιβάσει το 67% του ΟΛΠ στην
«COSCO». Το 2016 προφανώς ήταν καλή η συµφωνία. 

Το 2015 εσείς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, κλείνατε τους δρόµους και
φωνάζατε περί δήθεν ξεπουλήµατος του λιµανιού στους Κινέ-
ζους, αλλά και το ΠΑΣΟΚ παλιότερα, και λίγους µήνες µετά φυ-
σικά είχατε κάµψει τις δικές σας εσωτερικές αντιδράσεις. Φυσικά
ο κ. Δραγασάκης τότε ήταν υπέρ της επένδυσης ως κυβέρνηση. 

Δεν θα σταθώ µόνο σ’ αυτό. Θα σταθώ και στο 2017 και αυτό
έχει πολύ µεγάλο ενδιαφέρον. Τότε είχατε προχωρήσει στην
ιδιωτικοποίηση που αρχικώς δεν τη θέλατε –να το θυµόµαστε
αυτό- και αγνοώντας το 2017 παντελώς το όλο καταστατικό της
εταιρείας, σύµφωνα µε την οποία η ίδια αποφάσιζε για τις τυχόν
προσλήψεις, προσπαθήσατε να περάσετε –και το κάνατε- µε
βουλευτική τροπολογία –γιατί εσείς κόπτεσθε για το καλώς νο-
µοθετείν- δικά σας ρουσφέτια. 

Θα καταθέσω µια τροπολογία που έγινε δεκτή από τον κ. Σαν-
τορινιό και από τον κ. Δρίτσα τότε –αν δεν κάνω λάθος- που
φέρει τις υπογραφές και του κ. Δρίτσα και του κ. Συρµαλένιου,
άνθρωποι που σήµερα µίλησαν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Φίλιππος Φόρτωµας καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έτσι, λοιπόν, τότε, το 2017, εσείς φροντίσατε για τις δικές σας
πελατειακές σχέσεις, χωρίς να σέβεστε τα τότε συµφωνηθέντα,
αλλά και το καταστατικό της εταιρείας. 

Τώρα, λοιπόν, για ποιον λόγο φωνάζετε και αντιδράτε για όλα
αυτά; Προφανώς για να συσπειρώσετε τους δικούς σας οπα-
δούς, αλλά και το δικό σας ακροατήριο. Ο ελληνικός λαός, όµως,
ευτυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ξεχνά τόσο εύκολα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Μείζονος Αντιπολίτευσης,
εσείς πολεµούσατε, αλλά και πολεµάτε την ανάπτυξη, κάθε τι
προοδευτικό γι’ αυτόν τον τόπο. Εσείς ενώ τότε είχατε κάνει πο-

ρείες διαµαρτυρίας για την παραχώρηση του ΟΛΠ, µετά υπογρά-
ψατε τη σύµβαση του 2016. Οποία υποκρισία! Εσείς που µέχρι
τελευταία στιγµή παίζατε µε την αξιοπιστία της χώρας, αλλά και
λειτουργούσατε µε τρόπο τυχοδιωκτικό, θα έλεγα, απέναντι
στους ξένους τότε επενδυτές της COSCO, στη συνέχεια φέρατε
µονοµερή τροποποίηση για το περιεχόµενο της σύµβασης, το
οποίο είχατε φέρει στην επιτροπή και αµέσως µετά στην Ολοµέ-
λεια, γιατί εσείς κόπτεσθε για το καλώς νοµοθετείν. Φέρατε νο-
µοτεχνικές βελτιώσεις αλλάζοντας ουσιωδώς, παντελώς το δικό
της περιεχόµενο. 

Να µη σταθώ βέβαια και στην επιστολή της «COSCO» µεταξύ
της επιτροπής και της Ολοµέλειας το 2016. Άλλο κείµενο είχατε
φέρει τότε προς συζήτηση στις επιτροπές. Μετά είχατε φέρει αλ-
λαγές µόνοι σας µετά από παρότρυνση και της «COSCO» στη δι-
σέλιδη αυτή επιστολή, µια εταιρεία µε την οποία συµβαλλόταν
το ελληνικό δηµόσιο και αµφισβητούσε και την εντιµότητά σας
όχι µόνο ως κυβέρνησης, αλλά υπάρχει συνέχεια και στη δηµό-
σια διοίκηση και για την ελληνική κυβέρνηση, αλλά και για την
ίδια την Ελλάδα. 

Σ’ αυτό το σηµείο είχατε φέρει τη χώρα µε τις δικές σας επι-
λογές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, και τώρα ζη-
τάτε και τα ρέστα. Ξέρετε, είναι οξύµωρο κάθε φορά που γίνεται
σοβαρή προσπάθεια να πάµε τη χώρα µπροστά, εσείς να βγαί-
νετε και να µιλάτε για δήθεν ξεπούληµα. Δεν µπορείτε πια να πεί-
σετε κανέναν.

Με την κύρωση, λοιπόν, αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πετυχαίνουµε τι; Δίνουµε µια πενταετή-δεκαετή παράταση -αν
θέλετε- για την ολοκλήρωση των υποχρεωτικών επενδύσεων της
Σύµβασης Παραχώρησης, η οποία κυρώθηκε µε τον ν.4404/2016,
επενδύσεων ύψους 290 εκατοµµυρίων ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα λίγο την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
Με στόχο, λοιπόν, τη διασφάλιση των συµφερόντων και του

ελληνικού δηµοσίου, για το οποίο κόπτεστε και εσείς, η παρά-
ταση αυτή δίνεται έναντι παροχής πρόσθετων εγγυήσεων από
την «ΟΛΠ Α.Ε.»

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας και του Κυριάκου Μητσοτάκη ανέκαθεν προσπαθούσε,
αλλά και προσπαθεί, ώστε η χώρα µας να έχει αναπτυξιακή πο-
ρεία, αλλά και να αποτελεί πόλο επενδύσεων. Για να καταστεί
αυτό σαφές, αλλά και δυνατό, απαραίτητη προϋπόθεση αποτελεί
και η ασφάλεια δικαίου. Έτσι, λοιπόν, αυτήν την εµπιστοσύνη
εµείς κερδίζουµε µέρα µε τη µέρα και θα καταστήσουµε τη χώρα
µας κυρίως πόλο επενδύσεων, αλλά θα τη φέρουµε και στις πρώ-
τες θέσεις των πιο ελκυστικών προορισµών. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Χρήστος Γιαννούλης από τον ΣΥΡΙΖΑ -

Προοδευτική Συµµαχία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Από την «κόκκινη» Θεσσαλονίκη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Από την «ασπρό-

µαυρη» Θεσσαλονίκη. «Κόκκινη» δεν υπάρχει Θεσσαλονίκη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Εκτός από το «ασπρόµαυρη», κύριε

Πρόεδρε, θα προσθέσω και «από την κόκκινη Θεσσαλονίκη»,
εφόσον πλέον χαρακτηρίστηκε επιδηµιολογικά και η δεύτερη µε-
γάλη πόλη, συνέπεια των αποτελεσµατικών µέτρων και της Κυ-
βέρνησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έτσι το θέσατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Φόρτωµα, εγώ ιστορικός δεν

είµαι, αλλά ειλικρινά µε εκπλήσσει το γεγονός ότι στην κατάδυση
την ιστορική ξεχάσατε χαρακτηριστικές πτυχές της νεότερης ελ-
ληνικής πολιτικής ιστορίας, όπου σήµερα στα κυβερνητικά
έδρανα κάθεται µε την ιδιότητα του Υπουργού Ανάπτυξης ο κ.
Γεωργιάδης, ο οποίος είπε δηµόσια -και έχει καταγραφεί, επειδή
κάνετε κριτική στο τι έχει πει στο παρελθόν κάποιος πολιτικός
άνδρας- την πιο βαριά φράση, ότι «όσοι ψηφίζουν Νέα Δηµοκρα-
τία και ΠΑΣΟΚ ψηφίζουν κλέφτες». Και µας κάνετε χρηστοµά-
θειες για το τι έχει ειπωθεί στο πολιτικό πεδίο; 

Μας κάνετε χρηστοµάθειες για πελατειακό κράτος, κύριε Φόρ-
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τωµα, όταν ο πρώην Υπουργός Τουρισµού, ο κ. Θεοχάρης, πα-
ραιτήθηκε από Γενικός Γραµµατέας Δηµοσίων Εσόδων γιατί δεν
άντεχε τα φαξ και τα αιτήµατα για διορισµούς και µεταθέσεις
εφόρων σε όλη την Ελλάδα; Και το κατήγγειλε και στη Βουλή και
παραιτήθηκε. 

Και µας κάνετε χρηστοµάθεια για πελατειακό κράτος και δη-
λώσεις, όταν ο σηµερινός Υπουργός Υγείας, ο κ. Πλεύρης, αντι-
τάσσεται σε εµβολιασµούς για άλλη ασθένεια, εµφανίζεται ως
αντισηµίτης, ζητάει συγγνώµη και ο κ. Βορίδης, ο τρίτος Υπουρ-
γός εκ µεταγραφής, -που είχατε το θράσος να επιτεθείτε και
στον κ. Ραγκούση- είχε ζητήσει την πολιτική κληρονοµιά του Γε-
ωργίου Παπαδόπουλου; Και µας κάνετε εσείς µαθήµατα;

Σας παρακαλώ, σταµατήστε να µας σώζετε. Σταµατήστε να
µας σώζετε µήπως και υπάρξει ελπίδα να επιβιώσουµε. 

Και θέλω παρακαλώ ειλικρινά να ακούσετε, επειδή έφτασα
πριν από λίγο από τη Θεσσαλονίκη. Αναφέρθηκε και ο κ. Χαρί-
τσης νωρίτερα. Αυτά που περιέγραψα ίσως είναι και η αιτία της
αφωνίας σας για τα όσα συµβαίνουν -όχι τα επεισόδια, όχι τα γε-
γονότα- από την επίθεση νεόκοπων φασιστών, παιδιά που, δυ-
στυχώς, χαιρετούν σηκώνοντας το χέρι τους µε τον ναζιστικό
χαιρετισµό και κανείς δεν παίρνει θέση από τη Συµπολίτευση και
από την Κυβέρνηση. Η κ. Κεραµέως ζήτησε απλά εισαγγελική
παρέµβαση. Για ποιο πράγµα; Να το πούµε µε το όνοµά του; Με
το γεγονός που καταγγέλλουν οι ίδιοι οι καθηγητές και οι µαθη-
τές; Ένας πυρήνας όψιµων νεόκοπων χρυσαυγιτών, που προφα-
νώς εκλαµβάνουν τα µηνύµατα ανοχής, που είναι και ενοχής της
πολιτείας, επιτίθενται σε ανθρώπους που είναι κατά της βίας.
Αυτό συµβαίνει στη Θεσσαλονίκη. Δεν είναι γεγονότα. Δεν είναι
επεισόδια. Και το Υπουργείο Παιδείας κρύβεται. Το καταγγέλ-
λουν οι ίδιοι οι καθηγητές, οι ίδιοι οι µαθητές. 

Σταµατήστε να µας σώζετε ειλικρινά. Είναι η έκκληση. Δεν θέ-
λουµε να µας σώσετε. Θέλουµε να δώσετε σε αυτήν τη χώρα την
ελπίδα να ορθοποδήσει και να µπορεί να κοιτά τους ανθρώπους
στα µάτια, γιατί, από ό,τι καταλαβαίνω, δεν προσπαθείτε να πεί-
σετε εµάς για το τι είναι αυτό το νοµοσχέδιο. Τον εαυτό σας προ-
σπαθείτε να πείσετε, τους συναδέλφους σας στην Α’ και Β’
Πειραιώς. Αυτούς προσπαθείτε να πείσετε ότι δεν συµβαίνει
αυτό που όλοι καταλαβαίνουµε. Τι καταλαβαίνουµε; Ότι προτι-
µάτε να ενοχοποιήσετε το ελληνικό δηµόσιο, το οποίο συστηµα-
τικά προσπαθείτε να αποδοµήσετε στον τοµέα υγείας, παιδείας,
εσόδων, ανάπτυξης, για να κάνετε τα χατίρια της «COSCO».
Απλές κουβέντες είναι. Είναι τόσο δύσκολο να µιλήσουµε απλά
ελληνικά; Τόσο δύσκολο είναι;

Είστε και πολιτικά αµετροεπείς. Ξέρετε γιατί;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΦΟΡΤΩΜΑΣ: Εγώ προσωπικά;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Όχι εσείς, κύριε Φόρτωµα, η Κυβέρ-

νηση, την οποία στηρίζετε.
Άκουγα µε υποµονή τον κ. Σταϊκούρα να λέει ειρωνικά και σκω-

πτικά για τον πόνο ψυχής. Ξέρετε πραγµατικά ο πόνος ψυχής και
σε αυτό το νοµοσχέδιο και σε ό,τι προηγήθηκε στην περίοδο
2015-2019 έχει το στοιχείο το οποίο υπερκαλύπτει όλες αυτές
τις κουτοπονηριές όπου επιχειρείτε να αποµονώσετε το πολιτικό
σας παρελθόν από την ιστορία του τόπου, έχει τον χαρακτήρα
της πιο έντιµης κυβέρνησης από τη Μεταπολίτευση και µετά.
Είναι, επίσης, απλή κουβέντα. 

Όµως, να σας πω κάτι. Επειδή ειρωνεύεστε τον πόνο ψυχής, τη
δυσκολία να ασκείς την εξουσία κάτω από τα απότοκα της χρεο-
κοπίας που εσείς προκαλέσατε, είναι πολύ διαφορετικό από την
πολιτική αναισθησία, από την πολιτική αναισθησία να έχεις βυθίσει
τη χώρα στο χρέος, να έχεις βυθίσει τη χώρα σε αδιέξοδα και σή-
µερα το σχέδιο της Κυβέρνησης Μητσοτάκη να είναι ένα. Ξέρετε
ποιο είναι; Να γυρίσετε στη γραµµή του Αντώνη Σαµαρά. Όλα
αυτά που συµβαίνουν τους τελευταίους µήνες είναι στην ουσία η
πολιτική Αντώνη Σαµαρά. Και σας το λέει στα µούτρα σας µε συ-
νέντευξή του στα «ΝΕΑ». Τι από όλα αυτά που συµβαίνουν δεν έχει
το πολιτικό στίγµα του πρώην Πρωθυπουργού; Πείτε µου: η ΔΕΗ,
το λιµάνι, η ανάπτυξη, η φτωχοποίηση, οι αυξήσεις;

Ο κ. Σταϊκούρας αύριο ετοιµάζεται να καταθέσει προσχέδιο
προϋπολογισµού. Στη Θεσσαλονίκη, η οποία µπήκε στο «κόκ-
κινο», η θερµοκρασία πέφτει. Θεσσαλονίκη και Αθήνα είναι εξαρ-
τηµένες πόλεις από το φυσικό αέριο. Τι θα κάνει; Θα το σκεφτεί;

Όταν θα κρυώνει ο κόσµος, όπως όταν δεν είχε ρεύµα και ενά-
µισι εκατοµµύριο νοικοκυριά ήταν στα «κόκκινα» και δηµιούργη-
σαν ένα οξύ οικονοµικό πρόβληµα στη ΔΕΗ, θα το σκεφτεί τώρα
ο κ. Σταϊκούρας;

Δεν υπάρχει απάντηση; Δεν γνωρίζετε τις αυξήσεις; Δεν γνω-
ρίζετε τι πρόκειται να γίνει και θα το σκεφτείτε; Το µόνο που σκε-
φτήκατε, όµως, ήταν να επιδοτήσετε την αισχροκέρδεια και την
αύξηση, όχι τους πολίτες. 

Άρα, µη µιλάτε για σχοινί στο σπίτι του κρεµασµένου. Τα τεσ-
σεράµισι χρόνια διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ έφεραν την ισορρο-
πία που εσείς θέλατε µε δόλο να ανατρέψετε µε βάση τη
χρεοκοπία και τη µνηµονιακή δέσµευση των επόµενων τριών
ετών. Δεν δικαιούστε διά να οµιλείτε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Γιαννούλη, και για την τήρηση του χρόνου. Δεύ-
τερη φορά που µε εκπλήσσετε. 

Θα δώσω τον λόγο στον Υφυπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής, τον κ. Κωνσταντίνο Κατσαφάδο. Στη συνέχεια θα
πάρει τον λόγο η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος από το ΜέΡΑ25,
η κ. Φωτεινή Μπακαδήµα. Μετά θα πάµε πάλι σε Υφυπουργό,
αυτή τη φορά στον Υφυπουργό Οικονοµικών, στον κ. Απόστολο
Βεσυρόπουλο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Περίµενα τον κ. Γιαννούλη να µιλήσει για να του απαντήσω,
αλλά δεν είπε κάτι για το νοµοσχέδιο, οπότε δεν έχω να του
απαντήσω κάτι, γιατί η συζήτηση είναι επί του νοµοσχεδίου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Για τη Σταυρούπολη να µας πείτε.
Έλληνες είναι και αυτοί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ! Είπα
ψυχραιµία από αριστερά. Είπε στο ξεκίνηµα για το νοµοσχέδιο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Απλά κάνουµε µία συζήτηση, κύριε Γιαν-
νούλη, για το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας
στο οποίο δεν είπατε τίποτα…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Τους χρυσαυγίτες στη Σταυρού-
πολη τους καταδικάζετε; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Είπατε µόνο, γιατί προφανώς…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Γιαννούλη, σας
παρακαλώ.  

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Με ακούτε; Τους χρυσαυγίτες τους
αποδοκιµάζετε; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Σας ακούω, σας ακούω. 

Κατά τη διάρκεια της πτήσης σας δεν παρακολουθήσατε τις
τοποθετήσεις των Βουλευτών της Α’ και Β’ Πειραιά. Παραπλη-
ροφορηθήκατε. Ήρθαν και µίλησαν όλοι οι Βουλευτές, εκτός
από τον κ. Μελά που περιµένει στο τέλος, είναι µετά από εµάς.
Οπότε µπορείτε να µπείτε να δείτε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κι αυτό τι σηµαίνει; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Γιατί είπατε ότι προσπαθούµε να πεί-
σουµε τους Βουλευτές. Να ακούσετε τι είπαν οι Βουλευτές Α’
και Β’ Πειραιά, για να καταλάβετε αν τους πείσαµε ή µας έπεισαν. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μη µε προκαλείτε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Σε ό,τι έχει να κάνει µε τους µαθητές
της Σταυρούπολης, κύριε Γιαννούλη…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Να ακούσουµε µια φωνή!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Δεν χρειάζεται. Είναι καθολική η στάση
της Νέας Δηµοκρατίας. Όλα αυτά τα φαινόµενα τα καταδικά-
ζουµε και είµαστε κάθετα απέναντι σε όλα αυτά τα φαινόµενα,
είτε είναι αυτοί που χαιρετούν ναζιστικά είτε είναι αυτοί που φο-
ράνε κουκούλες και πετάνε µολότοφ. Καταδικάζουµε τη βία…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Φασίστες είναι. Θα τους καταδι-

κάσετε; 
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Τους φασίστες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, σας
παρακαλώ, κύριε Σαντορινιέ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Απλά σας παρακαλώ να κρατήσετε τον
χρόνο µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ! Δεν
είναι µόνο θέµα χρόνου. 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Αυτοί που είναι στη φυλακή, χρυ-
σαυγίτες είναι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριε
Σαντορινιέ!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Ξεχνάτε, κύριε Σαντορινιέ, ποιος πήγε
και έβαλε τη Χρυσή Αυγή στη φυλακή; Ξεχνάτε, κύριε Σαντορινιέ,
ποιοι ήταν αυτοί οι οποίοι έδωσαν τη µάχη τους απέναντι στο φα-
σιστικό µόρφωµα της Χρυσής Αυγής και ποιοι ψήφιζαν µαζί µε
τη Χρυσή Αυγή! Αυτά ξεχνάτε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και πάµε στο νοµο-

σχέδιο, σας παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Οπότε µαθήµατα µέσα σε αυτήν εδώ
την Αίθουσα δεν θα κάνετε. 

Καταδικάζουµε λοιπόν κάθε µορφή βίας απ’ όπου κι αν προ-
έρχεται. Αυτό είναι το δηµοκρατικό µας καθήκον. Εσείς ψαχτείτε
µεταξύ σας, να δείτε ποια βία, την κόκκινη ή τη µαύρη, θα κατα-
δικάσετε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Θα σας µαλώσει ο Μπαλτάκος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, σας

παρακαλώ, κύριε Γιαννούλη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Κύριε Γιαννούλη, δεν σας κάλυψε η
απάντησή µου; 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον έχετε διακόψει

τρεις φορές από την ώρα που ανέβηκε, σας παρακαλώ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Πάµε τώρα στο νοµοσχέδιο…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σας κρίνει ο λαός. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Προφανώς και µας κρίνει. 
Ας πάµε τώρα στο νοµοσχέδιο. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να καταλάβει και ο ελ-

ληνικός λαός, που µας παρακολουθεί, τι συζητάµε όλες αυτές
τις µέρες στην επιτροπή και σήµερα στην Ολοµέλεια. Το 2016,
µε πόνο ψυχής, χωρίς πόνο ψυχής, µε την τρόικα πάνω από το
κεφάλι τους, χωρίς την τρόικα πάνω από το κεφάλι τους, η κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ ψήφισε να παραδοθεί το λιµάνι, να ιδιωτικοποι-
ηθεί το λιµάνι και να το πάρει η «COSCO». 

Έγινε ένας διεθνής διαγωνισµός. Και πραγµατικά απορώ -γιατί
άκουσα τον κ. Δρίτσα που είπε ότι είναι αφερέγγυος επενδυτής
η «COSCO»- γιατί τότε επί ηµερών σας δώσατε σε έναν αφερέγ-
γυο επενδυτή το σύνολο του λιµανιού; Αυτά είπε πριν από λίγο
ο κ. Δρίτσας από το Βήµα. 

Τέλος πάντων, έγινε ένας διεθνής διαγωνισµός και µια εταιρεία
πήρε την «ΟΛΠ Α.Ε.» Να κάνω µια µικρή ιστορική αναδροµή, γιατί
εγώ ζω στον Πειραιά από την ώρα που γεννήθηκα, γιατί βγήκε
κάποιος άλλος συνάδελφος από τον ΣΥΡΙΖΑ και είπα «εγώ µένω
στον Πειραιά» και µας προκάλεσε να περπατήσουµε µαζί στον
Πειραιά. Όποτε θέλει να περπατήσουµε µαζί. 

Στήθηκαν πολιτικές καριέρες σχετικά και γύρω από το λιµάνι
του Πειραιά. Το 2009, όταν πρωτοπολιτεύτηκα µε τη Νέα Δηµο-
κρατία, θυµάµαι τον τότε Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, τον Γιώργο Παπανδρέου να
έρχεται και να κλαίει στο λιµάνι του Πειραιά και να δίνει τον λόγο
του ότι δεν θα πουληθεί το λιµάνι. Ήρθε µετά ο Γιώργος Παπαν-
δρέου και έγιναν όλα αυτά τα οποία έγιναν µε το λιµάνι και την
κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ. 

Το 2012 στη συγκυβέρνηση Σαµαρά - Βενιζέλου, η Νέα Δηµο-

κρατία έµεινε πιστή στην απόφασή της να παραχωρηθεί το λιµάνι
σε ιδιώτη. Δεν λέγαµε αν είναι η «COSCO» ή κάποια άλλη εται-
ρεία. Πιστεύαµε ότι πρέπει να παραχωρηθεί το λιµάνι σε κάποιον
ιδιώτη. Νοµίζαµε ότι θα υπήρχαν καλύτεροι όροι ανάπτυξης και
θα είχε και τα απαραίτητα κεφάλαια για να µπορέσει να επενδύ-
σει και να αναπτύξει τις δραστηριότητες γύρω από το λιµάνι. 

Τότε ήταν που µας καταγγείλατε µέσα στο Κοινοβούλιο -τα θυ-
µάται ο κ. Σαντορινιός, γιατί ο κ. Γιαννούλης δεν ήταν- ότι που-
λάµε τα χρυσά και τα ασηµικά της χώρας. Αυτό, τον ΟΠΑΠ, τα
αεροδρόµια µε τη «FRAPORT». Ο κ. Τσίπρας από αυτό εδώ το
Βήµα προειδοποιούσε τους επενδυτές και τους έλεγε «προσέξτε
καλά, τελειώνει η κυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου. Θα έρθει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και θα τα πάρει πίσω». 

Φυσικά ήρθατε και δεν πήρατε τίποτα πίσω. Δώσατε ακόµα πε-
ρισσότερα. Γιατί αυτά που λέτε για «Γερούν, γερά» και όλα αυτά
και οι παραχωρήσεις στο λιµάνι του Πειραιά δεν ήταν µέσα στις
µνηµονιακές υποχρεώσεις της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Υπήρχε µια
µνηµονιακή υποχρέωση να υπάρξει ένα ποσοστό αποκρατικοποι-
ήσεων. Το ποιες θα ήταν οι αποκρατικοποιήσεις, θα αποφασίζατε
εσείς. Δεν σας είχαν πει ούτε για το λιµάνι Θεσσαλονίκης, που
µε δική σας υπογραφή, του κόµµατός σας, κύριε Γιαννούλη, το
λιµάνι της Θεσσαλονίκης ιδιωτικοποιήθηκε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Τυφλό το έχετε από ΟΣΕ και
δρόµο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Υπουργέ, µην
απευθύνετε τον λόγο στους συναδέλφους. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Το λιµάνι της Θεσσαλονίκης, κύριε Γιαν-
νούλη, µε υπογραφή της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ ιδιωτικοποιήθηκε.
Δεν το καταλαβαίνετε αυτό που λέω, καταλαβαίνετε κάτι άλλο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Το έχετε τιµωρία, το ξέρετε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μην κάνετε διάλογο,

κύριε Υπουργέ, γιατί ο κ. Γιαννούλης θα σας απαντήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Ο κ. Σαντορινιός ήταν στην Αίθουσα και
επειδή είναι και τώρα στην Αίθουσα, τον επικαλούµαι. Θέλετε να
σας θυµίσω τις παλινωδίες τις οποίες βιώσαµε, όταν φέρατε την
υπογραφή της ιδιωτικοποίησης του ΟΛΠ; Θέλετε να σας θυµίσω
πόσο κάτω έπεσε η χώρα και η κυβέρνηση όταν διακόπηκε η συ-
νεδρίαση; Τη συνεδρίαση των οργάνων διακόψατε τότε, κύριε
Σαντορινιέ. 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κύριε Πρό-
εδρε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Διακόπηκε η συνεδρίαση για να δώσετε
εξηγήσεις στην εταιρεία και να αλλάξετε το κείµενο. Φέρατε
άλλο κείµενο, µετά το αλλάξατε, το τροποποιήσατε. 

Έτσι θεωρείτε, κύριε Σαντορινιέ, ότι θα πρέπει να συµπεριφέ-
ρεται µια υπεύθυνη κυβέρνηση και έτσι είστε απέναντι από τα
συµφέροντα και απέναντι από το επιχειρείν, τους επιχειρηµατίες;
Συρθήκατε τότε και η δικαιολογία δεν ήταν η τρόικα, ήταν το τα-
ξίδι του τότε πρωθυπουργού στην Κίνα την επόµενη εβδοµάδα.
Ξέρατε ότι δεν µπορούσε να πάει στο Πεκίνο αν δεν είχατε φέρει
στη Βουλή αυτά τα οποία είχατε συµφωνήσει πιο πριν µε την
«COSCO». 

Η πολιτική απάντηση ποια ήταν τότε, κύριε Σαντορινιέ; Η απο-
µάκρυνση του κ. Δρίτσα από το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας.
Αυτό δεν ήταν; Δεν έγινε ανασχηµατισµός µετά και έφυγε ο κ.
Δρίτσας; Αυτά λέει η ιστορία, κύριε Σαντορινιέ. Και εδώ θα έρ-
θουµε και θα πούµε αλήθειες. 

Τι γίνεται λοιπόν τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Είχε για
πέντε χρόνια την υποχρέωση ο ΟΛΠ να κάνει κάποιες υποχρεω-
τικές επενδύσεις και όντως αυτές δεν τις έχει κάνει. Στα πέντε
χρόνια, αν είχε ολοκληρώσει τις υποχρεωτικές επενδύσεις, θα
έπρεπε να πάρει ένα 16%, το υπόλοιπο 16% από το ΤΑΙΠΕΔ. Γι’
αυτό συζητάµε, δεν συζητάµε για κάτι άλλο γύρω από τους
όρους της σύµβασης. 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Συζητάµε για πολλά άλλα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Δεν συζητάµε για τίποτα άλλο. Αυτά τα
οποία ακούω για να αλλάξουν οι υπόλοιποι όροι της σύµβασης,
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δεν υπάρχουν. Συζητάµε µόνο για αυτό, µόνο για την τροποποί-
ηση ούτως ώστε ο ΟΛΠ να πάρει το 16% χωρίς να έχει κάνει το
σύνολο των υποχρεωτικών επενδύσεων που έπρεπε να είχε κάνει
µέσα στην πενταετία. 

Και έρχεται η Κυβέρνηση στο εξής δίληµµα. Έρχεται µια κυ-
βέρνηση και λέει το εξής: Έχω µια επιχείρηση, έχω την «ΟΛΠ
Α.Ε.», η οποία είχε την υποχρέωση να κάνει αυτές τις υποχρεω-
τικές επενδύσεις και δεν τις έχει κάνει. Τι µπορώ να κάνω πάνω
σ’ αυτήν την περίπτωση; Μπορώ να συγκρουστώ µαζί της, µπορώ
να πάω στη διαδικασία της διαιτησίας. Από τη διαδικασία της δι-
αιτησίας να ζητήσω να πάρω τις εγγυητικές, να ζητήσω να πάρω
τις ποινικές ρήτρες, από τη διαδικασία της διαιτησίας να πάω
στα δικαστήρια. Μέχρι να τελειώσει όλο αυτό να έχουν παγώσει
τα πάντα, να θίγεται η αξιοπιστία και της χώρας, να φαίνεται ότι
η χώρα δεν είναι φιλική απέναντι στο επιχειρείν και να µπούµε
σε έναν φαύλο κύκλο αντιπαραθέσεων. 

Αντιθέτως, λοιπόν, µετά την απόφαση την οποία πήρε και το
Ελεγκτικό Συνέδριο -το οποίο γύρισε και είπε ότι δεν πλήττονται
τα συµφέροντα του δηµοσίου- έρχεται η ελληνική Κυβέρνηση και
τι κάνει; Παραχωρεί το 16% βάζοντας ακόµα πιο αυστηρούς
όρους για να µπορέσουν να γίνουν αυτές οι υποχρεωτικές επεν-
δύσεις µέσα στην επόµενη πενταετία, αυξάνοντας την εγγυητική
επιστολή από 15 εκατοµµύρια για το σύνολο των έργων, που
υπήρχε το 2016, κατά 29 εκατοµµύρια. Αποκτά και το δικαίωµα,
σε περίπτωση που τα επόµενα πέντε χρόνια δεν έχουν γίνει αυτά
τα έργα, να πάρει πίσω και το 16%, όταν είναι συµβασιοποιηµένο
το σύνολο σχεδόν των υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Άρα, ποιος διασφαλίζει καλύτερα τα συµφέροντα της χώρας;
Εµείς µε αυτή την κίνηση ή µε την κίνηση την οποία µας προτρέ-
πει και µας κατηγορεί ο ΣΥΡΙΖΑ ότι δεν κάνουµε, να τινάξουµε
το λιµάνι στον αέρα;

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και σε αυτή την πραγµατικότητα,
αντί να έρθουµε και να συζητήσουµε µε επιχειρήµατα και να
πούµε αν θα µπορούσαµε να διεκδικήσουµε κάτι παραπάνω, έρ-
χεται ο ΣΥΡΙΖΑ και βάζει ένα σωρό πράγµατα τα οποία είναι είτε
αναληθή είτε γίνονται µόνο για επικοινωνιακούς λόγους. 

Μας είπε ο ΣΥΡΙΖΑ ότι το Ελεγκτικό Συνέδριο δεν έχει υπογρά-
ψει τη σύµβαση την οποία θέλουν. Απαντήσαµε στον κ. Ραγ-
κούση. Ούτε το 2016 τη σύµβαση µεταξύ του δηµοσίου της
ελληνικής Κυβέρνησης και της εταιρείας η οποία πήρε τον δια-
γωνισµό την είχε υπογράψει. Αλήθεια ή ψέµατα;

Έρχεται ο ΣΥΡΙΖΑ και µας κατηγορεί και µας λέει φέρτε τον
διακανονισµό τον οποίο είχε κάνει το ΤΑΙΠΕΔ µαζί µε την
«ΜΟΡΦΑ Α.Ε.». Τους λέµε ότι δεσµευόµαστε από τους όρους εµ-
πιστευτικότητας τους οποίους εσείς έχετε ορίσει το 2016 και δεν
µας είχατε φέρει εσείς το 2016 τη συµφωνία ανάµεσα στο ΤΑΙ-
ΠΕΔ και στην «COSCO». Μα δεν µας την είχατε ζητήσει τότε.
Είναι επιχειρήµατα αυτά; Μιλάµε σοβαρά; Με αυτά τα επιχειρή-
µατα νοµίζετε ότι µπορείτε να πείσετε τον κόσµο ή να απαλλα-
γείτε από τις ερινύες που µπορεί να νοµίζετε ότι σας κυνηγάνε
από την καριέρα την οποία στήσατε, λέγοντας ότι δεν θα πουλή-
σετε το λιµάνι και εσείς το πουλήσατε;

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Για τις ποινικές ρήτρες θα πείτε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Σαντορινιέ, σας

παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Κύριε Σαντορινιέ, καταλαβαίνω ότι σας
δηµιουργώ ένταση, αλλά να σας ενηµερώσω και για κάτι άλλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στον Πειραιά υπάρχει µια δη-
µοτική παράταξη. Αυτή η δηµοτική παράταξη έχει όνοµα και λέ-
γεται «το Λιµάνι της Αγωνίας» και δηµιουργήθηκε για να µην
πουληθεί το λιµάνι, ενώ επικεφαλής αυτής της παράταξης, η
οποία ανήκει στον ΣΥΡΙΖΑ, ήταν ο κ. Δρίτσας ο οποίος υπέγραψε
την πώληση του λιµανιού. Ε, αυτό είναι το πρόβληµα το οποίο
αντιµετωπίζουµε τώρα, τα ψυχολογικά προβλήµατα που έχει ο
ΣΥΡΙΖΑ!. Ε, δεν θα τα λύσουµε εµείς! Δεν θα τα λύσουµε εµείς!
Εµείς, αυτά τα οποία πρέπει να λύσουµε είναι τα προβλήµατα τα
οποία αντιµετωπίζει η χώρα, κύριε Σαντορινιέ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και, ναι, θεωρούµε ότι αυτή η επένδυση πρέπει να προχωρήσει

µε όρους, µε κανόνες, προσπαθώντας να διασφαλίσουµε ακόµα

περισσότερο τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου µέσα από
αυτή τη διαδικασία. Και εσείς κάθεστε απέναντι, προκειµένου να
ικανοποιήσετε, όπως σας είπα, τα εσώψυχά σας ή τις ιδεοληψίες
σας και κατηγορείτε την Κυβέρνηση γιατί; Γιατί δεν ακυρώνεται
η σύµβαση την οποία υπογράψατε εσείς. Ξέρετε κάτι; Μέχρι και
το 2014 τα λέγατε αυτά. Ξεκινήσατε από το 2019 και µετά να τα
λέτε αυτά. Υπάρχει µια διαφορά. Εσείς µπορείτε να το κάνετε. Ο
λαός δεν σας ακολουθεί για έναν και µόνο λόγο, ότι από το 2015
µέχρι το 2019 κυβερνήσατε και κάνατε ακριβώς τα ανάποδα από
αυτά τα οποία λέγατε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω και αρκετά
άλλα γύρω από τον ΣΥΡΙΖΑ και να µας πει πότε πήρε ποινικές
ρήτρες τα τεσσεράµισι χρόνια τα οποία ήταν κυβέρνηση και σε
ποια έργα, για τα χρονοδιαγράµµατα κ.λπ.. Δεν θέλω να µιλήσω
για το ποιος έχει την ευθύνη, δεν είµαι δικαστής, δεν µπορώ να
κρίνω για το ποιος έχει την ευθύνη που δεν εκτελέστηκαν τα
έργα και αυτό προσπαθούµε να αποφύγουµε. Και γι’ αυτόν τον
λόγο, για να µην υπάρξει ξανά αυτό το πρόβληµα, φτιάχνουµε
αυτόν τον κατάλογο, ούτως ώστε να µην υπάρχει δικαιολογία
από κανέναν επενδυτή και αυτό το οποίο θα ήθελα να εισηγηθώ
είναι ότι σε όλες αυτές τις διαδικασίες θα πρέπει να υπάρξει ένας
τέτοιος κατάλογος, ούτως ώστε να µην υπάρχει η δικαιολογία
από κανέναν επενδυτή να χρησιµοποιεί τις κωλυσιεργίες ή τη
γραφειοκρατία ή τυχόν άλλα προβλήµατα της κρατικής µηχανής
και να τα εκµεταλλεύεται. Γι’ αυτό φτιάχνουµε αυτόν τον κατά-
λογο, ούτως ώστε µετά από πέντε χρόνια και τις επενδύσεις να
έχουµε και ένα λιµάνι το οποίο θα πρωταγωνιστεί σε όλη την Ευ-
ρώπη να έχουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Υφυπουργέ.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο παρα-
καλώ επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, κύριε Σαντορινιέ,
σεβαστείτε τη διαδικασία.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Για ένα λεπτό ζητώ τον λόγο,
κύριε Πρόεδρε, επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Στη δευτερολογία σας
θα σας δώσω όσο θέλετε.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Σας παρακαλώ, για µισό λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Στη δευτερολογία

σας, γιατί θα πρέπει να απαντήσει µετά. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Για τριάντα δευτερόλεπτα, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ναι, τριάντα δευτερό-

λεπτα, αλλά θα πρέπει να απαντήσει µετά. Σας παρακαλώ, δεν
είπε κάτι, γιατί µου το κάνετε αυτό; Δεν ειπώθηκε κάτι. Σας πα-
ρακαλώ, στη δευτερολογία σας θα σας αφήσω όσο θέλετε. 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Δεν θα αµαυρώσω τη δευτερο-
λογία µου για φληναφήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Σαντορινιέ, θα
πρέπει να απαντήσει και το ξέρετε πολύ καλά, γιατί µε τυραννάτε
τώρα; Θα πρέπει να απαντήσει και δεν είπε κάτι. Δεν σας είπε
κάτι. 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Για µισό λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Γιατί µε σκάτε και

ίσως να είµαι σε ηλικία που µπορεί να έχω πρόβληµα καρδιάς και
να µην το ξέρω;

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουν αναφερ-
θεί πολλοί Βουλευτές σε εµένα, αλλά ο κ. Κατσαφάδος ξεφεύγει. 

Κύριε Κατσαφάδο, δεν θα αναφερθώ … 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, κύριε Δρίτσα,

ακούσατε και µπήκατε; Τι λέµε τώρα; 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τον Κανονισµό επικαλούµαι, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, κύριε Δρίτσα. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Είναι επί προσωπικού, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν είπε κάτι, ένα γε-

γονός είπε. 
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ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Επικαλούµαι τον Κανονισµό! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Πρώτον, διακόπτετε

τον κ. Σαντορινιό και, δεύτερον, ήσασταν όπου ήσασταν και ήρ-
θατε να απαντήσετε; Τι µου λέτε τώρα; Σας παρακαλώ. Όχι. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τι όχι; Δεν έχετε δικαίωµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Σαντορινιέ, για

χάρη σας γίνεται τώρα αυτό, να το ξέρετε. 
Έχετε τον λόγο για τριάντα δευτερόλεπτα, σας παρακαλώ

πολύ. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παραχωρώ τη

θέση µου στον κ. Δρίτσα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν γίνονται αυτά τα

πράγµατα.
Καλείται στο Βήµα η κ. Μπακαδήµα.
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Ακούστε µε, ακούστε µε. 
Κύριε Υφυπουργέ, δεν θα µιλήσω για την ουσία του νοµοσχε-

δίου, γιατί ούτως ή άλλως εκφεύγει των αρµοδιοτήτων σας, για
να ξέρουµε και τι λέµε. Αυτό που θα σας πω -γιατί η αρµοδιότητά
σας, ως γνωστόν, δεν περιλαµβάνει αυτόν τον χαρτοφύλακα,
είναι γνωστό αυτό- είναι πολύ να µιλάτε εσείς για τη διακοπή που
είχε γίνει για να κληθούν οι φορείς τρεις ώρες εκείνη την ηµέρα.
Να µιλάτε, λοιπόν, εσείς για τροποποιήσεις στη σύµβαση, όταν
χαρίζετε αυτή τη στιγµή 90 εκατοµµύρια και ο Υπουργός που βρί-
σκεται δίπλα σας κάνει τρία αδικήµατα: παράβαση καθήκοντος,
απιστία κατά του δηµοσίου και βλάβη κατά του δηµοσίου! Αυτά
να τα λέτε σε άλλους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ε, να αυτό ήθελα να

αποφύγω.
Ορίστε, κύριε Κατσαφάδο, και εδώ θα σταµατήσει.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο παρακαλώ,

επί προσωπικού. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Δρίτσα, είπε για

τα ψυχολογικά προβλήµατα του ΣΥΡΙΖΑ, δεν είπε για τα δικά σας.
Σας παρακαλώ πολύ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Όχι, δεν είπα…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ελάτε, τώρα, κύριε Πρόεδρε, δεν είµα-
στε µικρά παιδιά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Είπε του ΣΥΡΙΖΑ,
πάρτε τα Πρακτικά. Παρακολουθώ τη συζήτηση πολύ καλά.
Όλους σας, δεν µου ξεφεύγει κανένας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Κατ’ αρχάς, επειδή ο κ. Δρίτσας µπορεί…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πείτε ό,τι θέλετε, αλλά αυτά που είπατε
ήταν χυδαία. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Δεν είπα για σας. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ήταν χυδαία!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, σας παρακαλώ,

για του ΣΥΡΙΖΑ είπε. Δείτε τα Πρακτικά, κύριε Δρίτσα, σας πλη-
ροφόρησαν λάθος, γιατί δεν ήσασταν µέσα. Δείτε τα Πρακτικά.
Αν ήταν διαφορετικά, θα ζητούσα να το σβήσει. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου τον λόγο
να υπερασπιστώ τη τιµή µου. Δεν γίνεται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Δρίτσα, σας πα-
ρακαλώ, δεν είπε για σας. Θα ζητούσα να το αποσύρει. Είπε του
ΣΥΡΙΖΑ.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν έχετε δικαίωµα, κύριε Πρόεδρε, να
µη µου δώσετε τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, όταν είπα τα «ψυχολο-
γικά», του ΣΥΡΙΖΑ είπα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ακριβώς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Να το ξεκαθαρίσουµε αυτό. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Δεν είπατε το όνοµα του κ. Δρί-

τσα ότι είναι επικεφαλής του «Λιµανιού της Αγωνίας»; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Αυτό το είπα και το λέω, δεν είναι; Ποιο;
Ότι είναι επικεφαλής και ιδρυτής του «Λιµανιού της Αγωνίας»; Το
είπα και το λέω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Είναι γεγονός, κύριε
Σαντορινιέ. Δεν τον έβρισε, σας παρακαλώ. Δεν τον έθιξε σε κάτι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Ακούστε, να σας πω. Εγώ βεβαίως και
είπα για τα «ψυχολογικά» του ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Εδώ δεν είπατε εντός
εισαγωγικών, τώρα το λέτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Και για τον κ. Δρίτσα έκανα πολλές ανα-
φορές, γιατί ήταν ο ιδρυτής του «Λιµανιού της Αγωνίας».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ως εδώ πάµε καλά!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Και Υπουργός ήταν και ο άνθρωπος ο
οποίος υπέγραψε. Αν είναι δυνατόν! 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Βλέπετε ότι το επιβεβαιώνει; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ε, αυτό είπε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Εσείς δεν τα επιβεβαιώνετε αυτά, κύριε
Δρίτσα; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν υπάρχει περίπτωση, έχω δι-
καίωµα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μισό λεπτό, να ακού-
σουµε τον κ. Κατσαφάδο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Αν θα επιβεβαιώσω ότι ο κ. Δρίτσας είναι
ο Υπουργός ο οποίος υπέγραψε την παραχώρηση του λιµανιού;
Αν είναι δυνατον! Αν θα επιβεβαιώσω ότι ο κ. Δρίτσας είναι ο ιδρυ-
τής του δηµοτικού συνδυασµού «Το Λιµάνι της Αγωνίας», που είχε
βασικό του θέµα τη µη πώληση του λιµανιού; Αν είναι δυνατόν.
Βεβαίως και τα επιβεβαιώνω. Μπορεί να µε διαψεύσει ο κ. Δρί-
τσας γι’ αυτά; Δεν µπορώ να το πιστέψω. Κάποια στιγµή, κύριε
Σαντορινιέ, ξεφεύγουµε!

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Εσείς ξεφεύγετε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Γυρνάτε και µου λέτε…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: …ως Υπουργός ή ως Βουλευτής; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Γιαννούλη, µην

µπαίνετε στο παιγνίδι και σεις. Σας παρακαλώ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Κάνατε µία τοποθέτηση και µιλήσατε για
τον Υπουργό κ. Πλακιωτάκη και σας έχω ακούσει από την πρώτη
συνεδρίαση της επιτροπής που µιλάτε για 50 εκατοµµύρια, για
60 εκατοµµύρια και καταλήγουµε στα 90 εκατοµµύρια.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Όχι, ενενήντα από την αρχή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Λέτε 50 και 40, όλα µαζί 90. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Αν δεν ξέρετε µαθηµατικά, 50 και

40, 90 κάνει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Μα, το ίδιο πράγµα λέµε. Μην τσακωνό-
µαστε. Από εκεί και πέρα µου απαντήσατε ότι πρέπει ο κ. Πλα-
κιωτάκης…

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Όταν φέρνετε µία τέτοια σύµ-
βαση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Σαντορινιέ,
αφήστε τον να απαντήσει, δεν σας διέκοψε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Άρα, κύριε Σαντορινιέ, επιβεβαιώνετε
αυτό το οποίο είπατε; Επιβεβαιώνετε δηλαδή ότι διεκόπη η συ-
νεδρίαση… 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Ότι διεκόπη η συνεδρίαση για να
έρθουν οι φορείς στις επιτροπές, κύριε Κατσαφάδο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Αυτό λέτε; 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Αυτό συνέβη. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
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Νησιωτικής Πολιτικής): Και µετά γιατί είχατε άλλα φέρει και
άλλα έγιναν; Οι φορείς σάς είπαν να τα φέρετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι διάλογο, κύριε
Υπουργέ. Πείτε αυτό που θέλετε να πείτε!

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Και ανατρέξτε στα χθεσινά πρα-
κτικά της επιτροπής, κύριε Κατσαφάδο. Επισκέπτες είστε, ούτως
ή άλλως!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Σαντορινιέ, εκ-
µεταλλεύεστε την καλοσύνη µου! Αυτό κάνετε τώρα! 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Κύριε Σαντορινιέ, την πραγµατικότητα
και την αλήθεια τη γνωρίζουν και όσοι είναι µέσα σ’ αυτήν εδώ
την Αίθουσα και όσοι είναι έξω από αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ακριβώς!
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον λόγο επί

προσωπικού. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Δρίτσα, να µου

πείτε πρώτα πού συνίσταται το προσωπικό θέµα, γιατί αυτά που
είπε είναι γεγονότα. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εξηγώ. Ζητώ τον λόγο, κύριε Πρόεδρε,
επί προσωπικού ως έχω δικαίωµα, διότι ο κ. Κατσαφάδος ανα-
φερόµενος διαρκώς στο όνοµά µου και στις ιδιότητές µου, κα-
τέληξε σε αυτή την αποστροφή του λόγου του, οργίλος κιόλας,
ότι δεν θα λύσουµε εδώ µέσα τα ψυχολογικά προβλήµατα του
ΣΥΡΙΖΑ. Αν αυτό δεν συνιστά προσωπική…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Αυτό είπα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αυτό το είπε. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ζητώ, λοιπόν, τον λόγο επί προσωπι-

κού για δύο λεπτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μα, δεν αναφέρθηκε

στον Δρίτσα. Του ΣΥΡΙΖΑ είπε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): ...(Δεν ακούστηκε)
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μην το αποκόπτετε, κύριε Πρόεδρε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Δρίτσα, ξέρετε

πολύ καλά ότι σ’ αυτό µπορεί να απαντήσει µόνο ο κ. Ραγκού-
σης.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Για µένα µίλαγε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν µίλαγε!
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ε, πώς δεν µίλαγε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Είπε «…τα ψυχολο-

γικά προβλήµατα του ΣΥΡΙΖΑ».
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ! Είναι

θέµα ηθικής τάξης. Σας παρακαλώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ναι, αλλά µε στενο-

χωρείτε τώρα! Δεν είπε για εσάς! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Να µη σας στενοχωρώ! Είναι θέµα ηθι-

κής τάξης! Θα το καταλάβετε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με στενοχωρείτε, πώς

να το κάνουµε; Λάθος πληροφόρηση είχατε. Ήρθατε εδώ και
µου είπατε ότι είπε για τον Δρίτσα, αλλά δεν είπε για τον Δρίτσα.
Σας λέω ότι είπε για τον ΣΥΡΙΖΑ. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Το άκουσα µε τα αυτιά µου, κύριε Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Το επιβεβαιώνετε κι
εσείς ότι είπε για τον ΣΥΡΙΖΑ. Σας λέω ότι είπε για τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είχε τελειώσει
τώρα!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Το άκουσα µε τα αυτιά µου, κύριε Πρό-
εδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ας απαντήσει ο Κοι-
νοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος. Γιατί το κάνετε τώρα αυτό; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δώστε µου δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Θα είχαµε τελειώσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν θα κρατήσει δύο
λεπτά και το ξέρετε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Δρίτσα, έχετε

τριάντα δεύτερα από σεβασµό και µόνο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πρώτον, δεν ξέρω πόσο ενηµερωµέ-

νος είναι ο κ. Κατσαφάδος – και δεν είναι υποχρεωµένος να είναι
ενηµερωµένος-, αλλά στον Πειραιά η Δηµοτική Κίνηση «Το Λιµάνι
της Αγωνίας» ιδρύθηκε το 1998, όταν δεν υπήρχε καν ζήτηµα
ιδιωτικοποιήσεων του λιµανιού κ.λπ., κ.λπ.. Τον τίτλο του τον
πήρε για άλλους λόγους, για την παρακµή τής τότε δηµοτικής
αρχής Πειραιά. Αυτό είναι το ένα.

Δεύτερον, η αναφορά στην ευθύνη µου για το ότι διεκόπη η
συνεδρίαση και στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια οφείλεται,
κύριε Κατσαφάδο -και αναλάβετε επιτέλους ως παράταξη τις ευ-
θύνες σας- στο ότι δέχτηκα ως Υπουργός στην ακρόαση φο-
ρέων, κατά παράβαση του Κανονισµού, να κληθεί και η «COSCO»
µε πρόταση Βουλευτή του ΚΙΝΑΛ -οργίλος και εκείνος!- τότε. Και
ενώ δέχτηκα, λοιπόν, να έρθει και εκλήθη η «COSCO», αντί να
έρθει στο Κοινοβούλιο να µιλήσει και να εξηγήσει τη θέση της,
προτίµησε να στείλει µία επιστολή εναντίον µου λέγοντας όλα
αυτά τα ψέµατα στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», όπως ότι εγώ άλλαζα τον
νόµο, µε αποτέλεσµα να το πάρουν στα χέρια τους όλοι οι Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας και να ζητάνε την κεφαλή µου επί
πίνακι. Και αυτό, ενώ παραβίασε όλους τους κανόνες που της εί-
χαµε δώσει. Και την άλλη µέρα, πραγµατικά έφευγε ο τότε Πρω-
θυπουργός, ο κ. Τσίπρας, για την Κίνα και δεν πήγε καθόλου
στην «COSCO». Αντίθετα, απαγόρευσε στον Διευθύνοντα Σύµ-
βουλο της «COSCO», της ΣΕΠ τότε, τον κ. Καρακώστα, να είναι
στο αεροπλάνο µαζί του, ακριβώς γιατί αυτός ήταν ο εγκέφαλος
όλης αυτής της προσβολής, όχι απέναντι σε µένα, αλλά απέναντι
στο ελληνικό Κοινοβούλιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Να είστε καλά, κύριε
Δρίτσα!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Για να καταλαβαίνουµε πώς είχαν τα
πράγµατα.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΦΟΡΤΩΜΑΣ: Τι είναι αυτά που λέτε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Φόρτωµα, σας

παρακαλώ! 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε Κατσα-

φάδο, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Κατ’ αρχάς µπορεί να διαφωνώ απείρως
πολιτικά µε τον κ. Δρίτσα, αλλά...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αντίπαλοι είστε, δεν
είστε και εχθροί!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): ...τον σέβοµαι, τον τιµώ και τον εκτιµώ
και νοµίζω ότι κατάλαβε πως ποτέ δεν είπα κάτι για ψυχολογικά
θέµατα. Σε καµµία περίπτωση!

Όµως, από εκεί και πέρα, κύριε Δρίτσα, αυτό το οποίο ξέρω
εγώ είναι ότι ήρθε ένα κείµενο της συµφωνίας στην επιτροπή και
ψηφίστηκε άλλο κείµενο. Και το κείµενο που ψηφίστηκε ήταν µε
βάση την επιστολή που σας έστειλε η «COSCO», που γι’ αυτό
έγινε η διακοπή. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μιλήστε λίγο πιο δυνατά, γιατί δεν σας
ακούω. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής): Λέω, κύριε Δρίτσα, ότι αυτό το οποίο
γνωρίζω, και εγώ και οι υπόλοιποι συνάδελφοι, γιατί ήµασταν
µέλη του Κοινοβουλίου και εκείνη την κοινοβουλευτική περίοδο,
είναι ότι το κείµενο το οποίο είχατε φέρει στη Βουλή για επεξερ-
γασία και ψήφιση άλλαξε µετά από την επιστολή την οποία σας
έστειλε η «COSCO» και συµπεριλάβατε µέσα στο τελικό κείµενο
τις απόψεις της «COSCO». 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν ισχύει!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Αφήστε µε να ολοκληρώσω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν ισχύει!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Όσο για το «Λιµάνι της Αγωνίας», επι-
τρέψτε µου να σας πω ότι το «Λιµάνι της Αγωνίας», αυτή η κίνηση
και αυτή η πρωτοβουλία, ιδρύθηκε το 1998 στον Πειραιά, όπως
πολύ σωστά είπατε. Και, ναι, δηλώνω ότι δεν γνώριζα πότε ήταν
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το έτος ίδρυσης, γιατί, όπως καταλαβαίνετε δεν είχα και ιδιαίτε-
ρες σχέσεις. Όµως, η βασική δέσµευση και η βασική του πολιτική
τοποθέτηση γύρω από τα πράγµατα του Πειραιά είναι µία: Δεν
πωλείται το λιµάνι!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Βεβαίως!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Ε, και το πουλήσατε. Αυτό λέω!
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Γιατί, το είχαµε κρύψει;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Μα, αυτό λέω! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δείτε τις προγραµµατικές δηλώσεις!

Αναγκαστήκαµε! Το έχουµε δηλώσει. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ (Υφυπουργός Ναυτιλίας και

Νησιωτικής Πολιτικής): Μα, αυτό λέω. Εντάξει! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει τώρα η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του

ΜέΡΑ25 κ. Φωτεινή Μπακαδήµα. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Ησυχία, σας παρακαλώ! Έχει ανέβει η συνάδελφος στο Βήµα. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ και συγ-

γνώµη για την αναµονή!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Είναι πάντα εξαιρετικά ενδιαφέρον

να παρακολουθεί κανείς τα δύο µεγάλα κόµµατα που µόνο επι-
κοινωνιακή αντιπολίτευση κάνει το ένα στο άλλο, όταν τα έχουν
συµφωνήσει, όταν είναι οι δύο όψεις του ίδιου νοµίσµατος.

Ας µπούµε, όµως, στο σηµερινό θέµα.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, σας παρακαλώ!

Κυρία Μπακαδήµα, αρχίστε πάλι από την αρχή, σας παρα-
καλώ.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι η

πρώτη φορά που βρισκόµαστε σ’ αυτή την Αίθουσα να µιλή-
σουµε για τον ΟΛΠ και την «COSCO». Έχουµε συζητήσει επί-
καιρη για το θέµα της δηµιουργίας ναυπηγείου από την
«COSCO» στο Πέραµα, έχω µιλήσει αρκετές φορές για το 16%
και την παραχώρησή του, ενώ σας έχω µεταφέρει και την αγωνία
των φορέων και των πολιτών του Περάµατος, του Κερατσινίου,
της Δραπετσώνας και ολόκληρης της Β’ Πειραιά για τον προνο-
µιακό τρόπο που αντιµετωπίζετε την «COSCO». Ναι, δεν το κά-
νετε µόνο εσείς, το έκανε και η προηγούµενη κυβέρνηση. 

Όµως, ένα ακόµα δείγµα αυτής της µεταχείρισης είναι και η
σηµερινή συζήτηση για την τροποποίηση της σύµβασης παρα-
χώρησης σχετικά µε τη χρήση και την εκµετάλλευση χώρων και
περιουσιακών στοιχείων εντός του λιµένος Πειραιώς µεταξύ ελ-
ληνικού δηµοσίου και ΟΛΠ, µία τροποποίηση που πραγµατικά έρ-
χεται να συνεχίσει την εγκληµατική εκποίηση βασικών υποδοµών
της χώρας, προχωρώντας στην επιπλέον παραχώρηση του 16%
του ΟΛΠ στην «COSCO». 

Με τον τρόπο αυτόν η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
συνεχίζει να βαδίζει, εντείνοντας µάλιστα τον ρυθµό της, στον
δρόµο όχι της ανάπτυξης αλλά του ξεπουλήµατος και της εκποί-
ησης, έναν δρόµο που φυσικά έστρωσε και η προηγούµενη µνη-
µονιακή κυβέρνηση του κ. Τσίπρα, δείχνοντας την αγαστή
σύµπνοια όλου του µνηµονιακού τόξου, ανεξάρτητα από το ποιο
κόµµα έχει τελικά τη διακυβέρνηση της χώρας στα χέρια του.

Δυστυχώς, διαχρονικά, µοναδικοί χαµένοι και ζηµιωµένοι βγαί-
νουν οι πολίτες που βλέπουν τις επιχειρήσεις τους να µαραζώ-
νουν, τα µαγαζιά τους να κλείνουν, την ανεργία να τους χτυπάει
την πόρτα, τις αυξήσεις να βαραίνουν το καλάθι της καθηµερι-
νότητας και την υπερχρέωση να τους αγγίζει. 

Πριν µπούµε στην πολιτική και κοινωνική διάσταση του ζητή-
µατος, θα µου επιτρέψετε να κάνω µία αναφορά σε δύο πράξεις,
δύο αποφάσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου, την 381 και την 382.
Η απόφαση 381 ακολούθησε την εξέταση της νοµιµότητας τρο-
ποποίησης του σχεδίου σύµβασης αγοραπωλησίας και του σχε-
δίου σύµβασης µεταξύ ΤΑΙΠΕΔ και «COSCO» και η απόφαση 382

τον έλεγχο νοµιµότητας του σχεδίου σύµβασης τροποποίησης
της σύµβασης παραχώρησης. 

Αν τις διαβάσει κάποιος, θα δει στην πρώτη να σηµειώνεται
πως σχετικά µε τον έλεγχο νοµιµότητας της τροποποίησης, σύµ-
φωνα µε τα οριζόµενα στον 4700/2020, τα σχέδια συµβάσεων µε
αντισυµβαλλόµενο το ΤΑΙΠΕΔ που αφορούν σε τροποποίηση
υφιστάµενων ελεγχθεισών συµβάσεων δεν υπάγονται σε προ-
συµβατικό έλεγχο, παρά µόνο εφόσον περιέχουν ουσιώδεις τρο-
ποποιήσεις σε σχέση µε το αρχικό συµβατικό κείµενο. 

Στη δεύτερη θα δει αναφορά πως απαραδέκτως εισάγεται για
άσκηση προσυµβατικού ελέγχου το υπό κρίση σχέδιο σύµβασης
το οποίο αφορά την τροποποίηση της κυρωθείσας σύµβασης πα-
ραχώρησης καθόσον τόσο το σχέδιο της αρχικής σύµβασης όσο
και οι µεταγενέστερες κατά το 2008 και 2016 τροποποιήσεις δεν
διήλθαν του προσυµβατικού ελέγχου. Καταθέτω στα Πρακτικά
και τις δύο πράξεις σε περίπτωση που κάποιος ή κάποια συνά-
δελφος θέλει να λάβει γνώση, ώστε να έχει καλύτερη εικόνα. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Φωτεινή Μπακαδήµα κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το συµπέρασµα, λοιπόν, είναι πως δυστυχώς το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο κλήθηκε να γνωµοδοτήσει ξεκάθαρα για έναν επικοινω-
νιακό λόγο. Επίσης να σηµειώσω πως σήµερα κατέθεσα µέσω
του κοινοβουλευτικού ελέγχου αίτηση κατάθεσης εγγράφου,
ώστε να µας χορηγηθεί εισήγηση του ελληνικού δηµοσίου προς
την «COSCO» αναφορικά µε την τροποποίηση. Θεωρώ πως πι-
θανότατα θα την έχουµε το διάστηµα.

Φυσικά επανέρχοµαι στο θέµα του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Οι
λόγοι για τους οποίους ενεπλάκη είναι ξεκάθαρο πώς µόνο επι-
κοινωνιακοί µπορεί να είναι, µονάχα για να προσδώσει έναν µαν-
δύα νοµιµότητας στο έγκληµα που κάνετε σε βάρος των πολιτών
και της χώρας. Και ένα έγκληµα στο οποίο προχωράτε όταν δεν
έχει διασφαλιστεί η ολοκλήρωση των έντεκα σηµαντικών συµβα-
τικών υποχρεωτικών επενδύσεων µε ευθύνη της ίδιας της εται-
ρείας, γεγονός που διαφαίνεται και από τις εκθέσεις του
ανεξάρτητου µηχανικού αλλά και από τις επιστολές του ίδιου του
ΤΑΙΠΕΔ προς τον ΟΛΠ. 

Σερβίρετε, δηλαδή, στο πιάτο, για να χρησιµοποιήσω µια έκ-
φραση που χρησιµοποιούµε συχνά, το 16% µετοχών του λιµα-
νιού χωρίς η «COSCO» να έχει ολοκληρώσει τα υποχρεωτικά
επενδυτικά έργα. Αγνοείτε δε επιδεικτικά το γεγονός πως η µη
ολοκλήρωση αυτών συνιστά παραβίαση συµβατικών υποχρεώ-
σεων και ενεργοποίηση ποινικών ρητρών κατά της «COSCO».
Αντ’ αυτού το ΤΑΙΠΕΔ και τα Υπουργεία Οικονοµικών και Ναυτι-
λίας δροµολόγησαν την απώλεια εσόδων από µερίσµατα αλλά
και δύο εκπροσώπων του δηµοσίου από το διοικητικό συµβού-
λιο.

Η τροποποίηση της σύµβασης επιφέρει επίσης τον οικονοµικό
στραγγαλισµό σειράς επαγγελµάτων, αφού οι επενδύσεις ήταν
ζωτικής σηµασίας για τους κατοίκους του Πειραιά και των παρα-
κείµενων δήµων. Σύσσωµοι οι τοπικοί φορείς διαµαρτύρονται και
καταγγέλλουν πως σύντοµα θα κλείσουν και οι λίγες επιχειρήσεις
ναυπηγικής βιοµηχανίας που έχουν κατορθώσει να µείνουν ανοι-
χτές. 

Φυσικά όµως, κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης, δεν σας
νοιάζει για τις µεσαίες και µικροµεσαίες και µικρές επιχειρήσεις.
Είναι προφανές πως δεν σας νοιάζει ούτε για τους εργαζόµε-
νους. Αντί να φροντίσετε να τροποποιηθεί η σύµβαση παραχώ-
ρησης στην κατεύθυνση της προστασίας της µισθωτής εργασίας
µε ουσιαστικές ρυθµίσεις που θα αντιµετωπίσουν τις ανισότητες
και το µοντέλο της εργολαβικής εργασίας, δυστυχώς φροντίζετε
να ικανοποιήσετε τα συµφέροντα του κινεζικού κολοσσού- αποι-
κιοκράτη που βρίσκεται στο λιµάνι.

Οι εργολαβικές σχέσεις συνεχίζουν να κυριαρχούν, οι εργαζό-
µενοι συνεχίζουν να βλέπουν τις εργασιακές σχέσεις να χειροτε-
ρεύουν. Φυσικά ας είµαστε ειλικρινείς, δεν θα περίµενε κανείς
τίποτα διαφορετικό από µία Κυβέρνηση που έχει καταστήσει το
Υπουργείο Εργασίας «υπουργείο ανεργίας και κοινωνικής ανα-
σφάλισης», από µια Κυβέρνηση που έχει λειτουργήσει ως νοµο-
θετικός οδοστρωτήρας εργασιακών δικαιωµάτων και κεκτηµένων. 
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Παρ’ όλα αυτά οφείλω, κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης,
να αναγνωρίσω πως παραµένετε συνεπείς στο ιδεολογικό σας
πρόσηµο και στην άποψή σας υπέρ της ολιγαρχίας και των συµ-
φερόντων των λίγων σε βάρος των πολλών. Τι σας νοιάζει αν
κλείσουν οι επιχειρήσεις της ναυπηγοεπισκευαστικής; Τι σας νοι-
άζει αν οδηγηθούν εκατοντάδες οικογένειες στην ανεργία και την
ανασφάλεια για την επιβίωση; Δεν σας νοιάζει. Δικό σας µέληµα
είναι, δική σας φροντίδα είναι ο αποικιοκράτης της «COSCO» να
πάρει επιπλέον 16% των µετοχών, ώστε να είναι ο µόνος κυρίαρ-
χος στο λιµάνι. 

Εξάλλου, κύριε Υπουργέ, έχω θέσει σε γνώση σας πολλές
φορές στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου φαινόµενα
αυτής της αποικιοκρατικής συµπεριφοράς. Να σας θυµίσω µια
πρόσφατη ερώτηση τον περασµένο Μάρτιο, έπειτα από καταγγε-
λία που έλαβα επί του θέµατος. Τότε, λοιπόν, ο Σύνδεσµος Επι-
χειρήσεων Ναυπηγικής Βιοµηχανίας µε εξώδικη διαµαρτυρία προς
την «ΟΛΠ Α.Ε.» ζητούσε να τηρηθούν οι συµβατικές υποχρεώσεις
και να υποπαραχωρηθούν στις επιχειρήσεις της ναυπηγοεπι-
σκευαστικής τα κενά κτήρια που βρίσκονται στη ζώνη του Περά-
µατος. Ο ΣΕΝΑΒΙ στο εν λόγω εξώδικο ανέφερε χαρακτηριστικά
πως αν και η σύµβαση παραχώρησης είναι σαφέστατη επ’ αυτού
και επειδή υπάρχουν κακές γλώσσες που αφορούν τα δύο κτήρια
υπό παραχώρησης στη ΝΑΖΩ που έχουν χηρεύσει, θα ήταν πρέ-
πον αύριο κιόλας να βγάλει σε δηµοπρασία τα κτήρια αυτά όπως
προβλέπει η σύµβαση παραχώρησης. Η εκπρόσωπος της ΟΛΠ
τότε φέρεται να είχε δηλώσει πως το θέµα της µη υποπαραχώρη-
σης των δύο κτηρίων απαιτεί κάποια άλλη διαδικασία και δεν µπο-
ρεί να διευθετηθεί από τη µία µέρα στην άλλη. 

Στη δική σας απάντηση, κύριε Υπουργέ, σηµειώνατε πως το
θέµα της υποπαραχώρησης κτηρίων από τον ΟΛΠ σε επιχειρή-
σεις ναυπηγοεπισκευής είναι υπό διερεύνηση από τις αρµόδιες
αρχές του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, σύµ-
φωνα µε τα προβλεπόµενα στο άρθρο 16 της σύµβασης παρα-
χώρησης και τα λοιπά. Φαντάζοµαι πως σήµερα µιας και έχουν
περάσει αρκετοί µήνες από τότε και συζητάµε την παραχώρηση
του 16% θα είχε ολοκληρωθεί ο έλεγχος τον οποίο αναφέρεται
στην απάντησή σας. Ως εκ τούτου θα µπορείτε να µας να δώσετε
µια απάντηση σήµερα για το τι έχει δείξει αυτό ο έλεγχος και
ποιο είναι το αποτέλεσµα αυτού.

Παρ’ όλα αυτά θα πρέπει να είµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, δίκαιη. Ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν εκείνος που ξεκίνησε το ξεπούληµα
δίνοντας το 67%. Η Νέα Δηµοκρατία έρχεται απλώς να το ολο-
κληρώσει. Το είπα και χθες από αυτό εδώ το Βήµα πως Νέα Δη-
µοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ είστε οι δύο όψεις του ίδιου νοµίσµατος.
Είναι κάτι που το λέω και θα συνεχίσω πραγµατικά να το λέω
γιατί αυτή είναι η πραγµατικότητα.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Ανιστόρητα πράγµατα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Κασιµάτη, µην

τη διακόπτετε. Σας παρακαλώ!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Κυρία Κασιµάτη, ό,τι και εάν λέτε

ότι µε πολύ βαριά καρδιά υπογράψατε, τελικά υπογράψατε!
ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Δεν είπα για «βαριά καρδιά». Είπα ανιστό-

ρητα!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Όχι εσείς, συνάδελφοί σας, κυρία

Κασιµάτη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Συνεχίστε, κυρία Μπα-

καδήµα.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Δεν θα µπω σε διάλογο. Έχετε τον

χρόνο να τοποθετηθείτε µετά. Μπορείτε να προσπαθήσετε να ξε-
πλύνετε το ξεπούληµα του λιµανιού όσο θέλετε. 

Συνεχίζω λοιπόν. Ο ρόλος και οι ευθύνες του ΣΥΡΙΖΑ είναι ση-
µαντικότατες. Δεν παραγράφονται. Έχουν καταγραφεί στην πο-
λιτική ιστορία αυτού του τόπου. Δεν παραγράφεται ό,τι έγινε από
το 2016 µε ανακοινώσεις ούτε και µε τις προσπάθειες που πραγ-
µατικά κάνουν συνάδελφοι της Β’ Πειραιά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα πάρω και τη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε.
Εξάλλου παρά τις παρεµβάσεις των καλών συναδέλφων της

Β’ Πειραιά του ΣΥΡΙΖΑ, η πραγµατικότητα δεν αλλάζει. Το λιµάνι
παραχωρήθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ. Φανταστείτε, λοιπόν, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, να είχε υπογράψει µνηµόνιο ο Γιάνης Βαρου-
φάκης το 2015 και εγώ σήµερα να σας έλεγα για το πόσο κακό
είναι το µνηµόνιο που είχε υπογράψει. Βέβαια θα µου πείτε ότι
αν το είχε υπογράψει, θα είχε παραµείνει, θα ήταν Υπουργός Οι-
κονοµικών τής τότε κυβέρνησης, θα είχε µείνει στη θέση του, δεν
θα ήµασταν εδώ σήµερα και δεν θα µας χωρίζει άβυσσος από
τον ΣΥΡΙΖΑ, όπως µας χωρίζει. Κάπως έτσι, λοιπόν, είναι και σή-
µερα οι αντιδράσεις Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ όταν το κόµµα τους
νοµοθέτησε την παραχώρηση του 67% ανοίγοντας τον δρόµο για
το υπόλοιπο 16%. 

Ας είµαστε σαφείς και ξεκάθαροι απέναντι κυρίως στους πο-
λίτες αλλά και την ελληνική κοινωνία. Για εµάς, για το ΜέΡΑ25 οι
υποχρεωτικές επενδύσεις ήταν στη λάθος κατεύθυνση στη συν-
τριπτική τους πλειοψηφία. Και οι ελάχιστες που κινούνταν στο
πραγµατικό νόηµα των υποχρεωτικών επενδύσεων έγιναν µε τέ-
τοιον τρόπο, ώστε να εξωτερικευτεί το κόστος και να εξασφαλί-
σει η «COSCO» το µέγιστο κέρδος Δεν θα έφερναν καµµία
ανάπτυξη για τους πολλούς και καµµία βελτίωση της κατάστα-
σης, παρά µόνο κέρδη για την «COSCO».

Είπα στην αρχή πως η Νέα Δηµοκρατία αδιαφορεί για τους ερ-
γαζόµενους νοµοθετώντας κάθε αντιλαϊκό και κάθε αντεργατικό
µέτρα που µπορείτε. Εξίσου αδιάφοροι είστε και απέναντι στο
περιβάλλον, γιατί πέρα από τα περιβαλλοντοκτόνα νοµοσχέδιά
σας, κλείνετε µε χαρά τα µάτια στον περιβαλλοντικό αντίκτυπο
της δράσης της «COSCO». Ούτε µία, ούτε δύο, αλλά πολλές
φορές κάτοικοι και φορείς του Πειραιά έχουν αναδείξει ακόµη
και κινηθεί δυναµικά ενάντια σε αυτές µε τα αρµόδια Υπουργεία
να κοιτούν από την άλλη. 

Ενδεικτικό παράδειγµα η καταγγελία του Παρατηρητηρίου της
Πειραϊκής πως µετά από αυτοψία του Τµήµατος Περιβάλλοντος
της Περιφέρειας διαπιστώθηκε διαρροή µέσα στη θάλασσα των
µπάζων και βυθοκορηµάτων που προορίζονται για την πλήρωση
των τσιµεντοκιβωτίων, διασκορπισµός τους στον αέρα, ρύπανση
της θάλασσας κατά µήκος των τσιµεντοκιβωτίων - κεσόν, δηµι-
ουργία νέας παραλίας από επιχωµατώσεις νοτιοανατολικά του
µνηµείου του Θεµιστοκλή, που δικαιώνει την προσφυγή του Πα-
ρατηρητηρίου της Πειραϊκής και των κατοίκων, καθώς και την
προσωρινή διαταγή για παύση των εργασιών που είχαµε στις 16
Δεκεµβρίου του 2020.

Δεν έχουµε όµως µόνο αυτό το εργοτάξιο. Έχουµε και το τε-
ράστιο εργοτάξιο της «COSCO» πολύ κοντά στα σπίτια του Κε-
ρατσινίου και της Δραπετσώνας, εργοτάξιο που έρχεται να
επιβαρύνει ακόµη περισσότερο περιβαλλοντικά µια περιοχή που
είναι ήδη επιβαρυµένη από τα σκουπίδια στο Σχιστό και µε τα κα-
ζάνια του έτερου αγαπηµένου σας ολιγάρχη, που δεν είναι άλλος
από τον κ. Μελισσανίδη της «OIL ONE». Καταθέτω στα Πρακτικά
ορισµένες φωτογραφίες από το εργοτάξιο της «COSCO» στο Kε-
ρατσίνι, ώστε να υπάρχουν τουλάχιστον κατατεθειµένες στα
Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Φωτεινή Μπακαδήµα κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες φωτογραφίες, οι
οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας να πω ότι το ΜέΡΑ25
δεν αφήνει τίποτα σε κανέναν ολιγάρχη. Δεν έχει κανένα γραµ-
µάτιο να ξεπληρώσει. Μοναδικό του χρέος είναι να αγωνιστεί για
το συµφέρον των συµπολιτών µας. Προσωπικά έχω χρέος και
απέναντι στους πολίτες της Β’ Πειραιά, τους οποίους και εκπρο-
σωπώ σε αυτό εδώ το Κοινοβούλιο. Τα δικά τους συµφέροντα
ενστερνίζοµαι, το δικό τους καλό υπηρετώ. Αυτό και θα συνεχίσω
να κάνω µε κάθε ευκαιρία και από κάθε βήµα. 

Ως ΜέΡΑ25 θα αγωνιστούµε δίπλα στους πολίτες, µαζί µε τους
πολίτες, εντός και εκτός Βουλής για την ανατροπή όλων των
αποικιοκρατικών συµβάσεων που ψήφισαν οι µνηµονιακές κυβερ-
νήσεις ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και Νέας Δηµοκρατίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε την κ. Μπακαδήµα.
Καλείται στο Βήµα ο Υφυπουργός Οικονοµικών ο κ. Απόστο-

λος Βεσυρόπουλος. Λίγη προσοχή γιατί θα αναφερθεί στις δύο
τροπολογίες.
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ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λαµβάνω τον λόγο για να ανα-
φερθώ στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1077 και ειδικό αριθµό
22 που κατατέθηκε από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης. Μία πρώτη παρατήρηση είναι ότι, ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ ως κυβέρ-
νηση ακολουθούσε µια πολιτική ακραίας υπερφορολόγησης,
ξαφνικά ανακάλυψε την πολιτική µείωσης των φόρων κάπως
όψιµα, αλλά και υποκριτικά.

Να υπενθυµίσω ότι ως κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ, µεταξύ άλλων,
πρώτον, αύξησε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης σε όλα σχεδόν
τα καύσιµα ενώ ειδικά στο πετρέλαιο θέρµανσης η αύξηση άγ-
γιξε το 22% µέσα στο 2017. Δεύτερον, αύξησε τον ΦΠΑ µέσα στο
2016 από το 23% στο 24%. Παράλληλα σε πάρα πολλά προϊόντα
ευρείας κατανάλωσης αύξησε τον ΦΠΑ από τον µειωµένο συν-
τελεστή 13% στο 24%. Τρίτον, µείωσε το ποσό για το επίδοµα
θέρµανσης µε αποτέλεσµα τη συρρίκνωση του αριθµού των δι-
καιούχων κατά 50%. Επίσης κατήργησε την προκαταβολή του
επιδόµατος θέρµανσης. 

Αντίθετα, η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, η Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη τους πρώτους µήνες της θητείας της
και συγκεκριµένα τον Οκτώβριο του 2019 µε κοινή υπουργική
απόφαση προχώρησε στην αύξηση του επιδόµατος θέρµανσης.
Μισό εκατοµµύριο νοικοκυριά έλαβαν προσαυξηµένο επίδοµα
θέρµανσης, ενώ προβλεπόταν και επιπλέον αύξηση του επιδό-
µατος κατά 10% για κάθε προστατευόµενο τέκνο. Για πρώτη
φορά το επίδοµα θέρµανσης καταβλήθηκε σε όλους µέχρι το
τέλος του χρόνου, σε αντίθεση µε την περίοδο της κυβέρνησης
ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ, που για να λάβουν το επίδοµα θέρµανσης οι πο-
λίτες θα έπρεπε πρώτα να έχουν αγοράσει το πετρέλαιο και µετά
να περιµένουν τον Ιανουάριο ή και τον Ιούνιο της επόµενης χρο-
νιάς για να πάρουν το επίδοµα. Η πρόβλεψη που υπήρχε σε αυτή
την πρώτη παρέµβαση της Κυβέρνησής µας ήταν σαφής. Συγκε-
κριµένα, ο κάθε δικαιούχος µπορούσε να λάβει το επίδοµα θέρ-
µανσης αρκεί να πραγµατοποιούσε αγορές πετρελαίου
θέρµανσης µε αξία ίση µε το διπλάσιο του επιδόµατος ή µεγα-
λύτερη. Με τον τρόπο αυτό η επιδότηση αυξήθηκε στο 50% επί
του σχετικού κόστους που καταβάλλει ο δικαιούχος για τις αγο-
ρές µέχρι αυτό το ύψος.

Οφείλω, επίσης, να επισηµάνω ότι η Κυβέρνηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη επέκτεινε τη χορήγηση του επιδόµατος θέρµανσης
και σε άλλες µορφές καύσιµων υλών, όπως το πέλετ, τα καυσό-
ξυλα και το φυσικό αέριο. Από εκεί και πέρα, όµως, έχουµε και
τη δεύτερη παρέµβαση που εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός στην
85η Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης για τη φετινή χρονιά. Αναφέ-
ροµαι στη νέα αύξηση του επιδόµατος θέρµανσης κατά 20%.
Μάλιστα αυτή η αύξηση της τάξης του 20% θα ισχύσει και θα
εφαρµοστεί, τόσο για τα κατώτερα όσο και για τα ανώτερα όρια
επιδόµατος. 

Οφείλω ακόµη να επισηµάνω ότι η Κυβέρνηση επιδοτεί µέρος
του λογαριασµού των καταναλωτών ηλεκτρικής ενέργειας από
την 1η Οκτωβρίου και µε αναδροµική ισχύ από την 1η Σεπτεµ-
βρίου. 

Να παρατηρήσω επίσης ότι το δηµοσιονοµικό κόστος από το
περιεχόµενο της τροπολογίας, που κατέθεσε όψιµα και παρα-
πλανητικά ο ΣΥΡΙΖΑ, ανέρχεται στα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ξα-
ναζούµε προφανώς εποχές του αλήστου µνήµης «Προγράµ-
µατος της Θεσσαλονίκης», τότε που εξαγγέλθηκαν διαγραφές
οφειλών, κατάργηση του ΕΝΦΙΑ, αυξήσεις µισθών και συντάξεων
και κατάργηση του µνηµονίου µε έναν νόµο και ένα άρθρο. Τε-
λικά, όµως, ήρθαν πολλοί νόµοι και πολλά άρθρα που επέβαλαν
συνολικά είκοσι εννέα φορολογικές επιβαρύνσεις.

Στην πολιτική το ζητούµενο και το εχέγγυο είναι η αξιοπιστία.
Αυτό το στοιχείο ο ΣΥΡΙΖΑ το έχει απολέσει οριστικά. Η τροπολο-
γία αυτή όπως ανέφερα εξυπηρετεί σκοπιµότητες, δεν βασίζεται
σε πραγµατικά δεδοµένα και αναδεικνύει την έλλειψη αξιοπιστίας
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αντίθετα, η νοµοθετική εργασία
απαιτεί τεκµηρίωση και αξιοπιστία. Οφείλει να κινείται εντός της
πραγµατικότητας και όχι να καθοδηγείται από την ανάγκη ανάκαµ-
ψης της διαρκώς µειούµενης επιρροής του ΣΥΡΙΖΑ, που καταγρά-
φεται άλλωστε στις µετρήσεις της κοινής γνώµης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να αναφερθώ και στην
τροπολογία µε γενικό αριθµό 1085 και µε ειδικό αριθµό 23 που
κατατέθηκε από τους συναδέλφους του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας. Για τον ειδικό φόρο στα καύσιµα, αλλά και για τα
µέτρα που έλαβε η Κυβέρνησή µας για την αύξηση του επιδόµα-
τος θέρµανσης και των δικαιούχων απάντησα στην τοποθέτησή
µου για την τροπολογία που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ.

Όπως ξέρετε οι ειδικοί φόροι κατανάλωσης αποτελούν εναρ-
µονισµένους φόρους σε ενωσιακό επίπεδο. Αυτό σηµαίνει ότι
υπάρχει ευρωπαϊκή οδηγία που ρυθµίζει τόσο το πλαίσιο και
τους όρους επιβολής ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα,
όσο και τους ελάχιστους συντελεστές τους οποίους οφείλει κάθε
κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης να επιβάλει. Σηµαίνει,
επίσης, ότι κανένα κράτος δεν µπορεί να επιβάλει ειδικό φόρο
κατανάλωσης στα καύσιµα κατώτερο των ελάχιστων ορίων που
ορίζει η οδηγία, πόσω µάλλον να τους καταργήσει. εσείς, βε-
βαίως, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, είστε εναντίον της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Η συντριπτική πλειοψηφία όµως του
ελληνικού λαού βλέπει το παρόν και το µέλλον της Ελλάδας µέσα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Σε ό,τι αφορά στον ΕΝΦΙΑ να υπενθυµίσω ότι οι Έλληνες πο-
λίτες είδαν για πρώτη φορά µειώσεις στα εκκαθαριστικά του
ΕΝΦΙΑ µε την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη. Ένα από τα
πρώτα µέτρα που λάβαµε τον Ιούλιο του 2019 είναι η µείωση του
ΕΝΦΙΑ µεσοσταθµικά κατά 22%.

Συγκεκριµένα, ισχύουν τα εξής: Πρώτον, για ακίνητη περιου-
σία συνολικής αξίας µέχρι 60.000 ευρώ το ποσοστό της µείωσης
είναι 30%. Δεύτερον, για ακίνητη περιουσία συνολικής αξίας
µέχρι 70.000 ευρώ το ποσοστό της µείωσης είναι 27%. Τρίτον,
για ακίνητη περιουσία συνολικής αξίας µέχρι 80.000 ευρώ το πο-
σοστό της µείωσης είναι 25%. Τέταρτον, για ακίνητη περιουσία
συνολικής αξίας µέχρι 1 εκατοµµύριο ευρώ το ποσοστό της µεί-
ωσης είναι 20%. Πέµπτον, για ακίνητη περιουσία συνολικής αξίας
άνω του 1 εκατοµµυρίου ευρώ το ποσοστό της µείωσης του
ΕΝΦΙΑ είναι 10%.

Συνοπτικά, για το 2019 το συνολικό όφελος για τα φυσικά πρό-
σωπα ανήλθε σε 673 εκατοµµύρια ευρώ και ειδικά για τους φο-
ρολογούµενους µε ακίνητη περιουσία συνολικής αξίας έως
80.000 ευρώ ανήλθε σε 318 εκατοµµύρια ευρώ.

Για το 2020, το συνολικό όφελος για τα φυσικά πρόσωπα
ανήλθε σε 665 εκατοµµύρια ευρώ και ειδικά για τους φορολο-
γούµενους µε ακίνητη περιουσία συνολικής αξίας έως 80.000
ευρώ, το όφελος ανήλθε σε 312 εκατοµµύρια ευρώ. 

Συνεπώς αντιλαµβάνονται όλοι ότι από τη µείωση που έγινε
στον ΕΝΦΙΑ ωφελήθηκαν όλοι οι φορολογούµενοι και κυρίως
αυτοί µε µικρή και µεσαία ακίνητη περιουσία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η περίοδος της κατάργησης µε
έναν νόµο και ένα άρθρο πέρασε ανεπιστρεπτί, ευτελίστηκε, την
πλήρωσαν πολύ ακριβά οι πολίτες. Αυτό που πρέπει όλοι να ξέ-
ρουν και το έχουµε αποδείξει στην πράξη είναι πως όταν υπάρχει
διαθέσιµος δηµοσιονοµικός χώρος, η πρώτη επιλογή της Κυβέρ-
νησής µας είναι και θα είναι η µείωση των φόρων.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Ιωάννης Μελάς από τη Νέα Δηµοκρα-
τία, ο Πειραιώτης που πρόλαβε να πει ο κ. Κατσαφάδος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πειραιώτης κι εγώ, Πειραιώτες οι περισσότεροι συνάδελφοι

που βρίσκονται αυτή τη στιγµή στην Αίθουσα, γιατί σήµερα στη
Βουλή συζητάµε ένα νοµοσχέδιο πολύ σηµαντικό για την Ελ-
λάδα, είναι µια από τις µεγάλες επενδύσεις που έχει γίνει στη
χώρα µας και ένα ιδιαίτερα σηµαντικό νοµοσχέδιο και για τον
Πειραιά και την ευρύτερη περιοχή του Πειραιά, καθώς είναι µία
από τις µεγάλες επενδύσεις που έχει γίνει στη δική µας περιοχή.

Δεν θα µπορούσε µια τέτοια συζήτηση να µην έχει και πειραι-
ώτικα χαρακτηριστικά, να µην έχει χαρακτηριστικά στα οποία η
συζήτηση γίνεται και του λιµανιού αλλά και του σαλονιού! Το εί-
δαµε και νωρίτερα, το ακούσαµε καθ’ όλη τη διάρκεια της συζή-
τησης. Μια τέτοια συζήτηση µε πειραιώτικα χαρακτηριστικά δεν
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µπορεί να µην έχει µέσα αλήθειες. Ποιες είναι οι αλήθειες αυτές;
Στις 8 Απριλίου 2016 η υπογραφή της σύµβασης για τον ΟΛΠ

µεταξύ του ΤΑΙΠΕΔ και της «COSCO» πραγµατοποιείται στο Μέ-
γαρο Μαξίµου. Πρωθυπουργός Αλέξης Τσίπρας, κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ, Αριστερά. Ο Αλέξης Τσίπρας τότε ως Πρωθυπουργός
χαρακτήριζε τη σύµβαση αυτή ως κίνηση που θα καταστήσει τον
δρόµο του µεταξιού συντοµότερο και σηµείωνε ότι η επένδυση
αυτή θα αποτελέσει αφετηρία για την προσέλκυση και άλλων
επενδύσεων στη χώρα. 

Τον Ιούνιο του 2016 ο ΣΥΡΙΖΑ φέρνει τη σύµβαση αυτή προς
κύρωση σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, στο ελληνικό Κοινοβούλιο.
Η Νέα Δηµοκρατία τι κάνει τότε; Υπερψηφίζει την κύρωση της
σύµβασης παραχώρησης, γιατί η παράταξη της Νέας Δηµοκρα-
τίας διαχρονικά ήταν συνεπής και ήταν υπέρ της αξιοποίησης
του λιµανιού του Πειραιά. 

Εσείς στον ΣΥΡΙΖΑ και πολλοί άλλοι σύντροφοι δικοί σας κάτω
στο λιµάνι, την ίδια ώρα που στη Βουλή περνούσε και υπήρχε η
συζήτηση για την παραχώρηση του πλειοψηφικού πακέτου των
µετοχών του ΟΛΠ στην «COSCO», βρισκόσασταν στα κάγκελα
του λιµανιού και διαµαρτυρόσασταν γι’ αυτή την κυβερνητική επι-
λογή. 

Με τη δική σας, λοιπόν, υπογραφή πραγµατοποιήθηκε η µετα-
βίβαση του 51% του ΟΛΠ στην «COSCO», µε τη δική σας υπο-
γραφή προβλεπόταν τότε η µεταβίβαση και του 16% στην
«COSCO», εφόσον πραγµατοποιηθούν οι υποχρεωτικές επενδύ-
σεις. 

Κι έρχεστε τώρα, πέντε χρόνια µετά, και είστε τι; Είστε ξανά
εναντίον της επένδυσης που εσείς διαπραγµατευτήκατε, εσείς
υπογράψατε και εµείς συνεπείς απέναντι στη δική µας πολιτική
ψηφίσαµε επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ τη σύµβαση παραχώρησης
του ΟΛΠ; 

Αντιδράτε στην τωρινή συµφωνία και τρεις µέρες τώρα στη
Βουλή µάς κατηγορείτε ότι διαπράττουµε παράβαση καθήκοντος
και απιστία κατά του δηµοσίου, ότι προκαλούµε ζηµία και βλάβη
στα συµφέροντα του δηµοσίου, ότι χαρίζουµε τα πάντα στον
ΟΛΠ εις βάρος της επένδυσης των τοπικών επιχειρήσεων και των
κοινωνιών, ότι καταστρέφουµε εµείς το λιµάνι, µέχρι ότι εξαπα-
τήθηκε το Ελεγκτικό Συνέδριο από την Κυβέρνηση. Μα, είναι δυ-
νατόν; 

Γιατί αντιδράτε όµως σε αυτή τη ρύθµιση, στον φιλικό διακα-
νονισµό, όπως είπαν και οι Υπουργοί νωρίτερα, που ερχόµαστε
να κάνουµε για να σώσουµε την επένδυση; Τελικά, πρέπει να µας
πείτε, είσαστε υπέρ ή κατά αυτής της επένδυσης που έχει γίνει
στο λιµάνι του Πειραιά; Πάµε να δούµε όµως τι κάνουµε πραγ-
µατικότητα. 

Στην πραγµατικότητα, φέρνοντας αυτή την τροποποίηση σή-
µερα στο ελληνικό Κοινοβούλιο, χορηγείται χρονική παράταση
πέντε ετών για την εκτέλεση των υποχρεωτικών επενδύσεων,
προσδιορίζονται συγκεκριµένα γεγονότα για τα οποία δεν ευθύ-
νεται ο ΟΛΠ και τα οποία έχουν αναστείλει την υλοποίηση των
υποχρεωτικών επενδύσεων, µεταβιβάζεται το 16% των µετοχών
από το ΤΑΙΠΕΔ στην «COSCO», που εσείς -σας το είπα και νωρί-
τερα- υπογράψατε, και το δηµόσιο έτσι εισπράττει το αντίτιµο
των µετοχών ύψους 88 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Εάν δεν ολοκληρωθούν οι υποχρεωτικές επενδύσεις στον
χρόνο που προβλέπεται µε υπαιτιότητα του ΟΛΠ ή της
«COSCO», τότε το 16% θα επιστραφεί στο ΤΑΙΠΕΔ και το ΤΑΙΠΕΔ
θα επιστρέψει το τίµηµα στην «COSCO». Με αυτόν, λοιπόν, τον
τρόπο γίνεται πιο σαφής η υποχρέωση του ΟΛΠ για την ολοκλή-
ρωση των υποχρεωτικών επενδύσεων. 

Προβλέπεται πρόσθετη εγγυητική επιστολή ύψους 29 εκατοµ-
µυρίων ευρώ για τη µεταβίβαση του 16% των µετοχών. Τα 29
εκατοµµύρια ευρώ αντιστοιχούν στο ένα τρίτο του προϋπολογι-
σµού των ανεκτέλεστων πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων. Η
εγγυητική των 29 εκατοµµυρίων ευρώ µε την πρώτη εγγυητική
των 15 εκατοµµυρίων ευρώ, δηλαδή εγγυήσεις συνολικού ύψους
44 εκατοµµυρίων ευρώ, είναι ισόποσες µε αυτές των ποινικών
ρητρών που προβλέπονταν για τα ανεκτέλεστα έργα. 

Διευρύνεται το δικαίωµα αρνησικυρίας για τον εκπρόσωπο του
ΤΑΙΠΕΔ στη διοίκηση του ΟΛΠ. Τι σηµαίνει αυτό; Ο εκπρόσωπος
του ΤΑΙΠΕΔ στον ΟΛΠ θα µπορεί να ασκεί βέτο σε αποφάσεις

που θα έχουν ως αποτέλεσµα τη µείωση της συµµετοχής του
ΤΑΙΠΕΔ στο µετοχικό κεφάλαιο του ΟΛΠ ή σχετίζονται µε την
πιστή τήρηση των υποχρεώσεων που έχει αναλάβει ο ΟΛΠ.

Θα µου επιτρέψετε να σταθώ και λίγο στο Ελεγκτικό Συνέδριο,
το οποίο ασκεί τον προσυµβατικό έλεγχο και ακούσαµε πολλά
και διάφορα αυτές τις µέρες και νοµίζω αξίζει να σχολιαστούν.
Το Ελεγκτικό Συνέδριο, όπως ανέφερε και ο Υπουργός Οικονο-
µικών, λέει για τη συγκεκριµένη τροποποίηση της σύµβασης ότι
οι τροποποιήσεις δεν είναι ουσιώδεις, ότι η επιµήκυνση του χρό-
νου της επενδυτικής περιόδου δεν µεταβάλλει ουσιωδώς το
κύριο αντικείµενο της συµφωνίας, ότι δεν επέρχεται µεταβολή
του οικονοµικού αντικειµένου των υφιστάµενων συµβάσεων και
ότι δεν επεκτείνεται ανεπίτρεπτα το φυσικό αντικείµενο των αρ-
χικών συµβάσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς µε τη συγκεκριµένη τρο-
ποποίηση της σύµβασης διασφαλίζουµε τα συµφέροντα του ελ-
ληνικού δηµοσίου. Στοχεύουµε στην ολοκλήρωση των
επενδύσεων και των έργων που έχει αναλάβει η κινεζική εταιρεία
να υλοποιήσει στο λιµάνι του Πειραιά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επειδή είναι θέµα που αφορά την περιφέρειά
µας, θα ήθελα λίγο την ανοχή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ναι, βεβαίως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Είναι, λοιπόν, σηµαντικό να ολοκληρωθούν

οι συγκεκριµένες επενδύσεις, καθώς θα είναι προς όφελος της
κοινωνίας και της οικονοµίας και ολόκληρης της πόλης και της
ευρύτερης περιοχής του Πειραιά.

Δυστυχώς σήµερα από τις υποχρεωτικές επενδύσεις ύψους
293 εκατοµµυρίων ευρώ έχει πραγµατοποιηθεί µόνο το 34% και
αυτό σίγουρα δεν µας κάνει περήφανους. Κάποιοι εκτός
«COSCO» έχουν ευθύνη γι’ αυτό. Μάλιστα κάποιους από αυτούς
που έχουν την ευθύνη γι’ αυτό εκεί στον ΣΥΡΙΖΑ τους γνωρίζετε
πολύ καλά, γιατί κινείστε πολλά χρόνια στα ίδια πολιτικά µονο-
πάτια.

Επειδή µας κατηγορήσατε ότι δεν συζητήσαµε µε τους φο-
ρείς, να σας πω ότι έγινε εχθές στην επιτροπή µια αρκετά γόνιµη
συζήτηση, ήταν ο εισηγητής µας µε τους φορείς και ακούστηκαν
πολλά και ενδιαφέροντα πράγµατα. 

Αυτό που έχει αξία να σηµειώσουµε είναι ότι πάµε να φτιά-
ξουµε µια σύµβαση, η οποία στην εκτέλεσή της ήταν ελλιπής, δη-
λαδή τα µέτρα που είχε λάβει τότε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν
είναι όλα καλά στο λιµάνι του Πειραιά και είπαµε ότι θα πούµε
αλήθειες. Χρειάζεται να γίνουν πολλά πράγµατα ακόµη, πολλά
βήµατα, ώστε η επένδυση αυτή να έχει σηµαντικό και ουσιαστικό
αποτύπωµα στην κοινωνία του Πειραιά. Υπάρχουν προβλήµατα
τα οποία οι Πειραιώτες γνωρίζουµε πολύ καλά και θα πρέπει να
δοθούν λύσεις. 

Θα σταθώ σε δύο σηµεία. Εσείς εκεί στον ΣΥΡΙΖΑ λέτε συνέ-
χεια ότι είστε οι θεµατοφύλακες της εργατικής τάξης. Τι κάνατε
για τις συνθήκες εργασίας στον ΟΛΠ; Πώς εξασφαλίσατε στην
πρώτη σύµβαση που διαπραγµατευτήκατε και φέρατε τις συνθή-
κες για τους εργαζόµενους; Άκουσα πριν τον κ. Χαρίτση να λέει:
«Στη συµφωνία εµείς, στη διαπραγµάτευση που κάναµε, καταφέ-
ραµε και πετύχαµε ο ΟΛΠ να µην παρέχει υπηρεσίες και να παίρ-
νει υπηρεσίες από τις επιχειρήσεις τις τοπικές». Τι κάνατε ώστε
να το εξασφαλίσετε αυτό στην πράξη; Τίποτα. Και ξέρετε τι συµ-
βαίνει; Οι τοπικές επιχειρήσεις του Πειραιά, που σχετίζονται µε
τη ναυτιλιακή δραστηριότητα, δεν έχουν λάβει αυτά που θα
έπρεπε να λάβουν από την επένδυση αυτή και γι’ αυτό δεν φρον-
τίσατε τότε, το 2016, που υπογράψατε τη σύµβαση αυτή, να κά-
νετε τίποτα. 

Εµείς ερχόµαστε να σώσουµε αυτή τη µεγάλη επένδυση.
Εµείς δεν επιλέξαµε τον δρόµο της σύγκρουσης και τον κίνδυνο
να τιναχτεί αυτή η επένδυση στον αέρα, αλλά µπήκαµε σε µια
διαδικασία φιλικού διακανονισµού, σε µια διαδικασία διαπραγ-
µάτευσης, µια διαδικασία συζήτησης, γιατί σίγουρα το µήνυµα
που πρέπει να περάσει η χώρα προς τα έξω δεν είναι ότι η Ελ-
λάδα είναι µια χώρα µη φιλική στις επενδύσεις. Δεν πρέπει να
περάσουµε λάθος µηνύµατα. Η Ελλάδα είναι µια χώρα φιλική
στις επενδύσεις. Θέλουµε επενδύσεις, θέλουµε να δηµιουργή-
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σουµε νέες και καλύτερα αµειβόµενες θέσεις εργασίας και φυ-
σικά σε µια περιοχή, όπως είναι ο Πειραιάς, η Δραπετσώνα, η Νί-
καια, όλοι οι παραλιµένιοι δήµοι, που δεν είναι οι πιο πλούσιοι
δήµοι της χώρας. Οι άνθρωποι εκεί πέρα είναι άνθρωποι του µε-
ροκάµατου και πρέπει να δηµιουργούµε τέτοιες επενδύσεις για
να υπάρχουν δουλειές. 

Έτσι λοιπόν, κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελ-
φοι, ένας συνάδελφος του ΣΥΡΙΖΑ πριν είπε «µην προσπαθείτε
να µας σώσετε». Δεν προσπαθούµε να σας σώσουµε, ειλικρινά.
Και διάβασα πριν από λίγο για το «Λιµάνι της Αγωνίας», τη δηµο-
τική παράταξη που ήταν επικεφαλής ο κ. Δρίτσας -το είπε πριν ο
Υφυπουργός κ. Κατσαφάδος- κάνει αυτή τη στιγµή συγκέντρωση
στο Πασαλιµάνι και διαµαρτύρεται και αγωνίζεται για να µη γίνει
αυτή η επένδυση. Δεν προσπαθούµε να σας σώσουµε, γιατί δεν
σώζεστε µε τίποτα! Το ψέµα έχει κοντά ποδάρια. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Μελά.

Τον λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Βασιλειάδης από τη Νέα Δηµο-
κρατία και να ετοιµάζεται ο κ. Δηµήτριος Κωνσταντόπουλος από
το Κίνηµα Αλλαγής. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριοι Υπουργοί, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, θα είµαι
ιδιαίτερα σύντοµος, καθώς νοµίζω πως, όπως προέκυψε κι από τη
συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή, τα πράγµατα είναι αρκετά ξε-
κάθαρα, εάν είµαστε διατεθειµένοι να κοιτάξουµε την πραγµατι-
κότητα κατάµατα. Τι εννοώ µε αυτό; Η πραγµατικότητα, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι έχουµε µπροστά µας το επόµενο
βήµα µιας επένδυσης, η οποία υλοποιείται µέσα από τη στρατη-
γική σχέση της χώρας µας µε µια αναµφισβήτητα σηµαντική χώρα,
την Κίνα. Καλό είναι, λοιπόν, να µην αποσιωπούµε τον γεωπολιτικό
χαρακτήρα της επένδυσης αυτής και παρ’ ότι κάποιος θα περίµενε
ότι για λόγους, αν µη τι άλλο, ιδεολογικής συγγένειας µε τη Λαϊκή
Δηµοκρατία της Κίνας ο ΣΥΡΙΖΑ θα στήριζε την επένδυση αυτή,
στην πραγµατικότητα βλέπουµε τη θεµελιώδη αποστροφή του
κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για οποιαδήποτε ιδιω-
τική πρωτοβουλία και άµεση ξένη επένδυση. Αυτό το βλέπουµε
διαχρονικά, καθώς ακόµη και από το 2011 η στάση της σηµερινής
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για οποιαδήποτε ιδιωτική πρωτοβου-
λία και άµεση ξένη επένδυση είναι συγκεκριµένη. 

Από το 2011, λοιπόν, η στάση της σηµερινής Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης στην προοπτική ιδιωτικοποίησης του ΟΛΠ ήταν ένα
αφοριστικό «όχι σε όλα». Ωστόσο, το 2016 ως κυβέρνηση, κυρίες
και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, υπογράψατε αντιλαµβανόµενοι ότι οι πάν-
τες στήριζαν την επένδυση αυτή, από την τοπική κοινωνία, τους
εθνικούς φορείς, τους Ευρωπαίους εταίρους µας, µια σύµβαση
η οποία, όπως φάνηκε κι από την ακρόαση των φορέων, υπήρξε
µάλλον προβληµατική και πάντως λειτούργησε ως τροχοπέδη
για την επένδυση. 

Ερχόµαστε, όµως, στο σήµερα, όπου, όπως προείπα, οφεί-
λουµε να αντιµετωπίσουµε µια πραγµατικότητα. Ποια είναι αυτή;
Η επένδυση οδηγείται, παρά τις προσπάθειες της Κυβέρνησης
τα τελευταία δύο χρόνια και το καλό κλίµα που καλλιέργησε στις
σχέσεις της µε τον ΟΛΠ και την «COSCO», σε αδιέξοδο, ως προς
το πρόγραµµα των υποχρεωτικών επενδύσεων της πρώτης πε-
ριόδου. Άρχισε να αχνοφαίνεται στον ορίζοντα η προοπτική κά-
ποιας µορφής διαιτησίας, µε καταστροφικές συνέπειες για την
οικονοµία της τοπικής κοινωνίας αλλά και της χώρας, λόγω της
σηµασίας του λιµένος του Πειραιά. Η επένδυση θα πάγωνε, τα
έργα θα αναβάλλονταν επ’ αόριστον, το λιµάνι θα ρήµαζε, οι σχέ-
σεις Ελλάδας και Κίνας θα δοκιµάζονταν, µια προοπτική που
πραγµατικά δεν νοµίζω ότι θα συνέφερε κανέναν. 

Έρχεται, λοιπόν, η Κυβέρνηση και µε οδηγούς τα Υπουργεία
Ναυτιλίας και Οικονοµικών επιλέγει τον δρόµο της διαπραγµά-
τευσης της αναθεώρησης της σύµβασης. Εξασφαλίζουµε ότι θα
προχωρήσει η εκτέλεση της σύµβασης, διασφαλίζοντας πάντα
τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου αλλά και την υλοποίηση
της επένδυσης. Έχουµε µπροστά µας, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, µια αναθεωρηµένη σύµβαση, η οποία ναι µεν παραχωρεί

την κυριότητα του 16% του ΟΛΠ έναντι του προβλεπόµενου τι-
µήµατος προς το ΤΑΙΠΕΔ, πριν την υλοποίηση του προγράµµα-
τος υποχρεωτικών επενδύσεων, από την άλλη όµως δηµιουργεί
ισχυρά κίνητρα για την ολοκλήρωσή του, κυρίως µέσω της προ-
οπτικής πλήρωσης της διαλυτικής αίρεσης και της επιστροφής
των µετοχών στο ΤΑΙΠΕΔ σε αντίθετη περίπτωση, εντός του χρο-
νικού διαστήµατος πέντε συν πέντε ετών. 

Επιπλέον, η µεταβίβαση των µετοχών συνδυάζεται µε τη χο-
ρήγηση από την «COSCO» πρόσθετης εγγυητικής επιστολής
υπέρ του ΤΑΙΠΕΔ, ποσού 29 εκατοµµυρίων ευρώ. Η εν λόγω εγ-
γυητική επιστολή έρχεται να προστεθεί στην εγγυητική επιστολή
που έχει ήδη χορηγηθεί υπέρ του ελληνικού δηµοσίου, ύψους 15
εκατοµµυρίων, στο πλαίσιο της σύµβασης παραχώρησης. 

Ενισχύεται επίσης η επιρροή του ΤΑΙΠΕΔ και στη λήψη απο-
φάσεων του ΟΛΠ, που άπτονται της υλοποίησης των πρώτων
υποχρεωτικών επενδύσεων και της προστασίας των µετοχικών
δικαιωµάτων του, καθώς στη νέα αναθεωρηµένη σύµβαση προ-
βλέπεται δικαίωµα αρνησικυρίας του ΤΑΙΠΕΔ επί των αποφά-
σεων αυτών. 

Τέλος, η κλιµακούµενη διαδικασία επίλυσης κάθε διαφωνίας
χωριστά περιορίζει την πιθανότητα γενικευµένης αντιδικίας, ενώ
διατηρείται η υποχρέωση του ΟΛΠ και της «COSCO» για την υλο-
ποίηση των πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, σε κάθε περί-
πτωση, ανεξάρτητα αν πληρωθεί ή όχι η διαλυτική αίρεση που
προανέφερα. 

Με άλλα λόγια, η αναθεώρηση της σύµβασης που καλούµαστε
να ψηφίσουµε σήµερα εξασφαλίζει τη βιωσιµότητα της επένδυ-
σης και την απρόσκοπτη λειτουργία του λιµένος Πειραιώς, µε
ό,τι αυτό συνεπάγεται για τους όµορους δήµους αλλά και την
ίδια την εθνική µας οικονοµία. Δίνεται η δυνατότητα και το χρο-
νικό περιθώριο στην «COSCO» να υλοποιήσει τις συµβατικές της
υποχρεώσεις. Με ρεαλισµό, λοιπόν, και µεθοδικότητα η Κυβέρ-
νηση βγάζει την επένδυση από το αδιέξοδο και υπερασπίζεται
αποτελεσµατικά το γόητρο της χώρας έναντι ενός στρατηγικής
σηµασίας διεθνούς εταίρου µας. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, λοιπόν, υπερψηφίζουµε το
υπό συζήτηση σχέδιο νόµου. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Βασιλειάδη.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Δηµήτριος Κωνσταντόπουλος από το
Κίνηµα Αλλαγής και να ετοιµάζεται ο κ. Παναγιώτης Κουρουµ-
πλής από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να µου επιτραπεί να πω
δυο λόγια για την πολύ σηµαντική αµυντική συµφωνία Ελλάδας
- Γαλλίας. Και τούτο, όχι µόνο γιατί ενισχύει την ασφάλεια της
χώρας, αλλά γιατί δείχνει την κατεύθυνση και τον προσανατολι-
σµό που Ελλάδα και Γαλλία θέλουµε να έχει η Ευρωπαϊκή Ένωση
και συγκεκριµένα προς τη στρατηγική αυτονοµία, την άµυνα και
ασφάλεια της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών της. 

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, χρειάζεται διευκρίνιση ως προς
το τι γίνεται µε την υφαλοκρηπίδα και την ΑΟΖ, που δεν συνι-
στούν φυσικά επικράτεια, στην οποία ασκείται εθνική κυριαρχία.
Είναι ένα σηµείο, αγαπητοί συνάδελφοι, στο οποίο πρέπει να
εστιάσει και να διευκρινίσει η Κυβέρνηση, ώστε η συµφωνία να
λαµβάνει υπ’ όψιν και τις ειδικές καταστάσεις. Θετική, λοιπόν, η
αµυντική συµφωνία Ελλάδος - Γαλλίας.

Έρχοµαι στο παρόν νοµοσχέδιο. Συζητούµε, κύριε Υπουργέ,
ένα µεγάλο ζήτηµα που ανακύπτει από τον τρόπο νοµοθέτησης.
Θα έλεγα ότι αναφέρθηκε σε αυτό µε τον καλύτερο τρόπο και
εµπεριστατωµένα ο εισηγητής µας κ. Μπιάγκης. Δεν χρειάζεται
να πω περισσότερα και να επεκταθώ, καθώς αναφέρθηκε εµπε-
ριστατωµένα και διεξοδικά ο κ. Μπιάγκης. Ωστόσο, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ, το Κίνηµα Αλλαγής, έχει ταχθεί από την
πρώτη στιγµή υπέρ της σύµβασης παραχώρησης σχετικά µε τη
χρήση και εκµετάλλευση ορισµένων χώρων και φυσικά περιου-
σιακών στοιχείων εντός του λιµένος Πειραιώς και µάλιστα χωρίς
πώληση του πλειοψηφικού πακέτου µετοχών. «Αλλά µε τι;», θα
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αναρωτηθεί κάποιος. Με θεσµικό πλαίσιο, είναι η απάντηση. 
Θέλουµε, λοιπόν, ένα θεσµικό πλαίσιο. Και θέλουµε ένα θε-

σµικό πλαίσιο που θα διασφαλίζει τον υγιή ανταγωνισµό, την τή-
ρηση των όρων των συµβάσεων παραχώρησης και, φυσικά, την
προστασία του φυσικού περιβάλλοντος. 

Θεσµικό πλαίσιο, λοιπόν, για να υπάρχει µια ισχυρή Ρυθµιστική
Αρχή Λιµένων. Μια ανεξάρτητη αρχή, λοιπόν, µε ρυθµιστικές και
ελεγκτικές αρµοδιότητες, επιφορτισµένη να παρακολουθεί την
αγορά και τις λιµενικές δραστηριότητες. Μια ανεξάρτητη αρχή,
κύριε Υπουργέ, που θα λειτουργεί συµβουλευτικά προς την πο-
λιτεία, αλλά παράλληλα θα είναι µια ανεξάρτητη αρχή που θα
µπορεί να παρακολουθεί πιστά την εφαρµογή των συµβάσεων
της παραχώρησης και να επιβάλει, όπου χρειάζεται, ρήτρες και
κυρώσεις. Μια ανεξάρτητη αρχή, που η Κυβέρνησή σας, η Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, αφόπλισε µε το πρόσχηµα ότι
δεν λειτουργεί σωστά και ένα πολύ µεγάλο ερώτηµα, για το
οποίο θα θέλαµε µια απάντηση, είναι: γιατί το πράξατε; 

Σήµερα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, φέρνετε µια τροποποίηση της
σύµβασης, η οποία προκαλεί την κριτική όλων των κοµµάτων και
όλων των εµπλεκόµενων φορέων. Λέτε, κύριε Υπουργέ, να
υπήρξε συνεννόηση µεταξύ των κοµµάτων; Όχι, βέβαια, διότι η
συζήτηση επικεντρώνεται στο εάν η τροποποίηση είναι ή όχι
προς όφελος του δηµοσίου. Αυτό, κύριε Υπουργέ, ας κρατηθεί.

Υπάρχει, µάλιστα, ένας κοινός προβληµατισµός σήµερα από
όλες τις πτέρυγες της Βουλής και η Κυβέρνηση οφείλει να απαν-
τήσει. Μπήκαν ερωτήµατα που πρέπει να απαντηθούν. Τροπο-
ποιείται η σύµβαση µεταξύ του ΟΛΠ και του δηµοσίου, ώστε να
διευθετηθούν ζητήµατα που ανέκυψαν λόγω του ΟΛΠ. Και τούτο,
µάλιστα, για καθυστερήσεις στην εκτέλεση των έργων και των
πρώτων υποχρεωτικών επενδύσεων, υποχρεώσεις δηλαδή που
δεν έχουν υλοποιηθεί από τον ανάδοχο και αφορούν την ολοκλή-
ρωση των βασικών επενδύσεων και υποδοµών. 

Για τις καθυστερήσεις αυτές, αγαπητοί συνάδελφοι, ευθύνον-
ται συνολικά και οι πρόσφατες κυβερνήσεις, αλλά ιδίως η Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας.

Κύριε Υπουργέ, ζητώ την προσοχή σας. Ο ΟΛΠ από τις επεν-
δύσεις των 290 εκατοµµυρίων ευρώ έχει υλοποιήσει 90 εκατοµ-
µύρια και τούτο µέσα σε πέντε χρόνια. Και αυτό ας κρατηθεί.
Δηλαδή, εδώ τι βλέπουµε; Βλέπουµε ότι υπάρχει ο ορισµός της
ολιγωρίας, όταν µάλιστα τα 130 εκατοµµύρια ευρώ προέρχονται
από το ΕΣΠΑ. Και µιλάµε για κρίσιµες επενδύσεις, για υποδοµές
στο λιµάνι που είναι απολύτως αναγκαίες. Εδώ πρέπει να τονιστεί
ότι, ενώ υπήρχε πρόβλεψη για τη µεταβίβαση του επιπλέον πο-
σοστού 16% των µετοχών του ΟΛΠ λόγω µη υλοποίησης των δε-
σµεύσεων, καθώς φυσικά και πρόβλεψη για την υποβολή
οικονοµικών ρητρών, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, χωρίς
επαρκή αιτιολόγηση, κύριε Υπουργέ, επιµένει στο να µην αξιο-
ποιηθεί το παρόν πλαίσιο για να πετύχει καλύτερους όρους ή
έστω καλύτερους χρόνους. Παραβλέπει, δηλαδή, την ευθύνη του
ΟΛΠ για τη µη υλοποίηση των υποχρεωτικών επενδύσεων, επεν-
δύσεων που το ελληνικό δηµόσιο έχει ζητήσει ρητά να υλοποι-
ηθούν, γιατί διαφορετικά δεν θα υπήρχε η σύµβαση. 

Και τι κάνει σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνηση; Με-
ταφέρει την ευθύνη της στο δηµόσιο, στις υπηρεσίες, ακόµη και
στους πολίτες και ισχυρίζεται ότι αυτοί είναι υπαίτιοι που δεν
υλοποιήθηκαν οι επενδύσεις. Καθένας, λοιπόν, ας βγάλει τα συµ-
περάσµατά του. 

Ωστόσο, αγαπητοί συνάδελφοι, η σηµερινή τροποποίηση προ-
βλέπει σαφώς ευνοϊκότερους όρους, παρά τις ήδη σοβαρές κα-
θυστερήσεις, χωρίς να θέτει στο επίκεντρο το δηµόσιο συµφέρον.
Πολλές οι απορίες, κύριε Υπουργέ, για το παρόν νοµοσχέδιο, στις
οποίες ουσιαστικά δεν απαντήσετε.

Μάλιστα, πιο συγκεκριµένα, προβλέπεται η επιµήκυνση της
διάρκειας της πρώτης επενδυτικής περιόδου κατά µια πενταετία
και επιπλέον παράταση πέντε ετών. Περιγράφονται γεγονότα
που µπορούν να προκύψουν, για να καθυστερήσουν την ολοκλή-
ρωση των έργων. Προβλέπεται η έναρξη δεύτερων υποχρεωτι-
κών επενδύσεων µε ταχύρρυθµη διαδικασία και τούτο φυσικά
ακόµη και στις µη υποχρεωτικές επενδύσεις. Ρυθµίζονται, κύριε
Υπουργέ, ζητήµατα τροποποίησης των συµβάσεων παραχώρη-
σης και επίλυσης των διαφορών.

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, υπάρχει ηθικό ζήτηµα, ζήτηµα
χρηστής διακυβέρνησης. Βέβαια, αν λειτουργούσε η Ρυθµιστική
Αρχή Λιµένων, θα όφειλε να καταθέσει σχετική γνωµοδότηση.
Αν! Αυτά, βέβαια, φρόντισε η Κυβέρνηση να µην υφίστανται. Και
οµιλώ για την ανεξάρτητη αρχή. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, έχετε καταργήσει όλες τις κανονιστι-
κές και εποπτικές αρµοδιότητες, για να είναι ο δρόµος ανοιχτός
για εξωθεσµικές παρεµβάσεις. Ακούστηκε χθες µέσα στην επι-
τροπή -και ας κρατηθεί- ότι η Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων δεν έχει
καταστεί γνώστης ή αποδέκτρια του εισαγόµενου κειµένου και
συγκεκριµένα της τροποποίησης της σύµβασης παραχώρησης.
Αν µη τι άλλο, ανήκουστο!

Ισχυρίζεται σήµερα η Κυβέρνηση ότι από τη ρύθµιση δεν προ-
καλείται δαπάνη σε βάρος του κρατικού προϋπολογισµού. Αυτό
αναφέρεται µέσα στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους, εκθέτοντας φυσικά τον ίδιο τον κρατικό φορέα. Και όλα
αυτά, όταν η τροποποίηση δεν φέρνει κανένα, µα κανένα, κέρδος
για το ελληνικό δηµόσιο. Αντίθετα, αγαπητοί συνάδελφοι, το οδη-
γεί να χάσει κάθε χαρτί διαπραγµάτευσης, όπως είναι φυσικά η
µεταβίβαση του 16% των µετοχών του ΟΛΠ, χωρίς ωστόσο να
διασφαλίζεται ότι οι εκκρεµείς επενδύσεις θα υλοποιηθούν το
συντοµότερο δυνατό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Συµπερασµατικά, λοιπόν, για να κλείσω, πρόκειται για µια χα-
µένη ευκαιρία, αγαπητοί συνάδελφοι, ευκαιρία επαναδιαπραγ-
µάτευσης της σύµβασης παραχώρησης µε καλύτερους όρους,
αλλά και µια σηµαντική ολιγωρία που επιφέρει η παράταση. Μια
ολιγωρία, θα έλεγα, χτύπηµα για την ανάπτυξη και τη βιωσιµό-
τητα των επιχειρήσεων, επιχειρήσεων µάλιστα που τα τελευταία
χρόνια βιώνουν διαδοχικές κρίσεις.

Για όλα τα παραπάνω και για όσα διεξοδικά και τεκµηριωµένα
περιέγραψε ο εισηγητής µας, ο κ. Μπιάγκης, το Κίνηµα Αλλαγής
λέει «όχι» στο παρόν νοµοσχέδιο. Γι’ αυτό και καλούµε την Κυ-
βέρνηση, έστω και την τελευταία στιγµή, να πάρει πίσω αυτές τις
απαράδεκτες ρυθµίσεις. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Κωνσταντόπουλε.

Κύριε Κουρουµπλή, από τη θέση σας θα µιλήσετε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μπορείτε να ξεκινή-

σετε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Οπότε, θα µου δώσετε και

λίγο χρόνο παραπάνω. 
Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε, πριν ξεκινήσω να τοποθε-

τηθώ για το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου που αφορά τη συγκε-
κριµένη σύµβαση, να αναφερθώ σε µία αµετροέπεια και σε µια
αποθρασυσµένη συµπεριφορά του κυρίου Υπουργού, όταν τόλ-
µησε κάτι που σπάνια τολµά πολιτικός να πει για πολιτικό του αν-
τίπαλο. Και το λέω, γιατί από το 1996 είµαι σε αυτή τη Βουλή,
είναι γνωστή η τοποθέτησή µου απέναντι στη Δεξιά, ποτέ όµως
δεν αµφισβήτησα συνάδελφο για τα πατριωτικά του συναισθή-
µατα και µάλιστα Βουλευτή ενός δηµοκρατικού κόµµατος, όπως
η Νέα Δηµοκρατία. Διανοήθηκε ένα ανθρωπάκι -γιατί περί αυτού
πρόκειται- να αµφισβητήσει τον πατριωτισµό του Θοδωρή Δρί-
τσα και του Παναγιώτη Κουρουµπλή. Ας µάθει τι ιστορία έχει και
η µία και η άλλη οικογένεια... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Πότε έγινε αυτό, κύριε
Κουρουµπλή;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Να τον ρωτήσετε τον ίδιο,
κύριε Πρόεδρε, γιατί αυτό δεν συνάδει µε ένα Κοινοβούλιο δη-
µοκρατικό, όπου υπάρχουν και κάποια όρια ανάµεσά µας. Να
κοντραριστούµε, να συγκρουστούµε, βεβαίως! Αυτό απαιτεί η
δηµοκρατία, αυτή είναι και η οµορφιά της, αλλά… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Θα συµφωνήσω µαζί
σας, αλλά…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …όµως, το να αµφισβητηθεί ο
πατριωτισµός δύο πολιτικών µε µία τόσο σηµαντική πορεία είναι
ντροπή και αίσχος! 
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Και έπρεπε η Νέα Δηµοκρατία η ίδια, γιατί κουβαλάει τέτοια
ιστορία, να αποδοκιµάσει αυτού του είδους τη συµπεριφορά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ας προχωρήσουµε στο
νοµοσχέδιο, θα το δω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εξακολουθεί
σε αυτή την Αίθουσα η κυβερνώσα παράταξη να παραπληροφορεί
και να µην πληροφορεί. Και πραγµατικά θα µου επιτρέψετε να
κάνω µια αναφορά που δεν ήθελα να την κάνω. Φοβάµαι ότι υπάρ-
χει ή σκοπιµότητα τόσο µεγάλη ή έλλειµµα νοητικής αντίληψης.
Παρακολουθώ όλες τις συνεδριάσεις. Μπορεί να βγει κάποιος και
να πει ότι υποστήριξε η παράταξη του ΣΥΡΙΖΑ την άποψη να µη
γίνει η επένδυση και να µη συνεχιστεί; Αυτό κατάλαβαν οι Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας ή αυτό τούς βολεύει να λένε παραπλη-
ροφορώντας τον ελληνικό λαό;

Για δύο πράγµατα διαφωνούµε, κύριε Πρόεδρε. Διαφωνούµε
για την αυταρχική πατερναλιστική συµπεριφορά που επέδειξε η
«COSCO». Και πρέπει να σας πω -γιατί ξέρω πρόσωπα και πράγ-
µατα και να το ακούσουν οι άνθρωποι της «COSCO»- ότι ακόµα
και οι πιο ένθερµοι υποστηρικτές αυτής της επένδυσης έχουν απο-
γοητευτεί από τη συµπεριφορά, την απληστία και την ασυδοσία
που έχει επιδείξει και στους εργαζόµενους αλλά και στην κοινωνία
την τοπική. Όχι µόνο δεν έχει υλοποιήσει τις συµβατικές της υπο-
χρεώσεις και ερχόµαστε σήµερα να της δώσουµε παράταση,
παρά µόνο έχει περιοριστεί το έργο της όλο στα κοντέινερ και στα
εµπορευµατοκιβώτια. Αυτό τη συµφέρει, αυτό την εξυπηρετεί. Τα
υπόλοιπα έργα όπου τη βολεύει. Επεχείρησε να πλήξει τη ναυπη-
γοεπισκευαστική ζώνη. Δεν θα πω τι σηµαίνει για την περιοχή η
ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη. Επεχείρησε να δηµιουργήσει την τέ-
ταρτη προβλήτα. Επεχείρησε ουσιαστικά να απαξιώσει τους αρ-
χαιολογικούς χώρους. 

Γι’ αυτά τα πράγµατα διαφωνούµε, κύριε Πρόεδρε. Δεν είµαστε
κατά των επενδύσεων. Είµαστε κατά των µεσαιωνικού τύπου επεν-
δύσεων που θέλουν να θεωρούν ότι εδώ ήρθαν…, για να µην πω
καµµιά κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, που χρησιµοποιεί ο λαός. Ε, λοι-
πόν, δεν είµαστε Κίνα εδώ. Μπορεί να είναι µεγάλη χώρα, µπορεί
να είναι οικονοµικός γίγαντας, αλλά εδώ υπάρχει δηµοκρατία. Εί-
µαστε κάτι διαφορετικό. Μπορεί να έµαθαν άλλα από τον δικό
τους πολιτισµό. Εδώ εµείς µάθαµε άλλα από τον δικό µας πολιτι-
σµό και αυτό έχει τη δική του αξία και τη δική του σηµασία. 

Δεν αντισταθήκαµε. Αντιθέτως, τους εξασφαλίσαµε στη δική
µας διακυβέρνηση -πιστεύω και η σηµερινή Κυβέρνηση- όλες τις
προϋποθέσεις, κύριε Πρόεδρε, για να υλοποιήσουν τις συµβατικές
τους υποχρεώσεις. Δεν θέλουν να τις υλοποιήσουν. Είχαν όλη την
ευχέρεια. Δώσαµε την ευχέρεια και στον µηχανικό να τους δώσει
τις βεβαιώσεις προκαταβολικά. Έχω µιλήσει ότι πρέπει να προχω-
ρήσουν προς εµπροσθοβαρή έργα και ως Υπουργός αρµόδιος,
αλλά όχι αυτό που ήθελαν. Μου ζητούσαν να σπάσω, κύριε Πρό-
εδρε, -θα το πω τώρα- την απεργία που έκαναν οι εργαζόµενοι και
τους είπα ότι θα χυθεί αίµα. Το καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό; 

Υπέγραψα την παραχώρηση των βαρέων και ανθυγιεινών χαρα-
κτηρίζοντας τις λιµενικές εγκαταστάσεις, που επί δεκατέσσερα
χρόνια που ήσασταν κι εσείς κυβέρνηση κανένας δεν τολµούσε
να το κάνει και το έκανε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Σήµερα δεν
υλοποιούνται και λυπάµαι για τον εκπρόσωπο των εργαζοµένων
που ήρθε στην επιτροπή και δεν είπε µία κουβέντα γι’ αυτό το
πράγµα. Τόση δουλοφροσύνη; Έλεος, δηλαδή!

Κύριε Πρόεδρε, προχωρεί η Κυβέρνηση, αφού δυστυχώς διέ-
πραξε µέγα λάθος -δεν θέλω να πω µεγαλύτερη κουβέντα- λέγον-
τας στο Ελεγκτικό Συνέδριο ότι ευθύνεται το δηµόσιο γι’ αυτό που
έγινε. Ε, λοιπόν, αυτό ήταν πολύ µεγάλο λάθος. Τι καινούργιο θα
προστεθεί στη σύµβαση για να παραιτηθούµε από όλα αυτά τα δι-
καιώµατα και να τους δώσουµε, κύριε Πρόεδρε, τις παρατάσεις
αυτές; Και δεν τους έφταναν πέντε χρόνια; Θα τους δώσουµε
άλλα πέντε και πάει λέγοντας; Εγώ σας λέω, λοιπόν, ότι ποτέ δεν
θα υλοποιήσουν αυτές τις συµβατικές τους υποχρεώσεις. 

Και τι έγινε; Τι κάναµε άλλο, κύριε Πρόεδρε; Τους δώσαµε την
παράταση. Να το δεχτώ και αυτό. Παραιτηθήκαµε και από τα δι-
καιώµατά µας, από τις ρήτρες. Να το δεχτώ και αυτό. Είχαµε ένα
όπλο ισχυρό, το 16%. Γιατί δεν το δώσαµε στη σύµβαση του ’16
το 16% µε όρο την υλοποίηση των υποχρεώσεών τους; Αξιότιµοι
κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας που πήρατε τον λόγο,

αυτό γίνεται τώρα; Δηλαδή κρατήσαµε το 16% ως Ελλάδα, για να
τους πιέσουµε να αναλάβουν και να υλοποιήσουν τις υποχρεώσεις
τους;

Κύριε Πρόεδρε -για να µην τρώω τον χρόνο, είναι πολλά αυτά
που µπορεί να πει κανείς-, υπάρχει επίσης ένα ζήτηµα αν το
Υπουργείο έστειλε αυτή τη σύµβαση στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
στην αρµόδια επιτροπή, αν την έστειλε στη ΡΑΛ. Όχι, δεν την
έστειλε στη ΡΑΛ, αλλά πήρε από τη ΡΑΛ τις αρµοδιότητες του κα-
νονισµού 352 και τις ανέλαβε ο κύριος Υπουργός, ο οποίος είναι
και ως εκπρόσωπος του ελληνικού δηµοσίου µέτοχος στο λιµάνι. 

Άρα, λοιπόν, πώς θα ασκήσει αυτή την αρµοδιότητα; Δεν
υπήρξε έστω ένας νοµικός σύµβουλος µε στοιχειώδη γνώση του
πρώτου έτους της Νοµικής να του πει ότι αυτό είναι λάθος; Κα-
τήργησε τη ΔΑΛ. Μάλιστα. Ερωτώ: Δύο χρόνια έγινε κάποια
ανέλκυση; Και να προσέξετε, κύριε Πλακιωτάκη. Εάν οδηγήσετε
τα πράγµατα σε σηµείο να πληρώσει το ελληνικό δηµόσιο τα 40
εκατοµµύρια προκειµένου να ανελκύσει τα βυθισµένα σκάφη στο
λιµάνι η «COSCO», θα έχετε διαπράξει άλλο ένα µεγάλο έγκληµα
εις βάρος του ελληνικού δηµοσίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και κλείστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Δυστυχώς µε αυτόν τον τρόπο και µε αυτή τη λογική δεν υπη-

ρετείται το δηµόσιο συµφέρον. Εµείς αυτό τονίζουµε. Δεν είµα-
στε απέναντι στην επένδυση. Είµαστε απέναντι σε αυτού του
είδους τις λογικές, σε µια λογική που υποτάσσεται στη λογική
της αποικιοκρατικής αντίληψης που έχουν οι Κινέζοι και εκδηλώ-
νει δουλοφρονητικές συµπεριφορές.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Κουρουµπλή. 

Καλείται στο Βήµα η κ. Νίνα Κασιµάτη από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία. 

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριοι Υπουργοί, συζητούµε για

την αποικιοκρατική συµφωνία µεταβίβασης του υπολοίπου 16%
που κατέχει το ΤΑΙΠΕΔ στον «ΟΛΠ - COSCO» και τις ολέθριες
συνέπειές της για την Ελλάδα, που δυστυχώς δεν είναι µόνο οι-
κονοµικές, αλλά αφορούν τη θέση της σε παγκόσµια κλίµακα,
άρα και τη συνολική προοπτική της, οικονοµική και πολιτισµική. 

Σύµφωνα µε κάποιους ορισµούς, γενεσιουργός αιτία της αποι-
κιοκρατίας είναι η δοσµένη υπανάπτυξη και καθυστέρηση της
αποικιοκρατούµενης χώρας. Αλλά επειδή σέβοµαι αρκούντως
τον εαυτό µου, τον ελληνικό λαό και την Ολοµέλεια της Βουλής,
δεν θα αποδεχθώ το ιστορικό αιτιατό ως ιστορικό αίτιο, όπως δι-
δάσκει ο Νίκος Ψυρούκης στην «Ιστορία της Αποικιοκρατίας».
Δηλαδή υπάρχει ένα σύστηµα-πλαίσιο, καπιταλιστικό λέγεται,
που διαρθρώνει τις παραγωγικές σχέσεις κατά τρόπο που παρά-
γει ανισότητες. Σε αντίθεση µε όσα διακηρύσσει ο Πρωθυπουρ-
γός, δεν είναι δοσµένες. Δηµιουργούνται µε εκµεταλλευτικές
σχέσεις και αναπαράγονται. Αυτό το σύστηµα έχει υποκείµενα,
παίκτες, µεγάλους, µικρούς και λίγους, ουτιδανούς. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Ειδικώς για την Ελλάδα, η οποία διαµορφώνεται ως κυρίαρχο
κράτος ουσιωδώς κυριαρχούµενο, παίκτες λίγοι και ουτιδανοί
είναι µια ψευδοαστική τάξη βασικά κοµπραδόρων -ένας νόθος
αστισµός, για να το πω κοµψά κατά Παναγιώτη Κονδύλη και κατά
Βασίλη Φίλια-, και η παράταξη που τους εκπροσωπεί. Έχετε από
κοινού εγγενή χαρακτηριστικά εκποιητών του έθνους µε την
υλική έννοια, αναπαράγοντας την εσωτερική ισχύ σας εις βάρος
της χώρας, προβάλλοντας τα κόµπλεξ κατωτερότητάς σας σε
έναν ολόκληρο λαό ως υφιστάµενοι διεθνώς. Καθιστάτε τη χώρα
χωριό για να είστε εδώ πρώτοι, γιατί στη µεγάλη πόλη, στην
κόσµο-πόλη που ορέγεστε για πατρίδα, είστε σαφώς τελευταίοι. 

Και στο επετειακό έτος των διακοσίων χρόνων από την Εθνική
Παλιγγενεσία και την Επανάσταση του 1821 -θα το επαναλαµ-
βάνω σε κάθε νοµοσχέδιο, για να καταγράφεται το ιστορικό πλαί-
σιο των πολιτικών καθυπόταξης του έθνους που εφαρµόζετε,
κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ενώ παράλληλα ψευ-
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δοεορτάζετε µε την αγγλοσαξονική ιδεολογική γραµµή ότι οι
ξένοι αποτίναξαν τον τουρκικό ζυγό και όχι οι Έλληνες, «επειδή
σπαράσσονταν» οι Έλληνες- παράλληλα, αποσιωπάτε τη γραµµή
Καποδίστρια για τη δηµιουργία ενός όντως ανεξάρτητου κρά-
τους, ο οποίος, όχι τυχαία, δολοφονείται από µέλη µιας οικογέ-
νειας που ανήκε στην άρχουσα τάξη της εποχής, µε δεδοµένες
τις σχέσεις που είχε µε τον διεθνή παράγοντα. Έκτοτε, σε αυτό
το πεδίο αναµετρώνται οι δυνάµεις του οράµατος για εθνική ανε-
ξαρτησία και κοινωνική πρόοδο, ενάντια στο µεταπρατικό κεφά-
λαιο και τις πολιτικές µαριονέτες του.

Εν όψει αυτού, λοιπόν, τώρα, εν έτει 2021, παραδίδετε κυριο-
λεκτικά, µεταξύ άλλων καίριων πλουτοπαραγωγικών πόρων, τα
εναποµείναντα και πολύ σηµαντικά συµβατικά δικαιώµατα του
ελληνικού δηµοσίου στο λιµάνι του Πειραιά σε µια ξένη εταιρεία
και βασικά σε µια ξένη χώρα. Όχι µόνοι σας, βέβαια, για να είµα-
στε δίκαιοι. Η ιδεολογικοπολιτική γραµµή και πρακτική σας δια-
περνά οριζόντια το πολιτικό σύστηµα εξουσίας, όπως ειδικότερα
διαµορφώθηκε σε κόµµα-καρτέλ από τα µέσα της δεκαετίας του
’90, οδηγώντας στη χρεοκοπία και το µνηµόνιο του 2010, που θε-
σµοποίησε τον διεθνή οικονοµικό έλεγχο επί της χώρας.

Έτσι, λοιπόν, η µετοχοποίηση του ΟΛΠ ξεκινάει από το 1999
επί εκσυγχρονισµού, µιας που πρέπει να µιλήσουµε για ιστορία,
όπως αποδείχτηκε, σε αυτή την Αίθουσα, όταν η χώρα τότε χάνει
τον δρόµο της, χάνει την προοπτική του να έχει έναν κεντρικό
ρόλο στις διεθνείς µεταφορές, όπως προηγουµένως είχε χάσει
και τη δυνατότητα, µέσα από τα κονδύλια που απώλεσε, για τους
σιδηροδρόµους και αυτή είναι µια πολύ επίκαιρη συζήτηση εν
όψει και του Ταµείου Ανάκαµψης και τον τρόπο µε τον οποίο η
Κυβέρνησή σας το διαχειρίζεται.

Το 2008 επί Νέας Δηµοκρατίας παραχωρείται στην «COSCO
PACIFIC» ο σταθµός εµπορευµατοκιβωτίων. Το 2009 η κυβέρ-
νηση του ψευδώνυµου ΠΑΣΟΚ αναδέχεται -προ µνηµονίου- την
ιδιωτικοποίηση του ΟΛΠ, στο όνοµα της νεοφιλελεύθερης πια
ορθοδοξίας του, που θα το διαλύσει µαζί µε τη χώρα. Και το
2010, για την ταχύτερη προώθηση του προγράµµατος ιδιωτικο-
ποιήσεων, αποφασίστηκε από το τότε Υπουργικό Συµβούλιο η
δηµιουργία του Ταµείου Δηµόσιας Περιουσίας, ανακοινώνοντας
τότε την ιδιωτικοποίηση του ΟΛΠ και του ΟΛΘ εντός του 2011.
Μετά την πτώση στις εκλογές του 2012, τη σύµβαση παραχώρη-
σης την καταρτίζει η κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας - ΠΑΣΟΚ. Ο
κύκλος αυτός κλείνει ως ιλαροτραγωδία και γι’ αυτό παρατη-
ρούµε και το κωµικό φαινόµενο όλοι οι πρωταγωνιστές και υπαί-
τιοι, προκειµένου να αποποιηθούν τις ευθύνες των επιλογών
τους, να νοιάζονται οψίµως για τις συνέπειες των µοιραίων και
συνειδητών τους αποφάσεων.

Εξαιρείται, σαφώς, η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, η µόνη που είχε
γνήσια βούληση επαναδιαπραγµάτευσης των επαχθών µνηµο-
νίων που κληρονόµησε και εν προκειµένω και της σύµβασης πα-
ραχώρησης, που µε την τήρηση της δέσµευσης του Αλέξη
Τσίπρα στον λαό του Κερατσινίου, της Δραπετσώνας, του Περά-
µατος, της Σαλαµίνας και όλου του Πειραιά, εξασφάλισε εξαιρέ-
σεις χώρων που αποδόθηκαν στους παραλιµένιους δήµους, τα
εµβληµατικά λιπάσµατα της Δραπετσώνας και εκτάσεις που αφο-
ρούν τη ναυπηγοεπισκευή, τις αρχαιότητες και τον νεότερο πο-
λιτισµό στον Πειραιά, στο Κερατσίνι, στο Πέραµα, στη Σαλαµίνα.
Εξασφάλισε τη βιωσιµότητα της ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης
Περάµατος και γενικότερα της ναυπηγοεπισκευής και των συνα-
φών µικροµεσαίων επιχειρήσεων της περιοχής, άρα και τις θέ-
σεις εργασίας, βεβαίως τα εργασιακά δικαιώµατα εντός του
ΟΛΠ, καθώς και δηµιούργησε θεσµικές δικλίδες διασφάλισης
του δηµοσίου συµφέροντος µε την ίδρυση της ΔΑΛ, την αναβάθ-
µιση της ΡΑΛ και τη λειτουργία της ΕΣΑΛ, καθώς επίσης όρισε
και υποχρεωτικές επενδύσεις για τον επενδυτή.

Πάµε τώρα σε αυτό, γιατί είναι η πέτρα του σκανδάλου, αφού
η µη εκτέλεση αυτών των υποχρεωτικών επενδύσεων, ενεργο-
ποιεί ποινικές ρήτρες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Αφού εσείς κάνετε ότι δεν καταλαβαίνετε, κύριε Υπουργέ και
κύριοι Υπουργοί, θα απευθυνθώ στα µέλη του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του ΤΑΙΠΕΔ. Θα τους πω ότι σύµφωνα µε τον ν.4389/2016

και το άρθρο 7, το ακαταδίωκτο ισχύει υπό προϋποθέσεις: πρώ-
τον, έλλειψη δόλου ή βαριά αµέλεια. Στην προκειµένη περίπτωση,
εφόσον καταργούνται συµβατικές υποχρεώσεις, επέρχεται βλάβη
σε βάρος του δηµοσίου, και δεύτερον, απόφαση του Ελεγκτικού
Συνεδρίου δεσµευτική για κάθε δικαστήριο.

Ωστόσο, η διάταξη µε πολλή προσοχή αναφέρει ότι η δέ-
σµευση αφορά µόνο τα θέµατα που κρίθηκαν σε συνάρτηση µε
τα στοιχεία που υποβλήθηκαν. Τυχόν αποσιώπηση πραγµάτων
από το Ελεγκτικό Συνέδριο µπορεί να στοιχειοθετήσει τουλάχι-
στον βαρεία αµέλεια του διοικητικού συµβουλίου, που ενδέχεται
να οδηγήσει σε άρση της προστασίας των µελών του διοικητικού
συµβουλίου. Εποµένως χωρεί περαιτέρω έρευνα για αναζήτηση
ευθυνών για όλους σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Χθες, λοιπόν, στην ακρόαση των φορέων ρώτησα τον Πρό-
εδρο της Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου, κ. Βλάχο, ποιοι
δεν ανταποκρίθηκαν στην πρόσκληση. Από τους θεσµικούς, ο κ.
Άγγελος Καρακώστας, Πρόεδρος του Διοικητικού Συµβουλίου
της Ένωσης Λιµένων Ελλάδος. Δεν µας εξέπληξε. Όµως, αρνή-
θηκε να παραστεί και ο εκτελών χρέη Προέδρου της Ρυθµιστικής
Αρχής Λιµένων, της ΡΑΛ, κ. Αθανάσιος Τορουνίδης, ο οποίος,
όµως, έστειλε υπόµνηµα, το οποίο ζήτησα και πράγµατι µου
εστάλη από τις υπηρεσίες. Στη συνέχεια εστάλη και σε όλη την
επιτροπή.

Κύριοι Υπουργοί, θα καταθέσω για τα Πρακτικά τις δύο επι-
στολές του, γιατί ο άνθρωπος λέει τροµερά πράγµατα. Πρώτα
απ’ όλα, ότι η ΡΑΛ µέχρι χθες δεν είχε καταστεί γνώστης ή απο-
δέκτρια του κειµένου της συµφωνηθείσης τροποποίησης συµβά-
σεως παραχώρησης, αλλά ούτε και σχετικό ερώτηµα έχει
παραληφθεί από την Αρχή, σύµφωνα µε τα άρθρα 112 και 132
του ν.4389/2016 για την έκφραση γνώµης επί των προβλέψεών
της. Γενικότερα, θα προέκυπτε πόσο κακόπιστος εταίρος είναι η
«COSCO», για να προχωράτε σε φιλικό διακανονισµό, όταν εντός
του λιµανιού έχουµε κατάφωρες µονοπωλιακές πρακτικές στη
διαχείριση των στερεών και υγρών αποβλήτων.

Σας έκανα ερώτηση. Δεν καταθέσατε τα έγγραφα που σας ζή-
τησα, κύριε Πλακιωτάκη. Όταν βάζει διόδια στους ναυπηγοεπι-
σκευαστές, σας έκανα ερώτηση. Παραπέµψατε το ερώτηµά µου
στη ΡΑΛ και µπράβο σας. Η ΡΑΛ έβγαλε απόφαση. Θα την κατα-
θέσω. Επικαλείται την ερώτησή µου. Την αναφέρει και αποφαί-
νεται υπέρ των ναυπηγοεπισκευαστών. Αλλά η παρανοµία
συνεχίζεται και, βέβαια, οι περιβαλλοντικές παραβιάσεις και η
διάθεση επεκτατισµού της «COSCO» στο Κερατσίνι, στο Πέ-
ραµα, στη Σαλαµίνα, στην Πειραϊκή.

Επανέρχοµαι στην επιστολή του κ. Τορουνίδη. Λέει, λοιπόν:
«Σε κάθε περίπτωση, η Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων είχε καταστεί
αποδέκτης καταγγελιών..». «…Μετά τη συµπλήρωση της προθε-
σµίας του άρθρου 7.2 της σύµβασης παραχώρησης, η Αρχή
επρόκειτο να κινήσει τις σχετικές προβλεπόµενες διαδικασίες,
σύµφωνα µε τις υφιστάµενες προβλέψεις». Εξάλλου η Αρχή µε
την υπ’ αριθµόν 188/2020 απόφασή της εξέδωσε κανονισµό, δυ-
νάµει της εξουσιοδοτικής διάταξης του άρθρου 112 του
ν.4389/2016. Παρ’ όλο που αυτό καταργήθηκε, ο κανονισµός, τον
οποίο εξέδωσε η Αρχή, ισχύει και δύναται να τύχει εν µέρει εφαρ-
µογής ως προς τα οριζόµενα και τη διαδικασία επιβολής ποινικών
ρητρών επί παραβάσεων διατάξεων, όπως τούτες τροποποιούν-
ται µε την παρούσα σύµβαση τροποποίησης.».

Καταλαβαίνετε τι λέει η Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων, κύριε
Υπουργέ; Ότι και αυτή τη στιγµή που µιλάµε µπορούν οι ποινικές
ρήτρες να επιβληθούν, αλλά η Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων δεν έχει
λάβει από εσάς καµµία ειδοποίηση για το τίποτα. Θα σας πω και
παρακάτω.

«Η ΡΑΛ ασκεί το σχετικό δικαίωµα ή προβαίνει στη σχετική
ενέργεια µόνο εφόσον έχει προηγηθεί προηγούµενη σύµφωνη
γνώµη του Υπουργού Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής ή του
Υπουργού Οικονοµικών». Θα µου πείτε, δεν θέλατε. Ωστόσο,
«µετά την 29-1-2021 και την έναρξη ισχύος του ν.4770/2021, η
Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων είναι αρµόδια για την εισήγηση προς
τους αρµόδιους Υπουργούς Οικονοµικών και Ναυτιλίας αναφο-
ρικά µε την άσκηση των συµβατικών δικαιωµάτων του ελληνικού
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δηµοσίου που απορρέουν από συµβάσεις παραχώρησης στο
όνοµα και για λογαριασµό του», όπως ισχύει µετά και την τρο-
ποποίηση του άρθρου άρθρου 112 ν.4389/2016 δυνάµει του άρ-
θρου 48 του ν.4770/2021. Άρα κακώς, κάκιστα, δεν έχει ερωτηθεί
η ΡΑΛ και δεν της έχει δοθεί το κείµενο της τροποποιηθείσης
σύµβασης.

Μάλιστα, ο εκτελών χρέη προέδρου λέει ότι µπορεί ακόµα και
τώρα να θέσετε τα ερωτήµατα και αναλόγως να εισηγηθεί και
διατηρείται η δυνατότητα υποβολής γνώµης µετά από σχετικό
αίτηµα των κατά περίπτωση αρµοδίων Υπουργών.

Θα τα δούµε αυτά. Θα πρέπει να τα διαβάσετε, γιατί δεν τα
έχετε αναφέρει. Χθες αυτό αποσιωπήθηκε.

Τελειώνω. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για τον χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, όµως.
ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Τελειώνω αµέσως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Είδα ότι στους Πει-

ραιώτες δόθηκε σε όλους ανοχή στον χρόνο, άρα και σε εσάς,
για να µη διαµαρτύρονται οι υπόλοιποι.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Ευχαριστώ πολύ. Θέλω ενάµισι λεπτό, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι ενάµισι λεπτό.
Κλείστε, παρακαλώ.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Και µιλώντας, ξέρετε ότι η µεταβίβαση του
ποσοστού 16% από το ελληνικό δηµόσιο µέσω του ΤΑΙΠΕΔ στον
«ΟΛΠ – COSCO» χωρίς τη συµφωνηθείσα αντιπαροχή, τα έργα
υποδοµών, µπορεί υπό προϋποθέσεις να στοιχειοθετήσει κρα-
τική ενίσχυση. Ίσως να υποχρεωθούµε να αποζηµιώσουµε την
Ευρωπαϊκή Ένωση µε διπλή ζηµία του δηµοσίου.

Σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Έχετε στείλει ερώτηµα σε αρµό-
διες υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης πριν από τη µεταβί-
βαση -το ρώτησε και ο κ. Κουρουµπλής- ή θα βρεθούµε διπλά
χρεωµένοι; Διότι θα µπορούσατε -και όλοι πρέπει να το γνωρί-
ζουν αυτό- να ζητήσετε από τον ΟΛΠ κάποιο άλλο αντάλλαγµα
ή ακόµη και να διατηρήσετε τους ισχύοντες όρους µε απλή χρο-
νική παράταση της εκπλήρωσής τους και αντίστοιχη σταδιακή
µεταβίβαση του 16%. 

Εσείς, όµως, τα δίνετε όλα εδώ και τώρα και δεν παίρνετε τί-
ποτα, παρά µόνο δηµιουργείτε ένα κακό προηγούµενο εις βάρος
της χώρας για κάθε νέα επένδυση, λέγοντας ότι η διαιτησία είναι
χρονοβόρα διαδικασία. Άρα το δηµόσιο αποποιείται τη διεθνή
πρακτική της διαιτησίας και κάθε νυν επενδυτής που έχει ήδη
συµβάσεις µε το δηµόσιο θα επιδιώκει ικανοποίηση των αξιώ-
σεών του, παρά την παραβίαση των όρων από την πλευρά του
και χωρίς να προβαίνει το ελληνικό κράτος σε διαιτησία; Τι µας
επιφυλάσσετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Βάλτε τελεία, κυρία
Κασιµάτη.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. Μισό λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι µισό λεπτό.
ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Κύριοι Υπουργοί, έχετε χρόνο µέχρι αύριο

που θα κυρωθεί αυτή η συµφωνία µε την ψήφο της Πλειοψηφίας
να αναστείλετε τη διαδικασία και οι Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας οφείλουν να δείξουν και να καταψηφίσουν αν τελικά
προχωρήσετε. Να µη µεταβιβάσετε το 16% του ελληνικού δηµο-
σίου στον «ΟΛΠ - COSCO», να ζητήσετε και να λάβετε τη γνώµη
από τη ΡΑΛ επί των παραβιάσεων και των όρων που συµφωνή-
σατε µε την Κίνα …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ωραία. Σας ευχαρι-
στούµε.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: …και να αναµένετε να αποφανθεί η ελλη-
νική δικαιοσύνη κατόπιν της εκδίκασης των υποβληθεισών προ-
σφυγών -µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε- από πολίτες και θεσµικούς
φορείς, καθώς και να περατωθούν οι σχετικές ποινικές διαδικα-
σίες εις βάρος του «ΟΛΠ - COSCO» που είναι σε εξέλιξη. Είστε
υποχρεωµένοι να το κάνετε αυτό …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι άλλο. Κυρία Κα-
σιµάτη, έχετε µιλήσει περισσότερο από τους εισηγητές.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: …και αφού σας απέδειξα αυτό µέσα στην
Ολοµέλεια, αν παρά ταύτα προχωρήσετε, διαπράττετε συνει-
δητά απιστία κατά του δηµοσίου και επιτρέπετε παραβιάσεις της
ελληνικής και κοινοτικής νοµοθεσίας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, λοιπόν. Δεν
θέλω να σας αφαιρέσω τον λόγο.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, τρεις γραµµές.
Συγγνώµη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έχω κλείσει και τον
χρόνο. Σας παρακαλώ.

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Σας παρακαλώ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρία Κασιµάτη!
ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Καταλαβαίνω τη δύσκολη θέση στην οποία

έχετε βρεθεί…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ: Ούτε ο Υπουργός δεν µίλησε τόσο!
ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Ούτε οι Υπουργοί µίλησαν, αλλά εγώ είµαι

Βουλευτής Β’ Πειραιά και εκπροσωπώ πάρα πολύ λαό και θα µε
ακούσετε για δέκα ακόµα δευτερόλεπτα. Κύριε Γιόγιακα, ασχο-
ληθείτε µε τη Θεσπρωτία και αφήστε το λιµάνι του Πειραιά
ήσυχο, γιατί ούτε το γνωρίζετε ούτε το σέβεστε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ: Εσείς να σέβεστε εµάς!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείσατε, κυρία Κα-

σιµάτη! Δεν έχετε άλλον χρόνο.
ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Αν προχωρήσετε, αυτό θα έχει συνέπειες

για το περιβάλλον, για τη ναυπηγοεπισκευή, για τη γεωοικονο-
µική επιρροή της χώρας λόγω της βαρύτητας του λιµανιού του
Πειραιά και µάλιστα υπέρ της Τουρκίας λόγω του περιφερειακού
ανταγωνισµού.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Νίνα Κασιµάτη καταθέτει για

τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν µιλάνε, όµως, για
τόσο χρόνο. Απευθυνθήκατε στο Προεδρείο και εγώ εφήρµοσα
τον χρόνο που πήραν και ο κ. Δρίτσας και ο κ. Μελάς, αλλά εσείς
έχετε υπερβεί κάθε όριο. Με συγχωρείτε. Οι εισηγητές δεν µίλη-
σαν τόσο. 

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Οικο-
νοµικών, Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, Εσωτερικών, Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής,
Επικρατείας, καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών
κατέθεσαν στις 29-9-2021 σχέδιο νόµου: «Ταχεία πολιτική δίκη,
προσαρµογή των διατάξεων της πολιτικής δικονοµίας για την ψη-
φιοποίηση της πολιτικής δικαιοσύνης, άλλες τροποποιήσεις στον
Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας και λοιπές διατάξεις του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Τον λόγο έχει ο κ. Μάριος Κάτσης, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ.
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Δεξιάς από

τα παλιά επιχειρεί µε την παρούσα τροποποίηση της σύµβασης
παραχώρησης να καλύψει τις ευθύνες του «ΟΛΠ – COSCO» για
τη µη εκπλήρωση των συµβατικών υποχρεώσεων της εταιρείας,
οι οποίες έχουν υλοποιηθεί µόλις στο 38%. Την απαλλάσσει για
τη µη υλοποίηση των επενδύσεων ύψους 300 εκατοµµυρίων
ευρώ που είχαν συνοµολογηθεί, καθιστώντας τη ταυτόχρονα κυ-
ρίαρχο του λιµανιού του Πειραιά εις βάρος της τοπικής οικονο-
µίας, των εργαζοµένων, των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και των
κατοίκων των οικείων δήµων. Της παραδίδει το 16% των µετοχών
που αποτελούσαν εγγύηση για την εκτέλεση των έργων, µε το
δηµόσιο να στερείται τα έσοδα από τα αντίστοιχα µερίσµατα,
ενώ την απαλλάσσει και από την καταβολή ποινικών ρητρών για
τις καθυστερήσεις στις εκτελέσεις έργων αλλά και για τη µη πα-
ροχή των ελάχιστου επιπέδου υπηρεσιών. 

Είναι σαφές κατόπιν όλης αυτής της συζήτησης που διεξήχθη
-οι συνάδελφοι από τον ΣΥΡΙΖΑ το ανέδειξαν µε τον πιο αποκρυ-
σταλλωµένο τρόπο και στον πιο καλόπιστο πολίτη που ψήφισε
Νέα Δηµοκρατία- ότι η δήθεν Κυβέρνηση των επενδύσεων κάνει
τα πάντα για να µη γίνουν επενδύσεις µε την ουσιαστική έννοια
του όρου. Πρόκειται για «αρπαχτές», για έργα «αέρα», για γη και
ύδωρ σε φιλικά επιχειρηµατικά συµφέροντα και αυτή είναι η Ελ-
λάδα του κ. Μητσοτάκη και οι πολίτες που µας παρακολουθούν
µέρα µε τη µέρα το βλέπουν και το κρίνουν.

Πραγµατικά για να επιβεβαιώσω ακόµα παραπάνω το γεγονός
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ότι η Νέα Δηµοκρατία δεν κόπτεται για τις επενδύσεις, θέλω να
κάνω µια αναφορά, µιας και είµαι ο τελευταίος οµιλητής, στο τι
βλέπουν οι συµπολίτες µου στον νοµό που εκλέγοµαι, στη Θε-
σπρωτία, γιατί και εκεί πέρα ακολουθείται η διαδικασία της πώ-
λησης, του ξεπουλήµατος του λιµανιού της Ηγουµενίτσας, της
«ΟΛΗΓ Α.Ε.», µε τουλάχιστον το 67% του ποσοστού των µετοχών
του τρίτου µεγαλύτερου λιµανιού της χώρας που επί της ουσίας
δίνεται «προίκα» ολόκληρο το παράκτιο µέτωπο, ολόκληρη η χερ-
σαία ζώνη στον ιδιώτη επενδυτή, µε ό,τι αυτό σηµαίνει για την
αλλαγή της καθηµερινότητας των πολιτών, των επιχειρηµατιών,
των ελεύθερων χώρων πρόσβασης κ.ο.κ.. 

Οι δήµοι που πρόσκεινται στην παράταξη της Νέας Δηµοκρα-
τίας, οι δήµοι Ηγουµενίτσας και Φιλιατών, όλο το προηγούµενο
διάστηµα µέσα στο καλοκαίρι είχαν ξεκινήσει κινητοποιήσεις µε
µόνιµες αποφάσεις δηµοτικών συµβουλίων, αποκλεισµό του λιµα-
νιού του εσωτερικού, του εξωτερικού, πορεία στο κέντρο της
πόλης και αυτοί πρόσκεινται στην παράταξη της Νέας Δηµοκρα-
τίας. 

Όµως, µήπως για το λιµάνι της Ηγουµενίτσας, που πωλείται
τουλάχιστον το 67% του, υπάρχει δέσµευση στην προκήρυξη
που έχει βγει από το ΤΑΙΠΕΔ µε εντολή της Κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας ότι ο επενδυτής και ο ιδιώτης και ο ανάδοχος
που θα προκύψει να το αγοράσει θα κάνει καµµία επένδυση; Δε-
σµεύεται για τίποτα; Απολύτως τίποτα. Το παίρνει «µπιρ παρά»,
ένα λιµάνι µε πάρα πολλά έσοδα, το τρίτο λιµάνι σε κίνηση στη
χώρα, µε είσοδο-έξοδο δυτικής πύλης της χώρας, ενταγµένο στο
δίκτυο συνδυασµένων µεταφορών, µε δύο οδικούς άξονες -Εγνα-
τία και Ιόνια- και µε τεράστια επιβατική και εµπορευµατική κίνηση
και ενώ είναι σε ανάπτυξη και η τρίτη φάση του λιµανιού, αξίας
80 και 90 εκατοµµυρίων ευρώ.

Τι βλέπουµε; Ήλθε ο Υπουργός Ναυτιλίας τον περασµένο Ιού-
λιο, µέσα στο καλοκαίρι, συναντήθηκε µε τους τοπικούς φορείς
και τους δηµάρχους και έταξε ότι µέχρι τέλος Αυγούστου, κύριε
Πλακιωτάκη, θα δώσετε τη χερσαία ζώνη στους δηµότες, στους
πολίτες. Έχουµε φτάσει 29 Σεπτέµβρη. Είναι η απόλυτη κοροϊ-
δία. Είναι ο απόλυτος εµπαιγµός. Δεν είστε συνεπείς σε ό,τι εξαγ-
γέλλετε στον θεσπρωτικό λαό. 

Ο λόγος που έχει µπει ο συνάδελφός µου από τη Νέα Δηµο-
κρατία εισηγητής, ο Βασίλης Γιόγιακας, για το λιµάνι του Πει-
ραιά, είναι µπας και σας καλοπιάσει δήθεν -έχει µπερδευτεί κι
αυτός- ότι θα του δώσετε τη χερσαία ζώνη. Ποια χερσαία ζώνη
θα δώσετε; 

Βγάζετε από την άλλη ανακοινώσεις. Σας ευχαριστεί ο ειση-
γητής στην επιτροπή, «ευχαριστώ τον Υπουργό Οικονοµικών και
τον Υπουργό Ναυτιλίας ότι θα παραδώσει στην τοπική κοινωνία
τη χερσαία ζώνη». Για ποιον λόγο σάς ευχαριστεί; Φέρατε κάποια
τροπολογία µε την οποία να αλλάζετε τη σύµβαση παραχώρη-
σης; Εξαιρείτε κάποια τµήµατα, αυτά που διεκδικούν οι δήµοι και
οι τοπικές κοινωνίες; Ή µήπως η διορισµένη «γαλάζια» διοίκηση
του ΟΛΗΓ βοηθάει σ’ αυτή τη διαδικασία του ξεπουλήµατος να
µη γίνει µε την «προίκα» µέσα; Με την «προίκα» µέσα θέλει να
γίνει η «γαλάζια» διοίκηση. Αυτό φαίνεται από το γεγονός ότι για
πρώτη φορά στα χρονικά ένα λιµάνι µε 5,5 εκατοµµύρια ευρώ
ετήσιο τζίρο και 11 εκατοµµύρια αποθεµατικό είχε ιστορικό χα-
µηλό στα κέρδη και στα έσοδα µε «πάρτι» απευθείας αναθέσεων
και διασπάθιση δηµοσίου χρήµατος. 

Όσα αναφέρω από το Βήµα της Βουλής σάς τα έχω καταθέ-
σει, κύριε Πλακιωτάκη και κύριε Σταϊκούρα, και µέχρι στιγµής ή
δεν λαµβάνω απάντηση ή σε όσες απαντήσεις λαµβάνω δηλώ-
νετε αναρµόδιοι. Είναι ντροπή να µιλάτε για επενδύσεις εσείς,
που το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι το ξεπούληµα κρίσιµων
υποδοµών, εθνικών υποδοµών εθνικής και στρατηγικής σηµα-
σίας και να είστε αναντίστοιχοι µε τη βούληση των τοπικών κοι-
νωνιών και να εµπαίζετε τους τοπικούς φορείς.  

Κλείνω µε το εξής: Το τελευταίο «απαύγασµα» για την «Κυβέρ-
νηση των αρίστων» ήταν το γεγονός ότι αποκαλύφθηκε ότι η διο-
ρισµένη διοίκηση, ο Διευθύνων Σύµβουλος της «ΟΛΗΓ Α.Ε.» δεν
έχει σύννοµο διορισµό, γιατί το πτυχίο µε βάση τον νόµο για τον
ορισµό διοίκησης όφειλε να είναι πτυχίο ΑΕΙ, ενώ το πτυχίο του
διευθύνοντος συµβούλου είναι πτυχίο ΤΕΙ.

Και σας έκανα ερώτηση, κύριε Πλακιωτάκη, αν είναι σύννοµος

ο διορισµός και δηλώσατε αναρµόδιος. 
Αναρµόδιος, λοιπόν, είστε για τη χερσαία ζώνη και µη συνεπής

να τη δώσετε τέλος Αυγούστου, όπως εσείς τάξατε, όταν ήλθατε
στην Ηγουµενίτσα, αναρµόδιος για τη διασπάθιση και το πάρτι
απευθείας αναθέσεων, αναρµόδιος για το πτυχίο, αναρµόδιος
για τα αποθεµατικά και το γεγονός ότι έχουν εξαφανιστεί όλα τα
έσοδα του λιµανιού -ιστορικά δεν έχει γίνει ξανά, είναι πρωτοφα-
νές- και µας λέτε τώρα εσείς ότι θα φέρετε επενδύσεις και ότι
είστε η φιλοεπενδυτική Κυβέρνηση και ότι αυτή η σύµβαση που
φέρνετε µε την «COSCO» είναι προς το συµφέρον του ελληνικού
λαού.

Σας έχει καταλάβει ο ελληνικός λαός. Δεν έχει τίποτα να περι-
µένει από εσάς και, πραγµατικά, το µόνο που έχετε να κάνετε
είναι να δεσµευθείτε, αν όχι σήµερα, µε µία τροπολογία µέχρι τη
λήξη της συνεδρίασης να αποδώσετε τη χερσαία ζώνη, να δε-
σµευθείτε πότε θα φέρετε στη Βουλή την τροποποίηση της σύµ-
βασης παραχώρησης για την απόδοση του χερσαίου µετώπου
της πόλης Ηγουµενίτσας και του Δήµου Φιλιατών στην τοπική
κοινωνία. 

Δεν θα έχουµε δύο δερβέναγες στην πόλη, και τον νέο ιδιο-
κτήτη και τους αιρετούς δηµάρχους. Μόνο οι αιρετοί θα είναι
αυτοί που θα µπορούν να καθορίζουν την πορεία των πραγµάτων
µέσα από τις εκλογές στην αυτοδιοίκηση και όχι αυτός που θα
αγοράσει το λιµάνι και θα έχει και προίκα και ιδιοκτησία ολό-
κληρη την πόλη.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και συγγνώµη για την κατά-
χρηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε και
εµείς τον κ. Κάτση.

Αν και όπως βλέπω όλοι οι εισηγητές, µε εξαίρεση τον κ. Γιό-
γακα που ήταν στον χρόνο του, πήρατε αρκετό χρόνο κατά την
πρωτολογία σας. Παρ’ όλα ταύτα, θα δώσω από τέσσερα λεπτά
στους εισηγητές.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Εγώ έχω περισσότερα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Εγώ βλέπω ότι όλοι

πήρατε περισσότερο χρόνο. 
Ξεκινάω από εσάς, κυρία Μανωλάκου.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Θα έλθω στο Βήµα, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ελάτε στο Βήµα,

αλλά χάνουµε χρόνο. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Έχω περισσότερα λεπτά, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν θα αναπτύξετε

την πρωτολογία σας. Η δευτερολογία λέει και µόνη της τι είναι.
Είναι τελικές παρατηρήσεις πάνω στο γενικό κλίµα της ολοήµε-
ρης συνεδρίασης.

Κυρία Μανωλάκου, έχετε τον λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, ξεκινήσατε µε το

ρητορικό ερώτηµα εάν θέλουµε επενδύσεις. Φυσικά εννοείτε επεν-
δύσεις για να κερδίζουν οι καπιταλιστές και να χάνουν οι εργαζό-
µενοι και ο λαός συνολικά, γιατί ουσιαστικά εννοείτε την καπιτα-
λιστική ανάπτυξη που πιστεύετε και υλοποιείτε. Όλες οι κυβερνή-
σεις -Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ- δίνετε, χαρίζετε δηµόσια
περιουσία και, µάλιστα, τους δίνετε και χρήµατα από πάνω,
τσάµπα, από τους αναπτυξιακούς νόµους, ευρωπαϊκά χρήµατα,
λεφτά των λαών, για να αυξάνει η κερδοφορία και τα προνόµιά
τους. Αυτό κάνατε και µε την «COSCO», όλες οι κυβερνήσεις, και
εσείς και εσείς και εσείς.

Αυτά ούτως ή άλλως που υλοποιείτε είστε υποχρεωµένοι και
από την οδηγία απελευθέρωσης των λιµενικών υπηρεσιών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι η ίδια κλωστή που σας ενώνει.

Ταυτόχρονα, εξασφαλίζετε και φθηνό εργατικό δυναµικό µε
όσο το δυνατόν λιγότερα δικαιώµατα. Κατακρεουργείτε και οι
δύο κυβερνήσεις -και η σηµερινή και η προηγούµενη- ακόµα και
το τελευταίο όπλο των εργαζοµένων, το δικαίωµα στην απεργία.
Όλα γίνονται για τα αφεντικά και την καπιταλιστική ανάπτυξη.

Αυτή η πολιτική ακριβώς δεν σας επιτρέπει ούτε να καταργή-
σετε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης για µια ανακούφιση στον λαό
από την ακρίβεια σήµερα, αυτό που προτείναµε στην τροπολογία
µας και µας απάντησε αρνητικά ο Υφυπουργός Οικονοµικών.
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Όµως, και εδώ µε την «COSCO» τι καλλιεργήσατε και εσείς
και οι προηγούµενοι; Ότι θα αναπτυχθεί, ότι θα αφήνει χρήµα
στη χώρα, ακόµα και οι µικροεπαγγελµατίες και η εγχώρια
αστική τάξη θεωρούσε ότι κάτι θα πάρει, κάποιο όφελος θα έχει.
Μα, τι µονοπώλιο θα ήταν αν δεν καταβρόχθιζε τα πάντα στο
διάβα του; Ούτε ψίχουλο δεν αφήνει. Όλα τα µαζεύει.

Μου έλεγε ένας µικροεπαγγελµατίας που έχει γερανούς ότι
χρειάστηκε η «COSCO» για ένα σπίτι έναν µικρό γερανό. Τον
έφερε από την Κίνα. Ο µικροεπαγγελµατίας αυτός ο ντόπιος και
αυτός αγόραζε από την Κίνα. Αυτές είναι οι καπιταλιστικές σχέ-
σεις αλλά και οι αυταπάτες.

Μας είπατε πάλι µε ρητορικό ερώτηµα ότι θέλουµε συνέπεια
στον επενδυτή. Ναι, αλλά όσον αφορά την «COSCO» σαν ανέκ-
δοτο ακούγεται. Μόνο στην κερδοφορία της είναι συνεπής και
της στρώνετε τον δρόµο όλες οι αστικές κυβερνήσεις.

Επιτέλους, όµως, µας είπατε και ποιος φταίει για τις καθυστε-
ρήσεις των υποχρεωτικών έργων. Φταίει το δηµόσιο. Ρωτάµε: Εν-
νοείτε το Μονοµελές Πρωτοδικείο, το Συµβούλιο Επικρατείας,
το Μετσόβιο Πολυτεχνείο και το ΕΛΚΕΘΕ, που ανέδειξαν τη ρύ-
πανση και τα δικαστήρια που επέβαλαν ασφαλιστικά µέτρα για
την προστασία της δηµόσιας υγείας, του περιβάλλοντος, των πο-
λιτιστικών τους µνηµείων;

Και να σας πω κάτι: Εκεί που δηµιουργήθηκε καθυστέρηση
στην παράδοση κοντέινερ ήταν η απεργία των εργαζοµένων,
προκειµένου να πιέσει την «COSCO» να υπογράψει συλλογική
σύµβαση. Για αυτό θέλετε να φιµώσετε και τους εργαζόµενους
από το δικαίωµα της απεργίας. Δεν θα περάσει, όπως δεν θα πε-
ράσει και ο νόµος Χατζηδάκη. 

Όµως, είναι υπερβολικό και δεν είναι πιστευτό να λέτε ότι «αν
δεν δίναµε τα επιπλέον προνόµια και απαλλαγές στην “COSCO”,
θα ερχόταν ο κατακλυσµός του Νώε», όταν για το κινέζικο µονο-
πώλιο το «φιλέτο» του Πειραιά είναι χρυσοφόρος φλέβα και φαί-
νεται στη συνεχώς αυξανόµενη κερδοφορία της.

Συνεπώς είναι ψέµα και υποκρισία να λέτε Νέα Δηµοκρατία και
ΣΥΡΙΖΑ ότι υπογράψατε τέτοιες συµφωνίες και ιδιωτικοποιήσεις
για το δηµόσιο συµφέρον, ταυτίζοντας τα συµφέροντα των µο-
νοπωλίων, του κεφαλαίου, µε αυτά του λαού. Μόνο δεινά θα
έχουν τα λαϊκά στρώµατα.

Και τελειώνω λέγοντας για την εγκληµατική επίθεση χρυσαυ-
γίτικων ναζιστικών οµάδων µε ξύλα, λοστάρια, πέτρες, ακόµα και
βόµβες µολότοφ µέσα από το ΕΠΑΛ Σταυρούπολης ενάντια σε
γονείς, µαθητές και φοιτητές. Είναι απαράδεκτη η στάση της
Αστυνοµίας. Την ώρα της επίθεσης των φασιστικών οµάδων οι
αστυνοµικές δυνάµεις απωθούσαν ρίχνοντας χηµικά και δακρυ-
γόνα στους γονείς, τους µαθητές, τους φοιτητές και έκαναν
πλάτη στις φασιστικές δυνάµεις. Το καταγγέλλουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε τη δευτερο-
λογία.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Απαράδεκτη, επίσης, είναι η γενικόλογη διατύπωση του

Υπουργείου Παιδείας, που ταυτίζει τους αγώνες των νέων ενάν-
τια στον φασισµό µε τα εγκληµατικά, φασιστικά στοιχεία.

Όµως, να ξέρετε ότι ο φασισµός δεν θα περάσει. Αυτή τη
στιγµή είναι σε εξέλιξη µαχητική αντιφασιστική συγκέντρωση
στους δρόµους της Σταυρούπολης, όπως σε εξέλιξη είναι και
συλλαλητήρια στο Πασά Λιµάνι ενάντια στην παραχώρηση µετο-
χών στον «ΟΛΠ – COSCO» που οργανώνουν τα συνδικάτα και το
Εργατικό Κέντρο Πειραιά µε κύριο µήνυµα: «Όχι στο master plan
της “COSCO”. Όχι στους αντιλαϊκούς σχεδιασµούς των επιχει-
ρηµατικών οµίλων και της Κυβέρνησης». Ο νους και η καρδιά µας
είναι µαζί τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Είπαµε τέσσερα
λεπτά και όχι έξι, κυρία Μανωλάκου. Εν πάση περιπτώσει, δεν
ξέρω αν πρέπει να κλείνω τον ήχο και το µικρόφωνο και, µάλιστα,
εγώ σεβάστηκα γιατί είπατε «ολοκληρώνω στα τέσσερα» και δεν
σας διέκοψα.

Κάνω παράκληση θερµή όσοι µπορείτε να µιλήσετε από τη
θέση σας, εκτός αν υπάρχει ιδιαίτερος λόγος, και όχι από το
Βήµα στη δευτερολογία.

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Είναι θέµα µάσκας, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει
για τέσσερα λεπτά ο ειδικός αγορητής από το Κίνηµα Αλλαγής,
ο κ. Μπιάγκης.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Προσπαθώντας να κερδίσουµε
χρόνο, κύριε Πρόεδρε, τρεις κουβέντες και µόνο θα πω.

Το Κίνηµα Αλλαγής, κύριε Υπουργέ, είναι ξεκάθαρο. Είναι αν-
τίθετο µε την άποψη της Κυβέρνησης και της Νέας Δηµοκρατίας
για ολική παραχώρηση του λιµένος και ειδικά σε αυτή την περί-
πτωση του λιµένος του Πειραιά.

Το Κίνηµα Αλλαγής έχει συγκεκριµένη θέση, η οποία έχει να
κάνει µε παραχώρηση χρήσης του λιµένος και ανάλογα αξιοποί-
ηση και έλεγχος της λειτουργίας από εκεί και στο εξής. Ένα-ένα
για να τα τελειώνουµε αυτά τα θέµατα.

Λέµε «ναι», δηλαδή στην παραχώρηση των λιµενικών δραστη-
ριοτήτων και, µάλιστα, µε έλεγχο και παρακολούθηση από ανε-
ξάρτητη αρχή, την οποία εσείς την καταργήσατε ουσιαστικά στην
πράξη.

Επίσης, σε µια σύµβαση, κάνοντας χρήση των δικαιωµάτων που
πηγάζουν µέσα από αυτή έχουµε, λοιπόν, το δικαίωµα τόσο εµείς
όσο και οι αντισυµβαλλόµενοι είτε να προχωρήσουµε, αν θέλετε,
σε καταγγελία της σύµβασης, κάτι το οποίο ποτέ δεν αναφέραµε
εµείς, είτε, αν θέλετε, να προσφύγουµε στη διαιτησία.

Προσφεύγοντας στη διαιτησία, σε καµµία περίπτωση δεν θέ-
λουµε να πούµε ότι καταγγέλλουµε τη σύµβαση. Δικονοµικά είναι
ξεκαθαρισµένο αυτό εδώ και πάρα πολύ καιρό και όχι από εµάς.
Προσφεύγοντας στη διαιτησία, σε καµµία περίπτωση δεν σταµατά
να λειτουργεί η επένδυση. Προσφεύγοντας στη διαιτησία, διεκδι-
κούµε τα δικαιώµατα για την τοπική κοινωνία και το ελληνικό δη-
µόσιο. 

Σας λέµε, κύριε Υπουργέ, πως είχατε όλον τον χρόνο, µε δεδο-
µένο το ότι η αντισυµβαλλόµενη και δη η εταιρεία της «COSCO»
δεν έκανε τα προβλεπόµενα και µέσα στο χρονοδιάγραµµα που
προβλεπόταν στη σύµβαση, αφ’ ενός να συνοµιλήσετε µε τους
φορείς και την κοινωνία -και δεν το κάνατε-, αφ’ ετέρου να έρθετε
και να διαβουλευθείτε µε τον κόσµο αλλά και µε τα κόµµατα που
βρίσκονται σήµερα στη Βουλή. 

Σας λέµε, κύριε Υπουργέ, πως, αν είχατε αξιοποιήσει τους θε-
σµοθετηµένους φορείς, όπως αυτόν της Ρυθµιστικής Αρχής Λιµέ-
νος, θα είχατε και µια γνωµοδότηση για το συγκεκριµένο θέµα και
τεκµηριωµένες απόψεις, που θα σας βοηθούσαν σε έναν πιθανό
διάλογο. Θα µπορούσατε τότε και αφού είχατε πράξει όλα αυτά
που σας προτείνουµε, να καθίσετε στο τραπέζι των διαπραγµα-
τεύσεων, αλλά θα καθόσασταν µε µια άλλη δυναµική, γιατί πίσω
σας θα είχατε όλη αυτή τη δυναµική που απορρέει από τη διαβού-
λευση και από τον διάλογο µε τα υπόλοιπα κόµµατα. Δεν το κά-
νατε. 

Θα µπορούσατε, επίσης, µέσα σε αυτό το διάστηµα των πέντε
ετών να είχατε ελέγξει και να είχατε µελετήσει τα κακώς κείµενα
και ανάλογα να προτείνετε και κάποιες τροποποιήσεις, αξιοποι-
ώντας αυτό που η «COSCO» δεν είχε κάνει µέχρι σήµερα, δη-
λαδή δεν είχε φέρει εις πέρας τις προϋποθέσεις τις οποίες
όφειλε να φέρει σύµφωνα µε τη σύµβαση. 

Μέσα σε αυτό θα έπρεπε να δείτε τα κακώς κείµενα και να προ-
τείνετε αλλαγές. Μέσα σε αυτό θα µπορούσατε βεβαίως να αλλά-
ξετε και να βρείτε τον τρόπο, έτσι ώστε να εκφραστεί ο κεντρικός
Δήµος του Πειραιά, µέσα από το Διοικητικό Συµβούλιο του ΟΛΠ. 

Είναι αλήθεια ότι µε τη σύµβαση του 2016, χρονικά βλέποντάς
τη και µελετώντας τη, λογικά θα φτάναµε εδώ που φτάσαµε σή-
µερα. Δεν είναι δικό σας αποτέλεσµα αυτό. Είναι όµως ένα κακό
αποτέλεσµα που θα µπορούσατε να το διαπραγµατευθείτε, µε
δεδοµένη τη µη ολοκλήρωση των εργασιών από τη µεριά της
«COSCO». Ούτε αυτό κάνατε. 

Αντί αυτού, επιλέξατε να µην αξιοποιήσετε ούτε καν τα όπλα
που είχατε στη φαρέτρα σας, προκειµένου οι επενδύσεις να γί-
νουν το γρηγορότερο δυνατό, µε αποτέλεσµα να δώσετε χρόνο
-πέντε συν πέντε χρόνια- στην αντισυµβαλλόµενη εταιρεία. Και,
δεύτερον, δεν αξιοποιήσατε τις ποινικές ρήτρες και ό,τι αυτό συ-
νεπάγεται, πράγµα που θα έβαζε την «COSCO» σε µια πραγµα-
τική άλλη λειτουργία, σε άλλη διάσταση προς όφελος της
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τοπικής κοινωνίας και της τοπικής οικονοµίας και όχι µόνο. 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ,

γιατί ήσασταν και συνεπής στον χρόνο. 
Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµα-

χία κ. Νεκτάριος Σαντορινιός για τέσσερα λεπτά. 
ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν θα έπαιρνα καν τον λόγο, γιατί τα έχουµε πει όλα και δεν

προσέθεσαν και τίποτα καινούργιο, κύριε Υπουργέ. Συνεχίζουν
να υποστηρίζουν τις θέσεις τους, χωρίς να καταλαβαίνουν ότι µε
αυτόν τον τρόπο ουσιαστικά καθυστερούν την επένδυση και δεν
τη βοηθούν. Αυτά που σας προτείνουµε εµείς στην εφαρµογή
της σύµβασης θα έφερναν πιο γρήγορα και τις υποχρεωτικές
επενδύσεις και θα έδιναν πραγµατικές λύσεις στο λιµάνι. 

Άρα στο ερώτηµα «τι επενδύσεις θέλουµε;», απαντάµε ότι θέ-
λουµε επενδύσεις µε κανόνες, θέλουµε επενδύσεις για τις πό-
λεις, θέλουµε επενδύσεις για τον λαό, θέλουµε επενδύσεις για
τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και όχι επενδύσεις όπου ο αντι-
συµβαλλόµενος συνέχεια θα παραβιάζει τους κανόνες και η Κυ-
βέρνηση θα του χαρίζεται. 

Είπατε κάτι για το master plan, κύριε Υπουργέ. Είπατε ότι εσείς
εγκρίνατε το master plan. Το master plan δεν το εγκρίνατε εσείς.
Το master plan εγκρίθηκε τον Φεβρουάριο του 2019 µε όλες τις
υποχρεωτικές επενδύσεις. Έχω εδώ την απόφαση και θα την κα-
ταθέσω στα Πρακτικά. Είχαµε ζητήσει κάποιες διευκρινίσεις και
κάποιες τροποποιήσεις, προκειµένου να εγκριθούν και οι µη υπο-
χρεωτικές επενδύσεις. 

Τότε, επειδή πλησίαζαν οι εκλογές, είχατε τάξει στον ΟΛΠ
προφανώς ότι θα εγκρίνετε ό,τι θέλει. Και γι’ αυτό έφερνε δικαιο-
λογίες, «δεν µπορούµε τώρα, θα το φέρουµε σε λίγο». Κλασική
ιστορία του ΟΛΠ. Αµέσως µετά τις εκλογές κατέθεσε το master
plan. Τι είχε µέσα; Τον Προβλήτα 4 και το mall. Πανηγύριζε ο κ.
Υπουργός ότι κατατέθηκε το master plan µε επιπλέον επενδύ-
σεις. Ευτυχώς τότε δεν είχατε προλάβει να καταργήσετε την
ΕΣΑΛ και να τη µετατρέψετε σε κυβερνητικό όργανο και η ΕΣΑΛ
έκανε αυτό που έπρεπε, δεν δέχθηκε ούτε τον Προβλήτα 4 ούτε
το mall.

Μου κάνατε µια ερώτηση, κύριε Υπουργέ. Είπατε: «Για να υφί-
σταται ποινική ρήτρα, θα πρέπει η υπαιτιότητα της µη εκτέλεσης
των έργων να βαρύνει τον ΟΛΠ. Στη σύµβαση που φέρατε το
2016 το γράφει στην παράγραφο 16.5. Το ξεχάσατε;». Αυτό µε
ρωτήσατε. 

Κύριε Υπουργέ, εσείς τη διαβάσατε την παράγραφο 16.5;
Γιατί, αν τη διαβάσετε και παραπλανάτε έτσι το Κοινοβούλιο,
τότε υπάρχει µεγάλο πρόβληµα. Θα σας τη διαβάσω, γιατί αν δεν
ξέρετε τι λέει η παράγραφος 16.5 και συρθήκατε σε αυτή τη δια-
πραγµάτευση χωρίς να γνωρίζετε τι λέει, τότε πραγµατικά το
µόνο αποτέλεσµα που µπορούσατε να φέρετε είναι αυτή η σύµ-
βαση. Θα σας τη διαβάσω για να καταλάβετε. 

Παράγραφος 16.5: «Οι ποινικές ρήτρες δεν θα λογίζονται για
παράβαση -προφανώς- εφόσον ο ΟΛΠ βρίσκεται σε θέση να απο-
δείξει ότι η εν λόγω παράβαση έλαβε χώρα αποκλειστικά ή ου-
σιωδώς αποκλειστικά ως άµεση συνέπεια γεγονότος ανωτέρας
βίας ή άλλου πέραν του ελέγχου του ΟΛΠ.». Ήταν ανωτέρα βία,
κύριε Υπουργέ; Ειλικρινά, έτσι διαπραγµατευθήκατε; Γι’ αυτό φέ-
ρατε τα αποτελέσµατα που φέρατε δυστυχώς. 

Ευχαριστώ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νεκτάριος Σαντορινιός κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε για τη συνέπεια στον χρόνο. 
Κλείνουµε τις δευτερολογίες των εισηγητών και ειδικών αγο-

ρητών µε τον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γιόγιακα, ο
οποίος στην πρωτολογία του µίλησε ακριβώς στον χρόνο του, τα
δεκαπέντε λεπτά και έντεκα δευτερόλεπτα, όπως βλέπω ότι ση-
µείωσε ο Προεδρεύων. 

Κύριε Γιόγιακα, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θέλω να

σας ευχαριστήσω για µια ακόµη φορά που µε δική σας πρωτο-
βουλία και µε µεγάλη προσπάθεια ήρθατε στην Ηγουµενίτσα δύο
και τρεις και τέσσερις φορές για ένα πρόβληµα που απασχο-
λούσε την τοπική κοινωνία, τον Δήµο της Ηγουµενίτσας, τον
Δήµο Φιλιατών και όλη την τοπική κοινωνία, κάτι που σχεδιάστηκε
επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, µε ανθρώπους που τοποθετήθηκαν από
τη δική σας κυβέρνηση στη διοίκηση του Οργανισµού Λιµένος
Ηγουµενίτσας. 

Οι αντιδράσεις, οι αντιρρήσεις, οι επιθυµίες των κατοίκων της
Ηγουµενίτσας και όλων των κατοίκων της Θεσπρωτίας ήταν κά-
ποια συγκεκριµένα τµήµατα που ήταν υπό παραχώρηση να
βγουν από τη σύµβαση παραχώρησης. Αυτό ο κ. Υπουργός, ο κ.
Πλακιωτάκης το άκουσε µε ιδιαίτερη προσοχή, όπως και ο κ.
Σταϊκούρας, και µετά την αρµόδια επιτροπή ήταν πραγµατικά συ-
νεπείς στις ηµεροµηνίες που έθεσαν µέχρι τα τέλη Αυγούστου. 

Αυτά τα τµήµατα, είτε ήταν το πάρκινγκ στο λιµάνι της Ηγου-
µενίτσας, τα τραπεζοκαθίσµατα στα Σύβοτα, στην Πλαταριά, στη
Σαγιάδα, το αλιευτικό καταφύγιο στη Σαγιάδα, όλα αυτά εξαιρέ-
θηκαν από την υπό παραχώρηση σύµβαση που θα γίνει ώσπου
να ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία. Περιµένουµε, λοιπόν, τις δε-
σµευτικές προσφορές των ενδιαφεροµένων για ένα λιµάνι που
είναι πραγµατικά πολύ σηµαντικό και µε µεγάλο επενδυτικό εν-
διαφέρον, ώστε να εκφράσουν µέσω της διαγωνιστικής διαδικα-
σίας το ενδιαφέρον τους. 

Είναι πράγµατι ο κ. Πλακιωτάκης αυτός που βοήθησε να απαλ-
λαγούµε και να ικανοποιήσουµε την τοπική κοινωνία. Και πάλι,
κύριε Πλακιωτάκη, ειλικρινά σας ευχαριστούµε για τη βοήθεια
που µας δώσατε. 

Όσον αφορά τώρα, την απόδοση της χερσαίας ζώνης στον
Δήµο Ηγουµενίτσας, είναι κάτι που είναι και αυτό αυτονόητο. Έρ-
χονται οι φίλοι µας και συνάδελφοί µας, ο κ. Κάτσης από τον
Νοµό Θεσπρωτίας, να αµφισβητήσει και να πει ότι δήθεν ο
Υπουργός δεν το έχει υλοποιήσει. Για να γίνει αυτή η διαδικασία,
που θα γίνει όταν θα γίνει και η παραχώρηση προς τον επενδυτή,
θα έχουν ολοκληρωθεί όλες οι διαδικασίες νοµιµοποίησής των
χερσαίων τµηµάτων, κάτι που είχαν καθυστερήσει διαχρονικά και
στο χρονικό αυτό διάστηµα υλοποιούνται και θα ολοκληρωθούν,
έτσι ώστε µε τη σύµβαση παραχώρησης ταυτόχρονα να αποδο-
θεί και η χερσαία ζώνη στον Δήµο Ηγουµενίτσας.

Θέλω, λοιπόν, να είµαστε ειλικρινείς και ρεαλιστές. Θέλουµε
να γίνουν οι επενδύσεις; Θέλουµε να αξιοποιηθούν τα λιµάνια
µας; Θέλουµε να προχωρήσουµε ένα βήµα παραπέρα, έτσι ώστε
ο τόπος µας να αποκτήσει αυτά που πρέπει να αποκτήσει; 

Φεύγοντας από το λιµάνι της Ηγουµενίτσας να πάω στο νοµο-
σχέδιο που είχαµε προς συζήτηση, τη σύµβαση αυτές τις τρεις
ηµέρες που συζητήσαµε στις επιτροπές και στην Ολοµέλεια της
Βουλής.

Άκουσα µε προσοχή τις τοποθετήσεις των συναδέλφων της
αντιπολίτευσης και θα µου επιτρέψετε να κάνω κάποια σχόλια σε
συνέχεια της αρχικής µου τοποθέτησης. Πρώτα απ’ όλα έχουµε
ακούσει αυτές τις ηµέρες επιχειρήµατα που δεν έχουν καµµιά
σχέση µε το αντικείµενο του νοµοσχεδίου, αλλά αναφέρονται
στην παραχώρηση του πλειοψηφικού πακέτου µετοχών του ΟΛΠ
αυτή καθ’ αυτή. Φτάσαµε στο σηµείο ο αγαπητός εισηγητής του
ΣΥΡΙΖΑ να δηλώνει ότι η ιδιωτικοποίηση του ΟΛΠ ήταν λάθος και,
για να χρυσώσει το χάπι της µετάνοιας, είπε ότι στην Αξιωµατική
Αντιπολίτευση πιστεύουν ότι τα λιµάνια δεν πρέπει να παραχω-
ρούνται εν συνόλω. Είτε διαφωνείτε µε την παραχώρηση είτε µε
τον τρόπο που έγινε, είναι ένα τετελεσµένο γεγονός επτά χρό-
νων, που µάλιστα κυρώθηκε από τη Βουλή µε ευρεία διακοµµα-
τική πλειοψηφία. Προς τι, λοιπόν, η συζήτηση γι’ αυτό;

Ελέχθη επίσης, ότι η παράταση είναι δώρο στον ΟΛΠ και τον
επενδυτή. Όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι. Γιατί για
να επανέλθει ο ΟΛΠ στις ράγες της ανταγωνιστικότητας, όπως
δήλωσε ο κ. Σαντορινιός, είναι αναγκαία η παράταση των απαραί-
τητων υποχρεωτικών επενδύσεων, διότι η µη ολοκλήρωσή τους
θα πλήξει την ανταγωνιστικότητα του λιµανιού του Πειραιά. Ή
µήπως δώρο το ότι προσδιορίζεται µε σαφήνεια τι µπορεί να απο-
τελεί λόγο καθυστέρησης και όχι να αφήνεται να αποτελεί αντικεί-
µενο αµφισβήτησης και διαφορετικής ερµηνείας από την κάθε
πλευρά; 
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Και κάτι ακόµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η ενεργοποίηση
των ρητρών και η προσφυγή στη διαιτησία έχει σαφώς αυξηµένο
ρίσκο για το ελληνικό δηµόσιο σε σχέση µε αυτό που αναλαµβά-
νεται µε τη συµβιβαστική λύση, στην οποία υπάρχουν περισσότε-
ρες ασφαλιστικές δικλίδες και περισσότερα κίνητρα, για να
ολοκληρωθούν εµπρόθεσµα οι υποχρεωτικές επενδύσεις. Πώς
προεξοφλείτε ότι οι αποφάσεις του διαιτητικού δικαστηρίου θα δι-
καίωναν το ελληνικό δηµόσιο και θα είναι υπέρ του δηµοσίου συµ-
φέροντος; Πως προεξοφλείτε την είσπραξη των ποινικών ρητρών,
ταυτίζοντάς τες µάλιστα µε την κατάπτωσή τους; Έχετε υπολογί-
σει το οικονοµικό κόστος από το πάγωµα της επένδυσης ενόσω
διαρκούσε η δικαστική διαµάχη; Έχετε αναλογιστεί το πολλαπλό
κόστος για τις διεθνείς σχέσεις και τη διεθνή εικόνα της χώρας
µας; Ακόµα και αν πάρουµε ως σωστό τον υπολογισµό του ποσού
των ρητρών που έκαναν κάποιοι συνάδελφοι, που δεν είναι σω-
στός, ακόµα και αν δεχθούµε ότι χάνεται το αντάλλαγµα παραχώ-
ρησης για την επόµενη δεκαετία, που επίσης δεν ισχύει, η όποια
απώλεια είναι ασύγκριτη σε σχέση µε το οικονοµικό, πολιτικό, δι-
πλωµατικό και επικοινωνιακό κόστος από τη διακοπή της επένδυ-
σης. Άραγε τα έχετε βάλει αυτά στη ζυγαριά, κύριοι της
Αντιπολίτευσης; Μήπως βγάζετε το ιδεολογικό σας γινάτι εναντίον
των ιδιωτικοποιήσεων γενικά ή νοµίζετε ότι θα πείσετε τους πολί-
τες µε εύκολες και µαγικές λύσεις; 

Κλείνω µε ένα τελευταίο σχόλιο. Η αναζήτηση της ευθύνης για
το ποιος, εάν και κατά πόσο ευθύνεται για τις καθυστερήσεις δεν
βοηθάει τη συγκεκριµένη συζήτηση, γιατί αναπόφευκτα οδηγεί
στο ίδιο µονοπάτι που ανέφερα πριν, αυτό της σύγκρουσης, της
αµφισβήτησης, της αβεβαιότητας, µε όλες τις επιπτώσεις. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε.
Και κλείνουµε την ολοήµερη συνεδρίαση µε τον Υπουργό Ναυ-

τιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, τον κ. Πλακιωτάκη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτι-

κής Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ασχοληθώ µε τις απαρά-

δεκτες και ανάξιες λόγου αναφορές και τους χαρακτηρισµούς που
ακούστηκαν πριν από λίγο στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου από
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Η συζήτηση είναι σοβαρή και δεν έχουν
θέση οι αστειότητες. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, απ’ όλη αυτή τη συζήτηση, η οποία
όλη τη σηµερινή µέρα µάς απασχόλησε και όλοι είχαν τη δυνατό-
τητα να εκφράσουν την άποψή τους, προέκυψαν πολύ σαφή συµ-
περάσµατα. Η Κυβέρνηση έχει αποδείξει µε στοιχεία ότι η
τροποποίηση της σύµβασης διασφαλίζει και την υλοποίηση της
στρατηγικής επένδυσης στο λιµάνι του Πειραιά, όπως επίσης δια-
σφαλίζει και τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου. Ακριβώς γι’
αυτό δεν επιλέξαµε τον δρόµο της διαιτησίας, της δικαστικής δια-
µάχης που προτείνει η Αντιπολίτευση, γιατί θα είχαµε ακριβώς τα
αντίθετα αποτελέσµατα. Μία διαιτησία και µία δικαστική διαµάχη
έχουν εξαιρετικά αµφίβολο αποτέλεσµα. Η κάθε πλευρά θα προ-
βάλει τους δικούς της ισχυρισµούς, όπως γίνεται σε κάθε τέτοια
διαδικασία. Δεν µπαίνουµε εµείς στη διαδικασία κρίσης, δεν δικά-
ζουµε, όπως δικάσατε εσείς, δεν είναι αρµοδιότητά µας. Το πιο
σηµαντικό, όµως, είναι ότι η δικαστική διαµάχη θα σήµαινε αυτο-
µάτως τη διακοπή της επενδύσεως µε τεράστια ζηµιά για τους
χρήστες, τους φορείς, την τοπική κοινωνία, για την οποία τόσο κό-
πτεστε, µε τεράστια ζηµιά στις σχέσεις της Ελλάδος µε µία ισχυρή
τρίτη χώρα, µε τεράστια ζηµιά για το επενδυτικό κλίµα, µε τερά-
στια ζηµιά για την ελληνική οικονοµία, εν τέλει. 

Η τροποποίηση της σύµβασης, µε τους όρους και τις διασφα-
λίσεις που τη συνοδεύουν, επιταχύνει την εξέλιξη του επενδυτικού
προγράµµατος, ενισχύει τον έλεγχο από τον ανεξάρτητο µηχα-
νικό, δίνει δικαίωµα του βέτο στο ΤΑΙΠΕΔ, κατοχυρώνει την επι-
στροφή του 16% των µετοχών, εάν οι επενδύσεις δεν ολοκλη-

ρωθούν σε ποσοστό 98%. Την ίδια στιγµή, η τροποποίηση της
σύµβασης διασφαλίζει τα οφέλη για την ελληνική οικονοµία αλλά
και την τοπική κοινωνία και δίνει ισχυρό µήνυµα -αυτό µάς ενδια-
φέρει, ισχυρό µήνυµα- στους επενδυτές ότι η Ελλάδα τούς αντι-
µετωπίζει δίκαια και υπεύθυνα. 

Τώρα δεν θα σταθώ περισσότερο στις θέσεις και τις αιτιάσεις
του ΣΥΡΙΖΑ. Οι απαντήσεις δόθηκαν και είναι αποστοµωτικές. Άλ-
λωστε, το ακούσαµε επισήµως. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλει την επένδυση
στο λιµάνι του Πειραιά. Δεν θέλει επενδύσεις στα λιµάνια µας. Επι-
χειρεί για µία ακόµη φορά να δυναµιτίσει το εξαιρετικό επενδυτικό
κλίµα που πέτυχε να διαµορφώσει η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη τα τελευταία δύο χρόνια. Ευτυχώς, οι επενδυτές γνωρί-
ζουν αυτό που γνωρίζουν και οι πολίτες, ότι η Κυβέρνηση
λειτουργεί υπεύθυνα και γι’ αυτό απολαµβάνει της εµπιστοσύνης
των πολιτών και βεβαίως γνωρίζουν ότι ο ΣΥΡΙΖΑ και στις επόµε-
νες εκλογές θα είναι αντιπολίτευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επένδυση στο λιµάνι του Πει-
ραιά προχωρά, µία επένδυση κοµβικής σηµασίας για την πόλη,
την τοπική κοινωνία, την εθνική οικονοµία, αλλά και τη γεωστρα-
τηγική θέση της πατρίδας µας στην ευρύτερη περιοχή.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, η τροπολογία µε γενικό αριθµό 1077 και
η τροπολογία µε γενικό αριθµό 1085 δεν γίνονται αποδεκτές. 

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Κύριε Υπουργέ, θα απαντήσετε για το υπό-
µνηµα του Προέδρου της ΡΑΛ; Αγνοείτε και την Αντιπολίτευση και
τον Πρόεδρο της ΡΑΛ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των
άρθρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής: «Κύρωση συµφωνίας τροπο-
ποίησης της από 24.6.2016 Σύµβασης Παραχώρησης που τιτλο-
φορείται “Σύµβαση Παραχώρησης σχετικά µε τη χρήση και την
εκµετάλλευση ορισµένων χώρων και περιουσιακών στοιχείων
εντός του Λιµένος Πειραιώς” µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και
της “ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΛΙΜΕΝΟΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ Α.Ε.”».

Έχουν κατατεθεί αιτήσεις διεξαγωγής ονοµαστικής ψηφοφο-
ρίας από Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ
καθώς και από τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και τους Βουλευτές του κόµ-
µατός του, η οποία θα διεξαχθεί αύριο Πέµπτη 30 Σεπτεµβρίου
2020 και ώρα 12.00’ το µεσηµέρι, πριν από τη συζήτηση του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συ-
νεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 20.52’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Πέµπτη 30 Σεπτεµβρίου 2021 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: α) ειδική εκδήλωση της Βουλής των Ελλή-
νων προς τιµήν των Ελλήνων Ολυµπιονικών στους Ολυµπιακούς
Αγώνες του Τόκιο 2020 και β) νοµοθετική εργασία, 1) ψήφιση του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτι-
κής; «Κύρωση συµφωνίας τροποποίησης της από 24.6.2016 Σύµ-
βασης Παραχώρησης που τιτλοφορείται "Σύµβαση Παραχώρησης
σχετικά µε τη χρήση και την εκµετάλλευση ορισµένων χώρων και
περιουσιακών στοιχείων εντός του Λιµένος Πειραιώς" µεταξύ του
Ελληνικού Δηµοσίου και της "ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΛΙΜΕΝΟΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Α.Ε."» και 2) µόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εργα-
σίας και Κοινωνικών Υποθέσεων: «Πρόληψη και αντιµετώπιση
περιστατικών κακοποίησης και παραµέλησης ανηλίκων, Πρό-
γραµµα "Κυψέλη" για την αναβάθµιση της ποιότητας των παρεχό-
µενων υπηρεσιών σε βρεφικούς, βρεφονηπιακούς και παιδικούς
σταθµούς, διατάξεις για την προώθηση της αναδοχής και της υιο-
θεσίας, "Προσωπικός Βοηθός για τα Άτοµα µε Αναπηρία" και
άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διά-
ταξη που θα διανεµηθεί.
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